
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

CALEA PURITĂŢII 
Libertate faţă de pornografie, masturbare, poftă păcătoasă, desfrânare, adulter, 

homosexualitate, şi orice altă formă de impuritate sexuală. Numai în şi prin Domnul Iisus 
Hristos. 

 

 

 

 

 
 

 

 

Obiectivul acestui curs este acela de a oferi speranţă şi libertate acelora care sunt în robia 
păcatului, într-o manieră centrată pe Hristos, prin responsabilizarea faţă de adevărurile 
Bibliei, pentru a trăi adevărata bucurie a Vieţii, în şi spre Slava lui Dumnezeu. 
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„AM  ÎNCERCAT  SĂ  MĂ  OPRESC ...  

DAR  NU  POT...” 

 

 

 

Eşti 

? ÎNROBIT 

Vino, gustă libertatea în Iisus Hristos! 

 

“Şi veţi cunoaşte adevărul, iar adevărul vă 

va face liberi.” (Ioan 8:32) 
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Ziua 1 – Motivaţia 

Salut prietene(prieteno), şi bine ai venit la Calea Purităţii. Eu sunt călăuza ta pe parcursul următoarelor 60 

de zile, în timp ce tu vei căuta să te eliberezi de pornografie, de adulter, de prostituţie, de homosexualitate, de 

sex chatting pe Internet, sau de orice altă formă de impuritate sexuală. 

Înainte de a-ţi explica modalitatea în care se va desfăşura acest curs, îţi voi împărtăşi mai întâi câte ceva din 

propria mea poveste. Eu am fost implicat în  pornografie şi în multe alte forme de impuritate pe parcursul a 15 

ani din viaţa mea, şi problemele mele s-au agravat odată cu trecerea timpului. În anii adolescenţei mele, am 

citit reviste pornografice cum ar fi Playboy, Hustler, Oui, şi altele. Dar pornografia a pus cu adevărat stăpânire 

asupra mea când, la vârsta de 22 de ani, am fost angajat ca şi pilot şi am început să stau în hoteluri din 

întreaga lume. Am descoperit că, în aproape toate hotelurile, erau disponibile filme pornografice. Apoi a 

apărut Internetul, iar sex chatting-ul a devenit o parte a vieţii mele de zi cu zi. Toate acestea au dus la o viaţă 

de sclavie faţă de impuritate, din care nu aveam nicio speranţă de a mă elibera vreodată. 

Pe măsură ce vei face acest curs, vei citi şi restul poveştii mele. Am intercalat povestea mea în lecţii, pentru 

a-ţi aminti că aceste învăţături vin de la cineva care „a fost acolo”, şi care este acum liber de pornografie şi de 

impuritate. Nu îmi împărtăşesc povestea pentru a mă lăuda pe mine însumi – sunt adânc ruşinat de ceea ce 

devenisem, de faptul că viaţa mea păcătoasă se depărtase de harul lui Dumnezeu, de faptul că provocasem 

durere multor oameni. Mai degrabă mă laud în harul lui Dumnezeu, Cel care a eradicat din viaţa mea 

pornografia. Şi El poate să facă acelaşi lucru şi pentru tine! Eu sunt complet liber de toate formele de 

impuritate sexuală (pornografie, adulter, masturbare, fantezii, etc.) din ianuarie 1999. 

{{user.first_name}}, permite-mi să îţi ofer un adevărat cuvânt de speranţă! Pot să îţi spun, ba mai mult, pot 

chiar să îţi garantez, pe baza autorităţii Cuvântului lui Dumnezeu, că şi tu vei fi complet liber(ă) de impuritate, 

indiferent de tipul păcatului cu care te lupţi, dacă vei implementa principiile biblice din acest curs. Nu are 

importanţă de cât timp te-ai luptat cu acest ucigaş secret; poţi să fii victorios(ă) asupra lui, prin aplicarea 

principiilor predate aici. Mii de oameni, care au parcurs acest curs, trăiesc acum în libertate. Vei citi câteva 

dintre mărturiile lor de-a lungul cursului. 

Iată cum se va desfăşura acest curs: În fiecare zi, vei intra pe site-ul nostru, pentru a studia materialul de 

curs. Lecţiile zilnice au aproximativ aceeaşi lungime şi fiecare ar trebui să îţi ia 35-45 de minute. Atunci când 

te vei autentifica, vei fi direcţionat spre următorul studiu. Parcurge lecţia, răspunzând  la fiecare întrebare în 

măsura în care poţi, şi apoi trimite răspunsurile tale. Vei fi atribuit unui îndrumător, care este responsabil de a-

ţi revizui răspunsurile, şi de a-ţi oferi input pe baza acestora. De asemenea, acest îndrumător este şi 

partenerul tău online de responsabilizare. Şi el(ea) a parcurs acest curs de 60 de zile, iar acum este liber(ă) 

de impuritate sexuală. El(Ea) va putea să te ajute şi pe tine să te eliberezi. 

Asta e tot! Bucură-te de studii, şi străduieşte-te să aplici fiecare principiu biblic pe care îl vei învăţa. Să 

mergem acum chiar la prima lecţie. 

Chiar de la început trebuie să înţelegem un adevăr fundamental, căci altfel nu vom avea succes în găsirea 

libertăţii faţă de impuritate: pentru a ne putea elibera de impuritate, motivaţia noastră trebuie să fie una 

corectă. Te întrebi: „Şi care este motivul potrivit?” Motivul biblic potrivit pentru câştigarea victoriei 

asupra impurităţii trebuie să fie slava lui Dumnezeu. 

 „Deci, fie că mâncaţi, fie că beţi, fie că faceţi altceva: să faceţi totul pentru slava lui Dumnezeu.” 1 Corinteni 

10:31 

Prima învăţătură a acestui curs este aceea de a avea slava lui Dumnezeu ca şi motivaţie pentru găsirea 

libertăţii faţă de impuritate. Cei mai mulţi dintre oameni au propria lor slavă ca şi motiv pentru găsirea libertăţii; 

ei doresc să se elibereze pentru a avea o părere mai bună despre ei înşişi, pentru a-şi salva căsătoria, sau 

pentru a fi mai productivi la serviciu. De fapt, aceasta este adorarea propriei persoane, care nu ar trebui să 

aibă loc în inima unui creştin, care mărturiseşte că îl adoră pe Dumnezeu. Dumnezeu face toate lucrurile 

pentru slava Sa (Psalmul 21:5, Psalmul 63:2, Psalmul 79:9, Proverbe 25:27, Ioan 7:18). Pe măsură ce şi noi 

vom începe să lucrăm pentru slava lui Dumnezeu, în loc de propria noastră slavă, vom deveni oameni ai 

adevărului – şi, inevitabil, vom găsi libertate faţă de patimi. 

De-a lungul anilor în care am fost sclavul pornografiei, am încercat metodă după metodă, carte după carte 

sau grup de suport după grup de suport, totdeauna căutând cunoaşterea care ar fi putut să mă elibereze. 

Vroiam să mă simt mai bine; vroiam ca ceilalţi să mă vadă ca pe un gigant al spiritualităţii; vroiam să am o 

părere mai bună despre mine însumi. Dar, uitându-mă înapoi, îmi dau seama că toate aceste motive erau 
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greşite: în ele era vorba numai despre mine. Ele aveau în vedere propria mea slavă, şi de aceea nu am avut 

niciodată succes. 

Întrebarea 1 

Ţi-ai dat seama că, în trecut, ai dorit libertatea din motive greşite? Care erau aceste motive? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

De aici înainte vom intercala în cadrul lecţiilor câteva răspunsuri ale altor cursanţi. S-ar putea să te regăseşti 

în gândurile şi în răspunsurile lor. Toate răspunsurile sunt folosite cu permisiune. 

Unul dintre cursanţii noştri a scris: „Dorinţa mea de libertate era în cea mai mare parte rezultatul faptului că 

pornografia, auto-gratificarea şi imoralitatea nu îmi ofereau ceea ce eu aşteptam de la acestea. Nu mă 

satisfăceau; de fapt, mă lăsau mai plin de vină ca şi niciodată. Vroiam ceva care să îmi umple golul din suflet 

– ceva care să fie de durată, şi care să nu mă facă să mă simt vinovat şi ruşinat. Atenţia pentru găsirea 

libertăţii era numai asupra mea. Ştiam că trebuie să scap de acest păcat, dar ceea ce nu ştiam era că 

libertatea mea finală va fi o incredibilă oportunitate de a-l slăvi de Hristos. Astăzi, în timp ce vorbesc despre 

faptul că puterea păcatului care îmi domina viaţa a fost spulberată, singurul care primeşte slava este 

Dumnezeu. El a îndeplinit nevoia inimii mele, şi acum, prin viaţa mea, pot să Îl slăvesc mai degrabă pe El, 

decât pe mine!” 

Un cursant a scris acest răspuns: „Este un punct interesant ceea ce scoateţi aici în evidenţă. Prima oară când 

l-am citit m-am simţit ofensat. M-am gândit „CE?!? Este prima lecţie şi voi îmi spuneţi că motivele mele de 

găsire a libertăţii sunt greşite?” Dar acum, în timp ce stau aici şi parcurg lista mea de motive, pot să văd că 

ele sunt spre beneficiul meu şi spre slava mea. Vreau să pot apărea ca un om evlavios, care nu are niciun 

păcat în viaţa sa. Vreau să fiu liber pentru ca viaţa mea să fie mai uşoară şi lipsită de obstacole. Pe cât aş 

vrea să spun că prin motivele mele doresc să Îl slăvesc pe Hristos cu libertatea mea, trebuie să recunosc că 

motivele mele sunt numai personale şi au în vedere numai cum aş putea eu beneficia de pe urma libertăţii. 

Hmmm … poate că tocmai de aceea lanţurile au continuat să mă ţină legat pentru mai mult de 20 de ani din 

viaţa mea! Această întrebare vrea de fapt să spună că ar trebui să nu mă mai gândesc la ceea ce va face 

acest curs pentru mine, ci să mă concentrez la modalităţile prin care Dumnezeu poate fi slăvit prin mine.” 

Îndrumătorul Robert scrie: „Da, am vrut să fiu liber din cauza sentimentului de vină pe care îl trăiam, a 

„disconfortului” cauzat de către patimile mele. Toate motivele mele au fost centrate pe mine însumi, şi am 

căutat libertatea şi răspunsurile în mine însumi, dar am eşuat.” 

{{user.first_name}}, dacă pornim spre propria noastră slavă pe drumul părăsirii pornografiei, adulterului, sau a 

oricărei alte forme de impuritate sexuală, atunci nu ne putem aştepta la ajutorul lui Dumnezeu. Deoarece 

Dumnezeu este cel mai măreţ zeu, El se apucă de munca oricărui lucru numai pentru propria Sa slavă; dacă 

vom încerca să găsim libertatea pentru propria noastră slavă, atunci vom avea un scop opus cu cel al lui 

Dumnezeu. El nu îşi va împărţi slava sa cu nimeni altcineva (Isaia 48:11). 

Acest concept este unul critic, aşa că haide să vedem cum este el ilustrat în Judecători 7:2: 

Domnul a zis lui Ghedeon: „Poporul pe care-l ai cu tine este prea mult, pentru ca să dau pe Madian în mâinile 

lui; el ar putea să se laude împotriva Mea, şi să zică: „Mâna mea m-a izbăvit”. Judecători 7:2 

Te rog să observi că Dumnezeu a trebuit să reducă dimensiunea armatei lui Gideon, pentru ca, atunci când 

Israel au câştigat lupta, ei să nu se slăvească pe ei înşişi pentru aceasta. Chiar acesta ar putea fi motivul din 

cauza căruia, în trecut, nu am avut succes în obţinerea libertăţii permanente de impuritate! Poate că 

Dumnezeu a vrut ca noi să nu ne înălţăm pe noi înşine, sau vreun program anume, sau urmarea sfaturilor 

unui guru. Dumnezeu doreşte ca slava Sa să fie măreaţă în salvarea noastră (Psalmul 21:5). 

Dumnezeu lucrează pentru propria Sa slavă! De aceea, trebuie să punem în ordine această problemă a 

motivaţiei, chiar de la început. Motivaţia dorinţei noastre de a ne elibera, se află în a-l onora pe Dumnezeu, 

sau pe noi înşine? Lucrăm împreună cu El, sau avem un scop opus de al Lui? 
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Acum că înţelegem care este scopul nostru, fii sigur(ă) că există o mare speranţă de a avea slava lui 

Dumnezeu ca şi motivaţie! Dacă în inima noastră ne-am propus să îl slăvim pe Dumnezeu, atunci lucrăm 

împreună cu Dumnezeu, iar El ne va face capabili să realizăm ceea ce ne-am propus. Motivul potrivit 

(căutarea slavei lui Dumnezeu) ne va asigura succesul. Dumnezeu însuşi va veni în ajutorul nostru, astfel 

încât El să fie slăvit. 

„Deci, fie că mâncaţi, fie că beţi, fie că faceţi altceva: să faceţi totul pentru slava lui Dumnezeu.” 1 Corinteni 

10:31 

Întrebarea 2 

Care ar trebui să fie motivaţia unui creştin de a găsi libertate din sclavia impurităţii? 

Pentru ca să fim admiraţi de ceilalţi 

Pentru a fi mai spirituali 

Pentru a avea o părere mai bună despre noi înşine 

Pentru a avea o căsătorie fericită 

Slava lui Dumnezeu 

Este important să înţelegem că eliberarea de impuritate înseamnă onorarea Domnului. El este slăvit în 

alegerea pe care o facem în fiecare zi de a ne întoarce de la gratificarea cărnii. Aceasta nu înseamnă că toţi 

cei care nu sunt implicaţi în pornografie, şi toţi cei care se abţin de la masturbare (auto-gratificare) şi de la 

adulter îl slăvesc pe Dumnezeu. Evident că nu – există mulţi oameni care nu sunt implicaţi în lucrurile cu care 

tu şi eu ne luptăm, dar care îşi trăiesc viaţa pentru propria lor slavă. Dar motivaţia unui Creştin trebuie să fie 

aceea de a-L onora pe Domnul în toate. 

Acum ceva timp, am recunoscut că am încercat să mă eliberez de impuritate având o motivaţie greşită. 

Dumnezeu mi-a condamnat inima. Îmi amintesc de prima oară când I-am mărturisit Lui că am căutat 

libertatea pentru motivele mele egoiste – a fost o perioadă în care inima mea era cufundată în durere, 

deoarece am înţeles că încercasem să Îl jefuiesc pe Dumnezeu de o parte din slava Sa. Îmi amintesc că 

îngenuncheam lăngă patul din camera hotelului şi mă rugam în felul următor: „Tată, am încercat să găsesc 

libertatea într-un mod greşit. În trecut, mi-am căutat propria mea slavă, dar acum am înţeles că trebuie să fac 

totul numai pentru Slava Ta. Nu e de mirare că nu am avut succes. Mă ierţi, te rog, pentru aceste motive 

greşite? Te rog să îmi schimbi inima şi să mă ajuţi să doresc slava Ta mai mult decât orice.” 

Această rugăciune a fost pentru mine un moment de răscruce. A fost, cu adevărat, începutul unei noi vieţi, 

deoarece am început să caut slava Domnului mai înainte decât orice altceva. Ca să fiu cinstit, câteodată 

poftele trupeşti îmi taie calea şi sunt din nou tulburat – dar, în general, eu cred că scopul principal al inimii 

mele este acela de a-l onora pe Domnul. Vreau să pot spune împreună cu psalmistul în Psalmul 115:1: 

Nu nouă, Doamne, nu nouă,  

Ci numelui Tău se cuvine slavă,  

Pentru mila Ta  

Şi pentru adevărul Tău. Psalmul 115:1 

Întrebarea 3 

Rugăciunea de mai sus te face să îţi doreşti să mărturiseşti ceva lui Dumnezeu? Ţi-ai căutat propria ta slavă, 

încercând eliberarea pentru motive greşite? Dacă da, atunci foloseşte acest spaţiu pentru a scrie lui 

Dumnezeu o rugăciune de pocăinţă. Într-adevăr, aceste rugăciuni sunt personale, doar între Dumnezeu şi 

tine – dar dacă vrei să o scrii pe a ta aici, o să te însoţim şi  noi în rugăciune pentru noile tale motive şi noile 

tale dorinţe. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Aşa cum am menţionat mai devreme, există o speranţă reală de libertate atunci când motivul nostru este 

slava lui Dumnezeu. Dacă începem să ne focalizăm pe slava lui Dumnezeu, atunci, inevitabil, ne vom 

schimba. Haide să vedem Scripturile care învaţă acest principiu. Citeşte pasajele următoare şi răspunde la 

întrebările de mai jos: 

Dar oridecîteori vreunul se întoarce la Domnul, vălul este luat. Căci Domnul este Duhul; şi unde este Duhul 

Domnului, acolo este libertatea. Noi toţi privim cu faţa descoperită, ca într-o oglindă, slava Domnului, şi 

suntem schimbaţi în acelaşi chip al Lui, din slavă în slavă, prin Duhul Domnului. 2 Corinteni 3:16-18 

Întrebarea 4 

Potrivit versetului 18 de mai sus, cine ne permite nouă să fim transformaţi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Începe să devină frumos, nu-i aşa? Uită-te la speranţa pe care ar trebui să o avem pentru o schimbare 

adevărată, pe măsură ce ne focalizăm pe slava lui Dumnezeu. Potrivit pasajului de mai sus, pe măsură ce 

privim slava Domnului, suntem transformaţi în acelaşi chip; adică asemenea lui Hristos. Pe măsură ce motivul 

nostru devine slava lui Dumnezeu, şi pe măsură ce ne focalizăm pe slava Lui, suntem transformaţi! 

Cursantul Bill, scrie: „Atunci când nu ne vom mai uita la noi înşine cu imperfecţiunile, păcătoşenia şi 

neajutorarea noastră, ci ne vom întoarce către Domnul Iisus, şi vom vedea şi vom depinde de perfecţiunea şi 

de puterea Sa, abia atunci ne putem aştepta că va începe o transformare.” 

Întrebarea 5 

Dacă ai încercat şi înainte să obţii libertatea, dar ai eşuat, potrivit învăţăturii de astăzi, din ce cauză ai eşuat? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Robert scrie: „Din cauză că era vorba numai despre mine; păcatul meu, vina mea, disconfortul meu, 

întunericul meu – în loc să privesc la Iisus şi la slava Sa, la scopul Său pentru viaţa mea, şi la harul Său.” 

Întrebarea 6 

Simţi acum o speranţă că vei putea într-adevăr să te schimbi? Dacă da, pe ce se bazează această speranţă? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În continuare, observă ce este cu adevărat slava lui Dumnezeu. Slava lui Dumnezeu are multe feţe şi este 

dificil să fie redusă la cuvinte. Mă simt nepotrivit şi numai să încerc. Şi totuşi, Dumnezeu nu ne-a lăsat în 

întuneric cu privire la ceea ce este Slava Sa. Citeşte acest pasaj din Scriptură: 

„După ce Dumnezeu odinioară, în multe rânduri şi în multe chipuri, a vorbit părinţilor noştri prin prooroci, în 

zilele acestea mai de pe urmă ne-a grăit nouă prin Fiul, pe Care L-a pus moştenitor a toate şi prin Care a 

făcut şi veacurile; Care, fiind strălucirea slavei şi chipul fiinţei Lui şi Care ţine toate cu cuvântul puterii Sale, 

după ce a săvârşit, prin El însuşi, curăţirea păcatelor noastre, a şezut de-a dreapta slavei, întru cele prea 

înalte, făcându-Se cu atât mai presus de îngeri, cu cât a moştenit un nume mai deosebit decât ei.” Evrei 1:1-

4 
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Fii atent(ă) la faptul că versetul al 3-lea de mai sus îl numeşte „pe Fiul”, Iisus Hristos, „strălucirea slavei” Sale. 

Acest lucru este important. Atunci când Scriptura de mai sus ne îndreaptă să ne focalizăm pe slava 

Domnului, ceea ce spune ea cu adevărat este să vedem această slavă în Iisus Hristos, Fiul lui Dumnezeu. 

Care este legătura cu lupta noastră? Este simplu: dacă ne dorim să fim transformaţi, atunci trebuie să ne 

focalizăm pe slava lui Dumnezeu, iar slava lui Dumnezeu este înfăşurată în Persoana lui Iisus Hristos. Cursul 

Calea Purităţii caută să focalizeze atenţia noastră pe Hristos, pentru ca, prin fixarea ochilor noştri pe El, să 

devenim transformaţi în imaginea Sa. 

Întrebarea 7 

Unde este văzută cel mai clar slava lui Dumnezeu? 

În ceruri, deoarece ele vestesc slava lui Dumnezeu 

Pe Muntele Sinai, deoarece Dumnezeu s-a coborât în toată Slava Sa 

În Persoana lui Iisus Hristos, Care este strălucirea slavei lui Dumnezeu 

În încheiere, trebuie să avem motive potrivite pentru tot din viaţa noastră – şi aceasta include găsirea libertăţii 

faţă de pornografie şi faţă de impuritatea sexuală de orice fel. Acest curs ne va testa motivele, şi ne va 

confrunta cu adevărul scripturistic. Vom munci pentru a ne focaliza atenţia pe Iisus Hristos şi, făcând acest 

lucru, inevitabil, vom fi transformaţi. Şi acesta este scopul nostru final, nu-i aşa? 

Întrebarea 8 

Te rog să rezumi învăţătura de astăzi folosind propriile tale cuvinte. Descrie ceea ce ai învăţat, orice 

schimbare care se petrece în tine, şi felul în care vei aplica ceea ce ai studiat astăzi. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Bill scrie, „Lecţia ne învaţă să ne mutăm atenţia de la noi înşine, la Domnul Iisus. Am învăţat că, pentru a păşi 

liber, trebuie să păşesc cu Domnul Iisus, uitându-mă la El pentru a primi îndrumare şi putere. Numai printr-o 

astfel de relaţie cu Domnul Iisus se va produce o transformare care, la un moment dat, va fi completă. Sunt 

hotărât să îmi păstrez atenţia pe El, clipă de clipă.” 

Robert scrie, „Am învăţat că răspunsul nu se află în mine, şi de aceea nu acesta este locul în care trebuie 

căutat; ştiu că problema este în mine, aşa că nu are rost să merg acolo. Răspunsul se găseşte în Iisus şi 

privindu-l pe El.” 

Shon scrie, „Am venit cu îndoială în ceea ce priveşte ceea ce voi găsi, din moment ce am fost la psihiatrii, 

terapeuţi şi hipnotizatori, şi am presupus că şi aici voi primi sfaturi similare. Totuşi, această învăţătură este 

complet nouă. Sfatul pe care l-am primit de la consilierii lumeşti a fost de a mă concentra pe mine însumi şi 

pe nevoile mele, dar atunci când am început să văd că Dumnezeu eliberează captivii pentru propria Sa slavă, 

întreaga mea viaţă s-a schimbat. Am înţeles cum că pentru El trebuie eu să caut libertate, iar acum, câţiva ani 

mai târziu, păşesc încă victorios faţă de pornografie şi impuritate sexuală!” 

Îndrumătorul Craig, atunci când a citit pentru prima dată lecţia de astăzi, a scris următoarele: „Învăţătura de 

astăzi a fost foarte introspectivă. Am înţeles că motivul pentru care am eşuat până acum a fost faptul că 

motivaţia mea a fost total greşită. Într-adevăr, focalizarea mea greşită este problema la îndemână, şi ea 

trebuie să se schimbe în focalizarea corectă, Persoana lui Iisus Hristos, care este Strălucirea Slavei lui 

Dumnezeu. Mă rog ca Dumnezeu să îmi audă strigătele şi rugăciunile de disperare şi să mă scape de 

pornografie şi de masturbare, pe măsură ce mă pocăiesc de acest oribil păcat sexual şi, pentru prima dată, 

încerc să Îl slăvesc pe Dumnezeu. De asemenea, prima lecţie m-a convins că, deşi pot cunoaşte Scriptura, 

căci am citit multe dintre aceste versete şi înainte, acea cunoaştere fără aplicare este, păi, nefolositoare. Nu 

contează cât de mult cunosc din Cuvântul lui Dumnezeu, ci contează cât de mult din Cuvântul lui Dumnezeu 

trăiesc în fiecare clipă a fiecărei zile.” 

Întrebarea 9 
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{{user.first_name}}, dacă ai cumva vreun gând de final, te rugăm să îl împărtăşeşti cu noi. Cum putem să ne 

rugăm pentru tine? Îndrumătorul tău va citi tot ceea ce tu scrii şi se va ruga pentru tine. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Te confrunţi cumva şi cu imoralitatea homosexualităţii? (Poate i-ai spus „gay” sau „same sex attraction”.) 

În orice caz, am avut destui bărbaţi şi femei care au făcut cursul Calea Purităţii, încât să ne dăm seama că 

există unele diferenţe, care trebuie tratate ca atare. S-ar putea să nu fie însă acelaşi lucru cu cel la care te 

gândeşti tu atunci când foloseşti termenul „diferenţe”. Dar vom discuta unele dintre aceste diferenţe, şi ne 

vom ocupa de tine relativ la aspecte pe care s-ar putea ca tu să nu le fi luat în considerare. 

Vezi tu, intenţionat, noi am scris cursul astfel încât toată lumea să fie tratată în acelaşi fel, deoarece sclavia 

faţă de păcatele sexuale, indiferent de tipul lor, este exact aceasta – sclavie faţă de păcatele sexuale. Şi 

acelaşi Hristos care a murit pentru ca să ne elibereze de alte păcate, a murit pentru ca să ne elibereze şi din 

lanţurile păcatelor sexuale, indiferent de tipul acestora. O! Ce Mântuitor! 

Astfel, începând cu Ziua a 2-a, vei găsi, din când în când, articole scrise pentru bărbaţii care sunt robi 

imoralităţii homosexuale. De-a lungul cursului se află mai multe astfel de articole. Ele poartă numele 

„Asemenea Chipului Său”. Aceste articole au fost scrise de către un bărbat, pentru bărbaţi, dar cursanţii femei 

pot să le citească adaptându-le; adică transformând cuvintele şi conceptele în versiunea lor feminină. Sperăm 

că nu le va fi prea greu. 

IMPORTANT: Îţi recomandăm cu tărie ca, pe măsură ce citeşti aceste articole, să le salvezi conţinutul sau 

adresa, sau să le imprimi. În acest fel vei putea să le reciteşti ori de câte ori vei avea nevoie. 

Deci, dacă ai trăit în imoralitate homosexuală, fii atent(ă) şi la aceste articole. 

{{user.first_name}}, în timp ce plănuieşti cum să continui acest curs, este ceva ce trebuie făcut, fără de care 

nu există nicio speranţă de libertate reală sau permanentă: trebuie să elimini orice sursă de pornografie, 

sau orice altceva care te face să te împiedici. Mulţi dintre noi am devenit atât de obişnuiţi cu pornografia, 

încât, dacă nu o eliminăm total, ne vom întoarce la ea din obişnuinţă. Aruncă la gunoi revistele, închide cablul 

de televiziune, şterge întreg istoricul site-urilor web pornografice, întrerupe accesul la newsgroup-urile 

pornografice, distruge numerele de telefon ale persoanelor cu care ai avut relaţii adultere sau păcătoase, fă 

tot ceea ce e necesar pentru a-ţi curăţa casa, maşina şi viaţa, de pornografie şi de toată impuritatea. Bucură-

te de această „curăţenie” – distrează-te cu ea! Respinge impuritatea, arde-o, înneac-o într-un lac şi râzi în 

timp ce se scufundă. Acesta este primul pas către libertate. 

„Şi le-am zis: Lepădaţi fiecare ticăloşiile de la ochii voştri şi nu vă mai întinaţi cu idolii Egiptului, că Eu sunt 

Domnul Dumnezeul vostru!” Ezechiel 20:7 

Întrebarea 10 

O să arunci chiar acum la gunoi orice acces la pornografie? 

Da 

Nu 

Întrebarea 11 

Te rog să ne spui cum te simţi astăzi: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri de reflecţie pentru Ziua 1: 
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Şi nu este nicio făptură ascunsă înaintea Lui, ci toate sunt goale şi descoperite, pentru ochii Celui în faţa 

Căruia noi vom da socoteală. Evrei 4:13 

De aici înainte, la sfârşitul fiecărei lecţii, îţi vor fi puse întrebări de responsabilizare. Facem acest lucru pentru 

a te ajuta să te păstrezi responsabil faţă de puritate. Te rugăm să faci o singură lecţie pe zi şi să răspunzi la 

întrebările de responsabilizare având în vedere timpul care a trecut de la ultima lecţie. 

Întrebarea de responsabilizare, „Ai fost liber faţă de imoralitatea sexuală în timpul care a trecut de la ultima 

lecţie?” poate părea confuză, aşa că voi explica la ce ne referim noi prin ea. Imoralitatea sexuală este orice 

fel de impuritate, dar ea implică mai degrabă acte fizice, decât gânduri. Gândurile pornografice sunt tipice 

pentru cei care sunt nou veniţi aici, dar ele încep de obicei să dispară de-a lungul următoarelor luni, dacă sunt 

urmate principiile biblice din acest curs. Deci, nu ne referim la gânduri. Mai degrabă, te întrebăm dacă ai 

comis acte specifice de imoralitate, cum ar fi prostituţia, homosexualitatea, atingerile fizice nepotrivite, etc. De 

asemenea, te întrebăm dacă te-ai lăsat cuprins de pofta trupească (în acţiuni cum ar fi privitul fix nepotrivit), 

sau dacă ai făcut vreun act fizic care stârneşte pofta trupească. 

"Duhul Domnului este peste Mine, pentru care M-a uns să binevestesc săracilor; M-a trimis să vindec pe cei 

zdrobiţi cu inima; să propovăduiesc robilor dezrobirea şi celor orbi vederea; să slobozesc pe cei apăsaţi, Şi să 

vestesc anul plăcut Domnului" Luca 4:18-19 

Un ultim lucru: s-ar putea să fii interesat(ă) ca soţia ta(soțul tău) să facă cursul pereche numit „Un Front Unit”. 

Iată aici ceea ce a spus o absolventă a acestui curs: 

Cu câteva luni în urmă, am aflat că soţul meu mergea de 42 de ani la prostituate (le-a găsit pe Internet, în 

Craigs List) şi am mai descoperit şi că, de mai mulţi ani, se întâlnea cu bărbaţi la spectacole erotice şi se 

comporta indecent. Am fost devastată. De fapt, această infidelitate a soţului meu a fost descoperită de către 

cea mai mare nepoată a noastră şi de către fiica noastră, care au citit un e-mail pe care el îl lăsase pe 

calculator. Având în vedere felul în care a fost demascat, am anunţat şi alţi membri ai familiei despre această 

situaţie. N-aş fi dorit niciodată să împărtăşesc cu ei astfel de informaţii, dar Dumnezeu a ştiut că voi avea 

nevoie de suportul familiei mele pentru a putea face faţă. Încă de la început, L-am rugat pe Dumnezeu să mă 

ajute şi să-mi arate ceea ce trebuie să fac. Am crezut că am o motivaţie biblică pentru a divorţa de soţul meu, 

dar am continuat să Îl caut pe Domnul deoarece am vrut să fiu sigură că am cea mai bună soluţie unsă de 

Dumnezeu. Imediat ce soţul meu a fost descoperit, el m-a implorat să îl iert, şi a susţinut că îşi ura această 

viaţă secretă şi că nu o va mai relua niciodată. Atât soţul meu, cât şi eu, am mers la consilieri creştini. 

Consilierul meu mi-a recomandat să fac acest curs. Aşa că, am început să diger şi să iau în considerare 

planurile urmărite de lecţii. Mi-a luat mai mult de 60 de zile, dar am continuat. În anumite momente am fost 

foarte supărată pentru ceea ce citeam … Am crezut că cursul foloseşte greşit unele scripturi despre 

supunerea faţă de soţi şi că le scoate din context. De câteva ori aproape că am întrerupt cursul. Îndrumătorul 

meu a fost grozav şi m-a condus până la sfârşit. Ea m-a sfătuit să iau în considerare partea bună a cursului, 

iar pe cealaltă să  o las deoparte. Pe măsură ce continuam cursul, ceva măreţ mi s-a întâmplat. Am început 

să-mi văd propriul meu păcat şi propriile mele eşecuri din cadrul căsniciei. După ce le-am acceptat pe 

acestea ca fiind propriul meu păcat şi propriul meu eşec, după ce mi-am cerut iertare şi le-am lăsat pe seama 

Domnului, am fost liberă. Cursul a fost pentru mine un ajutor nemaipomenit. Cât despre soţul meu, sunt foarte 

încântată să vă spun că el este un om schimbat. A devenit tot ceea ce eu am sperat că va fi ca şi 

conducătorul spiritual al casei. Cea mai mare parte din viaţa lui s-a îndoit chiar că ar exista un Dumnezeu, 

deşi mergea cu mine la biserică. Acum se roagă zilnic (singur, şi vine şi se roagă pentru mine din propria lui 

iniţiativă), citeşte Biblia în fiecare zi şi îmi împărtăşeşte şi mie ceea ce a citit; a devenit un om al lui Dumnezeu 

într-un fel care este într-adevăr dincolo de orice explicaţie de-a mea. După 42 de ani în care s-a confruntat cu 

îndoielile încăpăţânării sale privind realitatea lui Dumnezeu din viaţa noastră de zi cu zi, îmi pierdusem 

speranţa că se va mai schimba. Totuşi, pe măsură ce păcatul şi dependenţa sa sexuală au ajuns în acel 

punct oribil în care el a început o viaţă secretă de sex ilicit, prin care s-a cufundat în drojdia vieţii, el a ajuns la 

sfârşitul lui însuşi, ca apoi să se ridice şi să fie complet schimbat prin puterea lui Dumnezeu. Trebuie să spun 

că, în timpul primelor luni după luarea deciziei de a se schimba cu adevărat, a mai avut 3 sau 4 alunecări. De 

fiecare dată, Dumnezeu a permis ca eu să ştiu de aceste alunecări. Ele au fost cel mai dificil lucru cu care a 

trebuit să mă confrunt. Cumva, Dumnezeu mi-a dat harul să merg înainte, iar cursul m-a ajutat să înţeleg 

ceea ce trebuie să fac în astfel de situaţii. Nu ne-am separat niciodată, deşi am fost foarte aproape de a o 

face; soţul meu mi-a  lăsat mie această alegere, dar m-a implorat să îl las să rămână. Oricum, ca să scurtez 

povestea, Dumnezeu este uimitor, iar iubirea şi mila sa nu se părăsesc niciodată, şi planul Său perfect a fost 

pus în aplicare pentru a ne scoate, pe soţul meu şi pe mine, din groapa arzătoare, pe pământ stabil şi solid. 

Soţul meu şi cu mine suntem mai apropiaţi şi mai fericiţi decât am fost vreodată. Acest curs, şi, în special, 
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îndrumătorul meu, m-au ajutat nemaipomenit. Îndrumătorul meu a ştiut parcă întotdeauna exact ceea ce 

trebuie să îmi spună. Abia aşteptam să primesc mesaje de la ea, şi îmi verificam des căsuţa de e-mail pentru 

a vedea ce a avut ea de spus. Mulţumesc pentru acest curs şi pentru acest program. 

În continuare, există un excelent plan de citire a Bibliei pe care îl poţi folosi pentru a citi Scriptura (cronologic) 

de-a lungul unui an. Dacă vrei să descarci acest plan (un document Microsoft Word), te rog să faci clic aici ( 

Anexa 1)! 

La sfârşit, îţi recomandăm să îţi instalezi un filtru pe calculator. Dacă vei parcurge acest curs, dar vei cădea şi 

te vei uita la pornografie pe Internet după Ziua a 7-a, îndrumătorul tău îţi va cere ca, înainte de a continua 

cursul, să îţi instalezi un filtru pe calculator. {{user.first_name}}, noi suntem foarte serioşi în a te ajuta să fii 

liber de pornografie. Am găsit  două filtre excelente. Pentru mai multe informaţii despre aceste filtre, te rog să 

faci clic pe link-urile de mai jos. 

Covenant Eyes (http://www.covenanteyes.com/?promocode=onefree) 

K9 Web Protection (http://www1.k9webprotection.com/) 

Ai obosit să DORMI în captivitate? Atunci TREZEŞTE-TE, şi rupe legăturile dependenţei! 

 „Şi aceasta, fiindcă ştiţi în ce timp ne găsim, căci este chiar ceasul să vă treziţi din somn; căci acum 

mântuirea este mai aproape de noi, decât atunci când am crezut.” Romani 13:11 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Aceasta a fost prima mea lecţie 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu  

Aceasta a fost prima mea lecţie 
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Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Aceasta a fost prima mea lecţie 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Aceasta a fost prima mea lecţie 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 2-a – Apa Vie 

Te rog să faci clic aici (Anexa a 2-a) pentru a citi o scurtă încurajare despre această călătorie spre libertate, 

scrisă de către unul dintre îndrumătorii care sunt de cel mai mult timp aici. 

John Piper a întrebat odată, „Cum slăveşti o fântână? Bei din ea, şi bei numai din ea. Acest lucru arată că 

fântâna este agreabilă şi satisfăcătoare” (extras din caseta audio „Predicarea ca şi Închinare” din Dorindu-l pe 

Dumnezeu). Ieri, am studiat şi am reflectat asupra subiectului motivaţiei şi despre faptul că onorarea 

Domnului trebuie să fie motivul nostru pentru ca să câştigăm libertatea faţă de impuritate. Astăzi, vom studia 

faptul că Dumnezeu este „o fântănă de ape vii” şi că noi îl slăvim şi îl glorificăm atunci când învăţăm să bem 

exclusiv din El. 

Citeşte următoarea situaţie biblică şi răspunde la întrebările de studiu de mai jos. Eşti pe cale să înveţi cum 

să fii liber(ă) de subjugarea sexuală. 

Atunci a venit o femeie din Samaria să scoată apă. Iisus i-a zis: Dă-Mi să beau. Căci ucenicii Lui se duseseră 

în cetate, ca să cumpere merinde. Femeia samarineancă I-a zis: Cum Tu, care eşti iudeu, ceri să bei de la 

mine, care sunt femeie samarineancă? Pentru că iudeii nu au amestec cu samarinenii. Iisus a răspuns şi i-a 

zis: Dacă ai fi ştiut darul lui Dumnezeu şi Cine este Cel ce-ţi zice: Dă-Mi să beau, tu ai fi cerut de la El, şi ţi-ar 

fi dat apă vie. Femeia I-a zis: Doamne, nici găleată nu ai, şi fântâna e adâncă; de unde, dar, ai apa cea vie? 

Nu cumva eşti Tu mai mare decât părintele nostru Iacov, care ne-a dat această fântână şi el însuşi a băut din 

ea şi fiii lui şi turmele lui? Iisus a răspuns şi i-a zis: Oricine bea din apa aceasta va înseta iarăşi; Dar cel ce va 

bea din apa pe care i-o voi da Eu nu va mai înseta în veac, căci apa pe care i-o voi da Eu se va face în el 

izvor de apă curgătoare spre viaţă veşnică. Femeia a zis către El: Doamne, dă-mi această apă ca să nu mai 

însetez, nici să mai vin aici să scot. Iisus i-a zis: Mergi şi cheamă pe bărbatul tău şi vino aici. Femeia a 

răspuns şi a zis: N-am bărbat. Iisus i-a zis: Bine ai zis că nu ai bărbat. Căci cinci bărbaţi ai avut şi cel pe care 

îl ai acum nu-ţi este bărbat. Aceasta adevărat ai spus. Femeia I-a zis: Doamne, văd că Tu eşti prooroc. 

Părinţii noştri s-au închinat pe acest munte, iar voi ziceţi că în Ierusalim este locul unde trebuie să ne 

închinăm. Şi Iisus i-a zis: Femeie, crede-Mă că vine ceasul când nici pe muntele acesta, nici în Ierusalim nu 

vă veţi închina Tatălui. Voi vă închinaţi căruia nu ştiţi; noi ne închinăm Căruia ştim, pentru că mântuirea din 

iudei este. Dar vine ceasul şi acum este, când adevăraţii închinători se vor închina Tatălui în duh şi în adevăr, 

că şi Tatăl astfel de închinători îşi doreşte. Duh este Dumnezeu şi cei ce I se închină trebuie să i se închine în 

duh şi în adevăr. I-a zis femeia: Ştim că va veni Mesia care se cheamă Hristos; când va veni, Acela ne va 

vesti nouă toate. Iisus i-a zis: Eu sunt, Cel ce vorbesc cu tine. Dar atunci au sosit ucenicii Lui. Şi se mirau că 

vorbea cu o femeie. Însă nimeni n-a zis: Ce o întrebi, sau: Ce vorbeşti cu ea? Iar femeia şi-a lăsat găleata şi 

s-a dus în cetate şi a zis oamenilor: Veniţi de vedeţi un om care mi-a spus toate câte am făcut. Nu cumva 

aceasta este Hristosul? Şi au ieşit din cetate şi veneau către El. Ioan 4:7-30 

În povestirea de mai sus, Iisus Hristos a vorbit cu o femeie despre două felui de apă: 

1.  „Apa aceasta”, care nu ar satisface şi nu ar potoli setea spirituală. Femeia ar trebui să continue să 
vină înapoi, din nou şi din nou, pentru a mai lua din „apa aceasta”. 

2. „Apa pe care Eu o dau”, care ar potoli veşnic setea. 

Apoi Iisus a adus vorba despre faptul că femeia avusese multiple relaţii (cinci soţi şi un bărbat cu care trăia în 

acel moment, ceea ce înseamnă un total de 6 relaţii). Evident, ea nu găsea în aceste relaţii o satisfacţie 

permanentă, şi de aceea trebuia mereu să îşi găsească o nouă iubire, de fiecare dată sperând că aceea va fi 

ultima. În evidenţierea „setei ei, care nu poate fi potolită” pentru relaţii diferite, Iisus i-a relevat că ea nu va fi 

niciodată satisfăcută cu adevărat, până când nu va începe „să bea” din apa pe care El i-o va da. 

Întrebarea 1 

Care este apa din care ai băut până acum, şi cum te-a lăsat ea tot însetat(ă)? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Întrebarea 2 

Câte relaţii a spus Iisus că a avut femeia de la fântână? 

4 

5 

6 

Întrebarea 3 

Cu ce a comparat Iisus aceste relaţii multiple? 

Cu mâncatul fructelor dintr-un copac putred 

Cu băutul apei dintr-o fântână care nu oferă satisfacţie 

Întrebarea 4 

Ce a vrut Iisus să spună prin „oricine bea din apa aceasta va înseta iarăşi”? 

Apa din acea fântână conţinea o cantitate mare de sare 

Relaţiile multiple (sau pornografia) nu vor fi, în final, satisfăcătoare, şi vor trebuie să fie repetate din nou şi din 

nou 

Cursanta Mary scrie, „Pornografia este cu adevărat ca şi o pereche de cătuşe! Am băut din apa poftei şi a 

relaţiilor. Fiecare dintre relaţii mi-a fost insuficientă, şi însetam continuu după iubire adevărată; acum ştiu că 

numai Hristos poate să satisfacă.” 

Întrebarea 5 

Ce fel de apă i-a oferit Iisus femeii de la fântână? 

Apă vie 

Apă de fântână 

Apă tonică 

Întrebarea 6 

Care a spus Iisus că este diferenţa dintre apa pe care o băuse ea şi apa vie pe care El i-a oferit-o? 

Era lipsită de sare 

O va satisface 

Nutrienţii 

Întrebarea 7 

Care a spus Iisus că vor fi efectele băutului din această apă? 

Mai multă energie 

Colesterol scăzut 

Viaţa veşnică 

Iisus i-a oferit femeii apă vie. El a spus că dacă ea va bea din această apă, nu îi va mai fi niciodată sete; cu 

alte cuvinte, ea va fi satisfăcută, şi nu îşi va mai dori relaţie după relaţie. Aici se află speranţă şi pentru noi! 

Aceasta este soluţia pentru a ne bucura de libertatea faţă de pornografie, adulter, sau faţă de orice alt păcat 

sexual. Dacă vei descoperi cum să primeşti această „apă vie”, şi cum să o bei, nu vei mai înseta niciodată; în 

schimb, vei fi liber(ă) faţă de dorinţele păcătoase şi faţă de sclavia faţă de trup. Restul acestui curs 

intenţionează să te ajute să primeşti şi să bei din Apa Vie. 
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Întrebarea 8 

Descrie felul în care această învăţătură îţi dă speranţă. Cum te va satisface şi cum va schimba felul în care 

trăieşti, băutul acestei ape? Fii concret(ă). 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Admiţând că gratificarea cărnii nu te satisface permanent, admiţând că va trebui să bei din ea din nou, şi din 

nou, tu eşti pregătit(ă) să descoperi ceea ce te va satisface permanent! 

Întrebarea 9 

Ai încercat, în trecut, să nu te mai uiţi la pornografie sau să nu mai citeşti literatură nepotrivită, dar ai eşuat? 

Da 

Nu 

Întrebarea 10 

Potrivit învăţăturii pe care ai învăţat-o astăzi, din ce cauză ai eşuat ultima dată, şi ce va fi diferit acum? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Simon scrie, „Înainte, încercam să mă las bazându-mă în special pe puterea mea, fără a-mi înlocui 

setea cu apa vie pe care o oferă Hristos. Acum, cred că pot lăsa totul în urmă, deoarece Iisus mă ajută cu 

adevărat. Bând apa vie pe care Iisus o dă, o apă satisfăcătoare, care mă împlineşte, cred că pot fi liber. 

Diferenţa de acum este apa vie. Fără ea, nu am putut să mă opresc. Cu ea, nu pot decât să mă opresc.” 

În continuare, citeşte pasajul următor şi oferă mai jos comentariile tale: 

 „Cei ce sunteţi însetaţi, 

veniţi la apă, 

şi cei care nu aveţi bani, 

veniţi, cumpăraţi şi mâncaţi, 

veniţi şi cumpăraţi fără de bani şi fără preţ  

vin şi lapte. 

Pentru ce cheltuiţi banii voştri pentru un lucru care nu hrăneşte  

şi câştigul muncii voastre pentru ceva care nu vă satură?  

Ascultaţi-Mă pe Mine şi mâncaţi cele bune  

şi întru bunătăţi se va desfăta sufletul vostru.  

Luaţi aminte cu urechile voastre şi veniţi la Mine. 

 Ascultaţi-Mă pe Mine şi viu va fi sufletul vostru.  

Voi face cu voi legământ veşnic,  

dându-vă îndurările Mele cele făgăduite lui David.” Isaia 55:1-3 

Pornografia, ne ademeneşte promiţându-ne să ne potolească setea. Ne promite satisfacţie. Şi, la drept 

vorbind, ea satisface – dar numai pentru scurt timp. Curând, descoperim că ne este sete din nou şi, pe 

măsură ce anii trec, ne dăm seama că nu suntem niciodată cu adevărat satisfăcuţi. 
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Acest lucru se întâmplă deoarece păcatul niciodată nu satisface în adevăratul sens al cuvântului! El ne 

istoveşte, nu ne împlineşte. Îmi amintesc când am trecut de la pornografia soft-core la filmele clasificate X, la 

cybersex cu camere video. Am crezut că dacă aş fi putut să văd poza perfectă, sau dacă aş fi putut avea 

experienţa sexuală perfectă, viaţa mea ar fi fost plină şi satisfăcută. Aceasta este natura păcatului. Ne duce 

din ce în ce mai departe şi, deşi ne promite satisfacţie, nu ne-o oferă cu adevărat niciodată. Aşa că, noi 

continuăm să ne întoarcem la el din nou, şi din nou. 

Întrebarea 11 

Versetul 2 de mai sus, pune o întrebare importantă: „De ce cheltui bani pe ceea ce nu satisface?” Tu ai 

cheltuit bani (sau timp) pe ceva ce nu satisface? Cum se leagă aceasta de implicarea noastră în impuritatea 

sexuală? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Acest pasaj din Isaia este o invitaţie adresată celor însetaţi. Însoţeşte-mă în a-l  chestiona pe autorul acestor 

versuri. El spune, 

 „Veniţi, voi toţi care sunteţi însetaţi.” 

 „Bine, eu sunt însetat, eu voi veni. Dar unde să vin pentru a-mi potoli setea?” 

 „Vino la ape.” 

 „Da, aşa e; dacă sunt însetat ar trebui să vin la ape, dar unde sunt apele?” 

 „Ah, o întrebare excelentă. „Ascultă, ascultă-mă pe mine, şi mănâncă ceea ce este bun, şi sufletul tău se va 

desfăta întru bunătăţi. Ascultă-mă şi vino la mine; auzi-mă, pentru ca sufletul tău să trăiască.”” 

{{user.first_name}}, apa este Cuvântul lui Dumnezeu. Băutul vine prin ascultare. Biblia este sursa noastră de 

adevărată împrospătare. 

Întrebarea 12 

Potrivit versetului 2 de mai sus, care este rezultatul băutului din Cuvântul lui Dumnezeu? 

Ne va creşte H2O 

Va trebui să mergem la toaletă 

Sufletul nostru se va desfăta 

Întrebarea 13 

Potrivit versetului 3 de mai sus, care este rezultatul ascultării Cuvântului lui Dumnezeu? 

Devenim plictisiţi 

Primim viaţă 

Întrebarea 14 

În continuare, scrie gândurile tale relativ la acest citat: „Nimeni în afară de Dumnezeu nu poate satisface 

dorinţele unui suflet nemuritor; inima a fost făcută pentru El, şi deci numai El o poate umple.” – Richard 

Chenevix Trench: Note la Parabole. Prodigal Son Osbeck, Kenneth W., 101 More Hzmn Stories, (Grand 

Rapids, MI: Kregel Publications) 1997. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Mai devreme, am citit povestea femeii de la fântână, care „băuse” din apa greşită. Ea se umplea cu o relaţia 

după alta, şi, evident, nu era satisfăcută. Ea se consuma pe ceva ce nu îi aducea satisfacţie. Dar Iisus i-a 

oferit apa vie, pentru a-i satisface setea pentru totdeauna. În pasajul de mai sus, suntem certaţi, atrăgându-ni-

se atenţia să încetăm a mai cheltui timpul, energia şi banii noştri pe ceea ce nu ne va satisface niciodată, ci 

să bem apa care aduce sufletelor noastre desfătare, bucurie şi viaţă. Îţi dai seama ce am pierdut noi, cât timp 

am fost implicaţi în pornografie şi impuritate sexulă? 

Întrebarea 15 

Cum se leagă versetul următor de ceea ce studiem? „După cum locuinţa morţilor şi adîncul nu se pot sătura, 

tot aşa nici ochii omului nu se pot sătura.” Proverbe 27:20 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, eu am fost prins în pornografie pentru 15 ani lungi; „ochii mei nu se săturau niciodată”. 

Continuam să doresc emoţie, iubire, acceptare, frumuseţe, şi toate celelalte lucruri pe care le oferă 

pornografia. Dar la sfârşitul acestor 15 ani, mi-am dat seama că băusem dintr-o sursă de apă putredă şi 

impură, care m-a pângărit şi m-a murdărit. Din ianuarie 1999, beau apa curată, odihnitoare, satisfăcătoare, 

dătătoare de viaţă, potolitoare de sete, a lui Iisus Hristos. 

Învăţătura de astăzi este una fundamentală pentru a învinge impuritatea. Schimbă sursele de apă! 

Pornografia, adulterul, homosexualitatea, etc. nu ne vor satisface niciodată. Industria pornografiei face 

miliarde bazându-se pe nemulţumirea clientului, şi dacă vom rămâne captivi acolo, vom avea o poftă continuă 

pentru mai mult. Este exact ca şi apa sărată, care provoacă mai multă sete, decât oferă satisfacţie. 

Întrebarea 16 

Cum se potriveşte versetul următor cu învăţătura de astăzi? „Ei şi-au perdut orice pic de simţire, s-au dedat la 

desfrânare, şi săvârşesc cu lăcomie orice fel de necurăţie.” Efeseni 4:19 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 17 

Scrie gândurile tale relativ la acest verset: „Două rele a făcut poporul Meu: pe Mine, izvorul apei celei vii, M-

au părăsit, şi şi-au săpat fântâni sparte, care nu pot ţine apă.” Ieremia 2:13 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Te rog să remarci că Dumnezeu se descrie pe Sine Însuşi ca fiind „Izvorul apei vii”. Doar El este Sursa vieţii, 

a odihnei şi a hranei noastre. El este totdeauna proaspăt şi nou, asemenea unui izvor, şi „a bea” din 

Dumnezeu înseamnă a primi viaţă şi a fi satisfăcut(ă)! Apelul la pornografie şi la relaţii păcătoase este 

asemenea încercării de a bea apă dintr-o cană cu găuri în ea. 

Întrebarea 18 

Citeşte citatul următor, din faimosul predicator Charles Spurgeon, şi scrie comentariile tale relativ la acesta: 
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„Oamenii se află într-o neobosită căutare a satisfacţiei în lucrurile pământeşti. Ei se vor consuma pe ei înşişi 

în desfătările înşelătoare ale păcatului, şi, găsindu-le pe acestea toate ca fiind deşertăciune şi goliciune, vor 

deveni perplecşi şi dezamăgiţi. Cu toate acestea, vor continua căutarea lor zadarnică. Deşi obosiţi, ei totuşi 

merg înainte clătinându-se, sub influenţa nebuniei spirituale, şi, deşi nu există niciun rezultat la care să 

ajungă, cu excepţia unei dezamăgiri veşnice, ei continuă. Ei nu meditează asupra stării lor veşnice; clipa 

prezentă îi absoarbe. Ei apelează la o altă, şi la o altă cisternă pământească spartă, sperând să găsească 

apă acolo unde niciodată nu s-a descoperit până acum nici măcar o picătură.” 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Paul a scis, „Nebunie! Ce descriere perfectă a căutării mele neobosite bazate pe credinţa că 

următoarea imagine va fi cea care mă va satisface. Pe măsură ce orele trec, iar ochii mei se îngreunează de 

somn, eu nu pot să mă opresc. Este un ciclu fără de sfârşit. Într-adevăr, ce nebunie!” 

Vreau să mai spun un singur lucru relativ la această povestire, şi să arăt cum se leagă ea de implicarea 

noastră în pornografie şi impuritate sexuală. Citeşte următoarele versete din Ioan 4, pasajul pe care l-am 

studiat mai devreme: 

Iar femeia şi-a lăsat găleata şi s-a dus în cetate şi a zis oamenilor: Veniţi de vedeţi un om care mi-a spus 

toate câte am făcut. Nu cumva aceasta este Hristosul? Şi au ieşit din cetate şi veneau către El. Ioan 4:7-30 

Întrebarea 19 

După ce a vorbit cu Iisus, femeia de la fântână a mers înapoi în oraş. Ce a făcut cu găleata ei pentru apă? 

A luat-o cu ea 

A lăsat-o 

A scăpat-o 

Întrebarea 20 

Cu ce compară Iisus Hristos apa din acea fântână (aşa cum am văzut mai devreme)? 

Cu obiceiurile rele 

Cu relaţiile continue 

Cu dorinţele aprige 

Cu toate cele de mai sus 

Întrebarea 21 

Femeia de la fântână şi-a lăsat găleata pentru apă în urmă, ceea ce ar putea însemna că … 

A uitat-o 

Ea începuse să bea din apa pe care i-a dat-o Iisus, şi nu mai avea nevoie de cealaltă apă 

Scriptura nu spune în mod direct de ce şi-a lăsat femeia găleata lângă Iisus. Evident, ea mai avea încă 

nevoie să bea apă (apa fizică), chiar şi după ce s-a întâlnit cu Iisus. Iisus i-a oferit „apa vie”, pentru ai potoli o 

dată pentru totdeauna setea sufletului ei. Pe măsură ce învăţăm să bem din apa vie pe care numai Iisus o 

poate da, putem să lăsăm în urmă vechea noastră „găleată pentru apă”. 

Întrebarea 22 

Citeşte acest citat din Arthur Pink şi scrie comentariile tale: 

Ea şi-a lăsat vasul pentru apă deoarece găsise o fântână de „apă vie”. Ea venise la fântână pentru apa 
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propriu-zisă şi pe aceasta îi era mintea concentrată. Dar acum că obţinuse salvarea, ea nu s-a mai gândit la 

vasul ei pentru apă. Totdeauna se întâmplă astfel. Odată ce sufletele noastre Îl percep cu adevărat pe 

Hristos, odată ce Îl cunoaştem şi Îl primim ca şi Salvatorul nostru personal, părăsim lucrurile la care ne 

gândeam până atunci. Mintea îi era acum fixată pe Hristos, şi nu se gândea la fântână, la apă sau la vasul 

pentru apă. Chiar şi după ce venim la Hristos şi învăţăm să bem din apa Lui cea vie, poate să fie un timp în 

care noi trebuie să învăţăm cum să lăsăm cealaltă „apă în urmă” şi, cu siguranţă, nu este întotdeauna un 

schimb instantaneu de apă, aşa cum a fost în cazul femeii de la fântână. Nu spunem că totdeauna trebuie să 

se întâmple în acest fel, dar ceea ce spunem este că pe măsură ce bem din apa cea vie a lui Hristos, suntem 

capabili să părăsim apa păcătoasă. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

O, cum îmi amintesc ziua petrecută în biroul pastorului, când am fost provocat să părăsesc apa murdară a 

pornografiei şi să încep să beau din apa vie. Voi împărtăşi mai mult din această experienţă, pe măsură ce 

progresăm cu acest curs, dar pot să îţi spun că nu vreau să mă mai întorc niciodată să beau „apa aceea de 

canalizare”. Acum, dorinţa inimii mele este să te vad pe tine, {{user.first_name}}, cum bei din apa vie – apa 

care satisface pentru totdeauna. 

Întrebarea 23 

Rezumă învăţătura de astăzi şi împărtăşeşte-ne gândurile tale despre ea. Ai învăţat ceva nou, sau ai 

reînvăţat ceva ce uitaseşi? Se va schimba ceva în viaţa ta, ca urmare a acestei învăţături? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 24 

Pe lângă întrebările de responsabilizare, îţi vom da zilnic ocazia să ne spui cum te simţi. Povesteşte-ne 

despre dificultăţile sau provocările specifice cu care te confrunţi; speranţele tale şi victoriile; povesteşte-ne 

despre căsătoria ta, sau despre întâlniri; sau orice altceva ce ai dori să împărtăşeşti cu noi! Cu cât ajungem 

să te cunoaştem mai bine, cu atât vom putea să te ajutăm mai bine! Povesteşte-ne aici: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Notă: începând cu această lecţie, în locul termenului „masturbare”, vom folosi termenii biblici „gratificarea 

poftelor cărnii”, „auto-gratificare”, sau termeni similari. Acest lucru ne va ajuta să păstrăm un limbaj biblic, şi, 

de asemenea, va elimina scuzele de genul „cuvântul „masturbare” nu se află în Biblie; de aceea, aceasta  

trebuie să fie acceptabilă”. Pentru o explicaţie completă a acestui subiect, te rog să citeşti cele două articole 

excelente de mai jos. 

Masturbarea: Uşă către Sclavie (Anexa a 3-a) 

Ce este greşit în Masturbare de Steve Gallagher (Anexa a 4-a) 

Adevăruri asupra cărora să reflectăm astăzi: 

Pus-ai fărădelegile noastre înaintea Ta, greşelile noastre ascunse, la lumina feţei Tale. Psalmul 90:8 
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 „Şi urechile tale vor auzi cuvântul celor ce te călăuzesc pe tine, zicând: "Iată calea, mergeţi pe ea!", fie că aţi 

merge la dreapta sau la stânga, Atunci argintul care acoperă idolii îl veţi găsi spurcat şi aurul care 

împodobeşte chipurile turnate, ca necurat îl veţi arunca, zicând: "Afară de aici!"” Isaia 30:21-22 

 „Sunt încredinţat de aceasta, că cel ce a început în voi lucrul cel bun îl va duce la capăt, până în ziua lui 

Hristos Iisus” Filipeni 1:6 

Dacă te lupţi şi cu homosexualitatea, fă clic aici (Anexa a 40-a) pentru a citi învăţătura de astăzi, intitulată 

„Asemenea Chipului Său”. 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare.  
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Ziua a 3-a – În Lumină 

Bine ai revenit! Până acum, am vorbit despre necesitatea de a bea apa vie a Domnului Iisus, pentru a ne 

potoli setea. Am văzut că Dumnezeu este „un Izvor de apă vie”, şi că apelul la orice altceva, cu excepţia lui 

Dumnezeu, pentru satisfacţie, se aseamănă cu petrecerea vieţii noastre preocupaţi de ceva ce nu ne va 

satisface. 

Am mai văzut şi că pornografia, adulterul şi impuritatea sexuală sunt „cisterne sparte”, care nu pot păstra apa, 

şi nu ne vor potoli setea (Ieremia 2:13). Astăzi vom discuta despre un alt principiu care, dacă este înţeles şi 

aplicat, ne va elibera de impuritatea sexuală. 

Ai observat vreodată că majoritatea ciupercilor cresc mai bine în întuneric? Dacă ai ilumina ciupercile, 

acestea ar fi stoarse de putere, s-ar usca şi, în cele din urmă, ar muri. La fel este şi cu impuritatea sexuală: şi 

ea creşte în întuneric. În mod obişnuit, pornografia este consumată în secret, şi, atâta vreme cât păcatul 

rămâne în întuneric, fără îndoială că el va continua. 

De-a lungul anilor mei de sclavie faţă  de pornografie, păream a fi un om respectabil. Eram căpitan de aviaţie, 

urmasem un seminar, predam la Şcoala de Duminică de la biserica noastră, în aparenţă eram un om de 

succes şi aveam o familie bună. Dar, în secret, eram un cu totul alt om. Ca şi pilot, îmi petreceam escalele în 

hoteluri şi aveam foarte mult timp la dispoziţie. Canalele pornografice din camerele de hotel mă atrăgeau 

înlăuntrul lor an după an după an. Mă rugam împotriva lor, citeam Biblia, şi îmi planificam să nu cad … dar 

imediat ce ajungeam în intimitatea camerei mele de la hotel, pofta mă acapara şi plonjam în pornografie. 

Trăiam două vieţi diferite. Aceia care trăiesc într-o astfel de înşelătorie, vor face orice pot pentru a-şi proteja 

păcătoasa lor viaţă secretă, astfel încât să nu fie demascată. Ei devin mânioşi şi defensivi, dacă sunt 

chestionaţi în legătură cu orice faptă rea. Îmi amintesc de o dată când predicam foarte pasionat despre relele 

pornografiei şi ale păcatelor sexuale; a fost cu adevărat o predică frumoasă! Singura problemă era faptul că 

tocmai stătusem treaz cea mai mare parte din noaptea care trecuse, lăsându-mă în voia pornografiei. Ce 

ipocrizie oribilă! Ştiu deci, că oamenii implicaţi în pornografie au o viaţă secretă ascunsă, şi că vor face orice 

le stă în putere pentru ca aceasta să nu fie demascată. Şi totuşi, această demascare este chiar lucrul necesar 

pentru a o extirpa. 

Ce se întâmpla cu mine de-a lungul acelor ani, că nu aveam nicio putere de a învinge păcatul? De ce cădeam 

din nou şi din nou, în special după ce mă rugam mult împotriva acestui lucru? Răspunsul este că păcatul era 

făcut în întuneric, în secret, acolo unde el prosperă. Viaţa mea secretă a ilustrat adevărul din Ioan 3:19-20: 

 „Iar aceasta este judecata, că Lumina a venit în lume şi oamenii au iubit întunericul mai mult decât Lumina. 

Căci faptele lor erau rele. Că oricine face rele urăşte Lumina şi nu vine la Lumină, pentru ca faptele lui să nu 

se vădească.” Ioan 3:19-20 

Întrebarea 1 

Ţi se potriveşte şi ţie? Cazi în păcate sexuale „în întuneric”? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Iată ce mi s-a întâmplat mie în cele din urmă: la şase luni după ce prima mea soţie m-a părăsit, am cunoscut 

pe Internet o femeie, şi am început să corespondăm. Păcatele mele se desfăşurau încă în secret şi am reuşit 

să o conving pe această femeie, care era o creştină, că eu eram un bărbat creştin cu verticalitate, citând 

multe versete din Biblie pentru a-mi demonstra afirmaţiile. Ne-am cununat în februarie 1998, la aproape un an 

şi jumătate după de ne-am cunoscut. Dar eu am continuat cu pornografia, auto-gratificarea, şi sex chatting-ul 

pe Internet, iar curând, soţia mea mi-a descoperit păcatul. Ea s-a temut extrem de mult pentru căsătoria 

noastră, aşa că a căutat ajutor la un consilier. Am fost îndrumaţi către un pastor din Ohio, unde am început o 

consiliere săptămânală. 

Într-o zi, în timpul consilierii, a fost discutat subiectul pornografiei. M-am trezit mărturisind pastorului meu anii 

de utilizare a pornografiei. I-am cerut ajutorul pentru a opri această patimă. {{user.first_name}}, acest lucru a 

fost foarte dificil de realizat! Cum îţi poţi închipui, a fost jenant şi înjositor, atât pentru soţia mea, cât şi pentru 
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mine. În sfârşit, recunoscând că nu eram în interior aşa cum susţineam eu că eram pe dinafară – experienţa 

m-a frânt cu adevărat. Dar umilirea în faţa pastorului a fost începutul evadării mele din întuneric. 

{{user.first_name}}, s-ar putea să nu te simţi în stare să te mărturiseşti chiar acum, soţiei(soţului) tale(tău). Iar 

aceasta este de abia ziua a treia din cadrul cursului Calea Purităţii, aşa că, fără îndoială, mai ai încă 

„genunchii tremurând” în acest mers nou găsit, spre libertate. Dar ai început deja să-ţi târăşti păcatul în 

lumină. Ai venit aici şi te-ai înscris la acest curs, cerându-ne ajutor, iar în căsuţa de mai sus ai descris 

propriile tale păcate secrete. Prin harul lui Dumnezeu, faci progrese! 

Te rog să citeşti pasajul următor: 

„Şi aceasta este vestirea pe care am auzit-o de la El şi v-o vestim: că Dumnezeu este lumină şi nici un 

întuneric nu este întru El. Dacă zicem că avem împărtăşire cu El şi umblăm în întuneric, minţim şi nu 

săvârşim adevărul. Iar dacă umblăm întru lumină, precum El este în lumină, atunci avem împărtăşire unul cu 

altul şi sângele lui Iisus, Fiul Lui, ne curăţă pe noi de orice păcat. Dacă zicem că păcat nu avem, ne amăgim 

pe noi înşine şi adevărul nu este întru noi. Dacă mărturisim păcatele noastre, El este credincios şi drept, ca 

să ne ierte păcatele şi să ne cureţe pe noi de toată nedreptatea. Dacă zicem că n-am păcătuit, Îl facem 

mincinos şi cuvântul Lui nu este întru noi.” 1 Ioan 1:5-10 

Versetul 6 de mai sus arată că, pe timpul în care am fost implicat în pornografie, eu am fost înşelat. Aveam 

pretenţia că eram în părtăşie cu Dumnezeu, şi totuşi eu umblam în întuneric. În realitate, viaţa mea era o 

minciună, iar eu nu trăiam potrivit adevărului. Nu susţin că, în timp ce eram implicat în pornografie, nu eram 

creştin dar susţin că nu umblam în adevăr. Acesta este un scenariu trist pe care îl întâlnim destul de des. Vin 

aici oameni care îşi ascund o mare parte din viaţa lor de cei pe care îi iubesc, de colegi şi de prieteni. S-ar 

putea să pară a fi oameni spirituali, care sunt bine informaţi asupra Bibliei. Ceea ce trebuie să facă aceşti 

oameni este să înceapă, încet şi cu grijă, să îşi mărturisească această viaţă ascunsă şi altcuiva, folosind 

discernământ în ceea ce priveşte alegerea persoanei şi timpul în care să o facă. 

Întrebarea 2 

Această înşelare şi ascundere de care am vorbit, ţi se aplică şi ţie? Ai trăit şi tu în secret? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 3 

Potrivit versetului 7 de mai sus, umblatul în lumină are două consecinţe. Te rog să le scrii aici: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Te-ai prins? Dacă începem să umblăm în lumină, nu numai că vom fi capabili să avem părtăşie cu alţii, care 

umblă şi ei în lumină, dar Însuşi Iisus ne va purifica vieţile! Puritatea este consecinţa venirii în lumină, iar tu ai 

început deja să vii! 

Cursantul Ted scrie, „Pornografia şi auto-gratificarea sunt activităţi foarte intime. În parte, motivele pentru 

care dorim să scăpăm de aceste păcate sunt ruşinea şi dezgustul de sine însuşi, pe care le creează în inima 

noastră. Am crezut că mărturisirea acestui păcat în faţa altcuiva, m-ar face să simt mult mai intens această 

ruşine şi acest dezgust de sine însuşi. Însă, a fost chiar pe dos. După mărturisire, am simţit libertatea pură de 

a nu mai trebui să trăiesc minciuna. Nu a fost ceea ce mă aşteptasem să fie, dar a fost cel mai minunat dar 

pe care mi l-a dat Dumnezeu.” 

Întrebarea 4 

Versetul 9 de mai sus ne spune să începem „să umblăm în lumină”. Ce înseamnă? 
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Să aprindem lumina 

Să ne mărturisim păcatele 

Să purtăm o lanternă 

Întrebarea 5 

Păcatele trebuie să le mărturisim mai întâi şi mai întâi lui Dumnezeu. Aici se află un mediu sigur, în care tu 

poţi să scrii o rugăciune de mărturisire către El. Această mărturisire este văzută numai de către Dumnezeu şi 

de către noi, dar este primul pas către umblatul în lumină, cel care aduce puritate. Simte-te liber(ă) chiar aici 

să îţi târăşti păcatul în lumină, şi scrie o rugăciune de mărturisire lui Dumnezeu: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 6 

Îţi dai seama de felul în care aplicarea acestei Scripturi va avea ca şi consecinţă puritatea? Cum vei începe 

să umbli în lumină? Ai în vedere faptul că nu trebuie să faci chiar acum, chiar azi, fiecare dintre aceste lucruri, 

dar scrie o listă de lucruri pe care vrei sa le faci până la un moment dat: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, pentru acum, doar roagă-l pe Dumnezeu să îţi arate modalităţi prin care să începi să vii în 

lumină. Da, este înfricoşător să te mărturiseşti, şi da, poate fi umilitor să ceri ajutor. Dar victoria şi puritatea 

continuă o merită. Eu nu aş schimba pentru nimic în lume aceşti ani de puritate care au trecut, pentru cei 15 

în care am umblat în întuneric. Lucrurile sunt prea frumoase acum! S-ar putea să fii preocupat(ă) şi de efectul 

pe care mărturisirea ta îl va avea asupra celor pe care îi iubeşti, în special dacă aceştia sunt necredincioşi. 

Pentru a citi un articol foarte folositor legat de acest subiect (Oswald Chambers – „Ce îi costă pe alţi oameni, 

Ascultarea mea faţă de Dumnezeu”), fă clic aici (Anexa a 5-a). 

Scrie gândurile tale relativ la următorul pasaj din Scriptură, şi descrie concret cum îl vei aplica în viaţa ta: 

Întrebarea 7 

 „Altădată eraţi întuneric, iar acum sunteţi lumină întru Domnul; umblaţi ca fii ai luminii!  Pentru că roada 

luminii e în orice bunătate, dreptate şi adevăr. Încercând ce este bineplăcut Domnului. Şi nu fiţi părtaşi la 

faptele cele fără roadă ale întunericului, ci mai degrabă, osândiţi-le pe faţă. Căci cele ce se fac întru ascuns 

de ei, ruşine este a le şi grăi. Iar tot ce este pe faţă, se descoperă prin lumină, căci tot ceea ce este 

descoperit, lumină este. Pentru aceea zice: "Deşteaptă-te cel ce dormi şi te scoală din morţi şi te va lumina 

Hristos".” Efeseni 5:8-14 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 8 

La sfârşit, te rog să împărtăşeşti cu noi ceea ce ai învăţat astăzi şi felul în care vei aplica această învăţătură. 

Îndrumătorul tău îţi va răspunde cu plăcere, bazându-se pe ceea ce vei scrie aici, şi te va asista în venirea ta 

înceată în lumină, cu înţelepciune şi discernământ. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Unele persoane, în zelul lor de a mărturisi totul, au divulgat păcatele lor soţiei(soţului) (sau altora) într-un mod 

care a mărit rana şi durerea pe care soţia(soţul) o simte. Te rog să foloseşti înţelepciune şi discernământ în 

alegerea momentului şi a detaliilor mărturisirii. Nu este recomandabil să dai detalii privind păcatul tău. S-ar 

putea să doreşti să ceri ajutor îndrumătorului tău, în ceea ce priveşte planificarea mărturisirii. 

Ideii asupra cărora să reflectăm: 

 „Vrednic de credinţă şi de toată primirea e cuvântul că Iisus Hristos a venit în lume ca să mântuiască pe cei 

păcătoşi, dintre care cel dintâi sunt eu.” 1 Timotei 1:15 

„Prin ce îşi va îndrepta tânărul calea sa? Trăind potrivit cuvintelor Tale.” Psalmul 119:9 

 „Şi vă voi da ani de belşug în locul anilor în care au mâncat lăcustele mici, cele mari, cele zburătoare şi 

stolurile de lăcuste, marea Mea oştire pe care am trimis-o împotriva voastră.” Ioil 2:25 

Mai multe idei despre mărturisire: când vei lua în considerare mărturisirea păcatului către soţie(soţ), te rog 

să ai în vedere următoarele cinci puncte: 

1. Cere o a doua şi o a treia părere în ceea ce priveşte necesitatea mărturisirii, şi dacă ea este 
necesară, atunci cere păreri şi în ceea ce priveşte exact ceea ce trebuie împărtăşit. Evident, adulterul 
fizic ar trebui să fie mărturisit, la fel ca şi orice patimă. Dar dincolo de aceasta, se mai poate discuta, 
şi ar fi bine să întrebi şi alte persoane din trupul lui Hristos. 

2. Dacă mărturisirea trebuie făcută, atunci cere ajutor trupului lui Hristos. Roagă un pastor, o persoană 
în vârstă sau reprezentantul unui mic grup, să fie împreună cu tine în timpul mărturisirii, pentru a ajuta 
ca ambele părţi implicate să de-a răspunsuri evlavioase. 

3. Foloseşte termeni biblici, şi cere-ţi iertare. Nu minimiza păcatul; numeşte-l aşa cum îl numeşte Biblia 
şi apoi cere-ţi iertare. Dacă trebuie să mărturiseşti adulterul fizic, spune, „Mărturisesc că am comis 
adulter, şi îmi pare foarte rău. Te rog să mă ierţi.” Nu spune, „Am avut o mică aventură …” 

4. Descrie detaliile planului tău de a părăsi păcatul – de exemplu, felul în care ai amputat radical sursa 
păcatului, faptul că urmezi acest curs, numele persoanei căreia îi eşti acum responsabil, faptul că 
vorbeşti cu pastorul sau cu persoanele în vârstă o dată pe săptămână, etc. Cu alte cuvinte, pe lângă 
mărturisirea păcatului, împărtăşeşte-ţi şi planul tău de a fi liber de el, şi ceea ce faci în acest moment 
în acest sens. 

5. Nu împărtăşi niciodată detalii. Mărturisirea ar trebui să fie directă şi sinceră, fără a diminua totuşi 
păcatul, dar şi fără a include vreun detaliu privitor la acesta. Împărtăşirea detaliilor ar putea să 
genereze gânduri în mintea altora, gânduri care ulterior vor fi dificil de uitat. Fii ferm(ă) – fără detalii. 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 
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Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 4-a – Crucea 

Astăzi vom studia Evanghelia, pentru a vedea ce învaţă ea despre sclavia faţă de impuritatea sexuală şi 

despre eliberarea de aceasta. Examinează următorul pasaj din Scriptură: 

Ci nelegiuirile voastre au pus despărţire între voi şi Dumnezeul vostru şi păcatele voastre L-au făcut să-Şi 

ascundă faţa ca să nu vă audă. Isaia 59:2 

{{user.first_name}}, atunci când am fost implicat în pornografie şi în auto-gratificare, am fost separat de 

Dumnezeu, iar Dumnezeu nu mi-a ascultat rugăciunile. Faptul că păcătuiam continuu, L-a făcut să Îşi 

ascundă faţa de mine, deoarece El nu se poate uita la păcat. Am simţit ca şi cum rugăciunile mele se opreau 

la tavan şi apoi cădeau pe podea! Deşi susţineam că eram creştin, eram „întunecat la cuget, înstrăinat de 

viaţa lui Dumnezeu” (Efeseni 4:18). 

Întrebarea 1 

Te-ai simţit vreodată separat(ă) de Dumnezeu, în timp ce erai implicat(ă) în imoralitate? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În continuare, citeşte următorul pasaj: 

Dar pe voi, care oarecând eraţi înstrăinaţi şi vrăjmaşi cu mintea voastră către lucrurile rele, de acum v-a 

împăcat, prin moartea (Fiului Său) în trupul cărnii Lui, ca să vă pună înaintea Sa sfinţi, fără de prihană şi 

nevinovaţi, dacă, într-adevăr, rămâneţi întemeiaţi în credinţă, întăriţi şi neclintiţi de la nădejdea Evangheliei pe 

care aţi auzit-o, care a fost propovăduită la toată făptura de sub cer şi al cărei slujitor m-am făcut eu, Pavel. 

Coloseni 1:21-23 

Pe măsură ce ieşeam din pornografie, versetele de mai sus îmi descriau trecutul, prezentul şi viitorul. 

Fusesem „înstrăinat” de Dumnezeu şi „vrăşmaşul” Său din cauza „lucrurilor mele rele”. Deşi susţineam că 

eram creştin, din cauza patimilor mele eram, de fapt, vrăjmaşul Său. Nu am fost convertit cu adevărat, până 

când nu m-am întors de la patimi, devenind rob lui Iisus Hristos. 

Dar Dumnezeu a acţionat în folosul meu. El „m-a împăcat prin moartea Fiului Său în trupul cărnii Lui”. Nu mai 

sunt vrăjmaşul Său; sunt împăcat cu Dumnezeu prin moartea lui Iisus Hristos. El a făcut aceasta, nu eu. 

Te rog să înţelegi, că nu oricine care a fost implicat în imoralitate este un vrăjmaş al lui Dumnezeu. S-ar putea 

să fii un(o) creştin(ă) care a căzut în această capcană, şi care este nerăbdător(are) să fie eliberat(ă). Eu cred 

că în cazul meu, deşi pretindeam că îl cunosc pe Hristos, de fapt nu Îl cunoşteam cu adevărat, nu Îl 

cunoşteam într-un fel salvator. Ştiam despre El, dar nu L-am cunoscut pe El cu adevărat, prin pocăinţă 

autentică, decât în ianuarie 1999. 

Coloseni 1 descrie nu numai modul în care suntem salvaţi, dar şi cum putem să lăsăm în urmă păcatele 

sexuale. Să vedem ce au de spus versetele de mai sus, despre libertatea de impuritatea sexuală. Ele 

prezintă trei lucruri: problema, soluţia şi rezultatele. 

Problema. Păcatul (în cazul nostru, impuritatea sexuală) ne separă şi ne înstrăinează de Dumnezeu. Suntem 

atât de departe de Dumnezeu, încât simţim că rugăciunile noastre nu sunt auzite – şi s-ar putea să nici nu fie. 

Deoarece păcatul sexual ne face să iubim lumea, în cele din urmă el ne va conduce la ură faţă de Dumnezeu. 

Cele ce urmează aparţin unui ex-slujitor al evangheliei, şi au fost spuse după ce acesta a căzut în pornografie 

şi impuritate sexuală. Ia aminte că el este acum, în mintea sa, un vrăjmaş al lui Dumnezeu, din cauza răului 

său comportament: 

„Înlăuntrul meu tună o furie atât de adâncă, încât atinge adâncimile infernului. Tună şi fulgeră împotriva lui 

Dumnezeu, totul învârtindu-se în jurul pierderii poziţiei mele în slujire, pe care o preţuiam atât de mult. Carnea 

mea îmi spune că Dumnezeu a greşit, că a fost necredincios, incorect, crud, şi eronat, şi că nu ar trebui să Îl 

slujesc pe Acela care nu şi-a păzit cuvântul către mine. Diavolul îmi spune acelaşi lucru. „El nu ţi-a îndeplinit 

nevoile. Te-a dezamăgit, te-a condus într-o poziţie, şi apoi nu te-a salvat atunci când ar fi putut să o facă. 
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Este acesta felul de Dumnezeu pe care vrei să Îl slujeşti? Dumnezeul care te înşeală şi care te lasă lipsit de 

apărare? Te-a lăsat să înnebuneşti. Aceasta este divinitatea credincioasă pe care vrei să o slujeşti?”” 

{{user.first_name}}, şi eu am ajuns foarte aproape de acest punct. Păcatul mi-a împietrit într-atât de tare 

inima, încât eram pe cale de a deveni o persoană plină de ură şi foarte nervoasă. 

Întrebarea 2 

Ai trăit şi tu această ură faţă de Dumnezeu? Unii s-ar putea să răspundă da, alţii nu, dar fii sigur(ă) că dacă 

vei continua pe calea păcatului, vei ajunge în cele din urmă să Îl urăşti pe Dumnezeu. „Nimeni nu poate să 

slujească la doi domni, căci sau pe unul îl va urî şi pe celălalt îl va iubi, sau de unul se va lipi şi pe celălalt îl 

va dispreţui.” (Matei 6:24) 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

21 Dar pe voi, care oarecând eraţi înstrăinaţi şi vrăjmaşi cu mintea voastră către lucrurile rele, 22 de acum v-a 

împăcat, prin moartea Fiului Său în trupul cărnii Lui, ca să vă pună înaintea Sa sfinţi, fără de prihană şi 

nevinovaţi, 23 dacă, într-adevăr, rămâneţi întemeiaţi în credinţă, întăriţi şi neclintiţi de la nădejdea Evangheliei 

pe care aţi auzit-o, care a fost propovăduită la toată făptura de sub cer şi al cărei slujitor m-am făcut eu, 

Pavel. Coloseni 1:21-23 

Soluţia. Dumnezeu ne-a împăcat trimiţându-l pe Iisus la moarte. Deoarece păcatul sexual ne face, în cele din 

urmă, să Îl urâm pe Dumnezeu, Dumnezeu a luat iniţiativa de a ne împăca. El ne-a luat toate păcatele şi le-a 

pus asupra lui Iisus, care a murit pentru a plăti pentru ele. Pe cruce, Iisus a fost tratat ca un pornograf, ca un 

urâtor de Dumnezeu, şi ca un vrăjmaş al lui Dumnezeu, pentru a ne aduce pe noi înapoi la Dumnezeu. El ne-

a îndepărtat păcatul, care ne împiedica să avem o legătură cu Dumnezeu. Soluţia problemei este Iisus 

Hristos. 

Întrebarea 3 

Te rog să scrii Coloseni 1:22 (de mai sus): 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 4 

Ce a făcut Iisus Hristos, pentru a se ocupa de problema păcatului? Care este rezultatul pentru aceia(acelea) 

care continuă în credinţă (uită-te la versetul 23)? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dragă {{user.first_name}}, fereşte-te de orice învăţătură, program sau metodă de găsire a libertăţii faţă de 

păcat, care nu Îl are în centru pe Iisus Hristos; deoarece nu este o altă cale de a rezolva problema păcatului, 

decât prin Iisus. Nu este nicio altă cale de a fi împăcat cu Dumnezeu, de a fi schimbat din vrăjmaşul Său, în 

prietenul Său, sau de a opri un comportament rău, în afară de Iisus. 

Am încercat diferite căi de a găsi libertatea faţă de pornografie. Am fost la consiliere, am citit numeroase cărţi, 

am căutat ajutorul unui evanghelist faimos, am mers la întâlniri cu pastori care căzuseră, şi altele. De când 

am început să lucrez cu cursanţi, am aflat că există sute de programe, metode, cărţi, etc., care se oferă să ne 
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ajute în vederea eliberării de această adicţie. O simplă căutare pe Internet folosind cuvintele „dependenţă 

sexuală”, va afişa mii de site-uri web. 

Întrebarea 5 

Ai încercat alte metode de a te elibera de păcatul sexual? Dacă da, care au fost acestea? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Rezultatele. Moartea lui Iisus Hristos înseamnă că Dumnezeu a făcut ceva în legătură cu problema noastră a 

păcatului. Ne arată că El este hotărât să elimine păcatul, şi că a acţionat radical pentru a scăpa de el, prin 

trimiterea Fiului Său la moarte, în locul nostru. 

Care sunt rezultatele morţii lui Iisus pe cruce? „Dar pe voi, care oarecând eraţi înstrăinaţi şi vrăjmaşi cu 

mintea voastră către lucrurile rele, de acum v-a împăcat, prin moartea Fiului Său în trupul cărnii Lui, ca să vă 

pună înaintea Sa sfinţi, fără de prihană şi nevinovaţi.” Acesta este un adevăr minunat, cu rezultate practice. 

Din cauza morţii lui Iisus pe cruce, noi, care am fost împăcaţi cu Dumnezeu, suntem sfinţi, fără de prihană şi 

nevinovaţi. 

Întrebarea 6 

Te rog să te gândeşti şi să descrii (1) care a fost impactul păcatului tău asupra relaţiei tale cu Dumnezeu, (2) 

care este soluţia lui Dumnezeu privitoare la păcat, şi (3) cum va schimba acest lucru viaţa ta. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 7 

Te rog să scrii aici comentariile tale asupra următorului pasaj din Scriptură: „Căci pe El, Care n-a cunoscut 

păcatul, L-a făcut pentru noi păcat, ca să dobândim, întru El, dreptatea lui Dumnezeu.” (2 Corinteni 5:21)  

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 8 

Te rog să scrii comentariile tale asupra următoarelor pasaje din Scriptură: 

Căci Dumnezeu aşa a iubit lumea, încât pe Fiul Său Cel Unul-Născut L-a dat ca oricine crede în El să nu 

piară, ci să aibă viaţă veşnică. Căci n-a trimis Dumnezeu pe Fiul Său în lume ca să judece lumea, ci ca să se 

mântuiască, prin El, lumea. Ioan 3:16-17 

Şi celor câţi L-au primit, care cred în numele Lui, le-a dat putere ca să se facă fii ai lui Dumnezeu, care nu din 

sânge, nici din poftă trupească, nici din poftă bărbătească, ci de la Dumnezeu s-au născut. Ioan 1:12-13 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 9 

Te rog să scrii comentariile tale asupra următorului pasaj din Scriptură: 

Căci v-am dat, întâi de toate, ceea ce şi eu am primit, că Hristos a murit pentru păcatele noastre după 

Scripturi; şi că a fost îngropat şi că a înviat a treia zi, după Scripturi; şi că S-a arătat lui Chefa, apoi celor 

doisprezece; în urmă S-a arătat deodată la peste cinci sute de fraţi, dintre care cei mai mulţi trăiesc până 

astăzi, iar unii au şi adormit. 1 Corinteni 15:3-6 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 10 

{{user.first_name}}, s-ar putea ca, din cauza răului tău comportament, să fii încă, în mintea ta, un vrăjmaş al 

lui Dumnezeu. Poate că a venit vremea să ridici steagul alb al predării şi să îl rogi pe Dumnezeu să te împace 

cu Sine. {{user.first_name}}, dacă ştii că trebuie să fii sfânt(ă), fără prihană şi nevinovat(ă), de ce nu Îi ceri 

ajutor lui Dumnezeu chiar acum. Aici ai un loc pentru a scrie gândurile şi rugăciunile tale către El: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

După întâlnirea cu pastorul meu, în care mi-am mărturisit implicarea în pornografie, am început cu seriozitate 

să Îl caut pe Domnul. Până în acel moment am crezut că făcusem un păcat de neiertat, şi că Dumnezeu, 

probabil că terminase cu mine, iar eu rămăsesem inutil pentru restul vieţii. Dar curând după aceea, am găsit 

Deuteronom 4:25-31. Acest pasaj spune că copiii lui Dumnezeu vor deveni corupţi, îşi vor face idoli la care să 

se închine, vor împrumuta practicile popoarelor înconjurătoare, şi vor face mulţi ani răul împotriva Domnului. 

Dar apoi, ochii mi-au căzut asupra versetului 29: „Dar când vei căuta acolo pe Domnul Dumnezeul tău, Îl vei 

găsi, de-L vei căuta cu toată inima ta şi cu tot sufletul tău. Când vei fi la necaz şi când te vor ajunge toate 

acestea în curgerea vremii, te vei întoarce la Domnul Dumnezeul tău şi vei asculta glasul Lui. Domnul 

Dumnezeul tău este Dumnezeu bun şi îndurat; nu te va lăsa, nu te va pierde şi nici nu va uita legământul 

încheiat cu părinţii tăi, pe care l-a întărit cu jurământ înaintea lor.” Deuteronom 4:29-31 

Acele cuvinte mi-au intrat până la suflet: „Dar când vei căuta acolo …” Dar când Îl vei căuta acolo pe Domnul 

cu toată inima ta, Îl vei găsi. Indiferent unde este „acolo” pentru tine, dacă de acolo Îl vei căuta pe Domnul, Îl 

vei găsi. Iar El te va face sfânt(ă), fără de prihană şi nevinovat(ă). 

Cereţi şi vi se va da; căutaţi şi veţi afla; bateţi şi vi se va deschide. Că oricine cere ia, cel care caută află, şi 

celui ce bate i se va deschide. Matei 7:7-8 

Întrebarea 11 

Rezumă învăţătura de astăzi. Ce schimbări vei face în viaţa ta, datorită Scripturii pe care ai citit-o astăzi? De 

asemenea, cum am putea să ne rugăm azi pentru tine? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Atunci când te lupţi cu ispita homosexualităţii şi ai vrea să cunoşti mai multe despre ceea ce spune Biblia 

despre acest subiect (precum şi despre ceea ce noi credem despre homosexualitate), urmează acest link 

(Anexa a 41-a). 

Lectură suplimentară: Pentru a citi un articol cu subiectul „Păcat şi Mântuire”, fă clic aici (Anexa a 6-a). 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 5-a – Alergare Uşoară 

De aceea şi noi, având împrejurul nostru atâta nor de mărturii, să lepădăm orice povară şi păcatul ce grabnic 

ne împresoară şi să alergăm cu stăruinţă în lupta care ne stă înainte. Evrei 12:1 

{{user.first_name}}, acest pasaj descrie viaţa creştină ca o cursă de alergare. Autorul ne spune că, pentru a 

putea alerga rapid, trebuie să fim uşori. Suntem instruiţi „să lepădăm orice povară şi păcatul ce grabnic ne 

împresoară”. Aici, tentaţia şi păcatul sunt descrise ca fiind acele lucruri care ne împovărează şi ne împresoară 

– şi ele trebuie aruncate. 

Pentru mine, aceasta a însemnat că a trebuit să „arunc” televizorul din camera de hotel, să dau calculatorul 

de tip notebook (îl foloseam pentru sex chatting pe Internet), să scap de televizorul de acasă, şi să evit 

anumite situaţii care mă ispiteau. De asemenea, trecusem şi la relaţii fizice care erau impure din punct de 

vedere sexual, aşa că a trebuit să le rup şi pe acestea. 

Pentru unii, a alerga uşor înseamnă să nu fie singuri cu anumite persoane sau chiar să întrerupă definitiv 

anumite relaţii. Aceasta nu este un lucru uşor de făcut, dar puritatea merită efortul, indiferent de costuri. 

Întrebarea 1 

Care sunt lucrurile care te-au împiedicat să alergi în această cursă, astfel încât să câştigi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Ce ne este poruncit să facem cu aceste lucruri care ne împovărează? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Atunci când am mărturisit prima dată pastorului meu, că mă uitasem la pornografie în timp ce eram pe 

drumuri şi stăteam la hotel, el mi-a spus despre principiul „aruncării păcatului şi a oricărui lucru care ne 

împovărează”. Deoarece televizorul din camera mea de hotel era unul dintre lucrurile care mă zăpăceau, el 

mi-a sugerat „să îl arunc”, scoţându-l afară imediat ce ajungeam în cameră. Eram disperat să mă eliberez de 

pornografie şi de auto-gratificare; în acel punct, ajunsesem practic să nu mai alerg cursa, şi să mă las zăpăcit 

în spinii păcatului. Aşa că am urmat sfatul pastorului meu şi am început, fizic, să scot afară televizorul din 

camera mea de hotel (ceea ce provoca, a doua zi, o serie de discuţii foarte interesante cu personalul 

hotelului). 

Haide să recapitulăm, pentru un moment, ceea ce a reieşit până în acest punct. Învăţam să îmi satur setea în 

Iisus, şi alergam la Biblie de fiecare dată când simţeam cum pofta se aprinde în mine. Îmi trăgeam păcatul în 

lumină, şi, vorbind cu soţia mea şi cu pastorul meu, îmi expuneam faptele mele trecute, pe care le făcusem în 

întuneric. Îl rugam pe Dumnezeu să mă împace şi să mă ajute să opresc faptele rele care m-au făcut să fiu, 

în mintea mea, un vrăjmaş al lui Dumnezeu. Începeam să arunc păcatul care mă încurca, astfel încât să pot 

să revin la cursă. 

Vezi care sunt toate principiile biblice care au fost folosite? Şi ghici ce? De la acea întâlnire din 1999 cu 

pastorul meu, în care el mi-a explicat nevoia de a arunca orice lucru care mă împovărează şi mă zăpăceşte, 

nu am mai căzut nici măcar o dată în pornografie sau impuritate. Sclavia mea, lungă de decenii, faţă de acest 

oribil şi distructiv păcat, a fost eliminată. 

Este critic ca şi tu să aplici acest principiu în viaţa ta. Lucrând cu acest curs, noi am observat că aceia care 

aplică această învăţătură în viaţa lor, vor începe să umble în victorie asupra păcatului. De asemenea, ne-a 

mai atras atenţia şi faptul că, din păcate, aceia care nu îşi vor curăţa viaţa de complicaţii, nici nu se vor 
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elibera vreodată. Aceştia mărturisesc că au căzut, se ridică din nou, ne spun că le pare rău şi că nu o vor mai 

face niciodată. Noi îi instruim cum că trebuie să elimine toate lucrurile care îi fac să cadă. Ei inventează scuze 

şi spun că şi-au învăţat lecţia; deoarece imediat după o cădere ispitele sunt diminuate, ei cred „că acum se 

pot descurca”. Însă este doar o problemă de timp, până când ei vor cădea din nou … şi, de obicei în două 

săptămâni, ei cad din nou. Acest lucru va continua permanent, cu excepţia cazului în care ei vor arunca toate 

acele lucruri care îi împiedică. 

Cursantul Terry scrie, „A fost un proces gradual, dar a trebuit să elimin toate legăturile cu trecutul – a trebuit 

să întrerup contactele cu toţi „prietenii” homosexuali pe care i-am avut – chiar şi cu cei a căror companie, ca 

şi „prieteni”, o găseam foarte plăcută. Privind în urmă, îmi dau seama că niciunul dintre ei nu îmi erau 

„prieteni” – deoarece erau doar un efect al păcatului în care eram implicat. Prieteniile nu erau reale, ci mai 

degrabă din interes. La momentul respectiv păreau a fi reale – dar totul făcea parte din minciuna pe care o 

trăiam. Acum sunt conştient că, prin eliminarea acestor relaţii, nu am pierdut mare lucru. Mintea îmi joacă 

încă feste – în special în această săptămână, mi-au revenit nişte amintiri foarte vii din acea perioadă (nu 

numai sexuale). Nu trebuie să uit acest fapt: nu era nimic adevărat, totul a fost doar o minciună. O minciună 

bazată pe dorinţa de a-mi gratifica trupul şi de a-mi căuta satisfacţia în oameni. Atunci nu îmi dădeam seama 

de acest fapt – dar acum da.” 

Întrebarea 3 

Care sunt lucrurile pe care le vei elimina, astfel încât să poţi alerga uşor? Te rog să scrii numai acele lucruri 

pe care le vei elimina chiar acum. Îndrumătorul tău te va responsabiliza cu privire la eliminarea acelor lucruri 

pe care le vei scrie aici. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Ci îmbrăcaţi-vă în Domnul Iisus Hristos şi grija de trup să nu o faceţi spre pofte. Romani 13:14 

Versetul de mai sus ne spune ca „grija pentru trup să nu o facem spre pofte”.  Atunci când aveam acces la 

pornografie, mă puteam ruga cât era ziua de lungă să nu cad, dar, imediat ce ajungeam în camera de hotel, 

cădeam din nou. De ce? Cădeam deoarece exista ocazia pentru a-mi gratifica pofta cărnii: televizorul care 

stătea chiar în faţa mea. Dar după ce am eliminat televizorul din camera mea, nu am mai permis existența 

niciunei ocazii de a-mi gratifica trupul. 

Acesta este un principiu cheie al libertăţii. Dacă ne permitem să avem acces la ceea ce ne face să 

păcătuim, atunci, inevitabil, ne vom trezi că, într-un moment de slăbiciune, cedăm. 

Întrebarea 4 

Scrie aici domeniile vieții tale în care mai există ocazii de a-ţi gratifica trupul. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, dacă ai scris ceva în căsuţa de deasupra, atunci acolo va fi următoarea ta cădere în 

păcatul sexual. Este doar o problemă de timp. Poţi să bei apa cea vie, să îţi expui păcatul şi să ceri ajutor, şi 

să te rogi să fii împăcat cu Dumnezeu, dar, într-un moment de slăbiciune, vei cădea – deoarece există ocazia 

de a-ţi îndeplini poftele. Este imperativ ca, chiar în acest moment, să elimini acele lucruri din viaţa ta. Dacă le 

vei ţine în preajmă, va fi ca şi cum ai încerca să alergi într-o cursă având o povară imensă în spate; şi de 

fiecare dată când vei cădea în acel loc, vei adăuga greutate la acea povară. În cele din urmă, nu vei mai 

putea să alergi cursa. Şi vei cădea pe marginea drumului în spini şi în buruieni. 

Întrebarea 5 
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Eşti dispus(ă) să te desparţi de ceea ce te face să cazi? Vei elimina chiar acum toate aceste lucruri? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cam în acest moment, începem să primim obiecţii. De obicei, acestea sună cam aşa: „Dar nu Internetul este 

problema, ci inima mea. Iisus spune că lucrurile care ne spurcă provin din inimă, deci eu nu doresc să mă 

ocup doar de simptom, care este vizualizarea pornografiei, eu am nevoie să îmi îndrept relaţia cu Iisus 

Hristos astfel încât să fiu suficient de puternic să spun „Nu” pornografiei, indiferent unde aş putea fi ispitit.” 

Aceasta este adevărat! Nu avem nimic de reproşat părerii de mai sus. Totuşi, ceea ce discutăm în această 

lecţie este maniera în care ne punem inimile în ordine cu Dumnezeu, astfel încât să putem spune „Nu” 

păcatului sexual, atunci când suntem ispitiţi de către acesta. Şi există o singură cale bazată pe Scriptură, care 

să ne permită să facem acest lucru: eliminarea totală a oricărui lucru care ne face să ne împiedicăm. 

Vom vorbi mai multe despre acest subiect în cadrul săptămânilor următoare, dar, pentru acum, înţelege că 

este un principiu al adevărului faptul că, dacă vrem să alergăm în cursă, trebuie să eliminăm orice lucru care 

ne zăpăceşte. Modalitatea de a fi liber este să elimini ispita. 

Vezi tu, şi eu am vrut să fiu capabil „să mă uit în ochii ispitei” şi să spun „Nu”. Am crezut că, în sfârşit, voi fi un 

creştin puternic atunci când voi putea să înfrunt ispita şi să-i stau împotrivă. În realitate, am vrut mai degrabă 

să fiu puternic, decât să fiu curat. Nu aceasta este calea spre victoria asupra păcatului. 

Citeşte cu atenţie pasajul următor: 

Iar dacă ochiul tău cel drept te sminteşte pe tine, scoate-l şi aruncă-l de la tine, căci mai de folos îţi este să 

piară unul din mădularele tale, decât tot trupul să fie aruncat în gheenă. Şi dacă mâna ta cea dreaptă te 

sminteşte pe tine, taie-o şi o aruncă de la tine, căci mai de folos îţi este să piară unul din mădularele tale, 

decât tot trupul tău să fie aruncat în gheenă. Matei 5:29-30 

Versetele de mai sus ar putea fi rezumate prin cuvintele „amputare radicală”. Iisus nu se referea la auto-

mutilare fizică – tăierea efectivă a mâinilor, sau scoaterea unui ochi. (Şi persoanele cu deficienţe fizice, şi 

orbii, au pofte carnale!) Ceea ce vrea El să spună, este că trebuie să ne ocupăm într-un mod radical de orice 

lucru care ne face să păcătuim: taie-l, smulge-l, ciopârţeşte-l. Unii şi-au declarat dorinţa de a fi „rezonabili” şi 

„echilibraţi”, în abordarea doborârii păcatului. Suntem de acord – este rezonabil numai să distrugem acele 

lucruri din viaţa noastră care încearcă să ne distrugă pe noi! Amputarea radicală a televizorului din camera 

mea de hotel a fost modul cel mai rezonabil de a lupta cu păcatul. Metoda lui Iisus de a se ocupa de păcat 

este amputarea radicală. 

Întrebarea 6 

Vei tăia şi vei smulge chiar acum, orice lucru care te face să te poticneşti? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dacă problema este Internetul, există cel puţin trei opţiuni de a o trata: 

1. Trimite-ţi acest curs prin email. Setează-ţi browserul la nivelul de filtrare cel mai înalt posibil. Vei 
putea şi atunci să mai faci acest curs.  

2. Foloseşte un filtru. Instalează un filtru care previne orice acces la site-uri pornografice. De 
asemenea, alege unul care este configurabil, astfel încât să  poţi să alegi blocarea şi a altor categorii 
de site-uri. 

Filtrele pe care noi le recomandăm au multiple caracteristici. Pentru a afla mai multe informaţii despre 

aceste filtre, te rugăm să faci clic pe link-urile de mai jos: 
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Covenant Eyes poate să aibă şi un serviciu de responsabilizare, care jurnalizează toate site-urile 

web care au fost vizitate, şi trimite săptămânal, prin e-mail, rapoarte de activitate către persoanele 

desemnate. 

http://www.covenanteyes.com/?promocode=onefree 

K9 Web Protection este un filtru gratuit. 

http://www1.k9webprotection.com/ 

3. Nu naviga atunci când eşti singur. Foloseşte Internetul numai atunci când soţia(soţul) ta(tău), un 
prieten sau o altă persoană sunt în preajmă, pentru a-ţi monitoriza activitatea. 

Dragă {{user.first_name}}, aleargă în cursă pentru a câştiga. Înlătură orice lucru care te împiedică sau te 

zăpăceşte. Merită! Eu nu mai sunt stânjenit de povara grea şi crescândă a patimilor. Pot să alerg cursa 

marcată pentru mine, şi ştiu că alerg pentru a câştiga, deoarece Dumnezeu m-a făcut capabil să elimin 

păcatul care mă bloca atât de uşor. 

Unii cursanţi întârzie în înlăturarea piedicilor, iar alţii le înlătură numai în parte. În fiecare caz de treabă făcută 

numai pe jumătate, inevitabil va urma o cădere. Nu ezita să fii radical(ă) în tratarea acestui lucru. În cele din 

urmă, Dumnezeu a fost radical în tratarea păcatului! 

Întrebarea 7 

Cum merg lucrurile pentru tine azi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri pentru azi, la care să reflectezi: 

Făcusem legământ cu ochii mei şi asupra unei fecioare nu-i ridicam. Iov 31:1 

Deci, dacă este cineva în Hristos, este făptură nouă; cele vechi au trecut, iată toate s-au făcut noi. 2 

Corinteni 5:17 

Căci v-am dat, întâi de toate, ceea ce şi eu am primit, că Hristos a murit pentru păcatele noastre după 

Scripturi; şi că a fost îngropat şi că a înviat a treia zi, după Scripturi. 1 Corinteni 15:3-4 

Furul nu vine decât ca să fure şi să junghie şi să piardă. Eu am venit ca viaţă să aibă şi din belşug să aibă. 

Ioan 10:10 

Resurse suplimentare: unul dintre cursanţii noştri a proiectat nişte flyere, pe care le putem înmâna altora, 

sau le putem lăsa la restaurante, magazine, etc. Numele lui este Chris, şi a spus următoarele: „Am citit câteva 

mărturii incredibile despre oameni care au fost salvaţi şi aduşi în slujba lui Hristos de către vântul care le-a 

adus la picioare o foaie, şi Sfântul Duh i-a pus în mişcare prin ceea ce au citit, iar ei au plecat schimbaţi 

pentru totdeauna. Acest lucru mi-a rămas pe suflet până când am construit documentele ataşate. Ele sunt 

asemenea cărţilor de vizită, doar că nu sunt cărţi de vizită personale; sunt instrumente simple pentru a ajuta 

la răspândirea cuvântului. După ce mă rog asupra lor, le las peste tot unde mă duc – tarabele din toaletele 

publice, holuri, săli de aşteptare, locuri pentru fumat, chiar şi pe maşinile oamenilor, dacă sunt mişcat să fac 

asta. Cred în Dumnezeu pentru recoltă, şi cred că există oameni la care se poate ajunge în acest fel, dar la 

care altfel nu se poate ajunge niciodată. Este cineva care doreşte să mă ajute, acoperindu-şi oraşul cu vestea 

bună cum că este disponibil ajutor întru Hristos?” 

Pentru a folosi aceste flyere, descarcă-le de aici şi listează-le. Mă rog să le găseşti folositoare şi tu. Îţi cer 

numai ca, înainte să le plasezi, să te rogi pentru aceia care ar putea să le găsească. Nu uita, înainte de orice, 

captivii sunt eliberaţi în locul tainic al rugăciunii. Cu adevărat, este mai important să vorbeşti cu Dumnezeu 

despre oameni, decât cu oamenii despre Dumnezeu. 

De asemenea, dorim să includem o poveste minunată şi emoţionantă a lui C.S. Lewis, care ilustrează, într-o 

manieră foarte clară, principiul despre care am discutat astăzi. Clic aici (Anexa a 7-a) pentru a citi ilustrarea. 

Credem că vei fi uluit(ă) de această poveste, şi că te va ajuta cu adevărat. 
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Dacă luptele tale includ şi homosexualitatea, atunci fă clic aici (Anexa a 42-a) pentru a citi învăţătura de 

astăzi numită „Asemenea Chipului Său”. 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  



42 

 

Ziua a 6-a – Întoarcerea 

Astăzi vom vorbi despre pocăinţă, şi vom vedea, din Scriptură, ce este cu adevărat pocăinţa. 

 „Fraţilor de Dumnezeu iubiţi, noi ştim cum aţi fost aleşi; 5 că Evanghelia noastră n-a fost la voi numai în 

cuvânt, ci şi întru putere şi în Duhul Sfânt şi în deplină încredinţare, precum bine ştiţi ce fel am fost între voi, 

pentru voi. Şi voi v-aţi făcut următori ai noştri şi ai Domnului, primind cuvântul cu bucuria Duhului Sfânt, deşi 

aţi avut multe necazuri. Aşa încât v-aţi făcut pildă tuturor celor ce cred din Macedonia şi din Ahaia, 8 căci, de 

la voi, cuvântul Domnului a răsunat nu numai în Macedonia şi în Ahaia, ci credinţa voastră în Dumnezeu s-a 

răspândit în tot locul, astfel că nu e nevoie să mai spunem noi ceva. 9 Căci ei înşişi istorisesc despre noi cum 

am fost primiţi la voi şi cum v-aţi întors la Dumnezeu, de la idoli, ca să slujiţi Dumnezeului celui viu şi 

adevărat, şi să aşteptaţi pe Fiul Său din ceruri, pe Care L-a înviat din morţi, pe Iisus, Cel ce ne izbăveşte de 

mânia cea viitoare.” 1 Tesaloniceni 1:4-10 

Te rog să răspunzi la întrebările următoare, pe măsură ce analizăm împreună acest subiect foarte important 

al pocăinţei. 

Întrebarea 1 

Potrivit versetului 5, în ce fel a venit vestea ce bună la tesaloniceni? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Potrivit versetelor 8 şi 9, ce se spunea despre aceşti credincioşi tesaloniceni? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, iată un rezumat al unei pocăinţe adevărate: „Ei înşişi istorisesc cum v-aţi întors la 

Dumnezeu, de la idoli, ca să slujiţi Dumnezeului celui viu şi adevărat.” Pocăinţa a fost adesea descrisă ca „o 

întoarcere cu 180 de grade”, adică o întoarcere de la păcat, şi către Dumnezeu. Acesta este tocmai motivul 

din cauza căruia psihologia şi programele umaniste nu reuşesc să ajute cu adevărat oamenii care sunt captivi 

păcatului. Acestea încearcă să determine persoana să se întoarcă de la păcat, dar nu pot să o instruiască să 

se îndrepte spre Dumnezeu. Deci, în esenţă, ele ne instruiesc să facem o întoarcere cu 90 de grade. Această 

jumătate de întoarcere nu este niciodată suficientă pentru a eradica cu adevărat păcatul din viaţa noastră. 

Adevărata pocăinţă nu înseamnă numai întoarcerea de la păcat, ci şi întoarcerea către Dumnezeu, şi slujirea 

Lui. 

Întrebarea 3 

Scrie cuvintele din versetul 9, care definesc adevărata pocăinţă. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Am fost implicat în pornografie 15 ani, şi am trecut prin mulţi ani de pocăinţă, urmaţi de păcat, urmaţi din nou 

de pocăinţă. Dar, atunci când Dumnezeu mi-a dăruit pocăinţa adevărată, m-am întors complet de la păcat, şi 

nu am mai revenit niciodată. Nu spun că pocăinţa mea de dinainte nu a fost adevărată, dar, cel puţin nu am 

învăţat cum să mă îndepărtez de păcatul de la care m-am întors. 
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 „Cel ce voieşte să iubească viaţa şi să vadă zile bune să-şi oprească limba de la rău şi buzele sale să nu 

grăiască vicleşug; să se ferească de rău şi să facă bine; să caute pacea şi s-o urmeze.” 1 Petru 3:10-11 

Întrebarea 4 

Cum este definită pocăinţa în versetele de mai sus? Care sunt caracteristicile pocăinţei adevărate, aşa cum 

sunt prezentate în aceste versete? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Poţi vedea din Scriptură, că pocăinţa adevărată este o întoarcere totală de la cursul vieţii noastre anterioare. 

Pentru mine, acest lucru a însemnat întoarcerea totală de la păcatele pornografiei şi auto-gratificării, şi 

îndreptarea spre Dumnezeu. Întoarcerea trebuie să fie completă! Trebuie să ne întoarcem cu spatele la 

păcat, să ne îndepărtăm de el, şi să nu mai revenim niciodată. Şi trebuie să stăm cu faţa la Hristos şi să 

mergem spre El. O întoarcere făcută numai cu jumătate de inimă nu ne va elibera de puterea păcatului; o 

întoarcere parţială nu ne va permite să scăpăm de diavol, din cursa păcatului sexual. 

O, ce durere am avut în inimă de-a lungul acelor ani în care păcătuiam şi mă mărturiseam, păcătuiam şi mă 

mărturiseam, în vreme ce nu mă întorceam cu adevărat de la păcat. Am fost asemenea soţiei lui Lot, care, 

într-adevăr a părăsit oraşul care ardea, dar, în inima ei, tânjea după el, şi de aceea s-a întors ca să-l mai 

vadă o dată. Întoarcerea ei de la păcatul acelui oraş nu a fost completă, iar ea a pierit în păcatul ei, 

transformându-se într-un stâlp de sare. Ar trebui să o ţinem minte pe soţia lui Lot, deoarece ea este un 

monument pentru toţi cei care nu se vor întoarce complet de la păcat. Dumnezeu mi-a dăruit pocăinţa care 

mă face să urăsc vechiul meu stil de viaţă şi, ca urmare, să mă întorc complet de la el. 

{{user.first_name}}, aceasta este speranţa şi rugăciunea mea şi pentru tine. Ca Dumnezeu să te ajute să te 

întorci cu adevărat de la păcat, şi să începi să te îndepărtezi de el cât de repede poţi, şi să ajungi cât mai 

departe posibil de acesta. 

Acum, iată un alt pasaj excelent care descrie atitudinea pocăinţei adevărate: 

 „Apropiaţi-vă de Dumnezeu şi Se va apropia şi El de voi. Curăţiţi-vă mâinile, păcătoşilor, şi sfinţiţi-vă inimile, 

voi cei îndoielnici. Pătrundeţi-vă de durere. Întristaţi-vă şi vă jeliţi. Râsul întoarcă-se în plâns şi bucuria 

voastră în întristare. Smeriţi-vă înaintea Domnului şi El vă va înălţa.” Iacob 4:8-10 

Aici ni se spune cum ne putem da seama că Dumnezeu a dăruit cuiva pocăinţă. Aceştia nu numai că fac o 

întoarcere de 180 de grade, dar îşi pierd şi neghiobia, râsul găunos, neseriozitatea, şi mândria. Ei devin 

foarte serioşi în a scăpa de păcat. Ei sunt supăraţi pentru păcatele lor, şi chiar devin cumva trişti, aşa cum se 

menţionează şi în versetul de mai sus. Aceasta nu înseamnă că ei îşi vor trăi în acest fel restul vieţii, 

deoarece bucuria vine în viaţa care este dedicată purităţii. Dar este o vreme în care întreaga frivolitate a 

dispărut, şi vine o nevoie de a termina definitiv cu păcatul. 

Când am ieşit din pornografie, am fost foarte trist şi sumbru, deoarece Dumnezeu m-a făcut serios pentru 

pocăinţă. Ascultam cu atenţie ceea ce îmi spuneau alţii, care umblau în puritate, şi Îl imploram pe Dumnezeu 

să îmi dăruiască pocăinţă adevărată. În ianuarie 1999, am făcut o întoarcere totală de la pornografie şi de la 

impuritate sexuală, şi am început să fug cât am putut de repede, departe de ea. Inima mea era îndurerată din 

cauza ofenselor pe care I le-am adus lui Dumnezeu şi altora, şi am fost foarte supărat.  Aceasta a fost acum 

câţiva ani, dar îmi amintesc încă necazul pe care l-am simţit şi tristeţea pe care am experimentat-o, şi îmi 

aduc aminte că a fost bine şi sănătos pentru suflet. 

Te rog să citeşti citatul următor şi să scrii mai jos comentariile tale: 

Întrebarea 5 

„Convingerea de păcat este unul dintre cele mai rare lucruri pe care le descoperă un  om. Este începutul unei 

înţelegeri a lui Dumnezeu. Iisus Hristos a spus că atunci când va veni Sfântul Duh, El va convinge de păcat, 

şi când Sfântul Duh trezeşte conştiinţa cuiva, şi îl aduce în prezenţa lui Dumnezeu, nu relaţia sa cu oamenii 

este aceea care îl deranjează, ci relaţia sa cu Dumnezeu – împotriva Ta, numai împotriva Ta am păcătuit, şi 



44 

 

am făcut acest rău sub privirea Ta. Convingerea de păcat, minunea iertării şi sfinţenia sunt atât de întreţesute 

încât numai omul iertat este omul sfânt, el dovedeşte iertarea sa, devenind contrariul a ceea ce a fost, prin 

harul lui Dumnezeu. Pocăinţa îl aduce totdeauna pe om în acest punct: Am păcătuit. Semnul cel mai sigur că 

Dumnezeu lucrează este acela că omul spune aceste cuvinte şi vorbeşte serios. Orice altceva mai puţin 

decât atât este remuşcarea de a fi greşit, acţiunea reflexă de dezgust de sine însuşi. Intrarea în Împărăţie se 

face prin durerile adânci ale pocăinţei care se prăbuşesc în respectabila bunătate a omului; apoi, Sfântul Duh, 

care produce aceste agonii, începe formarea Fiului lui Dumnezeu în viaţa aceluia. Noua viaţă se va manifesta 

printr-o pocăinţă lucidă şi o sfinţenie inconştientă, niciodată invers. Piatra de temelie a creştinismului este 

pocăinţa. Strict vorbind, un om nu se poate pocăi atunci când alege să o facă; pocăinţa este un dar al lui 

Dumnezeu. Vechii Puritani obişnuiau să se roage pentru darul lacrimilor. Dacă vei înceta vreodată să cunoşti 

virtutea pocăinţei, atunci vei fi în întuneric. Examinează-te pe tine însuţi şi vezi dacă nu cumva ai uitat cum 

să-ţi pară rău.” Oswald Chambers, Efortul meu maxim pentru Cel Mai Înalt, Predica din 7 decembrie 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

„Certând cu blândeţe pe cei ce stau împotrivă, că doar le va da Dumnezeu pocăinţă spre cunoaşterea 

adevărului, şi ei să scape din cursa diavolului, de care sunt prinşi, pentru a-i face voia.” 2 Timotei 2:25-26 

Ia aminte că pocăinţa este singura cale de a scăpa din cursa diavolului. 

Întrebarea 6 

Scapi din cursă? Dacă da, îţi dai seama cum Dumnezeu ţi-a dăruit pocăinţă? Vorbeşte puţin despre această 

pocăinţă. O ai? Dacă da, te bucuri de ea? Dacă nu, Îi vei ruga pe Dumnezeu să ţi-o dăruiască? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În continuare, să mai examinăm un ultim pasaj din Scriptură şi să luăm aminte la elementele legate de 

pocăinţă, pe care le conţine: 

„Căutaţi pe Domnul cât Îl puteţi găsi, strigaţi către Dânsul cât El este aproape de voi. Cel rău să lase calea lui 

şi omul cel nelegiuit vicleniile lui şi să se întoarcă spre Domnul, căci El Se va milostivi de dânsul, şi către 

Dumnezeul nostru cel mult iertător.” Isaia 55:6-7 

Întrebarea 7 

Te rog să enumeri cele patru elemente definitoare ale pocăinţei, în conformitate cu Isaia 55:6-7, de mai sus. 

Primul este „Căutaţi pe Domnul”. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 8 

Te rog să faci o apreciere onestă asupra vieţii tale din acest moment. Îl cauţi pe Domnul, Îl chemi, îţi părăseşti 

păcatul şi te întorci către Domnul? Dacă vrei, poţi să scrii aici rugăciunea ta de pocăinţă către Dumnezeu. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Neptali scrie, „Găsesc bucurie în căutarea Domnului şi în strigarea către Dânsul. Am părăsit 

pornografia şi auto-gratificarea, şi m-am întors către Dumnezeu. Sunt foarte bucuros a primi mila şi iertarea 

Sa. Acum îmi dau seama că auto-gratificarea este un păcat. În trecut mă luptam cu mine însumi dacă este 

păcat sau nu. O carte scrisă de un evanghelist faimos a făcut problema şi mai confuză. Totuşi, atunci când 

am venit la acest curs şi când am recunoscut-o ca fiind un păcat, am devenit liber. Nu mă mai lupt cu mine 

însumi. Băutul zilnic din apa lui Iisus şi responsabilitatea faţă de îndrumătorul meu prin acest curs, sunt de un 

foarte mare ajutor.” 

{{user.first_name}}, în pocăinţă pot fi descoperite multe veşti bune. Nu e ca şi cum ne întoarcem de la păcat 

numai pentru a rămâne goi şi fără nici o emoţie în viaţă. Vezi tu, pe măsură ce te întorci de la imoralitate, şi te 

şi îndrepţi către Dumnezeu, vei putea găsi o viaţă binecuvântată, plină de satisfacţie şi de bucurie în Iisus 

Hristos. In realitate, noi părăsim plăcerile mai mici şi temporare, pentru cele mai mari şi veşnice. Da, 

abandonăm chiar plăcerile temporare ale păcatului, dar câştigăm plăcerile permanente ale lui Hristos. Într-

adevăr, Psalmul 16:11 descrie plăcerile dăruite de Hristos ca fiind „eterne”. 

Gânduri de avut azi în vedere: 

 „Sau dispreţuieşti tu bogăţia bunătăţii Lui şi a îngăduinţei şi a îndelungii Lui răbdări, neştiind că bunătatea lui 

Dumnezeu te îndeamnă la pocăinţă?” Romani 2:4 

„Căutaţi pe Domnul cât Îl puteţi găsi, strigaţi către Dânsul cât El este aproape de voi. Cel rău să lase calea lui 

şi omul cel nelegiuit vicleniile lui şi să se întoarcă spre Domnul, căci El Se va milostivi de dânsul, şi către 

Dumnezeul nostru cel mult iertător.” Isaia 55:6-7 

Cursantul Joe a scris, „Durerea mea a fost că L-am ofensat pe Dumnezeu, şi că nu m-am apropiat deloc de 

El. Când am mărturisit aceste lucruri, am căzut în genunchi cu inima înfrântă, vroind să fiu izbăvit şi dorind o 

relaţie mai apropiată cu Dumnezeu. Pocăinţa este rezultatul harului lui Dumnezeu. El este cel care înfrânge 

inimile. Eu cred că pocăinţa este inima înfrântă înaintea lui Dumnezeu pentru orice păcate, şi întoarcerea de 

la acestea.” 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 



46 

 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 7-a – O Nouă Direcţie 

{{user.first_name}}, te rog să citeşti următorul pasaj din Scriptură şi să ne împărtăşeşti, mai jos, gândurile tale: 

8 Că, chiar dacă v-am întristat prin scrisoare, nu-mi pare rău, deşi îmi părea rău; căci văd că scrisoarea 

aceea, fie şi numai pentru un timp, v-a întristat. 9 Acum mă bucur, nu pentru că v-aţi întristat, ci pentru că v-

aţi întristat spre pocăinţă. Căci v-aţi întristat după Dumnezeu, ca să nu fiţi întru nimic păgubiţi de către noi. 10 

Căci întristarea cea după Dumnezeu aduce pocăinţă spre mântuire, fără părere de rău; iar întristarea lumii 

aduce moarte. 11 Că iată, însăşi aceasta, că v-aţi întristat după Dumnezeu, câtă sârguinţă v-a adus, ba încă 

şi dezvinovăţire şi mâhnire şi teamă şi dorinţă şi râvnă şi ispăşire! Întru totul aţi dovedit că voi înşivă sunteţi 

curaţi în acest lucru. 12 Deci, deşi v-am scris, aceasta n-a fost din cauza celui ce a nedreptăţit, nici din cauza 

celui ce a fost nedreptăţit, ci ca să ne învedereze la voi sârguinţa voastră pentru noi, înaintea lui Dumnezeu. 

13 De aceea, ne-am mângâiat; dar pe lângă mângâierea noastră, ne-am bucurat peste măsură mai ales de 

bucuria lui Tit, căci duhul lui s-a liniştit din partea voastră a tuturor. 2 Corinteni 7:8-13 

Întrebarea 1 

Scrie, din versetul al 11-lea, cele şapte modalităţi în care întristarea după Dumnezeu, s-a arătat în viaţa 

corintenilor. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Numără de câte ori foloseşte Pavel, în acest pasaj, cuvintele „a-i părea rău”, „părere de rău” sau „întristare”. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 3 

Potrivit versetelor 9 şi 10, ce aduce întristarea după Dumnezeu, din cauza păcatului? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Să ai în vedere că: Adevărata întristare pentru păcat aduce pocăinţă reală. Acest lucru fiind adevărat, trebuie 

să ne rugăm pentru întristarea inimilor noastre, care ar putea să ne conducă la pocăinţă. 

După ce, pentru prima dată, mi-am mărturisit păcatele pastorului meu, în timp ce conduceam îndepărtându-

mă de biroul lui, am început să plâng şi să hohotesc de plâns într-un mod incontrolabil. Inima mea se rupea 

de ruşinea pe care am aruncat-o asupra numelui lui Hristos (în anii aceia de păcat, eram creştin practicant). 

Era dureros să realizez ceea ce făcusem cu viaţa mea, şi să mă gândesc la întreaga durere pe care am 

cauzat-o altora. Întristarea mea era aşa de mare, încât am oprit maşina pe marginea drumului, pentru ca să 

pot să stau şi să-mi plâng păcatul. Această întristare a născut în mine hotărârea de a nu mă mai întoarce 

niciodată la pornografie, la sex chatting pe Internet, sau la relaţii sexuale ilicite – nici nu am mai făcut-o. 

Întristarea după Dumnezeu aduce pocăinţă, şi de aceea această întristare este prietena noastră. Caut-

o, şi roagă-L pe Dumnezeu să ţi-o dăruiască. 

Dacă te-ai luptat cu imoralitatea homosexuală, atunci fă clic aici (Anexa a 43-a). 
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Întrebarea 4 

Potrivit pasajului de mai sus, ce aduce întristarea lumească? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 5 

Întristarea după Dumnezeu este doliul prin care trece cineva care L-a mâhnit prin păcat pe Duhul Sfânt al lui 

Dumnezeu. Atunci când îţi pare rău pentru păcatul tău numai din cauză că ai fost prins sau numai din cauza 

consecinţelor sale, cum ai numi această întristare? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 6 

Potrivit versetului 10, care este rezultatul faptului de a nu avea decât întristare lumească? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Acum ar trebui să fie clar că întristarea după Dumnezeu conduce la şi este parte a pocăinţei, care, la rândul 

ei, conduce la viaţă, în timp ce întristarea lumească conduce la moarte. 

Întrebarea 7 

Examinează-ţi chiar acum inima, cu onestitate, şi roagă-te Sfântului Duh să-ţi dea claritate. Ţi-a fost dăruită 

întristarea după Dumnezeu şi pocăinţa adevărată spre viaţă, sau ai numai întristare lumească? Împărtăşeşte-

ne gândurile tale: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Până în acest moment, am văzut că o parte a pocăinţei înseamnă să trăieşti o întristare după Dumnezeu din 

cauza păcatelor comise împotriva Lui. 

Întrebarea 8 

Cum este definită pocăinţa în versetele următoare? 

Şi li se va zice: Gătiţi, gătiţi, faceţi drum, daţi la o parte orice piedică din calea poporului Meu. Că aşa zice 

Domnul, a Cărui locuinţă este veşnică şi al Cărui nume este sfânt: Sălăşluiesc într-un loc înalt şi sfânt şi sunt 

cu cei smeriţi şi înfrânţi, ca să înviorez pe cei cu duhul umilit şi să îmbărbătez pe cei cu inima frântă. Isaia 57: 

14-15 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, deprinderea de a mă uita la pornografie şi impuritatea sexuală continuă mi-a împietrit 

inima şi m-a umflat cu mândrie. Păcatul, mândria şi împietrirea inimii merg totdeauna mână în mână (Evrei 

3:13). Pocăinţa adevărată aduce cu ea umilitate şi căinţă. După ce am ieşit prima dată din pornografie, deşi 

aveam ceva cunoaştere biblică, am tăcut şi am cerut ajutor de la alţii care erau liberi. Am pus întrebări, am 

cerut input, am cerut responsabilizare. Mi-am dat seama că cunoaşterea pe care o aveam în cap nu mi-a 

folosit la nimic. Informarea nu este acelaşi lucru cu transformarea. 

Putem să recunoaştem la oameni această umilitate, dacă încep să pună întrebări şi să ceară ajutor, în loc să 

ne prezinte cunoştinţele lor biblice şi opiniile lor în legătură cu orice. Ei devin umili, dispuşi să înveţe, modeşti 

şi plini de căinţă. 

Această pocăinţă este cheia victoriei permanente asupra păcatului. Orice altceva care este mai puţin decât 

pocăinţa adevărată, va lăsa o portiţă deschisă spre întoarcerea la păcat. Numai Dumnezeu ne poate dărui 

pocăinţa, aşa că, roagă-L pe El şi cere-I darul pocăinţei – iar apoi pocăieşte-te cu oroare şi dezgust de 

păcatele trecute. 

Cursantul Joe a scris, „Întristarea mea a fost că L-am ofensat pe Dumnezeu şi că nu mă apropiam de loc de 

El. Atunci când am mărturisit aceste lucruri, am căzut în genunchi cu inima înfrântă, vroind să fiu eliberat şi 

dorind o relaţie mai apropiată cu Dumnezeu. Pocăinţa este un produs al harului lui Dumnezeu. El este cel 

care înfrânge inimile. Eu cred că o inimă înfrântă înaintea lui Dumnezeu din cauza oricărui păcat, este 

echivalentă cu pocăinţa.” 

Pocăinţa înseamnă întoarcerea totală de la păcat, realizarea unei întoarceri stânga-împrejur, şi apoi 

urmărirea lui Dumnezeu cu o nepăsătoare uitare de sine. Mai înseamnă şi întristarea din cauza păcatului într-

o asemenea măsură, încât inima să ajungă să urască păcatul şi să se întoarcă dezgustată de la el. Dacă 

oricare dintre aceste două elemente lipseşte, atunci „libertatea” faţă de păcat nu va fi de durată. Dacă cuiva 

numai îi pare rău din cauza păcatului, dar nu se întoarce de la el, atunci acela nu este liber. Tot aşa, dacă 

cineva se întoarce numai de la păcat, dar nu trăieşte o întristare adâncă din cauza lui, acela nu este liber. 

Libertatea necesită atât întristare din cauza păcatului, cât şi întoarcerea de la el. 

Întrebarea 9 

Devin evidente în viaţa ta, ambele caracteristici ale pocăinţei? Te întorci de la păcat spre Dumnezeu, şi eşti 

întristat în inima ta din cauza păcatului? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În continuare, fii atent(ă) cum pocăinţa sfârşeşte în slăvire. Versetele următoare ne spun cum arată slăvirea 

adevărată, şi ne avertizează să ne conformăm: 

Ia seama la picioarele tale când te duci în templul Domnului. Dacă te apropii să asculţi este mai bine, decât 

să aduci jertfa nebunilor, căci ei nu ştiu decât să facă rău. Nu te grăbi să deschizi gura ta şi inima ta să nu se 

pripească să scoată o vorbă înaintea lui Dumnezeu, că Dumnezeu este în ceruri, iar tu pe pământ; pentru 

aceasta să fie cuvintele tale puţine. Visurile vin din multele griji, iar glasul celui nebun din mulţimea de vorbe. 

Dacă ai făcut un jurământ lui Dumnezeu, nu pierde din vedere să-l împlineşti, că nebunii nu au nici o trecere; 

tu însă împlineşte ce ai făgăduit. Mai bine să nu făgăduieşti decât să nu împlineşti ce ai făgăduit. Nu îngădui 

gurii tale să tragă spre păcat trupul tău şi înaintea trimisului lui Dumnezeu nu spune: "A fost o rătăcire!" 

Pentru ce să Se mânie Dumnezeu de cuvântul tău şi să nimicească lucrul mâinilor tale? Căci din mulţimea 

grijilor se nasc visele şi deşertăciunile din prea multe cuvinte. De aceea, teme-te de Dumnezeu! Ecleziastul 

5:1-7 

Acest pasaj ne arată că slăvirea lui Dumnezeu de către un suflet în pocăinţă aduce tăcere şi adorare faţă de 

Dumnezeu. Anii pe care m-i i-am petrecut în păcatul sexual au fost ani zgomotoşi, cu multă vorbire şi cu 
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învăţarea altora şi cu prezentarea mea ca fiind cineva cine nu eram. Toate multele mele cuvinte erau o 

dovadă că nu eram în adoraţie faţă de Dumnezeu, şi că eram de fapt preocupat de mine însumi. Dar atunci 

când Dumnezeu m-a smerit şi a făcut ca inima mea să se teamă de El, am închis imediat gura – şi am stat în 

adoraţie faţă de Dumnezeu. El era în ceruri şi eu eram pe pământ. Am început să Îl văd aşa cum este El de 

fapt, şi pe mine de asemenea: gură-spartă şi lipsit de respect. 

Acest pasaj din Scriptură nu spune că atunci când îl adorăm pe Dumnezeu noi nu trebuie să vorbim. Unii 

oameni sunt, în mod natural, mai vorbăreţi decât alţii, şi nu păcătuiesc neapărat vorbind. Aceste versete se 

referă la oamenii gălăgioşi şi neplăcuţi, care consideră că ceea ce au ei de spus este deosebit de important, 

şi care nu îl adoră pe Domnul. 

Deci, pocăinţa adevărată se dovedeşte pe ea însăşi în slăvirea lui Dumnezeu. Ea ne arată divinitatea 

maiestuoasă a lui Dumnezeu – sfinţenia, puterea, harul şi iubirea Lui. Atunci când dezvoltăm adoraţia faţă de 

Dumnezeu, ascultăm, mai mult decât vorbim. 

Întrebarea 10 

Cum este viaţa ta: „gălăgioasă” sau „tăcută”? Descoperi adoraţia faţă de Dumnezeu şi devii tăcut înaintea 

Lui? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Ia aminte la definiţia pocăinţei dată în acest verset: 

De aceea spune casei lui Israel: Aşa grăieşte Domnul Dumnezeu: Abateţi-vă şi vă întoarceţi de la idolii voştri 

şi de la toate urâciunile voastre întoarceţi-vă faţa. Ezechiel 14:6 

Aceasta se aplică acelora dintre noi care am fost implicaţi în păcate sexuale. Pornografia este un „idol”, iar 

noi trebuie să ne întoarcem de la el. Auto-gratificarea este o „urâciune”, iar noi trebuie să ne lepădăm de ea. 

Întrebarea 11 

La sfârşit, spune-ne, te rog, cum te simţi. Care îţi sunt luptele, şi care îţi sunt victoriile? Aceste lucruri îl vor 

ajuta pe îndrumătorul tău să ştie cum poate să se roage pentru tine. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dacă ţi-ar folosi un cuvânt de îmbărbătare, te rog să citeşti următoarele pasaje din Biblie: 

Dacă voi zice cândva despre un popor, sau despre un rege, că-l voi dezrădăcina, îl voi sfărâma şi-l voi pierde; 

şi dacă poporul acela, despre care am zis Eu acestea, se va întoarce de la faptele lui cele rele, atunci voi 

îndepărta răul ce gândeam să-i fac. Ieremia 18:7-8 

Zic vouă: Că aşa şi în cer va fi mai multă bucurie pentru un păcătos care se pocăieşte, decât pentru nouăzeci 

şi nouă de drepţi, care n-au nevoie de pocăinţă. Luca 15:7 

Când ei vor păcătui înaintea Ta, căci nu este om care să nu păcătuiască, şi Tu Te vei mânia pe ei şi îi vei da 

duşmanilor lor, şi cei care i-au robit îi vor duce în pământul duşmanului, departe sau aproape, şi când ei, în 

pământul în care se vor găsi în robie, îşi vor veni în sine şi se vor întoarce şi ţi se vor ruga în pământul celor 

ce i-au robit, zicând: "Am păcătuit, fărădelege am făcut, vinovaţi suntem", şi se vor întoarce către Tine cu 

toată inima lor şi cu tot sufletul lor, în pământul duşmanilor care i-au robit, şi se vor ruga către Tine, 

întorcându-se spre pământul care l-ai dat părinţilor lor, spre cetatea care ţi-ai ales-o şi spre templul pe care l-

am zidit numelui Tău, atunci să asculţi din cer, din locul şederii Tale, rugăciunea şi cererea lor, făcându-le 

ceea ce este cu dreptate. Să ierţi poporului Tău ce a păcătuit înaintea Ta şi toate nelegiuirile lui care le-a 
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făcut înaintea Ta şi să trezeşti mila către ei în cei ce i-au robit, pentru ca să fie miloşi cu ei; căci ei sunt 

poporul Tău şi moştenirea Ta, pe care l-ai scos din Egipt, din cuptorul cel de fier! 1 Regi (3 Regi) 8:46-51 

Pentru a citi într-o fereastră separată, un scurt mesaj de la mine, fă clic aici (Anexa a 8-a). 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 8-a – Responsabilizare 

Salutări din nou, şi bine ai revenit! Ne bucurăm că continui studiul. 

Astăzi vom studia un adevăr deosebit de important legat de învingerea păcatului sexual (sau a oricărui alt 

păcat): unul singur ar putea fi învins; doi vor fi victorioşi. 

Să citim următorul pasaj din Ecleziastul 4: 

9 Mai fericiţi sunt doi laolaltă decât unul, fiindcă au răsplată bună pentru munca lor; 10 căci dacă unul cade, îl 

scoală tovarăşul lui. Dar vai de cel singur care cade şi nu este cel de-al doilea ca să-l ridice! 11 Asemenea 

când doi se culcă se încălzesc, iar unul cum s-ar putea încălzi? 12 Şi dacă unul este luat fără de veste, cel 

de-al doilea sare pentru el; căci sfoara pusă în trei nu se rupe degrabă. Ecleziastul 4:9-12 

Lecţia de astăzi explică valoarea şi necesitatea găsirii şi menţinerii unui partener de responsabilizare. 

Întrebarea 1 

Potrivit versetului al 9-lea, de ce este mai bine să fie doi, decât să fie unul singur? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

S-a făcut odată un studiu cu scopul determinării adevăratei valori a efortului de echipă. Acest studiu a arătat 

că un cal, trăgând singur, este capabil să tragă 1133.980 kg. Testul a fost apoi repetat cu doi cai care trăgeau 

împreună; s-a descoperit că doi cai sunt capabili să tragă 5669.904 kg! Împreună, doi cai pot trage de 5 ori 

mai multă greutate decât ar putea să tragă un singur cal! 

Munca de echipă este esenţială în învingerea pornografiei şi a păcatului sexual. După cum ţi-am spus, eu am 

fost implicat în pornografie 15 ani, dintre care, în ultimii 10, am fost creştin practicant. Mi-am păstrat păcatele 

secrete, deoarece am fost prea mândru pentru a spune oricui altcuiva despre ele. Dar Dumnezeu m-a 

determinat foarte încet, şi apoi mi-a arătat importanţa responsabilizării. Soţia mea şi pastorul meu au devenit 

partenerii mei de responsabilizare. Din acel moment, am fost total liber de toate formele de impuritate 

sexuală. Într-adevăr, este mai bine să fie doi, decât să fie unul singur! Libertatea şi victoria mea sunt strâns 

legate de responsabilizarea din viaţa mea. 

 „Este mai bine să fie doi, decât să fie unul singur, şi ei vor fi mai fericiţi împreună, decât ar putea fi fiecare 

dintre ei separat, mai mulţumiţi unul de altul, decât ar putea fi fiecare dintre ei numai de el însuşi, folositori 

bunăstării unul altuia, şi, printr-o putere unită, mult mai probabil de a face bine altora. ” Matthew Henry 

Ai citit Pilgrim's Progress? Este o minunată alegorie a vieţii creştine. Într-una dintre scene, un om pe nume 

Hope (Speranţă) vrea să tragă un pui de somn în ţinutul Încântării. Dar Christian (Creştin), protagonistul, îi 

aduce aminte de 1 Tesaloniceni 5:6: „de aceea să nu dormim ca şi ceilalţi, ci să priveghem şi să fim treji.” 

Hope, fiindu-i amintit adevărul Scripturii, îi răspunde cu recunoştinţă: „Recunosc că n-am avut dreptate; şi 

dacă aş fi fost aici singur, prin somnul meu aş fi fost în pericol de moarte. Îmi dau seama că este adevărat 

ceea ce a spus odată un om înţelept, „E mai bine să fie doi, decât să fie unul singur.” De aceea, faptul că ai 

fost aici cu mine a fost o îndurare pentru mine; iar tu vei avea o bună răsplată pentru efortul tău.” 

{{user.first_name}}, un partener de responsabilizare ar trebui, prin dragostea faţă de Scripturi şi prin grija faţă 

de sufletul tău, să fie capabil să detecteze atunci când eşti aproape de a „adormi” în „ţinutul încântării” (care, 

în cazul nostru, este viaţa imaginativă a pornografiei sau a păcatului sexual). „Hope” (Speranţa) este refăcută 

atunci când un alt „Christian” (Creştin) ne ajută să ne trezim. 

 „Căci dacă unul cade, îl scoală tovarăşul lui. Dar vai de cel singur care cade şi nu este cel de-al doilea ca să-

l ridice!” Ecleziastul 4:10 

Întrebarea 2 

A existat vreo perioadă în care ai „căzut” în păcatul sexual şi nu ai avut putere „să te ridici”? Care au fost 

rezultatele? Ce ai făcut? 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Fraţilor, chiar de va cădea un om în vreo greşeală, voi cei duhovniceşti îndreptaţi-l, pe unul ca acesta cu 

duhul blândeţii, luând seama la tine însuţi, ca să nu cazi şi tu în ispită. Galateni 6:1 

Întrebarea 3 

Pornind de la Galateni 6:1 care este scris mai sus, ce calităţi trebuie să posede viitorul tău partener pentru a 

te putea ajuta? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 4 

Ai avut vreodată pe cineva care să vină alături de tine şi să te ajute „să tragi mai multă greutate”? Te-a ajutat 

vreodată cineva atunci când ai căzut în pornografie sau în impuritate sexuală? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Ci îndemnaţi-vă unii pe alţii, în fiecare zi, până ce putem să zicem: astăzi! ca nimeni dintre voi să nu se 

învârtoşeze cu înşelăciunea păcatului. Evrei 3:13 

Întrebarea 5 

Te rog să observi cum „încurajările (îndemnările) zilnice” sunt un antidot împotriva păcatului. Potrivit acestui 

verset, cât de des ar trebui să comunicaţi, tu şi viitorul tău partener de responsabilizare? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dacă vrem cu adevărat să învingem păcatul, atunci trebuie să avem un partener de responsabilizare. Iată 

cum să introduci responsabilizarea în viaţa ta: 

 Biserica este importantă. Dacă eşti implicat(ă) în biserică, vorbeşte cu pastorul tău sau cu un alt lider 
al bisericii. Pur şi simplu cere-i ajutor pentru a învinge păcatul sexual, şi întreabă-l dacă îţi poate fi 
partener de responsabilizare. 

 Dacă eşti căsătorit, soţia ta (soţul tău) ar trebui, în cele din urmă, să devină principalul tău partener 
de responsabilizare. Ai împărtăşit cu ea(el) luptele tale şi i-ai cerut ajutor? Dacă nu, acum ar putea fi 
momentul să o faci. 

 În sfârşit, la cererea ta, îndrumătorul tău ar putea şi el dubla ca şi partener de responsabilizare. 

Iată câteva principii pe care să le urmezi atunci când vei iniţia responsabilizarea cu partenerul tău: 

1. Vei fi de acord să fii deschis(ă) şi onest(ă). Sclavia faţă de impuritatea sexuală aduce împreună cu ea şi 

înşelarea, iar unii dintre noi am fost în înşelare mulţi ani. Dacă vrem să găsim libertatea, atunci trebuie să 
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începem prin a fi oneşti, chiar dacă acest lucru este umilitor. Dacă partenerul tău de responsabilizare te 

întreabă cum o duci, şi dacă tu tocmai ai căzut în păcatul sexual, atunci trebuie să recunoşti acest lucru cu 

sinceritate. 

2. Vei fi de acord să pregăteşti o listă cu circumstanţele care sunt cele mai probabile a te conduce la 

impuritate sexuală, şi vei face un plan în care vei spune cum te vei ocupa de fiecare în parte. Roagă-l 

pe partenerul tău de responsabilizare să comenteze acest plan şi să te responsabilizeze relativ la acesta. 

3. Vei fi de acord să îi dai partenerului tău libertatea de a-ţi pune întrebările dificile, fără ca tu să te 

superi – întrebări cum ar fi „Te-ai uitat astăzi vreodată la pornografie?” sau „Ai întrerupt total acea relaţie 

păcătoasă, aşa cum ai spus că vei face?” 

4. Vei fi de acord să vorbiţi zilnic pentru primele 30 de zile, atât cât este posibil. 

„Este bine ca doi să călătorească împreună, pentru că dacă unuia i se întâmplă să cadă, el ar putea fi pierdut 

din cauza necesităţii unui mic ajutor. Dacă un om cade în păcat, prietenul său îl va ajuta, cu blândeţe, să se 

refacă; dacă el cade în necaz, prietenul său îl va ajuta consolându-l şi potolindu-i mâhnirea.” Matthew Henry 

Cursantul John a scris, „Ai avut vreodată pe cineva care să te ajute să te ridici? Deoarece am ascuns atât de 

bine păcatul (la un moment dat, chiar şi de mine însumi), până de curând nu am avut pe nimeni care să mă 

ridice. Câteodată îmi ridicam singur capul din gunoi – de obicei după o predică bună – sau după o lectură 

evlavioasă întreprinsă prea aproape de casă, dar niciodată nu am stat prea mult deasupra apei. Asta până 

când am fost din nou ridicat de către Dumnezeu, scuturat şi aşezat în faţa unei oglinzi, pentru a vedea 

murdăria în care eram (aceasta a fost acum 18 zile). El m-a condus la cursul Calea Purităţii, şi Dumnezeu 

foloseşte Scriptura din cadrul cursului pentru a mă întări în lupta cu demonul poftei din viaţa mea şi pentru a-

mi da curajul să merg la partenerul meu de responsabilizare (căruia nu i-am spus secretul în totalitate – deşi 

am sugerat o potenţială problemă) şi să-i mărturisesc nevoia de a mă ajuta şi cu acest lucru.” 

Asemenea când doi se culcă se încălzesc, iar unul cum s-ar putea încălzi? Ecleziastul 4:11 

Ecleziastul 4:11 se referă la căldura spirituală sau la zelul creştin. El sugerează că, dacă eşti „singur(ă)”, este 

uşor să devii căldicel(căldicică) faţă de Iisus, dar, împreună cu alţi oameni, vă puteţi îndemna unul pe celălalt 

către a-L iubi mai mult. Ne putem ajuta unul pe celălalt pentru ca, împreună, să „rămânem calzi”. 

Întrebarea 6 

Cum se aplică această afirmaţie studiului nostru: „Asemenea când doi se culcă se încălzesc”? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Notă: În Apocalipsa 3, Iisus îi spune bisericii din Laodicea că a devenit „căldicică”. Ei au avut nevoie să se 

pocăiască de păcatul lor şi să îşi refacă părtăşia cu Iisus Hristos. 

Întrebarea 7 

Cum este zelul tău spiritual? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Când doi se culcă unul lângă celălalt, le este cald. În acelaşi mod, afecţiunile virtuoase şi graţioase sunt 

întreţinute de către o companie bună, şi Creştinii se încălzesc unul pe celălalt provocându-se unul pe celălalt 

să iubească şi să facă fapte bune. Matthew Henry 

Să trecem acum la ultimul verset din lecţia de astăzi: 

Şi dacă unul este luat fără de veste, cel de-al doilea sare pentru el; căci sfoara pusă în trei nu se rupe 

degrabă. Ecleziastul 4:12 
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Am descoperit că doi oameni care lucrează împreună, pot aduce roade duhovniceşti (v. 9), restaurare 

spirituală (v. 10), şi zel duhovnicesc (v. 11) – iar acum vom vedea că pot aduce şi protecţie spirituală. 

Întrebarea 8 

Conform versetului al 12-lea, ce pot oferi doi oameni unul altuia? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 9 

Ţi-a lipsit, în trecut, protecţia spirituală? 

Da 

Nu 

Întrebarea 10 

Ai vorbit deja cu cineva pentru a-ţi fi partener de responsabilizare? 

Da 

Nu 

Permite-mi să-ţi spun ceva legat de viitor: dacă nu vei vrea să menţii o relaţie de responsabilizare, atunci, cel 

mai probabil, nu vei câştiga bătălia împotriva păcatului sexual. Ţine minte, „unul poate fi luat fără de veste”. 

(Eu am învăţat acest lucru din propria mea viaţă, pe calea mai grea. Fără responsabilizare, am fost înfrânt din 

nou, şi din nou.) Totuşi, dacă vei vorbi cu pastorul tău, cu soţia ta, sau cu altcineva, atunci acela „va putea să 

sară pentru tine”, iar tu vei putea trăi victoria, {{user.first_name}}! Dragă prietene(o), suntem într-un război – 

putem fi înfrânţi, sau ne putem apăra … în funcţie de disponibilitatea noastră de a ne găsi un partener de 

responsabilizare. 

„Forţe reunite. Dacă un duşman găseşte pe un om singur, cel mai probabil îl va învinge; omul, numai cu 

forţele proprii, nu poate câştiga, dar dacă îl are pe un al doilea, atunci el s-ar putea descurca destul de bine: 

doi îi vor ţine piept duşmanului.” Matthew Henry 

Această povestire biblică întăreşte adevărul pe care îl studiem: 

Văzând Ioab că oştirea duşmană era aşezată împotriva lui şi înainte şi în urmă, a ales oştenii cei mai de 

seamă ai lui Israel şi i-a pus în rânduri de luptă împotriva Sirienilor. Iar cealaltă parte de oameni a încredinţat-

o lui Abişai, fratele său, ca să-i pună în rânduri de luptă împotriva Amaleciţilor. Apoi a zis Ioab: "Dacă Sirienii 

mă vor birui pe mine, tu să mă ajuţi, iar dacă Amoniţii te vor birui pe tine, îţi voi veni eu în ajutor. Fii curajos şi 

să ne ţinem cu bărbăţie pentru poporul nostru şi pentru cetăţile Dumnezeului nostru, şi Domnul va face ce va 

binevoi". 2 Samuel (2 Regi) 10:9-12 

Lupta s-a încheiat cu victoria izraeliţilor. Pe scurt, ceea ce a spus Ioab a fost: „Tu mă vei ajuta împotriva 

duşmanului meu, iar eu te voi ajuta împotriva duşmanului tău.” Şi astfel, împreună, au fost victorioşi, în timp 

ce separat, ar fi fost cuceriţi. O relaţie de responsabilizare asigură protecţia spirituală faţă de inamicul comun. 

Aceasta se realizează prin rugăciuni făcute unul pentru celălalt, prin împărtăşirea de „tehnici de luptă”, prin 

studierea Scripturii, şi prin încurajări reciproce continue. Acest război poate fi câştigat – dar pentru asta, e 

nevoie de doi! 

„Noi creştinii, avem nevoie unul de celălalt. Forţa este în număr. Când suntem izolaţi sau separaţi de fraţii 

noştri, suntem şi prăzi sigure pentru Duşmanul sufletelor noastre.” Robert Daniels, Războiul din Interior 

Te rog să ne împărtăşeşti gândurile tale cu privire la următoarele pasaje din Scriptură: 

Să ţinem mărturisirea nădejdii cu neclintire, pentru că credincios este Cel ce a făgăduit, şi să luăm seama 

unul altuia, ca să ne îndemnăm la dragoste şi la fapte bune, fără să părăsim adunarea noastră, precum le 
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este obiceiul unora, ci îndemnători făcându-ne, cu atât mai mult, cu cât vedeţi că se apropie ziua aceea.  

Evrei 10:23-25 

Fierul cu fier se ascute şi un om ascute pe altul. Proverbe 27:17 

Întrebarea 11 

Împărtăşeşte-ne gândurile tale cu privire la pasajele de mai sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În ceea ce priveşte subiectul de astăzi, te încurajăm să citeşti următoarea convorbire despre lecţia a 8-a. Te 

rog să faci clic aici (Anexa a 9-a) pentru a citi articolul. 

Ca şi bonus de sfârşit, am primit aprobarea celor de la Chuck Colson's Prison Fellowship Ministries de a 

folosi unul dintre articolele lor cu privire la responsabilizare. Este un articol excelent; te rog să îţi faci timp 

pentru a-l citi: 

Şi dacă unul este luat fără de veste, cel de-al doilea sare pentru el; căci sfoara pusă în trei nu se rupe 

degrabă. Ecleziastul 4:12 

de Charles W.Colson 

Îi îndemn pe toţi creştinii nu numai să meargă regulat la slujbele de la biserică, dar, de asemenea, să şi 

stabilească grupuri mici de alţi creştini, care să îi responsabilizeze. Am constatat chiar din viaţa mea, că 

această practică simplă poate face minuni. De fapt, nu a-şi fi ajuns niciodată la adevărata maturitate creştină 

dacă a-şi fi stat numai acasă, citind cărţi religioase şi participând la activitatea de la biserică o dată pe 

săptămână – nu mai mult decât s-ar fi putut antrena un atlet, dacă ar fi jucat singur baschet pe şosea. Toţi 

suntem părţi dintr-un Trup mai mare, şi ca părţi, noi nu putem să operăm de unul singur. Nici Trupul nu este 

complet format atunci când unele dintre părţile sale nu sunt complet integrate. 

După ce am devenit creştin, am fost înconjurat de câţiva fraţi iubitori. Consider că creşterea mea spirituală de 

la început, se datorează acelui grup de rugăciune. De la început, ei mi-au spus clar că ne vom întâlni regulat, 

şi am fost de acord să nu iau decizii fără ei. 

De ce este necesar acest lucru? Chiar dacă Hristos trăieşte în tine, şi chiar dacă eşti un discipol dedicat, 

totuşi, vor fi momente în care ispita va fi aproape copleşitoare. Trebuie să ţinem minte că suntem creaturi 

care se pot păcăli singure, care, chiar ca şi creştini, pot raţionaliza cele mai rele păcate. Ţii minte povestea 

despre David şi Natan? David, bărbat după inima lui Dumnezeu, nu a putut să-şi vadă propriul păcat grozav, 

aşa că Natan i-a spus povestea păcatului evident al unui alt om. David s-a înfuriat şi i-a spus lui Natan că 

acest om ar trebui să fie pedepsit. Doar atunci Natan i-a putut spune, „Tu eşti bărbatul acesta!”. 

Un grup ne poate spune atunci când am depăşit măsura. Un grup are nemaipomenita capacitate de a ne face 

să ne concentrăm pe Dumnezeu, nu pe noi înşine. S-ar putea să rezistăm la aceasta, dar fără un grup, cel 

mai probabil nu vom realiza niciodată cât de lipsiţi de concentrarea pe Dumnezeu devenim. 

Permite-mi să fiu primul care recunosc că, de-a lungul anilor, am fost ispitit să păcătuiesc, şi am făcut lucruri 

rele, chiar fără să îmi dau seama. Deoarece inima omului este înşelătoare, responsabilizarea din partea unui 

mic grup este indispensabilă. 

Preluat cu permisiunea 

Prison Fellowship 

P.O. Box 17500 

Washington, DC 20041-7500 

Prison Fellowship 

http://www.prisonfellowship.org/ 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 
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Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 9-a – Numai Harul 

De-a lungul a câteva dintre zilele următoare, vom examina o învăţătură centrală a Scripturii: harul este cel 

care ne salvează, ne sfinţeşte şi, în cele din urmă, ne slăveşte. Harul lui Dumnezeu este responsabil de a 

ne scăpa de pornografie şi de păcatul sexual, şi de a ne păstra departe de el pentru tot restul vieţii noastre. 

Semnificaţia acestui adevăr este aceea că harul poate să facă ceea ce legea nu poate. Cu alte cuvinte, dacă 

eşti prins în capcana pornografiei, nu poţi scăpa supunându-te legii. Legea condamnă comportamentul tău ca 

fiind păcat, dar nu-ţi oferă nicio putere pentru a te opri. 

Şi atunci cum scapi? Harul lui Dumnezeu te salvează din împărăţia răului şi te răscumpără din sclavia faţă de 

păcat. 

„Legea porunceşte să fugim şi să lucrăm, dar nu ne dă nici picioare, nici mâini. Dar evanghelia aduce veşti 

mai bune, ne porunceşte să zburăm şi ne dă aripi.” John Bunyan 

Cunoşti nodul gâtuitor? Este un nod folosit în special la capcane, deoarece cu cât se trage mai tare din 

interiorul laţului, cu atât nodul împiedică deschiderea acestuia. Cu cât tragi mai tare de nod, cu atât acesta 

devine mai strâns! Singura modalitate de a te elibera dintr-o astfel de capcană este să tai sfoara cu un cuţit. 

Păcatul sexual este pentru noi asemenea unui nod gâtuitor. Toate eforturile noastre de a ne elibera de păcat 

servesc  numai la creşterea strânsorii mortale în care ne ţine. Adevărul este că numai Harul lui Dumnezeu 

poate să rupă sclavia şi să ne elibereze dintr-o moarte sigură. Harul lui Dumnezeu este asemenea unui cuţit 

care ne eliberează dintr-un nod gâtuitor. 

Citeşte următoarea povestire biblică şi răspunde la întrebările de mai jos. 

1 Iar Iisus S-a dus la Muntele Măslinilor. 2  Dar dimineaţa iarăşi a venit în templu, şi tot poporul venea la El; şi 

El, şezând, îi învăţa. 3  Şi au adus la El fariseii şi cărturarii pe o femeie, prinsă în adulter şi, aşezând-o în 

mijloc, 4  Au zis Lui: Învăţătorule, această femeie a fost prinsă asupra faptului de adulter; iar Moise ne-a 

poruncit în Lege ca pe unele ca acestea să le ucidem cu pietre. Dar Tu ce zici? 6  Şi aceasta ziceau, 

ispitindu-L, ca să aibă de ce să-L învinuiască.  

Iar Iisus, plecându-Se în jos, scria cu degetul pe pământ. 7  Şi stăruind să-L întrebe, El S-a ridicat şi le-a zis: 

Cel fără de păcat dintre voi să arunce cel dintâi piatra asupra ei. 8  Iarăşi plecându-Se, scria pe pământ. 9   

Iar ei auzind aceasta şi mustraţi fiind de cuget, ieşeau unul câte unul, începând de la cei mai bătrâni şi până 

la cel din urmă, şi a rămas Iisus singur şi femeia, stând în mijloc. 10  Şi ridicându-Se Iisus şi nevăzând pe 

nimeni decât pe femeie, i-a zis: Femeie, unde sunt pârâşii tăi? Nu te-a osândit nici unul? 11  

 Iar ea a zis: Nici unul, Doamne.  

Şi Iisus i-a zis: Nu te osândesc nici Eu. Mergi; de acum să nu mai păcătuieşti. Ioan 8:1-11 

Nimic nu este mai umilitor decât să fii prins într-un act de neascultare! Fie că este vorba despre un copil cu 

mâna în borcanul cu bomboane sau de un adult care conduce cu o viteză mai mare decât limita legală, ştim 

cu toţii sentimentul pe care îl încerci când eşti prins. În Ioan 8, o femeie este prinsă într-un act de adulter. Să 

studiem povestea ei şi să învăţăm din aceasta. (Câteva dintre întrebările următoare sunt luate din Lesson 

Builder, de Logos.) 

Întrebarea 1 

Având în vedere primele versete ale pasajului, ce ştim despre caracterul şi motivaţia celor care o aduc pe 

această femeie la Iisus? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Cum crezi că s-a simţit femeia atunci când bărbaţii au aşezat-o în mijloc şi i-au expus public păcatul? 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 3 

Deşi este evident că femeia este vinovată, ce elemente de nedreptate poţi găsi în această situaţie? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Fii atent(ă) la felul în care fariseii şi cărturarii îşi prezintă punctul de vedere. Ei nu erau preocupaţi de femeie, 

cât erau preocupaţi de a-L prinde pe Iisus. Vroiau să îl „testeze” pe Iisus (v. 6), şi sperau să găsească motive 

de a-L acuza. De fapt, ei vroiau să Îl prindă pe El. 

Acest grup de farisei, care se îndreptăţeau şi se înălţau pe ei înşişi, acţiona ca şi judecător şi ca şi juraţi, şi 

vroiau să o omoare cu pietre pe femeie, dar nu te lăsa înşelat(ă): scopul lor final era moartea lui Iisus. Ei erau 

plini de ură împotriva lui Iisus. Continuau să îşi sublinieze punctul de vedere – „Şi stăruind să-L întrebe” (v. 7), 

ţinându-l sub presiune. „Haide, învăţătorule, Tu ce spui? Vei omorî femeia, sau vei omorî Legea?” 

Scriptura nu face nicio afirmaţie hotărâtă asupra ceea ce scria Iisus pe pământ. Totuşi, iată ceva la care să 

ne gândim: în Scriptură mai sunt doar alte două momente în care Dumnezeu este arătat ca scriind ceva cu 

mâna sau cu degetul Lui, şi în ambele, ceea ce El a scris îi condamnă pe cei cărora le-a scris. Prima dată a 

fost atunci când Dumnezeu a scris Legea pe tablele de piatră; a doua oară a fost atunci când a scris pe 

peretele regelui Belşaţar. Ia în considerare Iov 13:26: „De ce să scrii împotriva mea aceste hotărâri amare? 

De ce să-mi scoţi ochii cu greşelile tinereţii?”. 

Întrebarea 4 

Fariseii şi învăţătorii de lege se îndreptăţeau adesea pe ei înşişi. De ce erau ei aşa de hotărâţi să o omoare 

cu pietre pe acea femeie? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 5 

Prin faptul că Iisus nu a condamnat-o pe femeie, i-a trecut El cu vederea păcatul? Te rog să explici. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Deoarece aceşti lideri religioşi stăruiau în a-L întreba, Iisus s-a ridicat şi l-a invitat pe oricare dintre ei, care 

era fără păcat, să arunce prima piatră. Prin această afirmaţie, ei nu puteau spune că Iisus respingea Legea. 

Iisus le-a spus explicit să arunce prima piatră. „Haideţi, aveţi dreptate, Legea spune să fie omorâtă cu pietre. 

Ea este vinovată. Acum, care dintre voi este fără păcat?” 

Întrebarea 6 

De ce suntem ispitiţi să condamnăm mai degrabă păcatul altuia, decât pe a-l nostru? 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

David a scris, „Uimitor, atunci când am fost adânc implicat în păcatul sexual, îi condamnam pe alţii pentru 

păcatul sexual, şi totuşi nu aveam nicio problemă în a pofti fetele la bazinul de înot. În mod evident îmi era 

mai uşor să arunc cu pietre în alţii, decât să am în vedere propriile păcate.” 

Întrebarea 7 

Cum ai descrie atitudinea pe care Iisus a avut-o relativ la femeie? (Te rog să observi că Iisus a fost singurul 

care a vorbit cu ea; ceilalţi au vorbit numai despre ea.) 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Ultima afirmaţie a lui Iisus este importantă: „Nu te osândesc nici Eu …” {{user.first_name}}, acesta este 

harul pur. Legea cerea pedepsirea şi moartea femeii prinsă în actul adulterului, dar Iisus o iartă şi îi oferă 

viaţă. Femeia nu a căutat nici un fel de scuze (v. 11). Era vinovată, şi ştia acest lucru; ea avea nevoie de har, 

dar nu îl merita. „Plata păcatului este moartea.” „Sufletul care păcătuieşte, cu siguranţă va muri.” Nu putea să 

îl câştige. Era săracă spiritual şi avea nevoie de bogăţiile harului lui Dumnezeu. 

Iisus i-a spus „Nu te osândesc nici Eu. Mergi; de acum să nu mai păcătuieşti” (v. 11). Lasă aceste cuvinte să 

te pătrundă:  „Nu te osândesc nici Eu.” 

Cum a putut Iisus ca unei astfel de păcătoase să nu îi dea „nicio condamnare”? A făcut în acelaşi fel în care o 

face şi pentru noi. El ştia că va merge să moară pe cruce pentru păcatele ei. Un păcătos lipsit de ajutor nu 

merită iertare şi nici nu poate să o câştige. 

Căci Hristos, încă fiind noi neputincioşi, la timpul hotărât a murit pentru cei necredincioşi. Căci cu greu va 

muri cineva pentru un drept; dar pentru cel bun poate se hotărăşte cineva să moară. Dar Dumnezeu Îşi arată 

dragostea Lui faţă de noi prin aceea că, pentru noi, Hristos a murit când noi eram încă păcătoşi. Romani 5:6-

8 

Fiecărui păcătos purtat de vină, care îşi pune nădejdea în Iisus Hristos ca şi salvator al său, Dumnezeu îi 

şopteşte „Nu te osândesc nici Eu.” 

Drept aceea nicio osândă nu este acum asupra celor ce sunt în Hristos Iisus. Romani 8:1 

Dar afirmaţia plină de har a lui Iisus este urmată imediat de o avertizare „Mergi; de acum să nu mai 

păcătuieşti.” Termenii teologici pentru indicaţiile lui Iisus sunt „îndreptăţire” şi „sfinţire”. Îndreptăţirea este: „Nu 

te osândesc nici Eu.” Sfinţirea este: „Mergi; de acum să nu mai păcătuieşti.” Ordinea acestora este crucială – 

El nu a spus „Mergi; de acum să nu mai păcătuieşti, nici Eu nu te osândesc,” sau „Curăţă-te de fapta ta şi 

apoi de voi ierta.” Iisus foloseşte harul ca şi motivaţie a trăirii curate. 

Întrebarea 8 

Dacă ai fi fost în locul femeii din această povestire, cum te-ai fi simţit atunci când ai fi plecat din preajma lui 

Iisus? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursanta Mary, scrie: „Eu am fost ca şi acea femeie, şi am trăit faptul de a auzi de la El „Nu te osândesc nici 

Eu. Mergi; de acum să nu mai păcătuieşti.” A fost o experienţă atât de minunată aceea de a-mi recunoaşte 
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pur şi simplu păcatul, de a accepta iubirea şi iertarea Lui, şi de a pleca ştiind că El mă iubeşte şi că mă ajută 

să nu mai păcătuiesc.” 

{{user.first_name}}, cum se aplică aceste lucruri luptei tale cu impuritatea sexuală? Vizualizarea pornografiei 

este adulter al inimii. Iisus a spus, „oricine se uită la o femeie, ca s-o poftească, a şi preacurvit cu ea în inima 

lui” (Matei 5:28). Să spunem lucrurilor pe nume – nu e numai o „împiedicare” sau o „scăpare”, este adulter 

spiritual al inimii. Suntem adulteri – vinovaţi înaintea lui Dumnezeu, condamnaţi înaintea oamenilor, prinşi în 

flagrant. Dacă eşti căsătorit(ă) şi te uiţi la pornografie, atunci comiţi şi adulter al inimii împotriva soţiei tale 

(soţului tău). 

Şi totuşi, există un loc în care adulterii pot să meargă şi să găsească graţiere şi iertare. Este vorba despre 

Iisus, care „îl socoteşte pe păcătos neprihănit” (Romani 4:5). Iisus, cel care a fost „străpuns pentru păcatele 

noastre şi zdrobit pentru fărădelegile noastre” (Isaia 53:5). Tot la Iisus găsim şi har pentru a trăi diferit, 

deoarece harul lui Dumnezeu (nu legea lui Dumnezeu) ne învaţă să spunem „Nu” fărădelegii (Tit 2:12). 

Numai har – noi avem nevoie; El îl are. 

Pe scurt, femeii i-a fost întinsă o cursă; ea era într-un nod gâtuitor şi nu avea nicio cale de eliberare. Dar Iisus 

a tăiat nodul cu cuţitul harului pur. El poate face acelaşi lucru şi pentru noi! 

Ai auzit cântecul Numai Harul? 

Fiecare promisiune pe care o putem face – Fiecare rugăciune şi pas al credinţei – Fiecare lucru care 

contează, pe care îl vom face, Este numai prin harul Său 

Fiecare munte pe care ne vom urca – Fiecare rază de speranţă pe care o vom străluci – Fiecare 

binecuvântare pe care o vom lăsa în urmă, Este numai prin harul Său 

Numai harul pe care Dumnezeu îl dă – Putere necunoscută pe care El o va asigura, Hristos în noi, piatra 

noastră din capul unghiului – Vom merge înainte numai prin har 

Fiecare suflet pe care tânjim să îl ajungem – Fiecare inimă pe care o avem de învăţat – Orice loc în care 

împărtăşim pacea Sa, Este numai prin harul Său 

Fiecare cuvânt iubitor pe care îl spunem – Fiecare lacrimă pe care o ştergem – Fiecare tristeţe transformată 

în slăvire, Este numai prin harul Său ©1998 Maranatha! Music. Versurile şi muzica de Scott Wesley 

Brown, Jeff Nelson 

Întrebarea 9 

Cunoşti puterea care poate să schimbe vieţi, a harului lui Dumnezeu? Cunoşti bucuria de a avea un Avocat 

asemenea lui Iisus Hristos? Mâine, vom examina aspecte suplimentare ale harului lui Dumnezeu, dar pentru 

acum, împărtăşeşte-ne gândurile tale despre această lecţie. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri pentru astăzi: 

Eu, Eu sunt Acel Care şterge păcatele tale şi nu îşi mai aduce aminte de fărădelegile tale. Isaia 43:25 

Ioan mărturiseşte despre El. El strigă, spunând, 

Acesta era despre Care am zis: Cel care vine după mine a fost înaintea mea, pentru că mai înainte de mine 

era. Şi din plinătatea Lui noi toţi am luat, şi har peste har. Pentru că Legea prin Moise s-a dat, iar harul şi 

adevărul au venit prin Iisus Hristos. Ioan 1:15-17 

Dacă mărturisim păcatele noastre, El este credincios şi drept, ca să ne ierte păcatele şi să ne cureţe pe noi 

de toată nedreptatea. 1 Ioan 1:9 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 
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 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 10-a – Har Neaşteptat 

A fost odată un Rege măreţ şi nobil, al cărui ţinut era terorizat de către un dragon viclean. Asemenea unei 

imense păsări de pradă, bestiei solzoase îi plăcea să răvăşească satele cu răsuflarea sa mistuitoare. 

Victimele nefericite fugeau din casele lor în flăcări, dar erau imediat apucate de fălcile sau de ghearele 

dragonului. Aceia care erau imediat devoraţi erau consideraţi mult mai norocoşi decât aceia pe care dragonul 

îi ducea în bârlogul său şi îi devora pe îndelete. Regele şi-a condus fii şi cavalerii în multe lupte vitejeşti 

împotriva dragonului. 

Călărind singur prin pădure, unul dintre fii Regelui şi-a auzit numele murmurat cu glas scăzut şi duios. În 

umbra ferigilor şi a copacilor, încolăcit printre bolovani, se afla dragonul. Ochii creaturii erau fixaţi asupra 

prinţului, iar gura reptiliană era întinsă într-un zâmbet prietenos. 

 „Nu te speria”, a spus dragonul, în timp ce smocuri de fum se ridicau alene din nările sale. 

„Nu sunt ceea ce crede tatăl tău că sunt.” 

 „Atunci, ce eşti?” l-a întrebat prinţul, trăgându-şi încetişor sabia, în timp ce trăgea de hăţuri pentru a-şi 

împiedica înfricoşatul său cal să o ia la goană. 

 „Eu sunt plăcere,” a spus dragonul. „Mergi călare pe spatele meu şi vei trăi mai mult decât ţi-ai imaginat 

vreodată. Haide acum. Nu am intenţia să-ţi fac rău. Caut un prieten, pe cineva cu care să împărtăşesc 

zborurile. Nu ai visat niciodată să zbori? Nu ai tânjit niciodată să te avânţi în nori?” 

Închipuirea de a se avânta deasupra dealurilor împădurite l-a atras pe prinţ, care încă ezita, de pe calul său. 

Dragonul şi-a desfăcut una dintre aripile sale membranate pentru a-i servi drept rampă, astfel încât să se urce 

în spatele său. Între proeminenţele ascuţite, prinţul a găsit un loc sigur pe care să se aşeze. Apoi, creatura şi-

a pocnit de două ori aripile sale puternice şi le-a aruncat spre cer. Temerile prinţului s-au topit în veneraţie şi 

în înviorare. 

De atunci încolo, el se întâlnea adesea cu dragonul, dar în secret, căci cum ar fi putut să-i spună tatălui său, 

fraţilor sau cavalerilor că el favorizează inamicul? Prinţul s-a simţit separat de toţi ceilalţi. Preocupările lor nu 

mai erau şi preocupările lui. Chiar şi atunci când nu era cu dragonul, petrecea mai puţin timp cu cei pe care îi 

iubea, şi mai mult timp de unul singur. 

Din cauză că strângea între picioare spatele crestat al dragonului, pielea de pe acestea a devenit aspră, iar 

mâinile sale au crescut grosolane şi întărite. Pentru a-şi ascunde boala, a început să poarte mănuşi. După 

multe nopţi de călărie, a descoperit că pe spatele mâinilor au început să îi crească solzi. Cu spaimă, şi-a dat 

seama că acest proces va continua, aşa că s-a hotărât să nu se mai întoarcă la dragon. 

Dar după două nopţi, fiind chinuit de dorinţă, el l-a căutat din nou pe dragon. Aşa s-a întâmplat de multe alte 

ori. Indiferent de determinarea sa, în cele din urmă prinţul se trezea din nou tras înapoi, ca şi cum ar fi fost 

prins într-o plasă invizibilă. Tăcut şi răbdător, dragonul îl aştepta întotdeauna. 

Într-o noapte rece şi fără lună, drumeţia lor a devenit o incursiune împotriva unui sat adormit. Dând foc 

acoperişurilor de stuf cu rafalele aprinse care îi ieşeau pe nări, dragonul răgea cu satisfacţie atunci când 

victimele înspăimântate fugeau din casele în flăcări. Năpustindu-se asupra lor, şarpele vărsa din nou flăcări 

care înghiţeau grupul de săteni. Prinţul şi-a strâns tare ochii într-o încercare de a opri carnagiul. 

De obicei, în orele de dinaintea răsăritului, când prinţul se furişa înapoi de la întâlnirea cu dragonul său, 

drumul din faţa castelului tatălui său era gol. Dar nu şi în această noapte. Refugiaţi înspăimântaţi se 

înghesuiau lângă zidurile protectoare ale castelului. Printul a încercat să se strecoare prin mulţime, pentru a 

se închide în camera sa, dar unii dintre supravieţuitori se uitau fix la el şi îl arătau cu degetul. 

„El a fost acolo,” a strigat o femeie, „L-am văzut stând pe spatele dragonului.” Alţii dădeau şi ei din cap 

aprobator şi supărat. Îngrozit, prinţul a văzut că tatăl său, Regele, se afla în interiorul curţii şi ţinea în braţe un 

copil plin de sânge. Faţa Regelui reflecta agonia poporului său, moment în care ochii săi s-au întâlnit cu ochii 

prinţului. Fiul a fugit, sperând să poată scăpa în noapte, dar gărzile l-au apucat ca pe un hoţ de rând. L-au 

adus apoi în sala mare unde tatăl său şedea solemn pe tron. Oamenii de pe toate părţile erau împotriva 

prinţului. 

„Surghiuneşte-l!” l-a auzit el strigând furios, chiar pe unul dintre fraţii săi. 

„Arde-l de viu!” au strigat alte voci. 
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În timp de Regele s-a ridicat de pe tronul său, pete de sânge de la cei răniţi străluceau întunecat pe roba sa 

regală. Mulţimea a tăcut, în aşteptarea deciziei sale. Prinţul, care nu se putea uita la faţa tatălui său, se uita 

fix la podea. 

„Dă-ţi jos mănuşile şi tunica,” a poruncit Regele. Prinţul s-a supus încetişor, temându-se să dezvăluie în faţa 

întregului regat metamorfoza pe care a suferit-o. Nu era suficientă ruşinea sa de până atunci? A sperat într-o 

moarte rapidă, fără alte umilinţe. La vederea pielii groase şi a crestei care îi creştea de-a lungul spinării, valuri 

de reacţii zgomotoase au străbătut mulţimea. 

Regele, cu paşi mari, a mers spre fiul său, iar prinţul se aştepta la o lovitură, deşi nu mai fusese niciodată lovit 

de către tatăl său. 

În schimb, tatăl său l-a îmbrăţişat şi a plâns în timp ce îl ţinea strâns. Într-o neîncredere şocată, prinţul şi-a 

îngropat faţa în umărul tatălui său. 

„Fiul meu, vrei să fii eliberat de dragon?” 

Prinţul a răspuns plin de disperare, „Am vrut de multe ori acest lucru, dar nu este nicio speranţă pentru mine.” 

„Nu singur,” a spus Regele. „Singur nu poţi să învingi dragonul.” 

„Tată, nu mai sunt fiul tău. Sunt pe jumătate bestie,” a rostit prinţul printre suspine. 

Dar tatăl său i-a răspuns, „Sângele meu curge prin venele tale. Nobleţea mea a fost întotdeauna adânc 

marcată în sufletul tău.” 

Cu faţa plină de lacrimi şi încă ascunsă în îmbrăţişarea tatălui său, prinţul l-a auzit pe rege vorbind mulţimii, 

„Dragonul e viclean. Unii cad victimă ademenirilor sale, şi alţii violenţei sale. Voi fi milostiv tuturor celor care 

vor să fie eliberaţi. Cine dintre voi a mai călărit dragonul?” 

Prinţul şi-a ridicat capul pentru a vedea dacă va ieşi cineva din mulţime. Spre surprinderea lui, el a recunoscut 

un frate mai mare, care era apreciat în întreg regatul pentru purtarea sa în lupta împotriva dragonului şi 

pentru multele sale fapte bune. Au venit şi alţii, unii plângând, alţii cu capul plecat în ruşine. 

Regele i-a îmbrăţişat pe toţi. 

„Aceasta este cea mai puternică armă pe care o avem împotriva dragonului,” a anunţat el. „Adevărul. Fără 

alte zboruri ascunse. De unii singuri nu îi putem rezista.” 

— Melinda Reinicke, Parables for Personal Growth (San Diego, CA: Recovery Publications, Inc., 1993), pag. 

5-9. 

 

Întrebarea 1 

Împărtăşeşte-ne gândurile tale relativ la această povestire? Vezi vreo paralelă cu propria ta viaţă? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Ai fost atât de dezgustat(ă) şi plin(ă) de ruşine de sclavia ta faţă de pornografie şi faţă de sexualitate încât ai 

hotărât să nu mai cazi niciodată … numai pentru a te trezi că eşti tras(ă) din nou înapoi, ca şi cum ai fi 

prins(ă) într-o plasă invizibilă? Eu am păţit acest lucru. Din nou şi din nou am hotărât să mă opresc, şi totuşi, 

toate deciziile mele s-au topit în căldura ispitelor. Primeam harul lui Dumnezeu în zadar. 

{{user.first_name}}, este posibil să „primim în zadar harul lui Dumnezeu” (2 Corinteni 6:1) – adică fără să se 

producă o schimbare a inimii şi a vieţii noastre. Haide să examinăm Scriptura şi să vedem că harul şi iubirea 

lui Dumnezeu sunt leacul pentru sclavie. Păcatul este o problemă spirituală şi necesită o soluţie spirituală. 

Harul lui Dumnezeu, dat nouă prin crucea lui Iisus Hristos, este soluţia. 

Căci, dacă prin greşeala unuia moartea a împărăţit printr-unul, cu mult mai mult cei ce primesc prisosinţa 

harului şi a darului dreptăţii vor împărăţi în viaţă prin Unul Iisus Hristos. Romani 5:17 

Întrebarea 2 
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Potrivit acestui pasaj, ce vor face cei care primesc harul? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Căci eu sunt cel mai mic dintre apostoli, care nu sunt vrednic să mă numesc apostol, pentru că am prigonit 

Biserica lui Dumnezeu. Dar prin harul lui Dumnezeu sunt ceea ce sunt; şi harul Lui care este în mine n-a fost 

în zadar, ci m-am ostenit mai mult decât ei toţi. Dar nu eu, ci harul lui Dumnezeu care este cu mine. 1 

Corinteni 15:9-10 

Întrebarea 3 

Pavel a spus că harul pe care Dumnezeu i l-a dat nu a fost în zadar. Care a fost rezultatul harului lui 

Dumnezeu dat lui Pavel? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Căci lauda noastră aceasta este: mărturia conştiinţei noastre că am umblat în lume, şi mai ales la voi, în 

sfinţenie şi în curăţie dumnezeiască, nu în înţelepciune trupească, ci în harul lui Dumnezeu. 2 Corinteni 1:12 

Întrebarea 4 

Cum a umblat Pavel în timp ce era printre corinteni? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 5 

Datorită cui a putut umbla Pavel în „sfinţenie şi în curăţie”? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 6 

Potrivit cui au acţionat ei în sfinţenie? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Şi Dumnezeu poate să înmulţească tot harul la voi, ca, având totdeauna toată îndestularea în toate, să 

prisosiţi spre tot lucrul bun. 2 Corinteni 9:8 

Întrebarea 7 
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De ce este nevoie pentru „a prisosi spre tot lucrul bun”? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Căci harul mântuitor al lui Dumnezeu s-a arătat tuturor oamenilor, învăţându-ne pe noi să lepădăm 

fărădelegea şi poftele lumeşti şi, în veacul de acum, să trăim cu înţelepciune, cu dreptate şi cu cucernicie. Tit 

2:11-12 

Întrebarea 8 

De ce avem nevoie pentru ca să ajungem să spunem „Nu” fărădelegii, să lepădăm poftele lumeşti, şi să trăim 

cu înţelepciune? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, aceste versete ne învaţă un adevăr de bază, dar esenţial: numai harul lui Dumnezeu ne 

permite să învingem orice obicei păcătos. După ce recunoaştem că harul este un dar al lui Dumnezeu, care 

nu poate fi câştigat, Scriptura ne spune cum să ne aşezăm într-o poziţie care ne va permite să ne bucurăm 

de har de la El. Haide să cercetăm cele patru acţiuni care promovează harul lui Dumnezeu în viaţa noastră. 

1. Să ne smerim pe noi înşine: „Nu, ci dă mai mare har. Pentru aceea, zice: "Dumnezeu celor mândri 
le stă împotrivă, iar celor smeriţi le dă har". Supuneţi-vă deci lui Dumnezeu. Staţi împotriva diavolului 
şi el va fugi de la voi. Apropiaţi-vă de Dumnezeu şi Se va apropia şi El de voi. Curăţiţi-vă mâinile, 
păcătoşilor, şi sfinţiţi-vă inimile, voi cei îndoielnici. Pătrundeţi-vă de durere. Întristaţi-vă şi vă jeliţi. 
Râsul întoarcă-se în plâns şi bucuria voastră în întristare. Smeriţi-vă înaintea Domnului şi El vă va 
înălţa.” Iacob 4:6-10 

2. Să ne descotorosim de idolii din viaţa noastră: pentru a trăi harul, trebuie să elimină orice ce află 
între Dumnezeu şi noi. Fie scăpăm de idoli, fie scăpăm de har. „Cei ce slujesc idolilor deşerţi 
dispreţuiesc harul Tău.” Iona 2:8 

Cursantul Eric a scris, „Pentru mine, aceste lucruri sunt o revelaţie. „Fie scăpăm de idoli, fie scăpăm de har.” 

Nu am ştiut niciodată acest lucru şi am fost înşelat în legătură cu adevăratul înţeles al harului. Ca şi în 

povestirea de mai sus, tatăl nu putea face nimic pentru fiu, decât dacă fiul se afla în împărăţia sa. El nu putea 

să primească harul tatălui său, dacă nu putea să îi audă vocea. Şi, la fel ca şi în povestire, sunt recunoscător 

cursului Calea Purităţii pentru că, în mod agresiv, m-a adus în împărăţie pentru a putea să înfrunt greşelile 

mele şi să găsesc harul pentru a le acoperi.” 

3. Să-l căutăm: „Cereţi şi vi se va da; căutaţi şi veţi afla; bateţi şi vi se va deschide. Că oricine cere ia, 
cel care caută află, şi celui ce bate i se va deschide.” Matei 7:7-8 

4. Să nu îl ratăm: „Veghind cu luare aminte ca nimeni să nu rămână lipsit de harul lui Dumnezeu şi ca 
nu cumva, odrăslind vreo pricină de amărăciune, să vă tulbure, şi prin ea mulţi să se molipsească.” 
(Evrei 12:15). Fă din har principalul tău obiectiv; nu rata harul lui Dumnezeu. Smereşte-te pe tine 
însuţi, elimină din viaţa ta toţi idolii, şi caută-l. Care este rezultatul? Dumnezeu dă harul; harul ne face 
mai mult decât cuceritori prin El, care ne iubeşte; împărăţim în viaţă; şi învingem pornografia, 
adulterul şi păcatul sexual. 

Aminteşte-ţi proverbul: „ochiul nu se satură de câte vede şi urechea nu se umple de câte aude.” (Ecleziastul 

1:8b). Pe lângă aceasta, încearcă să îţi întorci inima de la iubirea lucrurilor vizibile şi să te aduci la lucrurile 

invizibile. Pentru că aceia care vor urma propriile lor pasiuni rele îşi vor păta conştiinţa şi vor pierde harul lui 

Dumnezeu. 

Aici trebuie să facem o clarificare. Nu spun că prin realizarea acestor lucruri, tu poţi merita harul lui 

Dumnezeu, deoarece harul este nemeritat. Mai degrabă, aceste acţiuni te aşează într-o poziţie pentru a primi 
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harul. Tot ceea ce este bun sau va fi bun în noi este precedat de harul lui Dumnezeu. Dumnezeu este cel 

care ne dă darul astfel încât noi să ne putem întoarce în pocăinţă de la idoli. Nu oamenii îl caută mai întâi pe 

Dumnezeu; El îi caută pe ei deoarece Iisus ne spune, „Nu voi M-aţi ales pe Mine, ci Eu v-am ales pe voi şi v-

am rânduit să mergeţi şi roadă să aduceţi” (Ioan 15:16). Al nostru este răspunsul la lucrarea Sa iniţială. Este 

de datoria noastră să ne smerim pe noi înşine, să ne pocăim şi să Îl căutăm. Şi El ne va da har peste har. 

Întrebarea 9 

Eşti cu adevărat dedicat să primeşti harul lui Dumnezeu? Vei folosi cele patru principii de mai sus? Te rog să 

enumeri cele patru principii şi să descrii cum le vei aplica în mod practic: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 10 

Ce ai învăţat în această lecţie? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 11 

Citeşti răspunsurile automate care îţi sunt trimise după ce termini fiecare lecţie? Daca da, le găseşti utile 

pentru tine? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

S-ar putea să te ajute să vezi un rezumat al primelor 10 zile ale cursului. Poţi să îl printezi şi să îl revezi, sau 

poţi doar să îl păstrezi pentru o consultare viitoare. Pentru a vedea rezumatul într-o altă pagină, te rog să faci 

clic aici (Anexa a 10-a). 

Gânduri de avut astăzi în vedere: 

Căci în har sunteţi mântuiţi, prin credinţă, şi aceasta nu e de la voi: este darul lui Dumnezeu; nu din fapte, ca 

să nu se laude nimeni. Efeseni 2:8-9 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 
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Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 11-a – Libertate Continuă 

Vă îndemn, deci, fraţilor, pentru îndurările lui Dumnezeu, să înfăţişaţi trupurile voastre ca pe o jertfă vie, 

sfântă, bine plăcută lui Dumnezeu, ca închinarea voastră cea duhovnicească, şi să nu vă potriviţi cu acest 

veac, ci să vă schimbaţi prin înnoirea minţii, ca să deosebiţi care este voia lui Dumnezeu, ce este bun şi 

plăcut şi desăvârşit. Romani 12:1-2 

În pasajul de mai sus, apostolul Pavel ne învaţă că primirea harului lui Dumnezeu ar trebui să ne determine 

să Îi oferim Domnului trupurile noastre. Din această cauză, am aşezat această lecţie după cele două zile în 

care am învăţat despre har – harul duce la sfinţenie, la a-I fi bineplăcuţi lui Dumnezeu cu trupurile noastre, şi 

la adevărata închinare. 

Formularea pe care Pavel o foloseşte în aceste versete ne aduce aminte de jertfele animale pe care izraeliţii 

Vechiului Testament le aduceau Domnului. Dacă un membru al familiei lui Dumnezeu păcătuia, ei trebuiau să 

aducă preotului un miel, ca şi ofrandă. Preotul sacrifica animalul, ceea ce simboliza moartea lui Iisus Hristos, 

şi persoana care oferea jertfa era eliberată de vină. În oferirea acestei jertfe, el I se închina lui Dumnezeu. 

În acelaşi mod, noi trebuie să Îi oferim lui Dumnezeu nu o jertfă animală, ci jertfa propriului nostru trup. La fel 

cum izraeliţii Vechiului Testament ofereau întregul animal ca şi jertfă, fără a păstra nicio parte, şi noi trebuie 

să Îi oferim lui Dumnezeu întreaga noastră fiinţă: inima, mintea, mâinile, picioarele, şi organele sexuale. 

Fiecare parte trebuie oferită lui Dumnezeu. 

În lumina harului lui Dumnezeu, noi trebuie să Îi oferim Lui întregul nostru trup, ca pe o jertfă vie. El a dat 

pentru noi tot ceea ce avea; acum şi noi trebuie să Îi dăm Lui totul. Acum câţiva ani, atunci când am învăţat 

acest adevăr, am fost atât de dornic să mă dau pe mine întreg lui Dumnezeu, încât am izbucnit în rugăciune. 

Îmi amintesc că mă rugam în acest fel: „O Doamne, cum am abuzat eu de trupul acesta pe care mi l-ai dat. L-

am folosit pentru răutate şi pentru scopuri carnale. Ochii mi i-am dat uitării la pornografie, mintea sex chatting-

ului, inima poftei păcătoase, iar trupul adulterului. O Doamne, mă ofer acum Ţie, pe mine, pe mine întreg, şi 

te rog să mă primeşti ca pe o jertfă vie. Trupul meu să fie de acum mort pentru acele lucruri, care Te 

dezonorează atât de tare, iar Sfântul Tău Duh să locuiască în mine. Oferindu-ţi această ofrandă, mă închin 

Ţie.” 

Întrebarea 1 

Poate ai vrea să te opreşti o clipă şi să scrii o rugăciune în care să Îi oferi trupul lui Dumnezeu. Dacă da, iată 

un loc în care să faci aceasta: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Înainte de a merge mai departe, haide să clarificăm ce înseamnă să te închini lui Dumnezeu. Înseamnă oare 

să mergi la biserică şi să cânţi cântece? Sau să fii atent la o predică? Sau să cânţi în cor sau să participi la o 

rugăciune? Cu siguranţă poate fi şi aceste lucruri. Dar versetele pe care le-am studiat astăzi ne spun că 

oferirea trupurilor noastre ca şi o jertfă vie lui Dumnezeu este „închinarea noastră cea duhovnicească”. 

Dacă vrei să trăieşti închinarea în cel mai puternic mod, atunci oferă-ţi trupul lui Dumnezeu, pentru ca El să 

trăiască şi să lucreze prin el. 

{{user.first_name}}, ar fi bine să îţi formezi un obicei zilnic din a-ţi oferi trupul lui Dumnezeu, imediat ce te 

trezeşti. Primul lucru în fiecare dimineaţă, oferă-ţi trupul Domnului, ca şi pe o jertfă vie. 

Întrebarea 2 

Îi vei cere lui Dumnezeu harul de care ai nevoie pentru a I te oferi Lui în fiecare zi? 

Da 

Nu 

Mergând mai departe, versetele pe care le studiem descriu exact cum să învingem patimile sexuale. Observă 

versetul al doilea: „Şi să nu vă potriviţi cu acest veac, ci să vă schimbaţi prin înnoirea minţii.” Nu trebuie să ne 
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potrivim acestei lumi, ci să ne transformăm. Iar acest lucru se realizează prin înnoirea minţii noastre. Cum se 

face acest lucru în viaţa cuiva care a fost robit de pornografie şi de impuritate? 

Ai în vedere că vizualizarea pornografiei sau stăruirea în gânduri sexuale este ca şi cum am turna combustibil 

peste focul poftei păcătoase. Imaginile din mintea noastră ne fac ca toată ziua să o petrecem cu poftă 

păcătoasă în inimă, iar acele imagini ne pot atrage în auto-gratificare sau în imoralitate. Aceasta este o 

experienţă frustrantă pentru aceia care doresc să fie liberi de patimi – este ca şi cum diavolul îşi bate joc de 

noi, sau chiar mai rău, ca şi cum ne violează sufletele. 

Îmi aduc aminte că, pornind de la ceva ce văzusem cu mai mulţi ani în urmă, o imagine pornografică se 

cuibărea în creierul meu. Mă însoţea toată ziua şi îmi stârnea pofta păcătoasă în aşa măsură încât auto-

gratificarea era inevitabilă, imediat ce ajungeam seara în camera de hotel. Deci, cum putem să luptăm 

împotrivă? 

Dacă te-ai luptat cu imoralitatea homosexuală, atunci fă clic aici (Anexa a 44-a). 

În primul rând trebuie să „amputăm radical” (mai multe despre aceasta, mâine) „tăind” şi „scoţând” sursa 

acelor imagini. În al doilea rând, trebuie să ne „transformăm radical” minţile, reînnoindu-le. 

Iată cum fac eu: primul lucrul pe care îl fac dimineaţa este acela de a-mi oferi trupul lui Dumnezeu, ca pe o 

jertfă vie. Apoi citesc din Scriptură. În timp ce meditez la ceea ce am citit din Scriptură, trec printr-o schimbare 

a felului în care gândesc. Încep să mă concentrez pe Iisus Hristos şi pe sacrificiul Său perfect de pe cruce, şi 

pe cum trebuie eu să mor faţă de trup. Apoi îmi plănuiesc ziua din perspectivă spirituală. Ce voi face pentru a 

evita complet orice ispită? Ce voi face dacă voi fi „atacat prin surprindere”? Cum o să tratez fiecare situaţie? 

„Reînnoirea minţii” este de fapt „schimbarea felului de a gândi” – iar schimbarea felului de a gândi duce la a 

acţiona diferit. 

Întrebarea 3 

Care sunt câteva dintre modalităţile prin care vei începe să îţi „reînnoieşti mintea”, prin harul lui Dumnezeu? 

Te rog să fii concret. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Şi să nu vă potriviţi cu acest veac, ci să vă schimbaţi prin înnoirea minţii, ca să deosebiţi care este voia lui 

Dumnezeu, ce este bun şi plăcut şi desăvârşit. Romani 12:2 

Te rog să observi că reînnoirea minţii noastre duce la transformare. Cuvântul grecesc pentru aceasta este 

metamorphoo, de la care provine în limba română cuvântul metamorfoză. Această metamorfoză, care se 

produce prin reînnoirea minţii, realizează o schimbare totală în natura noastră şi ne permite să fim liberi zi 

după zi. 

Prin urmare, este crucial să ne reînnoim minţile. Acest lucru îl putem face citind Biblia şi căutându-l sincer pe 

Domnul în rugăciune. Astfel vom primi „mintea lui Hristos” (1 Corinteni 2:16) şi vom putea să gândim diferit, 

ceea ce va produce o schimbare reală a caracterului nostru. Metamorfoză este acelaşi cuvânt cu cel folosit 

pentru a descrie transformarea unei omizi într-un fluture. Ceea ce mai devreme se târa pe pământ, în ţărână, 

este acum capabil să se avânte spre paradis în libertatea perfectă a zborului. S-ar putea să fie nevoie de ore 

întregi de citire a Scripturii, pentru a putea trăi reînnoirea minţii noastre. Dar după un timp, acest obicei devine 

unul plăcut! 

{{user.first_name}}, şi eu m-am târât prin murdăria şi noroiul pornografiei, auto-gratificării şi imoralităţii de-a 

lungul a 15 lungi ani, chinuindu-mă încet de-a lungul unui drum care nu ducea nicăieri. Dar în ianuarie 1999, 

în inima şi în viaţa mea a început să aibă loc o metamorfoză. Am început să aplic în viaţa mea principiile 

biblice, în loc să citesc doar despre ele şi să le spun altora. Dumnezeu m-a făcut serios în ceea ce priveşte 

eradicarea impurităţii sexuale din viaţa mea. Pe măsură ce, în fiecare dimineaţă, îmi ofeream trupul meu ca 

pe o jertfă vie şi îmi reînnoiam mintea în Cuvântul Său, am trăit schimbări în gândurile, dorinţele şi obiectivele 

vieţii mele! Totul se schimbă; mă simt ca şi cum mi-ar fi fost date aripi de har pentru a mă avânta spre 

prezenţa lui Dumnezeu. 
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Îmi place această metamorfoză şi nu vreau să mă mai întorc vreodată să mă târăsc în noroi. Dar tu? Aceasta 

este pentru tine a unsprezecea zi a cursului, moment în care cei mai mulţi dintre cursanţi încep să întrevadă 

victoria reală şi continuă. Dar, tot în acest moment, diavolul începe să-şi bage coada şi să se arunce cu un 

temperament plin de furie asupra eliberării captivului său. Pentru cei mai mulţi, cea mai dificilă perioadă este 

cea cuprinsă între a 14-a şi a 30-a zi. Îţi spun aceste lucruri ca pe o avertizare, cum că lucrurile s-ar putea să 

se îngreuneze înainte de a deveni mai uşoare – a fi avertizat înseamnă a fi pregătit. 

Întrebarea 4 

Simţi o metamorfoză în viaţa ta? Care sunt unele dintre schimbările care au loc în privinţa următoarelor 

aspecte: inimă, viaţă, căsătorie (dacă eşti căsătorit(ă)), mediul de lucru, şi mediul de acasă? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Pentru a rezuma, astăzi am trecut în revistă două principii esenţiale pentru a învinge păcatul sexual: 

1. Oferirea trupurilor noastre ca şi jertfe vii. 

2. Reînnoirea minţii noastre, şi metamorfoza care rezultă. 

Vom putea face aceste lucruri numai având în vedere „îndurările lui Dumnezeu” (Romani 12:1). Iisus Hristos 

şi-a oferit trupul său ca şi jertfă Tatălui, pentru a satisface ura lui Dumnezeu faţă de păcat. Nu s-a dat înapoi 

de la nimic, ci s-a prezentat întreg lui Dumnezeu. Spatele Său a fost biciuit, barba Sa a fost bruscată, mâinile 

şi picioarele Sale au fost pironite pe cruce, capul Său a fost încoronat cu spini, inima Sa s-a prăbuşit, iar apoi 

a murit … toate acestea pentru ca noi să putem trăi şi să fim liberi de sclavia faţă de păcat! În lumina acestui 

act extrem de milă, şi noi ar trebui să ne oferim trupurile noastre ca şi jertfe vii, şi minţile noastre pentru a fi 

reînnoite şi transformate. 

Întrebarea 5 

Care sunt gândurile tale de sfârşit cu privire la învăţătura de astăzi? Ai învăţat ceva nou, sau ţi-au fost 

amintite adevăruri pe care poate până acum le-ai neglijat? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri la care să reflectezi astăzi: 

Altădată eraţi întuneric, iar acum sunteţi lumină întru Domnul; umblaţi ca fii ai luminii! Pentru că roada luminii 

e în orice bunătate, dreptate şi adevăr. Încercând ce este bineplăcut Domnului. Efeseni 5:8-10 

Aproape este Domnul de toţi cei ce-L cheamă pe El, de toţi cei ce-L cheamă pe El întru adevăr. Psalmul 

145:18 

Dacă luptele tale includ şi homosexualitatea, atunci fă clic aici (Anexa a 45-a) pentru a citi învăţătura de 
astăzi, numită Asemenea Chipului Său. 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 
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predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 12-a – Amputarea Radicală 

Şi de te sminteşte mâna ta, tai-o că mai bine îţi este să intri ciung în viaţă, decât, amândouă mâinile având, 

să te duci în gheena, în focul cel nestins. Unde viermele lor nu moare şi focul nu se stinge. Şi de te sminteşte 

piciorul tău, taie-l, că mai bine îţi este ţie să intri fără un picior în viaţă, decât având amândouă picioarele să fii 

azvârlit în gheena, în focul cel nestins, unde viermele lor nu moare şi focul nu se stinge. Şi de te sminteşte 

ochiul tău, scoate-l, că mai bine îţi este ţie cu un singur ochi în împărăţia lui Dumnezeu, decât, având 

amândoi ochii, să fii aruncat în gheena focului. Marcu 9:43-47 

{{user.first_name}}, trebuie să ne despărţim total de tot ceea ce a alimentat dependenţa noastră de 

pornografie şi de orice situaţie în care am putea fi ispitiţi să păcătuim sexual. Acest lucru ar putea părea 

exagerat – dar, atunci când ne ocupăm de păcat, nimic altceva nu va funcţiona decât măsurile radicale! 

După 15 ani de dependenţă de pornografie, eu eram într-o nevoie disperată de a fi liber. Cu ajutorul 

pastorului meu şi a soţiei mele, am tăiat toate sursele de pornografie şi de impuritate sexuală din viaţa mea. 

De exemplu, atunci când, în trecut, mergem la hoteluri, puteam să îmi propun cât era ziua de lungă să nu mă 

uit la pornografie, şi totuşi, mă trezeam dintr-o dată dând drumul la televizor şi lăsându-mă pradă poftei 

păcătoase. (Şi tu ai fost lovit dintr-o dată de astfel de „atacuri surpriză”, nu-i aşa?) Pastorul meu m-a ajutat să 

înţeleg nevoia de a amputa pornografia din viaţa mea. El mi-a sugerat să încep să scot din priză televizorul, 

să-l deconectez de la cablu şi apoi să îl duc în camera unui coleg şi să îl las acolo peste noapte. În acel mod, 

eu nu mai aveam acces la pornografie. De asemenea, din cauză că făceam „chat romantic” pe Internet, am 

renunţat şi la laptop şi l-am dat. Totul a fost tăiat. Ceea ce ar putea părea „radical”, pentru aceia care nu se 

luptă cu această problemă a păcatului, este rezonabil şi corect de făcut pentru noi. 

Iisus a spus că trebuie „să tăiem” şi „să scoatem” orice lucru care ne face să păcătuim, atenţionându-ne că, 

dacă nu vom amputa radical cauza păcatului, am putea ajunge în iad. {{user.first_name}}, nu trata superficial 

acest lucru – vorbim aici de viaţă şi de moarte, de rai şi iad. Dacă ai crezut că doar „te joci” cu pornografia şi 

imoralitatea, te rog să ştii că: păcatul sexual te va duce mai departe decât ai vrea tu să mergi, te va ţine mai 

mult decât ai vrea tu să stai, şi te va costa mai mult decât ai vrea tu să plăteşti. Dacă te îndoieşti de aceasta, 

te rog să citeşti povestea lui Ted Bundy (Anexa a 11-a), sau Povestea unui Pastor (Anexa a 14-a). 

Iisus nu ne spune să ne amputăm fizic un picior sau să ne scoatem un ochi. (Şi oamenii orbi au pofte 

păcătoase!) El se referă la eliminarea completă a cauzelor păcatului tău. Dacă vrem să fim liberi de acest 

păcat, unele lucruri din viaţa noastră trebuie să dispară, iar noi trebuie să facem tot ceea ce este nevoie 

pentru a le elimina. Pentru mine, acest lucru a însemnat să scot televizorul din camera mea de hotel şi din 

casa mea şi să dau laptopul. 

Întrebarea 1 

Concret, ce înseamnă pentru tine „eliminare completă”? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Karen a scris, „Pentru mine, eliminarea completă a însemnat să mă despart de relaţia adulteră. A fost foarte 

dificil de făcut, dar mi-a adus multă libertate în viaţă. Cu toate că procesul a fost unul dureros, beneficiile au 

meritat. Ce bucurie este faptul că acum îl onorez pe Hristos în toate aspectele vieţii mele.” 

Întrebarea 2 

Te rog să scrii aici care sunt lucrurile care te-au încurajat să păcătuieşti în ceea ce priveşte impuritatea 

sexuală. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 3 

În Marcu 9:43-47 de mai sus, ce a spus Iisus să facem cu lucrurile care ne fac să păcătuim? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 4 

Momentul adevărului: Ai „amputat” total tot ceea ce te-a făcut să păcătuieşti? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dacă te-ai luptat cu imoralitatea sexuală, atunci fă clic aici (Anexa a 46-a). 

{{user.first_name}}, această învăţătură ar putea părea puţin exagerată – ar putea chiar părea destul de 

radicală. Unii oameni, decât să taie ceea ce îi face să păcătuiască, vor mai degrabă să privească fix la acel 

lucru şi să spună „Nu”. (Vom citi mai multe despre aceasta în Ziua a 19-a.) Ei cred că aceasta ar fi victoria 

adevărată. Totuşi, această dorinţă de a fi puternic(ă), mai degrabă decât de a fi pur(ă), nu va duce la 

victorie. Observă principiul „amputării radicale” în povestirea următoare: 

„Când aveam 14 ani mergeam cu bicicleta de-a lungul unui câmp deschis, de la şcoală spre casă, şi am găsit 

un exemplar dintr-o revistă pornografică. Acea descoperire m-a introdus masturbării şi în cele din urmă 

curviei. Dependenţa m-a urmat chiar şi în căsătorie. De fapt, căsătoria mi-a amplificat problema. Încep să 

controlez problema prin aplicarea unor măsuri extreme. De exemplu, am renunţat de bună voie la accesul la 

contul nostru bancar. Nu mai dispun de nicio modalitate de a scoate sau de a cheltui bani. Acest lucru este 

extrem de drastic, dar a funcţionat: nu am bani, nu am nicio posibilitate de a participa la „acţiune”. 

Surprinzător, ştiind că nu pot să merg la barurile cu fete, sau în alte locuri, din cauză că nu am bani, încet-

încet dorinţa mi se slăbeşte.” luată din Şaizeci de Zile până la Libertate, Un Ghid Biblic către Libertatea 

de Dependenţele Sexuale, de Timothy R. Salzman. Legacy Press, căsuţa poştală 7814 Colorado 

Springs, CO 80933 

Bine {{user.first_name}} – astăzi este ziua în care să faci curăţenie în casă! Ai ascuns undeva ceva care ar 

putea să te facă să păcătuieşti? Daca da, atunci du-te şi aruncă acel lucru. Dă o petrecere a arderii (Fapte 

19:19) în care distruge permanent toate materialele pornografice şi toate modalităţile de acces la orice lucru 

care ar putea să te ispitească la păcatul sexual. Priveşte-o ca şi pe focul iubirii lui Dumnezeu care consumă 

vechea ta viaţă. Te afli într-o relaţie păcătoasă, de orice fel? Tai-o. Distruge toate modalităţile de contact. 

Desparte-te total de ea, şi arde toate căile prin care te-ai putea reîntoarce la ea. 

Întrebarea 5 

Cum se leagă acest verset de lecţia de astăzi: „De aceea şi noi, având împrejurul nostru atâta nor de mărturii, 

să lepădăm orice povară şi păcatul ce grabnic ne împresoară şi să alergăm cu stăruinţă în lupta care ne stă 

înainte” Evrei 12:1? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Karen a scris, „Acest verset îmi spune că nu trebuie să elimin numai ceea ce ar putea să mă încurajeze să 

păcătuiesc, dar şi „orice povară”. În viaţa mea există multe lucruri care nu sunt neapărat păcătoase, dar 

trebuie şi ele să dispară, dacă mă încetinesc în cursa vieţii.” 

Steve a scris, „Nu numai că eşti liber să alergi cât de uşor poţi, dar eşti şi înconjurat de către alţii care te 

ajută, te încurajează, îţi oferă suport, şi îţi arată pista pe care să fugi. Este opusul lumii din jurul meu, care îmi 

pune mai multe lucruri în spate, care îmi înceţoşează calea, şi care pune în faţa mea obstacole pentru a mă 

împiedica sau pentru a-mi întârzia cursa.” 

Luke a scris, „Trebuie să ne descotorosim de lucrurile care ne leagă. Dacă este vorba despre minţile noastre, 

atunci trebuie să le reînnoim cu Dumnezeu! Dacă este vorba despre ceva material, atunci trebuie să scăpăm 

de ele. Dacă serviciul este cel care ne stă în cale, atunci să scăpăm de el! Indiferent despre ce este vorba, nu 

merită să ne riscăm sufletul!” 

Ce trebuie să facem în cazul în care utilizarea Internetului este cea care ne împiedică, dar totuşi, din anumite 

motive, ne este necesar să avem acces la Internet? Există o soluţie, şi una chiar foarte directă. Am găsit două 

filtre excelente. Pentru mai multe informaţii despre aceste filtre, te rugăm să faci clic pe link-urile de mai jos.  

Filtrul Covenant Eyes are şi un program de monitorizare care monitorizează toate site-urile pe care le vizitezi, 

generează un raport al activităţii tale, şi îl trimite prin e-mail partenerului tău de responsabilizare. 

http://www.covenanteyes.com/?promocode=onefree 

K9 Web Protection este un program gratuit. 

http://www1.k9webprotection.com/ 

Ambele programe sunt două filtre excelente care oferă posibilitatea de a configura nivelul de sensibilitate, de 

a construi liste de tip permite/blochează, de a seta restricţii de timp, şi multe alte caracteristici. 

Matthew Henry afirmă: 

1. Să presupunem că chiar mâna noastră, sau ochiul, sau piciorul sunt cele care ne smintesc; că 
corupţia impură, în care ne complacem, ne este la fel de dragă ca şi ochiul sau mâna noastră, sau că 
ceea ce este pentru noi asemenea unui ochi, sau asemenea unei mâini a devenit o ispită invizibilă de 
a păcătui, sau de a avea ocazia de a păcătui. Să presupunem că ceea ce ne este drag a devenit un 
păcat, sau că păcatul ne este ceva drag. Să presupunem că nu putem păstra ceea ce ne este drag, 
dar că acel ceva ne va fi ca un laţ şi ca o piatră de poticnire; să presupunem că trebuie să alegem 
între acel ceva şi Hristos şi o conştiinţă împăcată. 

2. Ceea ce trebuie să facem în acest caz: Scoate-ţi ochiul, taie-ţi mâna sau piciorul, mortifică pofta 
păcătoasă care îţi este dragă, omoar-o, crucific-o, înfometeaz-o, nu aduna provizii pentru ea. Idolii 
care au fost lucruri cu care ne delectam să fie aruncaţi ca şi nişte lucruri detestabile; păstrează-te la 
distanţă faţă de ceea ce este ispită, chiar dacă este atât de plăcută. Este necesar ca partea 
cangrenată să fie îndepărtată, pentru a putea păstra sănătos întregul. Immedicabile vulnus ense 
recidendum est, ne pars sincera trahatur – Partea care este iremediabil rănită trebuie tăiată, pentru 
ca nu cumva părţile sănătoase să fie corupte. Trebuie să ne supunem pe noi înşine durerii, pentru ca 
nu cumva să ne ruinăm; trebuie să ne lepădăm de sine, pentru ca nu cumva acesta să fie distrus. 

3. Necesitatea de a face aceste lucruri. Trupul trebuie să fie mortificat, pentru ca să putem intra în viaţă 
(versetele 43, 45), în împărăţia lui Dumnezeu (versetul 47). Deşi prin abandonarea păcatului s-ar 
putea să ne simţim pentru moment ca şi cum am fi şchiopi şi ciungi (s-ar putea să apară ca şi cum o 
greutate ar fi pusă asupra noastră şi s-ar putea să ne creeze nelinişte), totuşi este pentru viaţă; şi tot 
ceea ce au oamenii, ei vor da pentru vieţile lor: este pentru o împărăţie, împărăţia lui Dumnezeu, pe 
care altcumva nu o putem obţine; aceste mutilări vor fi semnele Domnului Iisus, în acea împărăţie vor 
fi cicatrici ale onoarei. 

4. Pericolul de a nu face aceste lucruri. Problema se pune în felul următor: fie trebuie să moară păcatul, 
fie trebuie noi să murim. Dacă o să o aşezăm pe această Dalila la pieptul nostru, atunci ea ne va 
trăda; dacă vom fi stăpâniţi de păcat, atunci, inevitabil, vom fi ruinaţi de către el; dacă ne vom păstra 
cele două mâni, cei doi ochi, şi cele două picioare, atunci va trebui ca împreună cu ele să fim aruncaţi 
în iad. Salvatorul nostru ne-a adus adesea aminte despre datoria noastră, având în vedere chinurile 
iadului, în care ne vom arunca pe noi înşine dacă vom continua să păcătuim. Ce accent pe teroare 
pun acele cuvinte repetate acolo de trei ori, Unde viermele lor nu moare şi focul nu se stinge! 
Cuvintele sunt citate din Isaia 66:24. Reflectările şi reproşurile conştiinţei însăşi a păcătoşilor, sunt 
viermele care nu moare; care se va lipi de sufletul condamnat asemenea viermilor de trupul mort, şi îl 
vor prăda, şi nu îl vor părăsi deloc până când nu îl vor devora complet. Fiule, adu-ţi aminte de acest 
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vierme chinuitor; şi cât de cumplit va muşca acel cuvânt (Proverbe 12:23), Cum am urât eu 
învăţătura! Sufletul care este mâncare a acestui vierme, nu moare; iar viermele este născut în el, şi 
de aceea nici el nu moare. Păcătoşii condamnaţi se vor acuza, se vor condamna, şi se vor mustra pe 
ei înşişi, pentru vecie, cu propriile lor nebunii, şi cu cât sunt acum mai îndrăgostiţi de ele, cu atât vor 
muşca ca un şarpe, şi vor înţepa ca şi o viperă. – Matthew Henry  

Cursantul Tom a scris: Comentarii la Evrei 12:1: „Când am început acest curs am ştiut că, dacă voi păstra 

vreo carte sau vreo revistă, atunci pur şi simplu voi eşua să devin liber. Aşa că m-am descotorosit de toate. 

Iar acum, alerg în cursa care îmi stă înainte fără a fi împovărat de vreo sursă ascunsă de ispite.” 

Credem că va fi distractiv să vezi felul în care colegii tăi de curs au decis „să amputeze radical” sursa 

poticnirilor lor, pentru a te încuraja şi pe tine „să tai” şi „să scoţi” (Matei 5:29-30) ceea ce te face să cazi. 

Pentru a vedea într-o fereastră nouă Aleea Amputării, fă clic aici (Anexa a 15-a). (Notă: Niciuna dintre 

imaginile din Alee nu sunt explicite.) 

Gânduri la care să meditezi astăzi: 

Drept aceea, nu fiţi fără de minte, ci înţelegeţi care este voia Domnului. Şi nu vă îmbătaţi de vin, în care este 

pierzare, ci vă umpleţi de Duhul. Vorbiţi între voi în psalmi şi în laude şi în cântări duhovniceşti, lăudând şi 

cântând Domnului, în inimile voastre, mulţumind totdeauna pentru toate întru numele Domnului nostru Iisus 

Hristos, lui Dumnezeu (şi) Tatăl.  Efeseni 5:17-20 

Furul nu vine decât ca să fure şi să junghie şi să piardă. Eu am venit ca viaţă să aibă şi din belşug să aibă. 

Ioan 10:10 

 

Fă clic aici (Anexa a 16-a) pentru a vedea de ce nu folosim o metodologie în 12 paşi. 

De asemenea dorim să includem o minunată şi încântătoare povestire a lui C.S. Lewis, care ilustrează, într-

un mod foarte clar, principiul despre care am discutat astăzi. Fă clic aici (Anexa a 7-a) pentru a citi ilustrarea. 

Credem că vei fi impresionat(ă) de această povestire şi că te va ajuta cu adevărat. 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 
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Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 13-a – Eliberarea Captivilor I 

Bine ai revenit! Sunt sigur că îndrumătorul tău este încurajat de faptul că continui, iar tu poţi fi sigur(ă) că 

acesta se roagă pentru tine. Să începem: 

31 Deci zicea Iisus către iudeii care crezuseră în El: Dacă veţi rămâne în cuvântul Meu, sunteţi cu adevărat 

ucenici ai Mei; 32 şi veţi cunoaşte adevărul, iar adevărul vă va face liberi. 33 Ei însă I-au răspuns: Noi suntem 

sămânţa lui Avraam şi nimănui niciodată n-am fost robi. Cum zici Tu că: Veţi fi liberi? 34 Iisus le-a răspuns: 

Adevărat, adevărat vă spun: Oricine săvârşeşte păcatul este rob al păcatului. 35 Iar robul nu rămâne în casă 

în veac; Fiul însă rămâne în veac. 36 Deci, dacă Fiul vă va face liberi, liberi veţi fi într-adevăr.  Ioan 8:31-36 

Acest pasaj conţine un adevăr uimitor pentru noi, cei care am fost prinşi în capcana păcatului sexual. Haide 

să îl explorăm prin câteva întrebări: 

Întrebarea 1 

Potrivit versetelor 31 şi 32, care va fi rezultatul ascultării de învăţăturile lui Iisus? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Observăm aici un motiv foarte important pentru studierea Bibliei. Cum vom cunoaşte adevărul, dacă nu vom 

studia Scriptura? Iar dacă nu vom cunoaşte adevărul, atunci nici nu vom fi eliberaţi. 

Dar nu numai studierea Bibliei este importantă. Eu am studiat Biblia chiar şi de-a lungul anilor în are am fost 

captiv pornografiei şi adulterului. Mulţi oameni dintre cei care vin la cursul Calea Purităţii cunosc mult din 

Scriptură … dar nu doar studierea Bibliei ne eliberează din captivitatea păcatului. Iisus a spus „Dacă păziţi 

poruncile Mele …” (Ioan 15:10) indicând faptul că nu simpla studiere a Scripturii, ci îmbrăţişarea ei aduce 

libertatea. „Păzirea poruncilor lui Iisus” înseamnă păstrarea lor permanentă înaintea noastră, astfel încât, 

atunci când suntem ispitiţi, să recunoaştem minciuna din ispită şi să fugim de ea. 

Întrebarea 2 

Ce a spus Iisus că se va întâmpla atunci când vom cunoaşte adevărul? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În versetele 34-36, Iisus afirmă că adevărul ne eliberează de sclavia păcatului. Sclavii nu sunt oameni liberi – 

ei au un stăpân şi trebuie să îi îndeplinească poruncile. Îmi amintesc cum o imagine pornografică mi se 

cuibărea în creier, şi, în ciuda rugăciunilor mele şi a cititului din Scriptură, ea se ţinea după mine până când, 

în cele din urmă, cedam. Apoi mă simţeam foarte prost şi îi ceream iertare lui Dumnezeu, dar nu după mult 

timp repetam procesul din nou şi din nou. Aceasta este sclavia faţă de păcat. 

Întrebarea 3 

Ai trăit şi tu acest fel de sclavie? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Karen a scris, „Da, cu siguranţă. Era atât de uşor să mă implic într-o relaţie adulteră, dar foarte rapid devenea 

imposibil să mă despart de ea, datorită implicării emoţionale. Numai Hristos a putut să mă elibereze.” 
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Te rog să observi că adevărul este cel care ne eliberează. {{user.first_name}}, dacă suntem sclavi ai 

păcatului, atunci suntem înşelaţi; credem într-o minciună. Minciuna poate fi aceea că pornografia ne va 

satisface, sau că auto-gratificarea ne va elibera de stres, sau că cedarea la poftele păcătoase ne va face mai 

fericiţi. De exemplu, atunci când eram tentat să mă uit la filme pornografice în hoteluri, minciuna pe care o 

credeam era aceea că nu voi mai fi singur. Aici, în aceste filme, aveam oameni care vroiau să fie cu mine, 

care mă iubeau şi mă acceptau. Dar oare era aceasta adevărat? Cred că ştim cu toţii răspunsul la această 

întrebare. Şi ce este adulterul, dacă nu a crede minciuna că ceea ce are cealaltă persoană mă va face pe 

mine fericit? Este o minciună! Adevărata fericire vine din a fi în regulă faţă de Dumnezeu, din cultivarea 

relaţiei cu Iisus, din umblarea în lumină şi din trăirea în puritate. 

Întrebarea 4 

Care sunt unele dintre minciunile despre impuritatea sexuală, pe care le-ai crezut? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Karen a scris, „În timp ce eram implicată în adulter, nu numai că credeam minciunile duşmanului, dar şi 

multele minciuni pe care partenerul meu de păcat mi le spunea. Credeam că toate problemele noastre sunt 

rezultatul situaţiei noastre. În realitate, problemele erau rezultatul păcatului. Acum ştiu că orice relaţie care se 

bazează pe o minciună este sortită eşecului chiar de la început.” 

Deci, ca parte din lăsarea în urmă a păcatului sexual, noi trebuie să îmbrăţişăm adevărul. Examinează fiecare 

ispită şi întreabă-te, „Este aceasta adevărat? Îmi va aduce complăcerea în acest păcat satisfacţia pe care o 

promite? Mă va satisface veşnic, sau mă va lăsa plin de vină şi de regret?” 

31 Deci zicea Iisus către iudeii care crezuseră în El: Dacă veţi rămâne în cuvântul Meu, sunteţi cu adevărat 

ucenici ai Mei; 32 şi veţi cunoaşte adevărul, iar adevărul vă va face liberi. 33 Ei însă I-au răspuns: Noi suntem 

sămânţa lui Avraam şi nimănui niciodată n-am fost robi. Cum zici Tu că: Veţi fi liberi? 34 Iisus le-a răspuns: 

Adevărat, adevărat vă spun: Oricine săvârşeşte păcatul este rob al păcatului. 35 Iar robul nu rămâne în casă 

în veac; Fiul însă rămâne în veac. 36 Deci, dacă Fiul vă va face liberi, liberi veţi fi într-adevăr.  Ioan 8:31-36 

Întrebarea 5 

Compară versetele 32 şi 36 de mai sus. Ce au în comun? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, Iisus Hristos este Adevărul care ne eliberează. Atunci când îl îmbrăţişăm pe El, noi ştim 

adevărul care ne eliberează. Iisus spune în Ioan 14:6: „Eu sunt Calea, Adevărul şi Viaţa. Nimeni nu vine la 

Tatăl Meu decât prin Mine.” Iar în Proverbe 8, Iisus este identificat ca „înţelepciune” şi arătat a fi „calea” 

(versetele 1-2), „adevărul” (versetul 7) şi viaţa (versetul 35). 

Întrebarea 6 

În Ioan 14:6 scrie: „Eu sunt Calea, Adevărul şi Viaţa. Nimeni nu vine la Tatăl Meu decât prin Mine.” În ce fel 

se potriveşte acest lucru cu versetele de mai sus? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Nu este nicio îndoială că Iisus Hristos este Adevărul care ne eliberează! El afirmă: „Deci, dacă Fiul vă va face 

liberi, liberi veţi fi într-adevăr.” (Ioan 8:36) 

{{user.first_name}}, nu există niciun program, niciun sistem, şi nicio tehnică de consiliere care să ne poată 

elibera de sclavia faţă de păcat. Acest curs nu te va elibera. Numai Iisus, Adevărul, ne poate elibera. „Şi întru 

nimeni altul nu este mântuirea, căci nu este sub cer nici un alt nume, dat între oameni, în care trebuie să ne 

mântuim noi.” (Fapte 4:12) Iar modalitatea prin care ne eliberează este aceasta: ne face capabili să 

îmbrăţişăm adevărul, şi să nu mai credem minciunile celui rău. 

Implicarea noastră în imoralitatea sexuală înseamnă a crede minciuni. Pornografia nu ne satisface, aşa cum 

promite să o facă. Este asemenea băutului dintr-un pârâu de apă poluată, care îl face pe cel care bea să fie 

mai însetat decât înainte de a fi băut. Pentru a putea învinge acest păcat, noi trebuie să bem apa cea vie, 

care ne satisface setea pentru veşnicie. 

Spune adevărul, părăseşte minciunile, refuză să trăieşti în orice formă de decepţie. Târăşte-ţi păcatul în 

lumină şi fii sincer(ă) în toate relaţiile tale cu ceilalţi. Vezi tu, noi suntem luaţi captivi şi făcuţi sclavi tocmai din 

cauza păcatului nostru. „Aşa zice Domnul: Unde este cartea de despărţire cu care am alungat pe mama 

voastră? Sau care este datornicul Meu, căruia Eu v-am vândut? Pentru că numai pentru fărădelegile voastre 

aţi fost vânduţi şi pentru păcatele voastre am alungat pe mama voastră.” (Isaia 50:1) 

Este misiunea lui Mesia, aceea de a da drumul bărbaţilor şi femeilor din lanţurile captivităţii. Iisus îşi declară 

această misiune în Luca 4:18-19: „Duhul Domnului este peste Mine, pentru care M-a uns să binevestesc 

săracilor; m-a trimis să vindec pe cei zdrobiţi cu inima; să propovăduiesc robilor dezrobirea şi celor orbi 

vederea; să slobozesc pe cei apăsaţi, şi să vestesc anul plăcut Domnului.” 

Întrebarea 7 

Te rog să ne împărtăşeşti gândurile tale despre aceste versete: 

„Şi veţi striga către Mine şi veţi veni şi vă veţi ruga Mie, şi Eu vă voi auzi; şi Mă veţi căuta şi Mă veţi găsi, 

dacă Mă veţi căuta cu toată inima voastră. Şi voi fi găsit de voi, zice Domnul, şi vă voi întoarce din robie şi vă 

voi strânge din toate popoarele şi din toate locurile, de pe unde v-am izgonit, zice Domnul, şi vă voi întoarce 

din locul de unde v-am dus.” Ieremia 29:12-14 

„Ieşiţi din Babilon, fugiţi din Caldeea cu cântece de veselie! Vestiţi, faceţi cunoscută ştirea, duceţi-o până la 

marginile pământului! Ziceţi: Domnul răscumpără pe sluga Sa Iacov.” Isaia 48:20 

„De aceea aşa zice Domnul Dumnezeu: Acum voi întoarce prizonierii lui Iacov, Mă voi îndura de toată casa 

lui Israel şi voi fi zelos pentru numele Meu cel sfânt.” Ezechiel 39:25 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Graham a scris, „Planul măreţ al lui Dumnezeu este libertatea din captivitatea de orice fel. Afirmaţiile lui Iisus 

sunt în mod evident în concordanţă cu cele ale profeţilor de dinaintea lui. Deoarece aceasta a fost 

promisiunea lui Dumnezeu de la începutul călătoriei sale cu poporul lui Israel şi până în ziua de azi, atunci 

faptul că Dumnezeu doreşte aceasta şi că ne va elibera trebuie să fie adevărat şi pentru mine, şi pentru 

comunitatea mea. Interesant, noi trebuie să plecăm din captivitate. Dumnezeu poate distruge porţile pentru a 

le deschide, dar tot mai trebuie ca noi să ieşim pe porţi. Eu mă îndepărtez de captivitate, dar sunt conştient că 

este la fel de dificil a depăşi mentalitatea de sclav, cât este de dificil să părăseşti exilul. Caut amândouă 

aceste libertăţi.” 

Pentru a rezuma: păcatul sexual, într-adevăr tot păcatul, ne face sclavi. El ne înşeală astfel că, pe măsură ce 

ne împărtăşim din el, noi credem o minciună. Dar Iisus a venit pentru a sparge puterea păcatului, pentru a ne 

elibera din robia păcatului, pentru a elibera captivii! Acesta este motivul pentru care Iisus a venit pe pământ. 

Întrebarea 8 
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Te eliberează Iisus din sclavia păcatului? Îţi dai seama că ai crezut în minciuni, în timp de erai implicat(ă) în 

pornografie şi în păcatul sexual? Cauţi acum să îmbrăţişezi adevărul? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Andrew a scris, "Iisus mă eliberează din captivitatea impurităţii sexuale, şi este cea mai minunată senzaţie din 

lume, să simt cum greutatea păcatului este ridicată de pe umerii mei şi să simt îmbrăţişarea caldă a lui Iisus, 

care îmi urează „Bine ai venit!” înapoi în familia lui Dumnezeu, pe care, cu atât de mult timp în urmă am 

renegat-o, complăcându-mă continuu în auto-gratificare şi păcat. A crede în toate minciunile pornografiei m-a 

dus doar mai adânc în păcat, ceea ce a făcut şi mai grea ieşirea. Îmbrăţişarea de acum a adevărului, prin 

citirea şi prin înţelegerea cuvântului, prin  rugăciune, şi prin a fi responsabil, mă eliberează de păcat, aşa 

încât să pot merge din nou cu Dumnezeu. Afundarea în cuvânt şi faptul de a face aceste lecţii zi de zi este o 

băutură proaspătă de apă vie. După ce am băut din această apă, mi se pare atât de uşor a rezista ispitei. 

Dacă trec mai multe zile fără a bea, şi găseşti apoi o baltă de noroi, vei bea din ea. Astfel făcând lecţiile şi 

citind Biblia, nu numai că mă ajută în alte moduri, dar, de asemenea, mă împiedică şi să îmi fie sete de apa 

murdară. Laudă lui Dumnezeu." 

{{user.first_name}}, îmi amintesc foarte clar captivitatea mea chiar şi astăzi, mulţi ani mai târziu. Dacă 

"stăpâna" mea, pofta, îmi spunea să merg şi să mă uit la pornografie, eu trebuia să mă supun. Dacă îmi 

spunea să păcătuiesc pe Internet, atunci urmam ordinele sale. Am fost un sclav al poftelor mele. Dar acum 

Iisus Hristos m-a eliberat, şi nu vreau să mă mai întorc vreodată în robie. Iisus m-a făcut acum prizonierul 

Său: 

„Mulţumire fie adusă deci lui Dumnezeu, Celui ce ne face pururea biruitori în Hristos şi descoperă prin noi, în 

tot locul, mireasma cunoştinţei Sale! Pentru că suntem lui Dumnezeu bună mireasmă a lui Hristos între cei ce 

se mântuiesc şi între cei ce pier.” 2 Corinteni 2:14-15 

Iar atunci când Dumnezeu ne face robi ai lui Hristos, noi devenim, de asemenea, prizonieri ai speranţei: 

„La tine, fiica Sionului, se vor întoarce robii care aşteaptă. Pentru zilele surghiunului tău, chiar astăzi îţi 

vestesc: Îţi voi răsplăti îndoit.” Zaharia 9:12 

Cu Iisus Hristos, libertatea nu este numai posibilă, ci este inevitabilă. Gata cu sclavia păcatului, gata cu 

cedarea la orice impuls păcătos. Libertatea de patimi este reală. Rugăciunea mea este ca şi tu să o trăieşti şi 

să te bucuri de ea! 

Gânduri la care să meditezi astăzi: 

Când a întors Domnul robia Sionului ne-am umplut de mângâiere. Atunci s-a umplut de bucurie gura noastră 

şi limba noastră de veselie; atunci se zicea între neamuri: "Mari lucruri a făcut Domnul cu ei!" Mari lucruri a 

făcut Domnul cu noi: ne-a umplut de bucurie.  Psalmul 126:1-3 

Duhul Domnului este peste Mine, că Domnul M-a uns să binevestesc săracilor, M-a trimis să vindec pe cei cu 

inima zdrobită, să propovăduiesc celor robiţi slobozire şi celor prinşi în război libertate.  Isaia 61:1 

Aşa grăieşte Domnul cel Atotputernic, Care a făcut cerurile şi le-a întins, Care a întărit pământul şi cele de pe 

el, Care a dat suflare poporului de pe el şi duh celor ce umblă pe întinsul lui: "Eu, Domnul, Te-am chemat 

întru dreptatea Mea şi Te-am luat de mână şi Te-am ocrotit şi Te-am dat ca legământ al poporului Meu, spre 

luminarea neamurilor; ca să deschizi ochii celor orbi, să scoţi din temniţă pe cei robiţi şi din adâncul închisorii 

pe cei ce locuiesc întru întuneric.  Isaia 42:5-7 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 
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predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 14-a – Eliberarea Captivilor II 

Cum lucrează mântuirea? Pentru cine este ea? Cum arată ea în viaţa de zi cu zi a cuiva care a fost anterior 

în robie faţă de impuritatea sexuală? {user.first_name}}, acestea sunt întrebările la care vom răspunde astăzi. 

Vei descoperi că Dumnezeu a avut un scop cu tine ... chiar şi în sclavia faţă de păcat! 

Pentru a începe, citeşte următoarele versete şi răspunde la întrebările de mai jos: 

Şedeau în întuneric şi în umbra morţii; erau ferecaţi de sărăcie şi de fier, pentru că au amărât cuvintele 

Domnului şi sfatul Celui Preaînalt au întărâtat. El a umilit întru osteneli inima lor; slăbit-au şi nu era cine să le 

ajute; dar au strigat către Domnul în necazurile lor şi din nevoile lor i-a izbăvit pe ei. Şi i-a scos pe ei din 

întuneric şi din umbra morţii şi legăturile lor le-a rupt. Lăudat să fie Domnul pentru milele Lui, pentru minunile 

Lui, pe care le-a făcut fiilor oamenilor! Că a sfărâmat porţi de aramă şi zăvoare de fier a frânt şi i-a ajutat să 

iasă din calea fărădelegii lor, căci pentru fărădelegile lor au fost umiliţi. Psalmul 107:10-16 

Pe măsură ce vom parcurge fiecare verset în mod individual, ia act de starea spirituală a poporului, care este 

descrisă, şi de motivele din cauza cărora a fost atât de rău pentru ei.  

Şedeau în întuneric şi în umbra morţii; erau ferecaţi de sărăcie şi de fier 

Acest verset afirmă cinci lucruri despre starea acestor persoane: 

1. în întuneric 

2. în cea mai adâncă tristeţe 

3. prizonieri 

4. suferinţă 

5. în lanţuri de fier 

Nu există o mai bună descriere a stării spirituale a cuiva care este înrobit de păcatul sexual! Ia în considerare 

fiecare punct: 

1. Ei sunt în întuneric. Aceasta este smoala spirituală din viaţa unei persoane prinse în capcana imoralităţii. 

Poftele lui sau ale ei sunt provocate continuu de imaginile vizuale care s-au întipărit în mintea lui sau a ei şi 

de amintirile experienţelor trecute; mintea lui sau a ei este întunecată şi lipsită de lumina spirituală autentică, 

care este înţelepciunea şi înţelegerea. 

2. Ei sunt în cea mai adâncă tristeţe. Acest lucru nu este adevărat, la început, atunci când se dezvoltă o 

nouă relaţie; sau la mijloc, atunci când emoţiile unei noi imagini inundă inimile şi minţile lor ... dar pe măsură 

ce robia continuă, tristeţea creşte. Aceasta nu este o tristeţe "obişnuită", aceasta este "cea mai profundă 

tristeţe" – o tristeţe spirituală, teamă, frică, pesimism, lipsă de speranţă. 

3. Ei sunt prizonieri. Ei sunt captivi „febrei” pornografiei, întemniţaţi de către fiecare impuls să se uite la 

pornografie. Sau sunt mereu în căutarea următoarei oportunităţi de a se angaja în relaţii sexuale ilicite. Ei nu 

sunt liberi să aleagă pur şi simplu să se oprească, sau "să spună nu", la fel cum un prizonier nu este liber să 

părăsească închisoarea în orice moment ar vrea. 

4. Ei suferă. Păcatul sexual provoacă suferinţă. Examinează pe oricine care a fost sclav, o perioadă lungă de 

timp, faţă de impuritatea sexuală, şi vei vedea suferinţa din viaţa sa. Personal, eu sufăr din cauza anilor mei 

de implicare în pornografie şi adulter. 

5. Ei sunt în lanţuri de fier. Aceasta este o referire la puterea obiceiurile păcătoase. Păcatul sexual este un 

"lanţ de fier" - prea puternic pentru ca un om să-l poată rupe. 

Întrebarea 1 

Care dintre numerele de mai sus descriu cu exactitate fosta ta închisoare? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Karen a scris, "Toate acestea se referă şi la mine. Anii vieţii mele petrecuţi în adulter m-au orbit faţă de 

adevărul despre situaţia mea şi m-au lăsat deprimată mult timp. Viaţa mea se învârtea în jurul aşteptării ca 

telefonul să sune şi aranjării programului meu astfel încât să pot avea chiar şi câteva minute cu acea 

persoană. Chiar şi după ce am văzut că relaţia aceea era păcătoasă şi trebuia să se termine, nu am ştiut cum 

să ies din ea, iar păcatul meu mi-a cauzat multă suferinţă emoţională." 

În continuare, să învăţăm motivul pentru care aceste persoane erau într-o stare aşa de rea:  

pentru că au amărât cuvintele Domnului şi sfatul Celui Preaînalt au întărâtat. 

Şi uite ceea ce a făcut Dumnezeu în continuare:  

El a umilit întru osteneli inima lor; slăbit-au şi nu era cine să le ajute. 

Observă că, din cauza răzvrătirii lor, acestor persoane li s-au întâmplat 3 lucruri: 

1. Dumnezeu i-a supus la osteneli. Obiceiurile tale sexuale impure, au fost vreodată pentru tine ca şi nişte 

"osteneli"? Ale mele au fost cu siguranţă! Cuvântul "osteneală" este acelaşi ca şi cel folosite în Exod 1 pentru 

a se referi la sclavia lui Israel. Păcatul sexual ne poate reduce la "munca de sclav". 

2. Ei au slăbit. Păcatul sexual va fi căderea ta, dacă nu-l vei părăsi în totalitate. Ei s-au împiedicat şi au 

căzut. La fel am făcut şi eu. 

3. Nu a fost nimeni care să-i ajute. Probabil că ştii deja acest lucru, dar este foarte posibil să te adânceşti 

atât de tare în pornografie, încât să nu mai poată nimeni să te ajute. Ai citit până acum mărturia lui Ted Bundy 

(Anexa a 11-a)? 

Întrebarea 2 

Ai simţit vreodată că ai fost în această situaţie dificilă? Explică: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Pavel a scris, "Descrierea pe care o face acest Psalm este chiar la ţintă. M-am răzvrătit împotriva 

lui Dumnezeu, iar răsplata mea a fost amara dependenţă de imaginea următoare, de următoarea poză 

senzuală sau de imaginaţia voluptoasă. Mă trăgea chiar şi atunci când nu doream acest lucru. Mi-am ignorat 

familia pentru poftele mele, am mers prin ploaie amară şi rece pentru a-mi satisface dorinţele rele. Apoi 

sufeream un teribil sentiment de vinovăţie şi de ruşine şi mă simţeam atât de prins în capcană şi atât de 

singur." 

Concentrează-te pe sintagma "Şi nu era nimeni să-i ajute." Aceasta este condiţia la care Dumnezeu îi aduce 

pe toţi aceia pe care, în cele din urmă, îi va salva. El îi aduce în punctul în care aceştia trebuie să se arunce 

în totalitate la mila Lui. Ei nu se pot ajuta pe ei înşişi. Nimeni altcineva nu îi poate ajuta. Ei sunt neajutoraţi şi 

fără speranţă. Şi totuşi, ceea ce este imposibil la om este posibil la Dumnezeu! 

Deci, dacă Fiul vă va face liberi, liberi veţi fi într-adevăr (Ioan 8:36)! Acum, iată ce se întâmplă în continuare: 

Dar au strigat către Domnul în necazurile lor şi din nevoile lor i-a izbăvit pe ei. Şi i-a scos pe ei din întuneric şi 

din umbra morţii şi legăturile lor le-a rupt. Lăudat să fie Domnul pentru milele Lui, pentru minunile Lui, pe care 

le-a făcut fiilor oamenilor! Că a sfărâmat porţi de aramă şi zăvoare de fier a frânt. Psalmul 107:13-16 

{{user.first_name}}, aceasta este o reţetă pentru libertatea faţă de pornografie şi imoralitate. Strigă către 

Domnul. Dar vei spune, "Am strigat către El, dar încă mai cad." Continuă să strigi către El! Ai observat 

vreodată că atunci când izraeliţii au început prima dată să ceară ajutor de la Domnul, sclavia lor de fapt a 

crescut? 

În cele din urmă, Dumnezeu i-a eliberat pe izraeliţi prin sângele Mielului, iar El te poate elibera şi pe tine. Tu 

trebuie să fie ca Iacob – luptă-te cu Dumnezeu în rugăciune, până când El te va binecuvânta cu salvarea din 

păcatul sexual. Dumnezeu ne duce intenţionat în punctul în care nu ne putem ajuta pe noi înşine, şi în care 

nu există nimeni altcineva care să ne ajute. De fapt, puţin mai încolo în acest capitol, am citit că anumite 

persoane au ajuns "la capătul puterilor lor" (v. 27). Nicio carte motivaţională şi niciun guru care să-i înveţe 

cum să se auto-ajute, nu i-ar fi putut ajuta atunci, dar au strigat către Domnul, şi El i-a salvat! Când eşti la 
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capătul puterilor, atunci eşti la începutul speranţei. Strigă, strigă, strigă, şi continuă să strigi - El va răspunde, 

la timpul Său. 

Întrebarea 3 

În pasajul de mai sus, care sunt cele cinci lucruri pe care Dumnezeu le face ca răspuns pentru oamenii care 

strigau către El? Te rog să le enumeri aici: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Acest pasaj ne spune că atunci când Dumnezeu mântuieşte pe cineva, El distruge lucrarea diavolului din 

viaţa aceluia. El îl eliberează din strânsoarea diavolului, elimină opresiunea (deşi nu toată ispita), salvează 

din sclavia păcatului, şi îl eliberează. Noi trebuie să ne rugăm pentru ajutor continuu împotriva întoarcerii la 

păcat, dar lucrarea mântuirii este o temeinică şi continuă eliberare de păcat. 

Deci, ca să răspundem la întrebările pe care le-am pus la începutul acestei lecţii: 

1. Cum lucrează mântuirea? Oamenii se răzvrătesc împotriva lui Dumnezeu, Dumnezeu îi trimite în sclavie, 

ei ajung la capătul puterilor lor şi nu au pe nimeni care să le ajute, ei strigă către Domnul, iar El îi salvează. 

2. Pentru cine este ea? Mântuirea este pentru aceia care s-au răzvrătit, pentru aceia care au mers împotriva 

învăţăturii Cuvântului lui Dumnezeu, şi pentru aceia care au fost în închisoare păcatului. 

3. Cum arată ea în viaţa de zi cu zi a cuiva, care a fost captiv păcatului sexual? Ne dăm seama că 

suntem lipsiţi de puterea de a rezista impulsurilor noastre păcătoase. Recunoaştem că suntem sclavi şi 

închişi de către acestea. Auzim că mântuirea este disponibilă prin cruce şi strigăm. Adesea, Dumnezeu 

aşteaptă. Noi strigăm şi mai mult, şi mai tare. Dumnezeu ne aude, ne salvează, ne răscumpără, ne 

mântuieşte. Noi nu mai suntem în robia păcatului sexual. Fiul lui Dumnezeu ne-a eliberat, iar noi suntem într-

adevăr liberi. 

Întrebarea 4 

Eşti sclav, în închisoare? Strigi către Dumnezeu? Sau eşti într-adevăr liber? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Dennis scrie, "În ceea ce priveşte pornografia – strig şi sunt liber. Eu chiar cred că Dumnezeu mi-a 

dat înţelegere şi libertate. Strig către El din închisoare, şi cunosc eliberarea Lui. Eu cred că El mi-a arătat 

milă. Ce lucru special doar să-L cunosc pe El şi să primesc de la El – să fiu umplut şi să rămân în El, să-l am 

în toată plinătatea Lui în toate domeniile inimii mele, mai ales cele de durere, goliciune şi descurajare. Este o 

bucurie de a cunoaşte cu adevărat şi de a experimenta şi de a primi iertarea Lui şi deplinătatea în întreaga 

măsură.” 

Cursantul Christoph scrie, "Am ştiut întotdeauna că există ajutor; trebuia doar să  renunţ la mândria mea şi să 

devin responsabil faţă de un frate. Deci, am continuat să sufăr de remuşcările auto-gratificării, până când am 

găsit acest site. Mi s-a dat un şut bun în spate, pentru a mă mărturisi cuiva, şi asta a fost tot ce am avut 

nevoie. Am ştiut întotdeauna că Dumnezeu mă va ajuta atunci când voi renunţa la mândria mea din acest 

domeniu." 

{{user.first_name}}, am scris un scurt articol numit "Caracteristicile Cursanţilor de Succes", pe care s-ar putea 

să vrei să îl citeşti şi să îl imprimi pentru viitor. Acesta descrie zece lucruri pe care toţi cursanţii de succes le-

au făcut pentru a deveni liberi de impuritatea sexuală. Pentru a vizualiza articolul într-o fereastră separată, fă 

clic aici (Anexa a 17-a). 

Pentru a citi, într-o fereastră separată, un scurt mesaj de la mine, fă clic aici (Anexa a 18-a). 
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Versete pe care să le iei astăzi în considerare: 

Căci nu este deosebire între iudeu şi elin, pentru că Acelaşi este Domnul tuturor, Care îmbogăţeşte pe toţi cei 

ce-L cheamă pe El. Căci: "Oricine va chema numele Domnului se va mântui". Romani 10:12-13 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 15-a – Eliberarea Captivilor III 

În cartea Exodului, poporul lui Dumnezeu a fost înrobit de către egipteni pentru 400 de ani. A fost o sclavie 

deosebit de grea şi de amară – Egiptenii au fost stăpâni "nemiloşi" şi "duri": 

De aceea au pus peste ei supraveghetori de lucrări, ca să-i împileze cu munci grele … sileau încă şi mai 

straşnic la muncă pe fiii lui Israel şi le făceau viaţa amară prin munci grele, la lut, la cărămidă şi la tot felul de 

lucru de câmp şi prin alte felurite munci, la care-i sileau cu străşnicie. Ieşire 1:11-14 

{{user.first_name}}, aceasta este o imagine a stării noastre în strânsoarea impurităţii sexuale. Am devenit 

sclavii imaginilor de la televizor sau ai relaţiilor ilicite. Romani 6:20 ilustrează acest adevăr: „Căci atunci, când 

eraţi robi ai păcatului, eraţi liberi faţă de dreptate.” Pornografia m-a făcut un sclav - de fiecare dată când am 

simţit impulsul de a viziona pornografie sau de a mă angaja în sex chat online, am ascultat. Şi necurăţia 

sexuală a fost un stăpân aspru. Aşa a fost şi pentru tine? 

Dar, în sclavia lor, izraeliţii au strigat către Dumnezeu. Dumnezeu nu se va face că nu aude strigătul de 

"Ajută-mă, Te rog, Doamne. Te rog." Şi astfel El a zis poporului Său: 

"Am văzut necazul poporului Meu în Egipt şi strigarea lui de sub apăsători am auzit şi durerea lui o ştiu. M-am 

pogorât dar să-l izbăvesc din mâna Egiptenilor, să-l scot din ţara aceasta şi să-l duc într-un pământ roditor şi 

larg.” Ieşire 3:7-8 

Dumnezeu S-a "pogorât" pentru a-i "ridica". {{user.first_name}}, Dumnezeu nu se schimbă niciodată. Prin 

crucea lui Iisus Hristos, Dumnezeu "S-a pogorât" pentru a ne "ridica" pe noi. El vine acum la tine ... în mijlocul 

sclaviei tale. El a văzut starea mizerabilă în care te afli, El a auzit strigătele tale de ajutor, şi El este preocupat 

de suferinţa ta. Scopul venirii Lui la tine este de a te salva şi de a te "ridica". 

În curând vom vedea cum face El asta. Să începem prin a răspunde la următoarele întrebări. 

Întrebarea 1 

Din ce punct de vedere, a fi dominat de imoralitate este la fel ca şi cum ai fi un sclav? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Pastorul Dave a scris, "Dependenţa de pornografie îţi ia toate drepturile şi libertăţile personale. Te simţiţi ca şi 

cum altcineva te controlează. În această stare, începi să înţelegi că ei te vor folosi ori de câte ori doresc, şi că 

lor nu le pasă dacă eşti obosit(ă), rănit(ă), accidentat(ă), sau pur şi simplu nu mai poţi merge mai departe. În 

fiecare zi, după ce ai fost bătut(ă) de către cei care te deţin, te duci înapoi în cortul tău de sclav şi încerci să-ţi 

lingi rănile, ca un animal care îşi linge o tăietură de pe labă. Fiecare pas este dureros, şi cel mai rău este că 

şti că nu vei avea timp să te vindeci, înainte de a fi târât(ă) afară şi forţat(ă) să sapi şi să te răneşti din nou şi 

din nou. Acest lucru îţi distruge spiritul; te amărăşte; te face furios(oasă); te face să vrei să te dezlănţui 

asupra celor din jurul tău - chiar şi asupra acelora care încearcă să te ajute. Nu vrei ca altcineva să se 

apropie de tine. De fapt, există o anumită satisfacţie de a te simţi mai confortabil în mizeria ta, decât în 

încercarea de a te aventura în noua lume a libertăţii." 

Randy a scris, "Odată supus, te împinge mai mult şi mai mult să te izolezi de tot ceea ce ar putea să te 

elibereze sau să intre în conflict cu puterea sa asupra ta. Îţi permite să trăieşti doar atât cât ai nevoie pentru a 

supravieţui şi pentru a avea putere ca, în cele din urmă, să slujeşti din nou, în acelaşi timp supunându-te la 

orice este nevoie pentru a-ţi amorţi creierul sub controlul său crud." 

Întrebarea 2 

Ai ajuns în punctul de a fi sclav(ă) păcatului sexual? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 3 

Când izraeliţii au fost sclavi, ce au făcut ei pentru a obţine ajutor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 4 

Dumnezeu a auzit strigătul lor de ajutor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 5 

Ce cuvinte din pasajul de mai sus descriu ceea ce Dumnezeu a simţit cu privire la poporul Său, în timp ce 

aceştia au fost în sclavie? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 6 

Cum te-a înrobit, în trecut, pornografia şi păcatul sexual? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Acum, iată partea acestei poveşti biblice care ne va schimba viaţa! Izraeliţii au strigat către Dumnezeu, iar El 

S-a pogorât pentru a salva sclavii. În primul rând, El a trimis plăgile asupra egiptenilor pentru a-Şi afişa 

puterea. În cele din urmă, pentru că Faraon nu l-a lăsa pe poporul lui Dumnezeu să plece, Dumnezeu a trimis 

vorbă că va distruge pe primul născut din fiecare gospodărie egipteană. Dar, pentru a-Şi proteja poporul, El i-

a instruit să ucidă un miel şi să ungă cu sângele lui uşciorii uşilor. Când îngerul nimicitor "va vedea sângele", 

el "va trece peste" casa aceea şi nu îl v-a distruge pe primul născut de acolo. 

{{user.first_name}}, Biblia spune că Iisus Hristos este "Mielul nostru de Paşte" (1 Corinteni 5:7). El a fost 

sacrificat pe cruce acum 2000 de ani, şi sângele Lui ne protejează de moarte. Cere lui Dumnezeu să pună 

sângele Fiului Său, Iisus, pe uşciorii uşii inimii tale. Iubeşte sângele lui Iisus - este singurul lucru care te 

protejează de moarte. El a murit astfel încât noi să putem trăi! 

Izraeliţilor li s-a spus nu numai să pună sângele mielului pe stâlpii uşilor lor, ci de asemenea, au fost sfătuiţi şi 

să mănânce mielul: 

Să-l mâncaţi însă aşa: să aveţi coapsele încinse, încălţămintea în picioare şi toiegele în mâinile voastre; şi să-

l mâncaţi cu grabă, căci este Paştile Domnului. Ieşire 12:11 

Întrebarea 7 
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De ce a trebuit ca ei să mănânce mielul de Paşte cu hainele prinse în centurile lor, cu sandalele în picioare, şi 

cu toiegele în mâini? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Motivul este acela că izraeliţii trebuiau să fie gata de plecare. Dumnezeu le-a zis: "Fiţi gata să plecaţi, pentru 

că de îndată ce veţi mânca mielul veţi părăsi Egiptul." Izraeliţii şi-au dobândit ieşirea din sclavie literalmente 

mâncând, şi, la fel putem să facem şi noi! Mesajul pentru noi, cei de astăzi, este că, atunci când ne vom hrăni 

cu Mielul de Paşte, vom părăsi sclavia. 

Deci, cum să dobândesc ieşirea din sclavie "mâncând"? Este simplu: hrăneşte-te cu Cuvântul lui Dumnezeu! 

Haide să explorăm această idee. 

Modul în care astăzi putem "mânca Mielul" este prin luarea Scripturii şi mestecarea ei. Luăm un mic pasaj şi îl 

mâncăm, ca să spunem aşa. A mânca implică ingerarea de produse alimentare pentru hrană, şi aceasta este 

ceea ce Iisus Hristos este: hrană pentru suflet! Iisus Hristos a venit nu numai să moară pentru păcatele 

noastre şi să ne dea viaţa veşnică, dar şi pentru a fi mâncat, pentru a Se oferi drept hrană pentru sufletele 

noastre înfometate. Acum, să trecem la câteva întrebări. 

Întrebarea 8 

Cum este meditarea asupra unui pasaj din Scriptură asemenea "mâncatului mielului?" 

Ambele sunt hrănitoare 

Ambele oferă libertate 

Ambele dau viaţă 

Toate cele de mai sus 

Există o cale de ieşire din sclavia faţă de pornografie, de adulter, şi de toate păcatele sexuale! Prin hrănirea 

din Iisus Hristos. Pe măsură ce devenim plini de El, prin meditarea asupra Bibliei, vom descoperi libertatea 

noastră. Libertatea urmează plenitudinii. 

Care este efectul practic al acestui lucru? Te vom ruga să te "hrăneşti" din următoarele pasaje din Scriptură. 

După fiecare dintre ele există o căsuţă, în care ne poţi "hrăni" cu câtva din "mâncarea" ta. Scrie-ţi gândurile, 

pe măsură ce iei în considerare aceste Scripturi. Pe măsură ce te hrăneşti şi te saturi, te umpli de ele, vei 

părăsi Egiptul pornografiei şi impurităţii sexuale. Întotdeauna aminteşte-ţi că puritatea sexuală şi libertatea de 

pornografie este un produs al "hrănirii" din Iisus Hristos, prin gândirea şi meditarea asupra Scripturii. Fă ceea 

ce Pavel i-a spus lui Timotei să facă: Înţelege cele ce-ţi grăiesc, căci Domnul îţi va da pricepere în toate.  (2 

Timotei 2:7) 

Întrebarea 9 

Te rog să scrii gândurile tale despre Psalmul 1:2-3: „Ci în legea Domnului e voia lui şi la legea Lui va cugeta 

ziua şi noaptea. Şi va fi ca un pom răsădit lângă izvoarele apelor, care rodul său va da la vremea sa şi frunza 

lui nu va cădea şi toate câte va face vor spori.” 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 10 

Te rog să scrii gândurile tale despre Deuteronom 8:3: „Nu numai cu pâine trăieşte omul, ci omul trăieşte şi 

cu tot Cuvântul ce iese din gura Domnului.” 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 11 

Te rog să scrii gândurile tale despre Ioan 6:48-51: „Eu sunt pâinea vieţii. Părinţii voştri au mâncat mană în 

pustie şi au murit. Pâinea care se coboară din cer este aceea din care, dacă mănâncă cineva, nu moare. Eu 

sunt pâinea cea vie, care s-a pogorât din cer. Cine mănâncă din pâinea aceasta viu va fi în veci. Iar pâinea 

pe care Eu o voi da pentru viaţa lumii este trupul Meu.” 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 12 

Te rog să scrii gândurile tale despre Ieremia 15:16: „Aflat-am cuvintele Tale şi le-am sorbit şi cuvântul Tău a 

fost bucurie şi veselie pentru inima mea, că s-a chemat asupra mea numele Tău, Doamne Dumnezeul 

puterilor.” 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 13 

Te rog să scrii gândurile tale despre Ioan 17:17: „Sfinţeşte-i pe ei [pune-i deoparte de păcat] întru adevărul 

Tău; cuvântul Tău este adevărul.” 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 14 

Te rog să scrii gândurile tale despre Iosua 1:8: „Să nu se pogoare cartea legii acesteia de pe buzele tale, ci 

călăuzeşte-te de ea ziua şi noaptea, ca să plineşti întocmai tot ce este scris în ea; atunci vei fi cu izbândă în 

căile tale şi vei păşi cu spor.” 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 15 

Ai învăţat ceva azi? Îţi dă speranţă această învăţătură? Cum vei pune în aplicare acest lucru în viaţa ta? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Mike a scris, "Până acum nu mi-am dat seama cum mi se poate aplica acest pasaj, şi niciodată nu 

am înţeles de ce Israel a trebuit să mănânce mielul pregătiţi de plecare. Acum am înţeles perfect. În timp ce 

am citit astăzi această lecţie,  această lumină a răsărit asupra mea, şi cred că de acum înainte voi fi liber de 

pornografie, deoarece înainte am încercat să mă eliberez din sclavie fără a fi plin de Hristos. Acum m-am 

prins! Acum văd! Mănâncă şi pleacă, mănâncă şi pleacă." 

Cursantul Tom a răspuns, "Da, pot vedea cum am fost gol, şi cum am încercat să-mi umplu sufletul cu 

pornografie, din cauza vidului din el. Acum ştiu că pentru a nu ceda păcatului trebuie să-mi umplu sufletul cu 

Hristos. Trebuie să mă hrănesc cu Cuvântul lui Dumnezeu. Pentru a fi liber, trebuie să mi-L însuşesc pe 

Hristos. Acesta a fost ingredientul care a lipsit din luptele mele din trecut." 

Gânduri de luat în considerare pentru ziua de azi: 

Acolo cei ce poartă lanţuri ajung la liman de pace şi nu mai aud glasul paznicului. Mic şi mare acolo sunt tot 

una şi robul a scăpat de stăpânul său. Iov 3:18-19 

Când a întors Domnul robia Sionului ne-am umplut de mângâiere. Atunci s-a umplut de bucurie gura noastră 

şi limba noastră de veselie; atunci se zicea între neamuri: "Mari lucruri a făcut Domnul cu ei!" Mari lucruri a 

făcut Domnul cu noi: ne-a umplut de bucurie. Psalmul 126:1-3 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 
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Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

 

În încercarea noastră de a contribui la asigurarea responsabilităţii continue în această lucrare, ne-am dori să 

ne răspunzi la următoarele întrebări: 

Faci în mod constant lecţiile şi umbli în libertate faţă de patimi? Dacă da, de cât timp? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dacă ţi-a fost desemnat un îndrumător, aproximativ cât de des primeşti un răspuns la lecţiile tale? 

Îndrumătorul îţi răspunde la întrebările şi preocupările tale? Tu răspunzi la întrebările şi mesajele 

îndrumătorului tău? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Îndrumătorul tău ţi-a oferit sfaturi din Biblie? Ai pus în aplicare principiile biblice din lecţii, precum şi 

sfaturile primite de la îndrumătorul tău? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 16-a – Ispita 

Subiectul de astăzi este ispita - vom descoperi natura ispitei şi vom învăţa cum să o combatem. Te rog să 

citeşti următorul pasaj: 

1 Iar Iisus, plin de Duhul Sfânt, S-a întors de la Iordan şi a fost dus de Duhul în pustie, 2 timp de patruzeci de 

zile, fiind ispitit de diavolul. Şi în aceste zile nu a mâncat nimic; şi, sfârşindu-se ele, a flămânzit.  

3  Şi I-a spus diavolul: „Dacă eşti Fiul lui Dumnezeu, zi acestei pietre să se facă pâine.” 

4  Şi a răspuns Iisus către el: „Scris este că nu numai cu pâine va trăi omul, ci cu orice cuvânt al lui 

Dumnezeu.” 

5  Şi suindu-L diavolul pe un munte înalt, I-a arătat într-o clipă toate împărăţiile lumii. 6 Şi I-a zis diavolul: „Ţie 

îţi voi da toată stăpânirea aceasta şi strălucirea lor, căci mi-a fost dată mie şi eu o dau cui voiesc; 7 deci dacă 

Tu Te vei închina înaintea mea, toată va fi a Ta.” 

8  Şi răspunzând, Iisus i-a zis: „Mergi înapoia Mea, satano, căci scris este: "Domnului Dumnezeului tău să te 

închini şi numai Lui Unuia să-I slujeşti".  

9  Şi L-a dus în Ierusalim şi L-a aşezat pe aripa templului şi I-a zis: „Dacă eşti Fiul lui Dumnezeu, aruncă-Te 

de aici jos; 10  căci scris este:  

"Că îngerilor Săi va porunci pentru Tine,  

ca să Te păzească";  

11  Şi te vor ridica pe mâini,  

ca nu cumva să loveşti de piatră piciorul Tău.  

12  Şi răspunzând, Iisus i-a zis: „S-a spus: "Să nu ispiteşti pe Domnul Dumnezeul tău".  

13  Şi diavolul, sfârşind toată ispita, s-a îndepărtat de la El, până la o vreme. Luca 4:1-13 

Pasajul paralel din Matei 4:1-11 înregistrează faptul că  ispitirea lui Iisus s-a petrecut imediat după ce a fost 

botezat în Iordan, când cerul s-a deschis şi Duhul Sfânt S-a coborât asupra Lui. El tocmai primise 

confirmarea Tatălui Său, care a spus, „Acesta este Fiul meu preaiubit în care Îmi găsesc plăcerea." Deci, 

primul lucru pe care îl învăţăm despre ispită este că, de multe ori, se întâmplă imediat după o experienţă 

spirituală înaltă. 

Un prieten de-al meu, care predică săptămânal, spune că duminica după-amiaza este, de obicei, un timp 

dificil pentru el. Amintiţi-vă de Pavel, căruia, după ce a trăit revelaţii minunate de la Dumnezeu, i-a fost dat „un 

ghimpe în trup," un mesager al lui Satan pentru smerirea lui. 

Întrebarea 1 

Ai fost vreodată ispitit(ă) după un timp special de apropiere de Dumnezeu, sau după o experienţă spirituală 

înaltă de la o retragere, conferinţă, reuniune sau biserică? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Apoi, observă că ispitirea a avut loc în timpul unei perioade de slăbiciune fizică. Iisus nu mâncase de 40 de 

zile, şi trebuie să fi fost o presiune fizică foarte mare asupra corpului Său. Ispitele apar de multe ori în 

perioadele de boală fizică, atunci când organismului îi este foame, este obosit sau slăbit. 

Întrebarea 2 

Ai fost vreodată lovit(ă) de ispite în timpul unui moment de slăbiciune fizică? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Apoi, ia aminte că Iisus a fost singur când a fost ispitit. El nu a fost lovit cu aceste atacuri acerbe în timp ce se 

afla în compania ucenicilor Săi, ci numai atunci când El a fost singur în deşert. 

Întrebarea 3 

Ai observat vreodată că poţi fi în jurul oamenilor cât e ziua de lungă şi să fie bine, dar când rămâi singur(ă) 

eşti asaltat(ă) de ispite intense? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Scriptura ne avertizează să ne aşteptăm la acest lucru, şi oferă acest îndemn: 

Fiţi treji, privegheaţi. Potrivnicul vostru, diavolul, umblă, răcnind ca un leu, căutând pe cine să înghită, căruia 

staţi împotrivă, tari în credinţă, ştiind că aceleaşi suferinţe îndură şi fraţii voştri în lume. 1 Petru 5:8-9 

Întrebarea 4 

Care "timp de unul singur" este o ispită pentru tine? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Apoi, observă felul în care au fost concepute ispitele. Scopul lor a fost acela de a-L face pe Iisus să 

păcătuiască împotriva lui Dumnezeu, şi prin aceasta, să Îl descalifice de la a mai fi un sacrificiu potrivit pentru 

păcatele celorlalţi. Satana ştia că, dacă L-ar putea face pe Iisus să renunţe la cruce, toată omenirea ar fi 

pierdută. 

Învaţă bine această lecţie, {{user.first_name}}: fiecare ispită este concepută de către inamicul sufletelor 

noastre astfel încât să ne poată determina să nu ascultăm de Dumnezeu. Satana doreşte ca noi să cedăm şi 

să nu ascultăm, mai degrabă decât să rezistăm şi să ne oferim astfel trupurile noastre ca pe o jertfă vie. El 

vrea ca noi să ne răsfăţăm trupul, mai degrabă decât să-l răstignim. 

De asemenea, Satana vrea ca noi să ne îndoim de relaţia noastră cu Dumnezeu, şi să devenim independenţi 

de El în satisfacerea nevoilor noastre. 

Ia în considerare prima ispită: 

3  Şi I-a spus diavolul: „Dacă eşti Fiul lui Dumnezeu, zi acestei pietre să se facă pâine.” 4  Şi a răspuns Iisus 

către el: „Scris este că nu numai cu pâine va trăi omul, ci cu orice cuvânt al lui Dumnezeu.” 

Diavolul a zis: "Dacă eşti Fiul lui Dumnezeu." Vezi cum încearcă să pună la îndoială identitatea lui Iisus şi 

relaţia Sa cu Dumnezeu? De asemenea, diavolul a spus: "Spune-i acestei pietre să devină pâine." El nu a 

spus "Roagă-Te Tatălui Tău Cel din ceruri şi cere-I pâine," ci mai degrabă "Ia problema în propriile tale mâini 

şi asigură-ţi ceea ce îţi trebuie pentru propriile nevoi." Diavolul urăşte orice lucru care necesită smerenie şi 

dependenţă de Dumnezeu, şi iubeşte să ne vorbească de propria noastră auto-suficienţă. Scopul lui Satana 

este acela de a ispiti creştinul să renunţe la relaţia lui cu Dumnezeu, şi de a tăia dependenţa noastră de El. 

Pentru a aplica această învăţătură, avem nevoie de intimitate cu Dumnezeu – iar Dumnezeu promite să ne 

asigure toate lucrurile de care avem nevoie. Îl vei crede şi Îi vei cere să-ţi satisfacă nevoia ta? Sau vei crede 

minciuna cum că vizionarea pornografiei sau sexul în afara căsătoriei îţi va satisface nevoia de intimitate? 

Întrebarea 5 

Îţi dai seama de felul în care diavolul poate folosi pornografia şi păcatul sexual pentru a rupe relaţia ta cu 
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Dumnezeu? Te rog să explici: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Observă modul în care Iisus a rezistat cu succes ispitei: 

1. Hristos a refuzat să se conformeze. În legătură cu acest aspect, învăţătura lumii "Doar spune nu" este 

corectă, dar eşuează în scurt timp deoarece nu învaţă şi punctul următor, care este: 

2. El a fost gata să răspundă ispitei. El a citat din Scriptură, zicând: "Este scris." Nu este uimitor faptul că 

Hristos a răspuns şi a dejucat toate ispitele lui Satana cu "Este scris"? Nu numai că El era Cuvântu l viu al lui 

Dumnezeu, ci, de asemenea, Cuvântul lui Dumnezeu locuia în El. 

Cum se aplică versetul următor discuţiei noastre despre ispită? 

Întrebarea 6 

V-am scris, părinţilor, fiindcă aţi cunoscut pe Cel ce este de la început. Scris-am vouă, tinerilor, căci sunteţi 

tari şi cuvântul lui Dumnezeu rămâne în voi şi aţi biruit pe cel viclean. 1 Ioan 2:14 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, nu cunoaşterea Scripturii ne face victorioşi. Ci Cuvântul lui Dumnezeu care trăieşte în noi, 

El ne permite să "îl învingem pe cel rău." Mulţi oameni vin la acest curs ştiind multe lucruri din Scriptură, şi 

totuşi sunt învinşi constant de către păcatul sexual. Şi eu, când trăiam în robia imoralităţii, puteam cita 

Scriptura în stânga şi în dreapta, doar că nu trăiam Scriptura. Scriptura se sălăşluieşte în inima numai prin 

ascultarea de ea (Psalmul 111:10). 

Să luăm în considerare a doua ispitire: 

5  Şi suindu-L diavolul pe un munte înalt, I-a arătat într-o clipă toate împărăţiile lumii. 6 Şi I-a zis diavolul: „Ţie 

îţi voi da toată stăpânirea aceasta şi strălucirea lor, căci mi-a fost dată mie şi eu o dau cui voiesc; 7 deci dacă 

Tu Te vei închina înaintea mea, toată va fi a Ta.” 

Diavolul I-a arătat lui Iisus toată splendoarea lumii - toată frumuseţea, slava, puterea, măreţia, şi grandoarea. 

Nu trebuie să fii implicat de mult timp în pornografie pentru a vedea aceeaşi ofertă afişată pe calculatorul 

nostru sau pe ecranele televizoarelor - modelele strălucesc de frumuseţe şi de măreţie şi sunt pline de lux şi 

de farmec. „Ni se oferă lumea" de excitare, plăcere şi distracţie! 

Problema este că imoralitatea este demonică (1 Corinteni 10:20), şi ea implică o formă de închinare. Aşa cum 

Iisus a trebuit „să se închine" diavolului, dacă El ar fi dorit să se bucure de splendoarea şi de puterea lumii, în 

acelaşi fel diavolul cere închinarea noastră şi ne ademeneşte cu pornografia şi cu păcatul sexual. 

Ci (zic) că cele ce jertfesc neamurile, jertfesc demonilor şi nu lui Dumnezeu. Şi nu voiesc ca voi să fiţi părtaşi 

ai demonilor. 1 Corinteni 10:20 

Chiar dacă am fost creştin practicant 10, din cei 15 ani în care am fost implicat în pornografie şi adulter, totuşi 

mă închinam fără să ştiu la un altar demonic. Adevărul din acest pasaj este clar: diavolul umblă după 

închinarea noastră, aşa cum a fost şi cu Iisus. 

Te rog să scrii gândurile tale asupra următorului comentariu a lui Matthew Henry: 

Întrebarea 7 

"Toate acestea ţi le voi da. Şi ce erau toate acelea?  Doar o hartă, o imagine, o simplă fantasmă, care nu 

avea nimic real sau solid în ea, iar acest lucru i l-ar fi dat; un premiu bunicel! Cu toate acestea, astfel sunt 

ofertele lui Satana. Ia aminte, mulţimile de oameni pierd din vedere ceea ce este, prin aţintirea ochilor lor pe 
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ceea ce nu este. Momelile diavolului sunt toate un fals; sunt spectacole şi umbre cu care el îi induce în 

eroare, sau mai degrabă ei se înşeală pe ei înşişi." Matthew Henry 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Observă cum S-a protejat Iisus de acest asalt şi cum a cucerit inamicul: 

1. Cu dezgust şi ură. Într-un pasaj paralel scrie, "Piei Satano" (Matei 4:10). Dacă vrem să câştigăm vreodată 

această luptă împotriva impurităţii, trebuie să-I cerem lui Dumnezeu să ne dea o ură sfântă faţă de ea, astfel 

încât să nu putem suporta nici măcar gândul ei. 

2. Cu Scriptura. „Scris este: „Domnului Dumnezeului tău să te închini şi numai Lui Unuia să-I slujeşti.” Atunci 

când suntem ispitiţi puternic şi intens, trebuie să răspundem scurt şi din Scriptură. 

În cele din urmă, a treia ispitire: 

9  Şi L-a dus în Ierusalim şi L-a aşezat pe aripa templului şi I-a zis: „Dacă eşti Fiul lui Dumnezeu, aruncă-Te 

de aici jos; 10  căci scris este: "Că îngerilor Săi va porunci pentru Tine, ca să Te păzească"; 11  Şi te vor 

ridica pe mâini, ca nu cumva să loveşti de piatră piciorul Tău. 12  Şi răspunzând, Iisus i-a zis: „S-a spus: "Să 

nu ispiteşti pe Domnul Dumnezeul tău". 

Aici, diavolul Îl ispiteşte pe Iisus să profite de promisiunile lui Dumnezeu. Noi încercăm să profităm de 

promisiunile lui Dumnezeu, atunci când păcătuim intenţionat, în timp ce ne agăţăm de una dintre promisiunile 

Lui. Dacă Iisus ar fi păcătuit intenţionat aruncându-Se de pe templu, atunci el L-ar fi testat pe Dumnezeu, 

bazându-se pe promisiunea lui Dumnezeu de a nu-L lăsa să cadă. 

Acest lucru se aplică direct şi în lupta noastră cu impuritatea sexuală. Dacă mă uit intenţionat la pornografie, 

dar, în acelaşi timp, Îi cer lui Dumnezeu să-şi respecte promisiunea de a-mi ierta păcatele, atunci Îl testez pe 

Dumnezeu. Este la fel ca şi cum m-aş ruga, "Doamne, te rog iartă-mă pentru acest păcat, pe care sunt pe 

cale să-l fac". Acelaşi lucru ar fi adevărat şi în cazul în care I-aş cer lui Dumnezeu să mă ierte, dar în acelaşi 

timp mi-aş lăsa la îndemână lucruri care mă îndeamnă la păcat. Aş încerca să profit de harul Său. 

{{user.first_name}}, diavolul va arunca în noi cu tot felul de versete din Scriptură cu scopul de a ne face să 

păcătuim împotriva lui Dumnezeu, prin căderea în impuritatea sexuală. Iată câteva exemple de astfel de 

versete din Scriptură pe care le-ar putea folosi împotriva noastră: "Eu vă voi ierta păcatele voastre, şi nu-Mi 

voi mai aminti de răutatea voastră", "toate vor fi iertate fiilor oamenilor, păcatele şi hulele câte vor fi hulit", 

"Nimic nu ne va putea despărţi de dragostea lui Dumnezeu", "Răul pe care nu vreau să-l fac, pe acesta 

continui să-l fac", "Dacă ne mărturisim păcatele noastre, El este credincios şi drept ca să ne ierte", şi aşa mai 

departe. 

Cum putem şti că diavolul este cel care foloseşte Scriptura şi nu propriile noastre minţi? Dacă versetul din 

Scriptură este folosit pentru a ne atrage în păcat, atunci vine de la cel rău. 

Întrebarea 8 

Ce ai învăţat astăzi, şi cum te simţi acum? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri pentru astăzi: 

Nu v-a cuprins ispită care să fi fost peste puterea omenească. Dar credincios este Dumnezeu; El nu va 

îngădui ca să fiţi ispitiţi mai mult decât puteţi, ci odată cu ispita va aduce şi scăparea din ea, ca să puteţi 

răbda. 1 Corinteni 10:13 

Dacă te lupţi şi cu homosexualitatea, atunci fă clic aici (Anexa a 47-a) pentru a citi învăţătura de astăzi, 

numită Asemenea Chipului Său. 
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Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 17-a – Întoarcerea la Domnul 

Scriptura înregistrează faptul că Templul lui Solomon a fost radiant în toată splendoarea sa, şi strălucitor de 

slava Domnului (Shekinah): 

… un nor a umplut templul Domnului. Şi n-au putut preoţii să stea la slujbă, din pricina norului, căci slava 

Domnului umpluse templul Domnului. 1 Regi (3 Regi) 8:10-11 

Acest Templu a fost casa lui Dumnezeu -  o locuinţă impunătoare, sfântă şi glorioasă: 

 „Eu ţi-am zidit templul pentru locuinţă, în care Tu să petreci în veci.” 1 Regi (3 Regi) 8:13 

Acesta a servit mai multe scopuri: a fost un loc de cult, un loc pentru a găsi iertarea de păcate, un loc în care 

putea fi văzută prezenţa lui Dumnezeu, şi un loc în care cei necredincioşi îl puteau găsi pe Dumnezeu şi 

puteau să înveţe cum să se închine Lui. Prezenţa lui Dumnezeu l-a făcut glorios, pur, sfânt, radiant de 

splendoare şi maiestuos în frumuseţe. 

Dar cartea lui Ezechiel înregistrează plecarea lentă a slavei Domnului de la poporul lui Israel. Norul de slavă 

Shekina (care simboliza prezenţa lui Dumnezeu) a părăsit Sfânta Sfintelor a Templului, apoi a părăsit şi 

Templul ... şi apoi tot pământul lui Israel. Plecarea lui Dumnezeu şi a slavei Lui a adus lui Israel schimbări 

monumentale. Inamicii au jefuit naţiunea lor, luând captivi bărbaţi, femei şi copii. Ei au rămas fără o mărturie 

pentru naţiuni. Ei au devenit "Ichabod," care înseamnă "Slava Domnului a plecat." De ce l-a părăsit 

Dumnezeu pe Israel? 

Răspunsurile la aceste întrebări se află în cartea lui Ezechiel. Te rog să iei aminte la modul în care versetele 

următoarele explică plecarea lui Dumnezeu, şi scrie-ţi gândurile dedesubtul fiecăruia: 

Te rog să îţi scrii gândurile relativ la aceste versete. 

Întrebarea 1 

Pentru că tu ai spurcat locaşul Meu cel sfânt cu toţi idolii tăi şi cu toate ticăloşiile tale, de aceea zice Domnul 

Dumnezeu: Precum este adevărat că Eu sunt viu, tot aşa este de adevărat că te voi micşora, ochiul Meu nu 

te va cruţa şi nici nu te va milui. Ezechiel 5:11 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

 „Celor a căror inimă este legată de idolii lor şi de urâciunile lor le voi cere socoteală de purtarea lor", zice 

Domnul Dumnezeu. Ezechiel 11:21 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 3 

Şi le-am zis: Lepădaţi fiecare ticăloşiile de la ochii voştri şi nu vă mai întinaţi cu idolii Egiptului, că Eu sunt 

Domnul Dumnezeul vostru! Dar ei s-au răzvrătit împotriva Mea şi n-au vrut să Mă asculte; nimeni n-a lepădat 

ticăloşiile de la ochii săi şi idolii Egiptului nu i-au părăsit. Atunci am zis: Voi vărsa asupra lor mânia Mea şi 

urgia Mea o voi deşerta peste ei în mijlocul ţării Egiptului. Ezechiel 20:7-8 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 4 

Pentru aceea, zi casei lui Israel: Acestea zice Domnul Dumnezeu: Nu vă întinaţi oare după pilda părinţilor 

voştri şi oare nu vă desfrânaţi după ticăloşiile lor? Ezechiel 20:30 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste versete afirmă că poporul lui Dumnezeu "s-a uitat la ticăloşii", "s-a pângărit cu ticăloşii" şi cu "practici 

idolatre." Ei erau idolatrii şi de aceea Dumnezeu Şi-a retras prezenţa. Păcatul care este tolerat în ţară, în 

viaţa de familie, sau în propria persoană va conduce întotdeauna la plecarea Duhului Sfânt al lui Dumnezeu. 

Cursantul Jeremy a scris, "Înainte, ştiam ceea ce credeam, sau cel puţin ceea ce pretindeam că cred. 

Mergeam la biserică, îmi plăteam zeciuiala, şi încercam să arăt semnele exterioare de creştinism, dar totul a 

fost afectat de către păcatul meu respingător faţă de Dumnezeu, şi faţă de mine. Îi stricam templul Său, 

locuinţa lui Dumnezeu. El nu putea să trăiască în acea nelegiuire, aşa că, de fapt, Îl împingeam în afara. Am 

strigat şi El m-a auzit în acel coşmar şi mi-a răspuns şi m-a tras afară din groapă. Acum sunt pe drumul meu, 

şi în continuă creştere în lumina şi dragostea Lui." 

Ce au acestea de a face cu necurăţia sexuală? Încă o dată, te rog să îţi scrii gândurile cu privire la 

următoarele versete: 

 „Trupul însă nu e pentru desfrânare, ci pentru Domnul, şi Domnul este pentru trup.” 1 Corinteni 6:13 

Întrebarea 5 

Potrivit versetului 13 de mai sus, pentru ce este destinat trupul nostru? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 6 

Ce crezi că înseamnă afirmaţia „Trupurile noastre sunt pentru Domnul”? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

„Iar Dumnezeu, Care a înviat pe Domnul, ne va învia şi pe noi prin puterea Sa.” 1 Corinteni 6:14 

Întrebarea 7 

Versetul 13 afirmă că trupurile noastre nu sunt destinate imoralităţii sexuale, ci ele sunt destinate Domnului. 

Versetul imediat următor vorbeşte despre învierea lui Iisus Hristos, şi afirmă că şi noi vom fi ridicaţi ca şi El. 

Ce legătură vezi între aceste două versete? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 



100 

 

Au nu ştiţi că trupurile voastre sunt mădularele lui Hristos? Luând deci mădularele lui Hristos le voi face 

mădularele unei desfrânate? Nicidecum! Sau nu ştiţi că cel ce se alipeşte de desfrânate este un singur trup 

cu ea? "Căci vor fi - zice Scriptura - cei doi un singur trup". Iar cel ce se alipeşte de Domnul este un duh cu 

El. 1 Corinteni 6:15-17 

Întrebarea 8 

Care sunt gândurile tale relativ la versetele 15-17 de mai sus? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Fugiţi de desfrânare! Orice păcat pe care-l va săvârşi omul este în afară de trup. Cine se dedă însă 

desfrânării păcătuieşte în însuşi trupul său. 1 Corinteni 6:18 

Întrebarea 9 

Noi trebuie să fugim de imoralitatea sexuală – exact ca şi Iosif, care a fugit de soţia lui Potifar. Cum vei fugi 

tu, atunci când te vei confrunta cu ispita sexuală? Scrie cum vei "fugi". Scrie-ţi gândurile tale aici: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 10 

Versetul 18 conţine un avertisment cu privire la imoralitatea sexuală. Ce trebuie noi să facem pentru a o 

învinge? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Sau nu ştiţi că trupul vostru este templu al Duhului Sfânt care este în voi, pe care-L aveţi de la Dumnezeu şi 

că voi nu sunteţi ai voştri? 1 Corinteni 6:19 

Întrebarea 11 

Ca şi ce este descris trupul în versetul 19? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 12 

Potrivit aceluiaşi verset, cine deţine Templul trupului meu? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Căci aţi fost cumpăraţi cu preţ! Slăviţi, dar, pe Dumnezeu în trupul vostru şi în duhul vostru, care sunt ale lui 

Dumnezeu. 1 Corinteni 6:20 

Întrebarea 13 

Versetul 20 ne spune că "am fost cumpăraţi cu un preţ." Care a fost preţul de cumpărare? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, aceste versete ne spun că trupurile noastre sunt temple care aparţin Domnului. Templul 

Vechiului Testament a devenit "Ichabod", pentru că oamenii lui Dumnezeu "pofteau imagini idolatre" în inimile 

lor şi comiteau "practici detestabile". Încet, încet, Dumnezeu i-a părăsit, iar ei au fost dispersaţi în ţări străine, 

unde au devenit captivi. 

Şi noi am petrecut timp poftind imagini idolatre (pornografia) şi am fost implicaţi în practici detestabile (auto-

gratificare, adulter, imoralitate). În funcţie de cât de mult timp am fost implicaţi în aceste lucruri, am putea 

chiar să fi pierdut prezenţa şi puterea lui Dumnezeu. S-ar putea ca vieţile noastre să fi devenit "Ichabod." S-ar 

putea să se fi întâmplat lent, în timp, dar acum suntem lipsiţi de putere, nişte slăbiţi spiritual care încearcă să 

lupte cu "domniile şi puterile întunericului", fără Hristos. Am fost predaţi inamicului, iar acum sunt captivi în 

exil. Dar, există speranţă. 

Te rog să citeşti şi să comentezi asupra ultimei părţi din Scriptură pe care o vom avea astăzi în vedere: 

Întrebarea 14 

După aceea zi: Aşa grăieşte Domnul Dumnezeu: Vă voi aduna de prin popoare şi vă voi întoarce de prin ţările 

unde sunteţi risipiţi şi vă voi da pământul lui Israel. Atunci vor veni acolo şi vor depărta din el toate urâciunile 

şi toţi idolii. Şi le voi da aceeaşi inimă şi duh nou voi pune în ei; voi scoate din trupul lor inima cea de piatră şi 

le voi da inimă de carne, ca să urmeze poruncile Mele şi legile să le păzească şi să le împlinească; vor fi 

poporul Meu, iar Eu le voi fi Dumnezeu. Celor a căror inimă este legată de idolii lor şi de urâciunile lor le voi 

cere socoteală de purtarea lor", zice Domnul Dumnezeu. Atunci heruvimii şi-au întins aripile şi roţile erau 

lângă ei, iar slava Dumnezeului lui Israel, sus, deasupra lor. Ezechiel 11:17-22 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dumnezeu promite că Îşi va aduce oamenii înapoi, şi că aceştia vor elimina toate imaginile detestabile. Slava 

va reveni, şi, la rândul lor, oamenii îşi vor elimina idolii. {{user.first_name}}, te întrebi cumva dacă te vei 

mai bucura vreodată de prezenţa lui Dumnezeu? Acest pasaj ne spune că Dumnezeu iubeşte să ierte şi să 

restabilească starea poporului, şi că, atunci când El va face aceste lucruri, noi vom elimina toţi idolii din vieţile 

noastre. 

Una dintre obiecţiile pe care o auzim destul de des de la cursanţi este aceea că ei simt că Dumnezeu nu se 

va mai întoarce la ei, că nu vor mai trăi din nou prezenţa Sa. Acest pasaj din Scriptură ar trebui să ne 

liniştească, asigurându-ne că Dumnezeu se întoarce cu adevărat la cei care se pocăiesc şi se întorc la El. 

Întrebarea 15 

Care este reacţia ta la învăţătura de astăzi? Concret, cum vei aplica ceea ce ai învăţat? Şi, la sfârşit, te rog să 

ne spui cum îţi merge. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, eu am pierdut prezenţa şi puterea lui Dumnezeu prin implicarea mea în impuritatea 

sexuală, şi nici măcar nu mi-am dat seama. Samson a pierdut prezenţa lui Dumnezeu prin pofta lui 

păcătoasă, dar nu a fost conştient de aceasta: Iar ea a zis: "Samsoane, filistenii vin asupra ta!" Şi 

deşteptându-se el din somnul său, a zis: "Voi face ca mai înainte şi mă voi scăpa de ei". Dar nu ştia că 

Domnul Se depărtase de el. (Judecători 16:20). Dar din moment ce Dumnezeu mi-a dat pocăinţă, pot atesta 

faptul că prezenţa lui Dumnezeu s-a întors la mine. Simt apropierea cu El, unitatea cu El, şi dragostea de la şi 

pentru El. Dar acest lucru a fost un proces lent. 

„Şi la al nouălea ceas, a strigat Iisus cu glas mare: „Eloi, Eloi, lama sabahtani?”, care se tălmăceşte: 

Dumnezeul Meu, Dumnezeul Meu, de ce M-ai părăsit?” Marcu 15:34 

Prezenţa lui Dumnezeu L-a părăsit pe Iisus din acelaşi motiv pentru care prezenţa Sa ne părăseşte pe noi: 

păcatul. Dumnezeu este sfânt! Atunci când noi suntem acoperiţi cu păcate, păcatele noastre proprii sunt cele 

care ne acoperă. Când Iisus a fost acoperit cu păcate, nu păcatele Lui L-au acoperit – ci păcatele noastre. 

Versete din Scriptură la care să te gândeşti astăzi: 

„Din zilele părinţilor voştri v-aţi depărtat de la poruncile Mele şi nu le-aţi păzit. Întoarceţi-vă către Mine, şi Mă 

voi întoarce şi Eu către voi", zice Domnul Savaot. Maleahi 3:7 

„Şi Mă cheamă pe Mine în ziua necazului şi te voi izbăvi şi Mă vei preaslăvi". Psalmul 50:15 

Luminează-te, luminează-te, Ierusalime, că vine lumina ta, şi slava Domnului peste tine a răsărit! Căci iată 

întunericul acoperă pământul, şi bezna, popoarele; iar peste tine răsare Domnul, şi slava Lui străluceşte 

peste tine. Şi vor umbla regi întru lumina ta şi neamuri întru strălucirea ta. Isaia 60:1-3 

Şi spune-le celor rămaşi din popor: "Aşa zice Domnul Savaot: Întoarceţi-vă către Mine", zice Domnul Savaot, 

"şi atunci Mă voi întoarce şi Eu către voi", zice Domnul Savaot. "Nu fiţi ca părinţii voştri, cărora le-au 

propovăduit proorocii de mai înainte, strigând: Aşa zice Domnul Savaot: Întoarceţi-vă din căile voastre cele 

rele şi de la faptele voastre cele rele! Dar ei n-au ascultat şi nu au voit să ia aminte la Mine", zice Domnul. 

Zaharia 1:3-4 

„Veniţi la Mine toţi cei osteniţi şi împovăraţi şi Eu vă voi odihni pe voi. Luaţi jugul Meu asupra voastră şi 

învăţaţi-vă de la Mine, că sunt blând şi smerit cu inima şi veţi găsi odihnă sufletelor voastre. Căci jugul Meu e 

bun şi povara Mea este uşoară.” Matei 11:28-30 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 18-a – Băutul Exclusivist 

{{user.first_name}}, primele zile ale acestui curs au fost despre cum să ne satisfacem pe noi înşine din apa 

vie a lui Iisus Hristos. Astăzi, dorim să oferim un ajutor practic în învingerea pornografiei şi impurităţii sexuale. 

Ce înseamnă de fapt "a bea apa vie", a fi satisfăcut(ă) în Hristos? Cum ne permite de fapt, băutul apei vii, să 

părăsim vasele noastre de băut apă din păcat? 

Să începem cu prima întrebare: "Ce înseamnă a bea apa vie?" Cu riscul de a suna simplist, a bea apa vie 

înseamnă a citi Biblia. Cu toate acestea, este posibil să citim Biblia, dar să nu bem din apa vie. Deci, care 

este diferenţa? 

Băutul presupune luarea a ceva în sistemul tău şi primirea de hrană de la acel ceva. Pot să citesc toată ziua 

că Iisus este apa vie, dar fără să beau de fapt din El. Băutul înseamnă aplicarea Scripturii în viaţa mea şi 

supunerea faţă de Scriptură; este mult mai mult decât simpla lectură. Atunci când citeşti Scriptura, roagă-te 

lui Dumnezeu, cerându-I să o implementeze în inima ta şi să-ţi schimbe în consecinţă viaţa. Aceasta 

înseamnă a bea apa vie. 

Următoarea întrebare este: "Cum se reflectă în viaţa de zi cu zi faptul de a fi satisfăcut(ă) în Hristos?" 

Aceasta înseamnă bucuria zi de zi, în dragostea, iertarea şi harul lui Dumnezeu. Înseamnă descoperirea lui 

Hristos din nou şi din nou, în fiecare zi, şi faptul de a fi irezistibil atraşi către El, de ceea ce descoperim. 

Atunci când vom deveni fericiţi în El, nu va mai trebui să ne căutăm fericirea în pornografie sau în alte păcate. 

Cum spunea unul dintre puritanii de demult, "Prima noastră îndatorire, ca şi creştini, este să ne facem fericiţi 

în Dumnezeu." Acesta este singurul mijloc sigur de a evita pornografia şi impuritatea. Aceasta este ceea ce 

Iisus a învăţat-o pe femeia samariteană în Ioan 4, şi ceea ce am studiat într-o lecţie anterioară. 

Cum ne permite de fapt băutul, să părăsim pornografia şi imoralitatea? Într-o exprimare simplă, dacă suntem 

sătui şi pe deplin mulţumiţi în Iisus Hristos, nu mai avem nevoie de nimic altceva. Inimile noastre şi-au 

găsit satisfacţia deplină şi nu simt nevoia de nimic altceva. 

Problema este că societatea de astăzi oferă atât de multe alte "izvoare de apă", din care să bem; fiecare 

dintre acestea promite o satisfacţie plină de bucurie şi încântare. Pornografia promite că va satisface. 

Aceleaşi promisiuni sunt subtil transmise prin ademenirea alcoolului, fumatului, televizorului, jocurilor de cărţi, 

goanei după bani, jocurilor de noroc, drogurilor, etc. Chiar şi implicarea noastră în lucruri aparent nevinovate, 

cum ar fi religia, sportul, munca, sau familia, poate fi o încercare de a ne satisface inima în afara lui Hristos. 

Cum să trăim într-o societate care oferă atât de multe izvoare din care să bem? Răspunsul este să fim băutori 

exclusivişti. 

Ce vrem să spunem prin asta? Vezi versetul următor: 

Şi cei ce cântă şi cei ce joacă strigă: „Toate izvoarele mele sunt în Tine.” Psalm 87:7 

Contextul acestui pasaj este bunătatea lui Dumnezeu pentru cei din afară. El aduce neamurile păgâne în 

familia Lui şi le numeşte ale Lui. Aceşti păgâni străini cântă apoi bucuria lor în Dumnezeu: "Toate izvoarele 

mele sunt în tine." Aceasta afirmă adevărul pe care l-am studiat de la începutul cursului: Iisus este singurul 

care poate satisface. Este un angajament de a nu avea nici o altă sursă de viaţă, de odihnă sau de 

satisfacţie, decât cea care poate fi găsită în Iisus. Este un angajament de a fi băutori exclusivişti. 

Vom examina acum câteva modalităţi foarte practice prin care putem deveni băutori exclusivişti ai lui Hristos. 

Citeşte următorul pasaj şi răspunde la întrebările de mai jos. 

După aceea a plecat la drum toată obştea fiilor lui Israel din pustia Sin, după porunca Domnului, şi a tăbărât 

la Rafidim, unde poporul nu avea apă de băut. Şi poporul căuta ceartă lui Moise, zicând: "Dă-ne apă să bem!"  

Iar Moise le-a zis: "De ce mă bănuiţi şi de ce ispitiţi pe Domnul?"  

Atunci poporul, apăsat de sete, cârtea împotriva lui Moise şi zicea: "Ce este aceasta? Ne-ai scos din Egipt ca 

să ne omori cu sete pe noi, pe copiii noştri şi turmele noastre?"  

Iar Moise a strigat către Domnul şi a zis: "Ce să fac cu poporul acesta? Căci puţin lipseşte ca să mă ucidă cu 

pietre".  

Zis-a Domnul către Moise: "Treci pe dinaintea poporului acestuia, dar ia cu tine câţiva din bătrânii lui Israel; ia 

în mână şi toiagul cu care ai lovit Nilul şi du-te.  

Iată Eu voi sta înaintea ta acolo la stânca din Horeb, iar tu vei lovi în stâncă şi va curge din ea apă şi va bea 

poporul". Şi a făcut Moise aşa înaintea bătrânilor lui Israel. Ieşirea 17:1-6 
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Întrebarea 1 

Unde se afla poporul în timpul acestui eveniment? 

La Taj Mahal 

În Egipt 

În deşert 

Întrebarea 2 

Din ce cauză cârteau? 

Le lipseau automatele de Coca-Cola din Egipt 

Le era sete 

Nu le plăcea să trăiască în corturi 

Întrebarea 3 

Ce le-a spus Dumnezeu să facă pentru a-şi potoli setea? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Ia în considerare pasajul următor: 

Şi toţi au mâncat aceeaşi mâncare duhovnicească; şi toţi, aceeaşi băutură duhovnicească au băut, pentru că 

beau din piatra duhovnicească ce îi urma. Iar piatra era Hristos. 1 Corinteni 10:3-4 

Întrebarea 4 

Potrivit versetelor de mai sus, pe cine reprezenta stânca/piatra? 

Pe Moise 

Pe Iisus Hristos 

Pe Mohamed 

Întrebarea 5 

Ce a trebui să facă Moise cu stânca, înainte ca poporul să poată să bea din ea? 

Să-i vorbească 

Să foreze o gaură în ea 

Să o lovească 

Piatra care a fost lovită, a revărsat apă pentru ca oamenii să bea. Această piatra îl reprezintă pe Iisus Hristos. 

Asemenea ei, Iisus Hristos a fost "lovit" pe cruce şi şi-a revărsat viaţa Sa pentru ca noi să bem şi să trăim. 

Dar piatra care a fost lovită în pustie, a fost singura provizie a lui Dumnezeu de a potoli setea lor. Ei au trebuit 

să bea din piatra aceea. 

Eşti încă însetat(ă)? Încerci să-ţi potoleşti setea cu pornografie? Crezi că o relaţie anume îţi va potoli setea? 

Setea ta nu va fi niciodată stinsă de către nicio plăcere temporară. Dar vino la crucea lui Iisus Hristos, acolo 

unde "Stânca" noastră a fost lovită! 

{{user.first_name}}, noi trebuie să bem numai din Stâncă. Noi trebuie să spunem, "Toate izvoarele mele sunt 

în Tine." Noi trebuie să fim băutori exclusivişti. 

Te rog să răspunzi la următoarele întrebări: 
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Întrebarea 6 

Există şi alte "izvoare" în viaţa ta, din care ai băut? Dacă da, care sunt acestea? Enumeră-le aici. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 7 

Vei face acum un efort conştient pentru a elimina din viaţa ta toate aceste alte "surse de băutură"? Vei spune 

de acum înainte, prin harul lui Dumnezeu, "Toate izvoarele mele sunt în Tine?" 

Da 

Nu 

Te rog să comentezi următorul citat din Matthew Henry: 

„Nimic nu va îndeplini nevoile, şi nici nu va satisface dorinţele sufletului, decât apa din această stâncă Iisus 

Hristos, această fântână deschisă. Plăcerile simţurilor sunt apă de baltă; deliciile spirituale sunt apă de 

stâncă, atât de pură, atât de clară, şi atât de răcoritoare - râuri de plăcere.” Matthew Henry 

Întrebarea 8 

În conformitate cu citatul de mai sus, care este o diferenţă majoră între "băutul" din impuritate şi cel din Iisus? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Mike a scris: "Pornografia este asemenea apei de baltă: este superficială, stătută şi plină de 

impurităţi. S-ar putea să satisfacă pentru moment, dar satisfacţia obţinută nu poate să dureze şi conţine 

elemente care provoacă vătămări de durată. Băutul din Iisus seamănă cu băutul din piatră: apa este rece, 

limpede şi curgătoare. Nu conţine impurităţi şi face un bine durabil. Iar sursa este în continuă reînnoire şi de 

durată, spre deosebire de baltă, care dispare şi se duce departe, obligându-mă să caut o altă baltă. În 

pornografie, aceasta se referă la căutarea constantă de noi imagini şi emoţii. De asemenea, este ca şi 

căutarea de noi experienţe de divertisment, sau asemenea faptului de a nu fi niciodată mulţumit de locul meu 

de muncă. Numai prin băutul apei lui Hristos pot fi satisfăcut şi pot găsi mulţumire adevărată. Atunci când 

această mulţumire este găsită, ea are un efect profund asupra vieţii mele." 

Cursantul Dave a scris: "Este uimitor faptul că ceva ce ştii că provoacă suferinţă, este în acelaşi timp atât de 

atrăgător. Este ca şi cum ai fi dependent de un gard electric." 

Cursantul Larry a scris, "Apa egoistă, indulgentă, păcătoasă este ca apa de baltă. Ea este contaminată cu 

otrava pornografiei, murdărită de haos, stagnantă din punct de vedere spiritual, mică în volum, şi rapidă să se 

usuce, lăsând în urmă o crustă crăpată şi spartă a sufletului. Apa vie de la Iisus este la fel ca şi izvoarele de 

apă proaspătă de munte, care se topesc din zăpada albă şi pură, şi aleargă repede la vale peste pietre curate 

- răcoritoare şi satisfăcătoare. Într-un alt mod, cineva se poate gândi la apa vie ca fiind pură şi curată, şi care 

are capacitatea de a spăla toată contaminarea, înlocuind-o cu apa pură  şi dătătoare de viaţă, care satisface 

setea." 

Şi mi-a arătat, apoi, râul şi apa vieţii, limpede cum e cristalul şi care izvorăşte din tronul lui Dumnezeu şi al 

Mielului, şi în mijlocul pieţei din cetate, de o parte şi de alta a râului, creşte pomul vieţii, făcând rod de 

douăsprezece ori pe an, în fiecare lună dându-şi rodul; şi frunzele pomului sunt spre tămăduirea neamurilor. 

Nici un blestem nu va mai fi. Şi tronul lui Dumnezeu şi al Mielului va fi în ea şi slugile Lui Îi vor sluji Lui. 

Apocalipsa 22:1-3 

Întrebarea 9 
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Cum se potriveşte cu lecţia de astăzi, pasajul de mai sus, din Apocalipsă? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 10 

Te rog să rezumi lecţia de astăzi, folosind propriile tale cuvinte: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 11 

Cum este viaţa ta acum? Ai început să umbli în victorie, prin harul lui Dumnezeu? Te rog să ne spui ce mai 

faci. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri de luat astăzi în considerare: 

Iar în ziua cea din urmă - ziua cea mare a sărbătorii - Iisus a stat între ei şi a strigat, zicând: Dacă însetează 

cineva, să vină la Mine şi să bea. Cel ce crede în Mine, precum a zis Scriptura: râuri de apă vie vor curge din 

pântecele lui. Iar aceasta a zis-o despre Duhul pe Care aveau să-L primească acei ce cred în El. Căci încă nu 

era (dat) Duhul, pentru că Iisus încă nu fusese preaslăvit. John 7:37-39 

Pentru aceea sunt înaintea tronului lui Dumnezeu, şi Îi slujesc ziua şi noaptea, în templul Lui, şi Cel ce șede 

pe tron îi va adăposti în cortul Său. Şi nu vor mai flămânzi, nici nu vor mai înseta, nici nu va mai cădea 

soarele peste ei şi nici o arşiţă; căci Mielul, Cel ce stă în mijlocul tronului, îi va paşte pe ei şi-i va duce la 

izvoarele apelor vieţii şi Dumnezeu va şterge orice lacrimă din ochii lor. Apocalipsa 7:15-17 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 
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Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 19-a – Puritatea Precede Puterea 

Bine ai revenit! Astăzi vom începe cu un pasaj important din cartea Faptele Apostolilor. Te rog să observi cât 

de serioşi erau aceşti oameni în legătură cu "amputarea radicală": 

Şi mulţi dintre cei ce crezuseră veneau ca să se mărturisească şi să spună faptele lor. Iar mulţi dintre cei ce 

făcuseră vrăjitorie, aducând cărţile, le ardeau în faţa tuturor. Şi au socotit preţul lor şi au găsit cincizeci de mii 

de arginţi. Astfel creştea cu putere cuvântul Domnului şi se întărea. Fapte 19:18-20 

Imediat după ce Scriptura descrie modul în care oamenii şi-au "amputat radical" cărţile lor de vrăjitorie, ea 

descrie puterea care a venit prin această acţiune! "Astfel creştea cu putere cuvântul Domnului şi se întărea." 

Principiul de bază este puritatea precede puterea. 

Haide să examinăm unul dintre modurile în care diavolul îi ţine pe oameni înrobiţi pornografiei. El încearcă să 

întoarcă lucrurile cu susul în jos, şi să ne facă să credem că puterea precede puritatea. Am primit acest e-

mail de la un cursant care a vrut să rămână anonim: 

"Nu am continuat acest curs, deoarece am căzut în pornografie. Ca şi răspuns la sfatul tău de „a tăia şi 

arunca CD-ROM-ul" care are pornografie pe el, eu răspund că nu CD ROM-ul este cel care mă face să 

păcătuiesc, ci inima mea. Nu ar fi rezonabil să tai CD ROM-ul şi să-l arunc, deoarece aş găsi altceva pentru a 

mă uita. Ideea mea de victorie este aceea de a fi capabil de a avea CD ROM-ul în apropiere şi de a spune 

"Nu". Voi continua să caut o altă metodă de libertate." 

Acest om nu va găsi puterea de a spune "Nu", până când nu va amputa radical sursa păcatului său. 

Iată un alt răspuns la principiul "amputării radicale": 

"Nu TV-ul şi calculatorul m-au „făcut” să păcătuiesc; ci propriile mele dorinţe păcătoase. Cum ne spune Biblia, 

suntem atraşi de propriile noastre dorinţe păcătoase. Îmi dau seama cum s-ar putea aplica acest lucru în 

cazul în care aş merge la un bar de striptease sau la un magazin de benzi pornografice. Dar să elimin 

televizorul şi calculatorul pentru că nu pot avea încredere în mine, dacă sunt în jurul lor, nu mă scapă cu 

adevărat de problemă. Da, s-ar putea să fiu grozav  atunci când nu mă confrunt cu ispita, dar am obţinut într-

adevăr victoria? Un alcoolic este oare reformat şi victorios dacă nu are niciodată alcool în jurul său şi nu bea? 

Eu spun, că este înţelept să stea departe de baruri, dar el este cu adevărat reformat dacă are alcool în jurul 

său în viaţa de zi cu zi şi totuşi nu bea. Pentru mine, aceasta se aseamănă cu dependenţa de pornografie, de 

mâncare sau cu orice alt fel de dependenţă pe care ar putea-o avea cineva. Nu umblu prin cluburi [ca şi un 

alcoolic prin baruri], dar am televizor şi calculatoare în viaţa mea de zi cu zi. Cred că este prea radical să 

spun că le voi elimina, pentru că nu pot avea încredere în mine. Dacă cineva care ţine o dieta are dulciuri în 

jurul său în viaţa lui de zi cu zi, dar nu le mănâncă, aceasta este victoria. Mi se pare că există mai multă 

putere acolo unde, având tone de mâncare fast-food în jur, totuşi nu mănânci. Sunt de acord că trebuie să 

eliminăm tentaţiile şi să stăm departe de ele, pe cât de mult este rezonabil, dar aceasta este cheia, a fi 

rezonabil, iar eu nu simt că a scăpa de televizor şi de calculatoare [ambele au fost o sursă de învăţare a 

Bibliei, la fel cum au fost şi o sursă de pornografie] este răspunsul." 

Te rog să observi trimiterile la a fi "rezonabil", şi utilizarea negativă a cuvântului "radical". 

Jodi a scris, "Am meditat la această întreagă problemă a amputării, şi m-am gândit la faptul că unii consideră 

că puterea lor împotriva păcatului nu a fost într-adevăr pusă la încercare, decât dacă au rezistat atunci când 

s-au confruntat cu acesta. Aceasta este atât de nebiblic. Dumnezeu nu ne spune niciodată să facem aceasta. 

El ne spune să fugim - să ieşim de acolo! Nu mai rămâne prin preajmă! Eu cred că aceasta este doar o altă 

tactică a lui Satana de a ne determina să cădem. A fi suficient de proastă încât să mă pun din nou în calea 

păcatului, înseamnă doar a ispiti / a testa bunătatea lui Dumnezeu în harul Lui." 

Citeşte acum planul de luptă conceput de către un bărbat (luat din „Războiul dinlăuntru” a lui Robert Daniels), 

şi vezi cum a fost el dispus să fie radical pentru a opri păcatul. El a făcut următoarele lucruri: 

1. A închis VCR-ul şi i-a dat soţiei lui cheia. 

2. A închis televizorul şi i-a dat soţiei sale combinaţia lacătului de pe carcasa televizorului. 

3. Nu a mai purtat niciodată la el bani sau carduri de debit/credit. Ştia că pentru a închiria casete video impure 

ai nevoie de bani, aşa că nu mai purta deloc bani cu el. 

4. El le-a spus mai multor bărbaţi, precum şi soţiei sale, despre luptele sale, şi i-a rugat să îl responsabilizeze 

cu privire la ceea ce şi-a propus. 
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Atenţie: aceia care vor ignora învăţătura clară a lui Dumnezeu, care ne spune că trebuie să ne ocupăm în 

mod radical de păcat, nu va atinge puritatea care să dureze. Ei nu vor percepe în mod corect problemele 

spirituale şi nici nu vor primi puterea lui Dumnezeu în viaţa lor. 

"Trebuie să se producă un divorţ! În oul păcatului doarme sămânţa condamnării! Omule, trebuie să se 

producă un divorţ între tine şi păcatele tale! Nu doar o simplă separare pentru un anotimp, ci un divorţ clar. 

Taie braţul drept; scoate ochiul drept, şi aruncă-le de la tine, sau altfel nu vei putea intra în viaţa veşnică". 

Charles Spurgeon, Cel mai păcătos 

Cursantul Ed a scris, "Vreau doar să răspund învăţăturii din lecţia 19. Cred cu adevărat că toate formele de 

necredinţă din vieţile noastre trebuie să fie amputate. Dacă este nevoie de oprirea calculatorului, de a scăpa 

de VCR sau de cablu, atunci aşa să fie! Doresc numai puritatea în viaţă, deoarece numai cei cu inima curată 

vor vedea împărăţia lui Dumnezeu! Nu îmi pot imagina păstrarea CD-ROM-ului sau ceea ce ai tu ca ispită! 

Din exemplul lui Dumnezeu este clar ceea ce se va întâmpla atunci când mai există chiar şi numai imagini din 

categoria de care am vorbit mai sus. Va trece oare Dumnezeu peste asta? Doamne fereşte!" 

… de ce să te apuci de un lucru primejdios, prin care să cazi şi tu …? 2 Regi (4 Regi) 25:19 

Întrebarea 1 

Care este titlul acestei lecţii? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Acest adevăr este demonstrat într-o altă poveste din Biblie. Povestea începe cu faptul că izraeliţii tocmai au 

câştigat o mare victorie asupra oraşului foarte fortificat Ierihon, şi se pregăteau pentru luptă împotriva micului 

oraş Ai. Ei nu erau prea preocupaţi de rezultatul acestei lupte, din cauza dimensiunii mici a lui Ai ... dar când 

au atacat, au pierdut! Iată de ce: 

A păcătuit poporul şi a călcat legământul Meu pe care l-am încheiat cu el; au furat din lucrurile date spre 

nimicire, au minţit şi le-au pus printre lucrurile lor. De aceea fiii lui Israel n-au putut sta împotriva vrăjmaşilor 

lor şi au fugit înapoi, căci au căzut sub blestem şi nu voi mai fi cu voi de nu veţi ridica blestemul dintre voi. 

Scoală dar şi sfinţeşte poporul şi zi: Sfinţiţi-vă pentru mâine; căci aşa zice Domnul Dumnezeul lui Israel: 

Blestemul e în mijlocul tău, Israel. De aceea tu nu poţi să stai împotriva vrăjmaşilor tăi până nu vei îndepărta 

din mijlocul tău blestemul. Iosua 7:11-13 

După cum s-a dovedit, un om cu numele Acan a luat, în urma victoriei de la Ierihon, "o haină frumoasă, două 

sute de sicli de argint şi o pană de aur" (versetul 21), şi le-a ascuns. Observă cuvintele exacte pe care 

Dumnezeu le foloseşte pentru înfrângerea lui Israel: "Nu poţi să stai împotriva vrăjmaşilor tăi până nu vei 

îndepărta din mijlocul tău blestemul." 

Mesajul este clar: până când nu vom elimina ceea ce ne face să păcătuim, nu ne putem aştepta la putere 

asupra inamicului. Puritatea precede puterea. Ce s-a întâmplat în continuare? 

Iar Iosua şi împreună cu el tot poporul au luat pe Acan, fiul lui Zerah, argintul, haina, drugul cel de aur, pe fiii 

lui, pe fiicele lui, boii lui, asinii lui şi toate oile lui, cortul lui şi tot ce avea el şi i-au scos pe ei şi toate ale lor în 

valea Acor. Iosua 7:24 

Aceasta este amputarea radicală. Înseamnă eliminarea cauzei păcatului. Te rog să observi ce s-a întâmplat 

în continuare: 

Iar toţi locuitorii din Ai, bărbaţi şi femei, care au căzut în ziua aceea au fost douăsprezece mii. … Şi a ars 

Iosua cetatea Ai cu foc şi a făcut-o dărâmătură veşnică şi pustietate până în ziua de astăzi. Iosua 8:25,28 

{{user.first_name}}, dacă vrem să facem din pornografie şi din imoralitate "dărâmătură veşnică şi pustietate 

permanentă", atunci trebuie să eliminăm tot ceea ce ne face să păcătuim. 

Întrebarea 2 

De ce a pierdut Israel lupta cu Ai? 
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Au fost depăşiţi numeric 

Nu erau bine pregătiţi 

Au ascuns lucruri 

Întrebarea 3 

Ce cuvinte a folosit Dumnezeu pentru a le spune izraeliţilor din ce cauză au fost ei înfrânţi de către Ai? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 4 

Ce au făcut izraeliţii cu bărbatul care preţuia şi ascundea lucrurile distrugătoare? 

L-au ignorat 

L-au amputat 

Ei l-au eradicat nu numai pe Acan, ci şi întreaga sa familie, vite, măgari, oi şi "tot ceea ce a avut!" Ei l-au 

omorât cu pietre, şi pe el şi pe ceilalţi, şi apoi le-au ars pe toate. Pentru a deveni puri şi puternici în luptă, 

trebuie să distrugem definitiv tot ceea ce este legat de robia noastră faţă de pornografie şi de păcatul sexual. 

Omoară cu pietre toate aceste lucruri, arde-le, şi îngroapă toate „rudele” lor." Apoi priveşte puterea lui 

Dumnezeu la lucru în noi. 

Întrebarea 5 

Ce le-a trebuit izraeliţilor, pentru a avea putere în luptă? 

Strategie 

Puritate 

{{user.first_name}}, dacă vom amputa radical tot ceea ce ne poate face să ne poticnim, Dumnezeu va lupta 

pentru noi. Vom avea puterea care rezultă din puritate. Nu ne putem aştepta la victorie asupra păcatului, 

păstrând în acelaşi timp un "Acan" în tabără. Scăpă de el. Taie-l, şi trăieşte apoi adevărata putere asupra 

ispitei. Ţine minte, "nu poţi să stai împotriva vrăjmaşilor tăi până nu vei îndepărta din mijlocul tău blestemul!" 

Întrebarea 6 

Care îţi este, în acest moment, nivelul de înţelegere şi de dedicare? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Viţelul tău este o scârbă, Samario! Mânia Mea s-a aprins împotriva lor! Până când nu vor voi ei să se ţină 

curaţi?  Osea 8:5 

După ce ai citit povestea lui Acan, este posibil să fi crezut că pedeapsa lui Dumnezeu a fost destul de 

drastică. Unii au întrebat de ce toată familia lui Acan a trebuit să moară împreună cu acesta. Dacă eşti 

interesat(ă) să citeşti câteva gânduri pe această temă, atunci fă clic aici (Anexa a 19-a). 

Întrebarea 7 

Ce mai faci? Ai învăţat ceva nou din lecţia de astăzi? Ce anume vei pune în practică? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Christian a scris, "Amputarea radicală pare evidentă; am scăpat de tot, atunci când am început 

acest curs. Această lecţie îmi aduce aminte să am grijă şi să nu mă apropii de nicio sursă de păcat. Este 

tentant să te testezi pe tine însuţi şi să vezi cât de puternic eşti împotriva păcatului. Acesta este însă doar un 

truc al diavolului. Eu nu sunt puternic, eu sunt slab. Mă bucur că am fost liber 19 zile, dar nu sunt mândru de 

asta. Fac numai ceea ce trebuia mereu să fi făcut." 

Cursantul Marc a scris, "Da! Aceasta a fost o lecţie minunată. M-am angajat să fiu pur. Puritatea este atât de 

minunată, atât de curată, atât de sănătoasă, atât de revigorantă. Ea ne dă puterea de a lupta cu moartea şi 

cu diavolul: necurăţia, pornografia, negrul de fum, murdăria, şi goliciunea. Iisus a spus să-i îmbrăcăm pe cei 

goi, nu să-i dezbrăcăm pe cei îmbrăcaţi, nu-i aşa? Aşa că haidem să dăm mulţumiri pentru puritate - puritatea 

spiritului, puritatea inimii, puritatea trupului, puritatea emoţiilor, puritatea sexuală." 

Ferice de cei cu inima curată, căci ei vor vedea pe Dumnezeu! Matei 5:8 

Ne-am gândit că ar fi distractiv să îţi arătăm modul în care colegii tăi de curs s-au decis să "amputeze radical" 

sursa poticnirilor lor, deoarece i-ar încuraja şi pe alţii să ia în considerare modul în care ar putea şi ei "să taie" 

şi "să scoată" (Matei 5:29 -30) ceea ce îi face să cadă. Pentru a citi "Aleea Amputării" într-o fereastră nouă, fă 

clic aici (Anexa a 15-a). 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 
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Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 20-a – Idolatrie 

{{user.first_name}}, vizualizarea pornografiei şi gratificarea cărnii sunt înşelătoare, privesc auto-satisfacţia, 

sunt o formă rebelă de idolatrie şi o curvie a inimii. În anumite momente din istoria poporului lui Israel, aceştia 

au fost lăsaţi în păcate de aceeaşi natură. Citeşte următorul pasaj şi răspunde la întrebările de mai jos: 

Pentru că ei sunt un popor de răzvrătiţi, feciori mincinoşi, care nu voiesc să asculte de legea Domnului, care 

zic proorocilor: "Voi nu vedeţi!" Şi văzătorilor: "Nu ne proorociţi pedepse, ci spuneţi-ne lucruri măgulitoare, 

proorociţi-ne închipuiri amăgitoare! Daţi-vă la o parte din cale, nu ne împiedicaţi în drum, luaţi din faţa noastră 

pe Sfântul lui Israel!" Isaia 30:9-11 

Pasajul din Scriptură de mai sus, descrie viaţa unor oameni care se uită în mod obişnuit la pornografie. 

Acesta menţionează 4 lucruri specifice despre ei: 

1. Ei sunt oameni rebeli. 

2. Ei sunt înşelători 

3. Ei nu sunt dispuşi să asculte instrucţiuni evlavioase. 

4. Ei nu doresc să fie confruntaţi cu privire la păcatul lor. 

Îmi amintesc cât de rebelă îmi era inima, în timpul celor 15 ani de robie faţă de pornografie şi faţă de păcatul 

sexual. Citeam Scriptura, care mă învăţa să nu mă uit la o femeie poftind-o, şi totuşi iubeam păcatul meu şi 

de bună voie alegeam să mă revolt. Am fost înşelător, pretinzând faţă de alţii că eram un mare studios al 

Bibliei şi că aveam râvnă pentru Hristos, când, în realitate, eram prins fără speranţă în păcat. Am minţit cu 

privire la implicarea mea în pornografie şi i-am înşelat pe cei care au vrut să mă ajute. Spre sfârşitul acelor 15 

ani, mulţi creştini au încercat să ajungă la mine, dar eu nu i-am ascultat. Am încetat să merg la biserică, 

pentru că nu am mai vrut să aud "poruncile lui Dumnezeu" şi am evitat oamenii evlavioşi. Odată, un grup de 

cinci creştini m-au confruntat cu privire la păcatul meu, iar eu n-am făcut altceva decât să mă supăr din 

această cauză. Poţi vedea modul în care viaţa mea dovedea adevărul pasajului de mai sus? 

Dick a spus: „Îmi amintesc cât de rebelă îmi era inima, în timpul sclaviei faţă de homosexualitate. Ştiam ce 

spune Scriptura despre homosexualitate, de exemplu în Romani 1:27, şi totuşi îmi iubeam păcatul şi 

alegeam cu bună ştiinţă să mă răzvrătesc. Am fost înşelător. I-am lăsat pe alţii să creadă că sunt un creştin 

puternic şi un bărbat moral, când, de fapt, eram prins în păcat, fără nicio speranţă. Pentru a-mi ascunde 

implicarea în homosexualitate, mi-am minţit de nenumărate ori soţia şi familia. Slavă lui Dumnezeu, Duhul 

Sfânt a început să mă condamne în inima mea, într-un fel în care nimeni nu a putut-o face. El a ajuns adânc 

în sufletul meu, acolo unde vorbele Sale nu puteau să-mi intre pe o ureche şi să iasă pe cealaltă! El m-a prins 

înainte să fiu descoperit şi confruntat de către oameni în legătură cu păcatele mele, lucru pentru care sunt 

recunoscător.” 

Întrebarea 1 

Cum s-a asemănat viaţa ta, în trecut, acestor patru adevăruri? Care dintre ele descrie cel mai bine felul în 

care erai? Rebel(ă), înşelător(oare), fără dispunerea să asculte, sau nedoritor(oare) de a fi confruntat(ă)? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Pentru aceasta zice Sfântul lui Israel: "Fiindcă voi aţi dispreţuit cuvântul acesta şi v-aţi încrezut în nedreptate 

şi minciună şi aţi nădăjduit numai în ele, iată cum va fi păcatul vostru: ca o spărtură într-un zid înalt, care 

dintr-o dată şi pe neaşteptate se prăbuşeşte; ca un vas de lut, care este aşa de spart şi zdrobit fără de milă, 

încât între cioburile lui nu se află măcar unul cu care să iei foc din vatră sau să scoţi apă din fântână". Isaia 

30:12-14 

Toţi cei care continuă în pornografie, auto-gratificare şi necurăţie sexuală vor vedea că viaţa lor se va prăbuşi 

la pământ şi că va fi zdrobită în bucăţi. După ce prima mea soţie m-a părăsit şi s-a mutat în celălalt colţ al 

ţării, am ajuns într-o cameră de hotel foarte mică, fără familie şi fără prieteni, foarte aproape de a-mi pierde 

locul de muncă din cauza suferinţei mele emoţionale. Curând după ce m-am trezit în această situaţie, am 
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suferit o intervenţie chirurgicală majoră. În timp ce stăteam pe masa de spital şi aşteptam să fiu anesteziat, 

mi-am dorit în secret să nu mă mai trezesc. Am fost mai lipsit de speranţă decât a fost vreodată oricine 

altcineva. Am fost "ca un vas de lut, care este aşa de spart şi zdrobit fără milă" (versetul 14). 

Acum că cursul Calea Purităţii s-a desfăşurat de mai mulţi ani, am aflat multe poveşti de mari devastări. 

Famili destrămate, locuri de muncă pierdute, pastori căzuţi în dizgraţie, şi chiar infractori luaţi în custodie. 

Poate că şi viaţa ta s-a prăbuşit deja în jurul tău, din cauza păcatului tău. Poate nu eşti încă la acest stadiu, ci 

doar "te distrezi" cu pornografia şi cu imoralitatea şi nu ai avut încă nicio prăbuşire. Poate că au trecut deja 

mai mulţi ani numai cu efecte, aparent adverse, minime. Dar, asemenea unui copac uriaş, care se prăbuşeşte 

în cele din urmă după ani de degradare internă, dacă vei continua în impuritate şi viaţa ta se va prăbuşi 

{{user.first_name}}, şi se va sparge în bucăţi, pentru că Dumnezeu nu poate fi batjocorit. 

Întrebarea 2 

Te-ai prăbuşit deja? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Că aşa zice Domnul Dumnezeu, Sfântul lui Israel: "Dacă vă întoarceţi şi sunteţi în bună pace, vă veţi izbăvi; 

liniştea şi nădejdea sunt vârtutea voastră". Dar voi n-aţi vrut să ascultaţi, ci aţi zis: "Nu! Noi vom fugi călări pe 

cai!" Aşa, fugiţi! "Vom încăleca pe cai iuţi ca vântul!" Ei bine, veţi fi urmăriţi şi mai repede! O mie vor fugi de 

ameninţarea unuia şi când vă vor ameninţa cinci, toţi veţi fugi, până când veţi rămâne ca un stâlp pe vârful 

muntelui şi ca un steag pe vârf de deal. Isaia 30:15-17 

Escapismul şi paranoia sunt două consecinţe ale patimilor. 

 Escapismul este prezent atunci când o persoană ştie că este vinovată. Conştiinţa sa o mustră, iar ea 
încearcă să scape de necazurile sale prin fugă. Această evadare este descrisă mai sus ca o "fugă 
călări pe cai". 

 Paranoia este prezentă atunci când o persoană suferă de o teamă iraţională de oameni, de locuri 
sau de lucruri. Atunci când o persoană este prinsă în patimi, există o teamă de a fi prins – aceasta se 
întreabă întotdeauna dacă şi-a acoperit suficient urmele. Ea poate deveni paranoică că cineva va 
afla, sau chiar că Dumnezeu o va da morţii. 

Un cursant a scris, "Am devenit extrem de paranoic în această perioadă de timp. Am devenit un conştiincios 

purtător de centură, pentru că am fost convins că Domnul îmi va lua viaţa; că El nu mă va lăsa să scap cu 

aşa ceva." Această paranoia este descrisă mai sus astfel: "o mie vor fugi de ameninţarea unuia şi când vă vor 

ameninţa cinci, toţi veţi fugi." 

Întrebarea 3 

Ai trăit vreodată acest tip de escapism sau de paranoia? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Pentru aceasta Domnul aşteaptă să Se milostivească spre voi, de aceea El Se ridică să aibă milă de voi. Că 

Domnul este Dumnezeu al dreptăţii; fericiţi sunt cei care nădăjduiesc în El! Isaia 30:18 

{{user.first_name}}, dacă descrierea de mai sus ţi se potriveşte, atunci există un singur lucru care va rezolva 

totul: harul lui Dumnezeu! Soluţia pentru păcat este harul lui Dumnezeu. Şi nu este ca şi cum Dumnezeu nu 

vrea să îţi dea harul Său, ci El "aşteaptă să fie milostiv cu tine." O altă versiune a versetului de mai sus spune 

că Dumnezeu "doreşte să fie milostiv cu tine". Răspunsul la o viaţă redusă la moloz de puterea păcatului este 

harul lui Dumnezeu, iar nu psihologii şi psihiatrii, pentru că ei nu pot merge la rădăcina problemei. Soluţia nu 
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este de a învăţa metode de modificare a comportamentului, pentru că aceasta nu ajunge la inima problemei. 

Numai harul lui Dumnezeu poate schimba inima. 

Popor din Sion, care locuieşti în Ierusalim, nu plânge! El se va milostivi la glasul strigătului tău şi te va auzi 

degrabă! Când Domnul îţi va fi dat ţie pâinea îngrijorării şi apa strâmtorării, şi cei ce te învaţă nu se vor mai 

ascunde, ci ochii tăi vor vedea pe dascălii tăi şi urechile tale vor auzi cuvântul celor ce te călăuzesc pe tine, 

zicând: "Iată calea, mergeţi pe ea!", fie că aţi merge la dreapta sau la stânga, atunci argintul care acoperă 

idolii îl veţi găsi spurcat şi aurul care împodobeşte chipurile turnate, ca necurat îl veţi arunca, zicând: "Afară 

de aici!" Isaia 30:19-22 

Răspunsul la dependenţa de pornografie şi de imoralitate este de a striga la Dumnezeu pentru ajutor. Când 

El va auzi, El va fi milostiv cu tine şi îţi va răspunde. El îţi va trimite "învăţători" pentru a te ajuta să înveţi şi să 

creşti, iar Duhul Său cel Sfânt te va ajuta să trăieşti în puritate. 

Rezultatul faptului că Dumnezeu îţi va dărui harul Său va fi acela că vei începe să deteşti pornografia şi toate 

formele de impuritate sexuală. Îţi vei curăţa viaţa de acestea: "Atunci (după ce Dumnezeu îţi va da harul Său), 

îţi vei găsi spurcaţi idolii tăi ... si chipurile ... le vei arunca ca pe o necurăţie şi le vei spune, "Afară de aici!" 

Întotdeauna ne putem da seama când Dumnezeu acordă cuiva harul Său, pentru că acesta va elimina de 

bunăvoie din viaţa sa idolii lui anteriori, şi nu este neobişnuit să-l auzi folosind un limbaj puternic (cum ar fi 

"necurăţie"), pentru a-şi exprima ura sa pentru foştii săi idoli. 

Impuritatea sexuală este idolatrie: Drept aceea, omorâţi mădularele voastre, cele pământeşti: desfrânarea, 

necurăţia, patima, pofta rea şi lăcomia, care este închinare la idoli (Coloseni 3:5). Când Dumnezeu ne acordă 

har, nu putem scăpa de idol suficient de rapid! 

Întrebarea 4 

Timp pentru reflecţie personală. Eşti încă rebel(ă), înşelător(oare), nu vrei să asculţi, şi încerci să eviţi 

confruntarea? Sau strigi către Dumnezeu pentru harul Său? Îţi goleşti viaţa de idoli? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Şi El îţi va da ploaie pentru semănătura ta pe care vei fi semănat-o pe pământ şi pâinea pe care o va rodi 

pământul va fi gustoasă şi hrănitoare. Turmele tale vor paşte în ziua aceea pe pajişti întinse. Şi boii şi asinii 

care lucrează pământul, vor mânca nutreţ dat cu sare, cu lopata şi cu baniţa vânturat. Atunci pe orice munte 

înalt şi pe orice deal mare, vor fi râuleţe şi pâraie de apă, în ziua măcelului groaznic, când turnurile vor cădea. 

Şi luna va străluci ca soarele, iar soarele va străluci de şapte ori mai mult, ca lumina a şapte zile, în ziua când 

Domnul va lega rana poporului Său şi va tămădui vânătăile de pe trupul lui. Isaia 30:23-26 

Când Dumnezeu dă harul Său care iartă, El, de asemenea, şi restaurează complet. Uneori, păcatul provoacă 

o aşa ruinare, încât unele relaţii nu mai pot fi restaurate (divorţ şi recăsătorire), sau victimele nu mai pot fi 

aduse înapoi (crima), dar chiar şi aşa, Dumnezeu dă har pentru a îndura aceste dificultăţi. Restaurarea lui 

Dumnezeu poate face ca lucrurile să fie chiar mai bune decât înainte. Observă expresia "luna va străluci ca 

soarele, iar soarele va străluci de şapte ori mai mult … când Domnul va lega rana poporului Său şi va 

tămădui vânătăile de pe trupul lui”. 

Au trecut mulţi ani din momentul în care păcatul meu a fost descoperit, iar prima mea soţie m-a părăsit, luând 

cu ea şi pe cei doi copii ai noştri. În cele din urmă m-am recăsătorit. Soţia mea este o femeie iubitoare şi cu 

frică de Dumnezeu şi este un mare ajutor pentru mine. Avem doi fii şi două fiice gemene, o biserică minunată, 

cu prieteni buni, şi suntem activi în lucrare. Slujirea noastră împreuna este mai eficientă decât orice am făcut 

înainte, şi Dumnezeu ne binecuvântează inimile şi vieţile noastre cu mult har. Nu, nu este situaţia ideală 

aceea de a fi divorţat şi recăsătorit; totuşi harul lui Dumnezeu este din belşug şi ne-a făcut viaţa noastră mult 

mai bună decât era înainte. Sunt liber de pornografie şi de toate formele de impuritate sexuală din ianuarie 

1999. Sunt mulţumit cu Hristos şi cu soţia mea şi cu casa noastră plină de iubire. Nu e rău, pentru cineva care 

nu a mai vrut sa se trezească de pe masa de operaţie. Mulţumesc, Doamne, pentru harul Tău care iartă şi 

restaurează. 

Întrebarea 5 
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Cum te simţi astăzi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Am alcătuit un rezumat al ultimelor 10 zile de curs. Îl poţi tipări pentru a-l citi, sau îl poţi păstra pentru viitor. 

Pentru a vedea rezumatul într-o altă fereastră, te rog să faci clic aici (Anexa a 20-a). 

Vedeţi ce fel de iubire ne-a dăruit nouă Tatăl, ca să ne numim fii ai lui Dumnezeu, şi suntem. Pentru aceea 

lumea nu ne cunoaşte, fiindcă nu L-a cunoscut nici pe El. Iubiţilor, acum suntem fii ai lui Dumnezeu şi ce vom 

fi nu s-a arătat până acum. Ştim că dacă El Se va arăta, noi vom fi asemenea Lui, fiindcă Îl vom vedea cum 

este. Şi oricine şi-a pus în El nădejdea, acesta se curăţeşte pe sine, aşa cum Acela curat este. 1 Ioan 3:1-3 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 
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Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 21-a – Tărie Prin Mărturisire 

Mărturisirea păcatelor este o parte importantă a luptei împotriva necurăției sexuale. Astăzi vom descoperi că 

tăria spirituală de a birui păcatul este legată direct de mărturisire. Citeşte următoarele versete și răspunde la 

întrebările de mai jos: 

Când am tăcut, îmbătrânit-au oasele mele, când strigam toată ziua. Că ziua şi noaptea s-a îngreunat peste 

mine mâna Ta şi mi se usca puterea cum se uscă pământul de seceta verii. Psalmul 32:3-4 

Întrebarea 1 

Acest pasaj descrie pe cineva aflat într-o stare letargică. Care a fost motivul pentru nenorocirea lui? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Contextul acestui pasaj arată clar că David (autorul) păstra tăcerea asupra unui păcat comis de către el. Ce 

se întâmplă atunci când oamenii îşi ascund păcatul lor? Te-ai simțit vreodată asemenea autorului acestui 

psalm? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Păcatul este debilitant, obositor și paralizant. Această "uscare a puterii" ne menține într-o stare în care nu 

avem forţa necesară de a lupta cu inamicul, și ne face slujitori ineficienţi ai lui Dumnezeu. E opusul la "Eu pot 

face toate lucrurile prin Hristos care mă întărește." Dar există o cale de ieșire! 

Păcatul meu l-am cunoscut şi fărădelegea mea n-am ascuns-o, împotriva mea. Zis-am: "Mărturisi-voi 

fărădelegea mea Domnului"; şi Tu ai iertat nelegiuirea păcatului meu. Pentru aceasta se va ruga către Tine 

tot cuviosul la vreme potrivită, iar potop de ape multe de el nu se va apropia. Tu eşti scăparea mea din 

necazul ce mă cuprinde, bucuria mea; izbăveşte-mă de cei ce m-au înconjurat. Psalmul 32:5-7 

Când David "a tăcut", oasele sale au îmbătrânit, iar puterea sa a fost "secată", ca și în căldura verii. Dar când 

David şi-a recunoscut păcatul și "nu şi-a mai ascuns" nelegiuirea, ci "şi-a mărturisit" păcatele sale Domnului, 

el a experimentat patru beneficii specifice: 

1. Iertarea (versetul 5). Dumnezeu "a iertat vina păcatului meu." Până când David nu "şi-a mărturisit păcatul", 

Dumnezeu nu l-a iertat; în schimb mâna lui Dumnezeu "s-a îngreunat pe el." 

2. Descoperirea lui Dumnezeu (versetul 6). "Pentru aceasta se va ruga către Tine tot cuviosul la vreme 

potrivită." Acest verset ne învață că singurul mod de a-L găsi pe Dumnezeu este prin iertarea păcatelor. Iar 

iertarea păcatelor vine numai prin recunoașterea și mărturisirea lor. 

3. Puterea spirituală (versetul 6). "... iar potop de ape multe de el nu se va apropia." Știi cum este aceasta: 

uneori, păcatul vine în grabă asemenea unui râu. Ne copleșește, iar noi ne scufundăm. Dar ia aminte că 

mărturisirea păcatelor este urmată imediat de această promisiune a victoriei. Când ne mărturisim propriile 

păcate, Dumnezeu ne protejează de a fi copleșiţi de inundațiile acestora. 

4. Protecție spirituală (versetul 7). "Tu eşti scăparea mea din necazul ce mă cuprinde, bucuria mea; 

izbăveşte-mă de cei ce m-au înconjurat." 

Deci, pentru a rezuma: ascunderea păcatelor noastre și refuzul de a le mărturisi aduce îmbolnăvire spirituală, 

pierderea puterii împotriva următoarelor atacuri ale păcatelor, și mânia lui Dumnezeu. Mărturisirea păcatelor 

aduce iertarea, cunoașterea lui Dumnezeu, tăria spirituală și protecția Sa. Cel ce îşi ascunde păcatele lui nu 

propăşeşte, iar cel ce le mărturiseşte şi se lasă de ele va fi miluit. (Proverbe 28:13) 
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{{user.first_name}}, cel mai probabil va fi dificil – dar este important să faci o mărturisire și o divulgare 

completă a păcatelor tale. În primul rând trebuie să te mărturiseşti lui Dumnezeu, deoarece toate păcatele 

sunt în cele din urmă împotriva Lui. Dar, de asemenea, trebuie să te mărturiseşti şi persoanei sau 

persoanelor împotriva cărora ai păcătuit. Dacă eşti căsătorit(ă) și ai vizionat pornografie, atunci ai păcătuit 

împotriva soţiei tale(soţului tău). Adulterul, este, de asemenea, un păcat împotriva soţiei(soțului). Ambele 

trebuie să fie mărturisite înainte de a te putea aștepta la o victorie reală și de durată. 

Cu toate acestea, în timp ce mărturisirea ta față de Dumnezeu trebuie să fie totală, completă și imediată, 

mărturisirea către persoana(ele) faţă de care ai păcătuit necesită înțelepciune și discernământ în ceea ce 

priveşte momentul în care să se facă şi detaliile care vor fi spuse. Dacă te gândeşti la a face o mărturisire 

cuiva, eşti, probabil, receptiv – mărturisirea nu este un lucru ușor de făcut, ştiu asta. Dacă ai înţeles valoarea 

unei mărturisiri complete, însă eşti doar puţin speriat(ă) și ai nevoie de cineva cu care să vorbeşti, te rog să 

nu eziți să trimiţi un e-mail îndrumătorului tău și să-i ceri ajutor. Ne dorim victoria ta în Domnul, și ne rugăm 

pentru ea. Mărturisirea este o parte necesară a acestei victorii – nu o lăsa deoparte! 

Acum ne vom uita la modul în care mărturisirea aduce putere și victorie. 

2  Din ziua aceea, de când a rămas chivotul în Chiriat-Iearim, a trecut multă vreme, ca la douăzeci de ani. Şi 

s-a întors toată casa lui Israel la Domnul.  

3  Iar Samuel a zis către toată casa lui Israel: "De vă întoarceţi cu toată inima voastră la Domnul, atunci 

depărtaţi din mijlocul vostru dumnezeii străini şi astartele şi vă lipiţi inimile voastre de Domnul şi-I slujiţi numai 

Lui, şi El vă va izbăvi din mâinile Filistenilor!"  

4  Şi au depărtat fiii lui Israel baalii şi astartele şi au început să slujească numai Domnului.  

5  Apoi a zis iarăşi Samuel: "Adunaţi pe toţi Israeliţii la Miţpa şi eu mă voi ruga pentru voi Domnului".  

6  Şi s-au adunat la Miţpa şi au scos apă, şi au turnat înaintea Domnului şi au postit în ziua aceea, zicând: 

"Greşit-am înaintea Domnului!" Şi a judecat Samuel pe fiii lui Israel în Miţpa.  

7  Când însă au auzit Filistenii că s-au adunat fiii lui Israel în Miţpa, s-au dus căpeteniile Filistenilor asupra lui 

Israel. Auzind Israeliţii de aceasta, s-au temut de Filisteni.  

8  Atunci au zis fiii lui Israel către Samuel: "Nu înceta a striga pentru noi către Domnul Dumnezeul nostru, ca 

să ne izbăvească din mâinile Filistenilor". Iar Samuel a zis: "Să nu fie cu mine una ca aceasta, ca să mă 

depărtez de Domnul Dumnezeul meu şi să nu strig pentru voi întru rugăciune!  

9  Apoi a luat Samuel un miel de lapte şi l-a adus împreună cu tot poporul ardere de tot Domnului şi a strigat 

Samuel către Domnul pentru Israel şi l-a auzit pe el Domnul.  

10  Când înălţa Samuel ardere de tot, au venit Filistenii să se bată cu Israel. Dar Domnul a tunat în ziua 

aceea cu tunet mare asupra Filistenilor şi a adus groază asupra lor, aşa că au fost înfrânţi în faţa lui Israel.  

11  Iar Israeliţii au ieşit din Miţpa şi au urmărit pe Filisteni şi i-au bătut până sub Bet-Car. 1 Samuel (1 Regi) 

7:2-11 

Întrebarea 3 

Pornind de la acest pasaj, dorim să descoperim modul în care izraeliții au fost victorioși asupra dușmanilor 

lor. Izraeliții au folosit câteva dintre învăţăturile pe care le-am studiat de-a lungul acestui curs. Le poți găsi și 

numi? Scrie constatările tale în spațiul de mai jos. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 4 

Scrie ceea ce au spus izraeliții în versetul 6 de mai sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Te rog să observi felul în care amputarea radicală din versetele 3 și 4 este urmată de mărturisire în versetele 

5 și 6, precum și de victorie în versetul 11. Care sunt punctele cheie ale acestei victorii? Scrie-le lângă fiecare 

dintre versetele de mai jos: 

Întrebarea 5 

1 Samuel (1 Regi) 7:2 — Primul punct cheie: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 6 

1 Samuel (1 Regi) 7:3,4 — Al doilea punct cheie: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 7 

1 Samuel (1 Regi) 7:5 — Al treilea punct cheie: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 8 

1 Samuel (1 Regi) 7:6 — Al patrulea punct cheie: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 9 

{{user.first_name}}, te rog să ne spui ce se întâmplă cu tine chiar acum. Ai amputat radical sursele păcatului, 

sau raționalizezi și îţi cauţi scuze? Ai făcut (sau plănuieşti să faci) toate mărturisirile necesare? Dacă da, care 

a fost rezultatul? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În cele din urmă, te rog să iei aminte la acest angajament elocvent și pasionat cu privire la mărturisire: 
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"Am reflectat la harul minunat al lui Dumnezeu, și la păcatul din care El m-a eliberat cu atâta dragoste. Am 

încercat de atâtea ori să mă opresc de la păcat, și m-am gândit că am eşuat de prea multe ori și că, prin 

urmare, Dumnezeu m-a abandonat poftelor mele. 

"Dacă ne mărturisim păcatele noastre, El este credincios și drept ca să ne ierte păcatele noastre, și să ne 

curețe de orice nelegiuire." M-am gândit și am sperat, am sperat cu disperare, că nu v-a trebui să-mi 

mărturisesc acest păcat decât numai lui Dumnezeu. Dar aceasta este mândrie. Nu am fost destul de înfrânt, 

nici suficient de smerit, şi nici nu-L doream suficient de tare pe Dumnezeu, încât să-mi mărturisesc păcatul şi 

altora. Și m-a învins. Refuzul meu de a face totul, de a mă supune total, m-a înfrânt. 

Acum Îl vreau pe Dumnezeu și iertarea Lui, dragostea Lui, harul Său și mila Lui mai mult decât orice altceva. 

Știu acum că nu mă pot ascunde. Am nevoie de El. Sunt dispus să fac orice și totul pentru a-mi asigura 

partea mea de El. Voi risca totul și voi părăsi tot ceea ce am deținut anterior prea drag, şi pentru care mă 

temeam că v-a fi pus în pericol prin mărturisirea mea. 

Dumnezeu S-a dat pe Sine pentru mine. Eu sunt nimic, dar mă dau de bună voie Lui. Nu în schimbul a ceea 

ce a făcut El, pentru că acest lucru ar fi inutil și ridicol. N-aş putea niciodată să-L rambursez sau să-L 

compensez. Eu sunt al Lui fără niciun fel de rezerve sau de condiții, doar pentru că El mă iubește și pentru că 

a plătit prețul pentru mine." 

{{user.first_name}}, cuvintele nu sunt de ajuns, pentru că "Împărăția lui Dumnezeu nu este o chestiune de 

vorbe, ci de putere" (1 Corinteni 4:20). Din păcate, omul care a scris scrisoarea frumos articulată de mai sus, 

nu a reușit să-și mărturisească păcatele sale către soția lui, aşa cum a știut că ar trebui, iar acum s-a întors la 

sclavia faţă de pornografie "ca un câine care se întoarce la vomitătura sa" (2 Petru 2:22). Te rog să te rogi ca 

Dumnezeu să-l recupereze cu adevărat și să îi dea pocăință adevărată. 

Jim a scris, "Ascunderea păcatelor te mănâncă de viu. Am simţit asta, da. Acum nu o mai simt, deoarece 

acum îmi mărturisesc păcatele. Dar îmi amintesc mult prea bine purtarea în tăcere a păcatelor, nu atât pentru 

că nu le mărturiseam înaintea lui Dumnezeu, care este contextul de aici, cât pentru că îmi era teamă să le 

mărturisesc altora. Cercurile creștine în care am crescut eu, nu se pretau la mărturisirea păcatelor unul către 

altul. Știm că suntem păcătoși, Dumnezeu ştie că suntem păcătoși, dar ne este greu să admitem unul faţă de 

altul că suntem păcătoși." 

Jim a scris, "Tipul ăsta (în Psalmul 32) nu şi-a mărturisit păcatele sale, și mâna lui Dumnezeu era împotriva 

lui. Acesta este un lucru îngrozitor de trăit. Uneori, în trecut, după ce cedam poftei păcătoase, a doua zi eram 

o epavă. Mă simţeam slab, obosit, bolnav, probabil mai mult spiritual decât fizic. Ce este mai rău? Ar fi mai 

bine să-mi fie rău fizic, decât spiritual. Sunt familiarizat foarte bine cu mărturisirea. Astăzi am experimentat 

împrospătarea care vine după mărturisire. Deși aș vrea să nu fi fost nevoie." 

"Dragi prieteni, pe lângă acest fapt, cu toate că ne-am mărturisit ignoranța, în multe păcate noi nu am știut 

mare lucru. Haideţi, lăsaţi-mă să vă accelerez amintirile. Au fost momente în care aţi știut că o astfel de 

acțiune era greșită, atunci când aţi început-o. V-aţi uitat la câștigul pe care vi l-ar aduce, și v-aţi vândut 

sufletul pentru acest preț și în mod deliberat aţi făcut ceea ce aţi fost conștienţi că era greșit. Nu există nimeni 

aici care, deşi salvat de Hristos, trebuie să mărturisească că, uneori, a trecut peste conștiința sa? Acesta, în 

ciuda Duhului lui Dumnezeu, a stins lumina din cer, a îndepărtat Duhul de la el, ştiind clar ceea ce făcea. Să 

ne plecăm înaintea lui Dumnezeu, în tăcerea inimilor noastre și să mărturisim toate aceste lucruri. L-am auzit 

pe Maestrul spunând, Tată, iartă-i, pentru că nu știu ce fac. Să adăugăm propriile noastre lacrimi, în timp ce 

spunem Şi ne iartă nouă, chiar dacă în unele lucruri am ştiut." Charles Spurgeon, Jesus The Pleading 

Savior 

Când cineva, deci, se va face vinovat de unul din aceste lucruri, trebuie să-şi mărturisească păcatul. Levitic 

5:5 

Pentru a citi, într-o fereastră separată, un scurt mesaj de la mine, fă clic aici (Anexa a 21-a). 

Dacă luptele tale includ şi homosexualitatea, atunci fă clic aici (Anexa a 48-a) pentru a citi învăţătura de 

astăzi numită „Asemenea Chipului Său”. 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 
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 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 22-a – Vigilenţă 

Bine ai revenit – e plăcut să văd că îţi continui lecțiile! Astăzi vom discuta despre vigilenţă. Vom începe prin a 

vedea ce se poate întâmpla atunci când nu suntem vigilenți. 

Citește următorul mesaj, pe care l-am primit de la un cursant: 

"Mă întorc la aceste lecții. Abandonasem cursul, deoarece am crezut minciuna că am fost complet izbăvit și 

total vindecat de păcat. După ce am terminat 21 de zile din acest curs m-am oprit, pentru că am crezut că 

devenisem liber. Ar fi trebuit să învăț să rămân vigilent, pentru că m-am prăbuşit de-a dreptul înapoi în 

pornografie, mai rău decât oricând, pentru aproximativ două săptămâni. Deci, îmi iau un nou angajament 

către Domnul și către acest curs." 

Acesta este doar unul dintre multele email-uri similare, pe care le primim de la cursanţii care abandonează 

cursul înainte de finalizarea sa. Trebuie să fim vigilenţi şi să nu lăsăm ca, după o perioadă de victorie, păcatul 

să se strecoare înapoi în viața noastră. Examinează următorul pasaj din Scriptură: 

7 Nici închinători la idoli să nu vă faceţi, ca unii dintre ei, precum este scris: "A şezut poporul să mănânce şi 

să bea şi s-au sculat la joc"; 8  nici să ne desfrânăm cum s-au desfrânat unii dintre ei, şi au căzut, într-o zi, 

douăzeci şi trei de mii; 9 nici să ispitim pe Domnul, precum L-au ispitit unii dintre ei şi au pierit de şerpi; 10 nici 

să cârtiţi, precum au cârtit unii dintre ei şi au fost nimiciţi de către pierzătorul. 11 Şi toate acestea li s-au 

întâmplat acelora, ca preînchipuiri ale viitorului, şi au fost scrise spre povăţuirea noastră, la care au ajuns 

sfârşiturile veacurilor. 12 De aceea, cel căruia i se pare că stă neclintit să ia seama să nu cadă. 1 Corinteni 

10:7-12 

Acest pasaj urmărește istoria poporului lui Israel după ce au fost eliberați din robia lor în Egipt. Ei au venit în 

deșert, unde s-au implicat în idolatria imoralităţii sexuale. Mânia lui Dumnezeu a izbucnit împotriva lor, și El a 

ucis, prin șerpi, 23000 dintre ei. Apostolul Pavel ne spune că experiențele lui Israel ne-au fost date ca şi 

exemple și ca şi avertismente. Ce putem noi învăța din experiența înregistrată mai sus? Să fim vigilenți! 

"Deci, dacă crezi că stai în picioare, ia seama să nu cazi." 

Întrebarea 1 

Te poți gândi la un moment în care ai crezut că stăpâneai păcatul ... doar pentru a cădea din nou? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Mulți cursanţi încep să fie victorioşi asupra păcatelor lor din trecut, și, pentru un timp, trăiesc în victorie. Apoi, 

observăm cum mândria se strecoară în răspunsurile lor și e-mailurile lor devin destul de instructive, ca și cum 

ei au devenit brusc o autoritate. Atunci când se întâmplă acest lucru, nu mai este mult până când vor cădea 

din nou, și, de multe ori, nu mai primim niciodată veşti de la ei. Căderea lor se datorează mândriei, iar 

mândria îi ţine în starea lor decăzută. Precauția este critică, mai ales atunci când începem să experimentăm 

victoria. 

Şi a venit la ucenici şi i-a găsit dormind şi i-a zis lui Petru: Aşa, n-aţi putut un ceas să privegheaţi cu Mine! 

Privegheaţi şi vă rugaţi, ca să nu intraţi în ispită. Căci duhul este osârduitor, dar trupul este neputincios. Matei 

26:40-41 

Versetele de mai sus descriu scenariul care duce la trădarea lui Iisus de către Iuda. Iisus a știut că va fi trădat 

și a știut şi că va avea nevoie de putere să îndure evenimentele care urmau, așa că L-a căutat pe Tatăl în 

rugăciune. Iisus îşi învață ucenicii (și pe noi) cum să nu cadă: "Privegheaţi şi vă rugaţi, ca să nu intraţi în 

ispită." 

Ce înseamnă acest lucru pentru noi? Să fim vigilenţi. Fii atent(ă) la dezvoltarea lanțului de evenimente care 

conduce la o cădere în păcat, și elimină o verigă din acest lanţ. Fii atent(ă) la zonele familiare în care ești 

ispitit(ă); fii atent(ă) în momentele în care eşti obosit(ă); fii atent(ă) la perioada de timp care urmează unei 

experiențe spirituale importante; fii atent(ă). Dar nu fii numai atent(ă). Fii atent(ă) și roagă-te. Roagă-te ca 

Dumnezeu să te păzească să nu cazi. Roagă-te pentru harul necesar să înduri ispita, fără a ceda. 
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Întrebarea 2 

Care sunt unele domenii specifice de ispită în care ai nevoie să fi atent(ă)? Cum ne putem ruga pentru tine? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, indiferent de cât de multe victorii am trăit şi indiferent de cât timp am trăit în libertate, 

avem mereu nevoie să fim vigilenți. Carnea este întotdeauna slabă, indiferent de cât de mult timp am fost 

curaţi sau indiferent de cât de puternici suntem în credință. Nu există niciun sfânt în viaţă, care să nu aibă 

carnea slabă, care să nu aibă nevoie să fie atent. Mulți creștini au căzut în minciunile diavolului spre sfârşitul 

vieţii lor. 

Fiţi treji, privegheaţi. Potrivnicul vostru, diavolul, umblă, răcnind ca un leu, căutând pe cine să înghită, căruia 

staţi împotrivă, tari în credinţă, ştiind că aceleaşi suferinţe îndură şi fraţii voştri în lume. 1 Petru 5:8-9 

Pasajul de mai sus ne învață să "ne auto-controlăm și să fim în alertă", tradus prin să "priveghem". Trebuie să 

fim vigilenți, nu numai din cauză că trupul nostru este slab, dar, de asemenea, şi din cauză că inamicul nostru 

este puternic, asemenea unui leu. El umblă urlând în jurul nostru, căutând să ne devoreze. Dacă ne va găsi 

fără să fim atenţi şi fără să ne rugăm, atunci vom fi o pradă ușoară. 

Întrebarea 3 

Ești conștient(ă) de puterea dușmanului tău? Ce experiențe ai avut cu inamicul, în care i-ai simțit puterea? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Christian, personajul principal al cărţii Progresul Pelerinului, a lui John Bunyan, este asaltat de numeroşi 

dușmani. În timp, el învață să fie atent la ei și să se roage pentru ajutor împotriva lor. El scrie acest poem, ca 

răspuns la atacurile surpriză ale dușmanilor săi: 

"Încercările pe care acei oameni le întâlnesc, 

Care sunt ascultători chemării cereşti, 

Sunt multiple, și potrivite pentru carne, 

Și vin, și vin, și vin din nou şi din nou cu putere proaspătă; 

Pentru ca acum, sau altcândva, noi prin acestea 

Să fim luaţi, învinşi, și aruncaţi departe. 

 O, deci pelerinii 

Să fie vigilenţi, și să se păzească pe ei înșiși ca oameni." 

Te rog să observi că scopul încercărilor, ispitelor și atacurilor inamicului este acela ca noi „să fim luaţi, învinşi, 

și aruncaţi departe”. Dușmanul nostru caută să ne arunce departe de credință. 

Căci voi toţi sunteţi fii ai luminii şi fii ai zilei; nu suntem ai nopţii, nici ai întunericului. De aceea să nu dormim 

ca şi ceilalţi, ci să priveghem şi să fim treji. Fiindcă cei ce dorm, noaptea dorm; şi cei ce se îmbată, noaptea 

se îmbată. Dar noi, fiind ai zilei, să fim treji, îmbrăcându-ne în platoşa credinţei şi a dragostei şi punând coiful 

nădejdii de mântuire. 1 Tesaloniceni 5:5-8 

În pasajul de mai sus suntem îndemnați să nu "dormim", o referire nu la odihna de peste noapte, de care are 

nevoie organismul, ci la eșecul de a fi vigilenți împotriva ispitei. Ucenicii din grădină au dormit atunci când ar fi 

trebuit să vegheze și să se roage. Asemenea, şi noi dormim atunci când ne petrecem ziua ignorând puterea 

inamicului și slăbiciunea firii noastre, care lucrează împreună pentru a ne distruge credința. 
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Întrebarea 4 

Ce circumstanţe te-ar putea determina să "dormi", atunci când ar trebui, de fapt, să veghezi și să te rogi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Mike scrie, "Am tendința de a "dormi" spiritual atunci când sunt somnoros fizic. Nu sunt suficient de 

alert pentru a veghea și a mă ruga, și, de multe ori, cad în păcat atunci când sunt obosit. Această lecție m-a 

ajutat să știu că am nevoie să merg la culcare la o oră decentă și să dorm suficient de mult, pentru a nu 

"dormi" spiritual, și pentru a nu fi astfel învins de păcat. Mulțumesc!" 

În continuare, haide să citeşti chiar cuvintele lui Iisus despre vigilență: 

Iar despre ziua aceea şi despre ceasul acela nimeni nu ştie, nici îngerii din cer, nici Fiul, ci numai Tatăl. Luaţi 

aminte, privegheaţi şi vă rugaţi, că nu ştiţi când va fi acea vreme. Este ca un om care a plecat în altă ţară şi, 

lăsându-şi casa, a dat puterea în mâna slugilor, dând fiecăruia lucrul lui, iar portarului i-a poruncit să vegheze. 

Vegheaţi, dar, că nu ştiţi când va veni stăpânul casei: sau seara, sau la miezul nopţii, sau la cântatul 

cocoşilor, sau dimineaţa. Ca nu cumva venind fără veste, să vă afle pe voi dormind. Iar ceea ce zic vouă, zic 

tuturor: Privegheaţi! Marcu 13:32-37 

Întrebarea 5 

Cum ilustrează lecția de astăzi această parabolă? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, Iisus Hristos a declarat că „Cel pe care Fiul îl va elibera, acela va fi cu adevărat liber” 

(Ioan 8:36). O parte din lucrarea Sa de a ne elibera este aceea de a ne ajuta să fim vigilenţi. Nu vrem să fim 

asemenea acelora care au umblat mai mulți ani în victorie, doar pentru a cădea apoi din nou, datorită lipsei 

de vigilență. Veghează și roagă-te. Iată câteva moduri specifice prin care poţi face aceste lucruri: 

1. Asigură-te că faci parte dintr-o Biserică care crede în Biblie (Evrei 10:25). Importanța acestui lucru nu 

poate fi supraapreciată. 

2. Responsabilizează-te zilnic (Eclesiastul 4:9-12; Evrei 3:13). 

3. Caută-L zilnic pe Domnul (Proverbe 2:1-5; Evrei 11:6). 

4. Adu permanent în lumină fiecare păcat cunoscut, și fiecare ispită. Daca te lupţi cu ceva, smerește-te și 

vorbeşte cu cineva despre asta (Ioan 3:19-21). 

Întrebarea 6 

Care sunt alte câteva lucruri pe care le-ai putea face pentru a fi vigilent(ă) împotriva păcatului? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri de luat în considerare: 

N-am pus înaintea ochilor mei lucru nelegiuit. Psalmul 101:3 
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Pentru aceea, încingând mijloacele cugetului vostru, trezindu-vă, nădăjduiţi desăvârşit în harul care vi se va 

da vouă, la arătarea lui Iisus Hristos. 1 Petru 1:13 

Vei fi ca unul care stă culcat în mijlocul mării, ca unul care a adormit pe vârful unui catarg. "M-au lovit... Nu m-

a durut! M-au bătut... Nu ştiu nimic! Când mă voi deştepta din somn, voi cere iarăşi vin". Proverbe 23:34-35 

Voi însă, fraţilor, nu sunteţi în întuneric, ca să vă apuce ziua aceea ca un fur. Căci voi toţi sunteţi fii ai luminii 

şi fii ai zilei; nu suntem ai nopţii, nici ai întunericului. De aceea să nu dormim ca şi ceilalţi, ci să priveghem şi 

să fim treji. Fiindcă cei ce dorm, noaptea dorm; şi cei ce se îmbată, noaptea se îmbată. Dar noi, fiind ai zilei, 

să fim treji, îmbrăcându-ne în platoşa credinţei şi a dragostei şi punând coiful nădejdii de mântuire; că 

Dumnezeu nu ne-a rânduit spre mânie, ci spre dobândirea mântuirii, prin Domnul nostru Iisus Hristos. 1 

Tesaloniceni 5:4-9 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 
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căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 23-a – Bucurându-te de Lumină 

Bine ai revenit, {{user.first_name}}! Astăzi vom examina în profunzime un adevăr pe care l-am discutat pe 

scurt într-o lecție anterioară: Păcatul prosperă în zone ascunse, deoarece întunericul ascunde faptele făcute. 

Cursantul Jeff a scris, "Îmi amintesc cum închideam toate ușile, cum trăgeam draperiile de la geamuri, cum 

lăsam perdelele, cum opream toate luminile din casă, şi apoi, numai după ce totul era în întuneric, cum mă 

așezam la calculator pentru timpul meu de a păcătui în pornografie și auto-gratificare." Ca unui șobolan 

mutant şi canceros, păcatului îi place să se ascundă în întuneric. 

Când eram înrobit de pornografie și de imoralitate, aveam un păcat secret și ascuns. Acesta a fost un 

domeniu din viața mea despre care nu știa nimeni, nici măcar soția mea, protejat de orice lucru care l-ar fi 

putut da în vileag. 

Un pas important înspre obținerea victoriei asupra păcatului este acela de a scoate în lumină această viață 

secretă, și de a o expune. Aceasta este întotdeauna o perspectivă înfricoșătoare, dar în această lecție îţi vom 

oferi câteva linii directoare pentru mărturisirea păcatului tău în modul cel mai puțin dureros. Pe măsură ce 

citeşti, aminteşte-ţi faptul că Dumnezeu este întotdeauna alături de cei care își propun să facă acest lucru. 

Citește versetele următoare și răspunde la întrebările de mai jos: 

Noaptea e pe sfârşite; ziua este aproape. Să lepădăm dar lucrurile întunericului şi să ne îmbrăcăm cu armele 

luminii. 13 Să umblăm cuviincios, ca ziua: nu în ospeţe şi în beţii, nu în desfrânări şi în fapte de ruşine, nu în 

ceartă şi în pizmă; 14  ci îmbrăcaţi-vă în Domnul Iisus Hristos şi grija de trup să nu o faceţi spre pofte.  

Romani 13:12-14 

Întrebarea 1 

Care sunt "faptele întunericului" enumerate în versetul 13 de mai sus? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Care sunt "faptele întunericului" pe care le-ai făcut în trecut? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 3 

Ce ni se spune să facem cu aceste fapte ale întunericului? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 4 

Cum poți "pune deoparte" acele fapte ale întunericului? Fii concret(ă): 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 5 

Cu ce este comparată lumina? 

Cu un element purificator 

Cu căldura 

Cu o armură 

{{user.first_name}}, versetele de mai sus ne spun că lumina este armură. Armura este aceea care îl 

protejează pe un soldat de atacurile inamicului. Lumina este armura spirituală. Inamicul trage întotdeauna în 

noi, în întuneric; odată ce expunem păcatul nostru luminii, beneficiem de protecție faţă de atacurile acestuia. 

Ci îmbrăcaţi-vă în Domnul Iisus Hristos şi grija de trup să nu o faceţi spre pofte.  Romani 13:14 

Dupa ce "punem deoparte" faptele întunericului, trebuie să ne îmbrăcăm în Domnul nostru Iisus Hristos. 

Trebuie să-L punem pe noi, să-L purtăm ca şi protecție împotriva inamicului. După ce am mers la pastorul 

meu și mi-am mărturisit păcatul, expunându-l la lumină, nu numai că am avut parte de protecția oferită de 

lumină, dar, de asemenea, am început să-mi găsesc viața mea în Hristos. Iubeam să studiez Cuvântului lui 

Dumnezeu, să cânt cântece pentru Iisus în particular, să mă rog des și lung și să merg la biserică pentru a 

primi Cuvântul lui Dumnezeu. Deşi nu am știut-o în acel moment, învățam, de fapt, să fac ceea ce spun 

aceste versete: pune deoparte faptele întunericului, și îmbracă-te cu Iisus Hristos. 

Întrebarea 6 

Cum vei începe să te îmbraci cu Iisus Hristos? Fii concret(ă): 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Versetul de mai sus ne spune să lăsăm deoparte lucrurile săvârşite în întuneric, și să ne îmbrăcăm cu Lumina 

lui Iisus Hristos. O parte din îmbrăcarea noastră în Iisus este aceea de a veni în lumină și de a ne mărturisi 

păcatele. 

Nu putem sublinia suficient de mult faptul că, deși ar putea părea înspăimântător să venim în lumină, totuşi, 

este extrem de important să facem acest lucru. O ciupercă care este expusă luminii este stoarsă de puterea 

sa și, în cele din urmă, se uscă și moare. Păcatul care este expus la lumină își pierde toată puterea și, în cele 

din urmă, dispare. În ciuda dificultăţii inițiale de a face acest lucru, merită cu adevărat – în cele din urmă va 

duce la libertate. 

Haide să citim câteva versete suplimentare pe marginea acestui subiect: 

Şi acest lucru s-a făcut cunoscut tuturor iudeilor şi elinilor care locuiau în Efes, şi frică a căzut peste toţi 

aceştia şi se slăvea numele Domnului Iisus. 18  Şi mulţi dintre cei ce crezuseră veneau ca să se 

mărturisească şi să spună faptele lor. 19 Iar mulţi dintre cei ce făcuseră vrăjitorie, aducând cărţile, le ardeau 

în faţa tuturor. Şi au socotit preţul lor şi au găsit cincizeci de mii de arginţi. 20 Astfel creştea cu putere 

cuvântul Domnului şi se întărea.  Fapte 19:17-20 

Versetele care preced acest pasaj arată puterea de vindecare a lui Iisus, El alungând duhurile necurate. 

Atunci când puterea lui Dumnezeu a fost arătată, oamenii au fost împietriţi de frică și au fost uimiți de Numele 

lui Iisus. 

Întrebarea 7 

Versetele 18 și 19 arată că cei care slăveau acum Numele lui Hristos au făcut două lucruri concrete. Care 

sunt cele două lucruri pe care le-au făcut? 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În primul rând, ei "şi-au mărturisit deschis faptele lor rele". Ei şi-au târât păcatul în lumină, şi l-au expus și 

l-au mărturisit. Să ne fie clar acest aspect: nu va fi nicio victorie adevărată asupra pornografiei și asupra 

păcatului sexual fără o "mărturisire deschisă". Știu că este înfricoșător, am trăit şi eu asta, îți amintești? 

Aveam o reputație bună și o poziție bună în comunitate, o familie frumoasă și un loc de muncă bun. Aveam 

multe de pierdut. Dar am devenit atât de speriat că păcatele mele mă vor trage în iad, încât, în cele din urmă, 

a trebuit să mărturisesc. În primul rând m-am mărturisit soției mele, apoi pastorului meu, apoi am cerut o 

iertare generală copiilor mei, apoi partenerilor de responsabilizare de la biserică și, în cele din urmă, pe acest 

site. Acum sunt în lumină, nu-i aşa? 

Întrebarea 8 

După cum ai văzut, Biblia face din mărturisirea păcatului o cerință imperativă pentru găsirea libertăţii. Noi ne 

dorim cu adevărat să te vedem liber(ă) de patimi, așa că, în acest moment, îţi cerem, în cazul în care mai 

există încă vreun păcat nemărturisit în viața ta, să rezolvi imediat situaţia. Mii de oameni au trecut prin acest 

curs și nu cunoaştem nici măcar o singură persoană care să-şi fi găsit libertatea autentică și de durată de 

impuritate sexuală, fără mărturisirea completă a păcatului în faţa oamenilor faţă de care a păcătuit. În acest 

moment, îndrumătorul tău te va încuraja insistent să mărturisești toate păcatele cunoscute, înainte de a 

continua cu cursul. Acest lucru este pentru binele tău; nu vrem să te vedem în viitor cum vei cădea, din cauza 

păcatului nemărturisit. Deci, te rog să ne anunți dacă ai făcut o mărturisire completă, sau dacă mărturisirea 

trebuie să aibă loc în viitorul apropiat. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În al doilea rând, te rog să observi faptul că acești oameni nu s-au limitat numai la mărturisirea publică, ci, de 

asemenea, ei au "amputat radical" acele lucruri care le cauzau păcatul. Ei şi-au ars sulurile în public. 

Numai mărturisirea, de una singură, nu este suficientă pentru a ne îndepărta de la păcat, în viitor. Trebuie să 

existe şi o tăiere, o scoatere afară, o ardere, și o distrugere totală a ceea ce ne împiedică şi ne face să 

cădem. Acest lucru trebuie să fie făcut ca o răzbunare. Noi distrugem ceea ce ne-ar fi distrus pe noi. 

Întrebarea 9 

Ai "ars" (sau ai distrus în alt mod) orice urmă de material păcătos, care, în trecut, te-a făcut să cazi în păcat? 

Dacă nu, acum este momentul, iar astăzi este ziua. Ai tăiat toate relațiile ilicite? Te rog să scrii aici dacă ai 

amputat radical tot ceea ce te face să păcătuiești. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Acum, haide să aruncăm mai multă "lumină" asupra acestui subiect: 

Iar aceasta este judecata, că Lumina a venit în lume şi oamenii au iubit întunericul mai mult decât Lumina. 

Căci faptele lor erau rele. 20 Că oricine face rele urăşte Lumina şi nu vine la Lumină, pentru ca faptele lui să 

nu se vădească. 21 Dar cel care lucrează adevărul vine la Lumină, ca să se arate faptele lui, că în Dumnezeu 

sunt săvârşite.  Ioan 3:19-21 

{{user.first_name}}, ești conștient(ă) de importanța extremă a acestei învățături? Versetele de mai sus ne 

spun că toți cei care fac răul urăsc lumina, și nu vor veni în lumină de teamă că faptele lor vor fi expuse; din 

contră, cei care trăiesc potrivit adevărului vor ieși la lumină. Tu din care categorie faci parte? 
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În cele din urmă, te rog sa observi şi un alt lucru pe care îl produce mărturisirea păcatelor:  

Proorocii tăi ţi-au proorocit vedenii deşarte şi amăgitoare, nu ţi-au dat pe faţă nelegiuirea, ca să abată astfel 

robia de la tine, ci ţi-au făcut proorocii mincinoase şi înşelătoare. Plângerile lui Ieremia 2:14 

Întrebarea 10 

Ce afirmă versetul de mai sus că s-ar fi întâmplat, dacă aceşti profeți falși ar fi expus păcatul poporului? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aşa este! Expunerea păcatului ar fi îndepărtat captivitatea. Refuzul de a mărturisi păcatul duce la captivitate. 

Dar dacă îl mărturisim, atunci vom abate de la noi captivitatea, și vom trăi ca oameni liberi! 

Nu pot să vă descriu uşurarea pe care o simt acum că nu mă mai furișez, încercând să-mi ascund păcatul, 

mereu uitându-mă peste umăr să mă asigur că nu voi fi prins. Mărturisirea și amputarea (împreună cu 

responsabilizarea) vor produce libertatea completă și totală de pornografie și de păcatul sexual, pentru 

totdeauna. 

Căci nu e nimic ascuns ca să nu se dea pe faţă; nici n-a fost ceva tăinuit, decât ca să vină la arătare. Marcu 

4:22 

{{user.first_name}}, ai cumva nevoie de ajutor pentru a face ceea ce trebuie să faci? Daca da, atunci trimite-i 

un e-mail îndrumătorului tău, astfel încât să ne gândim la situaţia ta și să ne rugăm pentru tine, și să te 

sfătuim cum să procedezi. Dar te rog, nu mai continua să te ascunzi și să păcătuieşti în întuneric. Vino în 

lumină! Mărturisește-ţi deschis păcatele și amputează radical ceea ce te face să cazi, și, prin harul lui 

Dumnezeu, vei fi liber(ă)! 

Cursantul John a scris: "Am vrut doar să-ți povestesc despre unele amputări radicale. Noaptea trecută am 

stat de vorbă cu soția mea și mi-am mărturisit păcatul. Ea a fost incredibil de plină de har și mi-a promis să 

mă ajute în lupta mea cu pornografia. Am stabilit împreună că nu voi mai intra pe Internet decât dacă este şi 

ea în preajmă, iar ea mă va responsabiliza cu privire la acest lucru şi cu privire la continuarea cursului Calea 

Purităţii. Am încercat toate aceste lucruri şi înainte, dar diferența este că am încercat mereu să le fac în timp 

ce le ascundeam de soția mea. Păcatul meu era încă în întuneric, cel puțin în propria mea casă. Mulțumesc 

pentru toate rugăciunile tale și pentru că m-ai încurajat să-mi aduc în lumină păcatul." 

Cursantul Tom a scris, "Am terminat cu ascunsul! Mi-am tras păcatul din pivnița vieții mele, și am pus pe el 

luminile de mare intensitate ale unei aeronave. Da, pot vedea cum că dependenţa mea și-a pierdut puterea, 

iar puritatea și libertatea sunt acum ale mele. Slavă lui Dumnezeu!" 

Gânduri de luat în considerare: 

 „Este nădejde pentru viitorul tău”,  

zice Domnul,  

„că fiii tăi se vor întoarce în hotarele lor”. Ieremia 31:17 

Proorocii tăi ţi-au proorocit vedenii deşarte şi amăgitoare, nu ţi-au dat pe faţă nelegiuirea, ca să abată astfel 

robia de la tine, ci ţi-au făcut proorocii mincinoase şi înşelătoare. Plângerile lui Ieremia 2:14 

Unii oameni sunt pur și simplu speriați atunci când se gândesc că trebuie să se mărturisească soțului(soţiei) 

sau altora. Dacă şi tu te simți la fel, te încurajez să citeşti mărturia următoare: 

"Am crescut într-o casă minunată, cu frica lui Dumnezeu, fiind învățat despre Dumnezeu de către părinții mei 

și prin biserică. Nu îmi pot imagina o modalitate mai bună de a fi crescut.  

Îmi amintesc cu greu prima data cand am fost expus la pornografie. Eram abia în adolescență, și eram în 

casa unui prieten, a cărui tată avea unele reviste în baie. Sunt sigur că, la început, a fost doar curiozitate. Îmi 

crea o emoție, şi totuşi, în același timp, trebuie să fi știut că era ceva greșit, pentru că simțeam că era ceva ce 

trebuia ascuns. Nu vroiam să spun nimănui la ce mă uitasem.  
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Nu-mi amintesc cât de mult timp a trecut înainte de următoarea oară când am fost expus la pornografie, dar 

știu că, în cele din urmă, m-am trezit căutând-o de-a lungul anilor de liceu, şi cu unele întreruperi, de-a lungul 

următorilor douăzeci și cinci de ani. Au fost momente în care mă consuma total. A fost o modalitate de a 

scăpa într-o lume de poveste pe care eu am creat-o, dar se termina mereu la fel. Vina! Chiar și cu vinovăție, 

și strigând la Dumnezeu pentru ajutor și putere, m-am trezit din nou în același loc. Am încercat să mă justific, 

gândindu-mă că trebuie să existe o substanță chimică sau un hormon eliberat in mintea mea,  care face să fie 

firesc modul meu de a reacționa în acest fel. Cu toate acestea, știam că era greșit.  

Am auzit odată un bine-cunoscut vorbitor creștin vorbind despre aceste lucruri, care a confirmat că pofta 

desfrânată este păcătoasă, dar că auto-satisfacerea nu e. Atâta timp cât ai putea să-ţi controlezi gândurile, 

vei fi bine. Cine poate face asta?  

De-a lungul anilor m-am trezit cumpărând reviste, deşi numai în zonele în care nu cunoșteam pe nimeni. 

După apariţia Internetului, stăteam în fața calculatorului ore întregi în căutarea a ceva mai interesant, 

împingând limitele din ce în ce mai mult. M-am gândit că dacă m-aş căsători, aș fi capabil să trec peste 

această luptă și, în cele din urmă, să fiu liber. Cu toate acestea, m-am trezit în aceeaşi luptă, şi, ca 

întotdeauna, acoperit cu rușine și vinovăție. Am citit cărţi şi pamflete despre cum să fii liber de această 

dependență, dar nu am reușit niciodată.  

Din disperare, am făcut o căutare pe Internet și am găsit acest curs. De ce nu, m-am gândit. A început 

minunat pentru câteva zile, iar apoi s-a vorbit despre mărturisirea faţă de partenerul tău și despre a avea pe 

cineva care să te responsabilizeze. Nu făcusem asta niciodată. Nimeni nu cunoscuse vreodată secretul meu, 

şi m-a speriat atât de tare, încât eram aproape să nu mai continui cursul. M-am gândit însă să continui cu 

cursul până când voi ajunge la acea zi, și apoi să reevaluez situaţia. Dar, înainte ca acea zi să fii venit, am 

avut o oportunitate de a vorbi cu soția mea despre aceste lucruri, iar ea a fost mult mai doritoare de a mă 

ajuta, decât am crezut eu că ar fi posibil. A fost o nouă speranță, și sentimentul cum să Dumnezeu tocmai 

rupsese lanțurile care mă legaseră de atât de mulți ani.  

Ispitele au continuat, dar, prin harul lui Dumnezeu, au continuat de asemenea şi victoriile. Prin eliminarea 

vehiculelor ispitelor, rămân mai puține lupte care trebuie luptate. Pe măsură ce trece timpul, mintea mea 

continuă să elimine imaginile cu care am hrănit-o atât de mulți ani. Acum, ispitele sunt puține și rare, dar am 

încă nevoie să mă mențin în gardă și să fug de ispită. Voi avea întotdeauna nevoie să-mi umplu mintea cu 

Apa Vie și să mă bucur de noua mea libertate pe care mi-a dăruit-o Hristos." 

Ryan 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 24-a – Să Fugim de Ispită 

{{user.first_name}}, astăzi vom examina o poveste biblică care ne prezintă o victorie – vom învăţa cum a fost 
câștigată victoria și cum putem aplica strategia câștigătoare în propriile noastre vieți. Ai început să te bucuri 
de victorie asupra bolii spirituale mortale numită impuritate sexuală? Și eu! Te rog să citeşti următoarea 
poveste și să răspunzi la întrebările care urmează. 

Şi a lăsat Putifar pe mâna lui Iosif tot ce avea şi, de când îl avea pe el, nu purta grijă de nimic din câte avea, 
fără numai de pâinea ce mânca. Iosif însă era chipeş la statură şi foarte frumos la faţă. 7  Aşa fiind, femeia 
stăpânului său şi-a pus ochii pe Iosif şi i-a zis: "Culcă-te cu mine!" Iar el n-a voit, ci a zis către femeia 
stăpânului său: "De când sunt aici, stăpânul meu nu poartă grijă de nimic în casa sa, ci toate câte are le-a dat 
pe mâna mea. În casa aceasta nu-i nimeni mai mare decât mine şi de la nimic nu sunt oprit decât numai de la 
tine, pentru că tu eşti femeia lui. Cum dar să fac eu acest mare rău şi să păcătuiesc înaintea lui Dumnezeu?" 
10  Dar, deşi ea zicea aşa lui Iosif în toate zilele, el n-o asculta să se culce cu ea, nici să fie cu ea. 11  Se 
întâmplă într-o zi să intre Iosif în casă după treburile sale şi, nefiind în casă vreunul din casnici, 12  ea l-a 
apucat de haină şi i-a zis: "Culcă-te cu mine!" El însă, lăsând haina în mâinile ei, a fugit şi a ieşit afară.  
Geneza 39:6-12 

Întrebarea 1 

Ce i-a spus Iosif soției stăpânului său, atunci când ea a vrut să se culce cu el? 

Cred că da 

Nici gând 

Mă voi mai gândi 

Întrebarea 2 

La cine s-a gândit Iosif atunci când a spus "nu" (versetul 9)? 

La soţul ei 

La el însuşi 

La Dumnezeu 

Întrebarea 3 

De ce a "câștigat" Iosif? Cum a câștigat? Cum vei aplica acest lucru la propria ta situație? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Este foarte dificil să lupţi, atunci când eşti ispitit(ă) în acest fel (așa cum ști şi tu, fără îndoială)! Dar Iosif a fost 
concentrat. Asupra cui a fost el a concentrat? Asupra lui Dumnezeu. Dumnezeu a fost real pentru Iosif, care 
era "conștient" tot timpul, de prezența lui Dumnezeu alături de el. 

Păstrează un contact strâns cu Dumnezeu; vei gasi putere împotriva ispitei și va fi cu mult mai uşor să spui 
"Nu". Data viitoare când vei fi ispitit(ă), acționează ca şi cum Iisus este acolo cu tine. Chiar este! 
Concentrează-te pe El. Bucură-te de prezența Lui, și vei fugi de păcat! 

Te rog să observi un alt element important al acestei povești: păcatul se ţine după noi. Soția stăpânului lui 
Iosif s-a ținut după el – l-a tot presat, l-a tot ispitit. Ea "zicea aşa lui Iosif în toate zilele". 

{{user.first_name}}, ai experimentat, probabil, același lucru şi cu pornografia. Imaginile te asaltează deodată, 
și poate că eşti capabil să le ignori o dată sau de două ori. Dar ele tot vin înapoi, nu-i așa? Le poţi alunga din 
nou, dar în curând, la fel ca şi soția lui Potifar, ele cerșesc, și încearcă să te convingă, și te ispitesc din nou. 
Sau poate că ai pe cineva în viața ta care continuă să te ispitească la păcat - o relație plină de poftă 
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păcătoasă, sau cineva de care ai devenit dependent(ă) din punct de vedere emoţional. Poate că ai rupt chiar 
relaţia, dar acum persoana aceea nu îţi respectă dorințele și continuă să vină după tine, la fel cum a făcut 
soția lui Potifar cu Iosif. 

Pentru a ilustra adevărul că păcatul ne tot presează, te rog să citeşti Judecători 16: 4-18: 

4 După acestea a iubit el o femeie care trăia în valea Sorec şi pe care o chema Dalila.  

5  La aceasta au venit fruntaşii Filistenilor şi i-au zis: "Amăgeşte-l şi află în ce stă puterea lui cea mare şi cum 
l-am putea prinde, ca să-l legăm şi să-l supunem; şi-li vom da pentru aceasta o mie şi o sută de sicli de 
argint".  

6  Şi a zis Dalila către Samson: "Spune-mi şi mie în ce stă puterea ta cea mare şi cu ce să te lege ca să te 
supună?"  

7  I-a răspuns Samson: "De mă vor lega cu şapte vine crude şi încă neuscate, voi ajunge slab şi voi fi ca şi 
ceilalţi oameni".  

8  Atunci i-au adus ei fruntaşii Filistenilor şapte vine crude şi încă neuscate şi ea l-a legat cu ele.  

9  Şi unii stăteau la pândă la ea în odaia de dormit; şi ea a zis către Samson: "Samsoane, Filistenii vin asupra 
ta!" Atunci el a rupt vinele, cum ar fi rupt o aţă de câlţi arşi de foc. Şi astfel nu s-a aflat de unde vine puterea 
lui.  

10  Dalila a zis însă către Samson: "Iată tu m-ai amăgit şi mi-ai spus minciuni. Spune-mi dar cu ce să te lege?  

11  Iar el i-a zis: "De mă vor lega cu funii noi, care să nu mai fi fost întrebuinţate, atunci eu voi slăbi şi voi fi ca 
şi ceilalţi oameni".  

12  Şi a luat Dalila funii noi şi l-a legat, iar cineva pândea. Apoi ea i-a zis: "Samsoane, Filistenii vin asupra ta!" 
Şi el le-a rupt de pe mâinile sale, ca pe nişte aţe.  

13  Atunci Dalila a zis către Samson: "Tu mă amăgeşti mereu şi-mi spui minciuni. Spune-mi drept, cu ce să te 
lege?" Iar el i-a zis: "De vei împleti şapte şuviţe do păr din capul meu şi le vei prinde cu un cui de sulul de la 
războiul de ţesut, atunci eu vai slăbi şi voi fi ca şi ceilalţi oameni".  

14  Şi l-a adormit Dalila pe braţele sale; iar dacă a adormit el, Dalila a luat şapte şuviţe din capul lui şi le-a 
pironit de sulul de la război şi apoi a strigat: "Samsoane, Filistenii vin asupra ta!" Atunci el s-a deşteptat din 
somn şi a smucit războiul împreună cu ţesătura şi nu s-a aflat de unde vine puterea lui.  

15  Dalila însă i-a zis: "Cum de poţi tu spune: "Te iubesc", când inima ta nu este cu mine? Iată, de trei ori m-ai 
amăgit şi nu mi-ai spus în ce stă puterea ta cea mare".  

16  Şi fiindcă ea tot stăruia şi-l necăjea cu vorbele sale în fiecare zi, s-a tulburat sufletul lui până la moarte.  

17  Şi atunci i-a descoperit el toată inima sa şi i-a zis: "Briciul nu s-a atins de capul meu, căci eu sunt nazireu 
al lui Dumnezeu din pântecele maicii mele; de m-ar tunde cineva, atunci s-ar depărta de la mine puterea mea 
şi eu aş slăbi şi aş fi ca ceilalţi oameni".  

18  Văzând Dalila că el i-a descoperit toată inima sa, a trimis de au chemat pe fruntaşii Filistenilor, zicându-le: 
"Veniţi acum, că el mi-a descoperit toată inima sa!" şi au venit la ea fruntaşii Filistenilor şi au adus argintul cu 
ei. Judecători 16:4-18 

Întrebarea 4 

Ce continua Dalila sa îi facă lui Samson? Cum ilustrează acest lucru, modul în care păcatul ne presează şi pe 

noi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Cursantul Marc a scris, "Ea îl ispitea constant pe Sampson spunându-i, "tu nu mă iubești cu adevărat, nu-mi 
vei spune secretul puterii tale, uită-te la tot ce fac pentru tine, eu te iubesc, dar tu mă respingi. O, și apropo, 
ignoră-i pe acei tipi care încearcă să te lege de fiecare dată când îmi spui ceva, ei nu înseamnă nimic". 
Uneori îţi pui întrebări despre eroii pe care i-a ales Dumnezeu. Cu siguranță, Samson era mândru – deoarece 
nimeni nu poate fi atât de prost". 

Întrebarea 5 

Te rog să ne împărtăşeşti o experiență pe care ai avut-o, în care ispita a continuat să se ţină după tine. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dacă vei studia ispitirea lui Adam și a Evei în Grădina Edenului (Facere 3), vei vedea același adevăr, ilustrat 
din nou şi acolo: diavolul a continuat să se ţină după Adam și după Eva, a continuat să-i ispitească, a 
continuat să le argumenteze și i-a slăbit cu fiecare cuvânt. Nu vom câștiga niciodată într-o polemică cu 
diavolul ... iar dacă vom rămâne suficient de mult în polemică cu el, în cele din urmă vom găsi suficient de 
multe scuze pentru a păcătui. Deci, cum putem câștiga împotriva acestor ispite presante? 

FUGI CA ŞI VÂNTUL! 

Fugi de poftele tinereţilor. 2 Timotei 2:22 

Dar tu, o, omule al lui Dumnezeu, fugi de acestea.  1 Timotei 6:11 

Ea l-a apucat de haină şi i-a zis: "Culcă-te cu mine!" El însă, lăsând haina în mâinile ei, a fugit şi a ieşit afară.  
Geneza 39:12 

Întrebarea 6 

Ce a făcut Iosif atunci când soția lui Potifar l-a ispitit? 

A schimbat subiectul, și a început să vorbească cu ea despre vreme. 

A decis să-i vorbească despre Dumnezeu, așa că s-a așezat pe pat cu ea și i-a explicat calea mântuirii. 

Şi-a lăsat haina și a fugit! 

Tânjeşti să poţi să priveşti ispita în faţă şi să-i poţi spune "NU"? Cel mai probabil, nu vom fi niciodată capabili 
să facem acest lucru. Ispita este mult mai puternică decât noi; ea este mai persistentă decât suntem noi; și 
este cu mult mai convingătoare decât noi. Singura noastră speranță este SĂ FUGIM, SĂ FUGIM, SĂ FUGIM. 
Fugi de ea ca și cum ar fi o casă în flăcări. Fugi de ea, indiferent de costuri. Iosif şi-a pierdut mai degrabă o 
haină bună, decât să-şi fi pierdut conștiința cea bună. 

Întrebarea 7 

Ce putem învăța din felul în care s-a ocupat Iosif de această ispită? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul John a scris, "Ieri eram la locul de muncă, lăudându-L pe Dumnezeu și având parte de o perioadă 
de timp foarte plăcută, și, dintr-o dată, imagini de femei au început să mi se plimbe prin minte. Apoi au 
început scuzele. M-am rugat lui Dumnezeu, dar mi se părea că situaţia se înrăutățeşte. Apoi, în timpul cinei, 
cumpăram benzină și după ce am terminat de platit pentru ea, ca şi un fel de magnet, m-am trezit la raftul cu 
reviste, cu inima bătându-mi foarte tare. N-am luat de jos nicio revistă porno, dar, în schimb, Dumnezeu mi-a 
amintit că El ne oferă întotdeauna o cale de ieșire din ispită. În acea secundă am luat o revista New Man, am 
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plătit pentru ea, și am plecat la mașină. În timp ce mă urcam în mașină m-am simţit un pic ușurat și am scos 
un strigăt! Ştiu despre luptele din minte, şi le urăsc și mă supăr atunci când se întâmplă. Mulțumesc lui 
Dumnezeu că mi-a ajutat!" 

Dragă {{user.first_name}}, povestea de mai sus, și o mare parte din conținutul acestei lecții, provine de la un 
prieten pe nume John, care face şi el acest curs. Te rog să observi că el a fugit de ispită. S-ar putea să nu fii 
fost o alergare fizică, dar ideea este că s-a scăpat pe el însuşi de ea. Acest lucru nu este un lucru mic. 
Aceasta este o mare victorie! Pe măsură ce el va continua să îşi dezvolte obiceiul de a fugi, el va merge pe 
drumul său spre victoria de durată. Iosif s-a gândit la Dumnezeu și a fugit. John s-a gândit la Dumnezeu și a 
fugit. Este singura cale de a câștiga. 

Un îndrumător scrie: „Nu cu mult timp în urmă, am primit un mesaj foarte încurajator. Era de la un bărbat, 
căruia i-am fost alături de-a lungul unei perioade foarte dificile a vieţii sale. S-a luptat foarte mult cu 
homosexualitatea şi începuse să fie descurajat, gândindu-se că, pentru el, lucrurile nu se vor schimba 
niciodată. Mesajul lui era despre faptul că plănuise să se întânească la un hotel cu un alt bărbat. Toate 
aranjamentele fuseseră făcute, iar el era în drum spre acel loc. Totuşi, pe drum s-a petrecut cea minunat. El a 
început să simtă prezenţa lui Dumnezeu. Acest bărbat s-a întors din drum şi a mers direct acasă. Aşa că, în 
loc să ia parte la o întâlnire homosexuală, el şi-a petrecut seara cu soţia şi cu copiii săi. M-a sunat să îmi 
spună cât de bine s-a simţit şi cât de bucuros este că a luat decizia cea bună. Simt că a fost un punct de 
cotitură pentru acest bărbat. Dacă continuă să îşi dezvolte obiceiul de a fugi, atunci este pe drumul spre o 
victorie de durată. Atunci când a fugit, Iosif  s-a gândit la Dumnezeu. Acest bărbat s-a gândit la Dumnezeu şi 
a fugit. Este singura cale de a câştiga.” 

Cursantul Dan a scris, "Ea a continuat să stăruie în a-i cere lui Samson secretul său. Se spune că "ea tot 
stăruia şi-l necăjea cu vorbele sale în fiecare zi, şi s-a tulburat sufletul lui până la moarte". Astfel poate fi şi 
ispita – stăruie şi stăruie, până când aproape că te simţi obligat să cedezi. Imaginile care rămân în capul meu 
de la un păcat, stăruie în mine până când dau naştere la un alt păcat. Este un ciclu nesfârșit, care nu poate fi 
întrerupt decât de către Dumnezeu. În special în ceea ce privește pornografia, cea mai grea parte este 
încercarea de a șterge imaginile din capul meu. Au fost momente în care am căzut și imediat am jurat să nu 
mai fac din nou. Mă rugam în mod constant pentru putere, și am constatat că în timp ce mă rugam, imaginile 
stăruiau din nou în mine. Mă rugam să nu cad în ispita de a mă uita la pornografie pe Internet și, în timp ce 
mă rugam, fotografiile de la ultima dată când m-am uitat intrau în mintea mea. Ele făceau astfel încât aproape 
că nu mai vroiam să mă rog pentru asta ... " 

Gânduri de luat în considerare: 

Şi li se va zice: Gătiţi, gătiţi, faceţi drum, daţi la o parte orice piedică din calea poporului Meu. Isaia 57:14 

Iar Dumnezeul nădejdii să vă umple pe voi de toată bucuria şi pacea în credinţă, ca să prisosească nădejdea 
voastră, prin puterea Duhului Sfânt. Romani 15:13 

Clic aici (Anexa a 22-a) pentru a vedea un articol despre auto-gratificare. 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 
noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 
scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 
sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 
Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 
intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 



139 

 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 
când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 25-a – Fugi, Abţine-te, Rezistă 

Astăzi vom studia pasaje din Scriptură care se referă la lupta noastră împotriva impurităţii sexuale. Scopul 

nostru este de a obține înțelegere și ajutor practic în câştigarea acestei bătăli. Te rog să meditezi la 

următoarele pasaje, întrebându-te cum le vei aplica în viața ta. Apoi răspunde la întrebările de mai jos: 

 „Fugi de poftele tinereţilor şi urmează dreptatea, credinţa, dragostea şi pacea, cu cei ce cheamă pe Domnul 
din inimă curată.”  2 Timotei 2:22 

Întrebarea 1 

Versetul de mai sus conţine două porunci. Care sunt acestea? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Cum vei aplica în viața ta aceste două porunci? Prima dintre ele este de a "fugi de poftele rele ale tinereţilor." 

În situația ta specifică, cum vei face asta? Ce dorințe ai tu și cum vei fugi de ele? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 3 

Nu trebuie doar să fugim de dorințele rele, ci trebuie şi să urmărim dreptatea. În situația ta, cum vei face 

asta? Fii concret(ă): 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, te rog să împărtășeşti aceste acțiuni concrete cu partenerul(partenera) tău(ta) de 

responsabilizare, și roagă-l(o) să te ţină responsabil de ele. 

Iată câteva lucruri pe care le-am făcut eu pentru a "urmări dreptatea", atunci când am început calatoria mea 

departe de pornografie și de impuritatea sexuală: 

1. Împreună cu soția mea ne întâlneam cu pastorul nostru în fiecare săptămână, pentru instruire în Cuvânt și 

pentru responsabilizare. 

2. Mă trezeam dimineața devreme și căutam fața lui Dumnezeu, cerându-I să rupă puterea păcatului în viața 

mea. 

3. Împreună cu soția mea am menținut o responsabilizare zilnică în ceea ce privește auto-gratificarea. Știam 

că trebuie să-i spun zilnic cum stau în acest domeniu, până când se va rupe puterea păcatului. 

4. Am studiat multe dintre scrierile Puritanilor și am căutat să învăț din înțelepciunea lor practică și evlavioasă. 

5. Participam la fiecare slujbă pe care o avea biserica noastră, și Îl căutam pe Domnul în timpul ei. 

6. Eu și soția mea aveam devoţionale zilnice în care ne spălam în Cuvântul lui Dumnezeu și Îl căutam pe 

Domnul împreună, ca şi cuplu. 

Întrebarea 4 
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Trebuie să urmărim dreptatea "împreună cu cei ce cheamă pe Domnul dintr-o inimă curată". Îl chemi şi tu pe 

Domnul? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Paharul mântuirii voi lua şi numele Domnului voi chema. Psalmul 116:13 

Atunci voi da popoarelor buze curate, ca toate să se roage Domnului şi cu râvnă să-I slujească Lui. Din 
ţinuturile de cealaltă parte a fluviilor Etiopiei, închinătorii Mei, risipiţii Mei, Îmi vor aduce prinoase. În ziua 
aceea nu te vei mai ruşina de toate faptele tale cu care ai păcătuit împotriva Mea. Sofonie 3:9-11 

Imediat ce am ieşit din pornografie și din imoralitate, mă rugam Domnului să mă elibereze din lanțurile 

păcatului. Îl "chemam pe Domnul" cu sinceritate. Strigam către El de multe ori, implorând milă, cerând ca El 

să mă elibereze, rugându-L să mă facă întreg. {{user.first_name}}, nu ezita să cerşeşti ajutorul lui Dumnezeu 

– prinde-Te de El ca şi cum ar fi singura ta speranță în viață. 

A striga la Dumnezeu și a-L implora cerându-I libertate, nu este un lucru plăcut privirii. Oamenii Îl invocă pe 

Dumnezeu din disperare; disperaţi să primească ajutor, ei plâng și bocesc și se prosternează înaintea Lui. 

Dar nu lacrimile noastre şi nici contorsionarea corpului nostru nu sunt acelea care fac ca rugăciunile noastre 

să fie auzite – ci o inimă care este disperată pentru Dumnezeu. 

Căci nu este deosebire între iudeu şi elin, pentru că Acelaşi este Domnul tuturor, Care îmbogăţeşte pe toţi cei 
ce-L cheamă pe El. Căci: "Oricine va chema numele Domnului se va mântui". Romani 10:12-13 

Iubiţilor, vă îndemn ca pe nişte străini ce sunteţi şi călători aici pe pământ, să vă feriţi de poftele cele trupeşti 
care se războiesc împotriva sufletului. Purtaţi-vă cu cinste între neamuri, ca în ceea ce ei acum vă bârfesc ca 
pe nişte făcători de rele, privind ei mai de aproape faptele voastre cele bune, să preamărească pe 
Dumnezeu, în ziua când îi va cerceta. 1 Petru 2:11,12 

Întrebarea 5 

Versetul al 11-lea de mai sus ne spune că suntem într-un război. Răul se războieşte împotriva sufletului 

nostru, iar noi dăm lupte interioare în fiecare zi. Scopul inamicului este acela de a trage sufletul nostru în iad, 

și, pentru a face acest lucru, el folosește "dorințele păcătoase". Ce trebuie să facem noi cu aceste dorințe 

păcătoase, conform versetului al 11-lea de mai sus? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Abținerea (Ferirea) este metoda biblică de câștigare a luptei împotriva dorințelor rele. Nu trebuie să cedăm şi 
nici să acționăm în alte moduri; trebuie să ne abținem (să ne ferim) de la dorințele rele. În unele privințe, 
această metodă se aseamănă cu filosofia "pur și simplu spune nu" pe care o promovează lumea – dar "pur şi 
simplu spune nu" este doar jumătate din adevăr. Trebuie să mergem mai departe și să ne abținem (să ne 
ferim), și "să ne purtăm cu cinste între neamuri, ca în ceea ce ei acum vă bârfesc ca pe nişte făcători de rele, 
privind ei mai de aproape faptele voastre cele bune, să preamărească pe Dumnezeu, în ziua când îi va 
cerceta." (1 Petru 2:12) Acest verset îi corespunde lui 2 Timotei 2:22, care ne-a învățat nu numai să părăsim 
dorințele rele, dar, de asemenea, şi să urmărim dreptatea. Ambele concepte trebuie îmbrățișate. 

Fiţi treji, privegheaţi. Potrivnicul vostru, diavolul, umblă, răcnind ca un leu, căutând pe cine să înghită, căruia 
staţi împotrivă, tari în credinţă, ştiind că aceleaşi suferinţe îndură şi fraţii voştri în lume. 1 Petru 5:8-9 

Diavolul și păcatul sunt adesea descrise în Biblie ca un leu care caută să ne devoreze. Acest lucru ne spune 
ceva despre puterea inamicului. Omul nu este un adversar pe măsura unui leu, aşa cum au arătat mulţi 
martiri la începutul istoriei bisericii. Păcatul și diavolul sunt foarte puternici, iar scopul lor este de a ne 
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"devora". Ia în considerare Geneza 4:7: Când faci bine, oare nu-ţi este faţa senină? Iar de nu faci bine, 
păcatul bate la uşă şi caută să te târască, dar tu biruieşte-l!" 

Avem un inamic puternic și un trup slab. Această combinație lucrează cu putere și ne poate trage în păcat și 

ne poate răni. Îmi amintesc de momentele în care, cu sinceritate, mă rugam să nu cedez în fața tentației de a 

face sex-chat pe Internet ... dar, de îndată ce apărea ocazia, dorinţa era copleşitoare şi, imediat, cedam. De 

multe ori s-a întâmplat ca întreaga noapte să mă complac în poftele trupului, iar a doua zi să o încep absolut 

epuizat – mintal, emoțional și spiritual. Păcatul se năpustea asupra mea și mă bătea. Deoarece această 

experiență a devenit din ce în ce mai frecventă în viața mea, inamicul aproape că m-a devorat. 

Întrebarea 6 

Conform versetului al 9-lea de mai sus, ce trebuie să facem cu acest leu? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 7 

{{user.first_name}}, cum vei rezista inamicului, în situația ta specifică? Fii concret(ă): 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Fiţi treji, privegheaţi. Potrivnicul vostru, diavolul, umblă, răcnind ca un leu, căutând pe cine să înghită, căruia 
staţi împotrivă, tari în credinţă, ştiind că aceleaşi suferinţe îndură şi fraţii voştri în lume. 1 Petru 5:8-9 

Când am început să ies din pornografie și din impuritate, planul meu de a rezista a fost  amputarea radicală. 
I-am dat pastorului meu calculatorul. Am rezistat tăind accesul la toate ispitele. 

Conform versetului al 9-lea de mai sus, nu trebuie doar să rezistăm diavolului; ci, de asemenea, trebuie şi să 
stăm tari în credință. Cum facem acest lucru? Biblia spune că „credinţa este din auzire, iar auzirea prin 
cuvântul lui Hristos.” (Romani 10:17) Observă că nu spune "Credința vine prin ceea ce ai auzit", ci mai 
degrabă "Credința vine prin auzire". Trebuie să existe o continuă "audiere" a Cuvântului lui Dumnezeu, pentru 
ca credința să rămână activă. Deci vedem că unul dintre modurile de a sta tari în credinţă este acela de a ne 
implica în mod regulat în Cuvântul lui Dumnezeu. 

Întrebarea 8 

În cele din urmă, versetul al 9-lea spune că frații noștri din întreaga lume trec prin aceleași încercări și ispite. 

Te-ai gândit vreodată că tu ai fost singurul(singura) care a păcătuit într-o asemenea manieră oribilă? Te-ai 

simțit vreodată izolat(ă), gândindu-te că nimeni altcineva nu ar înțelege? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Nu este așa! Toţi frații și toate surorile noastre sunt asaltaţi de către inamic; suntem cu toții sub atac prin 
dorințele rele. Ispitele noastre, oricare ar fi ele, indiferent cât de severe sau de pervertite pot fi, nu sunt „peste 
puterea omenească” (1 Corinteni 10:13). 

Ştiu că acest lucru este greu de crezut de către cei care se luptă cu homosexualitatea, dar inamicul îi atacă 
pe toţi fraţii şi pe toate surorile noastre; toţi suntem atacaţi prin diverse ispite şi încercări. Ispitele tale, oricare 
ar fi acestea, indiferent de cât de puternice sau de perverse par să fie, sunt „pe potriva oamenilor”. În ochii lui 
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Dumnezeu, o persoană care se luptă cu homosexualitatea este la fel de păcătoasă ca şi persoanele care se 
luptă cu frica, sau cu minciuna, sau cu lăcomia la mâncare, sau cu alcoolismul. Toate aceste păcate ne 
separă de Dumnezeu şi, dacă nu ar fi Iisus Hristos, toţi am ajunge în flăcările iadului. 

În rezumat: astăzi am învățat să fugim, să ne abținem și să rezistăm. Dar am învăţat, de asemenea, să 
urmărim dreptatea, să trăim vieți evlavioase, și să stăm tari în credință. Am învăţat despre puterea inamicului 
nostru, şi ne-am gândit la unele acțiuni pozitive care ne vor ajuta să ne asigurăm că urmărim dreptatea. Fie 
ca Dumnezeul nostru să ne ajute să facem toate acestea! 

Gânduri de avut în vedere: 

M-am răstignit împreună cu Hristos; şi nu eu mai trăiesc, ci Hristos trăieşte în mine. Şi viaţa de acum, în trup, 
o trăiesc în credinţa în Fiul lui Dumnezeu, Care m-a iubit şi S-a dat pe Sine însuşi pentru mine. Nu lepăd 
harul lui Dumnezeu; căci dacă dreptatea vine prin Lege, atunci Hristos a murit în zadar. Galateni 2:20-21 

Glas se aude pe înălţimi, s-aude plânsul jalnic al fiilor lui Israel, care se tânguiesc pentru că şi-au stricat căile 
lor şi au uitat pe Domnul Dumnezeul lor. Întoarceţi-vă, copii răzvrătiţi, şi Eu voi vindeca neascultarea voastră! 
Ziceţi: Iată venim la Tine, că Tu eşti Domnul Dumnezeul nostru. Cu adevărat în deşert ne-am pus nădejdea în 
dealuri şi în mulţimea munţilor; cu adevărat, în Domnul Dumnezeul nostru este mântuirea lui Israel. Din 
tinereţea noastră această urâciune a mâncat ostenelile părinţilor noştri: oile lor, boii lor, fiii lor şi fiicele lor. Iar 
noi zăcem în ruşinea noastră şi ocara noastră ne acoperă, pentru că am păcătuit înaintea Domnului 
Dumnezeului nostru, şi noi şi părinţii noştri din tinereţea noastră şi până în ziua de astăzi şi n-am ascultat 
glasul Domnului Dumnezeului nostru". Ieremia 3:21-25 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 
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Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 26-a – Nu Te Apropia 

Bine ai revenit! Să începem lecția de azi, cu o poveste. Aceasta este bazată pe un eveniment adevărat, deși 

unele dintre detaliile minore au fost modificate: 

În iulie 1972, un McDonnell Douglas DC-9 având 85 de pasageri și un echipaj compus din cinci membri, 

zbura de la St. Louis la Minneapolis. Era o după-amiază de vară obişnuită, caldă și umedă, aşa cum sunt în 

Midwest, cu numeroase descărcări electrice de-a lungul rutei de zbor. 

După douăzeci și cinci de minute de zbor, Controlul Traficului Aerian a observat că avionul se apropie de 

locul de formare a mai multor furtuni electrice, și i-a transmis prin radio această informație: "Zborul 2164, 

radarul meteo indică faptul că te apropii de o zonă de furtună de nivel 5. Îţi sugerăm o abatere spre est de la 

poziția de 105 grade, în următoarele 10 mile." 

A fost recepţionat răspunsul din partea piloților. "Uh, recepţie, Kansas City Center, vedem descărcările 

electrice. Radarul de la bord indică drept înainte o gaură de trecere prin furtună, la 18 mile distanţă. De 

acord?" 

Controlul traficului aerian a răspuns, "Negativ, zbor 2164, radarul nostru nu confirmă existența unei găuri în 

furtună, îţi sugerăm o abatere estică imediată la dreapta." 

Aceasta este ultima transmisie care a fost înregistrată din acest avion pe benzile controlului traficului aerian: 

"Uh, recepţie, Kansas City Center, vom continua drept înainte. S-ar putea să fie un pic prea aproape, dar noi, 

uh, vedem o gaură de pătrundere." 

Aeronava a pătruns prin cea mai severă parte a furtunii, o furtună electrică de nivel 5, care i-a cauzat 

prăbuşirea şi moartea tuturor cele 90 de persoane de la bord. Ce sa întâmplat? 

Radarul de pe o aeronavă este susceptibil la ceea ce este cunoscut sub numele de ATENUARE, 

incapacitatea de a vedea dincolo de furtuni severe. Pentru că există atât de multă umiditate în furtunile 

severe, radarului aeronavei îi este imposibil să penetreze și să detecteze orice informații meteo imediat în 

spatele furtunii severe. În situația de mai sus, radarul, din cauza atenuării, a prezentat în mod fals existenţa 

unei rute sigure de zbor. Piloții experimentați și bine instruiţi sunt conștienți de problema atenuării, și știu că 

trebuie să rămână în afara tuturor furtunilor. Cheia siguranței este de a nu merge niciodată în apropierea unei 

furtuni. 

Pentru noi, {{user.first_name}}, pornografia este o furtună. Dar ea se poate prezenta ca fiind inofensivă: un 

pic de distracție, ceva ce nu face rău nimănui, o eliberare a energiei sexuale, sau un stimul pentru a face mai 

bine dragoste cu soția(soţul). Și totuși, pornografia este o capcană a diavolului, care a devastat viețile a 

nenumărați oameni. Cum ne ocupăm de această furtună? 

Raspunsul este simplu: Nu te apropia! 

Astăzi, vom citi pasaje din Scriptură care ne avertizează: "Nu te apropia." Citeşte următoarele pasaje și 

răspunde la întrebările de mai jos. Poți descoperi "furtuna" care se apropie? 

Stăteam la fereastra casei mele, şi mă uitam prin zăbrele. Am zărit printre cei neîncercaţi, am văzut printre 

tineri pe un băiat fără minte. Trecea pe uliţă, la colţul unde stătea una din aceste străine, şi a apucat pe calea 

care ducea spre locuinţa ei. Era în amurg, seara, în noaptea neagră şi întunecoasă. Şi, iată că, i-a alergat 

înainte o femeie îmbrăcată ca o curvă şi cu inima şireată. Era bună de gură şi fără astâmpăr; picioarele nu-i 

puteau sta acasă: când în uliţă, când în pieţe, pe la toate colţurile stătea la pândă. Ea l-a îmbrăţişat şi l-a 

sărutat, şi cu o faţă fără ruşine i-a zis: „Eram datoare cu o jertfă de mulţumire, azi mi-am împlinit juruinţele. De 

aceea ţi-am ieşit înainte, să te caut, şi te-am şi găsit. Mi-am împodobit patul cu învelitori, cu aşternut de 

pânzeturi din Egipt; mi-am stropit aşternutul cu smirnă, aloe şi scorţişoară. Vino, să ne îmbătăm de dragoste 

până dimineaţă, să ne desfătăm cu desmierdări! Căci bărbatul meu nu este acasă, a plecat într'o călătorie 

lungă, a luat cu el sacul cu bani, şi nu se va întoarce acasă decât la luna nouă.” Tot vorbindu-i, ea l-a 

ademenit, şi l-a atras cu buzele ei ademenitoare. De odată a început să meargă după ea, ca boul care se 

duce la măcelărie, ca un cerb care aleargă spre cursă, ca pasărea care dă buzna în laţ, fără să ştie că o va 

costa viaţa, până ce săgeata îi străpunge ficatul. Şi acum, fiilor, ascultaţi-mă, şi luaţi aminte la cuvintele gurii 

mele. Să nu ţi se abată inima spre calea unei asemenea femei, nu te rătăci pe cărările ei. Căci ea a făcut să 

cadă multe jertfe, şi mulţi sunt cei pe care i-a ucis ea. Casa ei este drumul spre locuinţa morţilor, drumul care 

pogoară spre locaşurile morţii. Proverbe 7:6-27 
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Întrebarea 1 

În versetul 8, de mai sus, tânărul face ceva prostesc. Ce anume? 

Iese afară cu o singură haină 

Trece prin apropierea unei prostituate 

Întrebarea 2 

Ce cuvânt este folosit pentru a-l descrie pe acest tânăr? 

Fără minte 

Blond 

Capabil 

Întrebarea 3 

Observă natura personală a ispitei. De câte ori utilizează seducătoarea cuvântul "tu" în versetul 15? 

1 

2 

3 

Întrebarea 4 

La ce face apel în acest tânăr, această "notă personală"? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Permite-mi să-ţi împărtăşesc o ilustrare personală: îmi amintesc cum mergeam către camera mea de hotel 
după o zi lungă, şi imediat ce am făcut cotitura pe Spectravision a venit o seducătoare cu un mesaj foarte 
personal: "Te-am aşteptat, am făcut un duş cald şi miros bine doar pentru tine. Haide, în seara asta sunt 
toată a ta!" Poate că ai văzut reclame pentru numerele cu 999: "Vreau să vorbesc cu tine; eu stau aici în 
aşteptarea apelului tău. Hai, ridică telefonul, vreau să vorbesc cu tine." 

Întrebarea 5 

De ce este atât de greu să rezişti acestei forme personale, intime, de comunicare? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 6 

Versetul 18 spune, "Vino, să ne îmbătăm de dragoste până dimineaţă ..." Să vedem cât de bună îţi este 
memoria. În primele zile ale acestui curs, am studiat povestea din Ioan 4 despre "femeia de la fântână." Cum 
se compară versetul 18 mai sus, cu povestea de la Ioan 4? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Jeff a scris, "Trebuie să bem profund din apele vii ale lui Iisus Hristos. El e Fântâna noastră. 
Observ aici partea de verset, ".. până dimineaţă...". Aceasta, foarte evident, nu este o fântână care să aibă 
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vreo rezistenţă. Ea va seca dimineaţa. Aici nu este nimic care să satisfacă. Ea are un sfârşit. Fântâna lui Iisus 
nu are sfârşit. Şi băutura ei ne dă viaţă." 

Versetul 22 afirmă "deodată a început să meargă după ea". Iată problema cu a merge "aproape" de ispită: 
alegerea de a păcatui este adesea făcută brusc şi fără gândire raţională. Dacă acest tânăr ar fi fost rezonabil 
şi raţional, el ar fi putut cântării avantajele comparativ cu dezavantajele. El ar fi putut să fi spus, "Mă voi gândi 
la ceea ce mi-ai spus şi te voi înştiinţa", sau ar fi putut să-i fii cerut sfat unui prieten înainte de a acţiona. Dar 
ispita puternică elimină capacitatea de a fi raţionali, iar deciziile sunt adesea luate imediat. Acest lucru este "a 
acţiona din impuls" în urmările sale cele mai rele. Cu cât suntem mai mult implicaţi în pornografie, cu atât vom 
face mai multe lucruri pur şi simplu din impuls. 

{{user.first_name}}, după ce am fost implicat pentru mai mulţi ani în pornografie, impulsurile mele au început 
să mă stăpânească. Mă trezeam făcând lucruri inadecvate aproape din reflex, fără să mă gândesc - şi mai 
târziu mă întrebam de ce. Acum ştiu că patimile duc la a trăi şi la a acţiona din impuls. 

Întrebare 7 

Ai trăit vreodată acest tip, "din senin", de ispită sexuală? Ce s-a întâmplat? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul David a scris, "Odată am fost la un magazin pornografic şi mi-am cumpărat unele reviste; am decis 
brusc că nu pot aştepta până când ajung acasă pentru a mă uita la ele; am fost atât de ocupat în căutarea lor, 
încât am intrat în maşina din faţa mea." 

Întrebarea 8 

Versetele 22 şi 23 utilizează trei analogii pentru a descrie rezultatul cedării în faţa unei astfel de ispite. Care 
sunt acestea: (o voi scrie eu pe prima) 1. ca boul care se duce la măcelărie 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Este de ajutor să păstrezi în minte care va fi rezultatul final al oricărui păcat. Păcatul conduce în mod 
inevitabil la moarte. Acesta poate duce la moartea fizică, ca şi în cazul lui Ted Bundy şi a numeroase alte 
persoane, sau poate duce la moartea căsniciei tale sau la moartea vieţii tale spirituale. 

Întrebarea 9 

Seducătoarea a promis bucuria vieţii. Dar, potrivit ultimelor versete, unde duc de fapt căile ei? 

La Casa Albă 

La bucuria vieţii 

La moarte şi la mormânt 

Întrebarea 10 

Există doar o singură mustrare în întreg acest pasaj, referitoare la cum să scapi de "sacrificare", de "laţ", de 
"săgeată" şi de "cursă". Se află în versetul 25. Te rog să scrii aici versetul 25. Ar fi o idee bună să memorezi 
acest verset. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Nu te apropia! Uneori, acest lucru este extrem de dificil, deoarece tentaţia este "când în uliţă, când în pieţe, 
pe la toate colţurile stând la pândă". 

Iata aici unele dintre lucrurile pe care le fac eu pentru a evita ispita. Nu mă urc în lift singur cu o femeie; nu 
mă întâlnesc singur cu o femeie; nu dau sfat unei femei, cu excepţia cazului în care soţia mea este prezentă; 
dezasamblez televizorul din camera mea de hotel şi îl duc în camera unui coleg sau la recepţie; nu mă apropii 
de chioşcurile de ziare, din cauza numeroaselor reviste nepotrivite; la casa magazinelor alimentare, "fac un 
legământ cu ochii mei" să nu mă uit la reviste. 

{{user.first_name}}, în 1972 ar fi putut fi evitat un dezastru aerian mortal, dacă piloţii ar fi trăit după principiul 
să nu se apropie. În zbor, atunci când mă confrunt cu un radar care arată furtuni, politica mea numărul unu 
este evitarea. Nu caut găuri şi nici nu încerc să găsesc o scurtătură. În acelaşi mod, atunci când ne ocupăm 
de pornografie, singura abordare sigură este evitarea. "Spini şi curse sînt pe calea omului stricat: cel ce-şi 
păzeşte sufletul se depărtează de ele." (Proverbe 22:5) 

Un cursant a spus: „Mi-am dat seama că, atunci când mă confrunt cu astfel de lucruri, trebuie să fac un 
legământ cu ochii mei, ca să nu mă uit încă o dată. Există câteva locuri în care pur şi simplu nu mă duc. Evit 
anumite magazine şi locurile din oraş care, într-un anumit grad, sunt asociate cu homosexualitatea. De 
asemenea, nu mă mai tund într-un salon, ci la un frizer. Pe scurt, trebuie evitat total orice loc în care 
„atmosfera” pare că ne îndeamnă să ne întoarcem la păcat. Deşi poate părea foarte radical, dar, din cauza 
modelelor care apar pe ambalaje, eu am evitat chiar şi secţiunea cu lenjerie intimă a magazinelor, cu excepţia 
situaţiei în care soţia mea este cu mine şi trebuie să cumpărăm exact astfel de articole. Bineînţeles, nici nu 
mai trebuie spus că este absolut necesar să eliminăm orice acces la pornografie pe calculator.” 

Mulţi dintre cursanţii care se luptă cu homosexualitatea au învăţat foarte rapid să evite utilizarea toaletelor 
publice. Iar atunci când trebuie neapărat să folosească o astfel de toaletă, folosesc întotdeauna cabinele 
închise şi niciodată pişoarele, unde există mai multe ispite vizuale. Îţi dai seama de felul în care acest fapt 
minor poate să fie un ajutor imens pe calea către puritate şi libertate? 

Întrebarea 11 

Care au fost domeniile tale de ispită în trecut? Descrie planul tău de evitare. Cum "nu te vei apropia" de ele 
de acum înainte? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 12 

Te rog să ne spui cum te simţi azi. Ce se întâmplă în viaţa ta, şi cum să ne rugăm pentru tine? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri de luat în considerare: 

Nu intra pe cărarea celor răi, şi nu umbla pe calea celor nelegiuiţi! Fereşte-te de ea, nu trece pe ea; ocoleşte-
o, şi treci înainte!   Proverbe 4:14-15 

Ci îmbrăcaţi-vă în Domnul Iisus Hristos, şi nu purtaţi grijă de firea pământească, pentru ca să-i treziţi poftele. 
Romani 13:14 

Să vă feriţi de lucrurile jertfite idolilor, de sânge, de dobitoace sugrumate, şi de curvie, lucruri de care, dacă vă 
veţi păzi, va fi bine de voi. Fapte 15:29 
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Feriţi-vă de orice înfăţişare a răului. 1 Tesaloniceni 5:22 

Căci toate câte s-au scris mai înainte, s-au scris spre învăţătura noastră, ca prin răbdarea şi mângâierea, 
care vin din Scripturi, să avem nădejde. Romani 15:4 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 27-a – Crescând În Hristos 

Bun venit înapoi, {{user.first_name}}. Învăţătura de astăzi va aduce încurajare celor ce se poticnesc, va întări 
credinţa celor care au început să depăşească ispitele şi va confirma credinţa celor care umblă în victorie. 

Începe prin citirea următorului pasaj, şi apoi răspunde la întrebările de mai jos. 

Vă scriu vouă, copiilor, fiindcă iertate v-au fost păcatele pentru numele Lui. Vă scriu vouă, părinţilor, pentru că 
aţi cunoscut pe Cel ce este de la început. Vă scriu vouă, tinerilor, fiindcă aţi biruit pe cel viclean. V-am scris, 
copiilor, pentru că aţi cunoscut pe Tatăl. V-am scris, părinţilor, fiindcă aţi cunoscut pe Cel ce este de la 
început. Scris-am vouă, tinerilor, căci sunteţi tari şi cuvântul lui Dumnezeu rămâne în voi şi aţi biruit pe cel 
viclean.   1 Ioan 2:12-14 

Observa cele trei grupuri diferite cărora se adresează, mai sus, apostolul Ioan: 

1. Copii - versete 12, 13 

2. Tineri - versetele 13, 14 

3. Părinţi - versetele 13, 14 

Viaţa creştină este una în continuă creştere, dezvoltare și maturizare. Putem învăţa multe în lupta noastră 
împotriva pornografiei şi păcatului sexual, studiind ceea ce a scris Ioan pentru fiecare dintre grupurile de mai 
sus. 

Întrebarea 1 

Apostolul Ioan scrie, mai sus, două lucruri despre "copii". Care sunt cele două lucruri? 

Au strigat mult şi şi-au vărsat mâncarea 

Le-au fost iertate păcatele, şi L-au cunoscut pe Tatăl 

Au căzut adesea şi şi-au julit genunchii 

Apostolul Ioan le scrie copiilor: "v-au fost iertate păcatele pentru numele Lui" şi "aţi cunoscut pe Tatăl". Am 
ajuns în familia creştină prin naşterea din nou, iar prin hrănirea cu laptele pur al Cuvântului lui Dumnezeu, am 
devenit repede copii. Dar copiii cad adesea, {{user.first_name}}, aşa că Ioan a fost atent să îi asigure că au 
fost iertaţi. 

Întrebarea 2 

Ai venit în familia lui Dumnezeu prin iertarea păcatelor tale? 

Da 

Nu 

Copiii mici, atunci când învaţă să meargă, se poticnesc şi cad adesea; este parte a procesului de creştere. 
Iniţial, copiii mici mai mult cad, decât merg. De aceea trebuie să fim precauţi, atunci când ne ocupăm de 
aceia care cad mult – aceştia se poate să nu fi fost mântuiţi şi să trăiască în păcat, sau se poate să fi fost 
mântuiţi, dar să fie încă copii care învaţă încă să meargă. Fii atent în judecarea acelora care cad adesea! 

Te rog să ne oferi comentariile tale asupra versetelor următoare din Scriptură: 

Întrebarea 3 

Căci cel neprihănit de şapte ori cade, şi se ridică, dar cei răi se prăbuşesc în nenorocire. Proverbe 24:16 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Te rog să ne oferi comentariile tale asupra versetelor următoare din Scriptură: 

Întrebarea 4 

Atunci Petru s-a apropiat de El, şi I-a zis: „Doamne de cîte ori să iert pe fratele Meu când va păcătui împotriva 
mea? Pînă la şapte ori?” Iisus i-a zis: „Eu nu-ţi zic până la şapte ori, ci până la şaptezeci de ori câte şapte.  
Matei 18: 21-22 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Pasajul de astăzi din 1 Ioan, ne spune cum se naşte cineva din nou - printr-o relaţie cu Dumnezeu. Iisus a 
spus, "Şi viaţa veşnică este aceasta: să Te cunoască pe Tine, singurul Dumnezeu adevărat şi pe Iisus 
Hristos, pe care L-ai trimis Tu." (Ioan 17: 3). Cunoaşterea lui Dumnezeu începe cu primirea iertării Lui: 
"păcatele tale au fost iertate pentru numele Lui." 

Copilul mic în Hristos are o relaţie cu Dumnezeu care se bazează pe iertare. Se poate ca el să nu fi crescut 
mult dincolo de această relaţie iniţială şi se poate ca el să se împiedice la fel de mult ca la început. Dar Ioan 
pune accentul pe iertarea pentru copilul mic. Unii dintre noi simt ca tot ceea ce facem  este să ne poticnim şi 
să cădem. Dacă la fel simţi şi tu, continuă să cauţi harul de la Dumnezeu, deoarece cu creşterea vine şi 
puterea. 

Apoi, Ioan le scrie tinerilor: "aţi biruit pe cel viclean" şi "sunteţi tari şi cuvântul lui Dumnezeu rămâne în voi şi 
aţi biruit pe cel viclean". 

Cum putem şti noi dacă progresăm în viaţa creştină? Începem să câştigăm bătălii. Cuvântul lui Dumnezeu 
devine sabia noastră, cu care îl înfrângem pe cel rău. Tânărul în Domnul începe să umble în victorie asupra 
inamicului, prin cuvântul lui Dumnezeu. Pentru noi, aceasta înseamnă că nu mai trăim în impuritate sexuală, 
ci ne-am însuşit instrumentele din Scriptură să fim puternici în Domnul şi să depăşim ispita. 

Pentru mulţi ani din viaţa mea am fost, din punct de vedere spiritual, un copil mic care se poticnea tot timpul. 
Am căzut de multe ori şi apoi m-am pocăit, doar pentru a cădea din nou - uneori în aceeaşi zi. Acest lucru a 
continuat pentru mult prea mult timp, şi nu am avut pe nimeni care să mă ajute în creşterea duhovnicească. 
Am vorbit cu mai mulţi pastori, dar ei nu au avut înţelegerea spirituală necesară pentru a mă ajuta, aşa că am 
rămas pipernicit în creşterea mea şi subnutrit. Nu am reuşit să prosper. 

Dar apoi, prin asistenţa pastorului meu, am învăţat principiile care stau la baza acestui curs, şi am 
experimentat un salt în creşterea spirituală. Pastorul meu m-a ajutat să înţeleg cum să aplic principiile 
amputării radicale, responsabilizării, mărturisirii păcatului, şi studiului regulat al Scripturii - iar acum umblu în 
biruinţa continuă asupra păcatului. Eu nu sunt fără de păcat; aceasta nu se întâmplă în această viaţă. Dar, 
prin harul lui Dumnezeu, umblu în biruinţă asupra patimilor - şi acum Dumnezeu mă foloseşte pe mine pentru 
a-i ajuta şi pe alţii! 

Pot să urmăresc creşterea harului în viaţa mea. Am pornit de la a fi un om nemântuit, care trăia continuu în 
păcat; am trecut apoi la a fi un copil mic, care se poticnea adesea; apoi am devenit un tânar care ştie cum să 
lupte împotriva păcatului folosind principiile din Cuvântul lui Dumnezeu; şi apoi un părinte care îi ajută pe alţii. 

Întrebarea 5 

Potrivit 1 Ioan 2, care este dovada că cineva a trecut de la a fi un "mic copil", la a fi un "tânăr?" 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Te rog să ne oferi comentariile tale asupra versetelor următoare din Scriptură: Autorul pare a fi un "mic copil" 
sau un "tânăr"? 
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Întrebarea 6 

Căci ştim că Legea e duhovnicească; dar eu sunt trupesc, vândut sub păcat. Pentru că ceea ce fac nu ştiu; 
căci nu săvârşesc ceea ce voiesc, ci fac ceea ce urăsc. Iar dacă fac ceea ce nu voiesc, recunosc că Legea 
este bună. Dar acum nu eu fac acestea, ci păcatul care locuieşte în mine. Fiindcă ştiu că nu locuieşte în 
mine, adică în trupul meu, ce este bun. Căci a voi se află în mine, dar a face binele nu aflu; Căci nu fac binele 
pe care îl voiesc, ci răul pe care nu-l voiesc, pe acela îl săvârşesc. Iar dacă fac ceea ce nu voiesc eu, nu eu 
fac aceasta, ci păcatul care locuieşte în mine. Găsesc deci în mine, care voiesc să fac bine, legea că răul 
este legat de mine. Că, după omul cel lăuntric, mă bucur de legea lui Dumnezeu; Dar văd în mădularele mele 
o altă lege, luptându-se împotriva legii minţii mele şi făcându-mă rob legii păcatului, care este în mădularele 
mele.  Romani 7: 14-23 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Acest pasaj a fost interpretat în diferite feluri. Unii îl văd aici pe Pavel ca fiind o persoană nemântuită, pentru 
că el pare să fie înrobit de păcat, şi oarecum fără speranţă. Alţii văd acest pasaj ca fiind o perioadă de timp 
din viaţa lui Pavel, când acesta era un creştin imatur, înainte ca el să fi ajuns la maturitate. Alţii încă văd acest 
lucru ca pe o experienţă în continuă desfăşurare în viaţa lui Pavel, deoarece lupta cu păcatul continuă 
permanent în această viaţă. În orice caz, ceea ce este clar, este că creşterea se produce într-adevăr în viaţa 
unui creştin, şi, în cele din urmă, patima îşi pierde puterea pe care a avut-o asupra noastră. 

În cele din urmă, Ioan le scrie părinţilor: "aţi cunoscut pe Cel ce este de la început". Părintele matur în 
Domnul, este din nou caracterizat printr-o relaţie: el este încă dependent de cuvântul lui Dumnezeu, dar 
atenţia lui completă este acum pe Dumnezeu. El este caracterizat de această relaţie cu Domnul. Ca un tată, 
el are copii duhovniceşti, care beneficiază de experienţa şi de îndrumarea sa. 

Întrebarea 7 

Poţi vedea creşterea în Domnul, care este descrisă în pasajul de mai sus? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cum se leagă pasajul următor de lupta noastră cu impuritatea sexuală? 

Întrebarea 8 

Când eram copil, vorbeam ca un copil, simţeam ca un copil; judecam ca un copil; dar când m-am făcut 
bărbat, am lepădat cele ale copilului. 1 Corinteni 13: 11 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 9 

Copil, tânăr sau părinte - ce eşti, {{user.first_name}}? Cum poţi să îţi dai seama ce categorie ţi se potriveşte 
acum? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Oricare ar fi nivelul tău de maturizare, te rog să ştii că există creştere pentru fiecare dintre noi. Cursul Calea 
Purităţii este conceput să ne ajute în creşterea noastră, pornind de la stadiul de copii mici, care cad adesea 
(începutul cursului), trecând prin stadiul de tineri care ştiu cum să lupte şi sunt caracterizaţi de câştigarea de 
lupte (partea de mijloc a cursului), şi până la stadiul de părinţi, care produc fructe sub forma altor "copii" 
(îndrumătorii). 

Continuă să creşti, drag copil, şi te rog să ştii că victoria se află la următoarea cotitură! Luptă din greu, tinere, 
pentru că adversarul tău este suparat pe tine. Părinte, bucură-te de intimitatea ta cu Dumnezeu, şi 
încurajază-i pe cei mici să crească în Domnul. 

Întrebarea 10 

Cum este viaţa ta? Care sunt luptele tale, ispitele şi frustrările? Care sunt domeniile în care te descurci bine? 
Te rugăm să ne spui ce mai faci. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri de luat astăzi în considerare: 

De aceea te voi binecuvânta cu binecuvântarea Mea şi voi înmulţi foarte neamul tău, ca să fie ca stelele 
cerului şi ca nisipul de pe ţărmul mării şi va stăpâni neamul tău cetăţile duşmanilor săi; şi se vor binecuvânta 
prin neamul tău toate popoarele pământului, pentru că ai ascultat glasul Meu". Geneza 22:17-18 

Şi Eu îţi zic ţie, că tu eşti Petru şi pe această piatră voi zidi Biserica Mea şi porţile iadului nu o vor birui. Şi îţi 
voi da cheile împărăţiei cerurilor şi orice vei lega pe pământ va fi legat şi în ceruri, şi orice vei dezlega pe 
pământ va fi dezlegat şi în ceruri. Matei 16:18-19 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 28-a – Sfinţirea 

{{user.first_name}}, te-ai întrebat vreodată care este voia lui Dumnezeu pentru viaţa ta? Astăzi vom explora 
acest subiect şi vom lua în considerare următoarele întrebări: 

- Care este voia lui Dumnezeu pentru viaţa noastră? 

- Cum o găsim? 

- Cum o trăim? 

- Care este legătura dintre voia lui Dumnezeu şi robia sexuală? 

1 În sfârşit, fraţilor, vă rugăm şi vă îndemnăm în Domnul Iisus, ca aşa cum aţi primit de la noi dreptar cum se 
cuvine să umblaţi şi să plăceţi lui Dumnezeu - în care chip şi umblaţi - aşa să sporiţi tot mai mult. 2 Fiindcă 
ştiţi ce porunci v-am dat, prin Domnul Iisus. 3 Căci voia lui Dumnezeu aceasta este: sfinţirea voastră; să vă 
feriţi de desfrânare, 4 ca să ştie fiecare dintre voi să-şi stăpânească vasul său în sfinţenie şi cinste, nu în 
patima poftei cum fac neamurile, care nu cunosc pe Dumnezeu. Şi nimeni să nu întreacă măsura şi să nu 
nedreptăţească pe fratele său, în această privinţă, căci Domnul este răzbunător pentru toate acestea, după 
cum v-am şi spus mai înainte şi v-am dat mărturie. Căci Dumnezeu nu ne-a chemat la necurăţie, ci la sfinţire. 
De aceea, cel ce dispreţuieşte (acestea), nu dispreţuieşte un om, ci pe Dumnezeu, Care v-a dat pe Duhul 
Său cel Sfânt.  1 Tesaloniceni 4:1-8 

Întrebarea 1 

În acest pasaj, Pavel vorbeşte despre evitarea imoralităţii sexuale, despre controlul asupra trupurilor noastre, 
şi despre o viaţă sfântă. Dar în versetul 1, înainte ca el să menţioneze toate acestea, oferă un motiv. Care 
este acest motiv? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Te rog să ne spui, folosind propriile tale cuvinte, de ce crezi că Pavel oferă acest motiv pentru o viaţă sfântă? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Există nenumărate motive bineîntemeiate pentru care noi ar trebui să evităm imoralitatea sexuală. Cu toate 
acestea, dacă suntem creştini, motivaţia noastră principală pentru urmărirea purităţii trebuie să fie aceea de 
a-I plăcea Domnului. Înainte de a-L cunoaşte pe Iisus Hristos, am trăit astfel încât să ne facem plăcere nouă 
înşine, dar acum dorim foarte serios să-I plăcem Lui, iar nu nouă înşine. O dorinţă sinceră de a-I plăcea Lui 
va conduce la a rezista diavolului, la a părăsi plăcerea imoralităţii sexuale şi la a ne controla trupul într-un 
mod care este sfânt. 

Întrebarea 3 

Compară, te rog, motive tale din trecut, pentru care ai dorit să te eliberezi de impuritate, cu motivele tale din 
prezent. Cum diferă motivele tale actuale, de motivele tale din trecut? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Atunci când ne oferim pe noi înşine pornografiei sau impurităţii sexuale, procesul de înrobire creşte. Vrem mai 
multe poze; căutăm continuu ceva nou şi diferit; trecem de la pornografie softcore, la pornografie hardcore; 
ne schimbăm partenerul cu care facem sex. Vom dori întotdeauna mai mult. 

Cursantul Paul a scris: "Pofta mea m-a atras mai adânc şi mai adânc în activităţi mai riscante şi mai perverse. 
După un timp, femeile nu au mai fost la fel de interesante pentru mine ca înainte, şi m-am trezit derivând în 
erotica homosexuală. Acest lucru era ceva care în trecut, înainte de a deveni captiv ciclului "mai mult", mi-ar fi 
trezit repulsie." 

Întrebarea 4 

Dar atunci când noi ne prezentam pe noi înşine Domnului şi devenim robi ai lui Hristos, intrăm pe o cale de 
creştere a dreptăţii. Ce instrucţiuni dă Pavel, în versetul 1 de mai sus, cu privire la aceasta? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 5 

Versetul 3 de mai sus ne spune foarte clar care este voia lui Dumnezeu. Te rog să scrii aici versetul 3: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 6 

În conformitate cu versetul 4, ca şi creştini, noi trebuie să "învăţăm ceva". Ce? 

Să vorbim corect 

Să-i facem pe oameni să Îl aleagă pe Hristos 

Să ne controlăm trupurile 

Întrebarea 7 

Versetul 5 îi descrie pe cei care trăiesc în "patima poftei". Ce termen utilizează pentru aceştia? 

Erotic 

Neamurile 

Pavel îi instruieşte pe creştini să nu trăiască precum vecinii lor păgâni, care nu l-au cunoscut pe Dumnezeu. 
Păgânii şi-au trăit viaţa lor în poftă, dându-se perversiunilor sexuale şi imoralităţii. 

Istoria înregistrează faptul că pornografia a jucat un rol foarte important în cultura din zilele lui Pavel. "Arta" 
pornografică era abundentă. Aceasta a fost o cultură înstrăinată de Dumnezeu, un popor care se "închina" 
sexului în toate perversiunile sale. Descrierea pe care Pavel o face acestor persoane ca fiind "cei care nu îl 
cunosc pe Dumnezeu" este semnificativă; cunoaşterea lui Dumnezeu este ingredientul cheie care ne permite 
să "scăpăm de stricăciunea poftei care este în lume". (2 Petru 1:4). 

Întrebarea 8 

Potrivit versetului 6, ce va face Dumnezeu cu oamenii care trăiesc în acest fel? 

Le va trece cu vederea păcatul 
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Îi va pedepsi 

Îi va înţelege 

Întrebarea 9 

Cum consolidează versetul următor, acest lucru? "Cinstită să fie nunta întru toate şi patul nespurcat. Iar pe 
desfrânaţi îi va judeca Dumnezeu.” (Evrei 13:4) 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 10 

Versetul 7 identifică "chemarea" creştinului. Care este aceasta? 

De a face prozeliţi 

De a asculta de poruncile lui Dumnezeu 

De a trăi o viaţă sfântă 

Întrebarea 11 

Ce faci tu cu chemarea ta? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, pe măsură ce vom căuta "tot mai mult" să trăim o viaţă pură în Hristos, vom avea 
oportunităţi de a-i încuraja şi pe alţii spre o viaţă sfântă. Unii s-ar putea să asculte şi să ţină seama de 
avertismentele şi de instrucţiunile noastre. Alţii se vor agăţa de păcat şi vor încerca să se justifice pe ei înşişi. 
Am auzit diferite scuze de la oameni care nu vor să-şi părăsească păcatul. Din păcate, unii dintre aceşti 
oameni folosesc chiar limbajul duhovnicesc pentru a respinge adevărul. Iată aici un exemplu, luat dintr-un e-
mail pe care l-am primit: 

"Atunci când am fost mântuit şi regenerat de către şi prin Duhul Sfânt (deoarece mântuirea precede 
regenerarea), Dumnezeu mi-a arătat că harul, mila şi bunătatea Sa sunt acolo, gata să ierte orice păcat pe 
care l-am comis vreodată, precum şi păcatele pe care voi continua să le fac, ca un copil născut din nou, 
adoptat şi cumpărat prin harul lui Dumnezeu. El nu aşteaptă de la mine perfecţiune; de asemenea, El nici nu 
pretinde (sub această dispensă de har) ca eu să părăsesc tot păcatul pentru ca El să mă iubească. Harul său 
creşte cu păcatul meu, şi este amplificat de fiecare dată când eu cad. Nu, nu am părăsit auto-gratificarea şi 
nici pornografia, dar rămân totuşi convins că Îl cunosc pe Dumnezeu, şi că sunt cunoscut de către 
Dumnezeu, şi iubit necondiţionat. Voi rămâne copilul Lui, şi nu am nevoie să-mi spui tu să părăsesc păcatul. 
Dumnezeu ştie că sunt o fiinţă umană care trăieşte în trup, şi înţelege slăbiciunile cărnii mele." 

Observă amestecul de adevăr şi de eroare din mesajul său. În ciuda limbajului religios, această persoană nu 
poate să părăsească păcatul, şi este ostilă faţă de încurajările şi avertismentele de a face acest lucru. 

Întrebarea 12 

Potrivit versetului 8 de mai sus, atunci când oamenii resping învăţătura despre evitarea imoralităţii, pe cine 
resping ei de fapt? 

Pe persoana care i-a avertizat 

Învăţăturile oamenilor 
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Pe Dumnezeu 

În cazul în care doreşti să te bucuri de învăţături suplimentare, avem un material adiţional. Este vorba despre 
un articol despre stima de sine. Pentru a citi articolul, te rog să faci clic aici (Anexa a 23-a). 

Cum au de a face următoarele pasaje cu situaţia descrisă mai sus? 

Întrebarea 13 

"Dar eu voi veni la voi degrabă - dacă Domnul va voi - şi voi cunoaşte nu cuvântul celor ce s-au semeţit, ci 
puterea lor. Căci împărăţia lui Dumnezeu nu stă în cuvânt, ci în putere. " 1 Corinteni 4:19-20 

Nu ştiţi, oare, că nedrepţii nu vor moşteni împărăţia lui Dumnezeu? Nu vă amăgiţi: Nici desfrânaţii, nici 
închinătorii la idoli, nici adulterii, nici malahienii, nici sodomiţii, Nici furii, nici lacomii, nici beţivii, nici 
batjocoritorii, nici răpitorii nu vor moşteni împărăţia lui Dumnezeu. Şi aşa eraţi unii dintre voi. Dar v-aţi spălat, 
dar v-aţi sfinţit, dar v-aţi îndreptat în numele Domnului Iisus Hristos şi în Duhul Dumnezeului nostru. 1 
Corinteni 6:9-11 

Iar cei ce sunt ai lui Hristos Iisus şi-au răstignit trupul împreună cu patimile şi cu poftele. Galateni 5:24 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

De aceea, cel ce dispreţuieşte (acestea), nu dispreţuieşte un om, ci pe Dumnezeu, Care v-a dat pe Duhul 
Său cel Sfânt.  1 Tesaloniceni 4:8 

Care este voia lui Dumnezeu pentru viaţa noastră? Ca noi să fim sfinţiţi, ca noi să evităm imoralitatea 
sexuală, şi ca noi să învăţăm cum să ne controlăm trupurile într-un mod care îl onorează pe Domnul. Motivul 
nostru pentru a face acest lucru este acela de a trăi într-un mod care Îi face plăcere Domnului. Complacerea 
în impuritatea sexuală este un păcat; dacă nu ne pocăim de acest păcat, el va aduce asupra noastră 
pedeapsa Domnului. Dacă cineva respinge această învăţătură, Îl respinge pe Dumnezeu. Dacă vom continua 
în aceste păcate, înseamnă că nu Îl cunoaştem pe Dumnezeu. "Limbajul duhovnicesc" nu Îl poate păcăli pe 
Dumnezeu, care ne cheamă să trăim o viaţă sfântă şi pură. Dumnezeu ni-L dă pe Duhul Său cel Sfânt pentru 
a ne chema afară din sclavia păcatului, pentru a ne face puri şi pentru a ne permite să trăim vieţi sfinte. 

Scriptura ne avertizează să nu ispitim harul lui Dumnezeu în nicio zonă de imoralitate sexuală: 

Nici să ne desfrânăm cum s-au desfrânat unii dintre ei, şi au căzut, într-o zi, douăzeci şi trei de mii; nici să 
ispitim pe Domnul, precum L-au ispitit unii dintre ei şi au pierit de şerpi.  1 Corinteni 10:8-9 

{{user.first_name}}, noi toţi, cei de la cursul Calea Purităţii, am trăit în trecut într-o formă de imoralitate 
sexuală. În timpul robiei mele faţă de pornografie, m-am răzvrătit împotriva lui Dumnezeu şi am ispitit harul 
Său prin faptul că nu mi-am părăsit păcatele. Dumnezeu a fost răbdător cu mine, şi, la timpul Său, mi-a dăruit 
pocăinţă. Există har pentru toţi cei care se întorc de la păcatul lor şi înspre Hristos; şi harul ne permite să 
trăim acum o viaţă sfântă, indiferent de situaţia în care am fost în trecut. Harul nu iartă doar pedeapsa pentru 
păcatele noastre, lăsându-ne în continuare sub puterea păcatului. Ci harul ne iartă şi ne ajută; ne iartă şi ne 
dă putere. Şi face acest lucru "tot mai mult", pe măsură ce creştem în har. 

Te rog să iei aminte la acest avertisment scris de L. Eiland: 

1 Va fi prea târziu pentru tine să plângi, când ziua milei a trecut de tine! Când noaptea solemnă, de disperare 
întunecată, va veni peste tine şi se va opri acolo! 

2 Va fi prea târziu, când moartea a prescris uşa, plângerea ta nu va mai fi auzită! Respins, acolo, sufletul tău 
va fi închis afară, pentru eternitate! 

3 Nu vei lua aminte la glasul de astăzi, care te invită să te supui lui Hristos? Şi să fii pregătit(ă) pentru a intra 
acolo, pentru a purta o haină curată şi fără pată?  

4 Nu mai trăi în păcat! Fă acest pas foarte important! Ieşi afară, acolo unde Hristos îţi poate atinge sufletul, ca 
să te vindeci chiar în acest moment! 



159 

 

Corul - Prea târziu, prea târziu, sărmane suflete tremurând! O, oare aceasta va fi soarta ta? Prea târziu, prea 
târziu pentru a te vindeca! Prea târziu, prea târziu, prea târziu! 

"Prea târziu" de F.L. Eiland 

Gânduri de luat în considerare: 

Atunci tu vei fi la adăpost, căci vei fi plin de nădejde, te vei simţi ocrotit şi te vei culca fără grijă. Te vei întinde 
fără ca să te strâmtoreze nimeni şi mulţi vor răsfăţa obrazul tău. Dar ochii nelegiuiţilor tânjesc şi loc de 
scăpare nu au, iar nădejdea este când îşi vor da sufletul. Jov 11:18-20 

Pentru a citi un scurt mesaj  de la mine într-o fereastră separată, te rog sa faci clic aici (Anexa a 24-a). 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 
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Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 29-a – Identitatea Noastră În Hristos 

Îţi mulţumim pentru faptul că continui cu cursul Calea Purităţii! Astăzi vom lua în considerare: 

1. Moştenirea noastră glorioasă ca şi copiii lui Dumnezeu 

2. Identitatea noastră în Hristos 

Una dintre minciunile lui Satana este aceea că credinţa în Hristos într-adevăr nu are niciun efect asupra vieţii 
noastre - că noi nu ne-am schimbat şi că am rămas şi rămânem aceiaşi vechi păcătoşi care am fost 
întotdeauna. Dar Cuvântul lui Dumnezeu ne spune adevărul despre ceea ce se întâmplă într-adevăr cu 
oamenii, atunci când ei devin copiii Săi, şi atunci când scapă de robia în care au fost prin păcatul lui Adam. 

Trebuie să înţelegem identitatea noastră în Hristos, pentru că a ştii cine suntem afectează modul în care 
putem reacţiona la evenimentele din viaţa noastră. De exemplu, atunci când încerci să învingi păcatul poftei 
sexuale păcătoase, trebuie să ştii că, în ochii lui Dumnezeu, nu eşti o persoană care are pofte sexuale 
păcătoase, ci ai o nouă identitate. Dacă ai crede că încă eşti o persoană cu pofte sexuale păcătoase, şi că nu 
te poţi ajuta pe tine însuţi (însăţi), atunci ai ceda foarte uşor la fiecare ispită care vine în drumul tău. 

A ştii cine suntem în Hristos, ne ajută să fim victorioşi asupra pornografiei şi asupra păcatului sexual. Noi nu 
mai suntem aceiaşi oameni care eram atunci când eram "morţi în păcate şi greşeli" (Efeseni 2:1) -- noi 
suntem acum "făpturi noi în Hristos", cu inimi noi, dorinţe noi, şi motivaţii noi. Pavel ne spune în 2 Corinteni 
5:17: "Deci, dacă este cineva în Hristos, atunci este făptură nouă; cele vechi au trecut, iată toate s-au făcut 
noi." Dacă ne-am pocăit de păcatele noastre şi L-am primit pe Hristos ca şi Domn şi Mântuitor, atunci suntem 
"în Hristos". 

Ce înseamnă exact a fi "în Hristos"? Se întâmplă ca Biblia mea să aibă în ea note de studiu, şi iată ceea ce 
se afirmă despre a fi "în Hristos". 

"Uniţi cu Hristos prin credinţa în El şi angajamentul faţă de El". 

Ca şi credincioşi, avem o uniune spirituală cu Iisus (şi astfel, cu Dumnezeu Însuşi). Legătura pe care o avem 
cu Domnul este nevăzută, dar, cu toate acestea, este foarte reală. 

Iisus explică acest lucru în rugăciunea Lui, în cartea lui Ioan: 

În ziua aceea veţi cunoaşte că Eu sunt întru Tatăl Meu şi voi în Mine şi Eu în voi. Cel ce are poruncile Mele şi 
le păzeşte, acela este care Mă iubeşte; iar cel ce Mă iubeşte pe Mine va fi iubit de Tatăl Meu şi-l voi iubi şi Eu 
şi Mă voi arăta lui.  Ioan 14:20-21 

Relaţia noastră cu Dumnezeu este una în care noi trăim în El, şi El trăieşte în noi. El ne dă nouă viaţa Lui, iar 
noi Îi dăm Lui viaţa noastră. El ne dă dragostea Lui; noi Îi dăm Lui dragostea noastră. 

Pentru a ne bucura la maxim de relaţia noastră cu Dumnezeu, trebuie să înţelegem modul în care El ne-a 
schimbat vieţile, şi apoi, trebuie să trăim practic această schimbare. Să luăm în considerare ceea ce spune 
Dumnezeu despre cei care sunt "în Hristos". Toate întrebările studiului de astăzi sunt luate din Efeseni 2:1-
10, unde „cine am fost” este pus în opoziţie cu „cine suntem”. 

1 Iar pe voi, cei ce eraţi morţi prin greşealele şi prin păcatele voastre, ... Efeseni 2:1-10 

Întrebarea 1 

Potrivit versetului 1, cum am fost noi? 

Am fost zombi 

Am trăit viaţa la maxim 

Am fost morţi în păcatele noastre 

Pavel se referă aici la moartea spirituală. Acest "morţi" s-a arătat în mai multe moduri în viaţa noastră – cum 
ar fi robia noastră faţă de patimi. Pentru a învinge această robie, nu am avut nevoie de educaţie, nici de 
modificarea comportamentului, şi nici de simplul îndemn de a nu mai face ceea ce făceam. În schimb, am 
avut nevoie de viaţă! Ne-am născut morţi faţă de Dumnezeu, faţă de Cuvântul său, şi faţă de biserică. 
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2 În care aţi umblat mai înainte, potrivit veacului lumii acesteia, potrivit stăpânitorului puterii văzduhului, a 
duhului care lucrează acum în fiii neascultării. Efeseni 2:1-10 

Întrebarea 2 

Cine ne spune versetul 2 că am fost? 

Următori ai lui Hristos 

Următori ai lumii 

Am fost nu numai morţi, ci am urmat fiecare ispită care apărea în drumul nostru. 

Întrebarea 3 

Cum altcumva ne spune versetul 2 că am fost? 

Mulţumiţi 

Neascultători 

Trăind cu bucurie 

3 Întru care şi noi toţi am petrecut odinioară, în poftele trupului nostru, făcând voile trupului şi ale simţurilor şi, 
din fire, eram fiii mâniei ca şi ceilalţi. Efeseni 2:1-10 

Întrebarea 4 

Cum ne spune versetul 3 că am fost? 

Păcătoşi 

Blânzi 

Umili 

Întrebarea 5 

  Cum altcumva ne spune versetul 3 că am fost? 

Următori ai poftelor 

Capabili să rezistăm 

Nu numai că am fost morţi, diavoleşti şi neascultatori, dar am fost şi depravaţi! Aceasta este starea tuturor 
celor care îşi urmează impulsurile lor, şi care trăiesc pentru a-şi satisface trupul. În timp, am început să fim 
controlaţi de impulsurile noastre, care au crescut din ce în ce mai puternice. 

Întrebarea 6 

Conform versetului 3, care este descrierea finală a ceea ce am fost? 

Ţintă a mâniei 

Iubiţi de către Dumnezeu 

Aşa e, am fost ţinta mâniei lui Dumnezeu! Am fost ţinta săgeţilor de ură şi de mânie ale lui Dumnezeu. Acest 
lucru ar trebui să ne îngrozească până în măduva oaselor – şi, dacă am scăpat de capcana impurităţii 
sexuale, atunci ar trebui să fim recunoscători pentru harul lui Dumnezeu! 

Întrebarea 7 
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{{user.first_name}}, te rugăm să descrii felul în care fosta ta viaţă în pornografie şi imoralitate ilustrează 
învăţătura de mai sus. Cum ai fost mort(ă), diavolesc(ească), neascultător(are) şi depravat(ă)? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

O observaţie importantă: Admitem desigur că un creştin care este viu în Hristos poate ceda tentaţiei 
pornografiei, adulterului, sau altor păcate. Dar în timp ce un credincios poate fi uneori neascultător, el nu este 
mort, diavolesc, depravat, sau sub mânia lui Dumnezeu. Pasajul pe care tocmai l-am studiat este despre 
necredincioşii care trăiesc în păcat. După cum afirmă Efeseni 2: "Iar voi eraţi morţi prin greşealele şi prin 
păcatele voastre, în care aţi umblat mai înainte". 

În continuare, vom vedea marea transformare care s-a produs în cei care L-au primit pe Hristos. Noi nu mai 
suntem cei care am fost! Identitatea noastră este diferită. Citeşte următorul pasaj, care ne spune cine suntem 
noi acum: 

4 Dar Dumnezeu, bogat fiind în milă, pentru multa Sa iubire cu care ne-a iubit. Efeseni 2:1-10 

Întrebarea 8 

Cum suntem noi acum, conform versetului 4? 

Urâţi 

Iubiţi 

Undeva între 

Iubirea şi harul lui Dumnezeu sunt cele care schimbă identitatea noastră. 

Întrebarea 9 

Ce altceva ne spune versetul 4 că suntem? 

Creştini de mâna a doua 

Destinatari ai dragostei lui Dumnezeu 

Copii vitregi 

5 Pe noi cei ce eram morţi prin greşealele noastre, ne-a făcut vii împreună cu Hristos - prin har sunteţi 
mântuiţi! Efeseni 2:1-10 

Întrebarea 10 

Cum ne spune versetul 5 că suntem? 

Mumii 

Morţi în păcat 

Vii cu Hristos 

Întrebarea 11 

Cum altcumva ne mai spune versetul 5 că suntem? 

Salvaţi (Mântuiţi) prin har 

Salvaţi (Mântuiţi) prin fapte 
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Mântuirea este numai prin har. Nu har plus ceea ce facem, ci numai har. Dumnezeu ne-a ales să fim salvaţi 
(Efeseni 1, 2; Tesaloniceni 2:13), ne-a dat har ca să credem (Fapte 18:27), şi ne păstrează salvaţi de-a 
lungul veşniciei (Iuda). 

6 Şi împreună cu El ne-a sculat şi împreună ne-a aşezat întru ceruri, în Hristos Iisus. Efeseni 2:1-10 

Întrebarea 12 

Cum suntem noi în versetul 6? 

Pe canapea 

Pământeşti 

Cu Hristos 

Aceasta este cauza pentru care, metodele omeneşti de a-i ajuta pe cei cu dependenţe nu vor funcţiona. Omul 
poate da sfaturi, sugestii şi recomandări, dar omul nu poate da viaţă! Numai Dumnezeu îi poate ridica pe cei 
morţi. 

7 Ca să arate în veacurile viitoare covârşitoarea bogăţie a harului Său, prin bunătatea ce a avut către noi întru 
Hristos Iisus. Efeseni 2:1-10 

Întrebarea 13 

Potrivit versetului 7, ce suntem noi? 

Destinatari 

Ţinte 

8 Căci în har sunteţi mântuiţi, prin credinţă, şi aceasta nu e de la voi: este darul lui Dumnezeu; 9 nu din fapte, 
ca să nu se laude nimeni. Efeseni 2:1-10 

Întrebarea 14 

Potrivit versetelor 8 si 9, cum suntem noi? 

Salvaţi (Mântuiţi) prin credinţă 

Salvaţi (Mântuiţi) prin efort 

11 Pentru că a Lui făptură suntem, zidiţi în Hristos Iisus spre fapte bune, pe care Dumnezeu le-a gătit mai 
înainte, ca să umblăm întru ele. Efeseni 2:1-10 

Întrebarea 15 

Ce ne spune verset 10 că suntem? 

Înfrânţi 

Lucrarea lui Dumnezeu 

Cuvântul grecesc pentru "făptură" este „poema”, din care noi avem cuvântul "poem". Noi suntem poemul lui 
Dumnezeu către lume, arta care afişează harul Său, manopera Lui de dragoste. 

Haide să rezumăm şi să punem în opoziţie ceea ce am fost şi ceea ce suntem acum: 

Am fost: 

1. Morţi în fărădelegi şi păcate (v. 1, 5) 

2. Următori ai lumii şi ai lui Satana (v. 2) 
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3. Neascultători faţă de Dumnezeu (v. 2) 

4. Următori ai poftelor noastre păcătoase (v. 3) 

5. Următori ai fiecărei dorinţe şi ai fiecărui gând al nostru (v. 3) 

7. Ţinte ale mâniei lui Dumnezeu (v. 3) 

Noi suntem: 

1. Iubiţi de Dumnezeu (v. 4) 

2. Destinatari ai milei lui Dumnezeu (v. 4) 

3. În viaţă cu Hristos (v. 5) 

4. Salvaţi prin har (v. 5, 8) 

5. Ridicaţi cu Hristos (v. 6) 

6. Aşezaţi cu Hristos în cer (v. 6) 

7. Destinatari ai harului şi ai bunătăţii lui Dumnezeu în Hristos (v. 7) 

8. Mântuiţi prin credinţa în Hristos (nu de la noi înşine, este un dar al lui Dumnezeu, şi nu prin faptele noastre) 
(v. 8, 9) 

9. Făptura lui Dumnezeu (v. 10) 

10. Creaţi (re-creaţi) în Hristos Iisus să facem fapte bune pregătite de dinainte pentru noi (v. 10) 

{{user.first_name}}, nu este oare minunat să luăm în considerare tot ceea ce a făcut Dumnezeu pentru noi? 
Te rog opreşte-te pentru un timp chiar acum, pentru a-L lăuda pe Dumnezeu în rugăciune pentru toate 
lucrurile minunate pe care El Le-a făcut în viaţa ta. Noi nu mai suntem aceiaşi! 

Te provoc să citeşti întreaga scrisoare către Efeseni şi să faci acelaşi tip de studiu pe care l-am făcut mai sus, 
verset cu verset. Vei descoperi şi mai multe adevăruri minunate despre cine eşti tu acum în Hristos Iisus! 

Iar noi toţi, privind ca în oglindă, cu faţa descoperită, slava Domnului, ne prefacem în acelaşi chip din slavă în 
slavă, ca de la Duhul Domnului. 2 Corinteni 3:18 

Întrebarea 16 

Care sunt unele diferenţe practice din viaţa ta, acum că ai lăsat în spate pornografia şi impuritatea sexuală? 
Poţi vedea o diferenţă? Mai vede cineva această schimbare? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dacă te-ai luptat cu imoralitatea homosexuală, atunci fă clic aici (Anexa a 49-a). 

Gânduri de luat în considerare: 

M-am răstignit împreună cu Hristos; şi nu eu mai trăiesc, ci Hristos trăieşte în mine. Şi viaţa de acum, în trup, 
o trăiesc în credinţa în Fiul lui Dumnezeu, Care m-a iubit şi S-a dat pe Sine însuşi pentru mine. Galateni 2:20 

Notă: Am menţionat mai sus că cei care sunt creştini nu mai sunt ţinta mâniei lui Dumnezeu. Cu toate 
acestea, există două situaţii care ar putea să-i facă pe creştinii care se luptă cu impuritatea să se întrebe 
dacă nu cumva mai sunt încă ţinte ale mâniei lui Dumnezeu: (1) În cazul în care vom continua să înotăm în 
păcat, atunci vom crea îndoială asupra mântuirii noastre (1 Ioan 3:6-10; 1 Corinteni 6:9-11). Deci dacă 
obiceiurile mele păcătoase sunt un semn cum că nu am fost niciodată salvat cu adevărat, atunci poate că eu 
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sunt încă ţintă a mâniei lui Dumnezeu! (2) Chiar dacă am fost salvat şi nu mai sunt în pericolul de a ajunde în 
iad (acesta este sensul expresiei "ţintă a mâniei lui Dumnezeu"), ca un copil al lui Dumnezeu, dacă mai 
persist încă în păcat, atunci mă pun în situaţia de a fi mustrat de Dumnezeu. Din experienţa personală vă pot 
spune că, uneori, mustrarea lui Dumnezeu seamănă foarte mult cu mânia lui! 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 30-a – Făpturi Noi În Hristos (Mântuirea Ilustrată) 

Astăzi vom studia un pasaj care ne oferă o mai bună înţelegere a modului în care lucrează mântuirea şi a 
felului în care aceasta se leagă de pornografie şi de impuritatea sexuală. Această lecţie urmează în mod 
natural după cea de ieri, care ne-a învăţat că suntem "făpturi noi în Hristos" (2 Corinteni 5:17). Să începem! 

La început a făcut Dumnezeu cerul şi pământul. Şi pământul era netocmit şi gol. Întuneric era deasupra 
adâncului şi Duhul lui Dumnezeu Se purta pe deasupra apelor. Geneza 1:1-2 

Deci, dacă este cineva în Hristos, este făptură nouă; cele vechi au trecut, iată toate s-au făcut noi. 2 
Corinteni 5:17 

{{user.first_name}}, noi suntem "făpturi" (creaţii, zidiri) noi în Iisus. Eu nu sunt o persoană "renovată", ci sunt 
complet nou. Dumnezeu nu bărbiereşte omizile, ci El face fluturi! Este util să studiem povestirea biblică 
despre creaţia Pământului, pentru că în ea vedem modul în care Dumnezeu ne-a mântuit. 

Te rog să observi cele trei lucruri spuse despre pământ la început. Acesta a fost: 

1. Fără formă (netocmit) 

2. Gol 

3. În întuneric 

4. Dacă ne uităm la Geneză capitolul 1, versetul 9, vom vedea o a patra descriere a pământului: scufundat 
sub apă 

Îţi dai seama de modul în care acest lucru se referă la noi, ca şi creaţii noi în Hristos? Şi noi, la un moment 
dat eram: 

 Fără formă (netocmiţi): acest acelaşi cuvânt este tradus "confuzie" în Deuteronom 32:10. 

 Gol: de ce am recurs la pornografie şi la imoralitate? Probabil pentru că am încercat să "umplem un 
gol." Inima şi viaţa goală sunt condiţia tuturor celor care sunt prinşi în păcate sexuale. În loc de a fi 
"umpluţi cu toată plinătatea lui Dumnezeu" şi, în loc să avem o cupă care dă pe alături, aşa cum a avut 
David, am fost oameni goi în interior, singuratici, plini de dorinţe păcătoase. 

Cursantul Michael a scris, "Am vrut să mă umplu de iubire şi de tovărăşie dar, uitându-mă la pornografie, m-
am înstrăinat de orice speranţă de a găsi vreodată o iubire de durată. Inima mea era goală şi am realizat că, 
cu cât mă adânceam mai mult în pornografie, cu atât mă îndepărtam mai mult de satisfacţie şi de 
plenitudine." 

 În întuneric: îţi aminteşti întunericul care a pătruns în viaţa ta prin pornografie şi impuritate? Lipsa 
luminii, înţelepciunii, direcţiei şi iluminării a caracterizat dependenţa mea de 15 ani faţă de 
pornografie şi imoralitate. 

 Scufundat sub apă: am fost morţi şi îngropaţi sub apa păcatului nostru. Am fost pierduţi, înfundaţi, 
scufundaţi, şi morţi. 

Aceasta este o descriere perfectă a vieţii noastre, atunci când am fost prinşi în păcat. Am fost "netocmiţi", 
confuzi, goi, în întuneric şi îngropaţi sub apa păcatului nostru. 

Cursantul Dennis a scris, "Atunci când mă uitam la pornografie, eram foarte confuz. Mă luptam cu 
incertitudinea mântuirii mele. Mă gândeam, "Cum pot să mă bucur de acest păcat şi să consider încă că sunt 
credincios?" Am încercat să raţionalizez păcatul, iar aceasta a dus doar la mai multă confuzie. Gol: pot spune 
cu adevărat că m-am simţit mort în interior. Nu simţeam nimic, nici emoţional şi nici spiritual. Am fost o coajă 
a ceea ce Dumnezeu a creat din nou. Întunericul: am avut mai multe în comun cu oamenii păcătoşi, decât cu 
cei credincioşi. Am fost atât de degenerat, încât nu eram în părtăşie nici cu Dumnezeu şi nici cu oamenii. 
Inima mea era doar întuneric continuu şi uram lumina, deşi pretindeam că o iubesc. Am fost un ipocrit. 
Scufundat: mă înecam în propriul păcatul. Mi-am ridicat mâna pentru a cere ajutor, dar oamenii cu care 
înotam împreună mi-au făcut şi ei înpoi cu mâna. Şi ei se înecau. Mulţumesc lui Dumnezeu pentru că m-a 
salvat." 

Dacă te-ai luptat cu imoralitatea homosexuală, atunci fă clic aici (Anexa a 50-a). 
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Întrebarea 1 

Scrie, te rog, descrierea Pământului în etapele sale iniţiale, folosind cele patru cuvinte din versetele de mai 
sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Această descriere se potriveşte şi trecutului tău? Îţi poţi aminti vreun sentiment din cele pe care le-ai avut 
atunci când trăiai în păcate sexuale? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 3 

Îţi dai seama de modul în care utilizarea pornografiei şi a sexului a fost o încercare de a fi împlinit(ă) şi 
mulţumit(ă)? Te rog să explici. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 4 

Te-ai simţit vreodată ca şi cum erai scufundat(ă) şi adâncit(ă)? Cum aşa? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Tim a scris, "Când eram adâncit în pornografie, aceasta mă consuma. O mare parte din timpul meu 
l-am petrecut în căutarea ei". 

Apoi, Dumnezeu a spus să fie lumină. Cuvântul lui Dumnezeu este Cel care aduce lumina. Observă, te rog, 
acest verset: 

Descoperirea cuvintelor Tale dă lumină, dă pricepere celor fără răutate. Psalmul 119:130 

{{user.first_name}}, dacă eşti salvat, atunci a fost un timp în viaţa ta în care ai fost în întuneric. S-ar putea să 
fi fost timpul petrecut în sclavia faţă de pornografie şi sexualitate. Dar apoi ai început să manifeşti interes faţă 
de Scriptură şi ai fost atras către Iisus Hristos. El a vorbit lumina în inima ta, prin cuvântul Său, înlăturând 
păcatul tău şi întunericul. Iar acum devii dependent de Cuvântul lui Dumnezeu şi primeşti iluminare, 
înţelegere şi înţelepciune (lumină). 

Apostolul Pavel, sub inspiraţia Duhului Sfânt, a aplicat în acest mod Geneza 1:1-3. Pavel spune în 2 
Corinteni 4:6: 

Căci Dumnezeu, care a zis: „Să lumineze lumina din întuneric”, ne-a luminat inimile, pentru ca să facem să 
strălucească lumina cunoştinţei slavei lui Dumnezeu pe faţa lui Iisus Hristos. 2 Corinteni 4:6 
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Acelaşi Dumnezeu, care a vorbit lumina în întuneric la momentul creaţiei, este Cel care aprinde inimile 
noastre cu Iisus Hristos spre mântuire. Înţelegi acest lucru? 

Aşa că am fost, într-adevăr, confuzi, goi, în întuneric şi îngropaţi în păcat. Dar Duhul Sfânt "plutea" peste noi, 
şi Dumnezeu a spus, "Să fie lumină". Şi Cuvântul a adus lumina în inimile noastre. 

Şi a zis Dumnezeu: "Să se adune apele cele de sub cer la un loc şi să se arate uscatul!" Şi a fost aşa. Şi s-au 
adunat apele cele de sub cer la locurile lor şi s-a arătat uscatul. Geneza 1:9 

Acesta este momentul în care începe să devină cu adevărat interesant! Pământul, care era scufundat, a 
început acum să se ridice prin apă – asemenea unei învieri. Ceea ce a fost odată îngropat, este acum în viaţă 
şi este pe cale să înceapă să producă fructe! 

{{user.first_name}}, dacă eşti în Hristos, atunci aici e vorba chiar despre TINE. Odată gol(goală), în întuneric, 
îngropat(ă) în păcat, dar acum înviat(ă) din morţi, plin(ă) de slava lui Dumnezeu, bucurându-te de lumina lui 
Iisus Hristos. Şi fii atent(ă) aici: 

Apoi a zis Dumnezeu: "Să dea pământul din sine verdeaţă: iarbă, cu sămânţă într-însa, după felul şi 
asemănarea ei, şi pomi roditori, care să dea rod cu sămânţă în sine, după fel, pe pământ!" Şi a fost aşa. 
Geneza 1:11 

Lucrurile devin din ce în ce mai bune! Acum Pământulul este viu şi producător de fructe. O, ce mult mi-ar fi 
plăcut ca noi doi să fii împărtăşit acum aceste versete din Scriptură, stând unul lângă celălalt, hrănindu-ne din 
adevărul lor. Înţelegi ce se întâmplă? Nu voi comenta acest verset; în schimb te voi ruga pe tine să faci acest 
lucru. 

Întrebarea 5 

Cum se aplică ţie şi mântuirii, versetul de mai sus? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Troy a scris, "Privind în retrospectivă, îmi dau acum seama că nicio parte din viaţa mea nu a rămas 
neafectată de utilizarea pornografiei şi de supunerea faţă de gândurile mele păcătoase. Au fost părţi din mine, 
intelectuale, spirituale şi fizice, care au fost pierdute pe pornografie şi pe poftă. Aceste părţi din mine au fost 
eliberate din sclavia faţă de poftă, în acelaşi fel în care sufletul meu a fost eliberat de condamnarea datorată 
păcatului. Aceste părţi sunt acum capabile să se alăture restului din mine, în a sărbătorii viaţa şi mântuirea pe 
care Hristos mi le-a oferit în mod liber". 

Întrebarea 6 

În Ioan 15:5, Iisus Hristos spune: "Eu sunt viţa, voi sunteţi mlădiţele. Cel ce rămâne întru Mine şi Eu în el, 
acela aduce roadă multă, căci fără Mine nu puteţi face nimic." Cum se aplică acest verset la ceea ce studiem 

astăzi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

O, {{user.first_name}}, cât de minunat este să Îl cunoaştem pe Dumnezeu ca şi Creator; nu atât pentru că a 
creat lumea (deşi şi acest lucru este important), ci deoarece El poate crea binele din rău, lumina din întuneric, 
şi ordinea din haosul existent în vieţile noastre. 

Acum îţi poţi împărtăşi cu alţii mărturia într-un mod foarte scurt şi simplu: "Am fost gol(goală), în întuneric, şi 
îngropat(ă) sub apele păcatului; dar Dumnezeu a vorbit lumina în inima mea, m-a înviat din morţi, m-a umplut 
cu Fiul Său, şi mă face roditor(oare)". Amin! 
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Un ultim punct: Ai observat că "învierea" Pământul a avut loc a treia zi? A fost iniţial haos, întuneric, goliciune 
şi moarte ... şi apoi, a treia zi, a fost o înviere la viaţă şi fecunditate! În acelaşi mod, Iisus s-a golit pe sine 
însuşi pentru noi, în mijlocul haosului răstignirii Lui. Apoi a atârnat în întuneric pe cruce, şi a murit pentru 
păcatele noastre. Dar a treia zi, El a înviat din morţi, victorios asupra păcatului, asupra morţii, asupra iadului 
şi asupra mormântului. Tu şi eu suntem fructele suferinţei Lui. Noi suntem sufletele vii pentru care El a murit 
pentru a le produce, iar noi purtăm seminţe preţioase pentru a da viaţa şi altora. 

Voi împărtăşi cu tine comentariile mai multor cursanţi, care arată că experienţele noastre din timpul în care 
am fost "scufundaţi" în întunericul pornografiei şi păcatelor sexuale sunt comune: 

Cursantul Roy a scris, "Sper că sentimentele pe care le am nu constituie mândrie. Dar se pare că am nevoie 
să mă cunosc din nou pe mine însumi. Această nouă persoană este una care îmi place cu siguranţă mai mult 
decât cea veche - nou, proaspăt, plăcut. Împreună cu soţia mea am avut grijă ieri de nepoţii noştri şi am simţit 
cum am intrat în viaţa lor mai mult decât de obicei. A fost atât de frumos doar fiind eu însumi şi vorbind cu 
fiecare dintre ei. De fapt, am vrut doar să fiu cu ei. Am învăţat deci că auto-gratificarea şi pornografia 
diminuează cu siguranţă bucuria şi lumina din inimă şi rănesc dorinţa de a trai. Mulţumesc pentru slujirea 
voastră şi pentru preocuparea voastră iubitoare". 

Cursantul Joe a scris: "Aceasta descrie foarte mult trecutul meu. Am fost scufundat în apele adânci ale 
pornografiei. Acum sunt deasupra acelor ape. Domnul m-a salvat de la înec şi de la o moarte/distrugere 
oribilă, ca şi în cazul lui Ted Bundy. Nu ştiu unde aş fi ajuns în cazul în care aş fi continuat pe acel drum , dar 
ştiu că ar fi fost calea spre distrugere. Domnul m-a salvat şi m-a întors în direcţia opusă". 

Cursantul Micah a scris, "Mă înecam în viaţă, fără îndrumarea lui Dumnezeu. Dar acum mă simt ca şi cum aş 
merge pe apa". 

Întrebarea 7 

Cum sunt lucrurile în viaţa ta acum? Te lupţi cu ceva? Te rog să împărtăşeşti cu noi orice cerere de rugăciune 
pe care o ai. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceia(Acelea) dintre voi care urmează să se căsătorească, sau se gândesc serios la acest lucru, aţi putea 
dori să faceţi clic aici (Anexa a 25-a) şi să citiţi. 

S-ar putea să găseşti folositor un rezumat al celor 10 zile anterioare de curs. Îl poţi imprima şi revizui sau îl 
poţi doar păstra pentru viitor. Pentru a vedea rezumatul, te rog să faci clic aici (Anexa a 26-a). 

Gânduri de luat în considerare: 

Drept aceea nicio osândă nu este acum asupra celor ce sunt în Hristos Iisus. Căci legea duhului vieţii în 
Hristos Iisus m-a eliberat de legea păcatului şi a morţii, pentru că ceea ce era cu neputinţă Legii - fiind slabă 
prin trup - a săvârşit Dumnezeu, trimiţând pe Fiul Său întru asemănarea trupului păcatului şi pentru păcat a 
osândit păcatul în trup, pentru ca îndreptarea din Lege să se împlinească în noi, care nu umblăm după trup, ci 
după duh. Romani 8:1-4 

Dacă te lupţi şi cu homosexualitatea, fă clic aici (Anexa a 51-a) pentru a citi învăţătura de astăzi, intitulată 

„Asemenea Chipului Său”. 

Acesta este ultimul articol din seria „Asemenea Chipului Său”. Sperăm că, aceia dintre voi care au citit aceste 
articole, le-aţi salvat, astfel încât să puteţi continua să exersaţi să fiţi bărbaţii lui Dumnezeu – umblând, 
vorbind şi purtând chipul lui Hristos. Gata cu mirosul de fum, corect? Slavă lui Dumnezeu! 

Iar când se vor întoarce către Domnul, vălul se va ridica. Domnul este Duh, și unde este Duhul Domnului, 
acolo este libertate. Iar noi toți, privind ca în oglindă, cu fața descoperită, slava Domnului, ne prefacem în 
același chip din slavă în slavă, ca de la Duhul Domnului. 2 Corinteni 3:16-18 

La sfârşit, dorim să îţi oferim câteva versete pentru memorare, formatate pentru imprimare, în cazul în care 
doreşti să începi sau să continui să memorezi din Scriptură. Multe dintre aceste versete au fost luate de la 
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cursul Calea Purităţii. Pentru a descărca aceste versete în formatul Microsoft Word, fă clic aici (Anexa a 27-
a). Dacă dintr-un motiv oarecare nu poţi să deschizi sau să descarci acest fişier  în format Microsoft Word, 
clic aici (Anexa a 27-a) pentru a-l descărca în format PDF. 

Pentru a citi într-o fereastră separată un scurt mesaj de la mine, fă clic aici (Anexa a 28-a). 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 31-a – Măreţia, Maiestatea, Puterea şi Harul lui Dumnezeu 

Bine ai revenit, {{user.first_name}}. Astăzi, vom examina un pasaj din Scriptură care arată gloria, maiestatea 
şi puterea lui Dumnezeu, precum şi harul şi mila Sa. Deşi Scriptura ne poate lărgi viziunea asupra cine este 
Dumnezeu, cu siguranţă nu putem vedea măreţia şi gloria Lui, cât timp mai suntem încă implicaţi în patimi. Te 
rog să citeşti următoarele versete şi să răspunzi la întrebări. 

Că Domnul Dumnezeu vine cu putere şi braţul Lui supune tot. Iată că preţul biruinţei Lui este cu El şi rodul 
izbânzii merge înaintea Lui. Isaia 40:10 

Acest verset Îl descrie pe Dumnezeu ca "Domnul Dumnezeu" care vine cu putere şi tărie. Dumnezeu este 
Dumnezeu peste toţi şi peste toate, Suveranul suprem şi Regele conducător. "Braţul Lui supune tot" este o 
metaforă pentru faptul că Dumnezeu este suficient de puternic pentru a domni; El face ceea ce vrea şi este 
capabil să realizeze ceea ce El decretează. 

El va paşte turma Sa ca un Păstor şi cu braţul Său o va aduna. Pe miei îi va purta la sânul Său şi de cele ce 
alăptează va avea grijă. Isaia 40:11 

Versetul 10 L-a descris pe Dumnezeu ca şi Domnul suveran, afişând puterea Sa, dar versetul 11 Îl descrie ca 
fiind un Păstor iubitor, afişând harul Său. {{user.first_name}}, acest Dumnezeu nu este doar Unul care este în 
controlul întregului univers - El este, de asemenea, Păstorul cel bun care Îşi iubeşte oile pe fiecare în parte, 
care le îndrumă îndeaproape şi are grijă de ele cu blândeţe. 

Această combinaţie de Domn şi Păstor, de putere divină şi de iubire divină, de maiestate şi de har, este ceea 
ce Îl face pe Dumnezeul nostru să fie atât de uimitor. 

"Ce ce Îl face pe Hristos să fie glorios, este o colaborare admirabilă de excelenţe diverse" (Jonathan 
Edwards, "Excelenţa lui Hristos," din lucrările lui Jonathan Edwards, vol. 1, Edinburgh: The Banner Of Truth 
Trust, 1974, pagina 680). 

Cine a măsurat apele cu pumnul şi cine a măsurat pământul cu cotul? Cine a pus pulberea pământului în 
baniţă şi cine a cântărit munţii şi văile cu cântarul?  Isaia 40:12 

Oamenii de ştiinţă ne spun că universul este atât de vast şi de expansiv încât nu poate fi măsurat, şi totuşi 
Dumnezeu îl măsoară chiar cu pumnul Său. Acest fapt supune geniul ştiinţific al omului şi îl lasă fără glas, dar 
pentru Dumnezeu este doar o strângere a mâinii. În versetul 10 am văzut puterea lui Dumnezeu; în versetul 
11, harul Său; şi acum, în versetul 12, vedem slava, gloria Lui. Cine este ca Dumnezeul nostru? 

Cine a căutat în adânc Duhul Domnului şi cine L-a sfătuit pe El? De la cine a luat El sfat ca să judece bine şi 
să înveţe căile dreptăţii, să înveţe ştiinţa şi calea înţelepciunii să o cunoască? Isaia 40:13-14 

Aceste întrebări sunt menite a sublinia insignifianţa omului în lumina măreţiei lui Dumnezeu. Este cineva pe 
pământ, care I-ar putea sugera lui Dumnezeu să măsoare diferit universul, sau să folosească un alt recipient 
pentru a transporta întregul praf de pe pământ, sau să cântărească munţii folosind o altă scală? Shirley 
MacLaine poate afirma cât doreşte, "Eu sunt Dumnezeu", dar când a măsurat ea întregul univers cu pumnul 
sau când a purtat ţărâna pământului într-o baniţă, sau când a cântărit munţii? Cei care nu văd măreţia lui 
Dumnezeu, devin ei înşişi mari în ochii lor. 

Iată, neamurile sunt ca o picătură de apă pe marginea unei găleţi, ca un fir de pulbere într-un cântar. Iată 
insulele care cântăresc cât un fir de praf. Libanul nu ajunge pentru aprinderea focului şi dobitoacele pentru 
arderi de tot. Toate popoarele sunt ca o nimica înaintea Lui; ele preţuiesc înaintea Lui cât o suflare. Isaia 
40:15-17 

Ce fel de Dumnezeu se poate uita la popoare foarte numeroase, cum ar fi China, a cărei populaţie este de 
1,306,313,812 de oameni, sau cum ar fi Rusia, a cărei populaţie este de 143,420,309 de oameni, şi să le 
numească "o picătură pe marginea unei găleţi" şi "pulbere într-un cântar"? Ce fel de Dumnezeu este capabil 
să cântărească o insulă? În comparaţie cu măreţia lui Dumnezeu, aceste naţiuni sunt considerate o "nimica", 
şi preţuiesc "cât o suflare". 

Cu cine veţi asemăna voi pe Cel Preaputernic şi unde veţi găsi altul asemenea Lui? Isaia 40:18 

Dumnezeu este incomparabil de măreţ, El nu poate fi redus la cuvinte, El este inexplicabil în terminologia 
umană şi total diferit de orice altceva care a fost sau ar putea fi făcut vreodată. 
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Întrebarea 1 

Ce spun aceste versete despre măreţia lui Dumnezeu - şi cum se compară ele cu propria ta viziune asupra lui 
Dumnezeu? Creşti în înţelegerea măreţiei lui Dumnezeu? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Cum modifică înţelegerea măreţiei lui Dumnezeu, modul în care ne privim pe noi înşine? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 3 

Dacă oamenii cred că ei înşişi sunt măreţi, ce pierd ei din vedere? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Nu ştiţi voi, oare, n-aţi auzit, nu vi s-a spus oare de la început, n-aţi înţeles voi ce vă învaţă întemeierea lumii? 
El stă în scaun deasupra cercului pământului; pe locuitori îi vede ca pe lăcuste; El întinde cerul ca un văl uşor 
şi îl desface ca un cort de locuit. El preface în nimic pe căpetenii; pe judecătorii pământului îi nimiceşte. Abia 
sunt sădiţi, abia sunt semănaţi, abia a prins rădăcini tulpina lor în pământ; El suflă peste ele şi le usucă şi 
vijelia le spulberă ca pe pleavă. Isaia 40:21-24 

Întrebările din versetul 21 aproape că îşi bat joc de incapacitatea omului de a percepe măreţia lui Dumnezeu. 
"Ce, nu poţi înţelege? Nu poţi percepe că Dumnezeu este Dumnezeul întregului univers, marele Rege al 
întregii creaţii, care foloseşte întregul cer ca şi cort, care face după cum Îi place cu toată omenirea? Nu sunt 
aceste lucruri evidente pentru tine?" Pavel spune: 

Pentru că ceea ce se poate cunoaşte despre Dumnezeu este cunoscut de către ei; fiindcă Dumnezeu le-a 
arătat lor. Cele nevăzute ale Lui se văd de la facerea lumii, înţelegându-se din făpturi, adică veşnica Lui 
putere şi dumnezeire, aşa ca ei să fie fără cuvânt de apărare. Romani 1: 19-20 

Cu cine Mă asemănaţi voi ca să-i fiu asemenea?, zice Sfântul. Ridicaţi ochii în sus şi priviţi: Cine le-a zidit pe 
toate acestea? - Cel ce scoate oştirea lor cu număr şi pe toate pe nume le cheamă! Celui Atotputernic şi cu 
mare vârtute nici una nu-I scapă! Isaia 40:25-26 

Acest pasaj compară omenirea cu "lăcustele", dar Dumnezeu nu poate fi comparat cu nimic, pentru că El este 
prea măreţ. Dumnezeu este minunat în splendoare, puternic în maiestate, frumos în har, şi nu are egal. Pot 
oare marii guru ai altor religii să creeze cerurile? Pot oare proorocii tuturor religiilor umane să cheme oştirea 
cerului pe nume? 

Pentru ce zici tu, Iacove, pentru ce grăieşti, Israele: "Calea mea este ascunsă Domnului, dreptul meu este 
trecut cu vederea de Dumnezeul meu?" Nu ştii tu, sau n-ai aflat tu că Domnul este Dumnezeu veşnic, Care a 
făcut marginile pământului, Care nu oboseşte şi nici nu Îşi sleieşte puterea? Că înţelepciunea Lui este 
nemărginit de adâncă? Isaia 40:27-28 

Deoarece Dumnezeu este atât de măreţ, şi din moment ce El a creat toate lucrurile şi domneşte peste toate 
lucrurile, ne-am putea noi oare ascunde de El? Oare faptul că ne grăbim să facem clic pe un site pornografic, 
sau că plecăm în grabă de la locul de muncă pentru a comite adulter, este acesta modul nostru de a ne 
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ascunde de Dumnezeu? Oare Dumnezeu se uită în altă direcţie, atunci când noi ne uităm la filme 
pornografice? 

Căci cărările omului sunt înaintea Domnului şi El ia seama la toate căile lui. Proverbe 5:21 

Dumnezeu vede tot ceea ce facem şi, deşi am putea crede că păcătuim în secret, totuşi lucrurile făcute în 
întuneric vor fi într-o bună zi expuse de către lumină. Cărarea noastră nu este ascunsă faţă de Domnul - 
niciodată nu putem să păcătuim în secret. Când Moise se pregătea să îl ucidă pe egiptean, s-a "uitat la 
stânga şi la dreapta" pentru a vedea dacă cineva îl privea. Concluzionând că nu îl privea nimeni, el l-a ucis pe 
egiptean. Deşi s-a uitat la stânga şi la dreapta, a uitat să privească şi în sus. Dumnezeu vede tot ceea ce 
facem, în orice moment. 

El dă tărie celui obosit şi celui slab îi dă putere mare. Cei tineri se obosesc, îşi risipesc puterile şi vitejii 
luptători vor putea să se clatine; dar cei ce nădăjduiesc întru Domnul vor înnoi puterea  lor, le vor creşte aripi 
ca ale vulturului; vor alerga şi nu-şi vor slei puterea, vor merge şi nu se vor obosi. Isaia 40:29-31 

Iată la ce se reduce învăţătura de astăzi despre măreţia şi puterea minunată a lui Dumnezeu: toată puterea 
lui Dumnezeu este folosită pentru a da tărie celor obosiţi şi pentru a da putere celor slabi. 

Întrebarea 4 

{{user.first_name}}, versetul 31 de mai sus este "puntea" care ne permite să trecem de la cădere la alergare. 
Ce este această punte, şi ce înseamnă? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 5 

Printr-un rezumat, te rog să scri mai jos toate lucrurile pe care aceste pasaje ne învaţă despre Dumnezeu. Nu 
te grabi, ci contemplă tot ceea ce este Dumnezeu şi tot ceea ce El poate face. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 6 

Îţi arată Dumnezeu şi ţie măreţia Lui ... şi, prin comparaţie, propria ta lipsă de importanţă? Cum crezi că îţi va 
afecta acest lucru viaţa? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, atunci când am fost implicat în patimi sexuale, mă delectam cu gânduri mari despre mine 
însumi. Credeam că sunt mai duhovnicesc decât alţii, că sunt o autoritate în ceea ce priveşte Scriptura şi că 
oamenii ar trebui să mă urmeze. Păcatul învârtoşează şi induce în eroare; m-a făcut să cred că eram cineva. 
Toate aceste gânduri mari despre mine însumi au avut rădăcinile în înţelegerea inadecvată a măreţiei lui 
Dumnezeu. 

Dumnezeu m-a dat pentru un timp în stăpânirea păcatului, cam în acelaşi mod în care l-a dat pe regele 
Nabucodonosor unei minţi nebune timp de şapte ani. El mi-a arătat că voinţa mea era liberă numai să 
păcătuiască, că El era în controlul tuturor lucrurilor şi că El îmi ţinea viaţa (atât pe cea fizică, cât şi pe cea 
spirituală) în mâinile Sale. Prin păcatul meu, prin pierderea ulterioară a primei mele căsătorii, şi prin etichetele 
cu care alţii m-au etichetat ("curvar”, etc.), Dumnezeu m-a smerit şi m-a redus la nimic. În cele din urmă, mi-
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am pierdut tot respectul de sine, şi am crezut că Dumnezeu m-a aruncat pe movila de gunoi a omenirii 
păcătoase. În acest mod "m-am împiedicat şi am căzut." 

Dar apoi, Dumnezeu a făcut un lucru uimitor. El m-a ridicat, m-a refăcut, mi-a dat harul să părăsesc păcatul şi 
să Îl îmbrăţişez pe Hristos şi m-a împuternicit să mă avânt. Acum, El mă face chiar să fiu folositor. Aceste 
lucruri mă fac să spun: "O, uită-te cine este Dumnezeu şi ce poate face El. Nu numai că a creat cerurile şi 
pământul, dar, de asemenea, m-a scos din capcana diavolului şi îmi dă puterea de a învinge păcatul.” 

Gânduri de avut în vedere: 

Iar voi sunteţi seminţie aleasă, preoţie împărătească, neam sfânt, popor agonisit de Dumnezeu, ca să vestiţi 
în lume bunătăţile Celui ce v-a chemat din întuneric, la lumina Sa cea minunată, voi care odinioară nu eraţi 
popor, iar acum sunteţi poporul lui Dumnezeu; voi care odinioară n-aveaţi parte de milă, iar acum sunteţi 
miluiţi. 1 Petru 2:9-10 

În cele din urmă, ca o trataţie specială pentru această lecţie, vreau să includ un citat din excelenta carte a lui 
John Piper numită „A-L vedea şi a-L savura pe Iisus Hristos”. Acest citat este de la paginile 36-38: 

"”Iată, a biruit leul din seminţia lui Iuda, rădăcina lui David, ca să deschidă cartea şi cele şapte peceţi ale ei.” 
(Apocalipsa 5:5). Aici este Hristos cel triumfător şi asemenea unui leu, care este gata de a desfăşura 
papirusul istoriei. 

Dar ce vedem în următorul verset? "Şi am văzut, la mijloc, între tron şi cele patru fiinţe şi în mijlocul bătrânilor, 
stând un Miel, ca înjunghiat, şi care avea şapte coarne şi şapte ochi, care sunt cele şapte duhuri ale lui 
Dumnezeu, trimise în tot pământul." (versetul 6). Deci, leul este un miel - un animal care este slab, şi 
inofensiv, şi smerit, şi uşor de a fi transformat într-o pradă, şi uşor de tuns pentru a putea face haine, şi uşor 
de ucis pentru mâncarea noastră. Deci Hristos este Leul cel asemenea unui miel. 

Leul din Iuda a învins deoarece a fost dispus să joace rolul mielului. El a venit în Ierusalim în Duminica 
Floriilor asemenea unui rege pe drumul spre tron, şi a plecat din Ierusalim în Vinerea Mare, asemenea unui 
miel pe drum spre sacrificare. El a alungat tâlharii din Templu asemenea unui leu care îşi devorează prada. 
Apoi, la sfârşitul săptămânii, Şi-a dat gâtul Său maiestuos cuţitului, iar ei L-au sacrificat pe Leul din Iuda, ca 
pe un miel de jertfă. 

Dar ce fel de de miel? Apocalipsa 5:6, spune, "un Miel stând, ca înjunghiat, şi care avea şapte coarne". 
Observă două lucruri. În primul rând, Mielul stă, este în picioare. Acesta nu este căzut la pământ într-un 
morman sângeros, aşa cum a fost odată. Da, a fost ucis. Dar acum El stă în picioare – stă în cercul cel mai 
intim de lângă tron. 

În al doilea rând, Mielul are şapte coarne. De-a lungul Apocalipsei (12:3; 13:1; 17:3,12), precum şi în Vechiul 
Testament (Deuteronom 33:17; Psalmul 18:2; 112:9), cornul este simbolul puterii şi al tăriei. Iar numărul 
şapte înseamnă deplinătatea şi totalitatea. Deci, acesta nu este un miel obişnuit. El a înviat din morţi, şi El 
este deplin puternic în puterea Lui cea înşeptită. El este, de fapt, un leu asemenea unui miel. 

... Blândeţea şi smerenia Leului cel asemenea unui miel, devine minunată alături de autoritatea nelimitată şi 
veşnică a Mielului cel asemenea unui leu. Numai aceasta se potriveşte dorului nostru de măreţie. Da, suntem 
slabi şi obosiţi. Dar în fiecare inimă arde, cel puţin din timp în timp, visul că vieţile noastre vor conta pentru 
ceva măreţ. La acest vis Iisus a răspuns, "Datu-Mi-s-a toată puterea, în cer şi pe pământ. Drept aceea, 
mergând, învăţaţi toate neamurile, … şi iată Eu cu voi sunt în toate zilele, până la sfârşitul veacului". (Matei 
28:18-20) 

În cele din urmă, îţi recomandăm cu tărie să termini această lecţie citind o predică a pastorului John Piper. 
Acest mesaj mi-a schimbat viaţa şi cred că va schimba viaţa tuturor acelora care îl vor citi, îmbrăţişa şi aplica, 
prin harul lui Dumnezeu. Dacă nu poţi să îl citeşti chiar acum, atunci copiază undeva URL-ul şi citeşte-l când 
vei putea. Iată-l aici: Sex-ul şi supremaţia lui Hristos, partea a 2-a (Anexa a 29-a). 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 
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încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 32-a – Strategii de Luptă 

Eşti într-un război, soldatule - este timpul să înveţi cum să te lupţi! 

De-a lungul următoarelor câteva zile, vom examina tacticile duşmanului sufletelor noastre şi ne vom dezvolta 
câteva strategii de luptă pentru a-l combate. Te rog să citeşti următoarele versete şi să remarci în special 
locul în care inamicul se războieşte cu noi: 

Pentru că, deşi umblăm în trup, nu ne luptăm trupeşte. Căci armele luptei noastre nu sunt trupeşti, ci 
puternice înaintea lui Dumnezeu, spre dărâmarea întăriturilor. Noi surpăm iscodirile minţii, şi toată trufia care 
se ridică împotriva cunoaşterii lui Dumnezeu şi tot gândul îl robim, spre ascultarea lui Hristos. 2 Corinteni 
10:3-5 

Întrebarea 1 

{{user.first_name}}, din versetele de mai sus, unde ne atacă diavolul? Cu alte cuvinte, unde se dă lupta? 

În Washington 

În arena politică şi culturală 

În minte şi în gânduri 

Întrebarea 2 

Cum sunt numite în versetele de mai sus gândurile rele, care se încuibăresc în mintea noastră? 

Întărituri (Cetăţi întărite) 

Aşchii pe creier 

Gânduri obişnuite 

Soldaţi, suntem într-o luptă, iar câmpul de bătălie este mintea. Inamicul doreşte să-şi instaleze în mintea 
noastră întărituri (cetăţi întărite) - gânduri care nu vor să dispară, şi care, în cele din urmă, cer să le dăm curs 
acţionând potrivit lor. Aceste cetăţi sunt tot ceea ce se opune "cunoaşterii lui Dumnezeu". Iată cum a formulat 
acest lucru un cursant, în formularul de înscriere: 

"Vreau să las în urmă toate formele de impuritate sexuală care mi-au pătruns în viaţă. În primul rând, 
gândurile pornografice fără sfârşit şi repetitive, pe care le am pe tot parcursul zilei şi care mă duc la 
vizualizarea a mai multă pornografie şi apoi, desigur, la auto-gratificare". 

Iată cum funcţionează în practică: totul merge foarte bine, şi apoi, dintr-o dată, o imagine pornografică apare 
în gândurile noastre. Ar putea fi dintr-un film pornografic la care ne-am uitat cu ani în urmă, sau ar putea fi o 
imagine mai recentă pe care am văzut-o pe Internet. Soldaţi, acesta este începutul unei cetăţi întărite de 
gânduri! Această imagine, care se încuibăreşte în minte este în opoziţie cu cunoaşterea lui Dumnezeu. 
Cunoaşterea lui Dumnezeu este tot ceea ce este adevărat, nobil, drept, pur, vrednic de a fi iubit, şi admirabil 
(Filipeni 4:8) – iar aceasta este ceea ce ar trebui să ocupe în mod constant gândurile noastre. Cel rău 
înfiinţează acea imagine pornografică în mintea noastră pentru a ne întoarce de la Dumnezeu. Această 
imagine, precum şi emoţiile care o însoţesc, poate foarte bine să devină o cetate întărită a diavolului şi să ne 
ducă în păcate sexuale. 

Sau ar putea funcţiona în felul următor: dacă punctul nostru slab este chat-ul pe Internet, am putea să ne 
rugăm toată ziua pentru a nu intra pe grupurile de chat, dar dintr-o dată apar gânduri care intră în capul 
nostru: "Acolo te iubeşte toată lumea! Cineva abia aşteaptă să vadă numele tău apărând pe ecranul lui(ei). 
Au nevoie de îngrijirea ta blândă, iubitoare, şi îngrijorată, precum şi de spiritul tău rapid şi de stilul tău 
romantic. De fapt, cineva acolo doreşte fără îndoială să facă cyber-sex cu tine, şi, probabil, te aşteaptă chiar 
acum." Deşi încercăm să alungăm departe aceste gânduri, şi deşi s-ar putea să avem succes cu primul sau 
cu al doilea, în cele din urmă gândurile rămân blocate în mintea noastră şi, în curând, ne trezim implicaţi în 
păcat. 

Întrebarea 3 
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Care este scenariul tău de ispitire? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Trebuie să înţelegem că mintea noastră este un câmp de luptă. Şi mai important, că trebuie să posedăm 
"arme puternice înaintea lui Dumnezeu" şi să ştim cum să le folosim. Inamicul se războieşte cu mintea 
noastră. Citeşte versetele următoare: 

Căci dorinţa cărnii este moarte … Romani 8:6 

Mintea omului păcătos care nutreşte dorinţe carnale este moarte, pentru că diavolul are în ea numeroase 
cetăţi întărite. Omul păcătos este obsedat de gânduri păcătoase, iar plata păcatului este moartea. În cazul 
nostru, imaginile pornografice sau amintirile necurate ne pot copleşi total şi ne pot controla mintea. 

Fiindcă dorinţa cărnii este vrăjmăşie împotriva lui Dumnezeu, căci nu se supune legii lui Dumnezeu, că nici nu 
poate. Romani 8:7 

Mintea păcătoasă este saturată cu gânduri păcătoase. Atunci când legea lui Dumnezeu îi cere să gândească 
pur, minunat, gânduri sincere, ea este complet incapabilă să facă acest lucru. Mintea păcătoasă este plină cu 
imagini păcătoase şi aplecată spre îndeplinirea dorinţelor carnale. 

Căci mulţi, despre care v-am vorbit adeseori, iar acum vă spun şi plângând, se poartă ca duşmani ai crucii lui 
Hristos. Sfârşitul acestora este pieirea. Pântecele este dumnezeul lor, iar mărirea lor este întru ruşinea lor, ca 
unii care au în gând cele pământeşti. Filipeni 3:19 

{{user.first_name}}, minţile noastre sunt câmpul de luptă. Dacă diavolul reuşeşte să fixeze mintea noastră pe 
"lucrurile pământeşti", el ştie că vom fi „duşmani ai crucii" şi, prin urmare, duşmanii lui Dumnezeu. 

Şi precum n-au încercat să aibă pe Dumnezeu în cunoştinţă, aşa şi Dumnezeu i-a lăsat la mintea lor fără 
judecată, să facă cele ce nu se cuvine. Plini fiind de toată nedreptatea, de desfrânare, de viclenie, de 
lăcomie, de răutate; plini de pizmă, de ucidere, de ceartă, de înşelăciune, de purtări rele, bârfitori. Romani 1: 
28-29 

Oamenii care nu păstrează cunoaşterea lui Dumnezeu sunt lăsaţi "la o minte fără judecată", pentru a face 
ceea ce nu ar trebui să fie făcut. 

Dar văd în mădularele mele o altă lege, luptându-se împotriva legii minţii mele şi făcându-mă rob legii 
păcatului, care este în mădularele mele. Romani 7:23 

În acest verset, vedem din nou că războiul este purtat împotriva minţii; atunci când inamicul are succes, noi 
devenim prizonieri ai păcatului. 

Întrebarea 4 

{{user.first_name}}, acum este momentul de reflecţie personală. Ce experienţe ai avut cu impuritatea sexuală, 
care te-au făcut să simţi că mintea ta este un câmp de luptă? Ai simţit, uneori, că nu eşti capabil să-ţi 
controlezi mintea? Ce "cetăţi întărite" ai avut în trecut? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Mâine vom examina resursele cu care putem lupta. Între timp, trebuie să fim conştienţi de locul unde se dă 
lupta: gândurile. Diavolul obţine acces la inimile noastre prin "cetăţi întărite". {{user.first_name}}, te rog să fii 
atent(ă)! 

Potrivnicul vostru, diavolul, umblă, răcnind ca un leu, căutând pe cine să înghită. 1 Petru 5:8 
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Iată două lucruri pe care le putem face pentru a combate gândurile care se încuibăresc în mintea noastră: 

1. Să refuzăm să mai avem acces de acum încolo la pornografie. Aceasta va opri acumularea de imagini 
pornografice suplimentare care să ne tragă în păcat. Fără tăierea accesului la imagini inadecvate, nu vom 
obţine niciodată victoria în acest domeniu. Te rog să revezi Matei 5:29-30, Romani 13:14 şi Iosua 7:13. 

2. Să ne cufundăm în Scriptură. Bând Apa Cuvântului, vom spăla orice imagine care ne-a rămas în minte. 
Te rog să revezi Iosua 1:8 şi Psalmul 1:3. 

În timp, pe măsură ce vom continua să punem în practică aceste două principii, vom deveni liberi de toate 
cetăţile inamicului. 

Întrebarea 5 

Te rog să scrii cele două principii care ne vor scăpa mintea de imagini pornografice: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Dave a scris, "În trecut, am căutat pornografie pe Internet şi prin intermediul revistelor şi filmelor. 
Am frecventat de asemenea şi un club de striptease. Aceste lucruri au lăsat imprimat în mintea mea un 
proces de gândire al gândurilor păcătoase. La întâlnirea femeilor, fie la locul de muncă, fie pe strada sau 
chiar în biserică, mă trezeam invariabil că le privesc ca şi pe un obiect al dorinţei sexuale. Ştiu că acest lucru 
este greşit, dar, uneori, îmi pare că nu am niciun control asupra gândurile mele, asemenea unui televizor 
vechi pe care l-am avut, şi care era stricat, şi schimba încontinuu canalele. Nu rămânea pe canalul selectat 
mai mult de câteva minute, apoi sărea înapoi la canalul implicit, care era canalul 2. Procesul meu de gândire 
se comportă în prezent în acelaşi mod, însă, cu ajutorul lui Dumnezeu, este în schimbare." 

Cursantul John a scris, "Mi s-a întâmplat de multe ori să încep să mă gândesc la căutarea de pornografie şi, 
de la imaginea mentală, să ajung să-mi gratific trupul." 

Cursantul Hans a scris, "Imaginile pe care le-am vizualizat îmi apar pur şi simplu în minte în momentele cele 
mai nepotrivite pentru mine, şi cele mai bune pentru adversar. El şi acoliţii săi m-au studiat şi ştiu când să 
lovească tare. Prin harul lui Dumnezeu, nu am mers mai departe de pornografie şi de auto-gratificare, dar şi 
aceste lucruri i-au dat Satanei un bastion peste toată fiinţa mea. Am devenit limitat sau blestemat de acest 
lucru. Mă întorc încet spre Dumnezeu şi Îi cer Lui să lupte pentru mine în bătălie. Eu nu pot câştiga singur; 
am încercat timp de 15 ani. Imaginile şi fanteziile sunt cetăţile întărite în care Lucifer îmi răsuceşte logica şi 
face ca dependenţa mea să îmi apară ca un vechi şi confortabil prieten. Cu toate acestea, el pierde lupta, 
deoarece zi de zi simt din ce în ce mai multă libertate." 

Dave a scris: „Am fost implicat în homosexualitate aproape toată viaţa. Mă masturbam şi îmi imaginam că 
sunt intim cu alţi bărbaţi. De fiecare dată când făceam acest lucru, sau când aveam un gând nepotrivit, mă 
simţeam extrem de vinovat. Am încercat de mai multe ori să mă opresc, dar am eşuat de fiecare dată şi chiar 
dacă aveam Biblia aproape de mine, preferam să mă adâncesc în gânduri homosexuale, în loc să beau din 
apa cea vie a lui Hristos.” 

Lynda a scris: „Păcatul meu a constat dintr-o idolatrizare a unei relaţii: toate dorinţele, bucuriile, necazurile, 
chiar toate gândurile mele erau îndreptate către partenera mea. Ea înlocuise într-adevăr toate gândurile 
despre Dumnezeu. După ce am început cursul, am început şi să înţeleg că îmi justificam păcatul. Mă 
convinsesem pe mine însumi că, din cauza faptului că relaţia noastră era una mai degrabă emoţională decât 
sexuală, ea nu constituia un păcat. Totuşi, ceea ce nu înţelesesem era faptul că relaţia era cu adevărat 
păcătoasă, deoarece, în mintea mea, partenera mea luase locul lui Dumnezeu. La început, tot ceea ce am 
putut face a fost să mă rog ca Dumnezeu să repare problema, căci eu nu aveam puterea să fac acest lucru. 
Nu puteam să nu mă gândesc la ea. La lecţia despre „amputarea radicală”, Dumnezeu m-a oprit din drumul 
meu şi m-a întors în direcţia Sa. Acum am o mai bună perspectivă asupra situaţiei. Îmi dau seama că am fost 
idolatră. Îmi dau seama că Dumnezeu a fost înlocuit de către această relaţie (chiar dacă atunci eu credeam 
că sunt creştină). A fost foarte greu să întrerup această relaţie, dar Hristos mi-a recăpătat inima şi m-a tras 
înapoi la El. Mi-am dat seama că trebuie să aleg: fie ea, fie Hristos. Nu pot să îţi spun cât de liberă îmi este 
acum mintea, liberă să mă gândesc la Hristos şi să mă bucur de El, liberă să îmi planific viaţa, şi liberă să 
merg la biserică fără a mă simţi vinovată.” 
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Cursantul Jim a scris, "Când ne luptăm cu Satana, o facem în mintea noastră. Demolăm cetăţile întărite pe 
care el le-a pus acolo. Am experimentat acest lucru pentru o lungă perioadă de timp, şi chiar mai mult de 
când am început acest curs. Satana nu vrea ca eu să fiu liber de pornografie, şi el este departe de a fi 
încheiat cu mine. Am căzut de curând, iar Ziua 60 este departe. Dumnezeu mă va duce însă până în acel 
moment, deoarece este voia Lui; sunt sigur de acest lucru. Cu toate acestea, Satana va continua să atace. 
Aş fi un prost să cred că, după 60 de zile, Satana mă va lăsa în pace. Dar el va fi mult mai slab decât este 
acum. În ultimul timp, Dumnezeu s-a arătat puternic în viaţa mea, iar acest lucru este doar începutul. Toate 
acestea au avut loc în mintea mea; în domeniul spiritual. Este un război, iar noi suntem în mijlocul lui. Nu voi 
deveni un prizonier de război. Mă voi ruga ca Dumnezeu să nu permită să se întâmple acest lucru. Şi, pentru 
că ştiu că aceasta este voia Lui, El o va face. Am încasat câteva gloanţe, dar ajunge. Iar partea cea mai bună 
este că noi ştim cine va câştiga războiul. DUMNEZEU!" 

Dennis a scris, "Paragraful care începe cu "Iată cum funcţionează ..." descrie cu exactitate câmpul de luptă 
din mintea mea. Am în capul meu poze din filmele pe care le-am urmărit ca şi adolescent, şi fotografii pe care 
le-am văzut pe Internet. Până când am început acest studiu şi am început să lucrez la umplerea minţii mele 
cu lucrurile lui Dumnezeu, atunci când una dintre aceste imagini apărea în capul meu, începea o alunecare. 
Ceva îmi aducea aminte de ceva ce am văzut şi începeam să mă necăjesc pe Internet - "Doar o privire", aşa 
mă convingeam pe mine însumi că era în regulă. Dar, desigur, aceasta nu a funcţionat niciodată. Chiar dacă 
temporar eram mulţumit "doar cu o privire", totuşi în termen de o zi sau două cedam complet. Atunci când 
Satana îmi aduce aminte de lucrurile pe care le-am făcut sau le-am văzut, atunci simt ispita cea mai puternică 
pentru a ceda din nou." 

Scripturi pe care să le luăm astăzi în considerare: 

Nici un ostaş nu se încurcă cu treburile vieţii, ca să fie pe plac celui care strânge oaste. 2 Timotei 2:4 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 
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Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 33-a – Dărâmarea Cetăţilor Întărite 

Doar Iisus Hristos poate da victoria reală şi durabilă. 

{{user.first_name}}, astăzi ne sunt oferiţi mulţi salvatori falşi. Dacă vei căuta pe Internet după cuvintele "ajutor 
pentru vicii", vei descoperi programe în 12 paşi, programe de consiliere psihologică, hipno-terapie, terapii cu 
medicamente, terapii naturale şi alternative, meditaţie, etc. Pe baza autorităţii cuvântului lui Dumnezeu, îţi 
spun că numai Iisus Hristos este capabil de a ne elibera din sclavia pornografiei şi imoralităţii: 

Şi întru nimeni altul nu este mântuirea, căci nu este sub cer nici un alt nume, dat între oameni, în care trebuie 
să ne mântuim noi. Faptele Apostolilor 4:12 

Pentru că, deşi umblăm în trup, nu ne luptăm trupeşte. Căci armele luptei noastre nu sunt trupeşti, ci 
puternice înaintea lui Dumnezeu, spre dărâmarea întăriturilor. Noi surpăm iscodirile minţii, şi toată trufia care 
se ridică împotriva cunoaşterii lui Dumnezeu şi tot gândul îl robim, spre ascultarea lui Hristos. 2 Corinteni 
10:3-5 

Vom continua astăzi studiul nostru asupra 2 Corinteni 10:3-5. Te rog să completezi spaţiile libere mai jos: 

Întrebarea 1 

"Pentru că deşi umblăm în trup, noi nu ne ___ ___." 

"Arme ___ ___ nu sunt trupeşti." 

"Ci puternice înaintea lui Dumnezeu spre ___ ___." 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

De ce programele menţionate mai sus, programe create de oameni, nu funcţionează? Acestea nu 
funcţionează pentru că numai puterea şi armele divine sunt eficiente împotriva cetăţilor întărite pe care 
Satana le-a instituit în mintea noastră. Şi numai Iisus Hristos, ca Dumnezeu, este divin. 

Întrebarea 2 

Potrivit versetelor de mai sus, de ce este nevoie pentru a demola cetăţile întărite? 

De dinamită 

De terapie 

De arme şi de putere divină 

{{user.first_name}}, niciun plan în 12 paşi, nicio consiliere nebiblică, nicio terapie de grup, niciun program 
creat de om (inclusiv acest curs) nu ne poate elibera din ghearele pornografiei şi păcatelor sexuale. Este 
nevoie de arme divine şi de puterea divină. Suntem complet dependenţi de Dumnezeu. 

Demolarea cetăţilor întărite - prin puterea lui Dumnezeu! 

Iisus Hristos este "puterea divină" a lui Dumnezeu şi "arma puternică înaintea lui Dumnezeu". Fără El, nu 
avem nicio modalitate permanentă de a câştiga bătălia împotriva pornografiei şi impurităţii sexuale. Haide să 
învăţăm cum să le avem pe acestea în viaţa noastră - citeşte următoarele versete şi răspunde la întrebările 
de mai jos. 

Noi surpăm iscodirile minţii, şi toată trufia care se ridică împotriva cunoaşterii lui Dumnezeu şi tot gândul îl 
robim, spre ascultarea lui Hristos. 2 Corinteni 10:5 

Întrebarea 3 
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Potrivit versetului de mai sus, ce trebuie să facem atunci când suntem bombardaţi cu un gând pornografic 
sau cu o imagine care poate deveni o cetate întărită? 

Să rămânem în gând/pe imagine 

Să îl/o surpăm 

Întrebarea 4 

Dacă ai încercat vreodată să "surpi" de unul(una) singur(ă) aceste cetăţi întărite, atunci ai învăţat că este 
imposibil să faci acest lucru. Este nevoie de "puterea divină". Ai încercat vreodată, folosind puterea ta, să nu 
stărui cu mintea pe imaginile pornografice sau pe gândurile păcătoase? Ce s-a întâmplat? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Noi trebuie să surpăm cetăţile întărite ale gândurilor noastre, să anihilăm total, să exterminăm şi să eradicăm 
gândurile păcătoase, astfel încât inamicul nostru să nu aibă în viaţa noastră nicio cetate întărită. 
{{user.first_name}}, dacă stăruim cu mintea pe imaginile pornografice, atunci este ca şi cum aşezăm covorul 
roşu pentru Satana. Acesta este un război duhovnicesc. În războiul duhovnicesc, trebuie să Îl avem pe Iisus 
Hristos şi să îl rugăm pe Dumnezeu să ne dea puterea divină pentru a distruge imaginile pornografice. În 
războiul spiritual, bătălia este pierdută atunci când un gând reuşeşte să se încuibărească în mintea noastră; 
vom câştiga bătălia, doar atunci când vom surpa gândul. 

Te rog să explici cum ne învaţă dependenţa de Dumnezeu fiecare dintre următoarele versete. 

Întrebarea 5 

Dar să dăm mulţumire lui Dumnezeu, care ne-a dat biruinţa prin Domnul nostru Iisus Hristos! (1 Corinteni 
15:57) 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul John a scris, "Victoria asupra pornografiei, asemenea mântuirii, este un dar. Noi nu îl câştigăm, nu 
lucrăm pentru el, ci îi încredinţăm lupta lui Hristos. El este marele războinic care distruge cetăţile întărite din 
viaţa mea." 

Cursanta Ann a scris, "Acest verset ne învaţă că noi nu învingem inamicul pe cont propriu ... noi nu câştigăm 
victoriile noastre, şi nici nu luptăm singuri. Dumnezeu este cel care literalmente ne DĂ biruinţa - şi că acest 
lucru este disponibil numai prin Domnul Iisus Hristos." 

Întrebarea 6 

Dar în toate acestea suntem mai mult decât biruitori, prin Acela Care ne-a iubit. (Romani 8:37) 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursanta Ann a scris, "Am devenit prin Iisus, o persoană victorioasă. În loc de o păcătoasă pătimaşă, am 
devin o învingătoare „pătimaşă”." 

Întrebare 7 
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Deci, dacă Fiul vă va face liberi, liberi veţi fi într-adevăr. (Ioan 8:36) 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul John a scris, "Nu voi mai îngenunchea la altarul pornografiei, legat prin lanţurile păcatului. El va 
rupe aceste lanţuri, deoarece numai El poate să facă acest lucru." 

Cursanta Ann a scris: "Dacă treci printr-un program în 12 paşi, sau dacă îţi construieşti drumul printr-o serie 
de sesiuni de terapie, există întotdeauna şansa ca victoriile tale să nu fie durabile. Ai putea reveni la o viaţă 
de robie. Dar atunci când, prin puterea lui Hristos, experimentăm adevărata libertate de păcat, şi de obiceiuri, 
şi de cetăţile întărite, NU ne mai întoarcem înapoi la robie. El nu ne eliberează parţial. El distruge complet 
lanţurile care ne leagă, el dezintegrează închisorile în care trăim şi surpă complet cetăţile întărite. Nu mai 
trebuie să mă întorc niciodată la viaţa pe care am trăit-o. Nu mai trebuie niciodată să fiu o sclavă a gândurilor 
senzuale sau a sinelui. Nu mai sunt disperată, nici neajutorată şi nici neputincioasă. Sunt total liberă datorită 
lui Hristos." 

Întrebarea 8 

El ne-a scos de sub puterea întunericului şi ne-a strămutat în împărăţia Fiului iubirii Sale … - Coloseni 1:13 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

John a scris, "Dumnezeu nu numai că m-a salvat, dar El m-a dus în cetatea întărită a Fiului. Aici sunt în 
siguranţă. Aici este odihnă şi recuperare. Aici nu este relaxare, pentru că trebuie să mă dedic muncii Lui. Dar 
aici, El mă ţine. Pornografia nu se poate aventura în acest loc. Este respinsă de lumina glorioasă a lui însuşi 
Dumnezeu cel Atotputernic." 

Ann a scris, "Pentru stilul meu de viaţă caracterizat de dependenţă, Dumnezeu nu mi-a oferit o soluţie rapidă 
de tipul unui bandaj. El m-a salvat. El a venit la mine în timp ce eram saturată de păcatul meu – în timp ce mă 
sufocam şi mă înecam... El a venit şi m-a luat -  şi m-a adus la un loc de libertate, larg şi deschis!" 

Întrebarea 9 

Căci harul mântuitor al lui Dumnezeu s-a arătat tuturor oamenilor, învăţându-ne pe noi să lepădăm 
fărădelegea şi poftele lumeşti şi, în veacul de acum, să trăim cu înţelepciune, cu dreptate şi cu cucernicie. (Tit 
2: 11, 12) 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Ann a scris, "Prin harul lui Dumnezeu, sunt capabilă de a spune "nu" gândurilor şi ispitelor care vin de la 
inamic. Numai harul Său îmi permite să rezist şi apoi mă obligă să ofer înapoi Celui care m-a eliberat, o viaţă 
de sfinţenie!" 

Noi trebuie să depindem de puterea divină pentru a putea "lua captiv fiecare gând". Acest lucru nu este uşor 
de făcut. Războiul este dificil. Şi totuşi, cu Iisus Hristos, vom câştiga. Trebuie să ne facem gândurile noastre 
prizonieri - adică să observăm atunci când un anumit gând încearcă să devină o cetate întărită, şi să îl luăm 
prizonier pentru Iisus. 

Iată cum ar putea arăta aceasta în viaţa de zi cu zi: îmi petrec ziua foarte liniştit, când, dintr-o dată, bum! Sunt 
lovit cu imaginea mentală a unei poze lucioase 8 X 12, pe care am văzut-o cu un an în urmă. Uau! Este chiar 
atrăgătoare. Şi încep să stărui cu gândul la ea, şi ... apoi mă opresc şi strig către Dumnezeu: "O, Doamne 
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Iisuse, te rog să mă salvezi. Diavolul încearcă să ridice o cetate întărită în mintea mea cu scopul de a mă 
face să păcătuiesc. Ajutor! Ştiu că puterea învierii Tale este acum la lucru în mine. Mulţumesc, Doamne 
Iisuse, că ai murit pentru mine, şi că trăieşti pentru totdeauna pentru a mijloci pentru mine." 

{{user.first_name}}, ai înţeles de ce nu ai avut, în trecut, succes în lupta împotriva imaginilor pornografice şi a 
impurităţii sexuale? S-ar putea să realizezi pentru prima dată că tu nu ai putere divină şi că pur şi simplu nu 
eşti capabil(ă) "să surpi cetăţile întărite" pe cont propriu. Poate că îţi dai seama că ai nevoie de Iisus Hristos. 
Te rog să Îl chemi în rugăciune chiar acum, bine? 

John a scris, "Da! Văd nevoia mea, ca Iisus Hristos să fie "puterea mea divină", astfel încât să pot "surpa 
cetăţile întărite". Cu ajutorul Domnului, am de gând să încep să-L caut cu toată sinceritatea." 

"Şi eu am participat la un program în 12 paşi pentru dependenţa sexuală. După un an, am renunţat. Mi s-a 
părut foarte dificil să relaţionez cu un grup de indivizi care îşi recunosc problemele, dar care nu vor să 
recunoască că Dumnezeu are puterea de a-i schimba. Singurul sprijin trebuia să vină din posibilitatea de a te 
descărca în condiţii de siguranţă, în cadrul unui grup de oameni care au avut probleme similare. Ei vorbeau 
despre o "putere superioară", care ar putea fi orice, inclusiv un ursuleţ de pluş. Acestei "puteri" îi mulţumeau 
pentru credincioşia lor, dar apoi trebuiau să recunoască eşecul din nou şi din nou. Mi se părea într-adevăr că 
nu aveau nicio speranţă şi că nici nu puteau oferi vreuna. Ştiu că acest sistem are avantaje şi că, pentru unii 
oameni, el funcţionează, dar eu am fost frustrat pentru că am simţit că Dumnezeu lipsea din formulă." din 
Stone Cold in a Warm Bed, de Kathryn Wilson cu Paul Wilson, paginile 35,36. 

Într-o scenă din Pilgrim’s Progress, John Bunyan a descris lupta care este dată cu inamicul: 

"Apollyon, văzând o oportunitate, a venit aproape de Christian şi s-a luptat cu el, provocându-i o cădere 
îngrozitoare; iar sabia lui Christian i-a zburat din mână. Apoi Apollyon a spus, "Am câştigat acum", şi aproape 
că l-a ucis pe Christian. Dar, aşa cum a vrut Dumnezeu, în timp ce Apollyon era pe cale de a-i da lovitura 
finală, Christian şi-a întins cu agilitate mâna pentru a-şi apuca sabia, şi a înşfăcat-o, zicând: Nu te bucura 
împotriva mea, inamice: când voi cădea, mă voi ridica" (Miheia 7:8); şi cu asta l-a împuns cu sabia pe 
Apollyon, ceea ce l-a făcut să cadă pe spate, ca unul care a primit o rană mortală. Christian, văzând 
retragerea diavolului, s-a grăbit din nou spre el, spunând, "Nu, în toate aceste lucruri suntem mai mult decât 
biruitori, prin Acela care ne-a iubit" (Romani 8:37). Apollyon şi-a întins aripile lui de dragon şi s-a grăbit să se 
depărteze, iar Christian nu l-a mai văzut (Iacov 4:7).” 

Încă câteva citate mai relevante: 

"Diavolul nu doarme, nici nu este încă trupul mort; prin urmare, nu trebuie niciodată să înceteze pregătirea ta 
pentru luptă, pentru că la dreapta şi la stânga sunt duşmani care nu se odihnesc niciodată." Thomas a 
Kempis 

"El mulţumeşte pentru victorie. Într-adevăr, noi suntem mai mult decât biruitori prin El, care ne-a iubit pe noi; 
pentru că noi putem să mulţumim înainte ca lupta să se încheie. Da, chiar şi în cea mai grea luptă, ne putem 
uita la Iisus şi putem striga, Mulţumire lui Dumnezeu. Momentul în care un suflet care geme sub corupţie îşi 
odihneşte ochii pe Iisus, în chiar acel moment, gemetele lui sunt modificate în cântece de laudă. În Iisus vei 
descoperi o fântână pentru a spăla vinovăţia tuturor păcatelor. În Iisus vei descoperi har suficient pentru tine, 
har care să te ţină până la sfârşit, şi promisiunea sigură că păcatul va fi în curând dezrădăcinat cu totul." 
Robert McCheyne 

Cursantul William a scris, "M-am abonat la mai multe buletine de ştiri despre industria calculatoarelor. Într-
unul dintre ele, a fost făcută menţiunea că fişierele şterse ar putea fi recuperate, dacă cineva ştie cum să o 
facă şi dacă are software-ul potrivit. Deja ştiam cum, şi aveam deja software-ul. Doar că nu m-am gândit 
niciodată la acest lucru. În acea noapte, în somn, mi se părea că fiecare poză pe care o aveam pe un anumit 
disc Zip şters, era rulată înapoi în creierul meu. Ispita a continuat de-a lungul întregii zile următoare. Ştiam că 
aş putea recupera acele fişiere. A doua zi, la sosirea acasă, am luat acel disc Zip, alte două la fel ca şi acela, 
precum şi toate dischetele pe care le-am putut identifica ca având vreodată un astfel de conţinut, şi le-am 
distrus pe fiecare dintre ele şi, deşi eu nu sunt în mod normal o persoană care aş face acest lucru, le-am 
aruncat într-un lac." 

Acest bărbat a luat măsuri pentru a demola cetăţile întărite ale inamicului. Tu ai luat? 

Cursantul Marc a scris: "Cu adevărat, Domnul m-a binecuvântat, aducându-mă la acest curs. Nu numai că 
până în prezent am fost capabil să înving ispitele, dar chiar şi cetăţile întărite au început să slăbească. S-au 
împlinit acum 25 de zile şi, cu ajutorul lui Iisus, nu voi mai cădea înapoi. Desigur, după cum ştii, acesta este 
probabil un timp când Satana se pregăteşte să contraatace, dar eu sunt pregătit pentru că, în sfârşit, pentru 
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prima dată în viaţa mea creştină, I-am încredinţat lui Hristos problema mea cu pornografia şi cu pofta 
păcătasă şi L-am lăsat pe El să lupte pentru mine." 

Întrebarea 10 

Te rog să ne spui cum te simţi acum. Câştigi victoria? Te lupţi încă? Cum să ne rugăm pentru tine? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Ann a scris, "Am fost plecată pentru o săptămână ... şi ÎNTR-ADEVĂR MI-AU LIPSIT ACESTE LECŢII! M-am 
simţit căzută ... ca şi cum eram pe cale de a pierde bătălia mentală ... această lecţie a fost chiar 
împrospătarea de care aveam nevoie. Inima mea se simte acum mult mai uşoară!" 

Vreau să împărtăşesc o poezie pe care a scris-o un cursant la finalizarea acestei lecţii: 

Bărbaţi mari şi bărbaţi simplii deopotrivă, au cunoscut lanţurile oribile 

Ale înrobirii faţă de păcat şi înfrângerea în luptă, fără câştig. 

Acestă luptă obişnuită face zilnic victime 

Şi lasă răniţii să trăiască fără speranţa de a fi vreodată liberi. 

Ei umblă tăcuţi şi în singurătate, în spatele unor măşti  pictate 

Şi înoată în păcatele lor private până când cineva îi întreabă, 

"Hei frate, cum pot eu şi aceştia care cunosc situaţia ta disperată 

Să mergem în har alături de tine, pentru a încheia durerea şi cearta ta?" 

Şi noi am cunoscut înfrângerea şi durerea în această bătălie în care eşti, 

Dar în schimb ne petrecem acum viaţa în eliberarea celor captivi. 

Cicatricile tale din luptă şi povestirile de robie şi de vină, 

Noi le ştim pe toate, noi le-am trăit pe toate, noi înţelegem ruşinea. 

Ridică-te şi mergi de acum înainte alaturi de noi, noi mergem în aceeaşi direcţie 

Căutăm viaţa în Hristos Iisus şi nădăjduim tot mai mult în fiecare zi 

Că El ne va schimba inimile şi minţile noastre, astfel încât să putem deveni 

Unii dintre cei care propovăduiesc adevărul prin eliberarea captivilor. 

Gândurile de reflecţie: 

Că Domnul Dumnezeul vostru merge cu voi, ca să se lupte pentru voi cu duşmanii voştri şi să vă izbăvească. 
Deuteronom 20:4 

Apoi a pus oştiri de pază în Idumeea; în toată Idumeea a pus oştiri de pază şi toţi Idumeii au ajuns robii lui 
David. Iar Domnul a păzit pe David pretutindeni pe unde a fost. 2 Samuel (2 Regi) 8:14 

Doamne, Tu mă aperi cu scutul Tău izbăvitor, cu dreapta Ta mă sprijini şi mă înalţi cu bunătatea Ta. 2 
Samuel (2 Regi) 22:36 

Calul este gata pentru ziua de război, însă biruinţa vine de la Domnul. Proverbe 21:31 
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Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 34-a – Dărâmarea Cetăţilor Întărite II 

Am învăţat ieri cum să surpăm cetăţile întărite şi cum să luăm captiv fiecare gând, folosind puterea divină a lui 
Dumnezeu. Acum vom continua să vedem cum ilustrează Dumnezeu aceste adevăruri în cuvântul Său. 

În cartea lui Iosua, citim despre multele bătălii pe care israeliţii le-au purtat pentru a cuceri pământul pe care 
Domnul l-a dat lor. Astăzi, haide să observăm o luptă anume: cea dintre Israel şi regii din nord, descrisă în 
Iosua 11. Aceşti regi din nord s-au coalizat împreună pentru a lupta împotriva israeliţilor; Biblia afirmă că 
aceştia au strâns o armată uriaşă - „popor mult la număr, ca nisipul de la marginea mării, şi cai şi care de 
război foarte multe”. Ei au fost un duşman formidabil - dar Dumnezeu i-a spus lui Iosua: "Nu te teme … căci 
mâine pe vremea aceasta îi voi da pe toţi aceia fiilor lui Israel ca să-i ucidă." Deci Iosua şi israeliţii au ieşit la 
luptă împotriva armatei imense a regilor din nord. Şi versetul Iosua 11:12, afirmă că "Astfel a luat Iosua toate 
cetăţile regatelor acestora şi pe toţi regii lor i-a ucis cu sabia, dându-i pieirii, cum poruncise Moise, sluga 
Domnului." Iosua şi poporul său au anihilat complet armata imensă. Ei au fost victorioşi, din cauza faptului că 
Domnul a luptat pentru ei! 

Te rog să răspunzi la următoarele întrebări. 

Întrebarea 1 

Armata regilor din nord a fost: 

Mică 

Imensă 

Întrebarea 2 

 Ce trebuiau să facă Iosua şi israeliţii cu acea armată a regilor din nord? 

Să facă pace cu ea 

Să nu o deranjeze 

Să o distrugă 

Întrebarea 3 

Te rog să descrii modul în care se aplică această poveste la lupta noastră cu păcatele sexuale. Găseşte cât 
mai multe paralele! 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Camarade soldat, imaginile pornografice, aşa cum sunt sigur că ştii şi tu, sunt un duşman formidabil. Ele pot fi 
asemenea unei armate uriaşe, care este mult mai puternică decât noi. Şi totuşi, Scriptura ne spune că noi 
trebuie să le demolăm, că trebuie să le distrugem, că trebuie să le anihilăm. Îţi dai seama de ce acest lucru 
necesită puterea divină? 

Şi tot gândul îl robim, spre ascultarea lui Hristos. 2 Corinteni 10:5 

Haide să ne uităm acum la o altă ilustraţie. 

În Vechiul Testament, poporul lui Israel a primit porunca să disloce fiecare dintre naţiunile care trăiau în Ţara 
Făgăduinţei. Au avut succes în a surpa cetăţile întărite ale acestor naţiuni şi le-au dislocat pe cele mai multe 
dintre ele. Cu toate acestea, câteva popoare au fost foarte puternice şi foarte încăpăţânaţe, iar israeliţii nu au 
putut să le surpe. Te rog să observi ce a făcut poporul israelit cu aceste neamuri: 
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Pe tot poporul care a rămas de la Amorei, Hetei, Ferezei, Canaanei, Hevei, Iebusei şi Gherghesei, care nu 
erau dintre fiii lui Israel, şi pe fiii acestora, rămaşi în ţară după ei şi pe care fiii lui Israel nu au putut să-i 
stăpânească, Solomon i-a făcut lucrători de corvoadă până în ziua de azi. 1 Regi (3 Regi) 9:20-21 

Întrebarea 4 

Potrivit versetelor de mai sus, ce a făcut regele Solomon cu naţiunile pe care israeliţii nu au putut să le 
extermine? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, în special în primele două luni după ce nu ne-am mai uitat la pornografie, s-ar putea să 
existe unele gânduri atât de puternice, încât noi să nu fim în măsură să le oprim de la a se infiltra în mintea 
noastră. Dar dacă nu ne vom mai uita la pornografie, şi dacă Îl vom căuta pe Domnul, atunci, în cele din 
urmă, nu vom mai avea niciun gând care să ne poată învinge aşa cum a făcut anterior. Israeliţilor li s-a spus 
să surpe complet inamicii. Ei au distrus suficienţi inamici astfel încât să poată locui pământul, dar au obosit de 
luptă şi pur şi simplu s-au obişnuit cu cetăţile inamice rămase. Ei şi-au spus că "Hei, nu mai trebuie să-i 
distrugem pe aceşti băieţi; îi vom folosi ca şi sclavi." Israeliţii şi-au justificat neascultarea prin menţinerea 
inamicilor ca şi sclavi. Cu toate acestea, a fost totuşi o nesupunere, pentru că Dumnezeu le-a spus să elimine 
toţi duşmanii lor. 

În acelaşi mod, gândurile pe care noi nu le demolăm rămân încă acolo. Ia în considerare acest lucru: în cazul 
israeliţilor, sclavii pe care i-au înrobit au rămas înrobiţi, sau, în cele din urmă, s-au răsculat şi au cauzat 
probleme? Nu ar fi fost oare mai bine pentru israeliţi să îşi elimine complet inamicul? Anihilarea totală este 
singurul răspuns! 

Apoi, ia în considerare acest verset puternic: 

Iar dacă nu veţi alunga de la voi pe locuitorii pământului, atunci cei rămaşi din ei vor fi spini pentru ochii voştri 
şi bolduri pentru coastele voastre şi vă vor strâmtora în ţara în care veţi trăi. Numere 33:55 

Credem că aceste imagini la care noi ne gândim, nu sunt chiar atât de rele? Acele lucruri pe care le justificăm 
spunând, "Hei, în comparaţie cu felul în care mă comportam eu înainte, acest lucru este nimic?", acelea sunt 
exact domeniile care deţin un mare potenţial de a ne cauza probleme în viaţa noastră. "... şi vă vor strâmtora 
în ţara în care veţi trăi." Anihilează-le! 

{{user.first_name}}, înainte de a merge mai departe, ar trebui să ne reamintim că suntem într-o luptă foarte 
serioasă. Aceasta nu poate fi luată cu binişorul. Dacă vrem cu adevărat să câştigăm bătălia, atunci trebuie, în 
mod regulat, să strigăm către Dumnezeu şi să-I cerem victoria, să ne bazăm pe El pentru puterea de care 
avem nevoie, şi să Îi mulţumim de fiecare dată când vom câştiga. Dacă de-a lungul ultimelor 34 de zile ai 
câştigat bătăliile, atunci bucură-te împreună cu Pavel, care a spus, "mulţumesc Celui ce m-a întărit, lui Hristos 
Iisus, Domnul nostru …" (1 Timotei 1:12). Iisus Hristos i-a dat lui Pavel puterea, şi, dacă e să câştigăm 
bătălia asupra păcatului, tot Iisus trebuie să ne dea şi nouă puterea. Te vei ruga chiar acum şi îi vei cere lui 
Dumnezeu să-ţi dea putere? 

Craig a scris, "Pornografia este cu mult mai mare decât mine, şi, de unul singur, nu există nicio cale prin care 
să mă lupt împotriva ei. Fără Dumnezeu, eu sunt un trădător. Aş face şi am şi făcut pace cu regii; numai harul 
lui Dumnezeu m-a adus înapoi în punctul în care sunt gata să mă lupt împotriva păcatului." 

Dennis a scris, "Am fost vinovat de a fi fost moale cu duşmanul meu, şi de a-i fi permis să câştige o cetate 
întărită în interiorul perimetrului meu defensiv. De asemenea, am şi căutat să fac pace cu duşmanul sufletului 
meu, în loc să caut să îl distrug. În plus, când inamicul a promis că va face pace, am constatat de fapt că el 
avea o armată nenumărată pregătită împotriva mea, gata să mă distrugă." 

Steve a scris, "Armata regilor din nord a fost imensă. Dumnezeu i-a spus lui Iosua să îi distrugă. Pentru a se 
putea muta în Ţara Făgăduinţei (viaţa fără pornografie), chiriaşii (pornografia) trebuie să plece, astfel încât eu 
să pot veni. Ei nu vor să plece (cetăţile întărite). Acestea trebuie să fie învinse (surpate). Ei au o armată 
uriaşă, şi vor face orice le stă în putinţă pentru a se ţine de ceea ce au. Dar Dumnezeu a promis că îi va da în 
mâinile mele. Pentru a le învinge, trebuie să merg la luptă. Prin puterea lui Dumnezeu, voi fi victorios, iar 
chiriaşii actuali vor fi total anihilaţi! Gata cu pornografia! Solomon i-a făcut sclavi pe chiriaşii rămaşi. Deşi nu 
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pot anula faptul că m-am uitat la pornografie, totuşi, pot să folosesc acum acest lucru în serviciul lui 
Dumnezeu. Această poveste mă învaţă să nu-mi fie frică de luptă, deoarece Dumnezeu va predea inamicul 
(pornografia) în mâinile mine. Deci, pot să merg şi să lupt, şi să nu mă mai tem, deoarece păcatul va fi 
anihilat." 

În continuare, te rog să citeşti următorul citat din Oswald Chambers şi să ne oferi, mai jos, gândurile tale 
asupra lui: 

"Ridicaţi ochii în sus şi priviţi: Cine le-a zidit pe toate acestea?” Isaia 40:26. Poporul lui Dumnezeu din zilele 
lui Isaia şi-a înfometat imaginaţia privind faţa idolilor, iar Isaia îl face să se uite la cer; adică îl face să înceapă 
să-şi folosească imaginaţia aşa cum trebuie. 

"Testul de concentrare spirituală este aducerea imaginaţiei în stare de captivitate. Oare imaginaţia ta priveşte 
faţa vreunui idol? Idolul acesta eşti oare tu însuţi(înseţi)? Munca ta? Concepţia ta despre ceea ce ar trebui să 
fie un angajat? Experienţa ta privind mântuirea şi sfinţirea? Atunci imaginaţia ta despre Dumnezeu este 
înfometată, iar atunci când te lupţi cu dificultăţi nu ai nicio putere, ci eşti doar capabil(ă) să înduri în întuneric. 
În cazul în care imaginaţia ta este înfometată, nu te uita înapoi la propria ta experienţă; de Dumnezeu ai 
nevoie. Ieşi din tine, departe de faţa idolilor tăi, departe de tot ceea ce ţi-a înfometat imaginaţia. Trezeşte-te, 
şi folosind îndemnul pe care Isaia l-a dat oamenilor, întoarceţi în mod deliberat imaginaţia către Dumnezeu." 
Oswald Chambers, My Utmost for His Highest 

Întrebarea 5 

Care este reacţia ta la acest citat din Oswald Chambers? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În continuare, te rog să citeşti următorul citat din Thomas a Kempis şi să îl comentezi mai jos: 

"Mai presus de toate, trebuie să fim vigilenţi mai ales împotriva începuturilor ispitei, deoarece inamicul este 
cucerit mult mai uşor dacă îi este refuzată intrarea în minte şi dacă este întâmpinat înainte de pragul în care 
el bate la uşă.” 

"Pe bună dreptate, cineva a spus: Rezistă începuturilor; căile de atac vin prea târziu, când, prin lunga 
întârziere, răul a câştigat deja putere. În primul rând, în minte vine un simplu gând, apoi imaginaţia puternică 
urmată de plăcere, de încântarea rea şi de consimţământ. Astfel, pentru că el nu a rezistat la început, Satana 
câştigă intrarea pe de-a-ntregul. Şi, cu cât mai mult un om întârzie a rezista, cu atât mai slab devine el în 
fiecare zi, în timp ce puterea inamicului creşte împotriva lui." Thomas a Kempis, Urmarea lui Hristos 

Întrebarea 6 

Te rog să ne oferi aici comentariile tale asupra citatului din Thomas a Kempis. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

John a scris, "Bătălia lui Iosua a fost asemenea propriei mele bătălii. El a avut şanse de reuşită foarte reduse. 
Nu a fost nicio modalitate fizică prin care Israel ar fi putut învinge armatele împăraţilor din nord. Nu există 
nicio modalitate prin care eu să pot învinge păcatul pornografiei în viaţa mea. Dar ia stai puţin. Cuvinte mari, 
nu-i aşa? Dar ia stai puţin. Există Unul, Acel Unul care ţine universul în palma Sa. El se luptă pentru mine. 
Acţiunile sale sunt cuvintele gurii Lui. El a spus în dragostea, mila şi harul Său, că nu mă va părăsi. El, Acest 
Unul, luptă pentru mine. La fel cum El, Acest Unul, a luptat şi pentru Israel." 

Întrebarea 7 
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Te rog să ne spui ce ai învăţat astăzi. Cum vei aplica această învăţătură? Şi {{user.first_name}}, te rog să ne 
spui ce se întâmplă în viaţa ta acum, astfel încât să ne putem ruga pentru tine. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri de luat în considerare: 

Când vei ieşi la război împotriva vrăjmaşilor tăi şi Domnul Dumnezeul tău ţi-i va da în mâinile tale şi-i vei lua 
în robie. Deuteronom 21:10 

Atunci au venit fiii lui Iuda la Iosua în Ghilgal şi a zis către el Caleb, fiul lui Iefone Chenezeul: "Tu ştii ce a zis 
Domnul către Moise, omul lui Dumnezeu, pentru mine şi pentru tine, la Cadeş-Barnea. Eu eram de patruzeci 
de ani, când Moise, sluga lui Dumnezeu, m-a trimis din Cadeş-Barnea să iscodesc ţara şi eu i-am adus 
răspuns după dorinţa lui. Fraţii mei, care fuseseră cu mine, au umplut de spaimă inima poporului, iar eu am 
urmat hotărât Domnului Dumnezeului meu. Şi s-a jurat Moise în ziua aceea şi a zis: "Pământul pe unde a 
călcat piciorul tău va fi moştenirea ta şi a copiilor tăi pe veci, că tu ai urmat hotărât Domnului Dumnezeului 
nostru". Şi iată Domnul m-a ţinut viu cum a zis. Au trecut acum patruzeci şi cinei de ani de când a spus 
Domnul lui Moise cuvântul acesta şi Israel umbla prin pustiu; şi iată acum am optzeci şi cinci de ani şi sunt 
încă tare, ca şi atunci când m-a trimis Moise; câtă putere aveam atunci, tot atâta am şi acum, ca să ies şi să 
intru în luptă.  Iosua 14:6-11 

Iar David a răspuns filisteanului: "Tu vii asupra mea cu sabie şi cu lance şi cu scut; eu însă vin asupra ta în 
numele Domnului Savaot, Dumnezeul oştirilor lui Israel pe Care tu L-ai hulit. Acum însă te va da Domnul în 
mâna mea şi eu te voi ucide şi-ţi voi tăia capul, iar trupul tău şi trupurile oştirii filistene le voi da păsărilor 
cerului şi fiarelor câmpului, şi va afla tot pământul că în Israel este Dumnezeu; şi toată adunarea aceasta va 
cunoaşte că nu cu sabia şi cu suliţa izbăveşte Domnul, căci acest război este al Domnului şi El vă va da în 
mâinile noastre". 1 Samuel (1 Regi) 17:45-47 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 
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Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 35-a – Iubirea de Dumnezeu şi Ispita 

12 Binecuvântat este bărbatul care rabdă ispita, căci lămurit făcându-se va lua cununa vieţii, pe care a 
făgăduit-o Dumnezeu celor ce Îl iubesc pe El. 13 Nimeni să nu zică, atunci când este ispitit: De la Dumnezeu 
sunt ispitit, pentru că Dumnezeu nu este ispitit de rele şi El însuşi nu ispiteşte pe nimeni. Ci fiecare este ispitit 
când este tras şi momit de însăşi pofta sa. Apoi pofta, zămislind, naşte păcat, iar păcatul, odată săvârşit, 
aduce moarte. Nu vă înşelaţi, fraţii mei prea iubiţi. Iacob 1:12-16 

Astăzi, vom învăţa care este lucrul care ne poate trece cu bine prin fiecare ispită şi prin fiecare încercare cu 
care ne confruntăm. Aceia care vor îmbrăţişa şi vor aplica ceea ce vom învăţa, vor afla că cuvântul lui 
Dumnezeu este suficient de puternic pentru a ne elibera din sclavia faţă de păcatul sexual. Iisus a zis: "Dacă 
veţi rămâne în cuvântul Meu, sunteţi cu adevărat ucenici ai Mei; şi veţi cunoaşte adevărul, iar adevărul vă va 
face liberi." (Ioan 8:31-32). Rezultatul inevitabil al îmbrăţişării adevărului este libertatea în cea mai pură 
formă! 

În versetul Iacob 1:12 de mai sus, se face o promisiune persoanei care "rabdă ispita" şi care a fost lămurită 
(adică a fost încercată şi a trecut cu bine încercarea). Motivul pentru care persoana rabdă ispita şi este 
lămurită, este dragostea lui Dumnezeu - şi "cununa vieţii" îi este de asemenea promisă. Viaţa va avea partea 
ei de ispite şi de încercări, dar acest pasaj revelează calea lui Dumnezeu pentru a trece victorios(oasă) prin 
ele. 

Când sunt confruntat cu încercări grele sau cu ispite intense, am de făcut o alegere: fie perseverez în credinţă 
şi rabd ispita, fie cad în păcat şi în înşelare. Pasajul din Iacob de mai sus, îmi promite "cununa vieţii" dacă 
rabd ispita şi perseverez, şi îmi arată că moartea va fi rezultatul final dacă voi urma calea ispitei, a dorinţei şi 
a păcatului. Această alegere este literalmente o decizie de viaţă şi de moarte! Întrebarea critică este aceasta: 
Care este motivul pentru a alege să răbdăm ispita şi să perseverăm? 

Întrebarea 1 

Te rog să scrii aici Iacob 1:12. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Care este motivul scris aici pentru a persevera? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

La întrebarea privind motivul, unii s-ar putea să răspundă "cununa vieţii". Cu toate acestea, atunci când privim 
puţin mai adânc, vedem că adevăratul motivul pentru a persevera în încercări şi pentru a răbda ispita este 
dragostea de Dumnezeu. Dumnezeu promite cununa vieţii "celor ce Îl iubesc pe El”. 

{{user.first_name}}, orice încercare umană de a aduce libertatea celor prinşi în păcat este sortită eşecului, 
deoarece îi lipseşte exact acest motiv. Nu există o adevărată libertate în inima care nu Îl iubeşte pe 
Dumnezeu. Dar, odată ce această dragoste pentru Dumnezeu este plantată în inimă, ea ne va permite să 
trecem prin orice încercare şi prin orice ispită, fără să cădem. Dacă păcatul ne învinge, înseamnă că nu avem 
încă o dragoste adevărată pentru Dumnezeu. Rugăciunea lui Pavel pentru Tesaloniceni întăreşte acest lucru: 
"Iar Domnul să îndrepteze inimile voastre spre dragostea lui Dumnezeu şi spre răbdarea lui Hristos!" (2 
Tesaloniceni 3:5) 

Acest lucru duce la o întrebare evidentă: "Atunci cum pot obţine dragostea pentru Dumnezeu?" Nu există 
niciun răspuns simplu, dar aici sunt câteva gânduri şi unele sugestii practice luate din propria mea experienţă 
în creştere în dragostea pentru Dumnezeu: 
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1. În primul rând, cere-I lui Dumnezeu să îţi dea o inimă care Îl iubeşte. "Dacă veţi cere ceva în numele 
Meu, Eu voi face." (Ioan 14:14). "Şi nu aveţi, pentru că nu cereţi." (Iacob 4:2b). În cazul în care acest 
concept este nou pentru tine, poate că vei dori să faci acum o pauză şi să recunoşti faţă de Domnul că 
dragostea ta pentru El are nevoie să fi crescută, şi să-I ceri apoi Lui să facă acest lucru. 

2. Stăruie cu mintea asupra crucii lui Iisus Hristos. "În aceasta am cunoscut iubirea: că El Şi-a pus 
sufletul Său pentru noi." (1 Ioan 3:16a). În toată istoria omenirii, nu a existat niciodată un act de iubire afişat 
lumii, care să demonstreze dragostea lui Dumnezeu mai bine decât crucea lui Hristos. Meditează la această 
cruce, cerându-I lui Dumnezeu să îţi dea dragoste pentru Cel care a murit în locul nostru. Gândeşte-te 
adesea la rănile pe care El le-a suferit pentru a ne ierta de pedeapsa păcatului şi pentru a ne elibera de 
puterea păcatului: 

Dar El fusese străpuns pentru păcatele noastre şi zdrobit pentru fărădelegile noastre. El a fost pedepsit 
pentru mântuirea noastră şi prin rănile Lui noi toţi ne-am vindecat. Toţi umblam rătăciţi ca nişte oi, fiecare pe 
calea noastră, şi Domnul a făcut să cadă asupra Lui fărădelegile noastre ale tuturor. Isaia 53:5-6 

3. Supune-te Cuvântului lui Dumnezeu. "Iar cine păzeşte cuvântul Lui, întru acela, cu adevărat, dragostea 
lui Dumnezeu este desăvârşită. Prin aceasta, cunoaştem că suntem întru El." (1 Ioan 2:5). Pentru a putea 
păzi Cuvântul lui Dumnezeu, avem nevoie de harul Lui. Vrei ca inima ta să fie inundată cu dragostea lui 
Dumnezeu? Umblă în supunere faţă de Cuvântul lui Dumnezeu, şi aşa va fi. 

4. "Păziţi-vă întru dragostea lui Dumnezeu şi aşteptaţi mila Domnului nostru Iisus Hristos, spre viaţă 
veşnică." (Iuda 21). {{user.first_name}}, numai Dumnezeu este capabil să ne ţină să nu cădem (Iuda 24), dar 
noi suntem îndemnaţi să ne păstrăm pe noi înşine în iubirea lui Dumnezeu. Acest lucru reflectă Ioan 15, unde 
ni se spune să "rămânem în Viţă", precum şi 1 Ioan, unde ni se spune "rămâneţi întru El" (1 Ioan 2:27). 
Trebuie să facem tot ceea ce putem pentru a rămâne în dragostea lui Dumnezeu. 

Întrebarea 3 

Te rog să scrii cele patru principii de mai sus pentru trăirea în iubirea lui Dumnezeu, şi te rog să indici dacă le 
aplici în prezent în viaţa ta. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În continuare, haide să examinăm din nou Iacob 1:12-16: 

Binecuvântat este bărbatul care rabdă ispita, căci lămurit făcându-se va lua cununa vieţii, pe care a făgăduit-o 
Dumnezeu celor ce Îl iubesc pe El. Nimeni să nu zică, atunci când este ispitit: De la Dumnezeu sunt ispitit, 
pentru că Dumnezeu nu este ispitit de rele şi El însuşi nu ispiteşte pe nimeni. Ci fiecare este ispitit când este 
tras şi momit de însăşi pofta sa. Apoi pofta, zămislind, naşte păcat, iar păcatul, odată săvârşit, aduce moarte. 
Nu vă înşelaţi, fraţii mei prea iubiţi. Iacob 1:12-16 

Versetele 13-16 descriu natura ispitei folosind două analogii: 

1. Pescuitul. "Ci fiecare este ispitit când este tras şi momit de însăşi pofta sa." Expresia "tras şi momit" ne 
aduce aminte de momeală – adică de ceea ce foloseşte un pescar pentru a atrage peştele. Atunci când 
suntem momiţi să păcătuim, noi ne concentrăm pe momeală, mai degrabă decât să ne concentrăm pe cârlig. 
În Grădina Edenului, Eva a văzut că fructul era "plăcut ochilor la vedere" (Geneza 3:6), dar ea nu s-a 
concentrat pe moartea care ar rezulta din mâncarea acestuia. Ani de zile, am fost îndrăgostit de imaginile 
"perfecte" ale pornografiei, fără a mă uita vreodată la moartea căsătoriei mele, care urma. 

Întrebarea 4 

Care este momeala cu care ai fost atras în trecut? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 5 

În ce fel te-a prins în cârlig această momeală? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Apoi pofta, zămislind, naşte păcat, iar păcatul, odată săvârşit, aduce moarte. Iacob 1:15 

2. Naşterea. "Apoi pofta, zămislind, naşte păcat, iar păcatul, odată săvârşit, aduce moarte." Atunci când 
suntem momiţi să păcătuim, tot ceea ce vedem este zămislirea, mai degrabă decât naşterea. Ispita nu numai 
că ascunde "cârligul", dar, de asemenea, ascunde şi "naşterea morţii". Scriptura ne învaţă să avem o 
perspectivă diferită - să vedem consecinţele finale ale acţiunilor noastre, de la momeala iniţială şi până la 
moartea care rezultă în cele din urmă. „Plata păcatului este moartea” - Romani 6:23. 

Întrebarea 6 

Cum a dat naştere la moarte în viaţa ta, cedarea faţă de dorinţele rele? Unii pot descrie modul în care 
dorinţele rele i-au purtat până într-acolo încât au dobândit o boală cu transmitere sexuală sau chiar SIDA, şi 
acum ei sunt în aşteptarea morţii lor fizice. Pentru alţii, poate fi vorba despre moartea căsătoriei lor. Ai 
experimentat până acum vreun fel de moarte datorată păcatului? Dacă nu, îţi dai seama de modul în care te 
îndreptai chiar în această direcţie? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, aceste versete se încheie cu un remediu surprinzător pentru problema ispitei şi a 
păcatului: "Nu vă înşelaţi, fraţii mei prea iubiţi." (James 1:16). Păcatul este înşelăciune, prin însăşi natura sa. 
În afişarea momelii, pescarul nu-i oferă peştelui ceva care este bun pentru acesta. În schimb, pescarul 
intenţionează să-l omoare pe peşte. Dorinţele rele şi poftele păcătase nu vor elibera, în cele din urmă, 
tensiunea, nici nu vor oferi emoţii, şi nici nu vor condimenta viaţa noastră; ele vor aduce numai moarte. Nu vă 
înşelaţi! Cum putem învinge pornografia şi păcatul sexual? Privindu-le ca exact ceea ce sunt. Pornografia 
este momeala care este folosită pentru a ne prinde şi a ne omorî, iar "emoţia" poftei păcătoase va duce la 
moartea noastră. 

Apoi pofta, zămislind, naşte păcat, iar păcatul, odată săvârşit, aduce moarte. Nu vă înşelaţi, fraţii mei prea 
iubiţi. Iacob 1:15-16 

Rezumând învăţătura de astăzi: dragostea lui Dumnezeu este aceea care ne permite să îndurăm încercările 
şi să răbdăm ispita. Dragostea lui Dumnezeu este aceea care ne eliberează de înşelăciune şi ne eliberează şi 
de puterea păcatului. Şi dragostea lui Dumnezeu este aceea care ne va aduce în slavă, ca mireasa imaculată 
a lui Hristos. 

Întrebarea 7 

Care sunt gândurile tale de final despre învăţătura de astăzi? Ai invăţat ceva nou, sau vei face ceva diferit? 
Cum vei aplica aceste versete din Scriptură, luptei continue împotriva impurităţii sexuale? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri de luat în considerare: 
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Şi nu fiţi părtaşi la faptele cele fără roadă ale întunericului, ci mai degrabă, osândiţi-le pe faţă. Căci cele ce se 
fac întru ascuns de ei, ruşine este a le şi grăi. Iar tot ce este pe faţă, se descoperă prin lumină, căci tot ceea 
ce este descoperit, lumină este. Pentru aceea zice: "Deşteaptă-te cel ce dormi şi te scoală din morţi şi te va 
lumina Hristos". Efeseni 5:11-14 

Milele Domnului nu s-au sfârşit, milostivirile Lui nu încetează. În fiecare dimineaţă sunt altele, credincioşia Ta 
este mare! Plângerile lui Irimia 3:22-23 

Pentru a citi, într-o fereastră separată, un scurt mesaj de la mine, clic aici (Anexa a 30-a). 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare.  
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Ziua a 36-a – Rupe Lanţul 

Lecţia de azi începe cu o povestire care va ilustra subiectul studiului nostru. Am eliminat câteva detalii 
minore, cum ar fi numele companiei aeriene: 

Avionul Douglas DC-8, Încărcat necorespunzător, are un Pitch-up excesiv la Decolare, apoi trece în 
Angajare şi se Prăbuşeşte 

Marfa nu a fost încărcată la bordul avionului în conformitate cu instrucţiunile companiei aeriene. Ca rezultat, 
echipajul de zbor a utilizat nepotrivit o setare de trim-orizontală-stabilizatoare care nu a fost corectă pentru 
centrul de greutate al pupei avionului. 

Editorialul Personalului realizat de Fundaţia Siguranţei Zborului 

"Pe 7 august 1997, zborul 101 al ------ (numele companiei aeriene), un Douglas DC-8-61, a trecut în angajare 
la decolare şi s-a prăbuţit de la aproximativ 3.000 de picioare (915 metri) de la sfârşitul pistei 27R a 
Aeroportului Internaţional din Miami (Florida, S.U.A.). Cei trei membrii ai echipajului, un agent de securitate 
de la bordul avionului şi o persoană de la sol (un automobilist) au fost ucişi. Comisia Naţională a S.U.A. 
pentru Siguranţa Transportului (NTSB) a spus, în raportul său final, că "Accidentul a rezultat datorită faptului 
că avionul fiind încărcat necorespunzător, a produs un centru de greutate mai apropiat de pupa, iar, prin 
urmare, setarea  de stabilizare a trimului a fost necorespunzătoare, ceea ce a precipitat un pitch-up extrem la 
rotaţie." 

"NTSB a spus că cauzele probabile ale accidentului au fost: eşecul ------ (numele companiei aeriene) în 
exercitarea controlului operaţional al procesului de încărcare a mărfii; [şi,] eşecul [------, o companie de 
transport şi expediţii] de a încărca avionul conform specificaţiilor ------ (numele companiei aeriene). 

"La accident au contribuit şi eşecul Administraţiei Federale a Aviaţiei (FAA) din S.U.A. de a monitoriza în mod 
adecvat responsabilităţile de control operaţional a încărcării mărfii ale (numele companiei aeriene) şi eşecul 
FAA de a asigura că deficienţele cunoscute legate de încărcarea mărfii au fost corectate de către ------ 
(numele companiei aeriene)", a spus NTSB. 

"Căpitanul, cu vârsta de 42 de ani, a fost angajat de către ------ (numele companiei aeriene) în octombrie 
1993. El a avut 12,154 de ore de zbor, inclusiv 2,522 de ore ca şi căpitan al unui avion DC-8 al (numele 
companiei aeriene). NTSB a spus că în 1995 FAA i-a suspendat căpitanului certificatul de aviator, precum şi 
certificatul medical, pentru 30 de zile, deoarece el nu a raportat revocarea permisului său de conducere auto. 
FAA înregistrează faptul că căpitanul a fost condamnat pentru conducere sub influenţa alcoolului în California 
în 1986, şi în Arizona în 1994", a spus NTSB." Fundaţia Siguranţei Zborului. 

Ca şi pilot de avion, am citit de multe ori "de ce-urile şi cum-urile" accidentelor de aviaţie. Fac acest lucru 
pentru a încerca să învăţ din ceea ce s-a întâmplat, şi cum aş putea împiedica să se întâmple ceva similar 
echipajului şi pasagerilor pe care îi transport eu. Unul dintre cele mai bune site-uri pentru studierea 
accidentelor de aviaţie este cel al Fundaţiei Siguranţei Zborului dedicat Prevenirii Accidentelor: 
http://www.flightsafety.org/ap_home.html. Citind rapoartele despre accidente, am observat un lucru care 
apare de fiecare dată, şi anume faptul că există un „lanţ” al accidentului, format din mai multe verigi care 
compun acest lanţ. Ce verigi poţi vedea în accidentul de mai sus? Iată unele dintre verigile pe care le-am 
văzut eu: 

1. Încărcarea necorespunzătoare a aeronavei de către compania contractată pentru a face încărcarea. 

2. Monitorizarea improprie a încărcării aeronavei de către compania aeriană. 

3. Eşecul FAA de a monitoriza în mod corespunzător operaţiunea de încărcare a companiei aeriene. 

4. Esecul FAA de a asigura faptul că problemele de încărcare anterioare cunoscute, au fost corectate. 

5. O a 5-a verigă posibilă în lanţul accidentului ar putea fi problema cunoscută a căpitanului legată de 
băutură. 

Toate verigile din lanţ enumerate mai sus au cauzat accidentul zborului 101, omorând în total cinci persoane. 
Ce s-ar fi întâmplat dacă o singură  verigă din lanţul accidentului ar fi fost ruptă? De exemplu, ce s-ar fi 
întâmplat dacă FAA, cunoscând problemele companiei aeriene legate de încărcare, ar fi decis să suspende 
activitatea acesteia până când problemele sale ar fi fost corectate? Această singură ruptură în lanţ ar fi salvat 
viaţa a cinci persoane. 
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{{user.first_name}}, tu şi eu am avut o problemă cu pornografia sau cu o altă formă de impuritate sexuală. 
Dacă examinăm momentele noastre de eşec, vom găsi întotdeauna un lanţ de evenimente care conduc la 
"prăbuşire". Aici sunt cele valabile pentru mine: 

1. Nu m-am trezit devreme pentru a petrece un timp liniştit cu Domnul. 

2. Am avut o zi lungă şi am devenit obosit. 

3. Eu şi soţia mea eram certaţi în legătură cu ceva. 

4. Ultimul meu zbor al zilei a fost amânat din cauza vremii. 

5. Am văzut la aeroport o femeie parţial îmbrăcată, şi nu mi-am putut scoate din minte imaginea ei. 

6. Când am ajuns în camera de hotel, am pornit televizorul şi imediat am văzut o reclamă la un film 
pornografic. 

Prăbuşire! 

În timp, am învăţat să observ când sunt în curs de dezvoltare verigile dintr-un lanţ de accident, şi să rup cel 
puţin una dintre aceste verigi, pentru a preveni un accident pornografic. Acum, mă trezesc devreme pentru a 
petrece timp cu Domnul, ceea ce mă aşază într-un cadru de rugăciune pe parcursul zilei. Vorbesc cu soţia 
mea şi mă asigur că acţionăm în moduri iubitoare unul faţă de celălalt. În cazul în care ziua mea este lungă, 
ştiu că mă îndrept spre probleme - aşa că încep să veghez şi să mă rog. Şi în cele din urmă, scot televizorul 
afară din camera mea de hotel şi îl las în camera copilotului meu (acest lucru declanşază o discuţie 
interesantă a doua zi!). 

Haide să vedem cum sunt prezentate toate aceste "verigi ale accidentului" într-un incident special din 
Scriptură. 

Lot, nepotul lui Avraam, a trecut printr-o tragedie teribilă. El a venit să trăiască într-un oraş care a fost în cele 
din urmă distrus de către Dumnezeu din cauza răutăţii lui. Lot şi-a pierdut tot ceea ce a avut, soţia lui a fost 
ucisă, iar el abia şi-a scăpat viaţa sa şi viaţa celor două fiice ale sale. Observă următorul pasaj al Scripturii, şi 
încearcă să identifici verigile "lanţului de evenimente care a dus la accident". Scrie mai jos fiecare verigă. 

8 Atunci a zis Avram către Lot: "Să nu fie sfadă între mine şi tine, între păstorii mei şi păstorii tăi, căci suntem 
fraţi. 9  Iată, nu e oare tot pământul înaintea ta? Desparte-te dar de mine! Şi de vei apuca tu la stânga, eu voi 
apuca la dreapta; iar de vei apuca tu la dreapta, eu voi apuca la stânga". 10  Şi ridicându-şi Lot ochii, a privit 
toată câmpia Iordanului, care, înainte de a strica Domnul Sodoma şi Gomora, toată până la Ţoar era udată de 
apă, ca raiul Domnului, ca pământul Egiptului. 11  Deci şi-a ales Lot tot ţinutul din preajma Iordanului şi a 
apucat Lot spre răsărit; şi aşa s-au despărţit ei unul de altul. 12  Avram a rămas să locuiască în pământul 
Canaan, iar Lot s-a sălăşluit în cetăţile din ţinutul Iordanului şi şi-a întins corturile până la Sodoma. 13  Iar 
oamenii Sodomei erau răi şi tare păcătoşi înaintea Domnului. Geneza 13:8-13 

8  Atunci au ieşit regele Sodomei, regele Gomorei, regele Admei, regele Ţeboimului şi regele Belei sau 
Ţoarului şi s-au bătut în valea Sidim 9  cu Kedarlaomer, regele Elamului, cu Tidal, regele din Gutim, cu 
Amrafel, regele Senaarului şi cu Arioc, regele Elasarului: patru regi împotriva a cinci. 10  Valea Sidimului însă 
era plină de fântâni de smoală; şi, fugind, regele Sodomei şi regele Gomorei au căzut în ele, iar ceilalţi au 
fugit în munţi. 11  Atunci biruitorii au luat toate averile Sodomei şi Gomorei şi toate bucatele lor şi s-au dus. 12  
Când s-au dus, au luat de asemenea şi pe Lot, nepotul lui Avram, care trăia în Sodoma, şi toată averea lui. 
Geneza 14:8-12 

Notă: În cele din urmă, Sodoma a fost distrusă de focul mâniei lui Dumnezeu. 

Ai  identificat "verigile" care au dus la acest dezastru? Te rog să le scrii aici. (Dacă ai nevoie de ajutor, vezi 
mai jos). 

Întrebarea 1 

Prima verigă: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

A doua verigă: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 3 

A treia verigă: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 4 

Veriga a patra: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  

Întrebarea 5 

A cincea verigă: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Rupe Lanţul 

{{user.first_name}}, pentru a opri un accident pornografic, este important pentru noi să rupem o verigă din 
lanţul care duce la păcat. Dacă vom elimina o verigă, atunci nu ne vom prăbuşi. Dacă s-ar fi făcut o 
supraveghere corespunzătoare a încărcării aeronavei de marfă în Miami, atunci cinci persoane nu ar fi murit. 
Ce s-ar fi întâmplat dacă Lot ar fi rupt prima verigă a lanţului sau chiar pe cea de a doua? Acestea sunt 
verigile pe care le-am văzut eu în povestea lui Lot: 

1. Lot şi Avraam s-au certat şi s-au separat (Geneza 13:8-11). 

Ce s-ar fi întâmplat dacă Lot şi Avraam s-ar fi străduit să rezolve problemele dintre ei, în loc să se separe? 
(Fii prudent în separarea de alţi credincioşi, indiferent de motiv; chiar dacă motivul pare legitim, aşa cum a 
părut şi în cazul lui Lot! S-ar putea să vină o vreme când separarea va fi necesară, dar cântăreşte cu atenţie 
opţiunea de separare, punând-o în balanţă cu beneficiile părtăşiei.) 

2. Lot "şi-a ridicat ochii şi a văzut" valea Sodomei (Geneza 13:10). Ce s-ar fi întâmplat dacă Lot nu s-ar fi 
axat pe vale, ci pe ţara de pe deal? (Fi atent pe ce te concentrezi.) 
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3. Lot "s-a îndreptat spre" Sodoma (Geneza 13:11). S-ar mai fi întâmplat acest "accident" dacă Lot s-ar fi 
îndreptat spre marii copaci din Mamre, în loc să se îndrepte spre Sodoma? (Fi atent la direcţia generală a 
vieţii tale. Suntem întotdeauna în mişcare, fie înspre dreptate, fie înspre păcat.) 

4. Lot "şi-a întins cortul în apropierea" Sodomei (Geneza 13:12). Lot ar fi putut să rupă „lanţul 
accidentului” chiar şi după ce s-a separat de Avraam, după ce a văzut şi s-a îndreptat spre Sodoma, dacă ar 
fi refuzat pur şi simplu să-şi întindă cortul atât de aproape de mizeria şi nenorocirea Sodomei. (Întinde-ţi cortul 
cât mai departe se poate de capcanele păcătoase. Noi mai trebuie şi să influenţăm lumea, dar trebuie şi să 
veghem la noi înşine – foloseşte înţelepciunea şi bunul simţ cu privire la cât de aproape ar trebui să te 
apropii.) 

5. Lot "trăia în" Sodoma (Geneza 14: 12). Te rog să observi progresia: Lot s-a separat de Avraam, a văzut 
Sodoma, s-a îndreptat spre Sodoma, şi-a întins cortul în apropierea Sodomei, şi apoi a trăit în Sodoma. Apoi 
am citit că a fost luat prizonier în luptă. Aceştia pot fi şi paşii noştri înspre distrugere! Ne separăm de părtăşie, 
vedem ceva păcătos şi ne concentrăm pe acel lucru, ne îndreptăm spre el, ne întindem cortul în apropierea 
lui, trăim în el, şi apoi suntem luaţi prizonieri de către el. 

Întrebarea 6 

Scrie un scurt rezumat al celor cinci puncte de mai sus, pentru a întări paşii care duc la o cădere. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Acum, haide să ne concentrăm asupra lanţului accidentului tău. Care sunt verigile? Cum poţi elimina o verigă 
(sau mai multe), pentru a împiedica accidentul? Te rog  să descrii mai jos lanţul accidentului tău şi planul de a 
"elimina o verigă". 

Întrebarea 7 

Care a fost, în trecut, lanţul accidentului tău? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 8 

Vei elimina câteva verigi din acest lanţ? Ce verigi vei elimina, şi cum vei face acest lucru? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 9 

Vei împărtăşi acest plan cu cineva care te va putea ajuta să îl pui în aplicare, şi te va responsabiliza cu privire 
la aplicarea lui? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Cursantul Dennis a scris, "Prima verigă din lanţul care mă lega de pornografie a fost scuza că "Toată lumea 
se va culca, şi acum am timp să intru on-line şi să-mi verific email-ul". Îi spuneam soţiei mele că îmi va lua 
numai o clipă şi, după ce navigam pe Internet pentru câteva minute, ştiam că ea adormise. Următoarea 
verigă era poticnirea accidentală de un site pornografic. Apoi îmi spuneam, "Păi, dacă tot sunt aici..." 

"De acolo, începeam să caut pornografie deviantă şi site-uri cu poveşti sexuale, mă complăceam în tot felul 
de fantezii diabolice. La un moment dat, începeam să-mi gratific trupul, şi apoi nu mai exista nicio cale de 
întoarcere. Aceasta a fost întotdeauna ultima verigă din lanţ. A doua zi, mintea mea derula încă imaginile din 
seara trecută, şi mă auto-gratificam din nou. Am încercat în mod repetat să rup lanţul, dar nu am fost suficient 
de puternic. Aceasta a fost rutina mea noapte de noapte, timp de şapte ani lungi şi frustranţi. 

"Pentru a rupe lanţul, am mutat calculatorul în camera familiei şi nu îl mai folosesc după o anumită oră. În 
cazul în care nu mi-am citit e-mail-urile, nu mi-am verificat scorurile, sau nu am citit ştiri până la o anumită 
oră, atunci acestea trebuie să aştepte până a doua zi. De asemenea, acum că soţia mea este conştientă de 
dependenţa mea, ea este atentă la ceea ce este pe ecran şi mă responsabilizează. Nu mai şterg istoricul 
browser-ului, şi nici fişierele temporare. De asemenea, ea are acces complet la computer. În plus, atunci când 
apare ispita de a "verifica email-ul", opresc imediat computerul şi mă alătur familiei. Simt deja puterea 
Domnului care mă ajută. Prin harul Său, voi fi victorios." 

Pentru bărbaţii care se luptă cu imoralitatea homosexuală – Dacă, în trecut, te-ai plimbat căutând bărbaţi 
cu aceeaşi preocupare pentru întâlniri sexuale, atunci fă-ţi propria listă cu modalităţi de a rupe lanţul chiar 
înainte de a te urca în maşină pentru a pleca. Ca ultimă instanţă, gândeşte-te la o modalitate de a rupe lanţul 
chiar după ce ai plecat deja, dar înainte de a începe efectiv plimbarea. În lipsă de altceva, asigură-te că te vei 
îndrepta în direcţia opusă. Înţelegi cum poţi preveni dezastrul, rupând lanţul de evenimente care duce spre 
el? 

Întrebarea 10 

Cum te mai simţi azi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Versete din Scriptură pentru a fi luate în considerare astăzi: 

Fiţi treji, privegheaţi. Potrivnicul vostru, diavolul, umblă, răcnind ca un leu, căutând pe cine să înghită, căruia 
staţi împotrivă, tari în credinţă, ştiind că aceleaşi suferinţe îndură şi fraţii voştri în lume. 1 Petru 5:8-9 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 37-a – Caută-L pe Dumnezeu 

Este oare posibil ca eu să nu pot fi iertat(ă)? 

"Sigur, Iisus se oferă să-mi ierte păcatele... dar dacă eu am făcut lucruri oribile? Dar dacă am făcut un 
dezastru total din viaţa mea, rănind alte persoane, încălcând promisiunile şi jurămintele? Dar dacă am mers 
prea departe? Este oare posibil ca ceea ce eu am făcut să fie atât de rău, încât eu să nu mai pot fi iertat(ă)?" 

NU! 

Citeşte următorul pasaj, şi caută cuvintele "Dar dacă de acolo..." 

Iar de ţi se vor naşte fii şi fiilor tăi fii şi, trăind mult pe pământ, veţi cădea în păcat şi vă veţi face chipuri 
cioplite, care să închipuiască ceva, de veţi face ceva ce este rău înaintea ochilor Domnului Dumnezeului 
vostru ca să-L mâniaţi, vă mărturisesc astăzi pe cer şi pe pământ că veţi pierde curând pământul, pentru a 
cărui moştenire treceţi acum Iordanul; nu veţi trăi multă vreme pe el, ci veţi pieri. Domnul vă va împrăştia prin 
toate popoarele şi veţi rămâne puţini la număr printre toate popoarele la care vă va duce Domnul. Veţi sluji 
acolo altor dumnezei, făcuţi de mâini omeneşti din lemn şi piatră, care nu văd şi nu aud, care nu mănâncă şi 
nu au miros. Dar dacă de acolo vei căuta pe Domnul, Dumnezeul tău, Îl vei găsi, de-L vei căuta cu toată 
inima ta şi cu tot sufletul tău. Deuteronom 4:25-29 

Întrebarea 1 

Te rog să selectezi toate modurile în care Israeliţii ar fi putut face răul, conform pasajului de mai sus: 

Să crească răi şi să facă idoli 

Să facă răul şi să provoace răul 

Să se închine zeilor din lemn sau piatră 

Toate cele de mai sus 

Întrebarea 2 

Ce a spus Dumnezeu că li s-ar putea întâmpla datorită păcatelor lor? 

Ar pieri 

Ar fi distruşi 

Ar fi împrăştiaţi 

Toate cele de mai sus 

Întrebarea 3 

În ciuda păcatelor oribile care ar fi putut fi comise de acest popor, Dumnezeu era dispus să-i ierte? 

Da 

Nu 

Întrebarea 4 

De unde ştim că Dumnezeu era dispus să îi ierte? Ce spune El? Scrie aici: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Acest pasaj ne învaţă câteva caracteristici importante ale caracterului lui Dumnezeu. El iartă - orice păcat, în 
orice moment, pentru oricine se întoarce de la păcat şi înspre Domnul! Adevărul învăţat astăzi este "dar dacă 
de acolo... îl vei căuta pe Domnul" – iar acel "acolo" poate fi oriunde - Dumnezeu te va ierta. Indiferent de 
unde te afli, {{user.first_name}}, dacă te întorci către Dumnezeu şi dacă Îl cauţi cu toată inima ta, Îl vei găsi. El 
a promis! 

Întrebarea 5 

Cum trebuie noi, asemenea Israeliţilor, să-L găsim pe Dumnezeu şi să fim iertaţi? 

Cautându-L 

Uitându-ne după El, dacă avem timp 

Uitându-ne după El cu toată inima noastră 

Opţiunile 1 şi 3 

Fără credinţă, dar, nu este cu putinţă să fim plăcuţi lui Dumnezeu, căci cine se apropie de Dumnezeu trebuie 
să creadă că El este şi că Se face răsplătitor celor care Îl caută. Evrei 11:6 

Întrebarea 6 

Cum se referă Evrei 11:6 la ceea ce studiem noi astăzi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Dennis a scris: "Când noi Îl căutăm într-adevăr, El ne răsplăteşte cu seriozitate. Am fost înstrăinat 
de binecuvântarea lui Dumnezeu, pentru că am refuzat să Îl caut. Am crescut amar pentru că am vrut 
răsplăţile, dar am respins o viaţă de credinţă, în favoarea unei vieţi de păcat." 

Pentru că numai Eu ştiu gândul ce-l am pentru voi, zice Domnul, gând bun, nu rău, ca să vă dau viitorul şi 
nădejdea. Şi veţi striga către Mine şi veţi veni şi vă veţi ruga Mie, şi Eu vă voi auzi; şi Mă veţi căuta şi Mă veţi 
găsi, dacă Mă veţi căuta cu toată inima voastră. Ieremia 29:11-13 

Întrebarea 7 

Care sunt gândurile tale asupra Ieremia 29:11-13 de mai sus? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întărâtat-a cel păcătos pe Domnul, după mulţimea mâniei lui; nu-L va căuta; nu este Dumnezeu înaintea lui. 
Psalmul 10:4 

Întrebarea 8 

Cum se referă Psalmul 10:4 la ceea ce studiem noi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Dumnezeu însă nu voieşte să piardă sufletul şi se gândeşte cum ar face să nu lepede de la Sine nici pe cel 
înlăturat. 2 Samuel (2 Regi) 14:14 

Întrebarea 9 

Care sunt gândurile tale despre 2 Samuel (2 Regi) 14:14 de mai sus? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cereţi şi vi se va da; căutaţi şi veţi afla; bateţi şi vi se va deschide. Matei 7:7 

Întrebarea 10 

Cum se referă Matei 7:7 scris mai sus, la ceea ce studiem noi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dennis a scris, "Am fost amărât că El nu vrea să mă binecuvinteze, dar adevărul e că eu nu L-am căutat. Am 
refuzat să cer. Ce om mizerabil am devenit. Nu am să arăt niciun fruct al anilor mei de mântuire. Pământul 
meu este spinos şi plin cu buruienile poftei păcătoase şi ale pornografiei. Am devenit o ruşine. Doar Iisus ar 
putea să mă salveze din păcatele care m-au legat. Am întrebat, am căutat şi L-am aflat pe El ca fiind 
credincios. Marea mea rugăciune este de a învinge şi de a-mi ajuta copiii să evite prăpastia aceluiaşi păcat." 

{{user.first_name}}, nu este niciun păcat pe care Dumnezeu să nu îl ierte, dacă Îl cautăm din toată inima cu 
privire la el. Acesta este un lucru serios – nu ajunge dacă Îl căutăm pe Domnul numai cu jumătate de inimă. 
În joc este chiar eternitatea. Iadul este real. Fie ca noi să Îl căutăm atâta timp cât El mai poate fi găsit, şi să 
ne bucurăm de iertarea, dragostea şi acceptarea Lui. 

Când ei vor păcătui înaintea Ta, căci nu este om care să nu păcătuiască, şi Tu Te vei mânia pe ei şi îi vei da 
duşmanilor lor, şi cei care i-au robit îi vor duce în pământul duşmanului, departe sau aproape, 47  Şi când ei, 
în pământul în care se vor găsi în robie, îşi vor veni în sine şi se vor întoarce şi ţi se vor ruga în pământul 
celor ce i-au robit, zicând: "Am păcătuit, fărădelege am făcut, vinovaţi suntem", 48  Şi se vor întoarce către 
Tine cu toată inima lor şi cu tot sufletul lor, în pământul duşmanilor care i-au robit, şi se vor ruga către Tine, 
întorcându-se spre pământul care l-ai dat părinţilor lor, spre cetatea care ţi-ai ales-o şi spre templul pe care l-
am zidit numelui Tău, 49  Atunci să asculţi din cer, din locul şederii Tale, rugăciunea şi cererea lor, făcându-le 
ceea ce este cu dreptate. 50  Să ierţi poporului Tău ce a păcătuit înaintea Ta şi toate nelegiuirile lui care le-a 
făcut înaintea Ta şi să trezeşti mila către ei în cei ce i-au robit, pentru ca să fie miloşi cu ei; 51  Căci ei sunt 
poporul Tău şi moştenirea Ta, pe care l-ai scos din Egipt, din cuptorul cel de fier! 1 Regi (3 Regi) 8:46-51 

Întrebarea 11 

Te rog să scrii comentariile tale asupra 1 Regi (3 Regi) 8:46-51. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Ascultă înţelepciunea câtorva oameni evlavioşi din trecut: 

"Eu NU uit şi nici NU POT să uit; şi deşi este foarte târziu, trebuie să îţi scriu câteva rânduri pentru a-ţi spune, 
Continuă să Îl cunoşti pe Iisus. Nu ştiu dacă vei putea să îmi citeşti scrisul meu strâmb, dar mă voi exprima 
cât de simplu voi putea. Azi dimineaţă am citit în Luca 2:29 ceea ce bătrânul Simeon a spus atunci când L-a 
luat în braţe pe copilul Iisus: Acum eliberează-l pe robul Tău în pace, potrivit cuvântului Tău: pentru că ochii 
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mei au văzut mântuirea Ta. Dacă Îl vei apuca ferm pe Domnul Iisus, atunci şi tu vei putea spune acelaşi 
lucru.” 

"Dacă ai fi murit în ignoranţă şi în păcat, dragă suflete, unde ai fi ajuns în această noapte? Ah, cum Îl vom 
lăuda pe Dumnezeu dacă El te-a adus într-adevăr la sângele Domnului Iisus Hristos! Dacă şi tu ai fost într-
adevăr adus la Hristos, va fi ca şi în cazul înţelepţilor din răsărit (Matei 2). Atunci când ei erau în propria lor 
ţară, Dumnezeu le-a atras atenţia printr-o stea. Ei au urmat-o şi au venit la Ierusalim, zicând: unde este El, 
Cel care S-a născut Rege al Iudeilor? ... pentru că noi am venit să ne închinăm Lui. Irod şi întreg Ierusalimul 
s-au tulburat de aceste cuvinte. Nimeni nu Îl căuta pe Hristos, decât acei înţelepţi. Lumea a crezut că ei erau 
nebuni; dar în curând ei au văzut din nou steaua, iar aceasta i-a condus la casa unde era copilul Mântuitor, 
haina Sa ca un măldar de scutece şi leagănul Său sub forma unei iesle. Totuşi ei au îngenuncheat şi L-au 
numit Domnul meu şi Dumnezeul meu, şi şi-au salvat sufletele, şi I-au dat daruri, cele mai bune pe care le-au 
avut, şi apoi au plecat înapoi în ţara lor, cu mare bucurie în inimi, şi cu paradisul în ochi." 

"La fel ar putea fi şi cu tine. Celor mai mulţi din jurul tău nu le pasă de Iisus. Dar tu întrebi, Unde este El? Am 
venit să fiu salvat de către El. Niciunul din jurul tău nu îţi poate spune. Ei cred că ţi-ai ieşit din minţi. Dar 
Dumnezeu te conduce chiar la locul în care Mântuitorul este Salvatorul umil, dispreţuit, scuipat şi răstignit. 
Oare ar putea fi Aceasta Mântuitorul lumii? Da, dragă suflete; îngenunchează şi-L numeşte Răscumpărătorul 
tău. El a murit pentru oameni aşa ca tine şi ca mine. Şi acum poţi merge înapoi în ţara ta, însă nu la fel cum ai 
venit. Vei purta cu tine o bucurie de nedescris şi vei fi plin de slavă." Memoriile unei McCheyne 

"Aici observă, în primul rând, că, indiferent de locul în care ne aflăm, îl putem căuta de acolo pe Domnul 
Dumnezeul nostru, în ciuda distanței faţă de propria ţară, sau faţă de Templul Lui Sfânt. Nu există nicio parte 
din acest pământ, care să fie despărţită de cer printr-o prăpastie. În al doilea rând, aceia şi doar aceia Îl vor 
găsi pe Dumnezeu pentru confortul lor, care Îl vor căuta cu toată inima lor, care se vor dedica în întregime 
Lui, cu sinceritate dorindu-şi favoarea Sa şi fiind nerăbdători să o obţină. În al treilea rând, încercările ne sunt 
trimise să ne angajeze şi să ne grăbească a-L vedea pe Dumnezeu, şi, prin harul lui Dumnezeu care lucrează 
cu ei, mulţi sunt astfel readuşi la drepta socoteală, „Atunci când aceste lucruri vor veni peste tine, există 
speranţa că te vei întoarce la Domnul Dumnezeul tău, pentru că vei fi văzut ceea ce înseamnă să te întorci de 
la El”, vezi Dan. 9:11-12. În al patrulea rând, credincioşia lui Dumnezeu faţă de legământul Său, ne 
încurajează să sperăm că El nu ne va respinge, deşi am fost motivaţi să-L căutăm datorită încercărilor. Dacă 
ne amintim de Legământ, atunci ne vom da seama că El nu l-a uitat." Matthew Henry 

"Unii dintre voi au văzut poate cât de scurtă este viaţa în cei din jurul lor. Părinţii voştri, unde sunt ei? Şi 
profeţii, trăiesc ei oare pentru totdeauna? Cât de mulţi prieteni aveţi, care zac în mormânt! Unii dintre voi au 
mai mulţi prieteni în mormânt decât în această lume. Ei au fost purtaţi afară ca şi de către un potop, şi noi 
urmăm rapid după ei. În scurt timp, biserica în care staţi va fi umplută cu închinători noi, o nouă voce va 
conduce psalmul, un om nou al lui Dumnezeu va sta la amvon. Este o certitudine absolută că, în câţiva ani, 
voi toţi cei care citiţi aceste lucruri veţi fi culcaţi în mormânt. O, ceea ce trebuie atunci, este să zburăm la 
Hristos fără întârziere! Ca mare lucru  trebuie să faceţi! Cât de scurt este timpul în care trebuie făcut! Trebuie 
să fugiţi de mânie, să veniţi la Hristos, să vă naşteţi din nou, pentru a primi Duhul Sfânt, pentru a întâlni gloria. 
Este timpul să Îl căutaţi pe Domnul. Durata de viaţă cea mai lungă este destul de scurtă. Căutaţi convingerea 
de păcat şi un interes faţă de Hristos. O, satisfă-mă devreme cu mila ta, ca să mă pot bucura şi să fiu bucuros 
toate zilele mele." Memoriile unei McCheyne 

Întrebarea 12 

Care sunt gândurile tale cu privire la lecţia de azi? Cum te mai simţi azi, {{user.first_name}}, şi cum să ne 
rugăm pentru tine? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Versete din Scriptură de luat astăzi în considerare: 

Lăudaţi-vă cu numele cel sfânt al Lui; veselească-se inima celor ce caută pe Domnul. Căutaţi pe Domnul şi 
vă întăriţi; căutaţi fala Lui, pururea. Psalmul 105:3-4 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 
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Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 38-a – Restaurarea după Pierdere 

{{user.first_name}}, vizualizarea pornografiei este extrem de incitantă - dar numai pentru un timp. Ea promite 
împlinire, stimulare şi satisfacţie. Dar dacă ai fost implicat(ă) în vizualizarea ei pentru o anumită perioadă de 
timp, atunci ştii că aceste promisiuni sunt de fapt nişte minciuni; pornografia ne ia mult mai mult decât ne dă 
vreodată! 

Astăzi vom citi povestea unui tânăr, a cărui inimă a fost atrasă de promisiunea incitării, satisfacţiei, bogăţiei 
materiale, şi prieteniei de-a lungul întregii vieţi. Dar el a ajuns să piardă totul. Haide să citim: 

11  Şi a zis: Un om avea doi fii. 12  Şi a zis cel mai tânăr dintre ei tatălui său: Tată, dă-mi partea ce mi se 
cuvine din avere. Şi el le-a împărţit averea. 13  Şi nu după multe zile, adunând toate, fiul cel mai tânăr s-a dus 
într-o ţară depărtată şi acolo şi-a risipit averea, trăind în desfrânări. 14  Şi după ce a cheltuit totul, s-a făcut 
foamete mare în ţara aceea, şi el a început să ducă lipsă. 15  Şi ducându-se, s-a alipit el de unul din locuitorii 
acelei ţări, şi acesta l-a trimis la ţarinile sale să păzească porcii. 16  Şi dorea să-şi sature pântecele din 
roşcovele pe care le mâncau porcii, însă nimeni nu-i dădea. Luca 15:11-16 

Acest tânăr era nemulţumit de viaţa lui, şi prin urmare, i-a cerut tatălui său moştenirea sa. Din acel moment, 
totul a mers spre rău. 

{{user.first_name}}, pornografia şi sexul virtual plantează în inimile noastre seminţe puternice de nemulţumire. 
Plantează seminţele nemulţumirii fizice în comparaţie cu înfăţişarea aparent perfectă a actorilor şi actriţelor. 
Plantează seminţele nemulţumirii emoţionale prin expunerea repetată la o nesfârşită "iubire" fizică. Şi, odată 
ce nemulţumirea se încuibăreşte în noi, lăcomia – dorinţa de a avea ceea ce nu avem – îi va urma nu după 
multă vreme. În pasajul biblic de mai sus, această problemă este evidentă în cuvintele "Dă-mi partea ce mi se 
cuvine." 

Dacă ar fi să urmărim pentru o perioadă de timp vieţile oamenilor care au fost implicaţi în pornografie, am 
descoperi vieţi de pierdere, lipsă şi goliciune. Iată modul în care un om a declarat acest lucru: "Am fost 
implicat în vizionarea de filme pornografice, în navigarea site-urilor pornografice de pe Internet, cluburi de 
noapte, spectacole de striptease, prostituţie şi auto-gratificare. Sunt un fost pastor şi nu am putut să mai 
rămân şi în slujire şi să-mi păstrez şi implicarea în aceste lucruri." Din păcate, acesta este un scenariu 
obişnuit. 

Te rog să răspunzi la următoarele întrebări: 

Întrebarea 1 

Versetul 14 de mai sus, menţionează două lucruri care l-au determinat pe acest tânăr "să fie în nevoie". Care 
sunt acestea? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În ceea ce priveşte foametea: s-ar putea datora faptului că, atunci când păcătuim, mâna lui Dumnezeu este 
împotriva noastră. Dar în unele cazuri, Dumnezeu ne disciplinează pentru a ne restaura. Această foamete a 
fost trimisă de către Dumnezeu pentru a creşte "nevoile" acestui tânăr; scopul Său a fost restaurarea lui. 

Întrebarea 2 

Există un cuvânt în versetul 16, care îi descrie pe toţi aceia care nu sunt împliniţi în Iisus Hristos. Completază 
spaţiul liber: "El _____ să-şi sature pântecele." 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Iniţial, tânărul a dorit moştenirea lui şi o viaţă sălbatică; acum, el doreşte mâncare. Dorirea este o 
caracteristică definitorie a celor care nu beau din Apa cea Vie a lui Iisus Hristos. Îţi aminteşti de femeia de la 
fântână şi de cele şase relaţii ale ei? 

Întrebarea 3 

Când ne-am uitat la pornografie, am dorit ceva. Ce am dorit? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 4 

Ce a pierdut acest om mergând în ţara de departe? Scrie mai jos tot ceea ce îţi vine în minte: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 5 

Ai pierdut şi tu ceva prin implicarea în pornografie sau imoralitate? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Iar Dumnezeul a tot harul, …, vă va duce la desăvârşire, vă va întări, vă va împuternici, vă va face neclintiţi. 1 
Petru 5:10 

{{user.first_name}}, Dumnezeul nostru este un Dumnezeu restaurator. Diavolul umblă răcnind asemenea unui 
leu, căutând pe cineva pe care să îl devoreze. Dar Dumnezeu poate să ne ierte, să ne salveze şi să ne 
restaureze atunci când cădem. De asemenea,  El poate să ne protejeze astfel încât să nu mai cădem din 
nou. Citeşte restul pasajului din Luca 15: 

17  Dar, venindu-şi în sine, a zis: Câţi argaţi ai tatălui meu sunt îndestulaţi de pâine, iar eu pier aici de foame! 
18  Sculându-mă, mă voi duce la tatăl meu şi-i voi spune: Tată, am greşit la cer şi înaintea ta; 19  Nu mai sunt 
vrednic să mă numesc fiul tău. Fă-mă ca pe unul din argaţii tăi. 20  Şi, sculându-se, a venit la tatăl său. Şi 
încă departe fiind el, l-a văzut tatăl său şi i s-a făcut milă şi, alergând, a căzut pe grumazul lui şi l-a sărutat. 21  
Şi i-a zis fiul: Tată, am greşit la cer şi înaintea ta şi nu mai sunt vrednic să mă numesc fiul tău. 22  Şi a zis 
tatăl către slugile sale: Aduceţi degrabă haina lui cea dintâi şi-l îmbrăcaţi şi daţi inel în mâna lui şi încălţăminte 
în picioarele lui; 23  Şi aduceţi viţelul cel îngrăşat şi-l înjunghiaţi şi, mâncând, să ne veselim; 24  Căci acest fiu 
al meu mort era şi a înviat, pierdut era şi s-a aflat. Şi au început să se veselească. Luca 15:17-24 

Întrebarea 6 

Versetul 17 ne spune că tânărul "şi-a venit în sine". Prin urmare, care a fost starea acestui om în timp ce se 
afla în ţara de departe? 

Stabil, puternic şi sănătos 

Ieşit din minţi 

Fericit 
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{{user.first_name}}, vizualizarea pornografiei este nebunie! Ne face să ne ieşim din minţi, să ne pierdem 
dreapta judecată. 

Întrebarea 7 

Care sunt cele două cuvinte pe care le foloseşte tatăl în versetul 24, pentru a-l descrie pe fiul său atunci când 
acesta se afla în ţara de departe? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 8 

Unde a vrut să meargă tânărul, atunci când el "şi-a venit în sine"? 

La Bar N Grill 

La Superbowl 

Înapoi acasă la tatăl său 

Primul indicator al pocăinţei adevărate este dorinţa pentru Dumnezeu. După un timp petrecut în ţara de 
departe, ştim că începem să gândim corect atunci când vrem să mergem la Tatăl nostru Ceresc. 

Haide să revedem ceea ce ştim despre acest tânăr. Potrivit lui Iisus, acest om a fost, pentru un timp, ieşit din 
minţi - dar şi-a venit în sine. Potrivit tatălui său, el a fost mort şi pierdut. Potrivit propriilor sale cuvinte, el a 
păcătuit şi era nevrednic. 

Întrebarea 9 

Te vezi pe tine şi implicarea ta în impuritate, în viaţa acestui fiu risipitor? Scrie aici gândurile tale: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Asemenea fiului risipitor, şi eu am fost odată nemulţumit cu ceea ce aveam, iar pornografia a trezit în inima 
mea pofta păcătoasă. Am dorit intimitate şi am încercat să-mi satisfac această dorinţă într-un mod greşit ... 
într-un mod care este foarte  departe de Dumnezeu. Atunci când suntem implicaţi cu pornografia şi cu păcatul 
sexual, noi suntem de fapt ieşiţi din minţi; morţi şi pierduţi spiritual, păcătoşi şi nevrednici – iar atâta timp cât 
rămânem în această stare, s-ar putea să pierdem foarte mult. Dar când "ne venim în sine" şi ne reîntoarcem 
la Tatăl nostru Ceresc, el ne acceptă, ne îmbrăţişează, ne iubeşte şi ne restaurează. 

Şi, sculându-se, a venit la tatăl său. Şi încă departe fiind el, l-a văzut tatăl său şi i s-a făcut milă şi, alergând, a 
căzut pe grumazul lui şi l-a sărutat. Luca 15:20 

Există oare, în toată Scriptura, cuvinte mai dulci decât acestea? Ele dezvăluie inima lui Dumnezeu faţă de 
aceia care părăsesc păcatul şi vin la El. Dacă părăseşti impuritatea sexuală şi te întorci la Dumnezeu, atunci 
el te va primi călduros - indiferent cât de departe ai alunecat, indiferent cât timp ai fost plecat(ă), şi indiferent 
de cât de mult ai pierdut. Dumnezeul nostru îi iubeşte pe cei care părăsesc păcatul şi vin la El; te rog să 
observi că tatălui "i s-a făcut milă". Faptul că ne vede când ne întoarcem către El, umple inima Tatălui nostru 
cu milă. În ce chip miluieşte tatăl pe fii, aşa a miluit Domnul pe cei ce se tem de El. (Psalmul 103:13) 

Şi a zis tatăl către slugile sale: Aduceţi degrabă haina lui cea dintâi şi-l îmbrăcaţi şi daţi inel în mâna lui şi 
încălţăminte în picioarele lui; şi aduceţi viţelul cel îngrăşat şi-l înjunghiaţi şi, mâncând, să ne veselim; căci 
acest fiu al meu mort era şi a înviat, pierdut era şi s-a aflat. Şi au început să se veselească. Luca 15:22-24 
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Sfârşitul acestei povestiri este marcat de o restaurare plină de bucurie. Acela care a păcătuit, care şi-a irosit 
averea şi a trăit cu porcii, a fost împăcat cu tatăl său, a primit haină, inel şi sandale, şi a fost ospătat cu viţelul 
cel îngrăşat. 

Această poveste ar trebui să fie extrem de plină de inspiraţie pentru noi, cei care, prin pornografie şi 
impuritate, am irosit moştenirea noastră spirituală (şi, eventual, mult mai mult). Dar acum, am fost împăcaţi cu 
Dumnezeu, am primit în dar haina dreptăţii, ne-a fost dat inelul autorităţii, şi purtăm sandalele disponibilităţii 
de a predica Evanghelia. Şi, cel mai important, ne ospătăm din Iisus prin citirea şi meditaţia asupra 
Cuvântului Său! Am fost salvaţi pentru a sărbători! 

Ai pierdut foarte mult prin implicarea ta în pornografie şi imoralitate? Dacă vii la Dumnezeu, sau dacă te 
întorci la Dumnezeu, atunci vei vedea că inima Lui este plină de compasiune pentru tine. Vei vedea că viaţa 
ta va fi restaurată şi va fi făcută o binecuvântare pentru alţii. Haina ta cea nouă îţi va sta bine şi te vei bucura 
de o sărbătoare, care îţi va satisface dorinţele. Şi vă voi da ani de belşug în locul anilor în care au mâncat 
lăcustele (Ioil 2:25). 

Întrebarea 10 

Ce progres spiritual este evidenţiat de decizia tânărului de a se întoarce acasă? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Şi a zis tatăl către slugile sale: Aduceţi degrabă haina lui cea dintâi şi-l îmbrăcaţi şi daţi inel în mâna lui şi 
încălţăminte în picioarele lui; şi aduceţi viţelul cel îngrăşat şi-l înjunghiaţi şi, mâncând, să ne veselim; căci 
acest fiu al meu mort era şi a înviat, pierdut era şi s-a aflat. Şi au început să se veselească. Luca 15:22-24 

Întrebarea 11 

Tânărul a vrut să se întoarcă înapoi şi să devină un slujitor. Cum l-a numit însă tatăl în versetul 24? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 12 

Dacă şi tu ţi-ai "irosit viaţa," atunci îţi dă această poveste speranţa de restaurare? În ce fel? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 13 

Te mişcă această poveste în aşa măsură încât să te determine să crezi în posibilitatea de a face schimbări 
noi în relaţia ta cu Dumnezeu şi cu ceilalţi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cum consolidează versetele următoare adevărul pe care l-am studiat astăzi? Te rog să scrii gândurile tale 
după fiecare dintre ele: 
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Întrebarea 14 

Împărtăşeşte-ne gândurile tale asupra lui Ioil 2:25-26: "Şi vă voi da ani de belşug în locul anilor în care au 
mâncat lăcustele mici, cele mari, cele zburătoare şi stolurile de lăcuste, marea Mea oştire pe care am trimis-o 
împotriva voastră. Şi veţi mânca din destul şi vă veţi sătura şi veţi preaslăvi numele Domnului Dumnezeului 
vostru, Care a făcut cu voi lucruri minunate. Şi poporul Meu nu se va ruşina în veci de veci!" 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Acest pasaj este o promisiune a lui Dumnezeu de a restabili ceea ce a distrus nesupunerea israeliţilor. 
Lăcustele reprezintă păcatul, care devorează şi distruge totul în calea sa. 

Întrebarea 15 

Împărtăşeşte-ne gândurile tale asupra lui Osea 6:1-2: "Veniţi să ne întoarcem către Domnul, căci numai El, 
după ce ne-a rănit, ne tămăduieşte, iar după ce ne-a bătut, ne leagă rănile noastre. Şi după două zile din nou 
ne va da viaţă, iar în ziua a treia ne va ridica iarăşi şi vom trăi în faţa Lui." 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 16 

Împărtăşeşte-ne gândurile tale asupra lui Isaia 61:1-4: "Duhul Domnului este peste Mine, că Domnul M-a uns 
să binevestesc săracilor, M-a trimis să vindec pe cei cu inima zdrobită, să propovăduiesc celor robiţi slobozire 
şi celor prinşi în război libertate; să dau de ştire un an de milostivire al Domnului şi o zi de răzbunare a 
Dumnezeului nostru; să mângâi pe cei întristaţi; celor ce jelesc Sionul, să le pun pe cap cunună în loc de 
cenuşă, untdelemn de bucurie în loc de veşminte de doliu, slavă în loc de deznădejde. Ei vor fi numiţi: stejari 
ai dreptăţii, sad al Domnului spre slăvirea Lui. Ei vor zidi pe vechile ruine, vor ridica dărâmăturile de altădată, 
vor reface cetăţile distruse, pustiite din neam în neam." 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Versete din Scriptură de luat astăzi în considerare: 

Aşa zice Domnul: "Iată voi restatornici corturile lui Iacov şi sălaşurile lui le voi milui; cetatea va fi zidită iar pe 
dealul său şi templul se va zidi ca mai înainte. Se vor înălţa din ele mulţumiri şi glas de bucurie; îi voi înmulţi 
şi nu vor mai fi împuţinaţi, îi voi încununa cu glorie şi nu vor mai fi înjosiţi. Ieremia 30:18-19 

În cele din urmă, am auzit recent o melodie care vorbeşte mult de dragostea şi de harul Tatălui nostru. Se 
numeşte "Când Dumnezeu a Fugit" şi a fost înregistrată de către Benny Hester. Iată versurile ei: 

Dumnezeu cel Atotputernic, Măreţul „Eu sunt”. 

Stâncă nemişcată, omnipotent, puternic, Domn minunat. 

Războinic victorios, conducătorul Rege al regilor. 

Cuceritor puternic, dar singura dată, 

Singura dată când L-am văzut vreodată fugind, 
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 (Refren) 

A fost atunci când a fugit către mine. El m-a luat în braţele Sale, 

Mi-a ţinut capul pe pieptul Său 

Şi a spus, "Fiul meu s-a reîntors acasă." 

Mi-a ridicat faţa, mi-a şters lacrimile din ochi, 

Şi cu iertare în vocea Lui 

El a spus, "Fiule, ştii tu oare că Eu încă te mai iubesc?" 

El m-a luat prin surprindere, atunci când Dumnezeu a fugit. 

În ziua în care am plecat de acasă, am ştiut că I-am frânt inima 

Şi m-am întrebat apoi dacă lucrurile ar mai putea fi vreodată la fel. 

Apoi, într-o noapte, mi-am amintit dragostea Lui pentru mine 

 Şi înainte, în josul drumului prăfuit, am putut vedea 

Singura dată, 

Singura dată când L-am văzut vreodată fugind. 

Şi El a fugit către mine, El m-a luat în braţe, 

Mi-a ţinut capul pe pieptul Său 

Şi a spus, "Fiul meu s-a reîntors acasă." 

Mi-a ridicat faţa, mi-a şters lacrimile din ochi, 

Şi cu iertare în vocea lui 

El a spus, "Fiule, ştii tu oare că Eu încă te mai iubesc?" 

El m-a luat prin surprindere, atunci când Dumnezeu a fugit. 

 El m-a luat prin surprindere şi m-a făcut să îngenunchez 

Când Dumnezeu a fugit, L-am văzut fugind către mine. 

Mi-a fost atât de ruşine, singur şi atât de departe. 

Dar acum ştiu că El a aşteptat această zi. 

L-am văzut fugind către mine, El m-a luat în braţele Sale, 

Mi-a ţinut capul pe pieptul Său 

Şi a spus, "Fiul meu s-a reîntors acasă." 

Mi-a ridicat faţa, mi-a şters lacrimile din ochi, 

Şi cu iertare în vocea Lui am simţit din nou dragostea Lui pentru mine. 

El a fugit către mine, El m-a luat în braţele Sale 

Mi-a ţinut capul pe pieptul Său 
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Şi a spus, "Fiul meu s-a reîntors acasă." 

Mi-a ridicat faţa, mi-a şters lacrimile din ochi, 

Şi cu iertare în vocea Lui 

El a spus, "Fiule" 

El m-a numit "Fiule" 

El a spus, "Fiule, ştii tu oare că Eu încă te mai iubesc?" 

El a fugit către mine 

Şi apoi şi eu am fugit către El 

Când Dumnezeu a fugit. 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 
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Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 39-a – Principii Biblice Referitoare la Eliberarea de Păcat 

Supuneţi-vă deci lui Dumnezeu. Staţi împotriva diavolului şi el va fugi de la voi. Apropiaţi-vă de Dumnezeu şi 
Se va apropia şi El de voi. Curăţiţi-vă mâinile, păcătoşilor, şi sfinţiţi-vă inimile, voi cei îndoielnici. Pătrundeţi-vă 
de durere. Întristaţi-vă şi vă jeliţi. Râsul întoarcă-se în plâns şi bucuria voastră în întristare. Smeriţi-vă înaintea 
Domnului şi El vă va înălţa. Iacob 4:7-10 

Scriptura ne învaţă că trebuie să luăm măsuri specifice pentru a fi liberi faţă de păcat. Înainte de a studia 
acest lucru, ia te rog în considerare caracteristicile celor care sunt în păcat, enumerate în pasajul de mai sus: 

1. Ei nu se supun lui Dumnezeu (versetul 7) 

2. Ei nu stau împotriva diavolului (versetul 7) 

3. Ei rămân la distanţă faţă de Dumnezeu (versetul 8) 

4. Ei au mâini murdare şi o inimă spurcată (versetul 8) 

5. Ei sunt îndoielnici (ei au mintea împărţită) (versetul 8) 

6. Ei iau lucrurile în derâdere şi în glumă, şi râd mult (versetul 9) 

7. Ei sunt mândrii (versetul 10) 

{{user.first_name}}, gândindu-mă înapoi la timpul pe care l-am petrecut ca şi sclav al impurităţii sexuale, văd 
în fosta mea viaţă fiecare dintre aceste caracteristici: 

1. Duhul meu a fost tiranic şi dictatorial, nu supus lui Dumnezeu sau altora. 

2. Am îmbrăţişat în mod liber şi în mai multe rânduri pornografia, fără a-mi da seama că astfel mă închinam la 
un altar demonic (1 Corinteni 10:20-21). 

3. Am fost departe de Dumnezeu, chiar dacă pretindeam că sunt un slujitor al Lui. Viaţa mea a ilustrat 
Proverbe 28:9: "Cel ce îşi opreşte urechea de la ascultarea legii, chiar rugăciunea lui e urâciune." 

4. Mâinile mele au fost murdare datorită tuturor activităţilor mele păcătoase, iar inima mea a fost tot timpul 
întinată. Ce stare oribilă în care să trăieşti! Acum înţeleg de ce Scriptura compară păcatul cu lepra: deoarece 
lepra este o boală care întinează în întregime pe bolnav şi care face ca o persoană să fie necurată. În acelaşi 
fel în care leproşii trebuiau să rămână izolaţi sau în colonii de alţi leproşi, aşa am simţit că şi eu ar trebui să 
fiu izgonit din societate din cauză că vinovăţia şi ruşinea mea erau prea mari. 

5. Am fost îndoielnic, cu mintea împărţită şi instabil - atunci când încercam să mă rog şi să meditez asupra 
Scripturii, gândurile mele alunecau adesea în imagini pornografice. Acest lucru m-a împiedicat în timpul 
petrecut cu familia mea, deoarece întreţineam întotdeauna vreo imagine păcătoasă. M-a făcut instabil, 
deoarece nu eram în stare să-mi concentrez gândurile asupra niciunui subiect. Iacov spune: "Să nu 
gândească omul acela că va lua ceva de la Dumnezeu. Bărbatul îndoielnic este nestatornic în toate căile 
sale."(Iacob 1:7-8). 

6. Nu am fost niciodată prea serios - am fost uşuratic şi aerian, glumind tot timpul şi râzând frecvent. Acest 
lucru a fost o acoperire pentru căile mele păcătoase; am încercat să-mi ascund sub râs toată durerea. 

7. Am fost foarte plin de mândrie şi, adesea, îi puneam pe alţii jos, în speranţa de a mă ridica pe mine însumi. 

Cursantul Mike a scris: "Şi eu pot vedea fiecare dintre aceste caracteristici în viaţa mea, ca urmare a 
implicării mele din trecut în pornografie, mai ales în ceea ce priveşte partea cu mândria. Nimeni nu îmi putea 
spune nimic; le ştiam pe toate. Şi, atunci când venea vorba de lucrurile duhovniceşti, eram un expert auto-
proclamat, întotdeauna folosind Scriptura pentru a mă justifica, în timp ce pe alţii îi condamnam. Îmi dau 
seama cum aceste versete din Iacob îmi arată calea de ieşire din robia faţă de pornografie; Doamne, ajută-
mă să le aplic!" 

Întrebarea 1 
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Gândeşte-te la cele şapte caracteristici de mai sus. Care dintre ele (una sau mai multe) descrie/descriu viaţa 
ta, când ai fost în pornografie sau păcate sexuale? Descrie situaţiile în care aceste caracteristici s-au arătat 
cel mai clar: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste versete ne arată, de asemenea, şi remediul pentru păcat. Înainte de a studia remediul, te rog să îţi 
aminteşti că pentru a putea face ceea ce Scriptura porunceşte, avem nevoie de harul lui Dumnezeu. 
{{user.first_name}}, acesta ar fi un moment bun pentru a întrerupe lecţia şi a cere lui Dumnezeu harul de care 
ai nevoie pentru a putea face ceea ce e necesar. De multe ori, eu mă rog astfel: "Dumnezeule te rog ajută-mă 
să aplic ceea ce am învăţat azi. Am nevoie de harul tău pentru a face ceea ce spune cuvântul Tău să fac. Te 
rog, fereşte-mă de la a acumula numai cunoştinţe, ci ajută-mă să Te ascult." 

Adevărul 1: "Supuneţi-vă deci lui Dumnezeu" (versetul 7). Supunerea, din punct de vedere biblic, 
înseamnă a ne umili pe noi înşine înaintea lui Dumnezeu şi a asculta de Dumnezeu, întrucât păcatul este 
ascultarea de cel rău. Iov 22:21 redă acest lucru: "Împacă-te cu Dumnezeu şi cazi la pace." Deşi Elifaz îi 
dădea aici lui Iov un sfat  incorect, deoarece Iov nu comisese niciun păcat, totuşi acest lucru este exact ceea 
ce noi, cei care am venit la acest curs, trebuie sa auzim: "Împacă-te cu Dumnezeu şi cazi la pace." 

Întrebarea 2 

În ce aspecte ale vieţii tale ai eşuat, în trecut, să te supui lui Dumnezeu? Cum te vei supune Lui de acum 
înainte? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Adevărul 2: "Staţi împotriva diavolului şi el va fugi de la voi" (versetul 7). A sta împotrivă, a rezista, 
înseamnă a te pune pe tine însuţi împotriva cuiva sau a ceva, a sta în opoziţie faţă de acel cineva sau ceva, a 
te opune cuiva sau la ceva. Pentru mine, acest lucru a însemnat elaborarea unui plan pentru a mă opune 
celui rău. Printre alte lucruri, acest lucru a însemnat să scot televizorul din camera mea de hotel pe timp de 
noapte şi să renunţ la laptop. 

Întrebarea 3 

Cum vei sta împotriva diavolului şi cum te vei opune lui? Fii specific: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Adevărul 3: "Apropiaţi-vă de Dumnezeu şi Se va apropia şi El de voi" (versetul 8). Nu va exista nicio 
libertate reală şi nicio victorie de durată, într-o viaţă care nu urmăreşte apropierea şi unirea cu Hristos. Sigur, 
am putea fi capabili să scrâşnim din dinţi şi să ne folosim numai de puterea voinţei o perioadă scurtă de timp 
... dar nu vom avea libertate, deoarece aceasta vine numai prin intimitatea cu Hristos. 

Pentru a depăşi păcatul, nu e suficient să ne opunem diavolului - trebuie să ne şi apropiem de Dumnezeu. 
Pentru mine, acesta lucru a însemnat să petrec mult timp în rugăciune şi studiu biblic, să merg la Biserică ori 
de câte ori era posibil şi să fac consiliere cu pastorul meu. 

Întrebarea 4 

Tu cum te vei apropia de Dumnezeu? Fii specific. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Adevărul 4: "Curăţiţi-vă mâinile, păcătoşilor, şi sfinţiţi-vă inimile, voi cei îndoielnici” (versetul 8). 
Trebuie să curăţăm ceea ce facem (mâinile noastre), ceea ce iubim (inimile noastre), şi ceea ce gândim 
(minţile noastre). Scriptura ne avertizează "să ne curăţăm" şi "să ne sfinţim"; acest lucru necesită hărnicie şi 
efort, dar şi instrumente de curăţare corespunzătoare. 

Întrebarea 5 

Cum îţi vei curăţa mâinile, inima şi mintea? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Adevarul 5: Încetaţi să mai fiţi cu mintea împărţită (îndoielnici) (versetul 8). Da, este posibil să eliminăm 
din mintea noastră acele imagini pornografice - dar realizarea acestui lucru necesită eliminarea accesului la 
orice imagini suplimentare şi curăţarea minţii noastre de imaginile care rămân din trecut. Trebuie, de 
asemenea, să oprim auto-gratificarea, deoarece auto-gratificarea fixează acele imagini în creierul nostru. 
Această curăţare mi-a luat câteva luni, dar de mai mulţi ani nu mi s-a mai cuibărit în creier nicio imagine 
pornografică. 

Întrebarea 6 

Ai acum mintea împărţită? Sau îţi aminteşti că ai fost aşa în trecut? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Adevărul 6: "Pătrundeţi-vă de durere. Întristaţi-vă şi vă jeliţi. Râsul întoarcă-se în plâns şi bucuria 
voastră în întristare" (versetul 9). Fii o persoană serioasă, elimină din viaţa ta uşurătatea şi plânge pentru 
păcatele tale. S-ar putea ca unii să spună că aceasta este o viaţă de disperare morbidă şi de jale, şi că 
contrazice toate pasajele care fac referire la bucuria de nedescris (1 Petru 1:8) şi la mulţumire (Evrei 13:5). 
Dar acest pasaj din Iacob se referă la o persoană care are nevoie de pocăinţă, iar celelalte pasaje se referă la 
efectele acestei pocăinţe. Pocăinţa adevărată înseamnă schimbarea bucuriei noastre în jale şi luarea stării de 
doliu pentru păcatele noastre. 

Întrebarea 7 

Ai plâns sincer pentru păcatul tău? Vei schimba râsul vesel şi uşuratic în seriozitate şi tristeţe, cel puţin pentru 
un timp? Te rog să explici: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Adevarul 7: "Smeriţi-vă înaintea Domnului" (versetul 10). În timpul anilor mei de imoralitate, am crezut că 
eu am totdeauna ultimul cuvânt în ceea ce priveşte Scriptura. M-am considerat o autoritate şi nu am dorit să 
fiu contestat de către aceia pe care îi consideram inferiori (de exemplu, pastorul meu, profesorii de la seminar 
şi majoritatea celorlalţi). Trăiam în înşelare! Când, în cele din urmă, am mers la pastorul meu şi i-am cerut 
ajutorul, m-am hotărât să nu mă cert cu el, nici să îl învăţ, şi nici să-i dovedesc punctul meu de vedere – i-am 
cerut doar ajutorul şi i-am ascultat sfatul. {{user.first_name}}, pentru a ieşi din patimi, trebuie să ne smerim. 
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Ne putem da seama că Dumnezeu este la lucru în inima unui cursant, atunci când acesta nu doreşte să 
contrazică sau să evidenţieze toate punctele rele ale cursului. El doreşte pur şi simplu să înveţe şi să ceară 
ajutor. El recunoaşte nevoia sa şi, cu smerenie, îi cere ajutor lui Dumnezeu şi nouă. Aceia care sunt serioşi în 
a se smeri pe ei înşişi, vor găsi întotdeauna victoria. Într-adevăr, versetul care ne spune să ne smerim, 
continuă astfel "şi El vă va înălţa" (versetul 10)! 

Întrebarea 8 

În cele din urmă, te rog să ne împărtăşeşti ceea ce ai învăţat astăzi, sau ce vei pune în practică. Te-ai regăsit 
în acest pasaj? Ce trebuie să schimbi pentru a fi cu adevărat liber(ă) de patimi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Versete din Scriptură de luat în considerare: 

Fugiţi de desfrânare! Orice păcat pe care-l va săvârşi omul este în afară de trup. Cine se dedă însă 
desfrânării păcătuieşte în însuşi trupul său. Sau nu ştiţi că trupul vostru este templu al Duhului Sfânt care este 
în voi, pe care-L aveţi de la Dumnezeu şi că voi nu sunteţi ai voştri? Căci aţi fost cumpăraţi cu preţ! Slăviţi, 
dar, pe Dumnezeu în trupul vostru şi în duhul vostru, care sunt ale lui Dumnezeu. 1 Corinteni 6:18-20 

Iar desfrâu şi orice necurăţie şi lăcomie de avere nici să se pomenească între voi, cum se cuvine sfinţilor. 
Efeseni 5:3 

Împacă-te cu Dumnezeu şi cazi la pace. Atunci bine va fi de tine.  

Primeşte, te rog, învăţătură din gura Lui şi pune la inimă cuvintele Lui;  

Dacă te întorci la Cel puternic şi te smereşti, dacă depărtezi nedreptatea de cortul tău,  

Atunci aurul tău îl vei preţui drept ţărână şi comorile Ofirului drept pietricele,  

Pentru că Cel Atotputernic va fi pentru tine sloi de aur şi grămezi de argint.  

Atunci tu te vei desfăta întru Cel Atotputernic şi ridica-vei faţa ta către Dumnezeu.  

Tu vei chema numele Lui şi El te va auzi şi tu vei împlini juruinţele tale.  

Când te vei hotărî să faci un lucru, lucrul îl vei izbuti şi lumina va străluci pe toate drumurile tale. Iov 22:21-28 

Şi îi voi da viile ei de acolo şi valea Acor o voi preface în poartă de nădejde; şi ea va fi voioasă ca în vremea 
tinereţii ei, ca în ziua când tu ai scos-o din pământul Egiptului. Osea 2:15 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 
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Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 40-a – Inima, Mintea şi Faptele 

Aşadar, dacă aţi înviat împreună cu Hristos, căutaţi cele de sus, unde se află Hristos, şezând de-a dreapta lui 
Dumnezeu; cugetaţi cele de sus, nu cele de pe pământ; căci voi aţi murit şi viaţa voastră este ascunsă cu 
Hristos întru Dumnezeu. Iar când Hristos, Care este viaţa voastră, Se va arăta, atunci şi voi, împreună cu El, 
vă veţi arăta întru slavă. Drept aceea, omorâţi mădularele voastre, cele pământeşti: desfrânarea, necurăţia, 
patima, pofta rea şi lăcomia, care este închinare la idoli, pentru care vine mânia lui Dumnezeu peste fiii 
neascultării, în care păcate aţi umblat şi voi odinioară, pe când trăiaţi în ele. Acum deci vă lepădaţi şi voi de 
toate acestea: mânia, iuţimea, răutatea, defăimarea, cuvântul de ruşine din gura voastră. Nu vă minţiţi unul pe 
altul, fiindcă v-aţi dezbrăcat de omul cel vechi, dimpreună cu faptele lui, şi v-aţi îmbrăcat cu cel nou, care se 
înnoieşte, spre deplină cunoştinţă, după chipul Celui ce l-a zidit. Coloseni 3:1-10 

Când am fost implicat în pornografie şi imoralitate, inima mea era fixată pe lucruri necurate. În timpul zilei mă 
plimbam cu inima în cursă, cu mâinile pline de transpiraţie, cu mintea locuinţă de imagini pornografice – 
aşteptând numai să ajung la hotel pentru a-mi gratifica carnea şi a domoli apetitul meu păcătos. 

În plus, am discutat cu mai mulţi bărbaţi care se luptă cu homosexualitatea şi care doresc cu adevărat să se 
elibereze. Totuşi, ei continuă că caute relaţii homosexuale şi pornografie homosexuală, etc., strigând în 
acelaşi timp că şi-ar dori ca Dumnezeu să îi elibereze; dar nu merge aşa! Cum putem spune că vrem cu 
adevărat să fim liberi, dacă continuăm să căutăm homosexualitatea? Dacă vrem cu adevărat să fim liberi, 
atunci îl vom căuta pe Hristos şi vom fugi de homosexualitate. {{user.first_name}}, iubirea este un verb. Ne 
arătăm iubirea prin ceea ce facem, chiar mai mult decât prin ceea ce spunem. 

Astăzi, vom studia felul în care inima şi mintea afectează faptele noastre. 

Pasajul din Scriptură de mai sus, vorbeşte despre inima (versetul 1), mintea (versetul 2) şi faptele (versetele 
5-10), şi arată modul în care acestea se afectează reciproc. Inima afectează mintea, care la rândul său 
afectează faptele. Haide să ne uităm la fiecare în parte: 

Inima. Inima iubeşte şi simte emoţia. Ea tânjeşte, vrea, şi pofteşte. Inima cuiva care este în robie, iubeşte să 
păcătuiască şi simte emoţie în timp ce păcătuieşte. Ea tânjeşte, vrea, şi pofteşte păcatul. În contrast, inima 
cuiva care a fost eliberat, Îl iubeşte pe Dumnezeu şi simte emoţie în neprihănire. Acea inimă tânjeşte, vrea şi 
doreşte cu toată seriozitatea sfinţenia lui Dumnezeu. 

Pasajul de mai sus ne cere să "căutăm cele de sus, unde se află Hristos, şezând de-a dreapta lui 
Dumnezeu." Cu alte cuvinte, trebuie să ne fixăm inimile noastre asupra iubirii lui Hristos. Implică-ţi inima ta cu 
Iisus Hristos; devino emoţionat(ă) de Hristos. Tânjeşte să fi cu El, doreşte-ţi intimitatea cu El, pofteşte o 
relaţie cât mai strânsă cu El. Lasă strigătul iubitei să fie şi al tău: "Răpeşte-mă, ia-mă cu tine! Hai să fugim! - 
Regele m-a dus în cămările sale" (Cântarea Cântărilor 1:4). 

Inima care este fixată pe Hristos este inima care este liberă de păcat. Ea Îl îmbrăţişează şi se agaţă de El, 
refuzând să-I dea drumul: 

Dar abia m-am despărţit de ei şi iată, eu l-am găsit, pe cel iubit;  

apucatu-l-am atunci şi nu l-am mai lăsat,  

până nu l-am dus la mama mea, până nu l-am dus în casa ei. Cântarea Cântărilor 3:4 

Întrebarea 1 

{{user.first_name}}, ce iubeşte inima ta acum? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Scrie câteva modalităţi practice prin care vei începe să-ţi fixezi inima pe lucrurile de sus. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Mintea. Mintea se referă, evident, la gândurile noastre. O minte care este în păcat gândeşte continuu gânduri 
păcătoase. Imaginile pornografice îmi consumau mintea în timp ce eram treaz şi visele în timp ce dormeam. 
Aceste gânduri îmi întrerupeau munca, recreerea, timpul petrecut cu familia, precum şi toate celelalte domenii 
ale vieţii. Romani 1:28 descrie această stare: "Şi precum n-au încercat să aibă pe Dumnezeu în cunoştinţă, 
aşa şi Dumnezeu i-a lăsat la mintea lor fără judecată, să facă cele ce nu se cuvine." 

Coloseni 3:2 ne spune să "cugetăm cele de sus, nu cele de pe pământ". Când am fost implicat în păcatul 
sexual, am fost atât de pământesc la minte, încât nu am fost bun pentru cer. Dar ni se spune să ne fixăm 
mintea noastră pe Hristos - o schimbare care nu va fi uşoară, având în vedere lunga noastră imersiune în 
gânduri păcătoase. Acum trebuie să gândim gânduri cereşti – gânduri despre Hristos şi despre Dumnezeu, 
gânduri despre eternitate şi despre cer. Trebuie să discernem ceea ce este adevărat, nobil, drept, curat, 
minunat, admirabil, excelent sau vrednic de laudă (cu alte cuvinte, Hristos!) şi trebuie să ne gândim la aceste 
lucruri (Filipeni 4:8). 

Motivul pentru care noi trebuie să facem acest lucru este găsit în Coloseni 3:3: "căci voi aţi murit şi viaţa 
voastră este ascunsă cu Hristos întru Dumnezeu." Pe cruce, Iisus a murit pentru noi, dar şi noi, de 
asemenea, am murit întru El. Vechea noastră natură păcătoasă atârnă pe cruce cu Hristos. Inima mea veche, 
care a iubit păcatul, a murit acum 2000 de ani. Mintea mea, care a fost consumată cu imagini păcătoase, a 
murit şi a fost îngropată în mormântul lui Hristos. 

Întrebarea 3 

Te rog să observi că versetul 2 nu ne spune "nu te mai gândi la lucruri păcătoase", ci mai degrabă "căutaţi 
lucrurile de sus". Oare de ce? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Faptele. Ceea ce facem este legat de ceea ce iubim şi de lucrurile la care ne gândim. 

Coloseni 3:5 ne spune că trebuie să omorâm tot ceea ce ţine de trup, şi enumeră "desfrânarea" ca fiind 
primul lucru pe care trebuie să îl răstignim. {{user.first_name}}, aici este situaţia în care viaţa creştină se 
transformă în violenţă şi în care este încurajată uciderea păcatelor noastre, pe care le-am păstrat ca şi pe 
nişte animale de companie. Noi trebuie să ucidem imoralitatea sexuală şi să răstignim poftele noastre 
păcătoase; acesta este un act duhovnicesc de violenţă, care necesită un plan de luptă şi arme duhovniceşti. 
Este necesară o acţiune radicală, dacă vrem să fim liberi de puterea păcatului. 

Prin urmare, taie cablul de televiziune care te-a sedus; arde toate revistele pe care diavolul le-a folosit ca şi 
momeală; scoate televizorul din camera ta de hotel şi lasă-l la recepţie. Taie accesul la Internet; rupe 
legitimaţia de la magazinul de închirieri video şi refuză să mai ai la tine bani sau carduri de credit, astfel încât 
să nu mai fii ispitit de un club de striptease. Apoi, înfiinţează pentru tine paravane de protecţie, pentru a te 
împiedica să te reîntorci la aceste păcate. Aceste lucruri s-ar putea să fie jenante pentru tine, dar dacă nu 
suntem dispuşi să suferim ruşinea, atunci nu vom fi niciodată liberi. 

Noi trebuie să răstignim nu numai imoralitatea sexuală, dar, de asemenea, "necurăţia, patima, pofta rea şi 
lăcomia, care este închinare la idoli." Toate trebuie să plece. Aşa cum fiilor lui Israel li s-a spus să-l omoare 
cu pietre pe Acan, pe familia lui, pe oile şi vitele sale, şi pe orice avea legătură cu el (Iosua 7), la fel şi noi 
trebuie să acţionăm violent relativ la orice păcat. Trebuie să distrugem nu numai imoralitatea sexuală, 
necurăţia, dorinţele rele, etc., ci trebuie să eliminăm din viaţa noastră şi mânia, iuţimea, răutatea, defăimarea, 
cuvântul de ruşine din gura voastră (Coloseni 3:8). 

Întrebarea 4 

Citiţi versetul 5 de mai sus. Cum sunt numite imoralitatea sexuală, necurăţia, pofta şi dorinţele rele? 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, imoralitatea sexuală, pofta păcătoasă şi toate celelalte forme de auto-satisfacere sunt 
idolatrie. Idolatria este închinarea la zei falşi. Ştiai că tu te-ai închinat unor zei falşi, atunci când te-ai lăsat 
purtat de dorinţele rele? Atunci când eu m-am uitat la pornografie, am îngenuncheat în faţa unui dumnezeu 
demonic (1 Corinteni 10:19-20) şi m-am închinat la un altar al diavolului. Când mi-am gratificat trupul, m-am 
închinat mie însumi şi am trăit pentru a mă satisface pe mine însumi, ceea ce înseamnă auto-idolatrie. În acel 
moment nu ştiam acest lucru, dar diavolul primea închinare de la mine prin pornografie şi prin auto-gratificare. 
Nu e de mirare că următoarea propoziţie din Coloseni 3 spune: "pentru care vine mânia lui Dumnezeu peste 
fiii neascultării." Dumnezeu îi va distruge pe toţi idolatrii. Aceasta ar putea fi ultima ta şansă de a te pocăi de 
idolatria ta, înainte ca mânia lui Dumnezeu să te distrugă! Trebuie să distrugem păcatele din viaţa noastră, 
înainte ca noi înşine că fim distruşi. 

Întrebarea 5 

Cum se potriveşte Ieşirea 20:4-5 cu învăţătura de astăzi? "Să nu-ţi faci chip cioplit şi nici un fel de 
asemănare a nici unui lucru din câte sunt în cer, sus, şi din câte sunt pe pământ, jos, şi din câte sunt în apele 
de sub pământ!  Să nu te închini lor, nici să le slujeşti, că Eu, Domnul Dumnezeul tău, sunt un Dumnezeu 
gelos …" 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Astăzi am văzut cum inima, mintea şi faptele sunt toate legate împreună. Am primit instrucţiuni specifice 
despre fiecare dintre ele: să ne fixăm inimile pe lucrurile de sus; să ne fixăm minţile pe lucrurile de sus; şi să 
ucidem toate faptele noastre păcătoase. Această învăţătură este un rezumat al vieţii creştine – noi trebuie să 
ne fixăm inimile pe a-L iubi pe Dumnezeu, trebuie să ne ocupăm gândurile cu Hristos și trebuie să distrugem 
orice păcat din viaţa noastră. 

{{user.first_name}}, ştiu persoane la care aceste trei domenii sunt dezechilibrate. O persoană vrea să se 
concentreze numai pe inima ei, deoarece crede că iubirea pentru Dumnezeu este singurul lucru necesar 
pentru a fi victorios. Această persoană ar putea fi implicată în emoţionalism, cântece de laudă şi închinare cu 
ochii închişi, etc. - ignorând însă învăţătura despre minte şi fapte. Există alţii care sunt intelectuali, care 
cunosc întreaga doctrină corectă, dar care nu au nicio pasiune pentru Hristos şi nici pentru distrugerea 
păcatului din viaţa lor. Iar alţii îşi concentrează toate eforturile lor pe oprirea comportamentului păcătos - dar 
unde este dragostea lor pentru Dumnezeu? 

Întrebarea 6 

Te rog să te gândeşti pentru un moment, ce s-ar întâmpla dacă oricare dintre aceste trei lucruri ar lipsi din 
viaţa ta. Ce s-ar putea întâmpla dacă nu ţi-ai fixa inima pe lucrurile de sus, dar ai încerca să faci celelalte 
două lucruri? Sau dacă nu ţi-ai fixa mintea pe lucrurile de sus sau dacă nu ai ucide imoralitatea sexuală? 
Împărtăşeşte-ţi aici gândurile: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebare 7 

Ce ai învăţat astăzi, sau ce ţi-a fost reamintit, care va face o schimbare în lupta ta împotriva păcatului? Te rog 
să ne împărtăşeşti aici gândurile tale: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 



224 

 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, s-ar putea să-ţi fie util să citeşti un rezumat al celor 10 zile anterioare de curs. L-ai putea 
imprima şi revizui, sau l-ai putea doar păstra pentru viitor. Pentru a vizualiza rezumatul într-o altă fereastră, te 
rog să faci clic aici (Anexa a 31-a). 

Gânduri de luat astăzi în considerare: 

Pentru că toţi cei ce Te aşteaptă pe Tine nu se vor ruşina; să se ruşineze toţi cei ce fac fărădelegi în deşert. 
Psalmul 25:3 

Dar tu, o, omule al lui Dumnezeu, fugi de acestea şi urmează dreptatea, evlavia, credinţa, dragostea, 
răbdarea, blândeţea. Luptă-te lupta cea bună a credinţei, cucereşte viaţa veşnică la care ai fost chemat şi 
pentru care ai dat bună mărturie înaintea multor martori. Îţi poruncesc înaintea lui Dumnezeu, Cel ce aduce 
toate la viaţă, şi înaintea lui Iisus Hristos, Cel ce, în faţa lui Ponţiu Pilat, a mărturisit mărturisirea cea bună: să 
păzeşti porunca fără pată, fără vină, până la arătarea Domnului nostru Iisus Hristos, pe care, la timpul 
cuvenit, o va arăta fericitul şi singurul Stăpânitor, Împăratul împăraţilor şi Domnul domnilor, cel ce singur are 
nemurire şi locuieşte întru lumină neapropiată; pe Care nu L-a văzut nimeni dintre oameni, nici nu poate să-L 
vadă; a Căruia este cinstea şi puterea veşnică! Amin. 1 Timotei 6:11-16 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 
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Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 41-a – Strategii de Luptă 

Bine ai revenit, {{user.first_name}}! 

În Cuvântul Său, Dumnezeu ne spune cum să învingem diavolul şi cum să depăşim păcatul. Astăzi vom 
studia strategia lui Dumnezeu şi vom învăţa cum să eradicăm păcatul sexual din viaţa noastră. 

De-a lungul întregii Scripturi, o anumită temă se iveşte ori de câte ori este menţionat păcatul: Noi trebuie să 
tratăm păcatul aspru, să fim fără milă în eradicarea lui, să anihilăm din viaţa noastră orice strop de păcat - şi 
să-I cerem lui Dumnezeu harul de care avem nevoie pentru a realiza aceste lucruri. Citeşte versetele din 
Scriptură date mai jos şi observă sfaturile practice pe care acestea le oferă pentru debarasarea vieţilor 
noastre de impuritatea sexuală: 

Urmări-voi pe vrăjmaşii mei şi-i voi prinde pe dânşii şi nu mă voi întoarce până ce se vor sfârşi. Îi voi zdrobi pe 
ei şi nu vor putea să stea, cădea-vor sub picioarele mele. Psalmul 18:37-38 

Ce iese în evidenţă despre atitudinea scriitorului acestui psalm? Observă că el a fost ofensiv – el şi-a urmărit 
agresiv duşmanii şi i-a prins. Acesta a fost un război violent; el şi-a zdrobit vrăjmaşii, astfel încât aceştia să nu 
se mai poată ridica. 

Cum putem aplica aceste principii pentru lupta noastră împotriva pornografiei și a impurităţii sexuale? 

Strategia #1: Trebuie să luăm ofensiva. Mulţi dintre noi trăim într-o stare defensivă a minţii, sperând 
împotriva oricărei speranţe că vom fi capabili să ne ferim de următoarea săgeată aprinsă a diavolului. Ani de-
a rândul am trăit în frica că voi ceda ispitei; am trăit în înfrângere săptămână după săptămână, an după an. 
Dar acum, îmi dau seama că planul meu de luptă a fost total greşit şi anume, în loc să mă chircesc defensiv 
în faţa ispitei, trebuie să-mi urmăresc inamicul şi să-l anihilez. 

Am menţionat deja unele dintre lucrurile pe care le-am făcut pentru a realiza acest lucru - scoaterea 
televizorului din camera de hotel, arătarea facturilor de la hotel soţiei mele, instalarea pe computerul meu a 
unui filtru, eliminarea televizorului din casa noastră. Am refuzat să merg lângă rafturile de reviste de la 
supermarket sau de la terminalul aeroportului. M-am implicat în slujirea altor persoane care doresc izbăvirea 
de pornografie. Acesta a fost felul meu de "a fi chit" cu inamicul pentru devastarea pe care el a făcut-o în 
viaţa mea. Cum arată planul tău agresiv de luptă? 

Unii oameni spun că sugestiile de mai sus sunt prea "radicale" şi că nu este o viaţă "normală". Răspunsul 
meu este, "Şi ce dacă? Este în regulă. Dumnezeu mă ajută să fiu liber de capcana diavolului care este 
imoralitatea şi nu mă deranjează să fiu privit un pic ciudat. A trăi în puritate, a mă bucura de părtăşia cu 
Hristos şi a avea o slujire eficientă sunt mult mai importante." 

Întrebarea 1 

În ce fel vei lua ofensiva în lupta împotriva înşelăciunii pornografiei şi păcatului sexual? Ai putea face mai 
mult? Distrează-te gândindu-te la noi mişcări ofensive împotriva inamicului. Soţiei mele şi mie ne place să fim 
creativi atunci când ne planificăm următoarea noastră mutare ofensivă împotriva diavolului. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Strategia #2: Trebuie să ne urmărim inamicul cu o doză sănătoasă de agresiune spirituală. Am scos 
fiecare ispită, oricât de mică, la "lumină". Acest lucru înseamnă că dacă sunt ispitit în vreun fel, îi spun imediat 
soţiei mele, sau îi trimit un e-mail unui prieten. Păcatul sexual este ca o ciupercă; creşte cel mai bine în 
întuneric. Învaţă să scoţi fiecare ispită, în mod agresiv, la lumină, pentru a-i seca puterea. Obişnuieşte-te să-i 
trimiţi un e-mail unui prieten (sau unuia dintre noi, cei de la cursul Calea Purităţii), pentru a spune "Sunt ispitit 
chiar acum să mă uit la pornografie pe Internet - mă poţi ajuta?" Una dintre marile noastre bucurii este atunci 
când oamenii ne scriu pentru a cere ajutor şi rugăciune pentru a evita o cădere. Acest lucru înseamnă 
scoaterea ispitei la lumină. 

Alerg adesea la Cuvântul lui Dumnezeu pentru ajutor. "Tu, o Doamne, eşti un turn întărit, o apărare sigură 
împotriva duşmanului meu." 
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Caut să distrug inamicul atunci când el îşi scoate prima oară capul la iveală. PAC! Îl lovesc imediat şi cu 
putere. De îndată ce simt o ispită care se iveşte, îmi deschid Biblia, încep să cânt un imn, sau îmi contactez 
soţia sau un prieten. Fii agresiv în stadiile iniţiale ale ispitei. 

Strategia #3: Trebuie să fim violenţi, din punct de vedere spiritual, cu păcatele noastre, care au 
devenit pentru noi ca nişte "animale de casă". 

Din zilele lui Ioan Botezătorul până acum împărăţia cerurilor se ia prin străduinţă şi cei ce se silesc pun mâna 
pe ea. Matei 11:12 

43 Şi de te sminteşte mâna ta, tai-o că mai bine îţi este să intri ciung în viaţă, decât, amândouă mâinile 
având, să te duci în gheena, în focul cel nestins. 45 Şi de te sminteşte piciorul tău, taie-l, că mai bine îţi este 
ţie să intri fără un picior în viaţă, decât având amândouă picioarele să fii azvârlit în gheena, în focul cel 
nestins. 47 Şi de te sminteşte ochiul tău, scoate-l, că mai bine îţi este ţie cu un singur ochi în împărăţia lui 
Dumnezeu, decât, având amândoi ochii, să fii aruncat în gheena focului. Marcu 9:43,45,47 

Tratează pornografia ca şi cum ar fi duşmanul tău cel mai mare, care încearcă să-ţi tragă sufletul în iad, şi 
prin "tăiere" şi "scoatere", fă-ţi drum spre libertate. 

Caută moduri de a expune faptele făcute în întuneric. Zdrobeşte pornografia şi macin-o până se face praf, 
căci altfel se va ridica din nou şi, într-un moment de slăbiciune, vei fi învins(ă). 

Strategia #4: Roagă-te şi cere harul lui Dumnezeu pentru a îndeplini acest plan agresiv de luptă 
împotriva inamicului. Noi ne facem planurile noastre, dar Domnul îndrumă paşii noştri (Proverbe 16:9); de 
aceea trebuie să-L căutăm pe El şi să-I cerem harul de a le îndeplini. Observă felul în care David înţelegea 
harul în Psalmul 18: 

Şi m-ai încins cu putere spre război şi ai împiedicat pe toţi cei ce se sculau împotriva mea. Şi pe vrăjmaşii mei 
i-ai făcut să fugă, iar pe cei ce mă urăsc pe mine i-ai nimicit. Psalmul 18:39-40 

Iisus a spus, "… fără Mine nu puteţi face nimic" (Ioan 15:5), astfel încât noi trebuie să fim dependenţi de El, şi 
uniţi cu el. 

{{user.first_name}}, pentru a învinge impuritatea sexuală din viaţa noastră, trebuie să avem un plan de luptă 
împuternicit prin har. Un om pe care îl cunosc, seara, înainte de a merge la culcare, îşi planifică strategia 
pentru victorie, pentru întreaga zi care urmează, şi apoi se roagă pentru a realiza acest plan. De asemenea, 
el ştie că lucrurile nu merg întotdeauna conform planificării şi, de aceea, el Îi cere lui Dumnezeu şi harul de a 
se ocupa de lucrurile neaşteptate. El este înţelept şi se bucură de o victorie de durată. 

Haide să rezumăm planul de luptă elaborat până în prezent: încetează să te comporţi cu inamicul tău ca şi 
cum ţi-ar fi prieten, preia ofensiva în luptă şi distruge în mod agresiv tot păcatul sexual din viaţa ta. Prin harul 
lui Dumnezeu, este posibil! 

Te rog să citeşti următoarele versete din Scriptură şi să ne oferi comentariile tale. Cum se referă acestea la 
principiul de a fi ofensiv, agresiv şi violent în această luptă? Ţi-am oferit, înaintea fiecărui pasaj, un gând de 
plecare: 

Deuteronom 7:1-6 - Fi fără milă împotriva a tot păcatul 

"Când Domnul Dumnezeul tău te va duce în pământul la care mergi ca să-l moşteneşti şi va izgoni de la faţa 
ta neamurile cele mari şi multe şi anume: pe Hetei, pe Gherghesei, pe Amorei, pe Canaanei, pe Ferezei, pe 
Hevei şi pe Iebusei - şapte neamuri, care sunt mai mari şi mai puternice decât tine - Şi le va da Domnul 
Dumnezeul tău în mâinile tale şi le vei bate, atunci să le nimiceşti, să nu faci cu ele legământ şi să nu le cruţi. 
Să nu te încuscreşti cu ele: pe fiica ta să nu o dai după fiul lui şi pe fiica lui să nu o iei pentru fiul tău, că vor 
abate pe fiii tăi de la Mine ca să slujească altor dumnezei, şi se va aprinde asupra voastră mânia Domnului şi 
curând te va pierde. Ci să faceţi cu ele aşa: jertfelnicile lor să le stricaţi, stâlpii lor să-i dărâmaţi, dumbrăvile lor 
să le tăiaţi şi idolii dumnezeilor lor să-i ardeţi cu foc. Că eşti poporul sfânt al Domnului Dumnezeului tău şi te-a 
ales Domnul Dumnezeul tău ca să-I fii poporul Lui ales din toate popoarele de pe pământ.”  Deuteronom 7:1-
6 

Întrebarea 2 

Te rog să-ţi împărtăşeşti aici gândurile tale despre pasajul de mai sus: 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Exodul 32:19-20 - Indiferent de costuri, distruge-l 

Iar după ce s-a apropiat de tabără, el a văzut viţelul şi jocurile şi, aprinzându-se de mânie, a aruncat din 
mâinile sale cele două table şi le-a sfărâmat sub munte. Apoi luând viţelul, pe care-l făcuseră ei, l-a ars în foc, 
l-a făcut pulbere şi, presărându-l în apă, a dat-o să o bea fiii lui Israel. Ieşirea 32:19-20 

Întrebarea 3 

Împărtăşeşte-ţi aici gândurile despre pasajul de mai sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Jeff a scris, "Aceste versete sunt minunate. Moise s-a supărat foc. Acel moment este cel spre care 
ne îndreptăm şi noi aici – un foc plin de indignare împotriva a tot ceea ce provoacă păcatul. Până în acel 
moment, lui Moise i-a fost de ajuns şi le-a dat Israeliţilor să bea apa, care trebuie să fi fost amară pentru 
aceştia. Trebuie să fi fost dezgustător şi iată că Moise îi forţează să o bea. Îmi pot imagina cum le curgea în 
gura şi pe gâtul lor, făcându-i să strige de durere. Apoi, o dată ajunsă în stomacurile lor, i-a îmbolnăvit, 
cauzându-le o mare durere. Ce zi a fost acea zi. Ei şi-au înghiţit vulgaritatea." 

Deuteronom 7:17,21-22 - Domnul îi va scoate afară încetul cu încetul 

Nu cumva să zici în inima ta: Popoarele acestea sunt mai mari la număr decât mine, cum le voi putea izgoni? 
Nu te înspăimânta de ei, că Domnul Dumnezeul tău, Cel din mijlocul tău, este Dumnezeu mare şi minunat. 
Domnul Dumnezeul tău va izgoni dinaintea ta popoarele acestea încetul cu încetul; nu poţi să le pierzi 
repede, ca să nu se pustiiască pământul şi să nu se înmulţească împotriva ta fiarele câmpului.  Deuteronom 
7:17,21-22 

Întrebarea 4 

Împărtăşeşte-ţi aici gândurile relativ la pasajul de mai sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Judecători 8:4 - Obosit, dar încă în urmărire 

Apoi a venit Ghedeon la Iordan şi a trecut şi el şi cei trei sute de oameni care erau cu dânsul şi care 
obosiseră şi flămânziseră, urmărind pe duşman. Judecători 8:4 

Întrebarea 5 

Împărtăşeşte-ţi aici gândurile relativ la pasajul de mai sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Efeseni 5:11-13 – Scoate-le la lumină 



229 

 

Şi nu fiţi părtaşi la faptele cele fără roadă ale întunericului, ci mai degrabă, osândiţi-le pe faţă. Căci cele ce se 
fac întru ascuns de ei, ruşine este a le şi grăi. Iar tot ce este pe faţă, se descoperă prin lumină. Efeseni 5:11-
13 

Întrebarea 6 

Împărtăşeşte-ţi aici gândurile relativ la pasajul de mai sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Jeff a scris, "Da. Nu putem trăi o viaţă întunecată şi, de asemenea, să trăim şi în lumină; este imposibil! Este 
fizic imposibil, şi este imposibil şi din punct de vedere spiritual! O parte din planul meu de luptă este să ţin 
luminile aprinse. Pentru unii sună ciudat, dar de fiecare dată când am căzut în pornografie şi în auto-
gratificare am făcut-o în întuneric. Închideam toate jaluzelele şi stingeam toate luminile. Cât de rău. Este 
asemenea pregătirii unui templu pentru închinare. Templul meu fizic şi templul meu spiritual erau întunecate, 
lipsite de orice lumină. Acum, că toate luminile sunt permanent aprinse, ele reprezintă un memento fizic al 
realităţii spirituale. Lumina este un lucru atât de simplu, dar ea agresează întunericul cu o violenţă extremă. 
Întunericul nu are niciun loc în care să se ascundă." 

Deci, {{user.first_name}}, ai înţeles de ce trebuie să ai un plan de luptă ofensiv, agresiv şi violent, astfel încât 
să poţi elimina definitiv pornografia, auto-gratificarea şi imoralitatea? Ai un astfel de plan de luptă? Ce ai 
învăţat din versetele din Scriptură prezentate astăzi? 

Întrebare 7 

Dacă nu ţi-ai făcut deja un plan de luptă, vei face te rog acest lucru chiar acum? Scrie aici gândurile tale: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  

Gânduri pentru azi: 

Care ne-a izbăvit pe noi dintr-o moarte ca aceasta şi ne izbăveşte şi în Care nădăjduim că încă ne va mai 
izbăvi. 2 Corinteni 1:10 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 
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Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 42-a – Concentrează-te! 

De la muntele Hor au apucat pe calea Mării Roşii, ca să ocolească pământul lui Edom, dar pe drum poporul a 
început să-şi piardă răbdarea. Şi grăia poporul împotriva lui Dumnezeu şi împotriva lui Moise, zicând: "La ce 
ne-ai scos din pământul Egiptului, ca să ne omori în pustiu, că aici nu este nici pâine, nici apă şi sufletul 
nostru s-a scârbit de această hrană sărăcăcioasă". Atunci a trimis Domnul asupra poporului şerpi veninoşi, 
care muşcau poporul, şi a murit mulţime de popor din fiii lui Israel. A venit deci poporul la Moise şi a zis: "Am 
greşit, grăind împotriva Domnului şi împotriva ta; roagă-te Domnului, ca să depărteze şerpii de la noi". Şi s-a 
rugat Moise Domnului pentru popor. Iar Domnul a zis către Moise: "Fă-ţi un şarpe de aramă şi-l pune pe un 
stâlp; şi de va muşca şarpele pe vreun om, tot cel muşcat care se va uita la el va trăi. Şi a făcut Moise un 
şarpe de aramă şi l-a pus pe un stâlp; şi când un şarpe muşca vreun om, acesta privea la şarpele cel de 
aramă şi trăia.  Numeri 21:4-10 

Un adevăr care trebuie memorat: Leacul pentru păcat este să ne concentrăm pe Iisus Hristos! 

Haide să începem lecţia de astăzi prin revizuirea pasajului de mai sus şi răspunzând la următoarele întrebări: 

Întrebarea 1 

Oamenii vorbeau împotriva lui Dumnezeu. Ce a făcut El pentru a-i face să înceteze? 

A trimis şerpi 

A trimis foc 

Întrebarea 2 

Atunci când oamenii au murit din cauza muşcăturilor de şarpe, cum i-a spus Dumnezeu lui Moise să rezolve 
problema? 

Să scoată veninul 

Să ducă victimele la un centru medical 

Să instaleze un şarpe de aramă 

Întrebarea 3 

Ce trebuiau să facă oamenii cu şarpele de aramă de pe stâlp? 

Să-l farmece 

Să-l ucidă 

Să-l privească 

Întrebarea 4 

Te rog să scrii "Adevărul care trebuie memorat" de mai sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 5 

Ce s-a întâmplat după ce oamenii s-au uitat la şarpele de pe stâlp? 

Au murit 

S-au vindecat 
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Lucrurile acestea sunt puţin confuze, nu-i aşa? Oamenii au fost muşcaţi de şerpi, Moise a instalat un stâlp cu 
un şarpe pe el, oamenii s-au uitat la şarpe şi au fost vindecaţi. Ce au de-a face aceste lucruri cu noi, cu 
pornografia şi cu impuritatea sexuală? 

Haide să examinăm această poveste un pic mai îndeaproape. Gândeşte-te la ea în acest fel: 

{{user.first_name}}, am fost muşcaţi de şarpele păcatului! A fost o muşcătură mortală; veninul păcatului se 
scurge prin venele noastre şi vom muri din cauza acestei răni fatale. Dar Dumnezeu a ridicat un stâlp de 
forma unei cruci şi pe acel stâlp a atârnat un Mântuitor. Dacă ne uităm la Mântuitorul, vom trăi. Vom fi 
vindecaţi de muşcătura păcatului şi în loc să pierim, ne vom bucura de viaţa veşnică! 

Cursantul Jim a scris, "Dumnezeu a trimis israeliţilor şerpi pentru a-i face să înceteze să se mai plângă. Apoi 
i-a spus lui Moise să pună un şarpe de aramă pe un stâlp. Tot ceea ce poporul trebuia să facă, era să se uite 
la el. Aproape în acelaşi mod, "leacul pentru păcat este să ne concentrăm pe Iisus Hristos." Când oamenii s-
au concentrat asupra şarpelui, ei au fost vindecaţi. Adesea am uitat că pornografia este mortală, la fel ca şi 
muşcăturile de şarpe. Şi Isaia a spus să ne uităm la El şi vom fi mântuiţi. Din nou, în Evrei, ni se spune să ne 
uităm la Iisus." 

Dar aşteaptă puţin! Este acesta modul corect de a interpreta şi de a înţelege această povestire? Cum poate 
un şarpe să-L reprezinte pe Iisus Hristos? 

Aceasta este o întrebare bună - şarpele nu-L reprezintă pe Hristos, ci mai degrabă, arată înspre păcatul 
nostru, care a fost răstignit pe cruce împreună cu Hristos. "Şi după cum Moise a înălţat şarpele în pustie, aşa 
trebuie să se înalţe Fiul Omului, ca tot cel ce crede în El să nu piară, ci să aibă viaţă veşnică." (Ioan 3:14-15). 

Te rog să reţii că oamenii care au fost muşcaţi de şerpi trebuiau pur şi simplu să se uite! Faptul că au privit 
este ceea ce i-a vindecat. Iisus Hristos a fost ridicat pe o cruce, unde a murit pentru păcatele noastre. 
PRIVEŞTE! Îl vezi pe El acolo? El este rănit la mâini pentru greşelile pe care noi le-am făcut cu mâinile 
noastre. Picioarele Sale îi sunt străpunse datorită locurilor greşite în care ne-au purtat picioarele noastre. El 
poartă o coroană de spini din cauza gândurilor greşite pe care noi le-am preţuit; inima Sa este înfrântă din 
cauza iubirilor greşite pe care noi le-am avut. PRIVEŞTE! El este vindecarea noastră! Priveşte, crede şi 
trăieşte! 

Societatea de astăzi ne oferă multiple „leacuri”. Dar dacă le vom examina pe cele mai multe dintre ele, vom 
vedea unele teme care se repetă. De exemplu, unele ne spun că "leacul" constă în a ne examina muşcăturile 
de şarpe - concentrarea pe durerea ta, pe trecutul tău şi pe părinţii tăi. Prieten(ă) drag(ă), aceste "leacuri" nu 
sunt de niciun folos în a ne ajuta să învingem robia faţă de pornografie şi faţă de păcatele sexuale. Leacul 
pentru israeliţii muşcaţi de şerpi a fost unul simplu, dar profund: PRIVEŞTE! Leacul pentru patima 
pornografiei sau pentru impuritatea de orice fel, este să ne concentrăm viaţa noastră asupra lui Iisus Hristos. 

Întrebarea 6 

De ce crezi că Dumnezeu a ales un şarpe spre a fi înălţat pe stâlp? Ce reprezenta şarpele? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Şarpele este folosit în Scriptură ca un simbol al răului. Atunci când i-a ispitit pe Adam şi pe Eva, Satana a 
apărut ca un şarpe. 

Apoi, ia în considerare 2 Corinteni 5:21: "Căci pe El, Care n-a cunoscut păcatul, L-a făcut pentru noi păcat, 
ca să dobândim, întru El, dreptatea lui Dumnezeu." 

"Dumnezeu pe El ... L-a făcut păcat pentru noi." Pe cruce, Iisus Hristos a luat păcatele noastre asupra Sa. 
Acest pasaj se referă la Legea Mozaica (în special Levitic 4-5), unde preotul îşi punea mâinile sale pe 
animalul care urma să fie jertfa pentru păcat, punând păcatele oamenilor, în mod simbolic, asupra animalului. 
Iisus Hristos a purtat păcatele noastre în propriul Său trup, pe cruce; atunci când ne uităm la El, Purtătorul 
nostru de Păcat, descoperim că păcatul sexual îşi pierde influenţa sa, şi că noi suntem vindecaţi. 

Vinovăţia şi robia faţă de păcat merg mână în mână. În lumea fizică, atunci când un criminal este declarat 
vinovat de către judecător, urmează în curând încarcerarea. Dar, în domeniul duhovnicesc, dacă ne uităm la 
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Crucea lui Iisus Hristos, vom vedea că pedeapsa pentru păcatul nostru a fost plătită şi că vina noastră a fost 
eliminată. Libertatea faţă de vină şi libertatea faţă de puterea păcatului merg mână în mână. Vinovăţia şi 
păcatul, care "ne-au muşcat", au fost răstignite împreună cu Hristos! Uită-te la cruce şi vindecă-te! 

Întrebare 7 

Explică, te rog, cum se potrivesc următoarele trei versete cu învăţătura din această lecţie: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întoarceţi-vă către Mine şi veţi fi mântuiţi, voi cei ce locuiţi toate ţinuturile cele mai îndepărtate ale pământului! 
Isaia 45:22 

Cu ochii aţintiţi asupra lui Iisus, începătorul şi plinitorul credinţei, Care, pentru bucuria pusă înainte-I, a suferit 
crucea ... Evrei 12:2 

Dumnezeul nostru, judecă-i Tu, căci noi n-avem nicio putere împotriva acestei mari mulţimi care a venit 
asupra noastră şi nu ştim ce să facem; dar ochii noştri ne sunt la Tine". 2 Cronici 20:12 (2 Paralipomena 
20:12) 

{{user.first_name}}, ultimul verset (2 Cronici 20:12 (2 Paralipomena 20:12)) conţine tot ceea ce noi trebuie 
să ştim pentru a învinge "marea mulţime" de imagini pornografice care ne atacă. În acest verset sunt 
enumerate trei adevăruri specifice. Observă-le împreună cu mine: 

1. Ei şi-au recunoscut neputinţa. Ei au spus, "căci noi nu avem nicio putere". 

2. Ei şi-au recunoscut ignoranţa. Ei au spus, "Nu ştim ce să facem". Pentru a ne învinge într-adevăr 
duşmanul, noi trebuie să recunoaştem că suntem lipsiţi de orice resurse pentru a lupta. Nu avem nici puterea 
de a lupta şi nici cunoştinţele despre cum să ieşim victorioşi. 

3. Ei s-au concentrat pe Dumnezeu. Recunoscându-şi propria lor lipsă de putere, de capacitate, de 
cunoştinţe şi de resurse, ei nu s-au oprit acolo. Ci s-au uitat către Dumnezeu pentru a primi ajutor, şi s-au 
concentrat pe El. Dacă vei citi restul acestei povestiri din 2 Cronici (2 Paralipomena) 20, vei vedea că 
Dumnezeu înfrânge total "marea mulţime". Aici este cheia: "dar ochii noştri ne sunt la Tine". Concentrează-
te! 

Ochii mei sunt pururea spre Domnul că El va scoate din laţ picioarele mele. Psalmul 25:15 

Observă legătura dintre concentrarea pe Domnul şi evadarea din capcană! 

Dacă feciorii tăi au păcătuit faţă de El, El i-a lăsat să se prăbuşească sub povara nelegiuirii lor. Dar tu dacă vii 
la Dumnezeu, dacă te rogi de Cel Atotputernic, dacă eşti nevinovat şi fără pată, atunci de bună seamă că va 
veghea asupra ta şi va clădi la loc casa dreptăţii tale. Job 8:4-6 

"Mâna Dumnezeului nostru este binefăcătoare pentru toţi cei ce aleargă la El, iar asupra tuturor celor ce-L 
părăsesc este puterea Lui şi mânia Lui!" Ezdra 8:22 

Iar la a patra strajă din noapte, a venit la ei Iisus, umblând pe mare. Văzându-L umblând pe mare, ucenicii s-
au înspăimântat, zicând că e nălucă şi de frică au strigat. Dar El le-a vorbit îndată, zicându-le:  

Îndrăzniţi, Eu sunt; nu vă temeţi!  

Iar Petru, răspunzând, a zis: Doamne, dacă eşti Tu, porunceşte să vin la Tine pe apă.  

El i-a zis: Vino. 

Iar Petru, coborându-se din corabie, a mers pe apă şi a venit către Iisus. Dar văzând vântul, s-a temut şi, 
începând să se scufunde, a strigat, zicând: Doamne, scapă-mă!  

Iar Iisus, întinzând îndată mâna, l-a apucat şi a zis: Puţin credinciosule, pentru ce te-ai îndoit? Matei 14:25-31 
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Atâta timp cât s-a uitat la Iisus, Petru a mers pe apă - dar "văzând vânturile şi valurile" a început să se 
scufunde. Cum crezi că se aplică acest lucru la propriile noastre lupte de azi? 

Mai jos, am enumerat ce înseamnă "a privi la Iisus" în fiecare din cele opt pasaje din Scriptură de mai sus. 
Citeşte aceste lucruri şi ia în considerare modul în care se referă la situaţia ta: 

 În Numeri 21, a privi la şarpe a însemnat că ei au avut nevoie de un leac pentru muşcătura de şarpe. 
În acelaşi fel, noi privim la Iisus Hristos pentru a eradica păcatul din viaţa noastră. 

 În Isaia 45:22, suntem învăţaţi să ne uităm la Iisus pentru mântuire. 

 În Evrei 12:2, suntem chemaţi să ne concentrăm asupra lui Hristos ca şi preventiv la oboseală şi la 
descurajare. El ne dă puterea de a termina cursa. 

 În 2 Cronici 20:12 (2 Paralipomena 20:12), suntem învăţaţi să ne uităm la Iisus pentru a învinge 
marea armată a păcatului. 

 În Psalmul 25:15, suntem învăţaţi să ne concentrăm pe Iisus pentru a fi eliberaţi din capcana 
păcatului. 

 În Iov 8:4-6, suntem instruiţi să ne uităm la Iisus pentru restaurare. 

 În Ezdra 8:22-23, suntem invitaţi să ne uităm la Iisus pentru a primi har. 

 În Matei 14:25-31, ne este prezentat faptul că privirea la Iisus ne va ajuta să trăim supranatural, să 
mergem pe apa păcatului nostru. 

În rezumat, toate aceste pasaje ne spun să ne uităm la Iisus. Dacă vom face acest lucru, El ne va salva, El va 
eradica păcatul din viaţa noastră, şi El ne va ajuta să fim victorioşi. Ţi-ai dat seama de ce concentrarea 
asupra lui Hristos este atât de importantă? 

Întrebarea 8 

Ce ar însemna, din punct de vedere practic, să ai viaţa ta "concentrată" pe Iisus Hristos? Fi specific(ă). Ce vei 
face diferit de acum înainte, datorită acestei învăţături? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Joe a scris, "A ne concentra pe Iisus Hristos înseamnă a-L pune pe El primul. Să privim, să 
studiem şi să ne concentrăm atât de puternic încât să vedem detaliile şi caracteristicile lui Hristos şi să NU ne 
concentrăm pe nimic altceva (cum ar fi pornografia şi altele asemenea). Practic, ne putem concentra pe El 
prin laudă şi închinare, prin rugăciune şi studiu biblic. De asemenea, ne concentrăm pe Iisus cerându-I să fie 
Domn al vieţii noastre (în TOATE domeniile) şi să-L urmăm pe El, să fim ca şi El în caracter, moralitate şi 
faptă." 

Pentru a citi, într-o fereastră separată, un scurt mesaj de la mine, fă clic aici (Anexa a 32-a). 

Scriptura de luat azi în considerare: 

Aşadar, dacă aţi înviat împreună cu Hristos, căutaţi cele de sus, unde se află Hristos, şezând de-a dreapta lui 
Dumnezeu. Coloseni 3:1 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 
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în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 43-a – Romani 6 

Astăzi vom face ceva puţin diferit. Vom parcurge un capitol din Biblie. Acest lucru va fi puţin mai interactiv 
decât unele dintre celelalte lecţii. Suntem pe cale de a bea din apa cea vie! 

Ce vom zice deci? Rămâne-vom, oare, în păcat, ca să se înmulţească harul? Nicidecum! Noi care am murit 
păcatului, cum vom mai trăi în păcat? Romani 6:1-2 

Întrebarea 1 

{{user.first_name}}, care este adevărul central predat în versetul de mai sus? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Romani 6:6 spune, "Cunoscând aceasta, că omul nostru cel vechi a fost răstignit împreună cu El, ca să se 
nimicească trupul păcatului, pentru a nu mai fi robi ai păcatului." Dacă suntem "morţi faţă de păcat", când am 

murit faţă de el? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Au nu ştiţi că toţi câţi în Hristos Iisus ne-am botezat, întru moartea Lui ne-am botezat? Deci ne-am îngropat 
cu El, în moarte, prin botez, pentru ca, precum Hristos a înviat din morţi, prin slava Tatălui, aşa să umblăm şi 
noi întru înnoirea vieţii. Romani 6:3-4 

Întrebarea 3 

Există un motiv pentru care noi am murit faţă de păcat, am fost îngropaţi cu Hristos şi am înviat din morţi 
împreună cu El? Acest motiv este exprimat la sfârşitul versetului 4. Care este? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 4 

Ce înseamnă aceasta pentru aceia dintre noi care au fost implicaţi anterior în pornografie şi în păcate 
sexuale? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Walter a scris, "Arată că omul cel vechi (vechiul păcătos, Walter) a fost crucificat împreună cu Iisus 
şi, prin urmare, ca şi o nouă creaţie, a înviat împreună cu Hristos şi s-a alăturat Lui prin primirea înlăuntru a 
Duhului Sfânt. Sunt liber din robia păcatului şi a puterii sale, şi acum pot trăi o viaţă de puritate şi de sfinţenie 
în El." 

Căci dacă am fost altoiţi pe El prin asemănarea morţii Lui, atunci vom fi părtaşi şi ai învierii Lui. Romani 6:5 
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Întrebarea 5 

Acest verset ne dă speranţă! Dar este o speranţă condiţionată. Potrivit acestui verset, pe ce ar trebui să se 
bazeze speranţa noastră pentru viaţa veşnică? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, unii oameni se grăbesc să sublinieze faptul că trebuie să ne încredem numai în dreptatea 
lui Hristos pentru mântuire, şi nu în propria noastră învingere a păcatului (sau lipsa acesteia). Dar teologii fac 
o distincţie între dreptatea imputată (pe care Hristos ne-o acordă gratuit, atunci când ne naştem din nou) şi 
dreptatea infuzată (care este dreptatea care se manifestă în viaţa noastră de zi cu zi). Dacă Hristos şi-a 
imputat dreptatea Sa asupra ta, atunci viaţa ta va dovedi dreptatea infuzată - iar prezenţa dreptăţii infuzate 
dovedeşte că ai primit dreptatea imputată. 

S-ar putea ca acest lucru să pară o diferenţă ezoterică, dar este relevant pentru lupta noastră. Cei care sunt 
în robia păcatului, dar mărturisesc mântuirea, se agaţă adesea de dreptatea imputată, spunând, "Nu trebuie 
să ne uităm la noi înşine pentru siguranţa mântuirii, ci numai la Hristos." Acest lucru este periculos, deoarece 
unii oameni trăiesc ca şi cum ar fi necredincioşi, satisfăcându-şi poftele lor, dar presupun că Hristos le-a dat 
dreptatea imputată. Ei nu înţeleg că dreptatea imputată şi dreptatea infuzată merg întotdeauna împreună. 

Cunoscând aceasta, că omul nostru cel vechi a fost răstignit împreună cu El, ca să se nimicească trupul 
păcatului, pentru a nu mai fi robi ai păcatului. Căci Cel care a murit a fost curăţit de păcat. Romani 6:6-7 

Întrebarea 6 

Cine a fost răstignit împreună cu Hristos, şi de ce? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Walter a scris, "Omul meu cel vechi, vechiul eu, sinele/trupul a fost răstignit împreună cu Hristos, pentru ca 
eu să nu mai fiu sclav al păcatului.” 

Iar dacă am murit împreună cu Hristos, credem că vom şi vieţui împreună cu El. Romani 6:8 

Întrebare 7 

Ce speranţă exprima Pavel în acest verset? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 8 

Potrivit versetelor pe care tocmai le-am citit, dacă vom continua în sclavie faţă de pornografie sau faţă de 
orice alt păcat, ar trebui să avem siguranţa vieţii veşnice în Hristos? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Întrebarea 9 

Tu ai speranţa de a trăi cu Iisus Hristos în veşnicie? Dacă da, pe ce se bazează această speranţă? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Căci ce a murit, a murit păcatului o dată pentru totdeauna, iar ce trăieşte, trăieşte lui Dumnezeu. Aşa şi voi, 
socotiţi-vă că sunteţi morţi păcatului, dar vii pentru Dumnezeu, în Hristos Iisus, Domnul nostru.  Romani 6:10-
11 

Întrebarea 10 

Versetul 10 afirmă că moartea nu mai are stăpânire asupra lui Hristos. Din moment ce noi suntem uniţi cu 
Hristos, ce înseamnă acest lucru pentru noi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 11 

Ce înseamnă să ne socotim morţi faţă de păcat, dar vii pentru Dumnezeu în Hristos Iisus? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 12 

O persoană care a murit, mai poate să păcătuiască? Cum ne va ajuta această învăţătură în momentele de 
ispită? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Deci să nu împărăţească păcatul în trupul vostru cel muritor, ca să vă supuneţi poftelor lui. Romani 6:12 

Întrebarea 13 

Nu trebuie să lăsăm păcatul să domnească în trupurile noastre. Cum este înfăţişat păcatul? 

Ca un general 

Ca un rege 

Ca un profesor 

Întrebarea 14 
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Cum se leagă Coloseni 1:13-14 de studiul nostru de azi? "El ne-a scos de sub puterea întunericului şi ne-a 
strămutat în împărăţia Fiului iubirii Sale, întru Care avem răscumpărarea prin sângele Lui, adică iertarea 
păcatelor." Te rog să scrii aici gândurile tale: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Nici să nu puneţi mădularele voastre ca arme ale nedreptăţii în slujba păcatului, ci, înfăţişaţi-vă pe voi lui 
Dumnezeu, ca vii, sculaţi din morţi, şi mădularele voastre ca arme ale dreptăţii lui Dumnezeu.  Romani 6:13 

Întrebarea 15 

Cum poţi oferi Domnului fiecare parte a trupului tău – capul tău, inima, mâinile, etc.? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Căci păcatul nu va avea stăpânire asupra voastră, fiindcă nu sunteţi sub lege, ci sub har. Romani 6:14 

Întrebarea 16 

Cum diferă faptul de a fi "sub har", faţă de fi "sub lege"? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 17 

Te rog să ne spui cum progresezi în harul lui Dumnezeu. Ce se întâmplă în viaţa ta în această perioadă? Să 
ştii că noi ne rugăm într-adevăr pentru tine! 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri de luat azi în considerare: 

Omeneşte vorbesc, pentru slăbiciunea trupului vostru. - Căci precum aţi făcut mădularele voastre roabe 
necurăţiei şi fărădelegii, spre fărădelege, tot aşa faceţi acum mădularele voastre roabe dreptăţii, spre sfinţire. 
Căci atunci, când eraţi robi ai păcatului, eraţi liberi faţă de dreptate. Deci ce roadă aveaţi atunci? Roade de 
care acum vă e ruşine; pentru că sfârşitul acelora este moartea. Dar acum, izbăviţi fiind de păcat şi robi 
făcându-vă lui Dumnezeu, aveţi roada voastră spre sfinţire, iar sfârşitul, viaţă veşnică. Pentru că plata 
păcatului este moartea, iar harul lui Dumnezeu, viaţa veşnică, în Hristos Iisus, Domnul nostru. Romani 6:19-
23 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 
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 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 44-a – Noaptea Întunecată a Sufletului (Romani 7) 

Căci ştim că Legea e duhovnicească; dar eu sunt trupesc, vândut sub păcat. Romani 7:14 

{{user.first_name}}, te-ai luptat vreodată cu pornografia sau cu imoralitatea atât de tare, şi ai pierdut vreodată 
atât de mult, încât să fii disperat că nu vei atinge niciodată victoria? Te-ai simţit vreodată asemenea 
apostolului Pavel – cum că ai fost vândut ca şi sclav păcatului? 

Fie că crezi, fie că nu, dar aceasta este o experienţă obişnuită în viaţa creştină. Pavel s-a luptat cu păcatul 
până la punctul disperării (Romani 7:24). Te-ai luptat şi tu la fel de mult? Mai cazi şi în prezent atât de des, 
încât te simţi ca şi un sclav al păcatului? Până în acest moment al cursului, mulţi dintre oameni umblă în 
victorie asupra pornografiei şi păcatului sexual, dar alţii continuă să cadă. Dacă ai aplicat lecţiile anterioare 
despre amputarea radicală, nu ar mai trebui să existe pentru tine nicio oportunitate de a cădea - şi totuşi, unii 
se luptă încă cu pofta păcătoasă şi cad adesea. 

Şi eu am trecut prin această noapte întunecată a sufletului, în care păcatul părea că avea stăpânire peste 
mine. Oare acest lucru înseamna că eu nu eram creştin? S-ar putea. Sau ar putea să însemne că am fost 
încercat în cuptor – confruntându-mă cu o noapte întunecată a sufletului. Trebuie să fim atenţi şi să nu-i 
judecăm prea repede pe aceia care cad adesea şi apoi se pocăiesc. 

Cum a descris Pavel această experienţă? 

Pentru că ceea ce fac nu ştiu; căci nu săvârşesc ceea ce voiesc, ci fac ceea ce urăsc. Romani 7:15 

Întrebarea 1 

Ai avut şi tu această experienţă? Descrie-o aici: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Raul a scris, "Păcatul meu m-a lăsat total confuz. Ştiam ceea ce era drept, eram de acord că legea 
era bună şi chiar predicam slava ei. Cu toate acestea, nu aveam puterea de a face ceea ce predicam, fapt 
care mă lăsa într-o stare de confuzie şi de disperare." 

Iar dacă fac ceea ce nu voiesc, recunosc că Legea este bună. Dar acum nu eu fac acestea, ci păcatul care 
locuieşte în mine. … Iar dacă fac ceea ce nu voiesc eu, nu eu fac aceasta, ci păcatul care locuieşte în mine. 
Romani 7:16-17,20 

La baza acestui pasaj stă importanta problemă a identităţii. Identitatea lui Pavel, ca şi creştin, era în "omul 
său cel nou" - nu în vechiul şi păcătosul său sine. Când a păcătuit, el a spus, "Dar acum nu eu fac aceasta", 
pentru că el ştia că omul lui cel vechi a fost răstignit împreună cu Hristos. Creştinii sunt răscumpăraţi, sunt 
creaţii noi în Hristos (2 Corinteni 5:17), a căror om interior este creat în adevărata sfinţenie şi dreptate 
(Efeseni 4:24). Dar creştinii au încă trup - reziduul naturii noastre vechi, moarte. Creştinii sunt creaţii noi, dar 
ei trăiesc încă în trupul decăzut şi, prin urmare, mai păcătuiesc încă. 

Întrebarea 2 

Cum te vezi chiar acum pe tine însuţi(însăţi)? Îţi vezi identitatea ta ca un(o) păcătos(oasă), sau ca un(o) 
sfânt(ă), care păcătuieşte câteodată? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Fiindcă ştiu că nu locuieşte în mine, adică în trupul meu, ce este bun. Căci a voi se află în mine, dar a face 
binele nu aflu. Romani 7:18 



242 

 

Ca şi creştin, Pavel avea dorinţa de a face binele, dar îi lipsea puterea de a acţiona potrivit acestei dorinţe. 
Acelaşi lucru mi se aplică şi mie - mulţi ani la rând am dorit să fac binele şi să fiu liber de impuritatea sexuală, 
dar nu am avut puterea de a realiza acest lucru. 

Întrebarea 3 

Ai trăit şi tu această experienţă? Descrie te rog cum a fost: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Căci nu fac binele pe care îl voiesc, ci răul pe care nu-l voiesc, pe acela îl săvârşesc. Romani 7:19 

Pavel nu vroia să păcătuiască. Tot ce exista înlăuntrul lui se opunea, şi totuşi el continua să păcătuiască. 
Este oribil să trăieşti această noapte întunecată! Vrei să faci ceea ce este drept, vrei să elimini patimile, dar 
pur şi simplu nu poţi. Nu ai puterea de a face acest lucru. Durerea legată de această neputinţă este încă 
proaspătă în amintirea mea - îmi amintesc de anii petrecuţi păcătuind împotriva familiei mele, lucru pe care nu 
doream să-l fac. Şi totuşi îl făceam ... şi continuam să îl fac. 

Întrebarea 4 

Ai fost şi tu stăpânit(ă) de păcat aşa cum descrie Pavel? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Găsesc deci în mine, care voiesc să fac bine, legea că răul este legat de mine. Romani 7:21 

{{user.first_name}}, ceea ce spune Pavel se referă şi la tine? Îmi amintesc de dorul de a fi liber de pornografie 
şi de adulter, luându-mi angajamentul de a nu mă  deda păcatului într-o anumită zi, încercând toată ziua să 
rămân liber de el. Dar în toate dorinţele mele de a face binele, răul era chiar acolo cu mine. 

Dacă treci prin această experienţă chiar acum, află te rog că întunericul nopţii precede lumina zilei. Vine 
dimineaţa şi, odată cu ea, harul şi mila pentru a te ajuta să fi liber(ă) de acest păcat. 

Întrebarea 5 

Împărtăşeşte-ţi gândurile legate de Romani 7:21 de mai sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Că, după omul cel lăuntric, mă bucur de legea lui Dumnezeu; dar văd în mădularele mele o altă lege, 
luptându-se împotriva legii minţii mele şi făcându-mă rob legii păcatului, care este în mădularele mele. 
Romani 7:22-23 

Uneori, noaptea lungă şi întunecată continuă multă vreme! Ani de zile m-am rugat, plângând înaintea lui 
Dumnezeu, şi cerându-i libertatea faţă de pornografie şi faţă de imoralitate. Eram un om înfrânt; simţeam că 
Dumnezeu m-a părăsit lăsându-mă să mor în păcatele mele. Mai sus, Pavel se descrie pe el însuşi ca fiind 
un "rob" şi un "prizonier". Şi eu m-am simţit exact la fel. 

Întrebarea 6 
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Ai simţit vreodată acest război în interiorul tău? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Om nenorocit ce sunt! Cine mă va izbăvi de trupul morţii acesteia? Romani 7:24 

Raul a scris, "O, cât de nenorocit sunt! Cât de nenorocit am fost. Dependenţa mea de pornografie m-a 
condus să fac şi să spun lucruri pe care nu mi le-aş fi imaginat niciodată. Noaptea mea a fost atât de 
întunecată, încât nu puteam să-mi văd mâna din faţa ochilor. Îi mulţumesc lui Dumnezeu pentru că a avut 
milă de sufletul meu!" 

Noaptea întunecată poate duce la o disperare copleşitoare. Viaţa ta s-ar putea să fie atât de întunecată de 
păcat, încât tu să nu vezi nicio ieşire. Toţi prietenii tăi îţi spun să citeşti Biblia şi să te rogi, în timp ce alţii 
vorbesc despre depăşirea păcatului ca şi cum pentru ei ar fi un lucru simplu. Tu te întrebi, poate, dacă nu 
cumva Dumnezeu te-a părăsit, deoarece experienţa lor nu este şi experienţa ta. 

{{user.first_name}}, dacă acest lucru ţi se întâmplă şi ţie, atunci îmbărbătează-te. Dumnezeu încă lucrează cu 
tine. Căci Dumnezeu trebuie să înfrângă un om înainte de a-l reface (Osea 6:1-3); El trebuie să "predea toţi 
oamenii păcatului", astfel încât El să poată avea milă de ei  (Romani 11:32). Aceasta nu Îl face pe Dumnezeu 
autor al păcatului nostru; mai degrabă, aceasta arată că el lucrează prin păcat pentru a produce un rezultat 
bun. 

Este întunecată noaptea ta? Esti frustrat(ă), dezamăgit(ă), descurajat(ă), sau poate te gândeşti chiar la 
sinucidere? Dacă da, atunci te afli chiar acolo unde s-a aflat şi apostolul Pavel. Şi eu am trecut prin aceasta. Îi 
mulţumesc lui Dumnezeu că Pavel nu a rămas la Romani 7, ci a trecut la Romani 8, ceea ce reprezintă ceea 
ce vom studia mâine. Dumnezeu va face o cale şi pentru tine! 

Se poate ca, până în acest moment al cursului, tu să fi trecut total dincolo de această experienţă prezentată 
în Romani 7. Dacă trăieşti în victorie, atunci să nu uiţi niciodată lupta ta! Acest lucru te va ajuta să te ocupi cu 
har de fraţii şi de surorile tale care mai cad încă. 

Oribila luptă cu păcatul, pe care a dus-o Pavel, s-a încheiat cu lauda lui Iisus Hristos. "Dar mulţumire fie 
adusă lui Dumnezeu, prin Iisus Hristos Domnul nostru." Aici trebuie să fugim atunci când noaptea este 
întunecată. Dacă simţi puterea păcatului, aleargă la Iisus. Adu mulţumire lui Dumnezeu pentru faptul că ţi L-a 
oferit pe Fiul Său. 

Te rog să citeşti următorul comentariu asupra versetelor Romani 7:24-25 de Matthew Henry, şi să-ţi 
împărtăşeşti, mai jos, gândurile: 

Alinarea lui cea mare se afla în Iisus Hristos (v. 25): Mulţumesc lui Dumnezeu, prin Iisus Hristos, Domnul 
nostru! În mijlocul plângerii, el izbucneşte în laudă. A lăuda pe Dumnezeu este un remediu special împotriva 
temerilor şi a regretelor: multe a găsit, făcând aceasta, un suflet sărăcit şi descurajat. Şi, în toate laudele 
noastre, aceasta ar trebui să fie povara Fiului, "Binecuvântat fie Dumnezeu pentru Iisus Hristos.'' Cine mă va 
izbăvi? spune el (v. 24), ca şi unul care are nevoie de ajutor. Pe termen lung, el găseşte un prieten 
atotsuficient, şi anume chiar pe Iisus Hristos. Atunci când suntem sub simţământul puterii rămase a păcatului 
şi a corupţiei, vom vedea motivul pentru ca să Îl binecuvântăm pe Dumnezeu prin Hristos (pentru că, El fiind 
Mijlocitorul pentru toate rugăciunile noastre, El este şi Mijlocitorul tuturor laudelor noastre) - să Îl 
binecuvântăm pe Dumnezeu pentru Hristos; El este cel care stă între noi şi mânia datorată nouă pentru acest 
păcat. Dacă nu ar fi fost Hristos, această nelegiuire, care locuieşte în noi, ar fi cu siguranţă pieirea noastră. El 
este Avocatul nostru în faţa Tatălui şi prin El, Dumnezeu Îşi arată mila faţă de noi, şi ne cruţă, şi ne iartă, şi nu 
ne socoteşte fărădelegile noastre împotriva noastră. Hristos este Cel care ne-a cumpărat, la timp, izbăbirea. 
Prin Hristos, moartea va pune capăt tuturor acestor plângeri şi ne va împinge spre o eternitate pe care o vom 
petrece fără păcat şi fără suspin. Binecuvântat fie Dumnezeu, Cel care ne dă această biruinţă prin Domnul 
nostru Iisus Hristos! 

Întrebare 7 

Te rog să ne împărtăşeşti comentariile tale asupra citatului de mai sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 8 

Tu unde eşti acum în viaţa ta spirituală? Eşti în noaptea întunecată? Vezi cum se apropie razele zorilor? Sau 
trăieşti în lumina zilei şi te bucuri de ea? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri de luat azi în considerare: 

Căci dacă cel drept cade de şapte ori şi tot se scoală, cei fără de lege se poticnesc în nenorocire. Proverbe 
24:16 

Atunci Petru, apropiindu-se de El, I-a zis: Doamne, de câte ori va greşi faţă de mine fratele meu şi-i voi ierta 
lui? Oare până de şapte ori? Zis-a lui  Iisus: Nu zic ţie până de şapte ori, ci până de şaptezeci de ori câte 
şapte. Matei 18:21-22 

Apoi Cristian a căzut ca şi mort la picioarele lui, plângând, „Vai mie, că sunt un nenorocit!” La vederea acestui 
fapt, Evanghelist l-a prins de mâna dreaptă, spunând, "Orice păcat şi orice hulă se va ierta oamenilor" (Matei 
12:31). "Nu fi necredincios, ci credincios" (Ioan 20:27). Apoi Cristian şi-a revenit puţin şi s-a ridicat tremurând, 
ca la început, înaintea lui Evanghelist. din Pilgrim’s Progress 

Acest lucru, de asemenea, nu va fi mai mult decât este acela. El înmulţeşte slava lui Dumnezeu pentru ca să 
ierte, pentru ca să cruţe, şi iartă mai mult de şaptezeci de ori câte şapte. din Pilgrim’s Progress 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 45-a – Nicio Osândire! 

Dragă {{user.first_name}}, noaptea întunecată a sufletului este temporară! Lupta intensă împotriva păcatului 
nu durează veşnic! Dacă suntem în Hristos, atunci vom fi victorioşi! Haide să vedem acest adevăr în Romani 
8: 

Drept aceea nici o osândă nu este acum asupra celor ce sunt în Hristos Iisus. Romani 8:1 

{{user.first_name}}, cât este de minunat să ştiu că această propoziţie strălucitoare, care declară că nu este 
"nicio osândă," urmează după capitolul Romani 7, în care este prezentat războiul intens cu păcatul. Care este 
lucrul de care se tem cel mai mult aceia care se luptă cu păcatul şi care pierd adesea? Osânda! Iar aici Pavel 
declară că nu este nicio osândă pentru cei care sunt în Hristos. 

Întrebarea 1 

Simţi şi tu sentimentul de bucurie în plasarea acestui verset? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Căci legea duhului vieţii în Hristos Iisus m-a eliberat de legea păcatului şi a morţii. Romani 8:2 

Iată eliberarea captivilor! Pavel este un prizonier care a fost eliberat, eliberat de legea păcatului şi a morţii. Nu 
numai că el nu este osândit, dar el nu este nici înrobit. Duhul Sfânt a venit la Pavel şi l-a eliberat de patimi şi l-
a ajutat să triumfe asupra lor. Cu Dumnezeu, viaţa triumfă întotdeauna asupra morţii! În Biblie, ori de câte ori 
Iisus a participat la o înmormântare, El a înviat morţii. 

Întrebarea 2 

Unde eşti acum? Eşti sub "legea păcatului şi a morţii", sau eşti un prizonier eliberat, care se bucură de viaţă 
şi de victorie? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Pentru că ceea ce era cu neputinţă Legii - fiind slabă prin trup - a săvârşit Dumnezeu, trimiţând pe Fiul Său 
întru asemănarea trupului păcatului şi pentru păcat a osândit păcatul în trup. Romani 8:3 

Acesta este un concept important: legea a fost neputincioasă. Ea îmi putea porunci să încetez să mă mai uit 
la pornografie, dar ea nu mă putea ajuta să fac acest lucru. Era neputincioasă în a-mi schimba inima, 
neputincioasă în a-mi da dorinţe noi şi neputincioasă de a mă elibera din capcana diavolului. Dar ceea ce 
legea nu putea face, a făcut Dumnezeu! Şi cum a făcut-o? 

Întrebarea 3 

Dumnezeu a făcut ceea ce legea nu putea face – ne-a eliberat din puterea păcatului. Cum a făcut Dumnezeu 
acest lucru? 

El a emis o nouă lege care eliberează 

El ne-a poruncit să ne oprim 

El L-a trimis pe Iisus Hristos 

{{user.first_name}}, libertatea noastră din păcatul sexual se datorează exclusiv morţii lui Iisus Hristos! Iisus a 
luat păcatul nostru asupra Sa; prin urmare, noi nu suntem nici osândiţi şi nici înrobiţi! El rupe puterea 
păcatului anulat! El eliberează captivii. 
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Pentru ca îndreptarea din Lege să se împlinească în noi, care nu umblăm după trup, ci după duh. Romani 
8:4 

Vedem, din nou, că moartea lui Iisus a făcut ceva magnific. Nu numai că ne eliberează de pedeapsa 
păcatului şi de puterea păcatului, dar, de asemenea, ea împlineşte în noi legea. Vezi tu, legea a spus, "Fă 
acest lucru sau vei muri." Legea, cerând moartea pentru păcat, a fost împlinită când Iisus a murit. El a murit 
pentru ca cerinţele drepte ale legii să poată fi complet împlinite în noi! Iar acum, noi, care suntem în Hristos, 
suntem socotiţi ca fiind împlinitori ai legii. 

Întrebarea 4 

Versetul 4 de mai sus îi descrie pe cei în Hristos ca trăind un anumit mod de viaţă. Care este acesta? 

După Duh 

Ei nu păcătuiesc niciodată 

Ei ţin legea 

Căci cei ce sunt după trup cugetă cele ale trupului, iar cei ce sunt după Duh, cele ale Duhului. Căci dorinţa 
cărnii este moarte, dar dorinţa Duhului este viaţă şi pace; fiindcă dorinţa cărnii este vrăjmăşie împotriva lui 
Dumnezeu, căci nu se supune legii lui Dumnezeu, că nici nu poate. Iar cei ce sunt în carne nu pot să placă lui 
Dumnezeu. Romani 8:5-8 

Întrebarea 5 

Te rog să scri tot ceea ce pasajul de mai sus spune despre cei care trăiesc după trup. Voi scrie eu prima lor 
caracteristică: 

1. Ei au mintea lor concentrată pe ceea ce doreşte trupul 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 6 

Ce spun versetele 5-8 despre cei care trăiesc după Duh? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dar voi nu sunteţi în carne, ci în Duh, dacă Duhul lui Dumnezeu locuieşte în voi. Iar dacă cineva nu are Duhul 
lui Hristos, acela nu este al Lui. Romani 8:9 

Acest verset exprimă foarte clar faptul că, dacă Duhul lui Dumnezeu locuieşte în noi, atunci El ne va controla. 
În timp ce eu mă uitam la pornografie şi eram implicat în păcatul sexual, trupul era cel care mă controla. 
Acest lucru era cel care mă caracteriza atunci. Dar acum, Duhul lui Dumnezeu trăieşte în mine şi El este cel 
care mă controlează. 

Întrebare 7 

În general, ai spune că eşti controlat de Duhul lui Dumnezeu, sau de către trupul tău? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Iar dacă Hristos este în voi, trupul este mort pentru păcat; iar Duhul, viaţă pentru dreptate, iar dacă Duhul 
Celui ce a înviat pe Iisus din morţi locuieşte în voi, Cel ce a înviat pe Hristos Iisus din morţi va face vii şi 
trupurile voastre cele muritoare, prin Duhul Său care locuieşte în voi. Romani 8:10-11 

Potrivit versetului 10, creştinii sunt caracterizaţi printr-un "trup mort". Trupurile lor sunt moarte din cauza 
păcatului. Cu alte cuvinte, ei nu sunt caracterizaţi prin faptul că păcătuiesc, ci prin faptul că sunt controlaţi de 
către Duhul lui Dumnezeu. 

Este interesant faptul că Pavel suprapune "trupul nostru mort" cu speranţa vieţii veşnice. Trupurile noastre 
sunt moarte din cauza păcatului, dar noi vom trăi pentru totdeauna prin Duhul lui Hristos, care locuieşte în 
noi. Cei care ştiu că trupul lor este răstignit, ştiu, de asemenea, şi că vor trăi pentru totdeauna cu Hristos. 

Drept aceea, fraţilor, nu suntem datori trupului, ca să vieţuim după trup. Căci dacă vieţuiţi după trup, veţi muri, 
iar dacă ucideţi, cu Duhul, faptele trupului, veţi fi vii. Căci câţi sunt mânaţi de Duhul lui Dumnezeu sunt fii ai lui 
Dumnezeu. Romani 8:12-14 

Acest capitol a inceput cu "nicio osândă" (versetul 1) şi se termină cu "nicio separare" (versetele 35-39). Dar 
aici, la mijloc, se spune că "nu suntem datori" să trăim după trup. Atunci când trupul nostru strigă să fie 
satisfăcut, noi nu avem nicio obligaţie de a-l gratifica. 

Întrebarea 8 

Potrivit versetului 13 de mai sus, ce se va întâmpla dacă vom trăi pentru a ne satisface trupurile noastre? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 9 

Ce trebuie noi să facem cu nelegiuirile trupului? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Pavel a început acest discurs descriind libertatea lui faţă de păcat, iar aici el ne cere să ucidem faptele 
nelegiuite ale trupului. Libertatea faţă de patimi necesită crucificarea cărnii noastre. Pavel a spus: "Mor în 
fiecare zi" - el îşi ucidea trupul în fiecare zi. Trupul nostru trebuie să fie crucificat, iar nu gratificat. 

Întrebarea 10 

Îţi dă Dumnezeu harul de a-ţi răstigni trupul, sau ţi-l gratifici? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, nimeni nu poate nega faptul că crucificarea trupului nostru este un proces dureros. A ne 
opri pe noi înşine de la a ne auto-gratifica, atunci când ardem de dorinţă, este extrem de incomod şi chiar 
dureros. Te rog să citeşti cum descrie un cursant această durere: 

Te rog să mă crezi: câştigul pe care îl vei obţine merită durerea pe care va trebui să o suferi. Trupurile 
noastre se adaptează, obiceiurile noastre se schimbă, şi, în curând, nici nu ne vom mai gândi la auto-
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gratificare. Nu crede minciuna că noi trebuie să ne satisfacem trupul pentru a elibera tensiunea - Dumnezeu 
nu a proiectat trupurile noastre astfel încât să trebuiască ca noi să păcătuim în scopul de a rămâne sănătoşi. 

Întrebarea 11 

Te rog să rezumi învăţătura de astăzi. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 12 

Ce se întâmplă în viaţa ta în acest moment? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri de luat azi în considerare: 

V-a împăcat prin moartea (Fiului Său) în trupul cărnii Lui, ca să vă pună înaintea Sa sfinţi, fără de prihană şi 
nevinovaţi, dacă, într-adevăr, rămâneţi întemeiaţi în credinţă, întăriţi şi neclintiţi de la nădejdea Evangheliei pe 
care aţi auzit-o, care a fost propovăduită la toată făptura de sub cer şi al cărei slujitor m-am făcut eu, Pavel. 
Coloseni 1:22-23 

Poate că eu ar trebui să mă interesez de sângele Mântuitorului 

El a murit pentru mine, cel care am provocat durerea Lui? 

Pentru mine, cel care L-am urmărit la moarte? 

El a părăsit tronul Tatălui Său de sus, 

atât de liber, atât de infinit este harul Său! 

Şi S-a golit pe Sine de toate, însă nu şi de dragoste, 

şi a sângerat pentru rasa cea neajutorată a lui Adam. 

Acum nu mie groază de nicio osândă; 

Eu sunt al Domnului meu, iar El este al meu: 

Viu sunt în El, care este Capul meu care trăieşte, 

şi îmbrăcat sunt în dreptatea divină. 

Dragoste uimitoare! Cum se poate că Tu, Dumnezeule, ai murit pentru mine? 

Şi voi întoarce pe Israel la păşunea lui şi va paşte el pe Carmel şi în Vasan; sufletul lui se va sătura în 
muntele lui Efraim şi în Galaad. În zilele acelea şi în vremea aceea se va căuta nedreptatea lui Israel, zice 
Domnul, şi nu se va afla, se vor căuta şi păcatele lui Iuda şi nu se vor găsi, căci voi ierta pe aceia pe care îi 
voi lăsa în viaţă. Ieremia 50:19-20 

Trebuie să ne odihnim pe noi înşine bazându-ne pe puterea Lui; trebuie să fim siguri de acest lucru, şi anume 
că Hristos ne poate curăţa. Nicio vină nu este prea mare, ci în neprihănirea Lui există suficienţa de a ispăşi 
pentru ea; nicio corupţie nu este prea puternică, ci în harul Său este suficienţa de a o supune. 
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Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 46-a – Imoralitatea Nu Poate să Păstreze Apă 

{{user.first_name}}, astăzi vom studia două lucruri: 

1. Cum este Dumnezeu 

2. Cum este imoralitatea 

Ca şi pregătire pentru studiul de astăzi, te rog să citeşti următorul pasaj din Scriptură. Poate vei dori să 
memorezi acest verset, deoarece în lecţia de azi vor fi mai multe întrebări în legătură cu el: 

Două rele a făcut poporul Meu: pe Mine, izvorul apei celei vii, M-au părăsit, şi şi-au săpat fântâni sparte, care 
nu pot ţine apă. Ieremia 2:13 

Întrebarea 1 

În versetul de mai sus, cum se descrie Dumnezeu pe El Însuşi? 

Un judecător furios 

Un izvor 

Întrebarea 2 

Ce oferă apa vie? 

Viaţă 

Împrospătare 

Satisfacţie 

Bucurie 

Sănătate 

Toate cele de mai sus 

Dumnezeu se descrie pe Sine Însuşi ca fiind un izvor de apă vie. Numai El este sursa noastră de viaţă, de 
împrospătare, de bucurie şi de hrană. Asemenea unui izvor, El este permanent proaspăt şi nou. 

Te rog să citeşti şi să comentezi următoarele versete din Scriptură: 

Apele râurilor veselesc cetatea lui Dumnezeu; Cel Preaînalt a sfinţit locaşul Lui. Psalmul 46:4 

Întrebarea 3 

Împărtăşeşte-ţi aici gândurile tale asupra Psalmului 46:4: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Şi mi-a arătat, apoi, râul şi apa vieţii, limpede cum e cristalul şi care izvorăşte din tronul lui Dumnezeu şi al 
Mielului, şi în mijlocul pieţei din cetate, de o parte şi de alta a râului, creşte pomul vieţii, făcând rod de 
douăsprezece ori pe an, în fiecare lună dându-şi rodul; şi frunzele pomului sunt spre tămăduirea neamurilor. 
Nici un blestem nu va mai fi. Apocalipsa 22:1-3 

Întrebarea 4 
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Împărtăşeşte-ţi aici gândurile tale asupra Apocalipsa 22:1-3: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Că două rele a făcut poporul Meu: pe Mine, izvorul apei celei vii, M-au părăsit, şi şi-au săpat fântâni sparte, 
care nu pot ţine apă. Ieremia 2:13 

Întrebarea 5 

Împărtăşeşte-ţi aici gândurile tale asupra Ieremia 2:13: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Andre a scris, "Primul păcat pe care l-am comis este acela că L-am respins pe Dumnezeu şi am 
respins şi apa satisfăcătoare pe care El o oferă. Am lăsat deoparte fântânile frumoase şi sfinte, şi am luat 
fântânile murdare şi sparte, care nu ţin apă, şi care ne lasă însetaţi. Singura modalitate de a găsi din nou 
satisfacţie este să ne pocăim şi să revenim la adevăratele noastre fântâni, şi să începem din nou să bem din 
apa cea vie." 

Cursantul Tony a scris, "Acest verset îmi aduce aminte de Infernul lui Dante. În descrierea pe care el o face 
iadului, locuitorii unui anumit cerc sunt condamnaţi la a umple şi reumple veşnic vase sparte. Când mă 
trezesc că îmi reumplu în mod constant vasul spart al pornografiei, atunci îmi amintesc că nu Îl caut pe 
Domnul pentru a-mi îndeplini nevoile." 

Întrebarea 6 

Atunci când oamenii Îl părăsesc pe Dumnezeu, ei se îndreaptă spre altceva. {{user.first_name}}, potrivit 
versetului de mai sus, spre ce se îndreaptă? 

Spre ceva mai bun 

Spre ceva plăcut 

Spre ceva spart 

Întrebare 7 

La începutul acestui curs, am învăţat două adevăruri importante: a) în cele din urmă, pornografia şi 
impuritatea nu ne satisfac, b) numai Iisus poate satisface. Cum învaţă Ieremia 2:13 aceste două adevăruri? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Andre a scris, "Cu aceste fântâni sparte,  noi încercăm să găsim satisfacţie în pornografie. 
Încercăm din nou şi din nou, dar continuăm să rămânem însetaţi, deoarece folosim fântâni sparte. Trebuie să 
ne întoarcem la Izvorul nostru şi să bem din apa pe care Iisus ne-o oferă. Aceasta este singura modalitate de 
a fi cu adevărat mulţumiţi şi satisfăcuţi." 

Întrebarea 8 

Te rog să citeşti acest citat din celebrul predicator Charles Spurgeon şi să-ţi împărtăşeşti gândurile asupra lui: 
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Oamenii se află într-o urmărire continuă şi agitată a satisfacţiei în lucrurile pământeşti. Ei se vor epuiza pe ei 
înşişi în deliciile înşelătoare ale păcatului şi, descoperind că toate sunt vanitate şi goliciune, vor deveni foarte 
nedumeriţi şi dezamăgiţi. Dar totuşi, vor continua căutarea lor zadarnică. 

Deşi osteniţi, ei se mai clătină încă înspre înainte, sub influenţa nebuniei spirituale, şi, deşi nu există niciun 
rezultat la care să ajungă, cu excepţia unei dezamăgiri eterne, totuşi ei îi dau înainte. Nu au nicio prevedere 
pentru starea lor veşnică; momentul prezent îi absoarbe total. Ei se îndreaptă permanent spre altă şi altă 
fântână pământească spartă, în speranţa de a găsi apă acolo unde nu s-a descoperit niciodată nici măcar o 
singură picătură. Charles Spurgeon 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Paul scria, "Ce nebunie! Iată o descriere perfectă a căutării mele neobosite a următoarei imagini 
sexuale care, credeam eu, va fi cea care mă va satisface. Pe măsură ce orele treceau, iar ochii mei se 
îngreuiau de somn, eu nu mă puteam opri. Şi totuşi, la câteva momente după ce mă "satisfăceam" pe mine 
însumi, o luam de la capăt. Într-adevăr, ce nebunie!" 

Revezi Ieremia 2:13 şi răspunde la întrebarea de mai jos: 

Că două rele a făcut poporul Meu: pe Mine, izvorul apei celei vii, M-au părăsit, şi şi-au săpat fântâni sparte, 
care nu pot ţine apă. Ieremia 2:13 

Te rog să completezi aceste propoziţii, pe baza Ieremia 2:13: 

Întrebarea 9 

Dumnezeu este ca şi ... 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 10 

Pornografia este ca şi ... 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 11 

Cum se aplică Efeseni 4:19 la ceea ce studiem noi? "Aceştia petrec în nesimţire şi s-au dat pe sine 
desfrânării, săvârşind cu nesaţ toate faptele necurăţiei." Scrie aici răspunsul tău: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 12 

Te rog să comentezi următorul citat: 
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Care este suma şi substanţa acestor cuvinte simple? Aceasta este: Hristos este acea fântână de apă vie, pe 
care Dumnezeu a oferit-o cu graţie pentru sufletele însetate. Din El, ca şi din stânca lovită de către Moise, 
curge un flux abundent pentru toţi aceia care călătoresc prin pustia acestei lumi. În El, ca şi Răscumpărătorul 
şi Substituentul nostru, răstignit pentru păcatele noastre şi înviat pentru îndreptăţirea noastră, există o 
nesfârşită sursă pentru tot ceea ce oamenii au nevoie: iertare, absolvire, milă, har, pace, odihnă, eliberare, 
confort şi speranţă. J. C. Ryle 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Din cauza stilului lor, este uneori dificil să-i citeşti pe scriitorii Puritani. Dar, cu greu putem găsi alte scrieri 
care să se potrivească cu ale lor din punctul de vedere al evlaviei practice! Iată comentariul lui Matthew Henry 
la Ieremia 2:13. Cred că îţi va fi de folos să-l citeşti: 

În El există o atotsuficienţă de har şi de putere; toate izvoarele noastre sunt în El, iar fluxurile noastre sunt din 
El; a-L părăsi înseamnă, de fapt, a nega acest lucru. El a fost pentru noi un binefăcător darnic, un izvor de 
ape vii, debordant, permanent în curgere, din darul favorii Lui; a-L părăsi înseamnă a refuza să recunoaştem 
bunătatea Lui şi să reţinem acel tribut de dragoste şi de laudă solicitat de către bunătatea Lui. 

Cei care Îl părăsesc pe El, se înşeală pe ei înşişi şi îşi părăsesc propria lor îndurare, însă pentru nişte 
minciuni deşarte. Ei îşi provoacă multe dureri scobindu-şi fântânile, săpând gropi sau piscine în pământ sau 
în piatră, către care să transporte apa sau în care să cadă ploaia; dar ele s-au dovedit fântâni sparte, false în 
partea de jos, astfel încât nici nu pot să ţină apa. Când au venit acolo să-şi potolească setea, nu au găsit 
nimic altceva decât noroiul şi sedimentele murdare ale unui lac stătător. Astfel de idoli au adorat ei şi o astfel 
de schimbare au trăit cei care s-au întors de la Dumnezeu către ei. 

Dacă ne vom face un idol din orice lucru care este creat - avere, sau plăcere sau glorie, dacă ne vom pune 
fericirea noastră în el, şi dacă confortul şi satisfacţia pe care am putea-o avea numai în Dumnezeu, ni le 
punem în acesta, şi dacă vom face din el bucuria, dragostea, speranţa şi încrederea noastră, atunci vom 
descoperi că este o fântână care ne va cauza multe dureri pentru a o scobi şi a o umple, şi, în cel mai bun 
caz, ea va păstra numai un pic de apă, însă apă moartă şi plată, şi care se va strica în curând, devenind 
greţoasă. Nu, este o fântână spartă, care, în apă fierbinte se crapă şi are scurgeri, astfel încât apa se pierde 
atunci când avem mai mare nevoie de ea. Prin urmare, haide să ne îndreptăm inima spre Domnul, căci unde 
altundeva am putea merge? El are cuvintele vieţii veşnice. Matthew Henry 

Întrebarea 13 

Cum te simţi azi, {{user.first_name}}? Ai învăţat lucruri noi, sau ţi-au fost reamintite adevăruri pe care le ştiai 
deja? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri de luat azi în considerare: 

Că la Tine este izvorul vieţii. Psalmul 36:9a 

Celui ce este în suferinţă i se cuvine mila prietenului său, dar el uită teama de Cel Atotputernic. Fraţii mei s-au 
arătat înşelători ca un puhoi, ca albia puhoaielor repezi. Erau acoperite de ghiaţă, zăpada stătea grămadă 
peste ele; dar cum se topeşte zăpada, ele şi seacă şi, cum se încălzeşte, ele se usucă pe loc. Caravanele se 
abat din drumul lor, ele înaintează în pustiu şi se rătăcesc. Caravanele din Tema aşteaptă, convoaiele din 
Saba nădăjduiesc în ele. Şi sunt uimiţi că au avut încredere; când sosesc lângă uscatele puhoaie sunt uimiţi. 
Aşa aţi fost şi voi acum pentru mine: Vă scutură spaima şi vă este frică! Iov 6:14-21 

În ce chip doreşte cerbul izvoarele apelor, aşa Te doreşte sufletul meu pe Tine, Dumnezeule. Însetat-a 
sufletul meu de Dumnezeul cel viu; când voi veni şi mă voi arăta feţei lui Dumnezeu? Psalmul 42:1-2 
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Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 47-a – Zdrobirea: Cheia Victoriei 

În această lecţie, vom descoperi de ce este exact nevoie pentru a termina odată pentru totdeauna cu patimile. 
Este un adevăr care trebuie neapărat trăit, dacă vrem ca victoria asupra pornografiei şi impurităţii sexuale să 
fie reală şi de durată. 

Care este acest adevăr? Adevărul este, {{user.first_name}}, că Dumnezeu trebuie să ne zdrobească! S-ar 
putea să spui: "Ei bine, asta nu este foarte încurajator şi nici nu îmi inspiră speranţă!" - dar fie că o crezi, fie 
că nu, este de fapt o sursă de speranţă! Citeşte ceea ce au spus mai mulţi autori despre acest subiect: 

"Împărăţia lui Dumnezeu este o împărăţie a Paradoxului, în care, prin oribila înfrângerea de pe o cruce, un 
Dumnezeu Sfânt este glorificat. Victoria vine prin înfrângere, vindecarea prin zdrobire, găsirea de sine prin 
pierderea sinelui." Charles Colson 

"Dumnezeu nu va planta niciodată sămânţa vieţii sale în pământul unui suflet tare şi neînfrânt. El va planta 
acea sămânţă numai acolo unde convingerea Duhului Său a adus zdrobirea, unde solul a fost udat cu 
lacrimile pocăinţei, dar şi cu lacrimile bucuriei." Alan Redpath 

"Izbăvirea poate veni la noi numai prin înfrângerea vechii noastre vieţi. Siguranţa şi pacea vin numai după ce 
am fost forţaţi să îngenunchem. Dumnezeu ne salvează zdrobindu-ne, spărgându-ne puterea şi spulberându-
ne rezistenţa." A. W. Tozer 

"Adevărata rugăciune se naşte din zdrobire." Francis J. Roberts 

(Citate luate din cartea lui Edith Draper de citate pentru lumea creştină, Wheaton: Tyndale House publishers, 
Inc. 1992) 

De ce am dedicat o lecţie întreagă subiectului zdrobirii? Deoarece, aşa cum declară mai sus autorii, zdrobirea 
aduce vindecare, viaţă, renaştere, salvare şi adevărata rugăciune. Zdrobirea înaintea Domnului este 
indispensabilă. 

Te rog să citeşti următorul pasaj şi să răspunzi la întrebările de mai jos: 

Către mai marele cântăreţilor. Un psalm al lui David. Când a venit la el profetul Natan după ce David a comis 
adulter cu Bat-Şeba. 

1 Miluieşte-mă, Dumnezeule, după mare mila Ta şi după mulţimea îndurărilor Tale, şterge fărădelegea mea. 
2  Mai vârtos mă spală de fărădelegea mea şi de păcatul meu mă curăţeşte. 3  Că fărădelegea mea eu o 
cunosc şi păcatul meu înaintea mea este pururea. 4  Ţie unuia am greşit şi rău înaintea Ta am făcut, aşa 
încât drept eşti Tu întru cuvintele Tale şi biruitor când vei judeca Tu. 5  Că iată întru fărădelegi m-am zămislit 
şi în păcate m-a născut maica mea. 6  Că iată adevărul ai iubit; cele nearătate şi cele ascunse ale 
înţelepciunii Tale, mi-ai arătat mie. 7  Stropi-mă-vei cu isop şi mă voi curăţi; spăla-mă-vei şi mai vârtos decât 
zăpada mă voi albi. 8  Auzului meu vei da bucurie şi veselie; bucura-se-vor oasele mele cele smerite. 9  
Întoarce faţa Ta de la păcatele mele şi toate fărădelegile mele şterge-le. 10  Inimă curată zideşte întru mine, 
Dumnezeule şi duh drept înnoieşte întru cele dinlăuntru ale mele. 11  Nu mă lepăda de la faţa Ta şi Duhul 
Tău cel sfânt nu-l lua de la mine. 12  Dă-mi mie bucuria mântuirii Tale şi cu duh stăpânitor mă întăreşte. 13  
Învăţa-voi pe cei fără de lege căile Tale şi cei necredincioşi la Tine se vor întoarce. 14  Izbăveşte-mă de 
vărsarea de sânge, Dumnezeule, Dumnezeul mântuirii mele; bucura-se-va limba mea de dreptatea Ta. 15  
Doamne, buzele mele vei deschide şi gura mea va vesti lauda Ta. 16  Că de ai fi voit jertfă, ţi-aş fi dat; 
arderile de tot nu le vei binevoi. 17  Jertfa lui Dumnezeu: duhul umilit (zdrobit); inima înfrântă şi smerită 
Dumnezeu nu o va urgisi. 18  Fă bine, Doamne, întru bună voirea Ta, Sionului, şi să se zidească zidurile 
Ierusalimului. 19  Atunci vei binevoi jertfa dreptăţii, prinosul şi arderile de tot; atunci vor pune pe altarul Tău 
viţei. Psalmul 51 

Aceasta este o rugăciune pentru iertare şi curăţare, scrisă de către David. Profetul Natan l-a confruntat 
despre păcatul cu Bat-Şeba, iar el era în acel moment cu inima zdrobită din cauza lui. 

Întrebarea 1 

Scrie cuvintele pe care David le utilizează în Psalmul 51 pentru a-I cere lui Dumnezeu să facă ceva. Primele 
sunt "şterge" şi "spală". Care sunt celelalte? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Ce fel de jertfe acceptă Dumnezeu? 

Miei, vite şi boi 

A zecea parte din câştig 

O persoană depresivă 

Un duh umilit (zdrobit) 

David spune că Dumnezeu primeşte zdrobirile ca şi pe singurele jertfe acceptabile. Versetul precedent afirmă 
că Dumnezeu nu se bucură de arderile de tot. Motivul este evident: cineva ar putea aduce arderi de tot (sau 
zeciuială, sau ar putea lucra pentru biserică, etc.), dar fără ca inima lui să fie implicată. 

Întrebarea 3 

Evrei 3:13 afirmă, "Ci îndemnaţi-vă unii pe alţii, în fiecare zi, până ce putem să zicem: astăzi! ca nimeni dintre 
voi să nu se învârtoşeze cu înşelăciunea păcatului." Ce provoacă păcatul inimilor noastre? 

Păcatul ne învârtoşează 

Păcatul ne înmoaie 

Aceia dintre noi care au petrecut mai mulţi ani în robia faţă de pornografie şi imoralitate, au devenit învârtoşaţi 
de către înşelăciunea păcatului. Inimile noastre au devenit reci şi casante, desensibilizate de către păcatul 
sexual. Deoarece Dumnezeu îi ceartă pe cei pe care îi iubeşte, El ne zdrobeşte inimile învârtoşate, duhurile 
neînduplecate şi atitudinile dure. Dumnezeu ne înfrânge astfel încât să ne poată reface (Ieremia 18). 
{{user.first_name}}, dacă trăieşti o zdrobire adevărată din cauza păcatului tău, atunci să ştii că El lucrează. 
Dacă nu eşti zdrobit înaintea Domnului, atunci cere-I lui Dumnezeu să facă această lucrare miraculoasă în 
inima ta, ca nu cumva să mori într-o stare de învârtoşare! 

Întrebarea 4 

Evaluează-ţi sincer starea inimii şi vieţii tale din acest moment. Oferi înaintea Domnului jertfa acceptabilă a 
zdrobirii? Roagă-L pe Domnul să-ţi dezvăluie condiţia inimii tale. Scrie-o aici: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În continuare, vom citi câteva scrieri foarte instructive legate de acest subiect important – una din Matthew 
Henry, câteva din Charles Spurgeon şi una din John Bradford. Sunt incluse, de asemenea, şi mai multe 
comentarii ale unor cursanţi. Te rog să-ţi împărtăşeşti gândurile după fiecare scriere. 

Matthew Henry scrie despre Mielul de Paşti: "Trebuia mâncat cu ierburi amare în amintirea amărăciunii robiei 
lor din Egipt. Noi trebuie să ne hrănim din Hristos cu durere şi zdrobire de inimă, în aducere-aminte de păcat; 
aceasta va da un gust deosebit mielului. Hristos va fi dulce pentru noi, dacă păcatul ne este amar." 

Întrebarea 5 

Scrie comentariile tale legate de acest citat: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursanta Mary a scris, "Iisuse, Tu m-ai scos din Egipt. Îţi mulţumesc. Tu ai fost Mielul fără de păcat şi Tu ai 
suferit pentru mine pe cruce. Ajută-mă să văd ce ai făcut pentru mine, astfel încât să nu mai doresc să 
păcătuiesc împotriva Ta, Cel care mă iubeşti atât de mult. Eşti atât de frumos pentru mine şi nu vreau să am 
păcate sexuale secrete, care să Te rănească. Zdrobeşte-mi inima faţă de păcatul meu. Ajută-mă să părăsesc 
toate şi să Te urmez." 

Charles Spurgeon vorbeşte la obiect, ca de obicei. Citeşte cu atenţie: 

"Adevărata pocăinţă are o referinţă distinctă şi constantă către Domnul Iisus Hristos. Dacă te pocăieşti de 
păcat fără a te uita la Hristos, atunci la gunoi cu pocăinţa ta. Dacă te plângi atât de tare de păcatul tău, încât 
uiţi pe Mântuitorul, atunci trebuie să iei totul de la capăt. Ori de câte ori ne pocăim de păcat, trebuie să avem 
un ochi asupra păcatului şi celălalt ochi asupra crucii; sau, mai bine, să avem ambii ochi asupra lui Hristos, 
văzând păcatul nostru pedepsit în El, şi sub nicio formă să nu ne uităm numai la păcat, cu excepţia cazului în 
care ne uităm şi la Iisus. Un om poate să urască păcatul la fel de mult pe cât un criminal îi urăşte pe călăi, dar 
aceasta nu dovedeşte pocăinţă; dacă urăsc păcatul din cauza pedepsei, atunci nu m-am pocăit de păcat; pur 
şi simplu îmi pare rău că Dumnezeu este drept. 

Dar dacă pot vedea păcatul ca pe o ofensă adusă lui Iisus Hristos şi dacă mi-e silă de mine deoarece L-am 
rănit, atunci am o adevărată zdrobire de inimă. Dacă Îl văd pe Mântuitorul şi dacă cred că acei spini de pe 
capul Lui au fost puşi acolo de cuvintele mele păcătoase; dacă cred că acele răni din inima Lui au fost 
provocate de păcatele inimii mele; dacă cred că acele răni de la picioarele Lui au fost făcute de paşii mei 
rătăcitori şi că rănile din mâinile Lui au fost făcute de faptele mele păcătoase, atunci mă pocăiesc aşa cum se 
cuvine. Ne putem pocăi numai sub cruce. Pocăinţa făcută în altă parte este doar o remuşcare care se agaţă 
de păcat şi se teme numai de pedeapsă. Haide să căutăm atunci, în conformitate cu Dumnezeu, să avem ura 
faţă de păcat cauzată de priveliştea dragostei lui Hristos." Charles Spurgeon 

Întrebarea 6 

Te rog să scrii aici gândurile tale despre acest citat: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Charles Spurgeon ne spune cum ar trebui să fie "normalul": 

"Când am stat pe această platformă luni noaptea, şi când am văzut suspinele şi lacrimile, şi când am auzit 
suprimate gemetele marii mulţimi adunate atunci, nu am putut să spun decât: Iată! Şi totuşi nu ar trebui să fie 
o minune, nu ar trebui să fie un lucru ciudat, ca poporul lui Dumnezeu să fie serios, sau ca păcătoşii să simtă 
zdrobirea inimii." Charles Spurgeon 

Întrebarea 7 

Te rog să scrii aici gândurile tale despre acest citat: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

John Bradford a spus că, atunci când el se roagă, nu îi place niciodată să se ridice din genunchi, până când 
nu începe să simtă o zdrobire a inimii: 

"Sărmane păcătos, mergi în camera ta şi apoi nu ieşi de acolo decât după ce vei avea un duh zdrobit şi 
smerit. Ţine minte că nu îţi veţi simţi niciodată inima atât de zdrobită ca atunci când îl vei vedea pe Iisus 
purtând toate păcatele tale; credinţa şi pocăinţa sunt născute împreună, şi se însănătoşesc reciproc." 
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Legea şi spaimele nu fac altceva decât să învârtoşeze, 

În tot acest timp ele lucrează singure; 

Dar un sentiment al sângelui a cumpărat iertare, 

Şi va dizolva o inimă de piatră. 

Spurgeon a scris: 

"Du-te la Hristos şi cere-I să-ţi dea acea sensibilitate a inimii, care îţi va fi un indiciu al faptului că ai primit 
iertarea; deoarece iertarea nu poate şi nici nu va veni fără a fi însoţită de o topire a sufletului şi de o ură faţă 
de păcat. Luptă-te cu Domnul! Spune-I, nu îţi voi da drumul decât dacă mă vei binecuvânta. Prinde-l pe  
Mântuitorul, printr-o credinţă viguroasă în marea Sa ispăşire. O! Fie ca Duhul Său să te ajute să faci acest 
lucru! Spune-ţi în sufletul tău, aici voi locui, lângă coarnele altarului; dacă voi pieri, voi pieri la picioarele crucii. 
Nu mă voi abate de la speranţa mea în Iisus; dar voi privi în sus şi încă voi mai spune, Mântuitorule, inima Ta 
a fost zdrobită pentru mine, zdrobeşte-mi deci inima! Tu ai fost rănit, răneşte-mă! Sângele Tău a fost vărsat 
pentru mine, Doamne ajută-mă să-mi vărs lacrimile pentru faptul că Te-am răstignit. O Doamne, înmoaie-mi 
sufletul; topeşte-l în sensibilitate, şi Tu vei fi pururea lăudat pentru că din duşmanul Tău ţi-ai făcut un prieten.” 

"Fie ca Dumnezeu să vă binecuvânteze, şi dacă nu v-aţi pocăit încă, atunci să vă dăruiască pocăinţă; şi dacă 
o aveţi deja, atunci fie ca El să vă ajute să continuaţi în ea în toate zilele voastre, de dragul lui Iisus Hristos. 
Amin." 

Întrebarea 8 

Te rog să-ţi împărtăşeşti gândurile despre citatele de mai sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

"Psalmul 51 este imaginea unui duh smerit. O, haide să căutăm şi noi această zdrobire a inimii, pentru că 
indiferent de cât de excelente ne pot fi cuvintele, totuşi, dacă inima nu este conştientă de întunecimea 
păcatului şi de faptul că acesta merită iadul, atunci nu ne putem aştepta să găsim milă înaintea Judecătorului 
întregului pământ. Dacă Domnul îţi va zdrobi inima, atunci fi de acord să ţi-o zdrobească; rugându-L ca să-ţi 
sfinţească acea zdrobire a duhului pentru a te aduce în seriozitate la un Mântuitor, pentru ca şi tu să fii 
numărat cu cei drepţi." Charles Spurgeon 

Întrebarea 9 

Te rog să-ţi împărtăşeşti gândurile despre acest citat: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 10 

{{user.first_name}}, cum să ne rugăm astăzi pentru tine? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri de luat azi în considerare: 
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Că aşa zice Domnul, a Cărui locuinţă este veşnică şi al Cărui nume este sfânt: Sălăşluiesc într-un loc înalt şi 
sfânt şi sunt cu cei smeriţi şi înfrânţi, ca să înviorez pe cei cu duhul umilit şi să îmbărbătez pe cei cu inima 
frântă. Isaia 57:15 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 48-a – Aşa aţi Fost Unii dintre Voi 

Nu știți, oare, că nedrepții nu vor moșteni împărăția lui Dumnezeu? Nu vă amăgiți: Nici desfrânații, nici 
închinătorii la idoli, nici adulterii, nici malahienii, nici sodomiții, nici furii, nici lacomii, nici bețivii, nici 
batjocoritorii, nici răpitorii nu vor moșteni împărăția lui Dumnezeu. Și așa erați unii dintre voi. Dar v-ați spălat, 
dar v-ați sfințit, dar v-ați îndreptat în numele Domnului Iisus Hristos și în Duhul Dumnezeului nostru. 1 
Corinteni 6:9-11 

Unul dintre cele mai mari beneficii de a fi creştin este acela că Dumnezeu ne face diferiţi faţă de felul în care 
am fost înainte. Atunci când Dumnezeu ne salvează din impuritate şi ne face sclavi ai dreptăţii, noi devenim 
oameni total diferiţi. Mă reconfortez în asigurarea că, deşi am fost odată un pornograf şi un adulter, acum nu 
mai sunt aşa. Poate că tu ai fost dependent(ă) de pornografie, poate că te-ai culcat cu prostituate, poate că ai 
fost homosexual(lesbiană) sau pedofil; poate că ai avut relaţii extraconjugale sau poate că ai contractat o 
boală cu transmitere sexuală, care este incurabilă. Dar indiferent de felul în care ai fost, dacă eşti în 
Hristos Iisus, atunci acum nu mai eşti aşa. 

Exemplu: Indiferent de traducerea Bibliei pe care o folosim, lista din 1 Corinteni 6:9-11 de mai sus, include 
şi activitatea homosexuală. Dar, aceste versete ne oferă şi o mare nădejde, deoarece ele vorbesc despre 
felul în care AU FOST unii dintre noi. Să observăm un lucru, căci nu strică niciodată să întărim acest punct. În 
acest pasaj, cuvântul lui Dumnezeu este foarte clar, şi anume, homosexualii nu vor moşteni împărăţia lui 
Dumnezeu. Totuşi, Dumnezeu nu ne-ar cere ca, pentru a avea părtăşie cu El, să schimbăm la noi înşine ceva 
care nu poate fi schimbat, nu-i aşa? De fapt, aceste versete ne spun chiar acest lucru. În biserica din Corint 
erau creştini care fuseseră homosexuali, dar care acum nu mai practicau acest păcat. 

{{user.first_name}}, este important să realizăm acest lucru deoarece comportamentul nostru este afectat de 
imaginea pe care o avem despre noi înşine. Deoarece eu nu mai sunt un pornograf, eu nu mai acţionez ca şi 
unul. Nu mai sunt dependent de nimic impur, aşa că nu mai fac ochi dulci femeilor şi nici nu mai răsfoiesc 
reviste cu conţinut sexual explicit. Nu mai sunt cel care am fost înainte, aşa că nu mai acţionez aşa cum am 
făcut în trecut. 

Astăzi vom citi versetele din Scriptură care învaţă acest lucru şi îţi voi împărtăşi o mărturie fenomenală despre 
modul în care harul lui Dumnezeu a schimbat un prieten într-o persoană total nouă. 

Te rog să răspunzi la întrebările de mai jos, legate de pasajul 1 Corinteni 6:9-11 de mai sus: 

Întrebarea 1 

Ce fel de oameni formau biserica din Corint în timpul în care a trăit Pavel? 

Sodomiţi 

Oameni răi 

Desfrânaţi (Imorali din punct de vedere sexual) 

Adulteri 

Prostituate de sex masculin 

Hoţi 

Beţivi 

Toate cele de mai sus 

Întrebarea 2 

În versetele 9-10, Pavel menţionează tipurile de oameni care nu vor moşteni împărăţia lui Dumnezeu. De ce 
crezi că avertizează el asupra posibilităţii de a fi amăgiţi cu privire la aceasta (versetul 9)? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Dan a scris, "Cred că este o parte a naturii umane aceea de a spera că toată lumea va ajunge în 
paradis. Este uşor să ne păcălim pe noi înşine gândindu-ne că Dumnezeu „ne va lăsa înăuntru" indiferent de 
ceea ce spunem, sau de ceea ce facem, sau de ceea ce credem. Pavel spune aici foarte clar, că persoanele 
ale căror vieţi sunt controlate de către păcat, iar nu de către Dumnezeu, nu vor intra în Împărăţia lui 
Dumnezeu." 

Întrebarea 3 

Oamenii cărora Paul le scria, mai practicau încă aceste păcate? Înainte de a răspunde, citeşte cu atenţie 
versetul 11 de mai sus. 

Da 

Nu 

Întrebarea 4 

Care sunt versetele care ne spun că aceşti oameni nu mai erau la fel? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 5 

Potrivit pasajului de mai sus, ce i-a schimbat pe aceşti oameni? Cum au fost ei schimbaţi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Biserica Noului Testament a inspirat de-a lungul istoriei atât experimente interesante, cât şi experimente 
dezastruoase. În speranţa de a crea comunitatea perfectă a Noului Testament, unii au încercat să formeze 
grupuri în care toate darurile spirituale sunt exprimate, cu închinare spontană şi o părtăşie profundă. Dar au 
uitat un element comun tuturor bisericilor Noului Testament - problemele! 

În 1 Corinteni 1-4, Pavel se ocupă cu schismele din biserică. Aici, el se concentrează pe problemele morale 
foarte serioase, din Corint. Incestul şi beţia (capitolul 5) în timpul comuniunii nu sunt ceea ce am spera să 
găsim în biserică. Dar trebuie să ne amintim că bisericile în creştere nu sunt, de obicei, umplute cu creştini 
maturi, ci sunt formate dintr-o mulţime pestriţă de păcătoşi, care sunt pe cale de a fi mântuiţi. 

Pavel avertizează împotriva înşelării, deoarece amăgirea în această privinţă este un lucru foarte întâlnit. Unii 
susţin că din cauza faptului că mântuirea este prin har, iar nu prin fapte, de ce ar conta faptul că păcătoşii 
continuă să păcătuiască? O astfel de gândire ignoră faptul că o viaţă nouă în Hristos duce la un nou stil de 
viaţă (versetul 11). Mântuirea autentică are ca şi rezultat salvarea din patimi. 

Lista de păcate pe care o oferă Pavel se referă la un stil de viaţă permanent sau la practici continue, 
pătimaşe, iar nu la o implicare de o singură dată. Această listă ar putea să ne amintească de lista de lucrări 
ale trupului din Galateni 5:19-21. În ambele cazuri, este implicită persistenţa într-un stil de viaţă carnal. 

De asemenea, menţiunea lui Pavel referitoare la prostituatele de sex masculin şi la homosexualii practicanţi 
nu înseamnă că o persoană cu tendințe homosexuale, care trăieşte în curăţie, este exclusă din Împărăţie. 
Cele două cuvinte pe care Pavel le foloseşte aici, "malakoi" (însemnând bărbaţii sau băieţii care se lasă să fie 
abuzaţi homosexual) şi "arsenokoitai" (un bărbat homosexual) sunt semnificative. 

Haide să ne întoarcem la învăţătura de astăzi – şi anume faptul că creştinii nu mai sunt cei care au fost 
înainte de a deveni creştini. Te rog să explici felul în care următoarele pasaje confirmă acest adevăr: 
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Întrebarea 6 

Te rog să ne oferi gândurile tale legate de acest verset: "M-am răstignit împreună cu Hristos; şi nu eu mai 
trăiesc, ci Hristos trăieşte în mine. Şi viaţa de acum, în trup, o trăiesc în credinţa în Fiul lui Dumnezeu, Care 
m-a iubit şi S-a dat pe Sine însuşi pentru mine."(Galateni 2:20). 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 7 

Te rog să ne oferi gândurile tale legate de acest verset: "Căci voi aţi murit şi viaţa voastră este ascunsă cu 
Hristos întru Dumnezeu. Iar când Hristos, Care este viaţa voastră, Se va arăta, atunci şi voi, împreună cu El, 

vă veţi arăta întru slavă." (Coloseni 3:3-4) 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cum putem aplica practic acest adevăr în viaţa noastră? Aminteşte-ţi că noi acţionăm potrivit naturii noastre. 
Dacă suntem păcătoşi care încearcă să facă binele, atunci, inevitabil, vom cădea. Dar, dacă suntem sfinţi 
care păcătuiesc ocazional, natura noastră este astfel încât noi urâm păcatul, iar modelul nostru deprins de 
viaţă este să umblăm în neprihănire. 

Citeşte şi împărtăşeşte-ne gândurile tale despre citatele următoare: 

„Caracterul anterior al celor care păreau că s-au convertit, a fost unul variat. Aş putea să dau numele multora 
dintre cei care au fost întorşi din căile păcatului deschis şi ale imoralităţii şi şi-au găsit iertarea şi puritatea în 
sângele Mielului şi prin Duhul Dumnezeului nostru; astfel încât şi noi le putem spune lor, ceea ce Pavel le-a 
spus corintenilor: „aşa aţi fost unii dintre voi, dar v-aţi spălat, dar v-aţi sfinţit, dar v-aţi îndreptat”. Atunci când 
stau de vorbă cu unii dintre aceştia, mi se pare adesea că schimbările prin care ei au trecut ar putea fi 
suficiente pentru a convinge un ateu că Dumnezeu există, sau un necredincios, că există un Salvator.” 
Memoriile unei McCheyne 

Întrebarea 8 

Te rog să-ţi împărtăşeşti gândurile despre citatul de mai sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Pavel le aduce aminte corintenilor de schimbarea pe care Evanghelia şi harul lui Dumnezeu au făcut-o în ei: 
Aşa aţi fost unii dintre voi (versetul 11), astfel de păcătoşi notorii, aşa cum a făcut el socoteala. Cuvântul 
grecesc pentru "aşa aţi fost unii dintre voi" este tauta: mai degrabă monştri, decât oameni. Notă: unii dintre 
cei care sunt eminamente buni după convertire, au fost remarcabil de răi înainte. Ce glorioasă schimbare face 
harul! El schimbă pe cei mai răi dintre oameni, în sfinţi şi copii ai lui Dumnezeu. Aşa aţi fost unii dintre voi, dar 
nu mai sunteţi ceea ce aţi fost. Sunteţi spălaţi, sunteţi sfinţiţi şi sunteţi îndreptăţiţi în numele lui Hristos prin 
Duhul Dumnezeului nostru. 

Notă: răutatea oamenilor înainte de convertirea lor nu constituie o barieră pentru regenerarea lor şi nici pentru 
reconcilierea lor cu Dumnezeu. Sângele lui Hristos şi spălarea regenerării, pot curăţa toată vina şi întreaga 
pângărire. Reţineţi, nimeni nu este curăţit de vina păcatului şi împăcat cu Dumnezeu prin Hristos, decât aceia 
care sunt, de asemenea, sfinţiţi prin Duhul Său. Toţi cei care sunt făcuţi neprihăniţi înaintea lui Dumnezeu 
sunt şi sfinţiţi de harul lui Dumnezeu. Comentariul lui Matthew Henry 
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Întrebarea 9 

Te rog să-ţi împărtăşeşti gândurile despre citatul de mai sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Brian a scris, "Citeam lecţia de azi, când, la un moment dat, am spus "Aha!". Niciodată nu m-am 
gândit la scrisoarea lui Pavel către Corinteni în felul în care este prezentată aici. Nu mai trebuie să mă 
gândesc la mine ca la un fost alcoolic, un fost fumător şi un fost dependent de pornografie. Acele păcate au 
rămas în spate, iar eu trebuie să merg mai departe ca un om nou, un creştin. Cred că afirmaţia "Eşti ceea ce 
crezi că eşti sau dacă crezi că poţi, sau crezi că nu poţi, atunci ai dreptate." este relevantă aici. Pot vedea 
acum libertatea pe care Iisus ne-a dăruit-o atunci când El a plătit preţul pentru păcatul nostru. Nu am nimic 
împotriva programelor în 12 paşi, dar ele par că blochează unele persoane în a crede că vor fi dependenţi 
pentru totdeauna. Dacă eu sunt într-adevăr liber datorită lui Iisus, atunci eu nu mai sunt un dependent în 
recuperare, ci sunt cu adevărat liber. Dumnezeu să vă binecuvânteze." 

Cursantul Roy a scris, "Îi mulţumesc lui Dumnezeu pentru lecţia de astăzi. În ultimele zile, Satana a sădit 
gândurile vechi înapoi în mintea mea. El mă întreba ispititor: "Nu-i aşa că-ţi doreşti vechile chestii pe care le 
iubeai?” După citirea lecţiei din această dimineaţă, m-a umplut o putere proaspătă; o satisfacţie şi o consolare 
că eu nu mai sunt cine obişnuiam să fiu! Hristos m-a spălat făcându-mă curat şi m-a sfinţit, iar eu nu mai 
trebuie să mă încovoiez sub cetăţile întărite care obişnuiau să mă înrobească. Se împlinesc acum 48 de zile 
de libertate faţă de pornografie şi auto-gratificare. Acest lucru îmi înalţă sufletul şi mă copleşeşte." 

{{user.first_name}}, dacă suntem în Hristos, atunci noi nu mai suntem cine am fost înainte şi nici ceea ce am 
fost înainte. Într-o povestire despre Augustin se spune că el a trecut pe lângă o prostituată pe care o 
cunoştea, fără a o privi. Ea s-a întors către el şi i-a spus, "Augustin, sunt eu." La care el a răspuns, "Da, dar 
eu nu mai sunt eu." El ştia că nu mai este cel care a fost. Tu ştii acest lucru? 

Şi acum, iată mărturia despre harul lui Dumnezeu, pe care ţi-am promis că ţi-o voi împărtăşi: 

Jesse a scris: 

„Cea mai neagră zi a vieţii mele a fost acum 103 zile, pe 12 februarie 2010. Soţia mea mi-a descoperit adresa 
de e-mail pe care o ţineam secretă, iar aceasta a fost ultima picătură. Încercase multă vreme. M-a întrebat 
dacă ar putea să mă ajute. Dar eu nu i-am spus niciodată nimic. Am minţit-o. „Nu am probleme cu 
homosexualitatea.” Aşa că ea a plecat şi a luat copilul nostru cu ea; patru zile mai târziu eu mi-am dat 
demisia din slujire. Acea zi, acea dureroasă zi, a fost orchestrată de către un Dumnezeu Atotputernic, care m-
a iubit chiar şi atunci când eu eram în cea mai perversă, întunecată şi îngrozitoare perioadă a vieţii. Am 
strigat către Dumnezeu, în sfârşit am strigat către El, iar El mi-a auzit strigătul. Eram disperat. Disperat pentru 
Dumnezeu. Am făcut o căutare pe Internet, am dat de Calea Purităţii şi m-am înscris. Pot să spun că sunt cu 
adevărat liber! Credeam că mă voi lupta totdeauna cu acest păcat. Credeam că va trebui să-mi păstrez 
totdeauna dorinţa de a avea aprobarea şi afecţiunea unui alt bărbat. Mă împăcasem cu gândul că voi trece 
totdeauna prin neplăcutul şi viciosul ciclu al „pocăinţei”, urmată de ispită şi apoi de cădere. Dar Dumnezeu 
este atât de plin de har, de puternic şi de milostiv. 

Ceea ce mi se pare uimitor este faptul că citeam din Biblie şi parcurgeam lecţiile cursului, iar Cuvântul Său, şi 
numai Cuvântul Său, a fost cel care m-a înfrânt şi mi-a slujit. Nimeni care să-şi pună mâinile pe mine. Nici un 
serviciu impresionant din biserică sau timp petrecut în altar. Era atât de simplu. Numai Dumnezeu şi Cuvântul 
Său – Străpungându-mă. Separând. Eliminând. Vindecând. Restaurând. 

Rod, îndrumătorul meu, m-a îndrumat cu dragoste şi, cu blândeţe, m-a împins înainte. Fiecare lecţie prindea 
viaţă: „Numai Iisus ne poate satisface” şi „Amputarea radicală” sunt două dintre cele care au ieşit în evidenţă. 
Acum, după 103 zile, mă uit înapoi la cea mai neagră zi a vieţii mele şi o consider ca fiind una dintre cele mai 
bune zile. A fost începutul unei noi vieţi de libertate. Dumnezeu îmi vindecă căsnicia. Am un loc de muncă 
prin care ne putem asigura nevoile. Şi, cel mai important, nu mai trăiesc în întunericul şi în josnicia în care 
eram scufundat acum patru luni. 

În primul rând, mulţumesc Ţie Doamne! Dar le mulţumesc şi bărbaţilor şi femeilor de la Calea Purităţii, prin 
care lucrează Dumnezeu. Care se roagă zilnic pentru oameni zdrobiţi, aşa cum am fost şi eu. Nu aveam nicio 
SPERANŢĂ. Eram pierdut, atât de pierdut. Dar acum am fost găsit. Şi SPER. 
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Te rog să descrii ce schimbări au avut loc în inima ta şi în viaţa ta, de când ai început acest curs: 

Este foarte simplu: Odată eram negru şi murdar – acum sunt curat. Am minţit, am înşelat, am avut întâlniri. 
Către sfârşit – dacă nu veneam de la o întâlnire, atunci planificam una. Studiul biblic mi-a deschis Cuvântul lui 
Dumnezeu. Chiar Cuvântul pe care eu îl predicam, prindea acum viaţă pentru mine. Am fost înfrânt de către 
Cuvântul Său. Am plâns, m-am bucurat. Nu mai sunt rob patimii. Sunt pregătit să lupt cu ispita. Într-adevăr 
sunt un cu totul alt bărbat.” 

Întrebarea 10 

Ce faci? Ai vreo nevoie specială, sau vreo problemă, sau vreo bucurie pe care vrei să o împărtăşeşti cu noi? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri pentru a reflecta azi asupra lor: 

Căci aţi auzit despre purtarea mea de altădată întru iudaism, că prigoneam peste măsură Biserica lui 
Dumnezeu şi o pustiam. Şi spoream în iudaism mai mult decât mulţi dintre cei care erau de vârsta mea în 
neamul meu, fiind mult râvnitor al datinilor mele părinteşti. Dar când a binevoit Dumnezeu Care m-a ales din 
pântecele mamei mele şi m-a chemat prin harul Său, să descopere pe Fiul Său întru mine, pentru ca să-L 
binevestesc la neamuri, îndată nu am primit sfat de la trup şi de la sânge, nici nu m-am suit la Ierusalim, la 
Apostolii cei dinainte de mine, ci m-am dus în Arabia şi m-am întors iarăşi la Damasc. Apoi, după trei ani, m-
am suit la Ierusalim, ca să-l cunosc pe Chefa şi am rămas la el cincisprezece zile. Iar pe altul din apostoli n-
am văzut decât numai pe Iacov, fratele Domnului. Dar cele ce vă scriu, iată (spun) înaintea lui Dumnezeu, că 
nu vă mint. După aceea am venit în ţinuturile Siriei şi ale Ciliciei. Şi după faţă eram necunoscut Bisericilor lui 
Hristos celor din Iudeea. Ci numai auziseră că cel ce ne prigonea pe noi, odinioară, acum binevesteşte 
credinţa pe care altădată o nimicea; şi slăveau pe Dumnezeu în mine. Galateni 1:13-24 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 
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Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 49-a – Umblaţi în Duhul 

Zic dar: În Duhul să umblaţi şi nu veţi împlini pofta trupului. Galateni 5:16 

{{user.first_name}}, Scriptura descrie cum să trăim astfel încât să-L onorăm pe Dumnezeu. Pentru a putea trăi 
în acest fel, trebuie să bem Apa Vie, să fim într-o părtăşie neîntreruptă cu Hristos şi să refuzăm să împlinim 
poftele trupului. Este un stil de viaţă extrem de plin de satisfacţii – aşa cum afirmă şi Scriptura, "Fericit este 
poporul acela care are pe Domnul ca Dumnezeu al său." (Psalmul 144:15b). 

Ca şi credincioşi, majoritatea dintre noi recunoaştem acest adevăr. Cu toate acestea, suntem divizaţi de 
dorinţele care se luptă în noi şi de conflictele interioare. "Căci trupul pofteşte împotriva duhului, iar duhul 
împotriva trupului; căci acestea se împotrivesc unul altuia, ca să nu faceţi cele ce aţi voi." (Galateni 5:17). 

Oare trebuie să trăim tot restul vieţii noastre cu această lupta interioară? Ar trebui pur şi simplu să renunţăm, 
disperaţi că vom fi întotdeauna afectaţi de aceste ispite intense? Mulţi oameni fac asta. Au obosit să lupte, şi-
au propus să nu mai păcătuiască doar pentru a cădea din nou - sunt sleiţi de către acest cerc vicios. 

Dar {{user.first_name}}, acest ciclu al păcatului nu trebuie să mai continue. Scriptura afirmă: "Zic dar: În Duhul 
să umblaţi şi nu veţi împlini pofta trupului." S-ar putea să mai avem dorinţe, dar Duhul ne va ajuta să trăim 
deasupra lor. 

Ce înseamnă a trăi în Duhul? Citeşte următoarele citate din Matthew Henry şi răspunde la întrebările de mai 
jos: 

Reţine: cel mai bun antidot împotriva otrăvii păcatului este să umbli în Duhul, să stai mult de vorbă despre 
lucrurile duhovniceşti, să te preocupi de lucrurile sufletului, care este partea spirituală a omului, mai mult 
decât de cele ale trupului, care este partea lui carnală, să te angajezi ascultării Cuvântului, prin care Duhul 
Sfânt ne face cunoscută voia lui Dumnezeu cu privire la noi, şi, potrivit slujbei tale, să acţionezi numai cu 
ajutorul şi influenţa Lui. Şi, după cum aceste lucruri constituie cel mai bun mijloc de oprire de la împlinirea 
poftelor trupului, ele sunt şi o bună dovadă că suntem într-adevăr creştini; deoarece, spune apostolul, "Iar de 
vă purtaţi în Duhul nu sunteţi sub Lege." E ca şi cum ar fi spus, "Atâta timp cât te afli în lume, trebuie să te 
aştepţi la o luptă între trup şi duh, şi anume că trupul va pofti împotriva duhului, precum şi Duhul împotriva 
trupului; dar dacă în viaţa ta eşti condus de către Duhul, dacă acţionezi sub îndrumarea şi conducerea 
Duhului Sfânt şi a acelei naturi spirituale şi a dispoziţiei pe care El a lucrat-o în tine, dacă faci din cuvântul lui 
Dumnezeu regulă şi din harul lui Dumnezeu principiul tău de viaţă, atunci va apărea că nu eşti sub lege, şi 
nici sub condamnare. Matthew Henry, Comentarii la Galateni 5:16-18 

Întrebarea 1 

Scrie mai jos tot ceea ce se spune în acest citat că înseamnă a trăi în Duhul. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Ştim că am ajuns la un verset din Scriptură, deosebit de relevant pentru noi personal, atunci când citim, "Zic 
dar: În Duhul să umblaţi şi nu veţi împlini pofta trupului." Te rog să explici, cu propriile tale cuvinte, ce crezi că 

înseamnă a trăi în Duhul. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Te rog să citeşti versetele care sunt scrise imediat înainte şi după acest pasaj şi să răspunzi la întrebările de 
mai jos: 
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16 Zic dar: În Duhul să umblaţi şi să nu împliniţi pofta trupului. 17  Căci trupul pofteşte împotriva duhului, iar 
duhul împotriva trupului; căci acestea se împotrivesc unul altuia, ca să nu faceţi cele ce aţi voi. 18  Iar de vă 
purtaţi în Duhul nu sunteţi sub Lege. 19  Iar faptele trupului sunt cunoscute, şi ele sunt: adulter, desfrânare, 
necurăţie, destrăbălare, 20  Închinare la idoli, fermecătorie, vrajbe, certuri, zavistii, mânii, gâlcevi, dezbinări, 
eresuri, 21  Pizmuiri, ucideri, beţii, chefuri şi cele asemenea acestora, pe care vi le spun dinainte, precum 
dinainte v-am şi spus, că cei ce fac unele ca acestea nu vor moşteni împărăţia lui Dumnezeu. 22  Iar roada 
Duhului este dragostea, bucuria, pacea, îndelungă-răbdarea, bunătatea, facerea de bine, credinţa, 23  
Blândeţea, înfrânarea, curăţia; împotriva unora ca acestea nu este lege. 24  Iar cei ce sunt ai lui Hristos Iisus 
şi-au răstignit trupul împreună cu patimile şi cu poftele. 25  Dacă trăim în Duhul, în Duhul să şi umblăm. 26  
Să nu fim iubitori de mărire deşartă, supărându-ne unii pe alţii şi pizmuindu-ne unii pe alţii. Galateni 5:16-26 

Întrebarea 3 

Care sunt faptele trupului enumerate în versetul 19? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Prima faptă este imoralitatea sexuală (adulterul), iar a doua este impuritatea (desfrânarea). Acestea două 
ocupă primele locuri de pe listă - dacă vieţile noastre sunt caracterizate prin aceste fapte, atunci nu trăim în 
Duhul. 

Te avertizez că este uşor să fi înşelat(ă) atunci când eşti implicat(ă) în fapte ca acestea. De aceea Pavel 
avertizează în versetul 21, "cei ce fac unele ca acestea nu vor moşteni împărăţia lui Dumnezeu". Nu încerca 
să explici cuvintele lui Pavel îndepărtându-le - el avertizează că cei care trăiesc în imoralitate sexuală nu vor 
moşteni împărăţia lui Dumnezeu. Cu alte cuvinte, iadul este destinaţia pentru toţi aceia care trăiesc în aceste 
fapte, indiferent de cât de multe cunoştinţe au ei, indiferent de cât de articulaţi sunt, şi indiferent de poziţia pe 
care o au ei în biserică. Nu te lăsa înşelat(ă)! 

Întrebarea 4 

{{user.first_name}}, potrivit versetului 24, care sunt dovezile din viaţa noastră care arată că aparţinem lui 
Hristos? 

Spunem că credem 

Avem abţibilduri care arată că suntem creştini 

Ne-am răstignit trupurile 

Întrebarea 5 

Ce învaţă pasajul de mai sus despre relaţia noastră cu Duhul? Ce trebuie să facem noi în relaţie cu El? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 6 

Te rog să scrii roadele Duhului din versetul 22. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Întrebarea 7 

În contextul acestui pasaj, ce înseamnă a fi condus de Duhul? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 8 

Ce înseamnă "să umblăm în Duhul"? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Viaţa creştină este o umblare cu Dumnezeu. Aşa cum "Enoh a umblat cu Dumnezeu", şi noi trebuie să fim 
într-o relaţie zilnică cu El. Această relaţie zilnică - această umblare cu Dumnezeu — ne ţine departe de păcat. 
Ia în considerare Psalmul 56:13: "Că ai izbăvit sufletul meu de la moarte, picioarele mele de alunecare, ca 
bine să plac înaintea lui Dumnezeu, în lumina celor vii." 

Viaţa creştină începe cu un pas de credinţă. Apoi continuă, pas cu pas, spre maturitatea duhovnicească, pe 
măsură ce ne dezvoltăm o tot mai mare apropiere de Dumnezeu. 

A ajunge să umbli alături de Dumnezeu este dureros. Atunci când începem să umblăm cu El, descoperim că 
El ne-a depăşit înainte ca noi să fi făcut trei paşi. El are moduri diferite de a face lucrurile, iar noi trebuie să 
fim instruiţi şi disciplinaţi în căile Sale. Dar, odată ce am ajuns să umblăm alături de El, viaţa şi puterea lui 
Dumnezeu se vor manifesta. 

Întrebarea 9 

Cum se potriveşte 1 Ioan 1:7 cu învăţătura de astăzi? "Iar dacă umblăm întru lumină, precum El este în 
lumină, atunci avem împărtăşire unul cu altul şi sângele lui Iisus, Fiul Lui, ne curăţeşte pe noi de orice păcat." 
Împărtăşeşte-ţi gândurile aici: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Zic dar: În Duhul să umblaţi şi să nu împliniţi pofta trupului. Căci trupul pofteşte împotriva duhului, iar duhul 
împotriva trupului; căci acestea se împotrivesc unul altuia, ca să nu faceţi cele ce aţi voi. Iar de vă purtaţi în 
Duhul nu sunteţi sub Lege. Galateni 5:16-18 

Întrebarea 10 

În Galateni 5, Pavel vorbeşte despre lupta dintre trup şi Duh. El afirmă, "nu faci ceea ce vrei să faci". Acest 
lucru se referă la credincioşi sau la necredincioşi? 

La credincioşi 

La necredincioşi 

John Calvin explică acest pasaj astfel: 

Astfel încât nu faci ceea ce ai vrea să faci. Acest lucru se referă, fără îndoială, la credincioşi. Oamenii trupeşti 
nu se luptă cu poftele depravate şi nici nu au buna dorinţă de a obţine neprihănirea lui Dumnezeu. Pavel se 
adresează credincioşilor. Lucrurile pe care le vreţi trebuie că se referă nu la înclinaţiile noastre naturale, ci la 
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afecţiunile sfinte pe care ni le conferă Dumnezeu prin har. Pavel declară, prin urmare, că credincioşii, atâta 
timp cât sunt în această viaţă, oricare ar fi seriozitatea eforturilor lor, nu obţin un astfel de succes încât să-I 
slujească lui Dumnezeu într-un mod perfect. Rezultatul cel mai mare nu corespunde dorinţelor sau vrerilor lor. 
John Calvin, comentariu la Galateni 5 

Din cauza războiului din sufletul fiecărui credincios (trupul împotriva Duhului şi Duhul împotriva trupului) 
suntem în imposibilitatea de a face perfect ceea ce ne-am dori să facem. Dorim să-L căutăm pe Dumnezeu 
din toată inima, dar trupul se luptă împotriva acestei dorinţe. Dorim intimitate continuă şi părtăşie neîntreruptă 
cu Iisus Hristos, dar trupul rezistă vehement la aceasta. Ar trebui să disperăm şi să renunţăm? 

Pasajul din Galateni descrie o modalitate de a ne opri de la a împlini poftele trupului: să trăim potrivit 
Duhului. Adică să fim conduşi de către Duhul şi să umblăm în Duhul. Prin urmare, lupta noastră nu este atât 
împotriva pornografiei sau lăcomiei, egoismului sau diviziunii; ci este lupta de a menţine umblarea noastră cu 
Domnul. Căci dacă trăim în Duhul, dacă suntem conduşi de Duhul, şi dacă umblăm în Duhul, atunci 
promisiunea Scripturii este aceea că nu vom împlini poftele trupului. Nu ne vom uita la pornografie; nu vom fi 
imorali din punct de vedere sexual. 

Dragă {{user.first_name}}, în ultimii ani, am învăţat  ce înseamnă să umbli cu Dumnezeu. Nu se aseamănă cu 
nimic din ceea ce se învaţă la şcoală. Înseamnă să citeşti zilnic Cuvântul lui Dumnezeu şi să meditezi asupra 
lui, să te rogi continuu, şi să recunoşti conducerea lui Dumnezeu în activităţile de zi cu zi. Toate aceste lucruri 
sunt străine de starea noastră naturală ... dar nu le-aş schimba pentru nimic în lume! Îmi place să umblu şi să 
trăiesc în Duhul lui Dumnezeu (deşi trupul meu urăşte acest lucru), şi nu vreau să mă mai întorc niciodată la 
faptele trupului. De asemenea, soţia mea este recunoscătoare că umblu în Duhul, deoarece noi doi suntem 
mult mai apropiaţi decât atunci când eu trăiam în păcat. Sper că şi tu vei descoperi acelaşi lucru. Dacă eşti 
celibatar(ă), aminteşte-ţi că obiectivul căutării libertăţii tale nu este acela de a te căsători, ci este acela de a 
umbla cu Domnul şi de a învăţa cum să fi satisfăcut(ă) în Hristos. Acela(Aceea) care va găsi libertatea de 
patimi, va găsi şi că Hristos îl(o) împlineşte şi îl(o) completează, şi că relaţiile sale cu alte persoane sunt mai 
satisfăcătoare şi mai potrivite cu voia lui Dumnezeu. 

Întrebarea 11 

Ce mai faci? Înveţi cum să trăieşti în Duhul? Te rog să împărtăşeşti cu noi orice cerere de rugăciune. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Pentru a citi, într-o fereastră separată, un scurt mesaj de la mine, fă clic aici (Anexa a 33-a). 

Versete din Scriptură de luat azi în considerare: 

Ţi s-a arătat, omule, ceea ce este bun şi ceea ce Dumnezeu cere de la tine: dreptate, iubire şi milostivire şi cu 
smerenie să mergi înaintea Domnului Dumnezeului tău! Miheia 6:8 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 
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Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 50-a – Libertate Prin Părtăşie 

Ultimul week-end înaintea Crăciunului nu este un timp potrivit pentru a vizita un mall! Chiar dacă eşti destul 
de norocos pentru a găsi un loc de parcare, mulţimea de oameni din interior face cumpărăturile aproape 
imposibile. Am auzit o mamă dând ultimele instrucţiuni fiului ei mai mic, înainte de a se cufunda în mulţime: 
"Stai aproape de mine şi ţine-mă de mână tot timpul. Nu ne vom separa dacă ne ţinem unul de celălalt." 

Pe măsură ce Iisus îşi pregătea ucenicii pentru a face faţă vieţii fără prezenţa Sa vizibilă, El le-a vorbit despre 
importanţa de a rămâne aproape de El din punct de vedere duhovnicesc. El a spus "rămâneţi în mine". Dacă 
ţi-ai dorit vreodată să înţelegi secretul creşterii duhovniceşti, atunci îl vei găsi în cuvintele Domnului Iisus 
adresate nouă în Ioan 15. 

Haide să începem lecţia de azi cu un adevăr care merită să fie memorat: adevărata oprire a patimilor 
necesită intimitate continuă cu Dumnezeu. 

Cu alte cuvinte, faptul de a ne bucura de adevărata intimitate cu Iisus Hristos, va rupe atracţia către falsa 
intimitate a impurităţii sexuale. Acesta este motivul pentru care programele de recuperare bazate pe 
"schimbarea comportamentului" nu conduc la o libertate autentică şi de durată – a ne bucura de Iisus Hristos 
trebuie să înlocuiască dragostea de pornografie şi de impuritate. 

Te rog să citeşti următoarele versete din Scriptură: 

4 Rămâneţi în Mine şi Eu în voi. Precum mlădiţa nu poate să aducă roadă de la sine, dacă nu rămâne în viţă, 
tot aşa nici voi, dacă nu rămâneţi în Mine. 5  Eu sunt viţa, voi sunteţi mlădiţele. Cel ce rămâne întru Mine şi 
Eu în el, acela aduce roadă multă, căci fără Mine nu puteţi face nimic. 6  Dacă cineva nu rămâne în Mine se 
aruncă afară ca mlădiţa şi se usucă; şi le adună şi le aruncă în foc şi ard. 7  Dacă rămâneţi întru Mine şi 
cuvintele Mele rămân în voi, cereţi ceea ce voiţi şi se va da vouă. 8  Întru aceasta a fost slăvit Tatăl Meu, ca 
să aduceţi roadă multă şi să vă faceţi ucenici ai Mei. 9  Precum M-a iubit pe Mine Tatăl, aşa v-am iubit şi Eu 
pe voi; rămâneţi întru iubirea Mea. 10  Dacă păziţi poruncile Mele, veţi rămâne întru iubirea Mea după cum şi 
Eu am păzit poruncile Tatălui Meu şi rămân întru iubirea Lui. 11  Acestea vi le-am spus, ca bucuria Mea să fie 
în voi şi ca bucuria voastră să fie deplină. Ioan 15:4-11 

După ce te vei fi gândit la acest pasaj pentru câteva minute, te rog să răspunzi la aceste întrebări: 

Întrebarea 1 

Instrucţiunile pe care Iisus le dă ucenicilor Săi în acest pasaj gravitează în jurul a trei simboluri: via, 
grădinarul, şi ramurile. Ce le comunică Iisus prin faptul că se numeşte pe El însuşi „via”? 

El este sursa vieţii 

El hrăneşte şi susţine 

El locuieşte în noi 

Toate cele de mai sus 

Întrebarea 2 

Care este semnificaţia faptului că îi numeşte pe ucenicii Lui "ramuri"? 

Ei sunt dependenţi de Iisus 

Ei nu pot face nimic de unii singuri 

Ei sunt morţi fără Iisus 

Toate cele de mai sus 

Este important pentru noi să devenim "ramuri" - nimeni nu împărtăşeşte viaţa în Hristos, fără o relaţie de 
credinţă cu El. 

Întrebarea 3 
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De câte ori este folosit verbul "a rămâne" în versetele de mai sus? 

3 

7 

11 

Întrebarea 4 

De ce ne porunceşte Iisus "să rămânem în El" (versetul 4), în loc să ne poruncească să dăm roade? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În rezumat: rămâi în dragostea lui Iisus şi bucuria ta va fi deplină. {{user.first_name}}, dacă bucuria ta în 
Domnul Iisus este deplină, atunci nu va trebui să o cauţi în altă parte. Sclavia ta faţă de păcat va fi ruptă, 
atunci când dragostea ta şi bucuria ta vor fi depline! 

Întrebarea 5 

Ce crezi că înseamnă a rămâne în Hristos? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 6 

Roadele produse de către ramurile rămase în vie sunt adesea văzute ca şi o referire la noi convertiţi. Dar 
ramurile produc struguri, nu produc alte ramuri. Ce alte sensuri mai sunt posibile pentru „roade”? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebare 7 

Cum se referă Galateni 5:22-23 la ceea ce studiem noi astăzi: "Iar roada Duhului este dragostea, bucuria, 
pacea, îndelungă-răbdarea, bunătatea, facerea de bine, credinţa, blândeţea, înfrânarea, curăţia." 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Noi nu putem să facem nimic pe cont propriu - cu siguranţă nu putem să depăşim pornografia, auto-
gratificarea, adulterul, sau orice alt tip de impuritate sexuală! Dar dacă rămânem în Iisus, el va produce roade 
prin noi ... iar una dintre aceste roade este auto-controlul. Prin urmare, nu ar trebui să se concentrăm atât pe 
depăşirea păcatului sexual, cât să ne concentrăm mai ales să rămânem în Iisus Hristos. Aceasta este 
"secretul" pentru a creşte în Hristos şi pentru a părăsi imoralitatea! 

Te rog să citeşti povestea următoare: 
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54  Şi, prinzându-L, L-au dus şi L-au băgat în casa arhiereului. Iar Petru Îl urma de departe. 55  Şi, aprinzând 
ei foc în mijlocul curţii şi şezând împreună, a şezut şi Petru în mijlocul lor. 56  Şi o slujnică, văzându-l şezând 
la foc, şi uitându-se bine la el, a zis: Şi acesta era cu El.  

Iar el s-a lepădat, zicând: Femeie, nu-L cunosc.  

Şi după puţin timp, văzându-l un altul, i-a zis: Şi tu eşti dintre ei.  

Petru însă a zis: Omule, nu sunt. 59  Iar când a trecut ca un ceas, un altul susţinea zicând: Cu adevărat şi 
acesta era cu El, căci este galileian.  

Şi Petru a zis: Omule, nu ştiu ce spui. Şi îndată, încă vorbind el, a cântat cocoşul. 61  Şi întorcându-Se, 
Domnul a privit spre Petru; şi Petru şi-a adus aminte de cuvântul Domnului, cum îi zisese că, mai înainte de a 
cânta cocoşul astăzi, tu te vei lepăda de Mine de trei ori. 62  Şi ieşind afară, Petru a plâns cu amar. Luca 
22:54-62 

Petru s-a lepădat de Hristos, a blestemat, şi a declarat că el nu îl cunoaşte pe Iisus. A căzut de trei ori la 
rând, căzătură după căzătură. De ce? Ce s-a întâmplat? 

Întrebarea 8 

Te rog să scrii a doua propoziţie din versetul 54 de mai sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

"Iar Petru Îl urma de departe." {{user.first_name}}, acesta este un avertisment pentru noi: ori de câte ori ne 
depărtăm de Hristos, vom cădea. Trebuie să rămânem intimi cu El, să ne bucurăm clipă de clipă de părtăşia 
cu Mântuitorul nostru. 

În continuare, te rog să citeşti următorul citat şi să-ţi împărtăşeşti mai jos gândurile: 

Nu toate acelea care par a fi ramuri sunt ramuri ale adevăratei viţe. Multe ramuri cad din copaci atunci când 
vânturile încep să bată cu putere – şi anume ramurile putrede. Deci, în vremuri de ispită, sau de încercări, 
sau de persecuţii, mulţi credincioşi falşi cad. Mulţi dintre aceia care păreau a fi credincioşi s-au îndepărtat şi 
nu au mai umblat cu Iisus. L-au urmat pe Iisus, s-au rugat cu El, L-au lăudat; dar apoi au plecat şi nu au mai 
umblat cu El. Aşa este şi în prezent. Fără îndoială, mulţi dintre noi par a fi convertiţi; ei încep bine şi promit 
mult, dar unii vor cădea atunci când va veni iarna. Unii mă tem că au căzut deja; alţii urmează să cadă. 
Aceste ramuri nu vor avea o moarte binecuvântată. O, dintre toate morţile, mă rog să fiu salvat de la moartea 
credinciosului fals! Am văzut deja acest lucru şi sper să nu mai văd aşa ceva niciodată. Ei nu sunt 
binecuvântaţi după moarte. Ramurile putrede vor arde şi mai înverşunat în flăcări. 

O, gândeşte-te ce chin va fi acesta, să creadă cineva că şi-a petrecut viaţa pretinzând a fi creştin şi a pierdut 
orice posibilitate de a deveni într-adevăr unul! Iadul unuia ca acesta va fi mai adânc, mai negru, mai încins, 
pentru că a ştiut atât de multe despre Hristos, şi a fost atât de aproape de El, şi totuşi nu L-a găsit. Robert 
Murray McCheyne 

Întrebarea 9 

Împărtăşeşte-ţi aici gândurile tale despre acest citat: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 10 
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Cum se compară 1 Ioan 2:27 cu ceea ce studiem noi astăzi: "Cât despre voi, ungerea pe care aţi luat-o de la 
El rămâne întru voi şi n-aveţi trebuinţă ca să vă înveţe cineva, ci precum ungerea Lui vă învaţă despre toate, 
şi adevărat este şi nu este minciună, rămâneţi întru El, aşa cum v-a învăţat." 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Tom a scris, "Aşa cum via nu poate da roade, fără Hristos nici noi nu putem. Nu ne putem elibera 
pe noi înşine de păcat. Avem nevoie de El în fiecare pas din această bătălie. Prin Hristos, voi fi eliberat de 
pornografie. Aceasta este o promisiune din Biblie. M-am rugat ca El să mă elibereze şi sunt sigur că este voia 
lui Dumnezeu ca să fie aşa, şi deci aşa va fi! Oprirea cu adevărat a dependenţei de pornografie necesită o 
intimitate continuă cu Dumnezeu." 

Întrebarea 11 

În cele din urmă, te rog să-ţi împărtăşeşti gândurile despre următorul citat: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În Cuvântul lui Dumnezeu suntem învăţaţi foarte clar că aceia care au crezut sunt una cu Hristos: aceia sunt 
căsătoriţi cu El, între ei şi El exista o uniune conjugală bazată pe afecţiune reciprocă. Uniunea este şi mai 
strânsă, deoarece există o uniune vitală între Hristos şi sfinţii Săi. Ei sunt în El, aşa cum ramurile sunt în vie; 
ei sunt mădulare ale trupului, al cărui cap este El. Ei sunt una cu Iisus într-un sens atât de real şi de adevărat, 
încât au murit cu El, au fost îngropaţi cu El, şi au înviat cu El; cu El împreună au fost ridicaţi şi aşezaţi să stea 
împreună în locurile cereşti. Există o uniune indisolubilă între Hristos şi poporul Său: Eu în ei şi ei în Mine. 

Uniunea poate fi descrisă astfel: "Hristos este în poporul Său nădejdea slavei, iar ei sunt morţi şi viaţa lor este 
ascunsă cu Hristos în Dumnezeu.” Aceasta este o uniune de felul cel mai minunat, dar care nu poate fi 
complet explicată de către limbajul uman. 

Unitatea cu Iisus este unul dintre lucrurile grase şi pline de măduvă. Dacă este aşa, dacă suntem într-adevăr 
una cu Hristos, atunci pentru că El trăieşte şi noi trebuie să trăim, pentru că El a fost îndreptăţit de învierea 
Sa şi noi suntem, de asemenea, îndreptăţiţi în El; pentru că El este recompensat şi pentru totdeauna aşezat 
la dreapta Tatălui Său şi noi, de asemenea, am obţinut moştenirea în El, şi prin credinţă o înţelegem acum şi 
ne bucurăm de ea cu toată seriozitatea. Charles Spurgeon 

Întrebarea 12 

Filipeni 4:13 afirmă, "Toate le pot întru Hristos, Cel care mă întăreşte." Poţi, prin Iisus Hristos, să te eliberezi 

de dependenţa faţă de pornografie şi imoralitate? 

Da 

Nu 

Sunt pe cale de a o face 

Întrebarea 13 

{{user.first_name}}, fiecare îndrumător(oare) se roagă pentru cursanţii lui(ei). Te rog să ne spui ce mai faci: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, s-ar putea să-ţi fie de folos să citeşti o sinteză a celor 10 zile anterioare de curs. O poţi 
imprima şi revedea sau o poţi doar păstra pentru viitor. Pentru a citi acest rezumat, te rog să faci clic aici 
(Anexa a 34-a). 

Gânduri de luat în considerare: 

 „Dar nu numai pentru aceştia Mă rog, ci şi pentru cei ce vor crede în Mine, prin cuvântul lor, ca toţi să fie una, 
după cum Tu, Părinte, întru Mine şi Eu întru Tine, aşa şi aceştia în Noi să fie una, ca lumea să creadă că Tu 
M-ai trimis. Şi slava pe care Tu Mi-ai dat-o, le-am dat-o lor, ca să fie una, precum Noi una suntem: Eu întru ei 
şi Tu întru Mine, ca ei să fie desăvârşiţi întru unime, şi să cunoască lumea că Tu M-ai trimis şi că i-ai iubit pe 
ei, precum M-ai iubit pe Mine.” Ioan 17:20-23 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

 „A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea 

sufletelor noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem 

în el, cu scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne 

încântăm sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea 

predicării Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin 

studierea prin intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi 

alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 
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Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 51-a – Trăieşte pentru Plăcere! 

{{user.first_name}}, ştiai că Biblia ne spune să trăim pentru plăcere? De fapt, ni se porunceşte să trăim pentru 
plăcere! Noi trebuie să fim nişte "creştini hedonişti", aşa cum spune şi John Piper în cartea lui numită 
„Dorindu-L pe Dumnezeu”. Se pare că unii oameni din lumea creştină nu sunt fericiţi decât atunci când au o 
viaţă mizerabilă - dar nu suntem condamnaţi la acest tip de existenţă. S-ar putea ca principiile biblice din 
lecţia de astăzi să-ţi schimbe întreaga perspectivă asupra vieţii, aşa cum mi s-a întâmplat şi mie. 

Am căutat recent pe Internet după cuvintele "dependenţa sexuală", pentru a vedea ce soluţii oferă "experţii". 
Cele mai multe dintre ele sunt de fapt liste lipsite de bucurii cu lucruri de făcut pentru a ne schimba 
comportamentul. De exemplu: atunci când eşti ispitit(ă), imaginează-ţi un poliţist care aleargă spre tine, având 
o pancartă cu un semn roşu de oprire şi cătuşe. Imaginează-ţi un moment încărcat de emoţii, cum ar fi 
moartea unui părinte sau a unui copil, pentru a genera o îndepărtare emoţională de ispită. Sau pune-ţi o 
bandă de cauciuc pe încheietura mâinii şi plesneşte-te tare cu ea, de fiecare dată când eşti ispitit(ă). Toate 
acestea asociază ispita cu durerea, presupunând că în felul acesta te vor ajuta să eviţi, pe viitor, tentaţia. 

Cât de triste şi de lipsite de viaţă, cât de ineficiente sunt remediile lumeşti! Dar cu inima cum rămâne? Iisus a 
spus că pofta păcătoasă este o problemă a inimii (Matei 15:18); plesnirea peste încheietura mâinii sau 
gândurile despre un poliţist nu îmi vor schimba niciodată inima. Numai Iisus îmi poate motiva inima cu o astfel 
de dragoste, încât să nu se poată nici măcar gândi la reîntoarcerea la pornografie sau la adulter. Hristos 
încântă sufletul şi stârneşte afecţiuni - a trăi în El este un lucru plăcut! Aş prefera un poliţist cu un semn roşu 
de oprire şi cătuşe, sau un Salvator care îmi iubeşte inima? Nu este o alegere dificilă! 

Suntem chemaţi să trăim pentru plăcere în Dumnezeu! 

Trăim într-o lume rea, o lume incredibil de rea. Dar am descoperit în mijlocul ei un popor liniştit şi sfânt, format 
din oameni care au învăţat un mare secret. Ei au găsit o bucurie care este de o mie de ori mai bună decât 
orice plăcere a vieţii noastre păcătoase. Ei sunt dispreţuiţi şi persecutaţi, dar lor nu le pasă. Ei sunt stăpânii 
sufletelor lor. Ei au biruit lumea. Aceşti oameni sunt creştinii - iar eu sunt unul dintre ei. Sfântul Ciprian (200-
258) 

{{user.first_name}}, aceasta este chemarea noastră: să ne găsim bucuria în Hristos, care este de o mie de ori 
mai bună decât orice plăcere păcătoasă. Uneori mi se pare greu de crezut faptul că am petrecut atât de mult 
timp alergând după "plăcerile păcatului" în imoralitate sexuală, deşi exista Cineva "de o mie de ori mai bun", 
care mă aştepta. Experienţa continuă a unei relaţii cu Iisus Hristos mă păzeşte de la a dori să mă întorc la 
viaţa păcătoasă. Nu mă satur de Iisus, care doreşte să mă umple cu toată plinătatea lui Dumnezeu! 

În această lecţie, vom examina plăcerea pură disponibilă în Dumnezeu. Dacă îţi vei deschide inima pentru 
Dumnezeu, atunci vei trăi în plăcere pentru tot restul vieţii tale şi pentru întreaga veşnicie. 

Trăieşte în timp ce trăieşti, aşa ar spune Epicur, 

Şi profită de plăcerile pe care ţi le oferă ziua de azi; 

Trăieşte în timp ce trăieşti, strigă şi predicatorul sacru, 

Şi oferă-I lui Dumnezeu fiecare moment care trece; 

Doamne, în opinia mea, ambele să fie unite; 

Eu trăiesc în plăcere atunci când trăiesc în tine. Philip Doddridge (1702-1751) 

Te rog să citeşti următoarele pasaje şi să ne oferi comentariile tale: 

Cunoscute mi-ai făcut căile vieţii; umplea-mă-vei de veselie cu faţa Ta, şi la dreapta Ta de frumuseţi veşnice 
mă vei sătura. Psalmul 16:11 

Întrebarea 1 

Potrivit acestui verset, ce se află la dreapta lui Dumnezeu? 

Plăceri veşnice 

Greutatea de a urma regulile 
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Fiul care, fiind strălucirea slavei şi chipul fiinţei Lui şi Care ţine toate cu cuvântul puterii Sale, după ce a 
săvârşit, prin El însuşi, curăţirea păcatelor noastre, a şezut de-a dreapta slavei, întru cele prea înalte. Evrei 
1:3 

Întrebarea 2 

Potrivit acestui verset, cine se află la dreapta lui Dumnezeu? 

O gardă de corp puternică 

Iisus Hristos 

Versetele de mai sus ne spun care sunt plăcerile veşnice aflate la dreapta lui Dumnezeu, şi că Iisus Hristos 
se află la dreapta lui Dumnezeu. Mesajul este clar: plăcerea veşnică este în Iisus Hristos! Plăcerile păcatului 
durează numai un timp, dar cu Iisus Hristos plăcerea nu se termină niciodată! 

Ca o pricină de bucurie este pentru nebun săvârşirea unei fapte ruşinoase; la fel este cu înţelepciunea pentru 
omul priceput. Proverbe 10:23 

Întrebarea 3 

Ce tip de persoană găseşte plăcere în păcatul sexual sau în alte comportamente rele? 

O persoană căreia îi place distracţia 

Un om evlavios 

Un nebun 

Plăcerea este răul nostru cel mai mare, sau binele nostru cel mai mare. Alexander Pope (1688-1744) 

Întrebarea 4 

Potrivit versetului din Proverbe 10:23, cum abordează un om priceput înţelepciunea? 

El se bucură în ea 

El o caută 

El o câştigă 

El o îndură 

Cu cine să vorbesc şi cui să vestesc, ca să audă? Că iată urechea lor este netăiată împrejur şi nu pot să ia 
aminte; şi iată, cuvântul Domnului a ajuns de râs la ei şi nu găsesc în el nici o plăcere. Ieremia 6:10 

Întrebarea 5 

Potrivit versetului Ieremia 6:10, care este atitudinea acestor oameni faţă de cuvântul lui Dumnezeu? 

Nu găsesc în el nicio plăcere 

Cea mai mare încântare 

Ei îl iubesc 

Întrebarea 6 

Dacă cei nedrepţi sunt caracterizaţi ca fiind oameni care nu găsesc nicio plăcere în Cuvântul lui Dumnezeu, 
atunci noi, cei care Îl iubim pe Dumnezeu, cum ar trebui să abordăm Scriptura? 

Să o citim în fiecare duminică 
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Să ne găsim plăcerea în ea 

Trebuie să citeşti pentru a fi mântuit 

S-a rugat deci Ana şi a zis: "Bucuratu-s-a inima mea întru Domnul, înălţată a fost fruntea mea de Domnul 
Dumnezeul meu şi gura mea s-a deschis larg asupra vrăjmaşilor mei, căci m-am bucurat de izbăvirea Ta.” 1 
Samuel (1 Regi) 2:1 

Întrebare 7 

Care este atitudinea lui Ana faţă de Domnul şi faţă de izbăvirea cea de la El? 

Ea îndură 

Ea se bucură 

Nu există nicio plăcere care să poată fi comparată cu plăcerea de a nu fi captivat de niciun lucru extern. 
Thomas Wilson (1663-1735) 

Desfătează-te în Domnul şi îţi va împlini ţie cererile inimii tale. Psalmul 37:4 

Întrebarea 8 

Potrivit Psalmului 37:4, ce trebuie noi să facem cu Domnul? 

Să-L acceptăm 

Să ne desfătăm în El 

Să-L ascultăm 

Întrebarea 9 

Care este recompensa pentru desfătarea în Domnul? 

O maşină nouă 

Cererile inimii noastre 

Fericit bărbatul care se teme de Domnul; întru poruncile Lui se va desfăta foarte. Psalmul 112:1 

Întrebarea 10 

În ce se desfată omul care se teme de Domnul? 

În filme şi divertisment 

În Cuvântul lui Dumnezeu 

În pornografie 

Cei ce sunteţi însetaţi, mergeţi la apă, şi cei care nu aveţi argint, mergeţi de cumpăraţi şi mâncaţi, mergeţi şi 
cumpăraţi fără de argint şi fără preţ vin şi grăsime. Pentru ce cheltuiţi argintul vostru pentru un lucru care nu 
hrăneşte şi câştigul muncii voastre pentru ceva care nu vă satură? Ascultaţi-Mă pe Mine şi veţi mânca cele 
bune şi întru bunătăţi se va desfăta sufletul vostru. Luaţi aminte cu urechile voastre şi mergeţi pe căile Mele. 
Ascultaţi-Mă pe Mine şi viu va fi sufletul vostru. Voi face cu voi legământ veşnic, dându-vă îndurările Mele 
cele făgăduite lui David. Isaia 55:1-3 

Întrebarea 11 

Aceste versete ne spun foarte clar că "desfătarea sufletului" îi aşteaptă pe toţi cei care mănâncă ceea ce este 
bun. Mănânci şi tu ceea ce este bun (Cuvântul lui Dumnezeu)? {{user.first_name}}, te bucuri în Domnul? 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Bucura-Mă-voi întru Domnul, sălta-va de veselie sufletul Meu întru Dumnezeul Meu, că M-a îmbrăcat cu 
haina mântuirii, cu veşmântul veseliei M-a acoperit. Ca unui mire Mi-a pus Mie cunună şi ca pe o mireasă M-a 
împodobit cu podoabă. Isaia 61:10 

Întrebarea 12 

În cine sau în ce îşi găseşte autorul plăcerea? 

În plăcerile păcatului 

În bogăţie 

În Domnul 

Întrebarea 13 

Din ce cauză se bucură el? 

El este îmbrăcat în mântuire 

A câştigat la loterie 

Păcatul este distractiv 

Îţi aduci aminte de Adam şi de Eva, care, după păcatul lor, au fost goi şi ruşinaţi? Dumnezeu a venit şi i-a 
îmbrăcat cu o jertfă. Dumnezeu le asigură tuturor copiilor Săi hainele mântuirii - adică jertfa lui Iisus Hristos. 
Acest lucru ne aduce plăcere şi ne determină să ne bucurăm. 

A sta la umbra unui copac prietenos, cu vântul suflându-ţi în haină şi cu cerurile salutându-ţi inima, a privi şi a 
slăvi şi a te oferi pe tine însuţi(însăţi) din nou lui Dumnezeu, ce ar putea cere un om mai mult? O, plinătatea, 
plăcerea, pura frenezie de a-L cunoaşte pe Dumnezeu pe pământ. Jim Elliot, Jurnalele lui Jim Elliot, 
Creştinismul astăzi, Vol. 31, nr. 12 

Când ne uităm la Cântarea Cântărilor, vedem bucuria pe care ar trebui să o găsim în Iisus Hristos. Acesta 
este modelul pe care trebuie să-l urmăm - nu unul de trudă, ci de plăcere, de bucurie şi de anticipaţie. Mary 
Ann Mayo, Parteneriatul căsătoriei, Vol. 7, nr. 3 

Nimic nu va îndeplini nevoile şi nimic nu va satisface dorinţele unui suflet, în afară de apa din această stâncă 
(Iisus Hristos), din această fântână deschisă. Plăcerile simţurilor sunt apă de baltă; deliciile duhovniceşti sunt 
apă de munte, atât de curată, atât de clară, atât de revigorantă - râuri de plăcere. Matthew Henry 

În continuare, citeşte următorul pasaj şi împărtăşeşte-ţi mai jos gândurile. Acest pasaj este o reţetă pentru a 
găsi desfătarea în Dumnezeu: 

21  Împacă-te cu Dumnezeu şi cazi la pace. Atunci bine va fi de tine. 22  Primeşte, te rog, învăţătură din gura 
Lui şi pune la inimă cuvintele Lui; 23  dacă te întorci la Cel puternic şi te smereşti, dacă depărtezi nedreptatea 
de cortul tău, 24  atunci aurul tău îl vei preţui drept ţărână şi comorile Ofirului drept pietricele, 25  pentru că 
Cel Atotputernic va fi pentru tine sloi de aur şi grămezi de argint. 26  Atunci tu te vei desfăta întru Cel 
Atotputernic şi ridica-vei faţa ta către Dumnezeu. Job 22:21-26 

Noi ştim că Iov primea un sfat greşit, deoarece el nu păcătuise. Dar sfaturile prietenului său sunt, cu 
siguranţă, bune pentru noi, nu-i aşa? Există patru cerinţe care trebuie îndeplinite pentru a ne desfăta în 
Dumnezeu. Care sunt acestea? O voi scrie eu pe prima: 

Versetul 21: Împacă-te cu Dumnezeu 

Întrebarea 14 
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Versetul 22: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 15 

Versetul 23: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 16 

Versetele 23, 24: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 17 

Ce înseamnă aceasta: "Cel Atotputernic va fi pentru tine sloi de aur şi grămezi de argint"? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 18 

Potrivit pasajului de mai sus, ce trebuie făcut pentru a ne desfăta cu adevărat în Dumnezeu? Te rog să ne 
spui folosind propriile tale cuvinte: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, bucuria şi plăcerea se află în Iisus Hristos. Acest lucru trebuie să fie experimentat pentru 
a putea fi înţeles, deoarece cuvintele sunt departe de realitate. Cât de minunat este să schimbi "plăcerile 
temporare ale păcatului" pentru o eternitate de plăcere cu Hristos! În El se află plinătatea bucuriei, plăcerea 
nesfârşită şi încântarea continuă. Îţi vei căuta plăcerea în Iisus Hristos? După ce vei gusta din bucuria care se 
găseşte în El, nu vei mai dori să revii la plăcerile temporare ale pornografiei şi impurităţii. 

Întrebare 19 

Te rugăm să ne spui ce mai faci: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Versete din Scriptură de luat azi în considerare: 

Că iubeşte Domnul poporul Său şi va învăţa pe cei blânzi şi-i va izbăvi. Se vor lăuda cuvioşii întru slavă şi se 
vor bucura în aşternuturile lor. Psalmul 149:4-5 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare.  



284 

 

Ziua a 52-a – Fericiţi sunt cei Lipsiţi de Ajutor 

Bine ai revenit, {{user.first_name}}! 

Văzând mulţimile, Iisus S-a suit în munte, şi aşezându-se, ucenicii Lui au venit la El. Şi deschizându-şi gura, îi 
învăţa zicând: Fericiţi cei săraci cu duhul, că a lor este împărăţia cerurilor. Fericiţi cei ce plâng, că aceia se 
vor mângâia. Matei 5:1-4 

Când Hristos a predicat Predica de pe Munte, El a început prin a sublinia nevoia de bază a omului. Omul are 
nevoie de ceea ce numai Dumnezeu îi poate da: viaţă. Fără Dumnezeu, omul este iremediabil pierdut şi 
condamnat veşnic. 

Sunt uimit atunci când văd materiale publicate (uneori chiar creştine), care vorbesc despre mândria omului. 
Titluri ca "Alege-ţi propria ta măreţie", "Eşti cel mai mare Miracol al Naturii", "Ai tot ceea ce îţi trebuie", şi 
"Deblochează-ţi potenţialul", indică faptul că societatea noastră are în centru omul. 

Ai auzit că se spune, "Dumnezeu îi ajută pe cei care se ajută singuri." Dar acest lucru nu este adevărat. 
Conform Scripturii, Dumnezeu îi ajută pe cei neajutoraţi! Subiectul de azi este neajutorarea. Vom învăţa de ce 
spune Scriptura "fericiţi cei săraci cu Duhul" - sau cu alte cuvinte, "fericiţi cei lipsiţi de ajutor"! 

În primul rând, ce înseamnă termenul "sărac cu duhul"? Iată aici unele definiţii: 

 Falimentar în mine însumi (eu sunt total lipsit de resurse) 

 Eu nu sunt nimic fără Dumnezeu 

 Tot ceea ce sunt eu şi tot ceea ce fac eu este lipsit de valoare, dacă e în afara lui Dumnezeu 

 Îmi recunosc incapacitatea mea totală înaintea lui Dumnezeu 

Cuvântul "sărac" se referă la cineva care cerşeşte. 

Întrebarea 1 

Te-ai apropiat de Dumnezeu ca un cerşetor ... sau vii la El cu ceva de dat? Te-ai apropiat de Dumnezeu 
"sărac cu duhul"? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Atunci când venim la Dumnezeu, este important să ne recunoaştem falimentul nostru duhovnicesc din 
următoarele motive: 

 Această sărăcie duhovnicească este, în realitate, fundamentul tuturor harurilor. Dumnezeu dă har 
celor smeriţi, nu celor mândri. Smeriţii - cei care îşi recunosc propria lor condiţie sărăcăcioasă - 
primesc har. 

 Goliciunea precede deplinătatea. Nu putem primi nimic de la Dumnezeu, până când nu vom avea 
mâinile goale. Cel care recunoaşte că nu are nimic de oferit lui Dumnezeu, acela va primi totul de la 
Dumnezeu. 

 Pentru ca Hristos să fie dorit, trebuie să ne lepădăm de noi înşine. Dacă scopul nostru este să ne 
slăvim pe noi înşine, atunci Hristos va fi departe de noi. Dar acela care Îl slăveşte pe Dumnezeu va fi 
el însuşi onorat. 

 O inimă înfometată va da orice pentru a avea Pâinea Vieţii. Numai o persoană înfometată poate să 
simtă nevoia sa de Iisus. 

Întrebarea 2 
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{{user.first_name}}, îţi dai seama care sunt beneficiile faptului de a fi sărac cu duhul? Din cele patru puncte de 
mai sus, scrie te rog binecuvântările pe care le primeşte o persoană săracă spiritual. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, pentru a învinge păcatele care ne domină viaţa, trebuie să fim săraci cu duhul. Depăşirea 
păcatelor sexuale necesită prezenţa şi puterea lui Dumnezeu, iar acestea sunt date numai oamenilor zdrobiţi, 
goi, şi nevoiaşi. Există cel puţin patru moduri în care Dumnezeu îi binecuvântează pe cei săraci cu duhul: 

1. Dumnezeu este aproape de cei săraci cu duhul: "Aproape este Domnul de cei umiliţi la inimă şi pe cei 
smeriţi cu duhul îi va mântui." (Psalmul 34:18). 

2. Dumnezeu nu îi va dispreţui pe cei săraci cu duhul: "Jertfa lui Dumnezeu: duhul umilit; inima înfrântă şi 
smerită Dumnezeu nu o va urgisi." (Psalmul 51:17). 

3. Dumnezeu locuieşte în cei săraci cu duhul: "Că aşa zice Domnul, a Cărui locuinţă este veşnică şi al 
Cărui nume este sfânt: Sălăşluiesc într-un loc înalt şi sfânt şi sunt cu cei smeriţi şi înfrânţi, ca să înviorez pe 
cei cu duhul umilit şi să îmbărbătez pe cei cu inima frântă." (Isaia 57:15). 

4. Dumnezeu îi slăveşte pe cei săraci cu duhul: "Toate acestea mâna Mea le-a făcut şi sunt ale Mele, zice 
Domnul. Spre unii ca aceştia Îmi îndrept privirea Mea: spre cei smeriţi, cu duhul umilit şi care tremură la 
cuvântul Meu!" (Isaia 66:2). 

Folosind propriile tale cuvinte, scrie te rog binecuvântările primite de cei săraci cu duhul. Pe măsură ce scrii, 
cere-I lui Dumnezeu sărăcia cu duhul, pentru ca El să te poată binecuvânta în aceste moduri. 

Întrebarea 3 

Prima binecuvântare pentru cei săraci cu duhul: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 4 

A doua binecuvântare pentru cei săraci cu duhul: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 5 

A treia binecuvântare pentru cei săraci cu duhul: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 6 
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A patra binecuvântare pentru cei săraci cu duhul: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Te rog să citeşti citatul următor: 

Un castel care a fost mult timp asediat şi care este gata-gata să fie cucerit, va accepta orice termeni de pace, 
numai pentru a salva viaţa locuitorilor săi. Acela a cărui inimă a fost o garnizoană pentru diavol şi care a 
rezistat mult timp împotrivindu-se lui Hristos, după ce Dumnezeu îl va aduce la sărăcia cu duhul şi după ce el 
se va vedea condamnat fără de Hristos, Îl va lăsa pe Dumnezeu să propună ce condiţii vrea El şi va fi gata să 
se supună lor. "Doamne, ce vrei să fac?" Thomas Watson 

Întrebarea 7 

Împărtăşeşte-ţi gândurile despre citatul de mai sus: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Watson asociază atitudinea de genul "Doamne, ce vrei să fac?" cu cei săraci cu duhul. Am observat că 
cursanţii de la Calea Purităţii care afişează smerenie şi dorinţa de a învăţa, devin întotdeauna liberi de 
păcatul sexual. Pe de altă parte, cei care cred că au ceva de dat şi au cu ce să contribuie, cei care vin la curs 
predând şi instruind, de obicei cad adesea. Cel(Cea) sărac(ă) cu duhul, acela(aceea) este binecuvântat cu 
libertatea de patimi. 

Te rog să citeşti următorul pasaj. Care dintre oamenii care se roagă a primit binecuvântare de la Dumnezeu? 

Către unii care se credeau că sunt drepţi şi priveau cu dispreţ pe ceilalţi, a zis pilda aceasta: Doi oameni s-au 
suit la templu, ca să se roage: unul fariseu şi celălalt vameş. Fariseul, stând, aşa se ruga în sine: 
Dumnezeule, Îţi mulţumesc că nu sunt ca ceilalţi oameni, răpitori, nedrepţi, adulteri, sau ca şi acest vameş. 
Postesc de două ori pe săptămână, dau zeciuială din toate câte câştig. Iar vameşul, departe stând, nu voia 
nici ochii să-şi ridice către cer, ci-şi bătea pieptul, zicând: Dumnezeule, fii milostiv mie, păcătosului. Zic vouă 
că acesta s-a coborât mai îndreptat la casa sa, decât acela. Fiindcă oricine se înalţă pe sine se va smeri, iar 
cel ce se smereşte pe sine se va înălţa. Luca 18:9-14 

Întrebarea 8 

Vameşul a fost cel care era sărac cu duhul. Ce a făcut şi ce a spus el, care ne arată că era sărac din punct de 
vedere duhovnicesc? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 9 

Ce binecuvântare a primit vameşul? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Celor săraci cu duhul li se dau recompense şi binecuvântări suplimentare: 

1. Dumnezeu se îngrijeşte şi îi izbăveşte pe cei săraci cu duhul: "Iar eu sărac sunt şi sărman; Domnul se 
va îngriji de mine. Ajutorul meu şi apărătorul meu eşti Tu; Dumnezeul meu nu zăbovi." (Psalmul 40:17). 

2. Dumnezeu îi aude şi nu îi dispreţuieşte pe cei săraci cu duhul: "Că a auzit pe cei săraci Domnul şi pe 
cei ferecaţi în obezi ai Săi nu i-a urgisit." (Psalmul 69:33). 

3. Dumnezeu îi cruţă şi îi salvează pe cei săraci cu duhul: "Va avea milă de sărac şi de sărman şi 
sufletele săracilor va mântui." (Psalmul 72:13). 

4. Dumnezeu le dă victorie celor săraci cu duhul: "Dar pe sărac l-a izbăvit de sărăcie şi i-a pus pe ei ca pe 
nişte oi de moştenire." (Psalmul 107:41). 

Din versetele de mai sus, scrie te rog cele patru moduri în care Dumnezeu îi binecuvântează pe cei săraci cu 
Duhul şi adaugă orice comentarii personale ai putea avea. 

Întrebarea 10 

Prima binecuvântare pentru cei săraci cu duhul: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 11 

A doua binecuvântare pentru cei săraci cu duhul: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 12 

A treia binecuvântare pentru cei săraci cu duhul: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 13 

A patra binecuvântare pentru cei săraci cu duhul: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 14 

Psalmul 107:41 afirmă, "Dar pe sărac l-a izbăvit de sărăcie ..." Cum promite acest verset că cei săraci cu 
duhul vor fi salvaţi din pornografie, auto-gratificare şi imoralitatea sexuală? 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, pe întreg parcursul acestui curs am împărtăşit cu tine faptul că abia atunci când am 
devenit sărac cu duhul, am primit binecuvântarea lui Dumnezeu şi am fost ridicat din necazul meu. Eu 
învăţam şi predicam regulat, chiar şi în timp ce trăiam în patimi. 

Dar, atunci când, în cele din urmă, am vorbit cu pastorul meu despre problema mea, m-am dus ca un 
cerşetor. M-am dus ca un om pe moarte, care are nevoie de viaţă. Am fost dispus să fac orice pentru a fi 
liber. Am ascultat de sfatul lui, pentru că am avut încredere în el, şi eram determinat să urmez instrucţiunile 
sale. Multe dintre lucrurile pe care a trebuit să le fac şi să le spun au fost jenante - dar am fost dispus să fac 
orice, şi aceasta este cheia pentru învingerea păcatului sexual. Eşti dispus să faci orice pentru a fi liber(ă), şi 
asculţi şi te supui instrucţiunilor? 

În cele din urmă, observă dovezile şi implicaţiile pentru cei săraci cu duhul. 

Sărăcia cu duhul aduce: 

 Lepădarea de sine - Galateni 2:20; Filipeni 1:21 

 Desfătarea în slava lui Dumnezeu - 2 Corinteni 3:18 

 Căutarea amprentelor lui Dumnezeu - Romani 8:17, 18, 28 

 Vederea a ceea ce este mai bun în alţii şi a ceea ce este mai rău în tine însuţi - Matei 7:3 

 Rugăciunea ca un cerşetor şi slăvirea ca un fiu - Luca 18:9-14 

 Slujirea ca un sclav - Iacob 1:1, 2 Petru 1:1 

Întrebarea 15 

Vezi în viaţa ta vreuna dintre dovezile sărăciei duhovniceşti enumerate mai sus? Dacă da, care anume? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Mike a scris, "Da, văd această lepădare de sine întâmplându-se chiar acum. Mă uit la mine, cel 
care eram în timp ce am fost înrobit pornografiei, şi văd o persoană total egoistă, care trăia pentru a se 
satisface pe sine însuşi în toate lucrurile. De când am început să umblu în libertate faţă de aceste patimi, m-
am micşorat, iar Iisus a crescut din ce în ce mai mult. Îl slăvesc pe Dumnezeu pentru această schimbare, pe 
care o lucrează în inima şi în viaţa mea. Soţia mea mi-a spus deunăzi că trăiesc o viaţă care este non-
egoistă. O, nu credeam că voi auzi vreodată acest lucru, de la ea." 

Întrebarea 16 

Împărtăşeşte-ţi gândurile despre această lecţie. Ce se întâmplă în viaţa ta în prezent? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Versete din Scriptură de luat în considerare: 
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Ia seama la picioarele tale când te duci în templul Domnului. Dacă te apropii să asculţi este mai bine, decât 
să aduci jertfa nebunilor, căci ei nu ştiu decât să facă rău. Nu te grăbi să deschizi gura ta şi inima ta să nu se 
pripească să scoată o vorbă înaintea lui Dumnezeu, că Dumnezeu este în ceruri, iar tu pe pământ; pentru 
aceasta să fie cuvintele tale puţine. Eclesiastul 5:1-2 

Dumnezeu, Care a făcut lumea şi toate cele ce sunt în ea, Acesta fiind Domnul cerului şi al pământului, nu 
locuieşte în temple făcute de mâini, nici nu este slujit de mâini omeneşti, ca şi cum ar avea nevoie de ceva, El 
dând tuturor viaţă şi suflare şi toate. Fapte 17:24-25 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 53-a – Puterea Cuvântului 

Avem o nevoie permanentă de a profita de pe urma Scripturii şi de a folosi în viaţa noastră puterea 
Cuvântului lui Dumnezeu. Antidotul la auto-înşelare este ascultarea de Dumnezeu prin cuvântul Său şi 
neîncrederea în propria capacitate de gândire (Proverbe 3:5-6, 13:14, 14:15, 14:27). Înclinarea inimii omului 
spre a raţionaliza şi spre a justifica păcatul, este o forţă permanent prezentă în viaţa noastră - numai prin 
cedarea în faţa Cuvântului lui Dumnezeu putem găsi viaţă şi libertate. 

Restul acestei lecţii este scris de către pastorul Dave Wagner din Windsor Ontario, Canada. Te rog să citeşti 
şi să răspunzi la întrebări. 

Puterea Cuvântului 

Să învăţăm să ne Bucurăm de libertate în Hristos 

Principiile biblice ale cursului Calea Purităţii pot modela inimile, minţile, sufletele şi duhurile cursanţilor care 
vin căutând libertatea de dependenţă. Majoritatea celor care vin la curs sunt creştini, sau cel puţin cunosc 
câte ceva despre biserică. În ciuda "disponibilităţii Scripturii şi adevărului", mulţi vin la acest curs iremediabil 
înrobiţi de către pornografie, auto-gratificare şi/sau alte păcate sexuale. 

Mulţi dintre cursanţi citesc Biblia de mult timp, dar totuşi, adevărul le-a scăpat! Aceştia nu au niciun câştig 
duhovnicesc de pe urma studiului lor. Dovada "roadelor rele" din viaţa lor ne duce rapid la concluzia că, deşi 
bagajul lor de cunoştinţe a crescut, a crescut, de asemenea, şi mândria lor. Asemenea unui savant angajat în 
experimente interesante, cel care caută în Cuvântul lui Dumnezeu într-un mod intelectual este deosebit de 
entuziasmat atunci când face o descoperire ... dar această bucurie nu are pentru el nicio semnificaţie 
duhovnicească. Creşte numai succesul său şi sentimentul de auto-importanţă, ceea ce îl face să se uite cu 
dispreţ la ceilalţi, care sunt mai "ignoranţi" decât el. 

Căutătorul intelectual face frecvente referiri la Scriptură, dar totuşi continuă să selecteze "Nu" la întrebările de 
responsabilizare de la sfârşitul fiecărei lecţii. În acest caz, este evident că nu există nicio corelaţie între 
cunoştinţele din Scriptură, pe care le are acea persoană, şi aplicarea lor. 

Întrebarea 1 

De ce ar trebui să citim Scriptura? 

Pentru a-i convinge pe alţii 

Pentru a o aplica direct în viaţa noastră 

Pentru a-i corecta pe alţii 

Unii pot să citească cuvântul lui Dumnezeu din motive greşite, precum curiozitatea sau mândria (să le spună 
altora cât de des l-au citit). Alţii, pot citi pentru a acumula cunoştinţe cu scopul de a le folosi ca armă de 
război, dar nu împotriva lui Satan. În schimb, ei le folosesc pentru a se contrazice cu cei care au puncte de 
vedere opuse. În niciunul dintre cazuri nu apare vreun gând legat de Dumnezeu, de dorul edificării 
duhovniceşti, de beneficiul pentru suflet sau de puterea în viaţa lor pentru a învinge patimile. 

Scopul nostru este acela de a câştiga de pe urma Cuvântului. 2 Timotei 3:16-17 ne oferă sfaturi clare cu 
privire la modul în care Cuvântul ar trebui să influenţeze viaţa noastră: 

Toată Scriptura este insuflată de Dumnezeu şi de folos spre învăţătură, spre mustrare, spre îndreptare, spre 
înţelepţirea cea întru dreptate, astfel ca omul lui Dumnezeu să fie desăvârşit, bine pregătit pentru orice lucru 
bun. 2 Timotei 3:16-17 

Întrebarea 2 

Pentru ce este de folos Scriptura? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cuvântul lui Dumnezeu va realiza multe lucruri! 

1. În primul rând, cuvântul lui Dumnezeu ne convinge de păcat şi ne dezvăluie depravarea noastră. 
Unul dintre felurile în care îţi poţi da seama că tragi folos de pe urma cuvântului, şi nu câştigi numai 
cunoştinţe, este atunci când începi să-ţi recunoşti păcatul şi să-ţi vezi depravarea inimii. 

Întrebarea 3 

{{user.first_name}}, se întâmplă acest lucru în viaţa ta? Dacă da, te rog să dai un exemplu: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

2. Cuvântul lui Dumnezeu îl va face pe prizonierul creştin să fie întristat din cauza păcatului. Mulţi 
cursanţi vin la curs cu o inimă de piatră. Pe măsură ce Duhul Sfânt aplică cuvântul, cursantul este capabil să 
vadă şi să simtă corupţia sa interioară şi să descopere cetăţile întărite pe care Satana le-a înfiinţat în viaţa lui. 
Această descoperire produce o inimă zdrobită şi îl conduce spre a se smeri înaintea lui Dumnezeu. 

Întrebarea 4 

Ţi-a dezvăluit Dumnezeu păcătoşenia şi te-a făcut să te întristezi din cauza ei? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Vei şti că eşti pe drumul cel bun, atunci când vei vedea că începe să aibă loc această smerire a duhului; va fi 
evidentă în cuvintele pe care le vei scrie. Dacă Dumnezeu este la lucru în inima ta, atunci vei fi condus la o 
pocăinţă zilnică. De asemenea, vei experimenta şi eliberarea de vinovăţie şi de ruşine, şi vei putea să 
selectezi cu bucurie răspunsul "Da" la întrebările zilnice de responsabilizare de la sfârşitul fiecărei lecţii. 

Această "întristare asupra păcatului" trece printr-un proces predefinit. În Vechiul Testament, Dumnezeu a 
stabilit pentru Mielul Pascal un proces anume – trebuia să fie mâncat cu "ierburi amare" (Ieşirea 12:8). Pe 
măsură ce cuvântul lucrează în inima ta, Duhul Sfânt îl face "amar" înainte de a deveni dulce la gust. Trebuie 
să fie plângere, înainte de a fi mângâiere (Matei 5:4), şi smerire înainte de înălţare (1 Petru 5:6)! 

Citirea Cuvântului lui Dumnezeu ne face să ne amintim viaţa noastră păcătoasă, care a fost o experienţă 
amară pentru noi. Pe măsură ce Dumnezeu ne schimbă inimile şi viaţa, acea amărăciune se  preschimbă în 
dulceaţă - găsim iertare şi ne bucurăm de noua noastră viaţă în Hristos. 

3. Cuvântul lui Dumnezeu duce la mărturisirea păcatului. Scriptura este folositoare pentru mustrare (2 
Timotei 3:16). Atunci când vii la Dumnezeu cu o inimă şi cu un sufletul sincer, îţi mărturiseşti păcatul şi îţi 
recunoşti greşelile. 

Că oricine face rele urăşte Lumina şi nu vine la Lumină, pentru ca faptele lui să nu se vădească. Ioan 3:20 

Aducerea păcatului în lumină este, adesea, extrem de dificilă. Suntem adesea asemenea oamenilor care se 
adună la marginea întunericului din jurul unui foc de tabără dintr-o pădure întunecată - ştim că trebuie să 
alegem între a păşi înainte, în lumină, şi între a rămâne în întuneric. Păcatul sexual este adesea un păcat 
secret, iar a-l expune este o adevărată luptă. 

Cel ce îşi ascunde păcatele lui nu propăşeşte, iar cel ce le mărturiseşte şi se lasă de ele va fi miluit. Proverbe 
28:13 

Nu poate exista prosperitate duhovnicească şi nici rodire, atâta timp cât ne ascundem secretele noastre 
vinovate (Psalmul 1:3). Nu există pace adevărată pentru conştiinţă şi nici odihnă pentru inimă, atâta timp cât 
continuăm să ducem povara păcatului nemărturisit. 
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Întrebarea 5 

Există în viaţa ta vreun păcat nemărturisit sau secret? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

4. Cuvântul lui Dumnezeu va produce întru tine o ură profundă faţă de păcat. Atunci când vei ajunge în 
momentul în care vei urî într-adevăr păcatul şi dependenţa provocată de el, vei începe să găseşti libertatea. 

Cei ce iubiţi pe Domnul, urâţi răul. Psalmul 97:10a 

Nu putem să-L iubim pe Dumnezeu, fără a urî ceea ce El urăşte. "Din poruncile Tale m-am făcut priceput; 
pentru aceasta am urât toată calea nedreptăţii." (Psalmul 119:104). Nu "mă abţin numai de la" - ci "urăsc", şi 
nu numai "unele" sau "mai multe", ci toată calea nedreptăţii. 

Întrebarea 6 

{{user.first_name}}, produce Dumnezeu în viaţa ta această ură faţă de păcat? Dacă da, cum face El acesta? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

5. Cuvântul lui Dumnezeu ar trebui să ne inducă să părăsim păcatul. Treaba lui Satana este să ne 
oprească de la citirea Cuvântului sau, dacă îl citim, să ne împiedice de la aplicarea lui. Cunoşti parabola 
semănătorului? Povestirea aceasta demonstrează că unii vor citi Cuvântul lui Dumnezeu şi îl vor aplica, 
făcându-i să părăsească păcatul. Alţi îl vor citi, dar nu îl vor aplica - şi nu îşi vor părăsi păcatul. 

Şi "să se depărteze de la nedreptate oricine cheamă numele Domnului". 2 Timotei 2:19 

Studiul Cuvântului lui Dumnezeu ar trebui să producă o epurare a căilor noastre păcătoase. Dacă nu se 
întâmplă acest lucru, atunci trebuie să ne întrebăm "Din ce cauză?" Atunci când Cuvântul este aplicat 
personal la viaţa noastră, rezultatele finale sunt dinamice – îi face şi pe cursanţi şi pe îndrumători "să-şi 
cureţe căile". El ne determină "să luăm aminte" şi "să fugim de desfrânare". Păcatul trebuie să fie nu numai 
mărturisit, dar, de asemenea, şi părăsit (Proverbe 28:13). 

6. Cuvântul lui Dumnezeu produce o luptă împotriva păcatului. 

În inima mea am ascuns cuvintele Tale, ca să nu greşesc ţie. Psalmul 119:11 

Cu cât Cuvântul lui Hristos locuieşte mai mult în noi (Coloseni 3:16), cu atât mai puţin loc rămâne pentru 
păcat. Cuvântul lui Dumnezeu ne fortifică. Nimic nu ne protejează, şi nimic nu ne izbăveşte de ispitele lui 
Satana, şi nimic nu este atât de eficient împotriva păcatului, ca şi cuvântul lui Dumnezeu. Atâta timp cât iubim 
adevărul, iar adevărul este activ în noi, vom fi protejaţi de la cădere. Păstrarea Cuvântului în inimile noastre 
ne pregăteşte pentru atacurile Satanei. 

Întrebare 7 

Folosind propriile tale cuvinte, te rog să precizezi cele şase lucruri pe care cuvântul lui Dumnezeu le 
realizează, şi oferă orice comentariu suplimentar pe care îl ai. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Întrebarea 8 

Cum te simţi astăzi? Cum să ne rugăm pentru tine? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Versete din Scriptură pentru tine, de luat în considerare: 

Căci cuvântul lui Dumnezeu e viu şi lucrător şi mai ascuţit decât orice sabie cu două tăişuri, şi pătrunde până 
la despărţitura sufletului şi duhului, dintre încheieturi şi măduvă, şi destoinic este să judece simţirile şi 
cugetările inimii, şi nu este nici o făptură ascunsă înaintea Lui, ci toate sunt goale şi descoperite, pentru ochii 
Celui în faţa Căruia noi vom da socoteală. Evrei 4:12-13 

V-am scris, părinţilor, fiindcă aţi cunoscut pe Cel ce este de la început. Scris-am vouă, tinerilor, căci sunteţi 
tari şi cuvântul lui Dumnezeu rămâne în voi şi aţi biruit pe cel viclean. 1 Ioan 2:14 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 
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Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 54-a – Fă Totul pentru a Rămâne în Picioare 

Pentru aceea, luaţi toate armele lui Dumnezeu, ca să puteţi împotrivă în ziua cea rea, şi, toate biruindu-le, să 
rămâneţi în picioare. Efeseni 6:13 

{{user.first_name}}, până în acest punct al cursului Calea Purităţii, cei mai mulţi dintre cursanţi se bucură de o 
libertate consistentă faţă de impuritatea sexuală. Cu toate acestea, câteodată, întâlnim unii cursanţi care 
continuă să se poticnească. De-a lungul timpului, am descoperit că cei care continuă să fie învinşi au cel 
puţin două lucruri în comun: 

1. Nu au făcut tot ceea ce le-a stat în putinţă pentru a-şi elibera viaţa de sursele păcatului sexual. 

2. Nu urmează sfaturile îndrumătorilor evlavioşi, care îşi dau seama de ceea ce trebuie făcut pentru a-i 
extrage din strânsoarea poftei păcătoase. 

Să examinăm în mai multă profunzime aceste două probleme. 

În primul rând, dacă dispunem de orice fel de acces la pornografie sau la relaţii ilicite, atunci vom cădea cu 
siguranţă. Te rog să-ţi împărtăşeşti comentariile despre versetele următoare: 

Întrebarea 1 

Care sunt gândurile tale despre Romani 13:14: "Ci îmbrăcaţi-vă în Domnul Iisus Hristos şi grija de trup să nu 
o faceţi spre pofte." Scrie aici răspunsul tău: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Păstrându-ne orice fel de acces la pornografie, noi facem, de fapt, provizii pentru trup; într-un moment de 
slăbiciune, vom cădea. Pur şi simplu trebuie să eliminăm orice acces la ceva sau la cineva care ne-ar putea 
face să păcătuim. 

Întrebarea 2 

Care sunt gândurile tale despre Matei 5:29-30: "Iar dacă ochiul tău cel drept te sminteşte pe tine, scoate-l şi 
aruncă-l de la tine, căci mai de folos îţi este să piară unul din mădularele tale, decât tot trupul să fie aruncat în 
gheenă. Şi dacă mâna ta cea dreaptă te sminteşte pe tine, taie-o şi o aruncă de la tine, căci mai de folos îţi 
este să piară unul din mădularele tale, decât tot trupul tău să fie aruncat în gheenă." 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 3 

Care sunt gândurile tale despre Iosua 7:13: "Scoală dar şi sfinţeşte poporul şi zi: Sfinţiţi-vă pentru mâine; căci 
aşa zice Domnul Dumnezeul lui Israel: Blestemul e în mijlocul tău, Israel. De aceea tu nu poţi să stai 
împotriva vrăjmaşilor tăi până nu vei îndepărta din mijlocul tău blestemul." 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În această lecţie, vom vorbi foarte practic despre "a face totul pentru a rămâne în picioare". Haide să 
examinăm din nou Efeseni 6:13: 
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Pentru aceea, luaţi toate armele lui Dumnezeu, ca să puteţi împotrivă în ziua cea rea, şi, toate biruindu-le, să 
rămâneţi în picioare. Efeseni 6:13 

Atunci când vine vorba despre a lupta cu păcatul sexual, Efeseni 6:13 ne spune nu numai că trebuie să 
purtăm armură, dar, de asemenea, că trebuie "să facem tot ceea ce ne stă în putinţă pentru a rămâne în 
picioare". Deoarece acest curs a început prima oară în iulie 2000, am urmărit multe persoane punând acest 
verset la inimă şi făcând tot ceea le stătea în putinţă pentru a rămâne în picioare. Iată aici câteva idei 
practice, pe care cursanţii noştri le-au împărtăşit cu noi: 

 Eliminarea din casă a televiziunii prin cablu sau tăierea cablului 

 Mutarea computerului din "beciul intimităţii", în camera de zi, la vedere 

 Eliminarea televizorului din casă şi din camera de hotel 

 Refuzul de a avea bani sau carduri de credit/debit, atunci când trebuiau să treacă prin vecinătatea 
unui club de striptease, sau a unui salon de masaj erotic, sau a unui magazin de închiriat filme 

 Petrecerea întregii nopţi în rugăciune, cerşind de la Dumnezeu harul de a învinge 

 Închiderea aparatului video şi păstrarea cheii de către un alt membru al familiei 

 Folosirea unui drum diferit către serviciu, cu scopul de a evita zonele de ispită 

 Refuzul de a ieşi din oraş, decât însoţit de soţie/soţ 

 Tăierea accesului la Internet 

 Schimbarea locului de muncă 

 Au început să meargă la biserică 

 Au început să lucreze cu un partener de responsabilizare 

 Au început consilierea cu un pastor 

 Arderea tuturor revistelor pornografice 

 Reformatarea hard disk-urilor 

 Instalarea unuia dintre filtrele Covenant Eyes sau K9 Web Protection 

http://www.covenanteyes.com/?promocode=onefree 

http://www1.k9webprotection.com/ 

 Au dormit cu perdelele deschise pentru a evita intimitatea 

 Oprirea terapiei cu consilierii lumeşti 

 Refuzul de a merge acolo unde, în trecut, ispita a fost puternică 

 Tăierea relaţiilor care au promovat păcatul 

 S-au mărturisit soţiei(soţului) şi i-au solicitat ajutor 

 Au început să facă cumpărături numai în magazine în care pornografia nu era disponibilă 

 S-au mutat din casa în care locuiau şi în care se folosea pornografie 

 S-au mutat într-un alt oraş 

http://www.covenanteyes.com/?promocode=onefree
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 Şi-au distrus cardurile de membru de la magazinele de închiriat filme 

 Au dormit cu hainele pe ei, pentru a evita auto-gratificarea 

 Şi-au sunat soţia(soţul) de la hotelul în care au fost cazaţi, pentru a asigura evitarea păcatului 

 Au aruncat discurile pornografice într-un lac 

Pentru aceea, luați toate armele lui Dumnezeu, ca să puteți împotrivă în ziua cea rea, și, toate biruindu-le, să 
rămâneți în picioare. 14  Stați deci tari, având mijlocul vostru încins cu adevărul și îmbrăcându-vă cu platoșa 
dreptății, 15  Și încălțați picioarele voastre, gata fiind pentru Evanghelia păcii. Efeseni 6:13-15 

Pentru a sta în picioare – unul dintre lucrurile pe care îl considerăm esenţial este acela de a veghea asupra 
locurilor în care le permitem picioarelor noastre să ne ducă. Dacă le lăsăm să ne ducă pe aleile întunecate, la 
saloanele de masaj erotic, în barurile ciudate, în sex shop-uri, sau în alte locuri în care au loc activităţi 
homosexuale sau alte activităţi imorale, atunci ne deschidem viaţa pentru comportamente rele. 

Dar, dacă îi permitem adevărului lui Hristos să devină parte a vieţii noastre, atunci vom avea pace şi vom sta 
departe de acele locuri care, în cele din urmă, ne vor conduce la păcat. În loc să mergem în locuri nepotrivite, 
ar trebui să ne folosim picioarele pentru a duce vestea cea bună la aceia(acelea) care au nevoie să fie 
salvaţi(e) din închisorile subterane ale iadului, de acolo unde şi noi am pribegit odinioară. 

Întrebarea 4 

Te rog să scrii aici tot ceea ce ai făcut tu pentru a rămâne în picioare: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, până în acest moment ar trebui să fii recunoscut cu toţii că a fi liber de impuritatea 
sexuală este un act al lui Dumnezeu şi se obţine numai prin harul Său: "Căci prin har sunteţi mântuiţi, prin 
credinţă, şi aceasta nu e de la voi: este darul lui Dumnezeu; nu din fapte, ca să nu se laude nimeni." (Efeseni 
2:8-9). "Căci harul mântuitor al lui Dumnezeu s-a arătat tuturor oamenilor, învăţându-ne pe noi să lepădăm 
fărădelegea şi poftele lumeşti şi, în veacul de acum, să trăim cu înţelepciune, cu dreptate şi cu 
cucernicie."(Tit 2:11-12). Dacă nu era harul lui Dumnezeu, atunci noi am fi încă în robia păcatului, a sinelui şi 
a lui Satana. Păcatul este prea puternic pentru ca noi să putem să scăpăm, pe cont propriu, din strânsoarea 
sa. 

Şi totuşi, nu este nimic contradictoriu în sarcina de "a face tot ceea ce ne stă în putinţă pentru a rămâne în 
picioare". De fapt, această poruncă merge mână în mână cu harul. Facem tot ceea ce ne stă în putinţă 
tocmai datorită harului lui Dumnezeu pe care El ni l-a dat. "M-am ostenit mai mult decât ei toţi. Dar nu eu, ci 
harul lui Dumnezeu care este cu mine." (1 Corinteni 15:10). "Pentru că a Lui făptură suntem, zidiţi în Hristos 
Iisus spre fapte bune, pe care Dumnezeu le-a gătit mai înainte, ca să umblăm întru ele." (Efeseni 2:10). 

Întrebarea 5 

Cum se leagă Filipeni 2:12-13 de lecţia de azi? "Drept aceea, iubiţii mei, precum totdeauna m-aţi ascultat, nu 
numai când eram de faţă, ci cu atât mai mult acum când sunt departe, cu frică şi cu cutremur lucraţi 
mântuirea voastră; căci Dumnezeu este Cel ce lucrează în voi şi ca să voiţi şi ca să săvârşiţi, după a Lui 
bunăvoinţă." 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, trebuie "să facem tot ceea ce ne stă în putinţă pentru a rămâne în picioare". Prin harul lui 
Dumnezeu, trebuie "să ne ostenim mai mult decât toţi ceilalţi". Trebuie să lucrăm mântuirea pe care 



298 

 

Dumnezeu o lucrează în noi ... iar dacă nu, vom continua să cădem. Şi fiecare nouă cădere ne va slăbi încă 
puţin. Cei care continuă să cadă s-ar putea să ajungă înapoi în robia pornografiei şi impurităţii. 

Dacă eşuăm să facem tot ceea ce ne-ar sta în putinţă pentru a rămâne în picioare, atunci nu ar trebui să fim 
surprinşi atunci când vom cădea din nou. 

Întrebarea 6 

Ţi-a descoperit Dumnezeu şi alte lucruri pe care le-ai putea face pentru a rămâne în picioare? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Unii oameni cred (sau, în unele cazuri, sunt învăţaţi greşit de către biserica lor) că ei nu pot învinge auto-
gratificarea, dar că gratificarea trupului este bună şi sănătoasă, atunci când este făcută în anumite situaţii. 
Aceia dintre noi care au fost robiţi auto-gratificării, ştiu că acest lucru este o minciună venită din groapa 
iadului – auto-gratificarea oferă diavolului o cetate întărită chiar în mintea noastră, cu care el ne înrobeşte din 
nou. De fiecare dată când noi ne gratificăm trupul, devenim mai slabi din punct de vedere duhovnicesc, 
deoarece am cedat faţă de trup, în loc să ne lepădăm de poftele lui cele păcătoase şi să îl răstignim 
(Galateni 5:24). 

Întrebarea 7 

Ai oprit obiceiul de a te auto-gratifica? Ce mai faci? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceia care continuă să-şi gratifice trupul după părăsirea pornografiei, trebuie să înţeleagă ce se întâmplă: ei 
sunt încă captivi poftei păcătoase şi sclavi faţă de dorinţele trupeşti. Din ce cauză? Deoarece nu "fac tot ceea 
ce le stă în putinţă" pentru a rămâne în har. Există o crăpătură în armura lor, care îi permite celui rău să îi 
lovească cu săgeţi arzânde, pentru a-i seduce şi a-i înşela. Trupul le este stăpânul, iar ei se satisfac pe ei 
înşişi, în loc să se lepede de plăcerile păcatului. Acest lucru va continua, până când "vor face tot ceea ce le 
stă în putinţă". Trebuie să declarăm război propriilor noastre pofte, trebuie să ne face un plan de luptă pentru 
a le învinge, şi trebuie să ne rugăm lui Dumnezeu şi să-I cerem harul de a duce toate acestea la bun sfârşit. 

{{user.first_name}}, povestea lui Acan (pe care am studiat-o în lecţia a 19-a) ne învaţă că trebuie să eradicăm 
nu numai cauza păcatului, dar, de asemenea, orice alt lucru care este asociat cu acel păcat. Atunci când ne 
confruntăm cu păcatele sexuale, trebuie să declarăm un război total dorinţelor rele, care ne conduc la auto-
gratificare. 

Iată aici unele dintre lucrurile pe care eu personal le-am făcut, prin harul lui Dumnezeu, pentru a rupe puterea 
acestui păcat: 

 Am dormit cu hainele pe mine 

 M-am plimbat în jurul blocului într-o pufoaică 

 Când am fost grav ispitit, am sunat un prieten evlavios  

 Am citit Scriptura 

 Am scris un jurnal al Scripturii 

 Am cântat cântece 

 Am dormit în afara camerei mele de hotel, stând în picioare 
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S-ar putea ca aceste lucruri să pară prea radicale unora, dar ele nu sunt prea extreme pentru un om pe 
moarte, care trebuie să fie liber de păcat pentru a trăi. Atâta timp cât obiceiul de a ne auto-gratifica este încă 
adânc înrădăcinat, trebuie "să facem tot ceea ce ne stă în putinţă". Odată ce va fi dezvoltat noul obicei al 
lepădării, putem merge, încetul cu încetul, înapoi la o viaţă mai puţin orientată spre război, fiind însă mereu 
atenţi să nu fim atraşi înapoi în capcana din care abia am scăpat. 

Am fost determinaţi să scriem această lecţie după ce, cu inima zdrobită, am observat căderile unora dintre 
cursanţii care se descurcaseră bine de-a lungul acestui curs. De fiecare dată când cineva cade prin pofta 
păcătoasă şi se dedă auto-gratificării, este evident că încă nu a făcut tot ceea ce îi stă în putinţă pentru a-şi 
scăpa viaţa de păcat şi pentru a rămâne în har. 

{{user.first_name}}, puritatea în Hristos şi libertatea faţă de păcat merită să ducem această luptă. Pe măsură 
ce renunţăm la toată impuritatea sexuală, câştigăm mult mai mult decât pierdem. Câştigăm stăpânirea de 
sine, bucuria prezenţei lui Dumnezeu, libertatea faţă de obiceiurile care ne făceau să fim sclavi şi putere în 
mărturisire. Merită "să facem tot ceea ce ne stă în putinţă" pentru a rămâne prin har. 

Întrebarea 8 

Te rog să-ţi faci o evaluare sinceră şi să ne spui unde te afli din punct de vedere duhovnicesc. Devii cu 
adevărat liber faţă de obiceiurile care te posedau? Mai exact, ai făcut tot ceea ce ţi-a stat în putinţă pentru a 
rămâne în picioare? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 9 

Cum ne putem ruga pentru tine? Te rog să împărtăşeşti cu îndrumătorul tău ce mai faci; luptele tale, victoriile, 
etc. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Gânduri de luat în considerare: 

Iisus, privind la ei, le-a zis: La oameni lucrul e cu neputinţă, dar nu la Dumnezeu. Căci la Dumnezeu toate 
sunt cu putinţă. Marcu 10:27 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 
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Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 55-a – Nu Te Uita Înapoi 

Dragă {{user.first_name}}, 

În domeniul recuperării din dependenţa sexuală, există o mare varietate de învăţături lumeşti. Dacă vei face o 
căutare pe Internet după cuvintele "dependenţa sexuală", vei găsi învăţături despre revenirea la trecut, 
dezgroparea amintirilor reprimate, retrăirea suferinţelor din trecut, etc. – toate pentru a te ajuta să scapi de 
capcana dependenţei. Iată aici un exemplu dintr-o reclamă pentru o carte: 

"Amintirile îngropate legate de un abuz sexual pot avea un impact devastator asupra relaţiilor, muncii şi 
sănătăţii. Foloseşte studii de caz pentru a sublinia importanţa recuperării acestor amintiri, ca un pas crucial în 
procesul de vindecare, şi explică diferitele procese terapeutice utilizate în stimularea aducerii aminte." 

Şi iată aici un alt exemplu de învăţătură lumească: 

"Pornesc de la istoricul expunerii bărbatului la pornografie şi masturbare (sau masturbare fără pornografie) şi 
la exprimarea sexuală. Fac aceasta în prezenţa soţiei, lucru care o ajută să înţeleagă mult mai clar că, într-un 
anumit fel, soţul ei a fost o victimă, de obicei începând de la o vârstă fragedă. Apoi îl întreb pe soţ dacă a fost 
cumva abuzat sexual sau sedus în copilărie sau în adolescenţă, ceea ce l-ar fi predispus prematur spre 
erotism. În realizarea acestui istoric, încep cu prima lui amintire de expunere la pornografie – în ce formă a 
fost (reviste, filme, sex la telefon, etc.) şi dacă s-a şi masturbat - şi continui apoi în acelaşi fel până când 
ajung la ziua interviului." 

Ca şi creştini, noi nu considerăm că abuzul sexual este un lucru uşor - nu trecem peste el ca şi cum ar fi 
nesemnificativ, şi nici nu le spunem oamenilor "treci pur şi simplu peste asta". Compasiunea pe care o are un 
creştin atunci când are de a face cu un caz real de abuz sexual trebuie să o depășească pe aceea a lumii 
necredincioase, deoarece Hristos, în noi, are compasiune pentru cei în suferinţă. Şi cu siguranţă este util să 
cunoşti câte ceva despre viaţa unei persoane pentru a-i putea arăta compasiune în timp ce interacţionăm cu 
aceasta. 

Cu toate acestea, Biblia nu ne învaţă nicăieri să ne întoarcem la trecutul nostru pentru a înţelege cum să 
scăpăm de păcatele sexuale din prezent. Dimpotrivă, ea ne învaţă un lucru contrar, "Fraţilor, eu încă nu 
socotesc să o fi cucerit, dar una fac: uitând cele ce sunt în urma mea, şi tinzând către cele dinainte, alerg la 
ţintă, la răsplata chemării de sus, a lui Dumnezeu, întru Hristos Iisus." (Filipeni 3:13-14). 

Întrebarea 1 

Ce spune Pavel în Filipeni 3:13-14, că a făcut cu trecutul său? 

L-a uitat 

S-a gândit la el 

În lumea foarte terapizată în care trăim, această învăţătură poate părea destul de şocantă. Mulţi au fost 
învăţaţi că trecutul este cheia către prezent şi că retrăirea suferinţei din trecut va elimina durerea din prezent. 
Dar acest lucru nu este un adevăr biblic; este doar teoria omului. Personal, nu am fost niciodată "predispus 
prematur spre erotism"; am ales să  mă uit la pornografie când eram mai în vârstă. La acest curs lucrăm cu 
mulţi cursanţi care nu au fost niciodată abuzaţi în timpul copilăriei, dar care sunt la fel de dependenţi ca şi alţii 
care au fost abuzaţi. 

Întrebarea 2 

Care este înţelegerea ta legată de trecut şi prezent? Dacă consideri că trecutul este cheia prezentului, atunci 
te rog să ne spui unde ai învăţat asta? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 



302 

 

Creştinii nu sunt concentraţi pe ceea ce se află în spate şi în jos, ci mai degrabă pe ceea ce se află înainte şi 
în sus. Cineva care se află într-o clădire în flăcări, nu este foarte interesat de modul în care a izbucnit 
incendiul – ci îşi doreşte doar să iasă! 

Dacă te-ai luptat cu atracţia faţă de persoanele de acelaşi sex, atunci s-ar putea să te fi întrebat „De ce sunt 
aşa?” Dacă ţi-ai pus această întrebare, atunci te rog să citeşti acest articol (Anexa a 52-a). 

Te rog să citeşti povestea următoare şi să ne oferi, mai jos, comentariile tale. 

Şi s-a dus Iosif după fraţii săi şi i-a găsit la Dotain. 18  Iar ei, văzându-l de departe, până a nu se apropia de 
ei, au început a unelti asupra lui să-l omoare;  

19  Şi au zis unii către alţii: "Iată visătorul acela de vise vine! 20  Haidem să-l omorâm, să-l aruncăm într-un 
puţ şi să zicem că l-a mâncat o fiară sălbatică şi vom vedea ce se va alege de visele lui!"  

21  Auzind însă aceasta, Ruben a voit să-l scape din mâinile lor, zicând: "Să nu-i ridicăm viaţa!" 22  Apoi 
Ruben a adăugat: "Să nu vărsaţi sânge! Aruncaţi-l în puţul acela din pustie, dar mâinile să nu vi le puneţi pe 
el!" Iar aceasta o zicea el cu gândul de a-l scăpa din mâinile lor şi a-l trimite acasă la tatăl său.  

23  Când însă a sosit Iosif la fraţii săi, ei au dezbrăcat pe Iosif de haina cea lungă şi aleasă, cu care era 
îmbrăcat, 24  Şi l-au luat şi l-au aruncat în puţ; dar puţul era gol şi nu avea apă.  

25  După aceea şezând să mănânce pâine şi căutând cu ochii lor, ei au văzut venind dinspre Galaad o 
caravană de Ismaeliţi, ale căror cămile erau încărcate cu tămâie, eu balsam şi cu smirnă, pe care le duceau 
în Egipt.  

26  Atunci a zis Iuda către fraţii săi: "Ce vom folosi de vom ucide pe fratele nostru şi vom ascunde sângele 
lui? 27  Haidem să-l vindem Ismaeliţilor acestora, neridicându-ne mâinile asupra lui, pentru că e fratele nostru 
şi trupul nostru". Şi au ascultat fraţii lui. 28  Iar când au trecut negustorii Madianiţi pe acolo, fraţii au tras şi au 
scos pe Iosif din puţ şi l-au vândut pe el Ismaeliţilor cu douăzeci de arginţi. Şi aceştia au dus pe Iosif în Egipt. 
Geneza 37:17-27 

Fraţii lui Iosif au complotat să-l omoare şi l-au maltratat cu cruzime, aruncându-l într-o groapă şi lăsându-l 
acolo. Apoi, l-au vândut unor negustori de sclavi. În cele din urmă, el a fost aruncat într-o temniţă din cauza 
minciunilor unei alte persoane. Acestea au fost nişte nedreptăţi oribile, făcute împotriva unuia care era 
nevinovat de orice crimă. Îţi poţi imagina tentaţia spre amărăciune pe care Iosif trebuie să o fi avut? S-ar 
putea ca el să fi fost teribil de supărat pe fraţii săi şi chiar şi pe Dumnezeu. 

Întrebarea 3 

{{user.first_name}}, te rog să scrii orice nedreptate pe care ai suferit-o în trecut. Poţi să faci doar o scurtă 
descriere - doar o simplă enumerare a nedreptăţilor pe care le-ai îndurat. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dacă vom continua să citim povestea lui Iosif din celelalte capitole ale Genezei, vom afla că el este ulterior 
ridicat la funcţia de prim-ministru al întregului Egipt, al doilea la comandă din întreaga naţiune. Atunci când, 
din cauza unei foamete, fraţii lui au trebuit să călătorească în Egipt pentru a cumpăra mâncare, ei au fost 
obligaţi să i-o ceară lui Iosif. Când au descoperit că este chiar el - fratele pe care ei l-au maltratat atât de rău 
– ei s-au speriat de moarte. Oare se va răzbuna acum Iosif pe ei? Va cere să fie ucişi? Nu - pentru că Iosif 
umbla cu Dumnezeul său, el nu a fost nici supărat, nici mânios; şi nici nu a căutat să se răzbune. Te rog să 
observi care a fost răspunsul faţă de fraţii săi, atunci când ei au venit tremurând înaintea lui: 

Iar Iosif le-a zis : "Nu vă temeţi! Sunt eu, oare, în locul lui Dumnezeu? 20  Iată, voi aţi uneltit asupra mea rele, 
dar Dumnezeu le-a întors în bine, ca să facă cele ce sunt acum şi să păstreze viaţa unui popor numeros. 21  
Deci nu vă mai temeţi! Eu vă voi hrăni pe voi şi pe copiii voştri". Şi i-a mângâiat şi le-a vorbit de la inimă. 
Geneza 50:19-21 

Cum a tratat Iosif abuzul din trecut? El a recunoscut că Dumnezeu a fost în controlul tuturor lucrurilor şi că 
Dumnezeu a avut un scop în tot ceea ce s-a întâmplat cu el. {{user.first_name}}, în cazul în care ai fost 
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abuzat, iată aici este ajutorul real şi de durată. Te rog să ştii că Dumnezeu a fost în control chiar în vremurile 
rele şi că El a avut un scop în ceea ce s-a întâmplat. Iosif a spus că "Dumnezeu le-a întors în bine ..." Şi tu 
poţi spune acelaşi lucru. Nu, acest lucru nu Îl face pe Dumnezeu să fie autorul păcatului, dar înseamnă că 
Dumnezeu lucrează planul său în orice moment (a se vedea Daniel 4:35, Efeseni 1:11 şi Iov 42:2). 

În continuare, observă ce nume i-a dat Iosif unuia dintre copiii lui şi motivul pentru care el i-a dat acest nume: 
"Dar înainte de a sosi anii de foamete, lui Iosif i s-au născut doi fii, pe care i-a născut Asineta, fata lui Poti-
Fera, preotul din Iliopolis. Celui întâi-născut, Iosif i-a pus numele Manase, pentru că şi-a zis: "M-a învrednicit 
Dumnezeu să uit toate necazurile mele şi toate ale casei tatălui meu"."(Geneza 41:50-51). Manase sună la 
fel ca şi cuvântul ebraic pentru "a uita". Dumnezeu l-a ajutat pe Iosif să uite toate probleme sale. Psihologul şi 
psihiatrul nu pot face acest lucru; numai Dumnezeu ne poate ajuta să ne uităm necazurile! 

Întrebarea 4 

Cum corespunde numele fiului lui Iosif cu învăţătura predată în această lecţie? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

După cum am menţionat mai devreme, noi nu îi învăţăm pe oameni ca pur şi simplu "să uite trecutul". Nu, noi 
învăţăm că Dumnezeu este în control, că Dumnezeu are un scop şi un plan pentru toate lucrurile, şi că El 
este capabil să scoată ceva bun din ceva ce este rău. O doamnă pe care eu o cunosc, care a fost abuzată 
atunci când era fetiţă şi, din nou, atunci când era adolescentă, este acum foarte folositoare în slujirea altora. 
Tema ei constantă este aceea că Dumnezeu este suveran şi că El îşi realizează planul Său în toate lucrurile 
şi totdeauna - că El poate şi transformă lucrurile rele din trecut, în ceva bun. 

Dumnezeu foloseşte păcatul omenirii pentru propriile sale scopuri; nicăieri nu este acest lucru indicat mai clar, 
decât în crucea lui Iisus Hristos. Evreii au fost cei care au cerut moartea Lui, deşi El nu a făcut nimic rău. Iar 
romanii au fost cei care L-au răstignit, deşi nu au avut acuzaţii legitime. Şi evreii, şi romanii, au păcătuit 
făcând  aşa. Dar, în cele din urmă, Dumnezeu a fost Acela care L-a dat pe Fiul Său, folosind păcatul 
persoanelor implicate, pentru a aduce mântuirea tuturor acelora care vor crede. Observă modul în care 
aceste două gânduri, oamenii care au păcătuit, dar şi Dumnezeu care era în control, sunt ţesute împreună în 
acest pasaj: "Pe Acesta, fiind dat, după sfatul cel rânduit şi după ştiinţa cea dinainte a lui Dumnezeu, voi L-aţi 
luat şi, pironindu-L, prin mâinile celor fără de lege, L-aţi omorât." (Fapte 2:23). 

Nu numai că lumea îi învaţă pe cei care au fost abuzaţi: "Întoarce-te înapoi" dacă ai fost abuzat(ă), dar chiar 
şi agresorii sunt tentaţi să rămână, de asemenea, în trecut. Vinovăţia este asemenea unui val care ne trage 
din nou înapoi în marea păcatului. Consecinţele păcatului nostru pot dura o viaţă şi, uneori, pot fi foarte 
descurajatoare. Şi diavolul este numit "pârâşul fraţilor" pentru un motiv - el funcţionează foarte bine în 
această calitate. 

Dar creştinul are capacitatea unică de a fugi la Iisus atunci când este afectat de vinovăţie, descurajat de 
consecinţe sau acuzat de către inamic. Ne putem vărsa inimile noastre înaintea Tatălui nostru şi, la vreme de 
nevoie, Îi putem cere ajutorul. Creştinii au capacitatea ca, în aceste vremuri, să recurgă la Scriptură. 

 În cazul în care te simţi vinovat(ă), citeşte Evrei 9:14. 

 Dacă eşti supărat(ă) de consecinţele de durată ale păcatului tău, citeşte Apocalipsa 21:3-4. 

 În cazul în care eşti acuzat(ă) de cel rău, citeşte Coloseni 1:22-23. 

Întrebarea 5 

Care dintre cele trei lucruri enumerate mai sus (vinovăţia, consecinţele şi diavolul), te deranjează cel mai 
mult? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Deci {{user.first_name}}, dacă ai fost agresor sau abuzat, noi nu ne concentrăm pe trecut pentru a ne ajuta. 
Noi mergem la Hristos, pentru că El este suficient pentru orice problemă. Am lucrat cu cei care au fost abuzaţi 
în copilărie într-un mod oribil, şi i-am văzut restauraţi în întregime. Am lucrat şi cu cei care i-au abuzat pe alţii 
şi le-au provocat multă durere, şi i-am văzut şi pe aceştia, de asemenea, restauraţi. Ascult cu blândeţe 
poveştile abuzurilor, am compasiune faţă de cei implicaţi şi apoi încerc cu blândeţe să arăt către Hristos ca şi 
răspuns. 

Dacă ai fost implicat(ă) în homosexualitate, te întrebi oare de ce? Mulţi oameni se întreabă acest lucru. Te 
rog să citeşti acest excelent articol (Anexa a 52-a). 

Întrebarea 6 

Cum te simţi acum? Care sunt gândurile tale în legătură cu lecţia de azi? Cum merge viaţa ta? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Cursantul Fred a scris: "Până la acest curs, mi-a fost frică să vorbesc despre ceea ce mă ţinea în robie, ceea 
ce a fost pur şi simplu un păcat. Recunoscând problema ca fiind un păcat, am primit acum remediul lui 
Dumnezeu, sângele Său de pe cruce pentru iertare şi moartea Sa pentru mine, viaţa Lui pentru a mea. Dacă 
aş fi continuat să cred că este o "boală", sau o "slăbiciune psihologică", atunci m-aş fi văzut pe mine însumi 
ca pe o victimă, iar nu ca pe un făptaş, şi niciodată nu aş fi putut găsi vindecare, pentru că nimeni nu ştia 
leacul." 

Gânduri de luat în considerare: 

Cu ochii aţintiţi asupra lui Iisus, începătorul şi plinitorul credinţei, Care, pentru bucuria pusă înainte-I, a suferit 
crucea, n-a ţinut seama de ocara ei şi a şezut de-a dreapta tronului lui Dumnezeu. Luaţi aminte, dar, la Cel ce 
a răbdat de la păcătoşi, asupra Sa, o atât de mare împotrivire, ca să nu vă lăsaţi osteniţi, slăbind în sufletele 
voastre. Evrei 12:2-3 

O notă suplimentară 

Dacă trăieşti în victorie asupra pornografiei, auto-gratificării şi imoralităţii sexuale, şi dacă Dumnezeu ţi-a pus 
în inimă să îi ajuţi pe alţii spre libertate, te rog să iei în considerare să devii un îndrumător. Pentru a începe 
procesul, avem nevoie să ne trimiţi o recomandare de la pastorul tău sau de la un prezbiter din biserica ta. 

Am plasat formularul de recomandare a Pastorului/Prezbiterului aici, la Ziua 55, astfel încât să poţi începe 
procesul de a vorbi cu pastorul tău şi de a obţine recomandarea înainte de completarea cererii de îndrumător. 

Pentru a descărca versiunea Microsoft Word a formularului de Recomandare a Pastorului/Prezbiterului, fă clic 
aici (Anexa a 35-a). 

Pentru a remite formularul completat, trimite-l te rog prin e-mail. 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 
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Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 56-a – Relaţii Sexuale Normale 

Dacă te-ai luptat cu imoralitatea homosexuală, atunci îmi dau seama că te confrunţi şi cu alte provocări din 
acest domeniu. Nădăjduiesc că vei vrea să citeşti şi acest articol (Anexa a 52-a). 

Cât despre cele ce mi-aţi scris, bine este pentru om să nu se atingă de femeie. Dar din cauza desfrânării, 
fiecare să-şi aibă femeia sa şi fiecare femeie să-şi aibă bărbatul său. Bărbatul să-i dea femeii iubirea 
datorată, asemenea şi femeia bărbatului. Femeia nu este stăpână pe trupul său, ci bărbatul; asemenea nici 
bărbatul nu este stăpân pe trupul său, ci femeia. Să nu vă lipsiţi unul de altul, decât cu bună învoială pentru 
un timp, ca să vă îndeletniciţi cu postul şi cu rugăciunea, şi iarăşi să fiţi împreună, ca să nu vă ispitească 
satana, din pricina neînfrânării voastre. 1 Corinteni 7:1-5 

{{user.first_name}}, lecţia de azi se ocupă cu unele probleme foarte intime; am încercat să le tratăm delicat, 
dar şi direct. Pentru a aborda aceste probleme am aşteptat până când am ajuns aproape la sfârşitul cursului, 
pentru a evita, pe cât posibil, poticnirea oamenilor. Cu toate acestea, aceste probleme trebuie să fie 
discutate, deoarece mulţi dintre cei care ies din pornografie şi din alte păcate sexuale se întreabă dacă mai 
sunt capabili să aibă "o viaţa sexuală normală". Discuţia de astăzi este orientată către oamenii căsătoriţi, dar 
şi cei necăsătoriţi sunt încurajaţi să o studieze. 

Te rog să citeşti următoarele două e-mail-uri: 

"Sunt atât de supărat! Nu ştiu ce să fac şi v-am scris pentru că nu vreau să mă uit la pornografie şi să-mi 
gratific trupul aşa cum obişnuiam să fac, dar sunt foarte tulburat. Soţia mea este în perioada ciclului şi, în 
aceste zile, ea nu vrea să aibă de a face cu intimitatea. Totuşi, eu "ard pe dinlăuntru", şi tânjesc să fiu intim 
cu ea. Vă rog să nu mă înţelegeţi greşit, eu nu dau vina pe ea şi înţeleg ce înseamnă din punct de vedere 
fizic ciclu ei lunar, astfel încât nu o presez niciodată. Doar că vreau foarte mult să fim intimi. Ce pot face în 
aceste momente?" 

Iată-l aici şi pe al doilea: 

"V-am scris în speranţa că mă veţi putea ajuta să înţeleg dacă există ceva în neregulă cu mine şi dacă este, 
cum aş putea să mă schimb. Soţul meu a fost implicat în pornografie timp de 18 ani din căsătoria noastră şi, 
în ultimii ani, a început să se depărteze de mine. Nu am făcut dragoste de aproape un an. Simt că voi 
înnebuni gândindu-mă că nu voi fi niciodată asemenea acelor fete "perfecte" şi să fiu ceea ce el are nevoie 
să-i fiu, dar totuşi tânjesc să fiu cu el. De ce nu este şi el interesat de mine?" 

Haide să examinăm ceea ce spune Dumnezeu despre acest subiect şi apoi să aplicăm adevărul la situaţiile 
de mai sus. 

Dar din cauza desfrânării, fiecare să-şi aibă femeia sa şi fiecare femeie să-şi aibă bărbatul său. Bărbatul să-i 
dea femeii iubirea datorată, asemenea şi femeia bărbatului. 1 Corinteni 7:2-3 

Căsătoria poate fi un factor de descurajare a imoralităţii sexuale. Acest lucru nu înseamnă că, dacă o 
persoană este în robia pornografiei, atunci dacă se va căsători, va rupe acest obicei păcătos. Dar fiecare 
dintre noi este construit cu dorinţa intimităţii, dorinţă care culminează în uniunea sexuală. Şi, în timp ce unii 
oameni au darul de a putea fi singuri, majoritatea dintre noi sunt construiţi pentru intimitatea relaţională. Dacă 
această dorinţă nu este satisfăcută, atunci apare de multe ori ispita, şi oamenii pot apela la pornografie şi la 
auto-gratificare sau la imoralitate sexuală în încercarea de a-şi satisface dorinţa interioară de a fi "un singur 
trup" cu cineva. Acesta este motivul pentru care Pavel spune, "Dar din cauza desfrânării, fiecare să-şi aibă 
femeia sa şi fiecare femeie să-şi aibă bărbatul său." Intimitatea sexuală care este oferită în uniunea maritală 
este concepută pentru a satisface nevoia şi dorul lui Dumnezeu plasate în inimile bărbaţilor şi ale femeilor, 
pentru a se bucura de comuniunea fizică şi de apropiere. 

Să nu vă lipsiţi unul de altul, decât cu bună învoială pentru un timp, ca să vă îndeletniciţi cu postul şi cu 
rugăciunea, şi iarăşi să fiţi împreună, ca să nu vă ispitească satana, din pricina neînfrânării voastre. 1 
Corinteni 7:5 

După ce a îndemnat persoanele singure să se căsătorească, el îi îndeamnă apoi pe cei căsătoriţi să nu se 
lipsească unul pe celălalt de intimitatea sexuală, cu excepţia cazului în care sunt îndeplinite anumite condiţii. 
Aceste condiţii sunt: 

 Să fie de acord ambii soţi, 

 Pentru un anumit timp, 
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 Pentru a-L căuta împreună pe Domnul. 

Întrebarea 1 

Te rog să rescrii condițiile acceptabile pentru reţinerea de la intimitate în cadrul căsătoriei. Explică-le cu 
propriile tale cuvinte: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Potrivit Scripturii, bărbatul frustrat şi arzând, care a scris e-mail-ul menționat anterior, ar fi trebuit să poată să 
meargă la soţia lui pentru a-şi stinge dorinţa, dar nu a putut. Şi vedem că refuzul soţiei sale i-ar putea 
deschide uşa celui rău şi ar putea provoca certuri în căsătorie. 

Este important să afirmăm în acest moment că versetele din 1 Corinteni 7 nu trebuie utilizate ca pe o armă 
cu care să cerem sex soţiei/soţului. 1 Petru 3 ne spune că bărbatul trebuie să trăiască cu soţia sa într-un mod 
grijuliu şi înţelegător; deci, dacă ea se simte obosită sau bolnavă, sau dacă are nevoie de suport emoţional, 
atunci el ar trebui să fie sensibil la nevoile ei şi să le aşeze înaintea propriilor sale nevoi! Totuşi, soţia nu 
trebuie să-l lipsească pe soţ de intimitate doar pentru că ea este obosită sau bolnavă. Acestea nu sunt motive 
biblice pentru a refuza intimitatea; dacă nu este posibil sau nu este de dorit un raport sexual complet, atunci 
soţia ar trebui să caute să găsească alte modalităţi de a potoli dorinţa soţului ei. 

Pe de altă parte, dacă un bărbat s-a intoxicat pe el însuşi cu pornografie şi auto-gratificare, soţia lui ar putea fi 
lipsită de împlinirea nevoilor ei sexuale de către soţul ei care păcătuieşte, aşa cum a fost cazul în al doilea e-
mail. Pe măsură ce bărbaţii continuă să se uite la pornografie, ei cred minciuna cum că numai modelele 
"perfecte" îi pot satisface şi pot începe să-şi piardă interesul în soţiile lor mai puţin decât perfecte (te rog să 
citeşti: "reale" şi "neprelucrate"). Adesea, ei încep să se îndepărteze de soţiile lor, pe măsură ce îşi 
îndeplinesc singuri nevoile sexuale prin intermediul auto-gratificării. În plus, pornografia nu necesită 
construirea unei relaţii şi nici vulnerabilitate, lucruri care sunt ambele necesare pentru o intimitate adevărată 
în cadrul căsătoriei. 

Un alt obstacol des întâlnit este credinţa promovată de unii consilieri, cum că relaţiile sexuale normale nu sunt 
întotdeauna posibile dacă unul dintre soţi a fost abuzat sexual în trecut. Unora li s-a spus că înainte ca 
intimitatea sexuală să poate fi reluată, este nevoie să fie rezolvate problemele interioare ale soţului/soţiei lor. 
Acest sistem de credinţe afirmă că abuzul sexual a produs traume emoţionale şi cicatrici care, dacă nu sunt 
tratate în mod corespunzător, fac ca victima abuzată să se îndepărteze din relaţiile maritale şi "să se închidă", 
pentru a evita să se ocupe de durerea din trecut. Se spune că intimitatea sexuală în această situaţie este 
asemenea redeschiderii unei răni anterioare. 

Deşi noi nu considerăm lipsit de importanţă niciun abuz din trecut, de asemenea, nu credem că două rele fac 
un lucru bun. Lipsirea soţului/soţiei de relaţii sexuale este un păcat. Agăţarea de o rană din trecut ca motiv 
pentru a refuza în prezent intimitatea sexuală cu soţul/soţia, nu este dreaptă. Abuzul suferit în trecut trebuie 
să fie iertat, prin harul lui Dumnezeu, şi nu folosit ca motiv pentru a refuza soţul/soţia. Scriptura ne spune că 
delectarea regulată a soţilor în bucuria sexuală este un factor de descurajare a muncii diavolului în viaţa 
noastră. De fapt, relaţiile sexuale dintr-un pat marital plin de iubire, pot fi chiar foarte vindecătoare şi 
liniştitoare, aşa cum ne arată exemplele biblice ale lui Rebeca şi Isaac (Geneza 24:67) şi David şi Batşeba (2 
Samuel (2 Regi) 12:24). 

Întrebarea 2 

{{user.first_name}}, care sunt gândurile tale asupra acestui subiect? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În concluzie, cum trebuie să înceapă procesul intimităţii regulate, cuplurile care şi-au refuzat reciproc 
intimitatea sexuală pentru perioade lungi de timp şi care se gândesc cu greu la posibilitatea de a fi din nou 
intimi? 
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Începeţi prin stabilirea unor obiective şi apoi avansaţi încet spre atingerea lor. Stabiliţi-vă ca şi obiectiv să fiţi 
intimi o dată pe săptămână pentru prima luna, apoi de două ori pe săptămână pentru a doua, avansând spre 
intimitatea zilnică. Această intimitate nu trebuie neapărat să conste în fiecare zi dintr-un raport sexual 
complet, dar scopul ar trebui să fie intimitatea zilnică, într-o anumită formă. Începeţi cu atingeri blânde şi cu 
săruturi încete şi apoi îndreptaţi-vă spre alăturarea trupurilor în unitatea sexuală. 

Dar ce se întâmplă dacă, cu toate acestea, soţia(soţul) ta(tău) nu doreşte să fie intim(ă)? 

În primul rând, începe prin a pune întrebări. Din ce cauză nu doreşte intimitate soţia(soţul)? Asigură-te că faci 
tot ceea ce îţi stă în putinţă pentru a fi într-o relaţie corectă cu soţia(soţul) ta(tău). Dacă îţi aminteşti că ai 
păcătuit împotriva soţiei(soţului), du-te la ea(el), mărturiseşte-te şi cere-i iertare. 

Dacă refuzarea intimităţii este bazată pe neiertarea păcatelor trecute, care au fost mărturisite şi de care te-ai 
pocăit, sau dacă se bazează pe orice altceva decât un fundament biblic, atunci vezi dacă soţia(soţul) ta(tău) 
ar fi dispusă să citească 1 Corinteni 7:1-5 împreună cu tine şi să vorbiţi pe marginea acestui pasaj. Dorinţa 
ta trebuie să fie aceea de a-i arăta importanţa faptului de a nu-i permite celui rău să aibă un punct de sprijin în 
relaţia voastră. Nu ameninţa că vei păcătui dacă ea(el) nu îţi va îndeplini nevoile, ci caută să-i prezinţi dovada 
dorinţei de a fi uniţi împotriva inamicului în toate modurile posibile. 

Dacă soţia(soţul) ta(tău) continuă să te refuze din motive nebiblice, atunci s-ar putea să trebuiască să pui în 
aplicare principiul din Matei 18:15-17. Ai putea vorbi despre această chestiune cu pastorul tău şi ai putea să-i 
ceri sfatul. Sau v-aţi putea întâlni cu un cuplu mai în vârstă din biserica voastră, cu scopul de a o(îl) ajuta pe 
soţia(soţul) ta(tău) să înţeleagă importanţa intimităţii sexuale în căsătorie. Pentru o descriere mai detaliată a 
modului biblic de a răspunde unei(unui) soţii(soţ) care păcătuieşte, te rog să citeşti cartea „Soţia excelentă” a 
lui Martha Peace, sau „Soţul exemplar”, a lui Stuart Scott. 

Pentru a recapitula, un cuplu normal, care se bucură de adevărul biblic, se va strădui să aibă des intimitate 
sexuală. Scriptura nu ne spune cât de des, dar spune că lipsa de intimitate va aduce ispita de la cel rău. 

În cele din urmă, haide să examinăm câteva pasaje selectate din Cântarea Cântărilor, care ne vor arăta ce 
înseamnă intimitatea sexuală normală dintre soţ şi soţie: 

Sărută-mă cu sărutările gurii tale, că sărutările tale sunt mai bune ca vinul. Cântarea Cântărilor 1:2 

Aici, femeia vorbeşte despre marea ei dorinţă de a fi intimă cu iubitul ei, şi compară deliciul dragostei lui cu 
vinul. Este normal ca femeia să-şi dorească soţul, la fel cum Biserica doreşte intimitatea cu Hristos. Femeia 
ar trebui să tânjească să fie cu soţul ei şi să dorească cu sinceritate intimitatea cu el (sărutările gurii lui). 

Întrebarea 3 

Dacă eşti soţie, îi arăţi soţului tău că tânjeşti să fi cu el? 

Da 

Nu 

Sunt singură (nu se aplică) 

Răpeşte-mă, ia-mă cu tine! Hai să fugim! - Regele m-a dus în cămările sale. Cântarea Cântărilor 1:4 

Şi aici, femeia îşi arată dorinţa pentru soţul ei şi faptul că vrea să fie în dormitorul lui. Unul dintre cele mai 
importante lucruri pe care soţiile le pot face pentru soţii lor este să dorească să se "grăbească" în intimitate, 
zicând: "Hai să fugim!". Unele momente de intimitate pot fi prelungite, iar altele pot fi un amestec de "grabă" şi 
de "aşteptare". 

Cum este crinul între spini, aşa este draga mea între fete. Cântarea Cântărilor 2:2 

Aici vorbeşte bărbatul, care îşi compară favorabil iubita cu celelalte fete. Unul dintre lucrurile cele mai 
importante pe care un soţ le poate face este acela de a fi în veneraţie faţă de soţia sa şi de a o compara 
favorabil şi adesea cu alte femei. Declaraţii cum ar fi "Draga mea, ai fost cea mai frumoasă femeie de la 
petrecerea din această seara." sau "Eşti cea mai frumoasă dintre toate." au un impact foarte mare. Desigur, 
viaţa soţului trebuie să reflecte faptul că el simte cu adevărat în acest fel, şi el trebuie să se abţină de la 
vizualizarea pornografiei şi de la a privi cu poftă păcătoasă la alte femei. 
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Întrebarea 4 

Dacă eşti soţ, vezi frumuseţea în soţia ta şi îi spui şi ei acest lucru? 

Da 

Nu 

Sunt singur (nu se aplică) 

Cum este mărul intre copaci, aşa este dragul meu printre flăcăi. Să stau la umbra mărului îmi place, dulce 
este rodul lui în gura mea! El m-a dus în casa de ospăţ şi sus drept steag era iubirea. Întăriţi-mă cu vin, cu 
mere răcoriţi-mă, că sunt bolnavă de iubire. Cântarea Cântărilor 2:3-5 

Scoală vânt de miazănoapte, vino vânt de miazăzi, suflaţi prin grădina mea şi miresmele-i stârniţi; iar iubitul 
meu să vină, în grădina sa să intre şi din roadele ei scumpe să culeagă, să mănânce. Cântarea Cântărilor 
4:16 

Aceste versete consolidează încântarea şi efectul hrănitor al relaţiilor sexuale dintr-o căsătorie curată. 

Una dintre cărţile pe care le-am recomandat de mai multe ori de-a lungul acestui curs este „Soţia excelentă” 
de Martha Peace. În cartea ei, doamna Peace afirmă: 

"Plăcerea care rezultă din intimitatea fizică dintre soţ şi soţie este asumată de către Scriptură. Ar trebui să fie 
distractiv. Desigur, vor exista momente când, din diverse motive, actul sexual nu va fi la acelaşi n ivel de 
intensitate ca şi în alte dăţi. Cu toate acestea, ar trebui să fie un timp plăcut şi dulce între cei căsătoriţi. ... În 
general, atât soţul, cât şi soţia ar trebui să ajungă la punctul culminant, dar dacă unul sau celălalt este prea 
obosit, sau dacă este providenţial împiedicat în vreun fel (de exemplu, atunci când soţia este în perioada 
ciclului sau a sarcinii), soţii pot totuşi să-şi exprime dragostea unuia faţă de celălalt, dacă nu prin contact 
sexual vaginal, atunci prin stimularea manuală." 

{{user.first_name}}, diavolul urăşte intimitatea dintre Hristos şi biserică. El ar prefera ca noi să fim mai 
degrabă călduţi în dragostea noastră, decât plini de zel şi aprinşi pentru Dumnezeu. Diavolul încearcă să ne 
strice devotamentul (2 Corinteni 11:3) şi apropierea faţă de Hristos. În acelaşi mod, intimitatea sexuală din 
cadrul căsătoriei este o imagine a intimităţii pe care Biserica o are cu Hristos (Efeseni 5:32). Haide să nu o 
neglijăm pe niciuna dintre ele, ci să ne bucurăm pe deplin de amândouă. Ce înseamnă sexul normal între soţ 
şi soţie? Înseamnă deosebita bucurie şi sărbătorirea intimităţii, ca o reflectare a uniunii pe care Biserica o are 
cu Iisus Hristos. 

Întrebarea 5 

Ce ai învăţat astăzi? Dacă eşti căsătorit(ă), te rog să ne spui cum vei pune în practică adevărurile de mai sus. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

În cele din urmă, iată aici câteva gânduri care merită să fie citite, de la un prieten de-al nostru: 

"Felul în care Hristos îşi manifestă iubirea faţă de noi, este modelul nostru de a iubi. Iisus Hristos nu a fost 
niciodată îngrijorat dacă propriile sale nevoi vor fi sau nu împlinite, pentru că El ştia că toate nevoile Sale sunt 
îndeplinite de către Dumnezeu Tatăl. Atunci când Scriptura spune, "Iar Dumnezeul meu să împlinească toată 
lipsa voastră după bogăţia Sa, cu slavă, întru Hristos Iisus” (Filipeni 4:19), putem crede că atunci când ne 
vom elibera unul pe celălalt de responsabilitatea de a ne satisface propriile nevoi, şi atunci când vom trăi 
ancoraţi în Domnul, nu vom avea lipsă de nimic. În schimb, atunci când noi, ca şi soţi(soţii) creştini(e), suntem 
capabili(e) să vedem unul în ochii celuilalt iubirea necondiţionată a lui Hristos, devenim mai mult decât dispuşi 
să facem tot ceea ce ne stă în putinţă pentru a ne satisface unul altuia nevoile. Dar întotdeauna vom eşua. În 
viaţa fiecărui om, invitaţia de a primi satisfacţie pentru dorinţele cele mai profunde ale inimii, vine de la Iisus 
Hristos, prin dragostea lui Dumnezeu Tatăl, prin puterea Duhului Sfânt. Iisus spune: "Veniţi la mine ..." În El 
nu vom duce lipsă de nimic." 

Amin! 
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Întrebarea 6 

Te rog să ne spui ce mai faci. Ce se întâmplă în viaţa ta acum şi cum să ne rugăm pentru tine? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Pentru a citi un scurt mesaj de la mine într-o fereastră separată, fă clic aici (Anexa a 36-a). 

Versete din Scriptură de luat în considerare pentru ziua de azi: 

Căci voia lui Dumnezeu aceasta este: sfinţirea voastră; să vă feriţi de desfrânare, ca să ştie fiecare dintre voi 
să-şi stăpânească vasul său în sfinţenie şi cinste, nu în patima poftei cum fac neamurile, care nu cunosc pe 
Dumnezeu. Şi nimeni să nu întreacă măsura şi să nu nedreptăţească pe fratele său, în această privinţă, căci 
Domnul este răzbunător pentru toate acestea, după cum v-am şi spus mai înainte şi v-am dat mărturie. 1 
Tesaloniceni 4:3-6 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 
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Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

  



312 

 

Ziua a 57-a – Taie-i Capul 

{{user.first_name}}, 

Pe pământ există un uriaş, iar el produce dezastru printre oamenii lui Dumnezeu! El este mai puternic decât 
fiecare dintre membrii armatei lui Dumnezeu, şi caută să ne ucidă şi să ne distrugă. El Îl urăşte pe Dumnezeu 
şi nu există printre noi niciun om care să-i poată ţină piept. Numele lui este Satana. El este murdar şi josnic, 
înarmat cu o ură crudă, şi continuă să captureze sclavi pentru împărăţia lui. El nu este niciodată satisfăcut, 
dorind tot mai mulţi pioni care să-i slujească, şi este setat în special pe biserica lui Iisus Hristos. El ne 
dispreţuieşte! 

Ce trebuie să facem noi? Există oare vreun David printre noi, unul care să nu poată suporta să audă cuvintele 
batjocoritoare ale uriaşului, şi care să ştie că lupta îi aparţine Domnului? Cine-l va provoca la luptă? Cine are 
un arsenal de pietre ale harului cu care să-l doboare pe uriaş şi cine este capabil să folosească sabia 
Duhului, Cuvântul lui Dumnezeu, pentru-i tăia capul? Cine vrea să ia ofensiva, să lupte în numele lui 
Dumnezeu, şi să obţină victoria pentru poporul lui Dumnezeu? 

Sper că vei răspunde "Eu!" În această zi şi în acest veac, biserica lui Iisus Hristos are nevoie de un David: 
unul care, pentru a învinge uriaşul păcatului, să nu-şi pună încrederea în armura regilor, şi nici în propria sa 
capacitate, ci care să se bazeze pe harul suveran al lui Dumnezeu şi pe puterea Evangheliei. 

Vrei o bucată din uriaş? Eşti sătul să vezi cum diavolul ia tot mai mulţi sclavi pentru împărăţia lui? Vrei să faci 
ceva în legătură cu aceasta? Poţi! 

Te rog să citeşti următorul pasaj şi să răspunzi la întrebările de mai jos: 

Atunci a ieşit şi filisteanul, înaintând şi apropiindu-se de David; iar purtătorul lui de arme mergea înainte. 42  
Deci căutând filisteanul şi văzând pe David, a privit cu dispreţ la el, căci acesta era tânăr, bălan şi frumos la 
faţă. 43  A zis filisteanul către David: "Ce vii asupra mea cu toiag şi cu pietre? Au doară eu sunt câine?" Iar 
David a răspuns: "Nu, ci mai rău decât un câine". Şi a blestemat filisteanul pe David în numele dumnezeilor 
săi. 44  Apoi a zis filisteanul către David: "Apropie-te de mine şi voi da trupul tău păsărilor cerului şi fiarelor 
câmpului!"  

45  Iar David a răspuns filisteanului: "Tu vii asupra mea cu sabie şi cu lance şi cu scut; eu însă vin asupra ta 
în numele Domnului Savaot, Dumnezeul oştirilor lui Israel pe Care tu L-ai hulit. 46  Acum însă te va da 
Domnul în mâna mea şi eu te voi ucide şi-ţi voi tăia capul, iar trupul tău şi trupurile oştirii filistene le voi da 
păsărilor cerului şi fiarelor câmpului, şi va afla tot pământul că în Israel este Dumnezeu; 47  Şi toată adunarea 
aceasta va cunoaşte că nu cu sabia şi cu suliţa izbăveşte Domnul, căci acest război este al Domnului şi El vă 
va da în mâinile noastre".  

48  Iar după ce s-a ridicat filisteanul şi a început a veni şi a se apropia în întâmpinarea lui David, David a 
alergat cu grăbire spre rândurile oştirii în întâmpinarea filisteanului. 49  Şi îşi vârî David mâna în traistă, luă de 
acolo o pietricică, o repezi cu praştia şi lovi pe filistean în frunte, aşa încât piatra se înfipse în fruntea lui şi el 
căzu cu faţa la pământ.  

50  Aşa a biruit David pe filistean, cu praştia şi cu piatra, lovind pe filistean şi ucigându-l; sabie nu se afla în 
mâna lui David.  

51  Atunci David a alergat şi, călcând pe filistean, luă sabia lui şi, scoţând-o din teacă, îl lovi cu ea şi-i tăie 
capul; Filistenii, văzând că uriaşul lor a murit, au fugit.  

52  Deci s-au sculat bărbaţii lui Israel şi ai lui Iuda şi cu strigăte au gonit pe Filisteni până la gura văii şi până 
la porţile Ecronului. Şi au căzut ucişi Filistenii pe calea Şaaraim, până la Gat şi Ecron. 53  După aceea s-au 
întors fiii lui Israel din urmărirea Filistenilor şi au prădat tabăra lor. 54  Iar David a luat capul filisteanului şi l-a 
dus la Ierusalim, şi armele lui le-a pus în cortul său. 1 Samuel (1 Regi) 17:41-54 

Întrebarea 1 

Versetul 44 vorbeşte despre intenţia filisteanului vis-a-vis de David. Aceasta este, de asemenea, şi intenţia 
diavolului faţă de noi. Care este această intenţie? 

Să fim prieteni! 

Să ne distrugă! 
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{{user.first_name}}, ai grijă să nu cumva să fii înşelat: aceasta este o luptă până la moarte! Goliat a vrut să-l 
ucidă şi să-l distrugă nu numai pe David, ci, de asemenea, întreaga armată a izraeliților. Aceasta este şi 
intenţia lui Satan. Fie vom triumfa asupra acestui gigant, fie vom muri ucişi de mâinile lui. 

Întrebarea 2 

Potrivit versetului 45, Goliat a venit împotriva lui David cu "sabie, cu lance şi cu scut". Cu ce a venit David 
împotriva lui Goliat? 

Cu un Uzi 

Cu Domnul cel Atotputernic 

Cu un tun 

Întrebarea 3 

Ia în considerare 2 Corinteni 10:3-4 şi împărtăşeşte-ţi gândurile: "Pentru că, deşi umblăm în trup, nu ne 
luptăm trupeşte. Căci armele luptei noastre nu sunt trupeşti, ci puternice înaintea lui Dumnezeu, spre 
dărâmarea întăriturilor." 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dacă vrem să ne luptăm cu diavolul şi să-i ajutăm şi pe alţii să fie salvaţi din păcatul sexual, atunci trebuie să 
ne asigurăm că: (a) noi înşine suntem liberi, şi (b) Dumnezeu se luptă pentru noi. 

Întrebarea 4 

Care sunt gândurile tale în legătură cu versetul 48? Aplică-l la tine şi la viaţa ta din prezent. Scrie aici 
gândurile tale: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

{{user.first_name}}, ca şi soldaţi în armata lui Dumnezeu, noi ar trebui să fim dornici ca, prin puterea lui 
Dumnezeu, să ne ucidem inamicul. Trebuie "să alergăm cu grăbire" spre rândurile de luptă pentru a-l întâlni. 
Biblia afirmă că porţile iadului nu ne vor birui (Matei 16:18), ceea ce implică faptul că noi trebuie să luăm 
ofensiva şi să asediem oraşul fortificat al diavolului. Ne putem aştepta la un succes deplin, din moment ce 
porţile iadului nu ne vor putea birui! 

Această dorinţă de a ne lupta cu inamicul, vine după ce am experimentat anterior multe victorii asupra puterii 
diavolului. În acelaşi capitol pe care îl studiem astăzi, David reaminteşte victoriile anterioare, un act care îl 
reasigură că Dumnezeu va distruge uriaşul. El afirmă, 

"Robul tău a păscut oile tatălui său şi când se întâmpla să vină leul sau ursul să ia vreo oaie din turmă, atunci 
eu alergam după el şi i-o luam din gura lui; iar dacă el se arunca asupra mea, eu îl apucam de coamă şi-l 
loveam până-l ucideam. Şi urşi şi lei a ucis robul tău; şi cu acest filistean netăiat împrejur se va întâmpla 
acelaşi lucru ca şi cu aceia, pentru că huleşte aşa oştirea Dumnezeului celui viu." 1 Samuel (1 Regi) 17:34-
36 

Dacă ai trăit mai multe victorii asupra păcatului, atunci ai putea fi gata să te lupţi cu uriaşul. 

Întrebarea 5 

Potrivit versetului 51, ce a făcut David pentru a provoca teroare în inimile inamicului? 
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L-a îngropat 

L-a decapitat 

Nimic 

Versetul 51 ne spune că David a folosit chiar arma lui Goliat pentru a-l decapita pe uriaş şi, procedând astfel, 
a eliberat tot Israelul din frica pe care o aveau faţă de acesta. Aceasta este o prefigurare uimitoare a lui 
Hristos - Iisus a luat moartea, arma diavolului, şi a folosit-o pentru a-l distruge pe diavol. Observă cum se 
compară cu acest episod Evrei 2:14: ...  în acelaşi fel şi El S-a împărtăşit de acestea, ca să surpe prin 
moartea Sa pe cel ce are stăpânirea morţii, adică pe diavolul, şi să izbăvească pe acei pe care frica morţii îi 
ţinea în robie toată viaţa. 

Vezi? Iisus a luat chiar arma diavolului, moartea, şi a folosit-o pentru a-l distruge pe diavol! 

Cursantul Joe a scris, "Doar trăind şi sperând că atacurile lui Satana vor trece, nu vom obţine niciodată 
victoria. Am constatat că trebuie să fiu în ofensivă în fiecare domeniu al vieţii şi al războiului duhovnicesc. 
Cea mai mare parte din viaţa mea, am încercat doar să mă feresc de gloanţele lui Satan. Acum caut nu 
numai să rămân neînvins de puterea lui, dar şi să-l înving în numele Domnului Iisus şi spre slava Lui." 

Întrebarea 6 

Ce i-a făcut David uriaşului, în versetele 51-54? 

I-a tăiat capul 

L-a îngropat 

L-a lăsat mort 

Potrivit versetului 55, David nu numai că l-a ucis pe uriaş, dar, de asemenea, i-a tăiat şi capul. Oare este 
cumva nejustificat acest gest? De fapt, acest gest este o lecţie importantă pentru noi: atunci când luptăm cu 
păcatele noastre, trebuie să luăm măsuri drastice împotriva lor şi să ne asigurăm că nu îşi vor mai ridica 
niciodată capete lor urâte în viaţa noastră. Nu ucide numai uriaşul, ci taie-i şi capul! 

Întrebare 7 

Ce a făcut armata israelită atunci când a descoperit că Goliat era mort? 

S-a retras cu frică 

S-a grăbit înainte 

Nimic 

{{user.first_name}}, libertatea ta faţă de păcat (uriaşul din viaţa ta) va avea efect şi asupra altora şi îi va 
încuraja spre victorie. Pe măsură ce vor trece luni de biruinţă asupra puterii diavolului, vei descoperi că 
puterea lui Dumnezeu este mai tare şi că ţi-ai ucis inamicul. Dar a-i ajuta şi pe alţii să se bucure de victorie, 
este ca şi cum i-ai tăia capul inamicului. 

Te apropii de sfârşitul cursului Calea Purităţii. Dacă eşti liber(ă) faţă de păcatul sexual, atunci este o mare 
victorie! Dar, acum este timpul să începi să te gândeşti şi să te rogi pentru o slujire prin care i-ai putea ajuta şi 
pe alţii(altele) să iasă din focul din care Dumnezeu te-a salvat pe tine. Nu profita doar de victoria asupra 
uriaşului, ci, aşa cum a făcut şi David, taie-i capul şi inspiră-i şi pe numeroşi(oase) alţii(altele) să te urmeze în 
victorie. 

Dar fi precaut(ă)! Te rog să nu te implici într-o astfel de slujire, dacă te mai uiţi încă la pornografie, sau dacă 
mai practici orice alt păcat sexual. Motivul este acela că sufletul tău este încă în înşelare. Nu vei putea să-i 
ajuţi cu adevărat pe alţii să găsească libertatea, atâta timp cât tu eşti încă în lanţuri. Cunoaşterea nu este 
suficientă; esenţială în viaţă este puterea. "Cine ar putea să scoată ceva curat din ceea ce este necurat? 
Nimeni!" (Iov 14:4) 

Unii oameni ne-au întrebat de cât timp trebuie să fie curaţi, înainte de a începe o slujire în acest domeniu. Pur 
şi simplu nu ştim, pentru că răspunsul variază. Dumnezeu îţi va face cunoscut acest lucru la momentul 
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potrivit, iar tu trebuie să ştii, în inima ta, că ai terminat complet şi pe deplin cu toate păcatele sexuale, pentru 
totdeauna. De asemenea, trebuie să ai şi dorinţa de a-i ajuta pe alţii să iasă din capcană. 

Există multe tipuri de slujiri care pot să-i ajute pe cei care sunt sclavi faţă de pornografie, şi nu putem să le 
scriem aici pe toate. Iată însă câteva exemple. Dacă te gândeşti puţin, vei putea şi tu adăuga altele la 
această listă. 

 Fii un îndrumător la Calea Purităţii, pentru a-i asista pe alţii în drumul către puritate. 

 Construieşte-ţi propria ta slujire pe Internet. 

 Începe un grup de e-mail destinat în mod special oamenilor captivi pornografiei. 

 Împărtăşeşte-ţi libertatea cu pastorul tău şi cere-i ajutorul în lansarea unei slujiri la biserica ta (dacă 
vrei, poţi utiliza curriculum-ul nostru şi/sau alte instrumente disponibile). 

 Începe, acasă la tine, un studiu biblic pentru dependenţii de pornografie şi de sex. Fă publicitate 
acestui studiu în biserici, pe Internet, în ziare, etc. Având în vedere felul în care se răspândeşte 
cancerul pornografiei, s-ar putea să ai un grup imens! 

 Deschide o cameră de chat cu discuţii despre învingerea pornografiei. 

 Împărtăşeşte-ţi mărturia cu biserica din care faci parte şi vezi ce va face Dumnezeu mai departe. 

 Scrie-ţi mărturia şi postează-o prin tot Internetul; invită-i pe cei care o citesc să îţi scrie. 

 Începe o slujire în închisori, pentru a-i ajuta pe deţinuţi să găsească libertatea de pornografie. 

 Scrie periodice despre modul de a fi liber de pornografie şi trimite-le site-urilor creştine, cum ar fi 
Crosswalk.com şi altele. 

 Începe un newsletter care să circule prin biserici şi pe Internet. 

Întrebarea 8 

Eşti gata să începi să iei ofensiva în lupta cu uriaşul, cu scopul de a-i ajuta pe fraţii şi pe surorile tale să 
obţină victoria? 

Da 

Da, dar am nevoie de mai mult timp 

Nu 

Întrebarea 9 

Ce slujiri crezi că ţi s-ar potrivi şi cum le-ai putea iniţia? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dacă ai aprobarea îndrumătorului tău, atunci te încurajez să devii şi tu îndrumător la Calea Purităţii, pentru a-i 
asista şi pe alţii în găsirea libertăţii în Hristos. 

Gânduri de luat în considerare: 

Dar să dăm mulţumire lui Dumnezeu, Care ne-a dat biruinţa prin Domnul nostru Iisus Hristos! 1 Corinteni 
15:57 
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Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 58-a – Recapitularea Finală 

Această lecţie este o recapitulare a materialului acoperit în cadrul celor 60 de zile de curs. Dacă vrei, pentru a 
răspunde la întrebări, poţi să revezi zilele anterioare ale cursului. Suntem interesaţi, în primul rând, de modul 
în care adevărurile Scripturii şi mărturiile prezentate ţi-au afectat inima şi ţi-au schimbat viaţa. Ne apropiem de 
sfârşitul celor 60 de lecţii, iar întrebarea pe care o punem este: "Devii cu adevărat liber(ă) de pornografie, 
auto-gratificare şi impuritate sexuală?" Te rog ca, pe măsură ce răspunzi la următoarele întrebări, să păstrezi 
această întrebare în minte. Să începem: 

Întrebarea 1 

La începutul cursului Calea Purităţii, am citim în Ioan, capitolul 4, povestea femeii de la fântână. Ne amintim 
că Iisus a învăţat-o că "fântâna" din care ea băuse până atunci nu i-a potolit niciodată setea, şi că El poate să 
îi dea o apă care îi va potoli setea pentru totdeauna. Te rog să rezumi învăţătura acestui capitol, descriind 
ceea ce ai învăţat din ea şi modul în care ai aplicat-o în viaţa ta. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Una dintre cele mai importante învăţături ale cursului este cea despre pocăinţă. Am arătat din Scriptură, că 
pocăinţa este un dar al lui Dumnezeu (2 Timotei 2:21-26), şi că pocăinţa adevărată cuprinde atât întristare 
după Dumnezeu, cât şi întoarcerea de la păcat, către Dumnezeu. Te rog să te gândeşti la problema pocăinţei 
şi să scrii felul în care tu o înţelegi – subliniind în mod special dacă te-ai pocăit sau nu de păcatul impurităţii 
sexuale. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 3 

Amputarea radicală! Acest concept este răspândit de-a lungul întregului curs. El ne învaţă că trebuie să 
facem tot ceea ce este nevoie pentru a elimina din viaţa noastră orice acces la impuritate. Te rog să enumeri 
mai jos ceea ce tu "ai tăiat" şi "ai smuls", şi să precizezi dacă a mai rămas ceva sau nu, cu care ţi-ai putea 
gratifica trupul într-un moment de slăbiciune. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 4 

Am învăţat, de asemenea, necesitatea de a fi responsabilizaţi. Ce rol a jucat pentru tine responsabilizarea, 
pentru evadarea din capcana impurității și pentru libertatea în Iisus Hristos? Partenerii tăi de responsabilizare 
au însemnat ceva important pentru tine? Te-au ajutat? Dacă vrei, poţi să-i menţionezi mai jos, atunci când vei 
descrie importanţa lor în eliberarea ta. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Întrebarea 5 

În lecţia 31, am discutat despre maiestatea, măreţia, puterea şi harul lui Dumnezeu. Aceasta este una dintre 
cele mai importante învăţături din curs, deoarece, a vedea şi a savura supremaţia lui Hristos înseamnă a 
vedea cum pofta păcătoasă devine slabă şi neputincioasă. Acelora care Îl văd pe Hristos ca fiind mic şi 
neputincios, li se pare că pofta păcătoasă este mare şi puternică. Înveţi să preţuieşti supremaţia lui Iisus 
Hristos în toate lucrurile? Cum s-a schimbat felul în care îl vezi pe Hristos, de când ai fost eliberat de păcat? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 6 

De asemenea, te-am încurajat "să umbli în Duhul". Am descris acest lucru ca pe propria noastră cufundare în 
rugăciune şi în Cuvântul lui Dumnezeu, închinându-ne întotdeauna Domnului, şi umblând în părtăşie 
permanentă cu El. Îţi aminteşti care este, conform Bibliei, rezultatul umblării în Duhul (Galateni 5:16)? Te rog 

să descrii felul în care "umbli” tu în Duhul, şi să ne spui dacă experimentezi roadele de care vorbeşte Biblia. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Desigur, trebuie, de asemenea, să ne mărturisim toate păcatele. Cu mărturisirea vine înţelegerea faptului că 
Dumnezeu te eliberează spre slava Sa şi de dragul Numelui Său, şi că îţi vei împărtăşi mărturia libertăţii tale 
cu cei pe care Dumnezeu ţi-i va scoate în cale. Dar, cele şase adevăruri anterioare sunt principalele învăţături 
ale acestui curs, aşa că te rog să-ţi rezervi un moment şi să revezi întrebările de mai sus şi răspunsurile tale. 
Dacă ne asigurăm că aceste adevăruri sunt puse în aplicare în vieţile noastre, atunci ne putem aştepta în 
mod realistic să rămânem liberi din capcana păcatului, pentru tot restul vieţii noastre. 

Pentru a rezuma, ne putem potoli setea în Iisus Hristos, dacă ne pocăim de păcate şi ne întoarcem către El, 
dacă eliminăm toate lucrurile care ne împiedică, dacă vom fi responsabilizaţi de către alţii, dacă vom 
descoperi măreţia şi maiestatea Domnului nostru Iisus Hristos, şi dacă vom umbla continuu în Duhul. 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Ziua a 59-a – Mărturia Ta 

{{user.first_name}}, astăzi îţi vom oferi un loc pentru a împărtăşi mărturia ta. Te rog să împărtăşeşti orice lucru 
către care te conduce Domnul, dar ţine minte că mărturiile cele mai eficiente sunt scurte (de obicei, o singură 
pagină în lungime), şi ar trebui să includă trei aspecte. Iov 33 ne dă formula pentru modul de a ne împărtăşi 
mărturia: 

Atunci omul priveşte peste semenii săi şi zice: "Păcătuisem şi călcasem dreptatea, dar n-am fost pedepsit 
după faptele mele. Căci El a izbăvit sufletul meu ca să nu treacă prin strâmtorile morţii şi ochii mei văd încă 
lumina". Iov 33:27-28 

Observă trei aspecte ale acestei mărturii: "am păcătuit ... Dumnezeu a izbăvit ... trăiesc". 

O mărturie biblică se axează pe: 

 Păcatul meu - zonele păcatului în care am fost implicat şi efectele pe care acest lucru le-a adus în 
viaţa mea. (Fii precaut în ceea ce priveşte împărtăşirea detaliilor, pentru a nu stârni în ceilalţi 
păcatul.) 

 Izbăvirea (Răscumpărarea). Acest lucru explică felul în care am fost răscumpărat de pe piaţa 
sclavilor păcatului. Cum a ajuns Dumnezeu la mine, cum mi-a dăruit pocăinţă, şi cum m-a adus în 
Lumină? Ce mijloace a folosit El? 

 Cum trăiesc ca să mă bucur de Lumină (Hristos). 

Te rog să încerci să incluzi în mărturia ta, cele trei aspecte de mai sus. 

În plus, în împărtăşirea mărturiilor noastre dorim să evităm folosirea termenilor psihologici lumeşti. Iată un 
exemplu de o astfel de mărturie: 

"Nimic din trecutul meu nu ar fi trebuit să mă fi dus la o disfuncţie sexuală care să-mi dea viaţa peste cap. În 
liceu, am profitat de libertatea de la petreceri, unde băutura, consumul de droguri, şi experimentele sexuale 
(inclusiv auto-gratificarea) erau obişnuite. Aceste probleme au rămas nerezolvate chiar şi după ce l-am 
acceptat pe Iisus Hristos ca Mântuitorul meu, şi chiar şi după ce m-am căsătorit. Deşi soţia mea şi cu mine 
ne-am bucurat inițial de o relaţie sexuală satisfăcătoare, provocările căsătoriei m-au determinat să-mi caut 
scăparea în disfuncţiile sexuale. Am descoperit că este disponibilă pornografia pe Internet şi am fost prins 
în ea cu fermitate. În timpul consilierii maritale, un prieten care s-a recuperat din dependenţa sexuală mi-a 
recomandat programul Calea Purităţii. Cu ajutorul unor parteneri de responsabilizare, am început programul 
Calea Purităţii de 60 de zile, acceptând în cele din urmă că sunt un dependent de sex. Am anticipat că 
recuperarea din dependenţa sexuală va fi mai uşoară decât cea din dependenţa faţă de alcool. Am greşit 
amarnic! Cu toate acestea, datorită programului Calea Purităţii, îndrumătorilor şi harului lui Dumnezeu, mă 
bucur acum, de două luni de zile, de libertatea faţă de pornografie şi faţă de dependenţa sexuală cronică. 
Niciodată nu am crezut că acest lucru va fi posibil, şi Îl slăvesc zilnic pe Dumnezeu pentru programul Calea 
Purităţii." 

Termenii "dependenţă sexuală", "disfuncţie sexuală", şi "recuperare din dependenţă" ar fi fost mai bine să fi 
fost denumiţi prin "păcat sexual" şi "pocăinţă de păcat"; iar "programul Calea Purităţii" este cu adevărat doar 
"studii biblice cu responsabilizare Calea Purităţii". Iată un exemplu de mărturie care, în loc de jargonul 
psihologiei, foloseşte terminologia biblică: 

"Am fost în robie faţă de pornografia care se difuza noaptea târziu pe canalul de cablu de acasă, şi faţă de 
sex-chat pe Internet, la serviciu. Păcatele mele m-au separat de Dumnezeu şi, de asemenea, mi-am pierdut 
rapid intimitatea cu soţia. În cele din urmă m-am săturat şi am mers să vorbesc cu consilierul bisericii noastre; 
acesta m-a certat cu dragoste şi m-a încurajat să mă pocăiesc de păcatele mele şi să mă întorc la Iisus 
Hristos. Prin harul lui Dumnezeu, am făcut acestea. Curând după aceea, el mi-a recomandat să fac studiile 
biblice de la Calea Purităţii şi s-a oferit să fie partenerul meu de responsabilizare şi să primească lecţiile mele. 
Acum trăiesc liber faţă de patimi, de aproximativ 70 de zile, şi, prin puterea lui Iisus Hristos, trăiesc ca unul 
"cu adevărat liber". El mi-a iertat păcatele prin moartea Sa pe cruce şi prin vărsarea sângelui Său. O, şi soţia 
mea m-a iertat, atunci când ne-am aşezat la biroul consilierului nostru şi mi-am mărturisit păcatele şi i-am 
cerut iertare. Acum, intimitatea sexuală din cadrul căsătoriei noastre este în curs de refacere. Sunt 
recunoscător pentru pocăinţă şi iertare, şi pentru aceia din trupul lui Hristos, care m-au ajutat să mă întorc 
definitiv de la viaţa mea anterioară de păcat." 
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Vezi diferenţa dintre aceste două mărturii? Te rog să încerci să foloseşti terminologia biblică atunci când le 
spui altora povestea ta. 

Este cu adevărat interesant să ne împărtăşim mărturiile noastre cu alţii. La Calea Purităţii, am văzut numeroşi 
oameni care s-au înscris la cursurile noastre după ce au citit mărturiile altora. În caseta de mai jos, ai şansa 
să-ţi împărtăşeşti povestea, ţinând seama că tot ceea ce vei scrie acolo va fi văzut de mulţi oameni, şi s-ar 
putea să constituie mijlocul prin care Dumnezeu îl va atrage pe cineva către Hristos şi/sau către Calea 
Purităţii. Numele tău nu va fi folosit, decât dacă îl vei scrie în caseta următoare. (Dacă crezi că nu ai încă o 
mărturie de adevărată libertate faţă de păcatele sexuale, te rog să iei în considerare să parcurgi din nou acest 
curs, lent.) 

Majoritatea oamenilor care citesc aceste mărturii sunt cei care intră pe acest site pentru prima oară, pentru a 
vedea cum stau lucrurile, deci te rog să nu intri în detalii grafice în ceea ce priveşte păcatul tău trecut. Nu 
vrem ca poveştile noastre să fie o jignire sau o piatră de poticnire pentru alţii. De asemenea, deoarece aceste 
poveşti sunt citite de către o audienţă largă, te rog să nu foloseşti cuvântul "masturbare". În schimb, foloseşte 
termenul biblic de "gratificarea poftelor trupului" (Galateni 5:16), "auto-gratificare" sau alţi termeni similari. 
Dacă vei scrie şi gânduri despre Calea Purităţii, te rog să nu foloseşti abrevierea "CP", deoarece cei mai mulţi 
nu vor şti ce înseamnă. În cele din urmă, te rog să începi prin a ne spune numele îndrumătorului tău. Îţi 
mulţumim şi te rugăm să te bucuri scriind ceea ce Dumnezeu a făcut pentru tine! 

Întrebarea 1 

Scrie aici mărturia ta: 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 2 

Vrei ca mărturia ta să fie împărtăşită şi cu alţii? 

Da 

Nu 

Notă: Dacă ai bifat "Da" la întrebarea de mai sus referitoare la "împărtăşirea mărturiei tale", atunci prenumele 
tău va apărea împreună cu mărturia ta pe site-ul nostru public. 

În cele din urmă, te rog ca, după ce vei termina acest curs, să iei în considerare să devii un îndrumător la 
Calea Purităţii. Scopul libertăţii noastre faţă de patimi este acela de a-L onora pe Domnul şi putem face acest 
lucru slujind harul şi adevărul Lui acelora care caută libertatea. A-i îndruma pe alţii este o lucrare plină de 
satisfacţii şi fructuoasă! 

Întrebarea 3 

Vrei să devii îndrumător? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Asta a fost tot! Roagă-te ca Dumnezeu să facă mărturia ta folositoare pentru alţii care au nevoie de speranţă, 
care, prin harul lui Dumnezeu, au nevoie să se elibereze de păcatul sexual! 

Fă clic aici (Anexa a 37-a) pentru un Addendum la Lecţia 59 (se va deschide într-o fereastră nouă, astfel 
încât nu vei pierde locul în care ai ajuns în această lecţie). 

La sfârşit, o rugăminte: 
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Dragă {{user.first_name}} 

Îţi scriu să-ţi împărtăşesc ceva din inimă, şi să-ţi cer ajutorul. 

De la începutul slujirii, am pus mare accent pe importanţa împărtăşirii mărturiilor noastre. Facem acest lucru 
pentru a-i încuraja pe alţii să caute şi să găsească speranţa şi libertatea în Iisus Hristos. Acesta este modelul 
oferit de Scriptură, aşa cum am văzut în multe locuri. Un astfel de loc este şi 1 Timotei 1:13-14: 

Pe mine, care mai înainte huleam, prigoneam şi batjocoream. Totuşi am fost miluit, căci în necredinţa mea, 
am lucrat din neştiinţă. Şi a prisosit foarte harul Domnului nostru, împreună cu credinţa şi cu dragostea cea 
întru Hristos Iisus. 1 Timotei 1:13-14 

Şi motivul pentru care Dumnezeu a revărsat harul Său asupra lui Pavel este afirmat în versetul 16: 

Şi tocmai pentru aceea am fost miluit, ca Iisus Hristos să arate mai întâi în mine toată îndelunga Sa răbdare, 
ca pildă celor ce vor crede în El, spre viaţa veşnică. 1 Timotei 1:16 

Pavel a primit harul unei vieţi schimbate "ca pildă celor ce vor crede". 

Motivul vieţii schimbate a lui Pavel, este acela de a-l glorifica pe Dumnezeu, oferind speranţă altora, astfel 
încât şi ei să creadă în Iisus şi să primească milă şi o viaţă schimbată prin evanghelie. 

Oamenii care sunt în robie trebuie să audă cum s-a schimbat viaţa ta din momentul în care Dumnezeu ţi-a dat 
pocăinţă, iertare şi libertate de impuritatea sexuală. Mulţi vor fi încurajaţi să caute libertatea în Hristos prin 
studiile noastre de aici, de la Calea Purităţii, dacă ar putea citi şi auzii mărturii de la oameni ca tine. Aceasta 
este o ocazie minunată să produci, în anii care vin, o schimbare reală în multe vieţi. 

Ai fi dispus(ă) să-ţi împărtăşeşti mărturia ta audio şi să-i inviţi şi pe alţii să vină şi să găsească libertatea în 
Iisus? Ne-ar plăcea să vedem cât mai multe mărturii audio, puse la dispoziţie pe pagina de început a cursului. 
Vrei să fii un exemplu al harului şi răbdării lui Dumnezeu, şi al vieţii celei noi, care vine prin Iisus Hristos? 
Dacă da, atunci trimite-ne un e-mail. 

Îţi mulţumim anticipat pentru disponibilitatea ta de a fi utilizat(ă) asemenea lui Pavel, prin împărtăşirea poveştii 
tale. 

Harul lui Dumnezeu fiecăruia dintre voi! 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 

sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

…………………………………………………………………………………………………………………………..  
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Ziua a 60-a – Feedback 

Dragă {{user.first_name}}, 

Aceasta este lecţia finală a cursului Calea Purităţii şi am dori să-ţi cerem părerea cu privire la experienţa ta. 
Te rog să răspunzi la întrebările de mai jos. 

Întrebarea 1 

În general, care a fost cea mai bună parte a cursului? 

Studiile biblice 

Responsabilizarea 

Mărturiile 

Feedback-ul primit de la îndrumător 

Altceva (te rog să explici ce anume) 

Întrebarea 2 

Dacă ai selectat "Altceva", te rog să explici ce anume ... 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 3 

Pe o scară de la 1 la 10, cât de folositor ţi-a fost acest curs în depăşirea păcatului sexual (1 înseamnă "de 
puţin ajutor" şi 10 înseamnă "extrem de folositor")? 

1-2 

3-4 

5-7 

8-9 

10 

Întrebarea 4 

{{user.first_name}}, te rog să descrii ce schimbări au avut loc în inima şi viaţa ta de la începerea acestui curs. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 5 

Ai început vreun fel de slujire pe cont propriu, pentru a-i ajuta şi pe alţii să se elibereze de păcatul sexual? 

Da, în prezent fac parte dintr-o slujire care are ca şi scop a-i ajuta pe oameni să găsească libertatea faţă de 
păcatul sexual 
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Nu, nu încă 

Întrebarea 6 

Dacă ai răspuns "Da" la întrebarea de mai sus, te rog să descrii slujirea ta, şi să ne spui dacă ai vrea ca 
Calea Purităţii să te ajute în vreun fel. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 7 

Cum am putea să îmbunătăţim cursul? Care sunt sugestiile tale?  

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 8 

Ai mai spus cuiva despre acest curs şi, dacă da, persoana respectivă s-a înscris şi ea? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 9 

Mai jos este un loc pentru comentariile tale finale. Scrie orice ai dori să ne transmiţi. De asemenea, te  rog să 
ne spui încă o dată numele îndrumătorului tău. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 10 

Ca o modalitate de a ţine legătura, te-ai abonat la newsletter-ul nostru gratuit despre libertatea de impuritate? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 11 

Vrei să devii îndrumător, pentru a-i ajuta şi pe alţii să devină liberi de păcatul sexual? 

Da 

Nu 

Întrebarea 12 
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Există foarte mulţi oameni care sunt sclavi faţă de păcatul sexual, iar tu îi poţi ajuta. Te rog să iei în 
considerare unul sau mai multe dintre următoarele moduri în care ţi-ai putea oferi ajutorul. Roagă-te în 
legătură cu acest subiect şi apoi selectează în ce domeniu ai fi dispus să ajuţi. 

Traducere 

Contactarea bisericilor 

Împărtăşirea mărturiei tale 

Ajutor cu publicitatea 

Contactarea închisorilor 

Promovarea site-ului web 

Altceva 

Întrebarea 13 

Dacă ai selectat "Altceva", te rog să explici ce anume ... 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Întrebarea 14 

Calea Purităţii este în curs de încărcare a mărturiilor audio, pentru a da noilor cursanţi speranţa că libertatea 
este cu adevărat posibilă. Dacă ai fost liber de pornografie pentru 30 de zile sau mai mult, ai fi dispus(ă) să 
ne oferi o mărturie audio? Dacă da, atunci trimite-ne un e-mail. 

Da 

Nu 

Aşa cum am procedat la fiecare 10 zile, vrem şi acum să îţi oferim un rezumat al ultimelor 10 zile de curs. Îl 
poţi lista şi revedea, sau îl poţi păstra pentru viitor. Pentru a vedea rezumatul într-o nouă fereastră, te rog să 
faci clic aici (Anexa a 38-a). 

Dacă acest curs ţi-a fost de folos şi dacă doreşti să îl ai şi listat, sau dacă doreşti să începi un mic grup de 
studiu (acasă sau la biserica din care faci parte) folosind materialul Calea Purităţii, atunci poţi descărca întreg 
conţinutul parcurs, sub forma unui fişier PDF 
(https://drive.google.com/file/d/0B83stxkLoIQjZU5iXzJDalRtRVE/edit?usp=sharing) sau a unui fişier DOCX 
(https://drive.google.com/file/d/0B83stxkLoIQjT3lsSkhYMmRwTG8/edit?usp=sharing). 

Pentru a citi, într-o fereastră separată, mesajul meu final, fă clic aici (Anexa a 39-a). 

Ai obosit să DORMI în captivitate? Atunci TREZEŞTE-te şi fii liber! 

Şi aceasta, fiindcă ştiţi în ce timp ne găsim, căci este chiar ceasul să vă treziţi din somn; căci acum mântuirea 
este mai aproape de noi, decât atunci când am crezut. Romani 13:11 

 

Pentru a clarifica la ce se referă prima întrebare de responsabilizare, am inclus următoarea explicaţie. 

Ce înseamnă „a te desfăta”? 

„A te desfăta” înseamnă mai mult decât simpla citire a Bibliei; este un termen care exprimă hrănirea sufletelor 

noastre în Iisus Hristos. Înseamnă că noi stăm la picioarele lui Iisus, auzim Cuvântul Lui şi credem în el, cu 

scopul de a implementa adevărurile în viaţa noastră. Înseamnă că primim hrană spirituală şi că ne încântăm 
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sufletele în harul şi adevărul Său. Acest lucru poate fi făcut prin citirea Bibliei, prin ascultarea predicării 

Cuvântului lui Dumnezeu, prin interacţiunea cu alte persoane pe marginea Scripturii, şi prin studierea prin 

intermediul acestui curs, etc. Această definiţie este cel puţin un început; în lecţii sunt incluse şi alte explicaţii. 

Te-ai desfătat cu cuvântul lui Dumnezeu? 

Da 

Nu 

Dacă da, când te-ai desfătat ultima oară? Şi cum? Cu alte cuvinte, cum te-ai bucurat de Dumnezeu? 

Citind? Rugându-te? Venerându-l? În părtăşie? Fiind martor? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Aceste întrebări grele care urmează, întrebări de responsabilizare, se aplică întregii perioade care a trecut de 

când ai făcut ultima ta lecţie. 

Ai fost liber(ă) faţă de pornografie din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de auto-gratificare din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Ai fost liber(ă) faţă de imoralitate sexuală din momentul în care ai făcut ultima lecţie? 

Da 

Nu 

Dacă ai răspuns cu „nu” la oricare dintre întrebările de mai sus, spune-ne, te rugăm, ce a dus la 

căderea ta. Dacă la întrebările de mai sus ai răspuns cu „da”, poţi să foloseşti acest spaţiu pentru 

întrebări sau pentru comentarii suplimentare. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

 

În încercarea noastră de a contribui la asigurarea responsabilităţii continue în această lucrare, ne-am dori să 

ne răspunzi la următoarele întrebări: 

Faci în mod constant lecţiile şi umbli în libertate faţă de patimi? Dacă da, de cât timp? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Dacă ţi-a fost desemnat un îndrumător, aproximativ cât de des primeşti un răspuns la lecţiile tale? 

Îndrumătorul îţi răspunde la întrebările şi preocupările tale? Tu răspunzi la întrebările şi mesajele 

îndrumătorului tău? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Îndrumătorul tău ţi-a oferit sfaturi din Biblie? Ai pus în aplicare principiile biblice din lecţii, precum şi 

sfaturile primite de la îndrumătorul tău? 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 
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Anexa 1 

Plan de citire a Bibliei 

Această listă reprezintă un plan pentru lectura zilnică a Bibliei, pe care îl poți începe în orice zi a anului. Cu 

acest aranjament, vei citi toată Biblia într-un an, dar, în ordinea cronologică a evenimentelor. Observă că 

după ce vei fi terminat Geneza, vei începe cu Iov, înainte de a citi Exodul. Și, de exemplu, mulți dintre Psalmi 

sunt incluşi la citirea cărților istorice, deoarece aceştia au fost scrişi în timpul acelor evenimente. De 

asemenea, scrierile profeților sunt incluse cu evenimentele istorice contemporane. 

 

Eşti liber să copiezi această listă în orice formă și să o pui şi la dispoziția altora. Este ușor să copiezi lista într-

un editor de text, pentru a o imprima pentru distribuire. 

 

Ziua 1....Geneza 1,2 

Ziua 2....Geneza 3-5 

Ziua 3....Geneza 6-9 

Ziua 4....Geneza 10, 11 

Ziua 5....Geneza 12-15 

Ziua 6....Geneza 16-19 

Ziua 7....Geneza 20-22 

Ziua 8....Geneza 23-26 

Ziua 9....Geneza 27-29 

Ziua 10....Geneza 30-32 

Ziua 11....Geneza 33-36 

Ziua 12....Geneza 37-39 

Ziua 13....Geneza 40-42 

Ziua 14....Geneza 43-46 

Ziua 15....Geneza 47-50 

Ziua 16....Iov 1-4 

Ziua 17....Iov 5-7 

Ziua 18....Iov 8-10 

Ziua 19....Iov 11-13 

Ziua 20....Iov 14-17 

Ziua 21....Iov 18-20 

Ziua 22....Iov 21-24 

Ziua 23....Iov 25-27 
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Ziua 24....Iov 28-31 

Ziua 25....Iov 32-34 

Ziua 26....Iov 35-37 

Ziua 27....Iov 38-42 

Ziua 28....Ieşirea 1-4 

Ziua 29....Ieşirea 5-7 

Ziua 30....Ieşirea 8-10 

Ziua 31....Ieşirea 11-13 

Ziua 32....Ieşirea 14-17 

Ziua 33....Ieşirea 18-20 

Ziua 34....Ieşirea 21-24 

Ziua 35....Ieşirea 25-27 

Ziua 36....Ieşirea 28-31 

Ziua 37....Ieşirea 32-34 

Ziua 38....Ieşirea 35-37 

Ziua 39....Ieşirea 38-40 

Ziua 40....Levitic 1-4 

Ziua 41....Levitic 5-7 

Ziua 42....Levitic 8-10 

Ziua 43....Levitic 11-13 

Ziua 44....Levitic 14-16 

Ziua 45....Levitic 17-19 

Ziua 46....Levitic 20-22, Psalmul 95 

Ziua 47....Levitic 23-27 

Ziua 48....Numeri 1-3 

Ziua 49....Numeri 4-6 

Ziua 50....Numeri 7-10 

Ziua 51....Numeri 11-12:16, Psalmul 90 

Ziua 52....Psalmul 91; Numeri 12-14 

Ziua 53....Numeri 15-17 

Ziua 54....Numeri 18-20 

Ziua 55....Numeri 21-24 
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Ziua 56....Numeri 25-27 

Ziua 57....Numeri 28-30 

Ziua 58....Numeri 31-33 

Ziua 59....Numeri 34-36 

Ziua 60....Deuteronom 1-3 

Ziua 61....Deuteronom 4-6 

Ziua 62....Deuteronom 7-9  

Ziua 63....Deuteronom 10-12 

Ziua 64....Deuteronom 13-16 

Ziua 65....Deuteronom 17-19 

Ziua 66....Deuteronom 20-22 

Ziua 67....Deuteronom 23-25 

Ziua 68....Deuteronom 26-28 

Ziua 69....Deuteronom 29-31 

Ziua 70....Deuteronom 32-34 

Ziua 71....Iosua 1-3 

Ziua 72....Iosua 4-6 

Ziua 73....Iosua 7-9 

Ziua 74....Iosua 10-12 

Ziua 75....Iosua 13-15 

Ziua 76....Iosua 16-18 

Ziua 77....Iosua 19-21 

Ziua 78....Iosua 22-24 

Ziua 79....Judecători 1-4 

Ziua 80....Judecători 5-8 

Ziua 81....Judecători 9-12 

Ziua 82....Judecători 13-15 

Ziua 83....Judecători 16-18 

Ziua 84....Judecători 19-21 

Ziua 85....Rut 1-4 

Ziua 86....1 Samuel (1 Regi) 1-4 

Ziua 87....1 Samuel (1 Regi) 5-8 
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Ziua 88....1 Samuel (1 Regi) 9-12 

Ziua 89....1 Samuel (1 Regi) 13-16 

Ziua 90....1 Samuel (1 Regi) 17, 18; Psalmul 23 

Ziua 91....1 Samuel (1 Regi) 19:1-18; Psalmii 11, 59 

Ziua 92....1 Samuel (1 Regi) 19:19-24; 20,21; Psalmii 56, 142 

Ziua 93....1 Samuel (1 Regi) 22; Psalmii 17, 34, 35 

Ziua 94....Psalmii 52, 109, 140 

Ziua 95....Psalmii 31, 64; 1 Samuel (1 Regi) 23:1-29 

Ziua 96....Psalmii 54,22; 1 Samuel (1 Regi) 24 

Ziua 97....Psalmii 63,12,57 

Ziua 98....Psalmii 58, 120; 1 Samuel (1 Regi) 25 

Ziua 99....Psalmul 141; 1 Samuel (1 Regi) 26,27 

Ziua 100....1 Samuel (1 Regi) 28,29,30 

Ziua 101....1 Samuel (1 Regi) 31; 2 Samuel (2 Regi) 1,2 

Ziua 102....Psalmul 101; 2 Samuel (2 Regi) 3,4 

Ziua 103....2 Samuel (2 Regi) 5; Psalmul 139; 2 (2 Regi) Samuel 6 

Ziua 104....Psalmii 78,96 

Ziua 105....Psalmii 15,24,68 

Ziua 106....Psalmii 132,133 

Ziua 107....Psalmii 106, 105 

Ziua 108....2 Samuel (2 Regi) 7; Psalmii 16,2 

Ziua 109....Psalmul 110; 2 Samuel (2 Regi) 8; Psalmii 97,98 

Ziua 110....Psalmii 108,117,118 

Ziua 111....Psalmii 60,9,20 

Ziua 112....2 Samuel (2 Regi) 9,10,11 

Ziua 113....2 Samuel (2 Regi) 12; Psalmii 6,32 

Ziua 114....Psalmii 33,38,39,21 

Ziua 115....Psalmii 40,41,51 

Ziua 116....Psalmii 103,104; 2 Samuel (2 Regi) 13 

Ziua 117.... Psalmul 55; 2 Samuel (2 Regi) 14,15 

Ziua 118....2 Samuel (2 Regi) 16; Psalmul 7; 2 Samuel (2 Regi) 17 

Ziua 119....Psalmii 3,4,42 
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Ziua 120....Psalmii 43,5,8 

Ziua 121....Psalmii 28,61,62 

Ziua 122....Psalmii 69,70,71,86 

Ziua 123....Psalmul 143, 2 Samuel (2 Regi) 18,19 

Ziua 124....Psalmii 122, 26, 27 

Ziua 125....Psalmii 141, 65; 2 Samuel (2 Regi) 20 

Ziua 126....2 Samuel (2 Regi) 21; Psalmii 29,30 

Ziua 127....Psalmii 131, 18; 2 Samuel (2 Regi) 22-24; 1 Regi (3 Regi) 1 

Ziua 128....Psalmii 72, 145; 1 Regi (3 Regi) 2 

Ziua 129....1 Regi (3 Regi) 3,4,5 

Ziua 130....Psalmii 99,100, 127, 128 

Ziua 131....Proverbe 1-4 

Ziua 132....Proverbe 5-7 

Ziua 133....Proverbe 8-11 

Ziua 134....Proverbe 12-15 

Ziua 135....Proverbe 16-19 

Ziua 136....Proverbe 20-23 

Ziua 137....Proverbe 24-27 

Ziua 138....Proverbe 28-30 

Ziua 139....Proverbe 31; Ecleziastul 1,2 

Ziua 140....Ecleziastul 3-5 

Ziua 141....Ecleziastul 6-8 

Ziua 142....Ecleziastul 9-11 

Ziua 143....Ecleziastul 12; Cântarea Cântărilor 1,2 

Ziua 144....Cântarea Cântărilor 3-5 

Ziua 145....Cântarea Cântărilor 6-8 

Ziua 146....1 Regi (3 Regi) 6-8 

Ziua 147....1 Regi (3 Regi) 9-11 

Ziua 148....1 Regi (3 Regi) 12-14 

Ziua 149....1 Regi (3 Regi) 15-17 

Ziua 150....1 Regi (3 Regi) 18-20 

Ziua 151....1 Regi (3 Regi) 21,22; 2 Regi (4 Regi) 1 
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Ziua 152....2 Regi (4 Regi) 2-4 

Ziua 153....2 Regi (4 Regi) 5-7 

Ziua 154....2 Regi (4 Regi) 8-10 

Ziua 155....2 Regi (4 Regi) 11-14:20 

Ziua 156....Ioil 1-3 

Ziua 157....2 Regi (4 Regi) 14:21-25; Iona 1-4 

Ziua 158....2 Regi (4 Regi) 14:26-29; Amos 1-3 

Ziua 159....Amos 4-6 

Ziua 160....Amos 7-9 

Ziua 161....2 Regi (4 Regi) 15-17 

Ziua 162....Osea 1-4 

Ziua 163....Osea 5-7 

Ziua 164....Osea 8-10 

Ziua 165....Osea 11-14 

Ziua 166....2 Regi (4 Regi) 18; Psalmul 44 

Ziua 167....2 Regi (4 Regi) 19:1-34; Psalmul 73 

Ziua 168....2 Regi (4 Regi) 19:35-37; Psalmii 92, 93 

Ziua 169....Psalmii 46, 75, 76 

Ziua 170....Isaia 1-3 

Ziua 171....Isaia 4-6 

Ziua 172....Isaia 7-9 

Ziua 173....Isaia 10-13 

Ziua 174....Isaia 14-17 

Ziua 175....Isaia 18-21 

Ziua 176....Isaia 22-25 

Ziua 177....Isaia 26-28 

Ziua 178....Isaia 29-30 

Ziua 179....Isaia 31-33 

Ziua 180....Isaia 34-36 

Ziua 181....Isaia 37-39 

Ziua 182....Isaia 40-42 

Ziua 183....Isaia 43-45 
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Ziua 184....Isaia 46-48 

Ziua 185....Isaia 49-51 

Ziua 186....Isaia 52-54 

Ziua 187....Isaia 55-57 

Ziua 188....Isaia 58-60 

Ziua 189....Isaia 61-63 

Ziua 190....Isaia 64-66 

Ziua 191....Mica (Miheia) 1-4 

Ziua 192....Mica (Miheia) 5-7 

Ziua 193....Naum 1-3 

Ziua 194....2 Regi (4 Regi) 20,21 

Ziua 195....Ţefania (Sofonie)  1-3 

Ziua 196....Habacuc (Avacum) 1-3 

Ziua 197....2 Regi (4 Regi) 22-23; Psalmul 74 

Ziua 198....Psalmii 79, 94; 2 Regi (4 Regi) 24:1-16 

Ziua 199....Psalmul 88; 2 Regi (4 Regi) 24:17-20, 25 

Ziua 200....Obadia (Avdia); Ieremia 1,2 

Ziua 201....Ieremia 3-5 

Ziua 202....Ieremia 6-8 

Ziua 203....Ieremia 9-12 

Ziua 204....Ieremia 13; Psalmii 13,14 

Ziua 205....Psalmii 36, 37, 49 

Ziua 206....Psalmii 53, 77, 89 

Ziua 207....Psalmul 123 

Ziua 208....Psalmii 25, 50, 67 

Ziua 209....Psalmii 102, 130 

Ziua 210....Ieremia 14-16 

Ziua 211....Ieremia 17-20 

Ziua 212....Ieremia 21-23 

Ziua 213....Ieremia 24-26 

Ziua 214....Ieremia 27-29 

Ziua 215....Ieremia 30-32 



336 

 

Ziua 216....Ieremia 33-36 

Ziua 217....Ieremia 37-39 

Ziua 218....Ieremia 40-42 

Ziua 219....Ieremia 43-46 

Ziua 220....Ieremia 47-49 

Ziua 221....Ieremia 50-52 

Ziua 222....Plângerile lui Ieremia 1-5 

Ziua 223....1 Cronici (1 Paralipomena) 1-3 

Ziua 224....1 Cronici (1 Paralipomena) 4-6 

Ziua 225....1 Cronici (1 Paralipomena) 7-9 

Ziua 226....1 Cronici (1 Paralipomena) 10-13 
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Anexa a 2-a 

Este o călătorie – un test 

Am fost impresionat de o învățătură despre credință, pe care am citit-o - nu pentru că era despre credință, ci 

pentru că mi-a amintit de drumul omului de la patimi spre libertate - prin intermediul cursului nostru de 60 de 

zile. Așa că am scris asta - ei bine, nu am scris pasajele din Scriptură, dar vei vedea: 

"Siliţi-vă să împliniţi toate poruncile acestea pe care vi le dau eu astăzi, ca să fiţi vii şi să vă înmulţiţi şi să vă 

duceţi să luaţi în stăpânire pământul cel bun pe care cu jurământ 1-a făgăduit Domnul Dumnezeul părinţilor 

voştri.  Să-ţi aduci aminte de toată calea pe care te-a povăţuit Domnul Dumnezeul tău prin pustie de acum 

patruzeci de ani, ca să te smerească, ca să te încerce şi ca să afle ce este în inima ta şi de ai să păzeşti sau 

nu poruncile Lui.  Te-a smerit, te-a pedepsit cu foamea şi te-a hrănit cu mana pe care nu o cunoşteai şi pe 

care nu o cunoşteau nici părinţii tăi, ca să-ţi arate că nu numai cu pâine trăieşte omul, ci că omul trăieşte şi cu 

tot Cuvântul ce iese din gura Domnului.  Haina ta nu s-a învechit pe tine şi piciorul tău n-a căpătat bătături în 

aceşti patruzeci de ani.  Dar să ştii în inima ta că Domnul Dumnezeul tău te învaţă, cum învaţă omul pe fiul 

său.”(Deuteronom 8: 1-5) 

Nu este la fel şi la Calea Purităţii? Tocmai am părăsit Egiptul - în care am fost ținuţi în robie de către acea 

cultură rea și de către ispitele ei. Ne îndreptăm spre Țara Făgăduinţei - Libertatea. Dar, pentru o vreme, nu 

ajungem încă acolo. În drumul nostru există obstacole, pe care trebuie să le depășim. Urmăm călăuzirea lui 

Dumnezeu prin pustie, în credință, fiind smeriţi și testaţi și mai ales fiind ascultători - mai ales ascultători. Am 

mâncat mană (un aliment foarte plictisitor în comparație cu ceea ce am avut în Egipt) și am învățat să ne 

placă. De asemenea, învățăm să trăim în și prin cuvântul lui Dumnezeu. Transpirăm și luptăm și urmăm 

exemplul lui Dumnezeu pentru zile în șir. Suntem disciplinați de către Dumnezeu, şi respectăm principiile 

enunțate în Cuvântul Său - și, în cele din urmă, ajungem în Țara Făgăduinței - libertatea faţă de păcatele 

noastre! Este un test! Este o călătorie! 

Unii oameni sunt duşi direct în Țara Făgăduinţei – totul într-un moment genial! Dar pentru cei mai mulţi – 

drumul este la fel ca şi cel pe care fii lui Israel l-au avut prin pustie; cel pe care l-am descris mai sus. Lucrurile 

esenţiale: mergi zilnic, indiferent de ceea ce se întâmplă în viaţa ta. Ai încredere în Dumnezeu. Supune-te 

Cuvântului Său. Concentrează-te pe Hristos. Continuă spre premiu! 
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Anexa a 3-a 

Masturbarea: Uşă către Sclavie 

Acest articol este o încercare de a-i ajuta pe cei care doresc să învingă masturbarea și să trăiască liberi în 
harul care este disponibil în Iisus Hristos. Masturbarea poate fii, într-adevăr, învinsă, iar bărbații și femeile pot 
găsi adevărata libertate, și pot trăi în placuta ascultare pe care Iisus a cumpărat-o pentru toți credincioșii, 
atunci când a murit pe cruce. 

Există un neadevăr care pluteşte în jurul cercurilor creștine, şi anume faptul că masturbarea nu ar fi un păcat 
și că ar fi acceptabilă în anumite circumstanțe. 

Unii cred că masturbarea ar fi acceptabilă: 

 Pentru oamenii singuri, 

 Pentru oamenii căsătoriţi care trebuie să îndure o absenţă prelungită a soţiei(soţului), 

 Pentru a preveni comiterea de crime sexuale. 

Unul dintre cursanţii de la Calea Purităţii ne-a trimis recent un articol pe tema masturbării, scris de către un 
pastor. În articolul său, acest pastor recomanda, fără ezitare, masturbarea, pentru oamenii de toate vârstele, 
pentru "a elibera stress-ul pentru cei singuri", pentru "a elibera tensiunea atunci când cineva este departe de 
soție(soţ)", și pentru "a preveni crimele sexuale". El dădea, de asemenea, şi instrucțiuni despre cum să fie 
învățată masturbarea de către copiii mici, și declara ostentativ că Dumnezeu ne-a dat masturbarea ca o 
modalitate "de a ne bucura de sex înainte de căsătorie". 

Aş dori ca acest pastor să poată vedea unele dintre înscrierile pe care le primim aici, de la oameni care au 
devenit sclavi ai gratificării propriului trup prin actul masturbării - mulți dintre ei fără a utiliza şi pornografia. Ei 
sunt sclavii propriilor lor pofte, în imposibilitatea de a se elibera de acest obicei debilitant, care a paralizat 
umblarea lor cu Domnul. Pentru că le este imposibil să oprească acest comportament, ei sunt vinovați, iar unii 
se simt rușinaţi și frustraţi. Unii dintre cei care continuă în acest obicei au dificultăţi în a interacţiona în situaţii 
sociale, deoarece știu că au un secret, un secret întunecat, că sunt sclavi ai sexului cu ei înşişi. Mai mult 
decât atât,  aş dori ca acest pastor să poată vedea cum Dumnezeu îi eliberează de masturbare pe aceşti 
captivi, și să citească e-mail-urile lor, care atestă modul în care depresia, paranoia, stress-ul, etc. au dispărut 
atunci când Dumnezeu i-a eliberat de gratificarea trupului lor, și de impuritatea sexuală de toate tipurile. 

Unii creștini cred că, deoarece masturbarea nu este menționată în mod specific în Biblie, Dumnezeu nu 
consideră ca fiind importantă prezența sau absența acestei activități. Dar oare acest lucru este adevărat? 
Este cu adevărat tăcut Dumnezeu, privitor la masturbare? Absența din Scriptură a cuvântului "masturbare" 
este oare modalitatea lui Dumnezeu de a da aprobare bărbaților și femeilor să-şi gratifice trupurile? 
Aminteşte-ţi, cuvântul "pornografie" nu este, în sine, în Biblie (deși rădăcina cuvântului este), dar există 
principii biblice care se ocupă atât cu pornografia, cât și cu masturbarea. Nici cuvântul "fumat" nu este în 
Biblie, şi nici multe alte cuvinte care se referă la păcate specifice trupului. Cu toate acestea, nu ar trebui să 
avem nevoie de numirea fiecărui detaliu specific asociat cu fiecare păcat specific, pentru a ne da seama că 
trebuie să îl evităm. 

Deși este adevărat că Biblia nu folosește cuvântul "masturbare", Scriptura nu ne-a lăsat în întuneric cu privire 
la faptul dacă este bună sau rea. Masturbarea nu este "darul lui Dumnezeu" pentru persoanele singure, și nici 
nu este "preventivă pentru infracțiunile sexuale". Este complacerea în poftele trupeşti, ceea ce duce la sclavie 
faţă de păcat. Afirmația lui Iisus, "oricine săvârşeşte păcatul este rob al păcatului" (Ioan 8:34), se aplică şi 
auto-gratificării. 

Masturbarea ne face să începem să trăim în conformitate cu ceea ce ne dictează trupul și să devenim sclavi 
ai "faptelor rele ale trupului". Scriptura ne avertizează cu privire la acest tip de activitate, "Căci dacă vieţuiţi 
după trup, veţi muri, iar dacă ucideţi, cu Duhul, faptele trupului, veţi fi vii." (Romani 8:13) În realitate, 
masturbarea este o expresie a auto-gratificării și a idolatrizării sexuale a sinelui. Este înșelătoare și 
înrobitoare. Haide să vedem aceste adevăruri din Scriptură: 

„Precum aţi făcut mădularele voastre roabe necurăţiei şi fărădelegii, spre fărădelege, tot aşa faceţi acum 
mădularele voastre roabe dreptăţii, spre sfinţire. Căci atunci, când eraţi robi ai păcatului, eraţi liberi faţă de 
dreptate.” (Romani 6: 19-20) 
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Acest verset ne învață că folosirea duce la sclavie. Când folosim mădularele noastre pentru a păcătui, 
devenim robi ai păcatului. Unii spun că masturbarea "eliberează tensiunea", astfel încât să putem funcționa 
normal atunci când nu suntem cu soția(soţul), sau pentru a ne împiedica de la comiterea de acte sexuale mai 
rele. Masturbarea "eliberează tensiunea" numai temporar. Tensiunea va apărea din nou foarte repede, astfel 
că masturbarea va trebui să se producă din nou, și din nou, și din nou. Acest lucru este pur și simplu sclavie 
faţă de trup. Dar dacă folosim mădularele trupului nostru pentru dreptate, vom deveni robi ai neprihănirii. 
Deci, prezintă-ţi trupul ca pe o jertfă vie; oferă lui Dumnezeu părțile trupului tău, iar robia faţă de Hristos va 
produce libertate faţă de auto-gratificare. 

Un alt argument pe care unii îl aduc în favoarea masturbării este de a spune că aceasta se aseamănă cu 
mâncatul: dacă ne răsfățăm, putem deveni sclavi, dar ceea ce trebuie să facem este să învățăm să ne 
controlăm apetitul, iar nu să ne oprim din mâncat. Deci, în același fel, trebuie să controlăm masturbarea și să 
nu devenim sclavi faţă de aceasta, dar masturbarea nu este păcat mai mult decât este păcat a mânca. Există 
însă o problemă majoră cu acest argument: a mânca este o necesitate biologică. Dacă nu vom mânca, atunci 
vom muri. Sexul nu este o necesitate biologică, ci mai degrabă este o dorință. 

 „Căci cei ce sunt după trup cugetă cele ale trupului, iar cei ce sunt după Duh, cele ale Duhului.” 
(Romani 8:5) 

Masturbarea fixează mintea pe dorințele trupului, și arde în minte imaginea nudităţii și a sexului. Cu fiecare 
act de masturbare, acea imaginea devine mai clară și mai intensă, și poate deveni un instrument al diavolului 
pentru a înființa un gând-cetate. (ia în considerare 2 Corinteni 10:3-5) 

 „Iar cei ce sunt în carne nu pot să placă lui Dumnezeu.” (Romani 8:8) 

Aici este problema reală a masturbării: Dacă te masturbezi, atunci îţi produci plăcere numai ţie însuţi(însăţi). 
Acțiunile tale nu sunt pe placul lui Dumnezeu deoarece eşti "în trup" și un(o) sclav(ă) al(a) poftei păcătoase. 
Îţi oferi mădularele trupului sclaviei faţă de impuritate, iar mintea ta este setată pe ceea ce dorește carnea. 

Există o modalitate de a fi liberi de sclavia faţă  de trup, iar noi nu ar trebui să argumentăm că este 
"acceptabilă în anumite condiții", şi nici să ajutăm la promovarea sclaviei celor care ne cred. 

 „Zic dar: În Duhul să umblaţi şi să nu împliniţi pofta trupului. Căci trupul pofteşte împotriva duhului, 
iar duhul împotriva trupului; căci acestea se împotrivesc unul altuia, ca să nu faceţi cele ce aţi voi.” 
(Galateni 5:16-17) 

De ce este masturbarea un păcat? Este un păcat pentru că atunci când ne masturbăm "împlinim poftele 
trupului", ceea ce nu am face dacă am umbla şi am trăi prin Duhul. Acest lucru trebuie să fie clar. Dacă 
umblăm în Duhul și dacă trăim prin credință, atunci nu vom satisface poftele firii pământești. 

 „Credinţa pe care o ai, s-o ai pentru tine însuţi, înaintea lui Dumnezeu. Fericit este cel ce nu se judecă 
pe sine în ceea ce aprobă! Iar cel ce se îndoieşte, dacă va mânca, se osândeşte, fiindcă n-a fost din 
credinţă. Şi tot ce nu este din credinţă este păcat.” (Romani 14:22-23) 

Masturbarea este un păcat, deoarece ea nu vine din credință. Nu pot să cred promisiunile lui Dumnezeu de a-
mi asigura fiecare nevoie (Filipeni 4:19), de a-mi da o cale de ieșire din fiecare ispită (1 Corinteni 10:13), de a 
mă păzi de orice cădere (Iuda 24), și, în acelaşi timp, cad în auto-gratificare. Masturbarea nu este din 
credință, prin urmare, este păcat. 

Modalitatea de a fi liberi faţă de ea este să o respingem cu totul în orice moment. Pe măsură ce evităm 
situațiile care stârnesc gânduri impure, și pe măsură ce ne scufundăm în Cuvântul lui Dumnezeu, și, dacă 
suntem căsătoriţi, pe măsură ce ne întoarcem la partenerul nostru pentru a ne bucura de intimitatea sexuala, 
vom ieşi liberi din închisoarea păcatului. Dacă "vom încuia ușa" pentru auto-gratificare, și dacă "o vom bloca 
definitiv", și dacă vom posta un "paznic" în faţa ei, atunci putem fi liberi faţă de ea, liberi cu adevărat (Ioan 
8:36). 

Atunci când oamenii îmi spun că "masturbarea nu este menționată în Biblie", ca și cum aparenta "tăcere" a lui 
Dumnezeu cu privire la această problema ar constitui    o aprobare, eu sunt de acord cu ei că cuvântul în sine 
nu este menționat în Biblie, și apoi încerc să îi ajut să vadă că acesta ar fi trebuit să fie menționat în cazul în 
care Dumnezeu ar aproba-o. De exemplu, să examinăm acest pasaj: 

 „Celor ce sunt necăsătoriţi şi văduvelor le spun: Bine este pentru ei să rămână ca şi mine. Dacă însă 
nu pot să se înfrâneze, să se căsătorească. Fiindcă mai bine este să se căsătorească, decât să ardă.” 
(1 Corinteni 7:8-9) 
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Acesta este locul în care Dumnezeu ar fi trebuit să menționeze cuvântul "masturbare", sau cel puțin să 
vorbească despre auto-gratificare dacă, într-adevăr, aceasta ar fi fost o opțiune. Pentru Pavel, ar fi fost ușor 
să spună, "Este mai bine să se masturbeze decât să ardă". Nu, nu este nicio mențiune a cuvântului 
"masturbare", şi nu este nici măcar o indicație cum că sexul cu sine însuşi ar fi acceptabil. "Arsura" pasiunii 
are o singură ieșire biblică, și acume printr-un partener în cadrul căsătoriei. Orice act de sexualitate efectuat 
în afara căsătoriei este o perversiune, și trebuie să fie evitat. 

Dumnezeu Tatăl spune despre Iisus Hristos: "Acesta este Fiul Meu prea iubit, în care Îmi găsesc plăcerea." 
Și de ce? Pentru că El a trăit o viață de ascultare până la moarte, și încă moarte de cruce. Iar noi nu suntem 
vrednici să fim numiţi ucenicii Săi dacă nu ne luăm zilnic crucea, și dacă nu-I urmăm. Luarea crucii înseamnă 
a renunța la trupul nostru, iar nu a-l gratifica. Înseamnă a muri faţă de sine, iar nu a trăi pentru a-i face pe plac 
trupului. O, cum avem nevoie în aceste situaţii de învătura crucii lui Iisus Hristos. Crucea ne arată pe Unul al 
cărui trup a fost răstignit, nu "controlat". Crucea ne arată că nu trebuie să "eliberăm tensiunea", ci trebuie să o 
îndurăm până la a ne vărsa sângele. A declara că masturbarea este acceptabilă "în anumite circumstanțe", 
înseamnă a nega crucea, deoarece creștinii trebuie să urmeze Celui care a murit faţă de trupul Său. 

Adevărul este că e mult mai ușor să răstignim complet, decât să încercăm să "controlăm", deoarece, de 
fiecare dată când cedăm în ceea ce privește trupul, vom stârni gânduri impure și le vom întări pe cele deja 
existente, ceea ce va face mai ușor să cădem din nou data viitoare, și aşa mai departe. Cu adevărat, este 
mult mai ușor, în timp, să negăm și să refuzăm total auto-gratificarea, decât să o "reducem", sau decât că 
încercăm cumva să ne "controlăm" trupul. Scriptura nu ne dă nicio poruncă de a ne "controla" trupul, dar, de 
multe ori, ne poruncește să ne "lepădăm" de el, și să îl "răstignim". 

Aşa că, haideți să fim practici în legătură cu acest subiect. Mulți dintre noi avem copii care intră în pubertate și 
știm că se vor masturba. Cum putem conversa cu ei despre acest subiect? 

În primul rând, haide să îi învățăm despre cruce. Eu îi spun fiului meu că Iisus Hristos Şi-a dat viața pentru 
noi, și că El ne cere ca şi noi să ne dăm viața. El Şi-a prezentat trupul ca pe o jertfă către Tatăl, iar noi putem, 
prin puterea Duhului Sfânt, să ne oferim trupurile ca pe o jertfă vie. Vorbim despre faptul că Iisus a refuzat să-
și gratifice trupul Lui atunci când a fost ispitit de către diavol, și că trupul Său a fost pironit pe o cruce. În 
același fel, noi trebuie să ne socotim morți față de păcat. Eu vorbesc deschis cu el despre înrobirea pe care o 
va aduce masturbarea, în cazul în care el îşi va oferi mădularele trupului lui pentru păcat. Îi spun că dorințele 
pe care le are sunt date de către Dumnezeu pentru a trăi plăcerea în căsătorie și pentru a procrea, iar nu 
pentru motive egoiste. El înțelege că a-L urma pe Hristos înseamnă că masturbarea nu este o opțiune. Este 
mult mai ușor pentru el ca atunci când vine ispita, nici măcar să nu ia în considerare posibilitatea de a ceda, 
decât să încerce să decidă dacă este momentul în care ea trebuie „controlată”, sau dacă poate să cedeze 
dorinţei. 

La sfârşit, permite-mi să închei cu o mărturie pe care am primit-o aici. Este de la un domn care se află în 
ultima săptămână a cursului Calea Purităţii, iar el este acum liber din sclavia faţă de masturbare. El scrie 
această mărturie: 

"Problemele mele au început atunci când pastorul nostru pentru tineri mi-a spus că Biblia nu menționează 
masturbarea, şi deci Dumnezeu nu o condamnă. El ne-a spus că atâta timp cât ne vom masturba gândindu-
ne la viitoarea noastră soţie(viitorul nostru soţ), nu vom păcătui. Masturbarea mea a început încet --- o dată 
pe săptămână sau cam aşa ceva. M-am simțit vinovat, ca și cum cedam în fața păcatului, în loc să-mi neg 
trupul, dar pastorul mi-a spus că este un instrument util, și că masturbarea, atunci când este utilizată corect, 
previne chiar crimele sexuale. Credul cum eram, l-am crezut. Curând am început să descopăr că oferirea 
mădularelor trupului meu auto-gratificării nu duce la scăderea permanentă a dorinței, şi nici nu eliberează 
tensiunea --- ci dimpotrivă chiar --- cu cât mă masturbam mai mult, cu atât mă prindeam mai mult în aceasta. 

Sincer, nu știu ce s-a întâmplat – dar într-o zi, când tocmai terminasem să mă masturbez, alături de un drum 
de țară, pentru a 3-a oară în acea zi, mi-am dat seama că eram un sclav al masturbării. Ceea ce a început 
inocent și cu aprobarea deplină a unei autorităţi religioase, m-a prins într-un viciu care mi-a sugrumat complet 
toată viața spirituală din mine. 

O, cum îmi doresc ca pastorul să fi predicat corect Cuvântul, chiar dacă aceasta l-ar fi făcut mai puțin popular. 
Aș fi vrut ca el să-mi fi explicat că dacă nu mă lepăd de mine însumi (adică să nu cedez) şi dacă nu îmi iau 
crucea zi de zi, nu voi fi demn de a fi ucenicul Lui. Aș fi vrut ca el să-mi fi spus despre principiul sclaviei - că 
suntem sclavi faţă de orice lucru căruia ne oferim pe noi înşine. Aș fi vrut ca el să-mi fi spus, clar și simplu, că 
este mult mai ușor să refuzăm masturbarea total şi complet - că ea nu este nici măcar o opțiune pentru un 
creștin - decât să încercăm să o "controlăm" și să o "utilizăm numai în anumite circumstanțe". Ce bine ar fi 
fost dacă n-ar fi folosit uzata expresie "Biblia nu o menționează", iar în schimb ar fi învăţat principiile Scripturii. 
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Nu dau vina pe fostul meu pastor; inima mea înșelătoare a iubit să audă ceea ce el a predicat, și eu sunt 
responsabil pentru acțiunile mele. Îmi doresc însă să fi avut un om al lui Dumnezeu, care să mă fi ajutat să 
învăț să neg și să răstignesc, mai degrabă decât să raționalizez și să justific". 

O altă înscriere la cursul Calea Purităţii a venit în momentul în care încheiam acest articol. Acest tânăr de 17 
ani, scrie: 

"De fiecare dată când îmi vine, nu pot rezista masturbării. Am încercat să lupt pentru mulți ani, și, deși am 
avut câteva victorii temporare, totuşi nu am învins-o definitiv. Doresc să-mi trăiesc toată viața pentru Hristos, 
iar acest lucru nu poate fi făcut până când nu voi învinge acest demon. De asemenea, vreau să rămân pur 
pentru viitoarea mea soție, și dacă voi continua pe acest drum, știu că această dorința nu se va îndeplini”. 

Masturbarea este o ușă către sclavie! Fie ca Dumnezeu să-i dea acestui tânăr libertatea în Hristos. 

Da, este posibil să fii liber(ă) de acest obicei debilitant și păcătos. Prin harul lui Dumnezeu, putem rezista 
diavolului, și ne putem lepăda de trup. Putem veni la Iisus Hristos pentru a primi ajutorul Său puternic, și 
putem înceta să furăm iubirea pe care o datorăm soției nostre(soţului nostru) și putem să învățăm să ne 
întoarcem către ea(el), așa cum învață Scripturile, pentru ca să-L onorăm și să-L slăvim pe Dumnezeu cu 
trupurile noastre. Cei care sunt singuri pot şi ei să se întoarcă de la auto-gratificare la Hristos, și să găsească 
în El ajutor puternic în timp de nevoie. Prin puterea lui Hristos, putem învinge puterile întunericului care caută 
să ne facă sclavi. În Iisus există libertate, libertate adevărată, libertate de durată. 

Fie ca Dumnezeu să ne dea fiecăruia harul de a alege să-I fim bineplăcuţi Domnului, oferind trupurile noastre 
ca pe o jertfă vie, și întorcându-ne către partenerul nostru, dacă suntem căsătoriţi, iar nu de a ne face pe plac 
nouă înşine, prin masturbare. 
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Anexa a 4-a 

Ce este Greşit la Masturbare 

Unii dintre psihologii creștini de vârf din țară au spus că masturbarea este o funcție normală și că, cu excepţia 
cazului în care ea este practicată şi după căsătorie, de obicei se dovedește a fi inofensivă. Cred că motivul 
pentru care au spus acest lucru este pentru a atenua o parte din vina și condamnarea asociate cu 
masturbarea. Dar nu se poate trece cu vederea ceva, doar pentru a nu-i face pe oameni să se simtă vinovaţi. 
Dumnezeu ne-a dat sentimentele de vinovăție din aceleaşi motive din care ne-a dat şi sentimentele de 
durere: ele ne permit să știm când facem ceva rău, ceva care ne va răni. 

De asemenea, nu se poate trece cu vederea masturbarea doar pentru că toată lumea o practică. Noi suntem 
păcătoși prin natură și este firesc pentru noi să păcătuim. Dar, faptul că masturbarea este normală pentru 
omul căzut, nu o face acceptabilă în ochii unui Dumnezeu sfânt. 

Deși masturbarea nu este abordată în mod specific în Scriptură, Biblia ne oferă principii pentru a duce o viață 
curată și sfântă, care arată în mod clar faptul că ea este greşită. 

Sex corespunzător 

Primul și cel mai evident motiv pentru care masturbarea este greșită, este acela că ea este împotriva scopului 
lui Dumnezeu pentru sex. Deși societatea noastră a pervertit sexul în aşa măsura, încât aceasta a devenit un 
act egoist, Dumnezeu l-a creat ca pe o funcție a căsătoriei. În afara căsătoriei, nu există loc pentru sex. 

Totuși, învăţătorii cu o minte lumească ne spun că avem dorințe care trebuie să fie "ușurate". Ei spun că 
Dumnezeu ne-a creat astfel încât să avem nevoie de sex, şi că El nu se așteaptă să trăim fără sex. Ceea ce 
ei nu realizează, este faptul că sexul este o dorință pe care ne-a dat-o Dumnezeu, iar nu o necesitate. De mii 
de ani, oamenii care au învățat să umble în Duhul şi-au depășit aceste dorinţe. 

De asemenea, Pavel a dat răspunsul la această problemă atunci când a spus "dacă nu se pot controla, atunci 
să se căsătorească, pentru că este mai bine să se căsătorească decât să ardă". Din cuvintele sale de aici, 
este clar că Scriptura oferă doar două alternative la această problemă. O persoană trebuie fie să-şi exercite 
controlul de sine, fie să se căsătorească. Dumnezeu nu permite păcatul ca pe o a treia alternativă. 

Hrănirea Trupului 

Un alt motiv datorită căruia știm că masturbarea este greșită este acela că ea este o altă formă de auto-
gratificare. Auto-gratificarea este denunțată în toată Scriptura. Iar şi iar, ni se spune cât este de important să 
nu permitem trupului nostru să ne domine gândirea sau acțiunile. Următoarele versete sunt doar două dintre 
cele care se ocupă de acest aspect: 

 „Căci dorinţa cărnii este moarte dar dorinţa Duhului este viaţă şi pace; fiindcă dorinţa cărnii este vrăjmăşie 
împotriva lui Dumnezeu, căci nu se supune legii lui Dumnezeu, că nici nu poate. Iar cei ce sunt în carne nu 
pot să placă lui Dumnezeu.” (Romani 8:6-8) 

„Zic dar: În Duhul să umblaţi şi să nu împliniţi pofta trupului. Căci trupul pofteşte împotriva duhului, iar duhul 
împotriva trupului; căci acestea se împotrivesc unul altuia, ca să nu faceţi cele ce aţi voi. … Iar faptele trupului 
sunt cunoscute, şi ele sunt: adulter, desfrânare, necurăţie …” (Galateni 5:16-20) 

Fanteziile păcătoase 

Este practic imposibil pentru cineva să se masturbeze, fără fantezii. La ce s-ar gândi cineva care încearcă să 
atingă orgasmul, dacă nu la a face sex cu o altă persoană? Nu vreau să fiu frivol - dar ai putea sa-ţi imaginezi 
că cineva se gândeşte la repararea frigiderului în timp ce se masturbează? Desigur, nu! Oamenii care se 
masturbează trebuie să poftească o altă persoană, pentru a putea să ajungă la orgasm. Iisus a spus, "Ați 
auzit că s-a zis:"Să nu preacurvești. "Dar Eu vă spun că oricine se uită la o femeie, poftindu-o, a și săvârșit 
adulter cu ea în inima lui." 

Poartă către Alte Păcate 

Una dintre consecințele obiceiului masturbării este aceea că deschide ușa pentru inamic, astfel încât să ducă 
persoana respectivă mai adânc în păcat. Păcatul nu este niciodată satisfăcut; el cere mereu mai mult și mai 
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mult de la persoana în cauză. Așa cum Dumnezeu i-a spus lui Cain, "păcatul pândește la ușă, și dorința lui 
este pentru tine, dar tu trebuie să-l stăpânești". 

Obiceiul masturbării pune în mișcare mentalitatea de a ceda în fața cererilor trupului, care înseamnă adesea 
căderea în alte păcate. Persoana îşi face literalmente "obiceiul" de a ceda la orice ispită şi dorinţă carnală. Pe 
măsură ce persoana îşi umple mintea cu fanteziile de a face sex cu alte persoane, ea îşi aprofundează 
gândul carnal că valoarea femeilor constă în sexualitatea lor. Această gândire duce persoana mai adânc și 
mai adânc în păcat. 

A fi controlat de către păcat 

Un alt motiv biblic pentru care masturbarea este greșită, este modul în care aceasta stăpâneşte oamenii. Ea 
este un obicei care controlează oamenii. Creștinii nu ar trebui să fie controlaţi de nimic altceva, decât de 
dragostea pentru Hristos. Pavel a spus că nu ar trebui să fim stăpâniţi de nimic. Masturbarea este un obicei 
dominator, care tinde să controleze persoana în cauză. 

Dar mai mult decât atât, este, de asemenea, o chestiune de aliniere cu domeniul păcătos al inamicului. Pavel 
a vorbit despre alegerea pe care o avem de făcut cu privire la pe cine vom sluji: 

 „Deci să nu împărăţească păcatul în trupul vostru cel muritor, ca să vă supuneţi poftelor lui; nici să nu puneţi 
mădularele voastre ca arme ale nedreptăţii în slujba păcatului … Au nu ştiţi că celui ce vă daţi spre ascultare 
robi, sunteţi robi aceluia căruia vă supuneţi: fie ai păcatului spre moarte, fie ai ascultării spre dreptate?” 
(Romani 6:12-13;16) 

Masturbarea nu este nimic altceva decât auto-gratificare plină de poftă păcătoasă. Ea este simbolul 
egocentrismului și este greșită pentru creștin. Dacă te confrunţi cu obiceiul masturbării, te rugăm să înțelegi 
că, chiar dacă este greșit, aceasta nu înseamnă că Dumnezeu nu te iubeşte, sau că nu te va ajuta să te 
schimbi. 

Cei care au sentimente intense de condamnare, ar trebui să știe că Dumnezeu nu îi condamnă niciodată pe 
aceia pe care îi iubește. Satana este pârâșul fraților, și cel care încearcă să-i facă pe oameni să se simtă 
condamnaţi. Cei care au făcut lucruri cum ar fi tăierea mâinilor sau a altor părți ale corpului, pot atesta 
asprimea condamnării lui Satan. 

Pe de altă parte, Duhul Sfânt este întotdeauna un "domn." El ne convinge de păcat cu liniște și dragoste, și 
ne înghionteşte spre pocăința simţită în inimă. 

Adolescentul 

Atunci când un părinte află că copilul său, adolescent sau nu, a devenit implicat în masturbare, el trebuie să 
fie atent cu privire la modul în care se va ocupa de acest lucru. 

Cei mai mulţi copii au o curiozitate naturală în legătură cu propria lor sexualitate. Explorarea de sine este o 
parte normală a creşterii. Cel mai bun lucru pe care un părinte îl poate face în legătură cu aceasta este sa fie 
atent şi să aştepte cu răbdare să vadă dacă aceasta se transformă într-o problemă reală. Dacă este doar 
curiozitate, atunci ar trebui să înceteze de la sine. 

Dacă o persoană tânără pare să dezvolte obiceiul masturbării, atunci cel mai bine ar fi să porţi o discuție 
despre aceasta. Este important să nu îl(o) condamni pentru comportamentul său(ei). De fapt, aceasta este o 
oportunitate importantă de a-i arăta prietenia ta. Cheamă un prieten care să vorbească cu el despre asta. 
Adresează-te într-o manieră cât mai lipsită de ameninţare. După ce vorbiţi, petreceţi împreună timp în 
rugăciune – căutându-L pe Dumnezeu pentru puterea Lui și pentru ajutor pentru a depăși acest obicei. Nu te 
poți aștepta ca un copil să reacționeze la o problemă cu păcatul în același mod ca un adult creștin matur. 

De asemenea, un lucru important de reținut în acest moment este acela de a-i învăța pe copii valorile vieții, 
prin propria ta viață. Dacă viața ta se învârte în jurul activităților care caută plăcerea - chiar dacă nu au nimic 
de-a face cu sexul – atunci copilul tău va învăţa că aceasta este ceea ce înseamnă viața. 

Pe de altă parte, dacă viața ta se învârte în jurul lucrurilor lui Dumnezeu, atunci copilul tău va vedea lucrurile 
duhovniceşti ca pe cele mai importante lucruri de urmărit în viață. Cel mai bun lucru pe care il poţi face pentru 
a-ţi pregăti copiii pentru o viață evlavioasă într-o lume rea, este de a trăi tu însuţi o viață evlavioasă. 



348 

 

Anexa a 5-a 

Cât Îi Costă pe Ceilalţi Oameni Ascultarea Mea Faţă de Dumnezeu 

 „Şi pe când Îl duceau, oprind pe un oarecare Simon Cirineul, …, i-au pus crucea, ca s-o ducă în urma lui 
Iisus.” (Luca 23:26) 

Dacă Îl ascultăm pe Dumnezeu, aceasta îi va costa pe alţii mai mult decât ne costă pe noi, și aici începe 
durerea. Dacă suntem îndrăgostiţi de Domnul nostru, atunci ascultarea nu ne costă nimic – este un deliciu. 
Dar pe cei care nu-L iubesc, ascultarea noastră îi va costa foarte mult. Dacă ne supunem lui Dumnezeu, 
aceasta va însemna că planurile altor oameni sunt încurcate. Ei ne vor ridiculiza ca și cum ar spune, "Asta 
numești tu creștinism?" Am putea preveni suferința, dar nu şi dacă suntem ascultători faţă de Dumnezeu. 
Trebuie să lăsăm ca acest preţ să fie plătit. 

Atunci când ascultarea noastră începe să îi coste pe alţii, se iveşte mândria noastră umană și spunem, "Nu 
voi accepta niciodată nimic de la nimeni". Dar trebuie, sau altfel vom fi neascultători faţă de Dumnezeu. Nu 
avem dreptul să credem că tipul de relații pe care le avem cu ceilalți ar trebui să fie diferite de cele pe care 
Domnul Însuși le-a avut (vezi Luca 8:1-3). 

Atunci când încercăm să suportăm noi înşine toate costurile, va rezulta o lipsă de progres în viața noastră 
spirituală. Și, de fapt, nici nu putem să le suportăm. Deoarece suntem atât de implicaţi în scopurile universale 
ale lui Dumnezeu, ceilalţi sunt imediat afectaţi de ascultarea noastră față de El. Vom rămâne credincioși în 
ascultarea noastră față de Dumnezeu și vom fi dispuși să suferim umilința de a refuza să fim independenţi? 
Sau vom face exact contrariul și vom spune, "Eu nu îi voi face pe ceilalți oameni să sufere"? Dacă aşa vom 
alege, putem să nu ascultăm de Dumnezeu, iar aceasta va aduce o liniştire imediată a situației, dar de 
asemenea Îl va întrista şi pe Domnul nostru. În cazul în care vom asculta totuşi de Dumnezeu, El va avea 
grijă de cei care au suferit consecințele ascultării noastre. Trebuie să-L ascultăm pur și simplu, și să lăsăm 
toate consecințele în seama Lui. 

Fereşte-te de înclinația de a-I dicta lui Dumnezeu ce consecințe ai permite ca şi condiție a ascultării tale faţă 
de El. 
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Anexa a 6-a 

Păcat şi Mântuire 

Te rugăm să examinezi aceste versete din Scriptură: 

Să nu fie printre voi bărbat sau femeie, sau neam, sau seminţie, a căror inimă să se abată acum de la 
Domnul Dumnezeul vostru, ca să meargă să slujească dumnezeilor acelor popoare; să nu fie printre voi 
rădăcină din care să răsară otravă şi pelin, nici astfel de om care, auzind cuvintele blestemului acestuia, s-ac 
lăuda în inima sa, zicând: "Eu voi fi fericit, cu toate că voi umbla după voinţa inimii mele", şi să piară astfel cel 
sătul cu cel flămând. Pe unul ca acesta nu-l va ierta Domnul, ci îndată se va aprinde mânia Domnului şi 
iuţimea Lui asupra unui astfel de om şi va cădea asupra lui tot blestemul legământului acestuia, care este 
scris în cartea aceasta a legământului şi va şterge Domnul numele lui de sub cer, şi-l va despărţi Domnul 
spre pieire din toate seminţiile lui Israel, după toate blestemele legământului, care sunt scrise în cartea 
aceasta a legii. (Deuteronom 29:18-21) 

În pasajul de mai sus, Dumnezeu arată adevărul că El este împotriva celor care iau prea uşor lucrurile legate 
de dorinţele trupului. Adică, cei care se asigură pe ei înşişi de siguranța veșniciei lor, în timp ce sunt 
încăpăţânaţi cu inima și au idoli în viețile lor. Dumnezeu promite să aducă nenorociri asupra unei astfel de 
persoane, deoarece este înșelată și înrobită de închinarea la idoli, cu toate că se mărturiseşte a fi un copil al 
lui Dumnezeu. 

Unii spun că aceasta este legea Vechiului Testament, care nu se aplică nouă, celor de astăzi, care suntem 
sub harul Noului Testament. Procedând astfel, ei își tocesc muchia ascuțită a sabiei, care este proiectată 
pentru a ne face să ne examinăm viețile și să vedem dacă suntem cu adevărat "fericiţi" (versetul 19), și neagă 
că „TOATĂ Scriptura este insuflată de Dumnezeu şi de folos spre învăţătură, spre mustrare, spre îndreptare, 
spre înţelepţirea cea întru dreptate” (2 Timotei 3:16-17). Dar, pentru cei care preferă să asculte punctul de 
vedere al Noului Testament, acest pasaj afirmă, în esență, același lucru: 

Nu ştiţi, oare, că nedrepţii nu vor moşteni împărăţia lui Dumnezeu? Nu vă amăgiţi: Nici desfrânaţii, nici 
închinătorii la idoli, nici adulterii, nici malahienii, nici sodomiţii, nici furii, nici lacomii, nici beţivii, nici 
batjocoritorii, nici răpitorii nu vor moşteni împărăţia lui Dumnezeu. Şi aşa eraţi unii dintre voi. Dar v-aţi spălat, 
dar v-aţi sfinţit, dar v-aţi îndreptat în numele Domnului Iisus Hristos şi în Duhul Dumnezeului nostru. (1 
Corinteni 6:9-11) 

Acest pasaj afirmă în mod clar că "nedrepții" (și apoi continuă definindu-i pe cei care sunt nedrepți) nu vor 
moșteni Împărăția lui Dumnezeu. Nu se putea afirma mai clar cum că cei care sunt de obicei implicați în 
imoralitate sexuală, idolatrie (care, conform Coloseni 3:5, include toate formele de impuritate), 
homosexualitate, hoție, lăcomie, beție, etc. nu sunt mântuiţi. Cei care sunt mântuiți nu mai sunt implicaţi în 
aceste tipuri de activităţi, adevăr care ne este comunicat în pasajul de mai sus atunci când se spune, "așa 
erați unii din voi ...". Unii dintre corinteni AU FOST curvari, idolatri, homosexuali, etc., dar acum NU mai sunt 
aşa. Ceva s-a întâmplat. Ei au fost schimbaţi, curățiţi, sfințiţi, spălaţi, etc., de către Dumnezeu. 

La Calea Purităţii, vin mulți oameni care practică un stil de viață care este menționat în mod specific în 
pasajul de mai sus, dar cu toate acestea, ei sunt pe deplin convinși că sunt mântuiți. Ei arată ca şi moment al 
mântuirii spre un timp în care au spus o rugăciune, au fost botezați, sau au ridicat mâna în timpul unei 
chemări de la altar. Dar noi știm adevărul din Scriptură: „dacă este cineva în Hristos, atunci el este o făptură 
nouă, cele vechi au trecut, noul a venit” (2 Corinteni 5:17), și totuși acești oameni continuă în vechiul lor stil 
de viață care este păcătos, în ciuda mărturisirii lor de credință în Hristos, și a asigurării lor (false) că totul este 
bine cu sufletul lor. Aceştia sunt descrişi în pasajul din Deuteronom 29 de mai sus, ca fiind cei care îşi spun 
loruşi că vor fi fericiţi, cu toate că umblă în încăpățânarea inimii lor, și sunt, în schimb, nominalizaţi de către 
Dumnezeu pentru nenorocire. 

Prietene(o), există o mare posibilitate să ne amăgim pe noi înşine în ceea ce priveşte patimile. Pasajul 1 
Corinteni 6 începe, "Nu vă amăgiţi ...", din cauza posibilității foarte reale de înșelăciune în care sunt prinși cei 
care sunt în păcat. La Calea Purităţii, suntem foarte preocupaţi de cei care sunt înșelați, și ne dorim ca fiecare 
dintre cei care vin la acest site să urmeze instrucțiunile din 2 Corinteni 13:5: 

Cercetaţi-vă pe voi înşivă dacă sunteţi în credinţă; încercaţi-vă pe voi înşivă. Sau nu vă cunoaşteţi voi singuri 
bine că Hristos Iisus este întru voi? Afară numai dacă nu sunteţi netrebnici. (2 Corinteni 13:5) 

Unii spun că nu există niciun motiv de a ne testa, deoarece la urma urmei, am "luat o decizie," „ne-am rugat o 
rugăciune", am fost botezați, etc., şi prin urmare, suntem siguri de locul nostru în cer, indiferent dacă viețile 
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noastre evidenţiază contrariul. De ce să trebuiască să ne testăm singuri, dacă ne-am rugat pentru a-L 
accepta pe Hristos? Și totuși apostolul Pavel, în versetul de mai sus, declară că este posibil să nu trecem 
testul, dezvăluind astfel că persoana în cauza nu este în credință. Aceasta nu înseamnă că această persoană 
şi-a pierdut mântuirea, ci înseamnă că nu a avut-o niciodată. Prin urmare, Pavel ne cheamă atât să ne 
examinăm pe noi înșine, cât și să ne testăm pentru a vedea dacă există dovezi ale mântuirii noastre din 
păcat. 

Acum observă Galateni 5:24, 

Iar cei ce sunt ai lui Hristos Iisus şi-au răstignit trupul împreună cu patimile şi cu poftele. (Galateni 5:24) 

Versetul de mai sus nu spune, "Cei ce sunt ai lui Hristos Iisus, s-au rugat o rugăciune de pocăință", şi nici că 
"Cei ce sunt ai lui Hristos Iisus, au umblat un culoar, au făcut o mărturisire publică a credinței în Hristos". Nu, 
ci se spune, "Cei ce sunt ai lui Hristos Iisus și-au răstignit firea pământească împreună cu patimile și cu 
poftele ei." Cei care şi-au răstignit astfel carnea, și care astfel aparțin lui Hristos, au în viața lor unele dovezi 
de crucificare. Iisus i-a arătat cicatricile Sale lui Toma, și l-a invitat la o examinare a trupului Său, ca dovadă 
că El a fost răstignit și că a înviat din morți la o viață nouă. Aceia dintre noi care suntem ai lui Hristos ar trebui 
să fim în măsură să prezentăm dovezi din viața noastră ale modului în care ne-am răstignit firea 
pământească cu poftele și pasiunile sale. Dacă trăim încă în păcat, dacă trăim în poftele și pasiunea 
impurităţii, atunci ce dovezi avem că aparținem lui Hristos? Câteva cuvinte pe care le-am spus cu ani în 
urmă? Doamne ferește. O prietene(o), trebuie să ne amintim că Împărăția lui Dumnezeu nu este o chestiune 
de cuvinte, ci de puterea de a ne răstigni carnea și de a umbla în înnoirea vieții (1 Corinteni 4:20). 

Este bine, și drept, și biblic ca noi să îi chemăm pe oamenii care vin să studieze aici la o examinare a vieții 
lor, pentru a vedea dacă sunt dintre cei înșelaţi și înrobiţi, care se îndreaptă spre iad în timp ce pretind să 
sunt în siguranță, sau dacă sunt dintre cei cu adevărat convertiți, dar care, pentru un timp, au căzut într-o 
capcană a păcatului, dar care acum se pocăiesc repede, și îşi găsesc libertatea în Hristos. 

Dacă umbli în puritate, atunci comentariile tale sunt binevenite. Totuşi, dacă eşti la acest curs din cauză că 
eşti implicat în impuritate, atunci nu ești într-o poziție bună pentru a corecta doctrina, deoarece robia ta faţă 
de impuritate îţi întunecă vederea adevărului. Observă următorul pasaj: 

Vor mânca, dar nu se vor sătura. Când se vor desfrâna, nu se vor înmulţi, că au părăsit pe Domnul. Curvia, 
vinul şi mustul iau minţile omului. (Osea 4:10-11) 

Remarcăm din versetul 11 că "curvia", sau în alte versiuni "adulterul", este cea care ia minţile. S-ar putea să 
fim studenți serioşi ai Bibliei, s-ar putea să fim instruiți la seminar, s-ar putea să avem diplome în teologie, dar 
în cazul în care suntem implicați în patimile pornografiei, masturbării, sau orice altă formă de adulter al inimii, 
înțelegerea noastră a fost eliminată. S-ar putea să avem cunoștințe, dar înțelegerea adevărată a lui 
Dumnezeu și a căilor Lui este numai pentru cei care nu sunt implicați în impuritate. 

Deci, dacă ai venit la Calea Purităţii pentru a găsi libertatea faţă de patimi, atunci nu eşti în măsură să 
corectezi teologie. Cel mai important lucru pe care îl poti face este să găseşti libertatea. Cei care prin harul lui 
Dumnezeu ajung să trăiască în puritate, au vederea clară și o înţelegere precisă a lui Dumnezeu. Iisus a spus 
acest lucru în Matei 5:8: 

Fericiţi cei curaţi cu inima, că aceia vor vedea pe Dumnezeu. (Matei 5:8) 

Remarcăm că cei cu inima curată sunt capabili să Îl vadă pe Dumnezeu. Cei pângăriţi de patimi sunt 
denaturaţi nu numai în înțelegerea Bibliei, dar, de asemenea, şi în felul în care Îl văd pe Dumnezeu. Puritatea 
elimină filtrul dintre noi și Dumnezeu și, ca şi chirurgia cu laser pentru ochi, corectează vederea noastră a lui 
Dumnezeu, anterior slabă. 

Deci, cel mai bun lucru pe care îl poate face orice rob al păcatului, este să se smerească, să pună întrebări 
celor care sunt liberi în Hristos, să încerce să învețe cum au ieșit din închisoarea păcatului aceia care sunt 
într-adevăr liberi, și apoi să aplice ceea ce a învățat în propria sa viaţă. 

Dacă mai ai încă întrebări cu privire la această învățătură, te rog să te uiţi la viata ta pentru a vedea dacă 
umbli în puritate. Dacă nu, îţi cerem să așteptați până când vei fi pur din punct de vedere sexual pentru 60 de 
zile, înainte de a ne scrie modificările propuse. 
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Anexa a 7-a 

Un articol al lui C.S. Lewis despre „radicalitatea” amputării de care este nevoie 

În cartea sa, Marele divorţ, CS Lewis ne oferă o imagine bună a înșelăciunii păcatului și a necesităţii de a fi 
radicali cu privire la amputarea sa. În povestea lui, el și alte câteva personaje fac o călătorie cu autobuzul, 
care îi duce până la marginea cerului. Aici, ei sunt capabili să vadă o părticică a adevăratei realităţi - despre 
cer și despre ei înșiși. În această poveste, oamenii din călătoria cu autobuzul sunt "fantome" pentru că nu 
sunt pe deplin umani; vor ajunge astfel abia atunci când vor intra în cer pentru eternitate. Și fiecare "Fantomă" 
are ceva la care trebuie să renunțe. 

Citeşte ceea ce urmează și observă "radicalitatea" amputării de care este nevoie. 

 

Am văzut venind spre noi o Fantomă, care ducea ceva pe umăr. La fel ca toate celelalte Fantome, şi aceasta 
era lipsită de substanţă, dar ele difereau una de alta, aşa cum diferă fumul. Unele erau albicioase; aceasta 
era întunecată și unsuroasă. Pe umărul ei era așezată o mică șopârlă roșie, care dădea din coada ca un bici, 
și îi șoptea lucruri la ureche. În momentul în care am zărit-o, fantoma îşi întoarse capul spre reptilă cu un 
rânjet de nerăbdare. "Taci, îți spun!" , a spus ea. Şopârla dădu din coadă și continuă să-i șoptească. Fantoma 
a încetat să mârâie, şi a început să zâmbească. Apoi s-a întors și a început să alunece molatic spre vest, 
îndepărtându-se de munţi. 

"Pleci așa de repede?" a spus o voce. 

Vorbitorul avea o formă  mai mult sau mai puțin umană, dar era mai mare decât un om, și atât de luminos 
încât mă uitam cu greu la el. Prezența lui îmi radia ochii și corpul (pentru că de la el venea şi căldură, nu 
numai lumină) ca şi soarele de dimineață, la începutul unei zile toride de vară. 

"Da, plec", a spus Fantoma. "Mulţumesc pentru ospitalitate. Dar, vezi tu, nu-mi foloseşte la nimic. I-am spus 
acestui tip," (aici, el a indicat şopârla), "că dacă vrea să vină şi el, atunci va trebui să tacă – ceea ce a insistat 
că va face. Desigur, lucrurile lui nu vor merge aici: îmi dau seama de aceasta. Dar el nu se opreşte. Va trebui 
să merg acasă.” 

"Ai vrea să o fac să tacă?" a spus Duhul în flăcări - un înger, așa cum am înțeles acum. 

"Bineînțeles că aş vrea", a spus Fantoma. 

"Atunci o voi ucide", a spus Îngerul, făcând un pas înainte. 

"O - ah – fii atent! Mă arzi. Ţine-te la distanță", a spus Fantoma retrăgându-se. 

"Nu vrei să o ucid?" a spus Îngerul. 

"La început n-ai spus nimic despre faptul că o vei ucide. Nu am vrut să te deranjez cu ceva atât de drastic." 

"Este singura cale", a spus Îngerul, ale cărui mâini arzând erau acum foarte aproape de șopârlă. "S-o omor?" 

"Ei bine, asta este o altă întrebare. Sunt destul de deschis pentru a o lua în considerare, dar este un punct 
nou, nu-i așa? Adică, pentru moment m-am gândit doar să o fac să tacă ..." a spus Fantoma. 

"Îmi dai voie să o omor?" a întrebat Îngerul. 

"Ei bine, avem timp să discutăm despre asta mai tarziu", a spus Fantoma. 

"Nu, nu avem timp. Îmi dai voie să o omor?" 

„Te rog, nu am vrut să fiu o pacoste. Te rog - într-adevăr - nu te deranja. Uită-te! S-a dus la culcare de una 
singură. Sunt sigur că va fi bine acum. Îţi mulțumesc foarte mult." 

"Îmi dai voie să o omor?" 
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"Sincer, cred că acest lucru nu este deloc necesar. Sunt sigur că voi putea să o controlez de acum încolo. 
Cred că un proces treptat ar fi mult mai bun decât să o ucizi." a spus Fantoma. 

"Un proces gradual nu este de niciun folos.” 

"Nu crezi? Ei bine, mă voi gândi foarte atent la ceea ce ai spus. Sincer. De fapt, te-aş lăsa să o omori chiar 
acum, dar, ca să vezi, nu mă simt prea bine azi. Ar fi o prostie să o facem acum. Pentru o astfel de operație, 
trebuie să fiu într-o stare bună de sănătate. Poate într-o altă zi." 

"Nu există nicio altă zi. Toate zilele sunt prezente acum." 

"Dă-te înapoi! Mă arde. Cum aş putea să îţi spun să o omori? Dacă ai face-o, atunci m-ai ucide şi pe mine." 

"Nu este așa." 

"De ce, mă doare chiar acum." 

"N-am spus ca nu te va durea. Am spus că nu te va ucide." ... 

Mâinile îngerului erau aproape cuprinzând Şopârla, însă nu suficient. Şopârla a început apoi să vorbească 
atât de tare cu Fantoma, încât chiar şi eu am putut auzi ce se spunea. 

"Fii atent", a spus şopârla. "El poate face ceea ce spune. Poate să mă ucidă. Un cuvânt fatal de la tine și o va 
face! Atunci vei rămâne fără mine în vecii vecilor. Nu e normal. Cum vei putea trăi? Vei fi doar un fel de 
fantomă, nu un om real, aşa cum eşti acum. El nu înțelege. El este doar un lucru abstract, rece, şi fără de 
sânge. S-ar putea să fie firesc pentru el, însă nu şi pentru noi. Da, da. Știu că acum nu există plăceri reale, ci 
doar vise. Dar nu sunt ele mai bune decât nimic? Iar eu voi fi așa de bună. Recunosc că uneori, în trecut, am 
mers prea departe, dar îţi promit că nu o voi mai face din nou. Îţi voi oferi numai vise foarte frumoase - dulci și 
proaspete, și aproape nevinovate. Ai putea spune, destul de nevinovate ... " 

"Am permisiunea ta?" a întrebat-o Îngerul pe Fantomă. 

"Știu că mă va ucide." 

"Nu te va ucide. Dar presupunând că ar face-o?" a întrebat îngerul. 

"Ai dreptate. Ar fi mai bine să mor decât să trăiesc cu această creatură." 

"Atunci îmi dai voie?" 

"... Da! Termină cât mai repede! Fă ce vrei!", a strigat Fantoma. Dar a încheiat spunând: „Dumnezeu să mă 
ajute! Dumnezeu să mă ajute!" 

În momentul următor, Fantoma a scos un ţipăt de agonie, cum nu am mai auzit niciodată pe Pământ. Îngerul 
şi-a închis strânsoarea asupra reptilei: a sugrumat-o, în timp ce îl mușca și se zvîrcolea, iar apoi a aruncat-o 
moartă în iarbă. 

 

Unii oameni, în loc să elimine cauzele păcatului, preferă să îl privească în față și să spună "nu", sau să-i 
spună "taci", așa cum descrise şi CS Lewis. Ei cred că aceasta ar fi adevărata victorie. Cu toate acestea, 
această dorință de a încerca să fie puternici, în loc să încerce să fie curaţi, nu va duce la victorie. 
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Anexa a 8-a 

Mesajul pentru Ziua a 7-a 

Ei bine, tocmai ai terminat Ziua a 7-a, iar speranța mea este că ai încheiat o săptămână întreagă în puritate. 
Deși pentru mine au trecut până acum doi ani și jumătate de puritate, îmi amintesc destul de bine prima 
săptămână fără pornografie. A fost plină de bucurie și am avut mari speranțe de a nu mă mai întoarce 
niciodată la ea, dar a fost, de asemenea, şi greu de depășit un astfel de obicei, de a apela la pornografie 
atunci când aveam nevoie de un eliberator de stress. Este posibil ca tu să duci chiar acum o adevărată luptă, 
şi să te întrebi dacă vei reuşi. O, aş fi vrut să pot să stau de vorbă cu tine, şi să îţi spun că merită să lupţi 
pentru libertate. Îmi place să beau din apa cea vie, și nu îmi pot imagina că mă voi mai întoarce vreodată să 
beau din apa de canalizare a pornografiei sau impurităţii sexuale. Apa pură este întotdeauna cea mai bună 
apă. Te încurajez să continui. Caută-L pe Domnul cu sinceritate. Continuă să faci lecțiile, iar eu mă voi 
întoarce să vorbesc cu tine în Ziua a 14-a. Dumnezeu să te binecuvânteze! 
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Anexa a 9-a 

Articol despre Responsabilizare 

Chris, soția ta ţi-ar fi cel mai bun partener de responsabilizare. Am avut uneori cursanţi care spuneau: "Nu 
cred că ea poate să fie suficient de dură ca să îmi pună întrebările care trebuie puse, aşa cum poate pastorul 
meu sau un alt bărbat, plus că nici nu vreau să o rănesc spunându-i că am căzut." 

Nu este vorba despre un partener de responsabilizare care să fie "dur" cu noi sau care să pună întrebările 
potrivite pentru a expune păcatul nostru. Este vorba despre dorința NOASTRĂ de a umbla în lumină și despre 
faptul că NOI trebuie să luăm inițiativa de a fugi la soțiile noastre pentru a le cere rugăciune sau pentru a le 
expune ispitele. 

Iar aceasta este judecata, că Lumina a venit în lume şi oamenii au iubit întunericul mai mult decât Lumina. 
Căci faptele lor erau rele. Că oricine face rele urăşte Lumina şi nu vine la Lumină, pentru ca faptele lui să nu 
se vădească. Dar cel care lucrează adevărul vine la Lumină, ca să se arate faptele lui, că în Dumnezeu sunt 
săvârşite. (Ioan 3:19-21) 

Ascunderea ispitelor faţă de soțiile noastre, sau faptul de a nu apela la ele pentru a le cere rugăciune și 
suport, nu este umblare în lumină, ci în întuneric, iar noi ne înșelăm astfel soţiile. Odată ce ne-am căsătorit, 
am devenit "un singur trup", și atunci când unul este în suferinţă ar trebui să avem tipul de relație care este 
deschis și sincer, astfel încât să putem merge la celălalt pentru sprijin și / sau pentru intimitate pentru a ne 
ajuta cu ispitele. Eu pur şi simplu nu înțeleg să nu îi spun soției mele despre o luptă pe care o am, şi nici să 
alerg la un alt bărbat şi să-i mărturisesc că am văzut ceva care mi-a provocat pofta păcătoasă sau m-a făcut 
să mă poticnesc în inima mea. 

Cel ce îşi ascunde păcatele lui nu propăşeşte, iar cel ce le mărturiseşte şi se lasă de ele va fi miluit. 
(Proverbe 28:13) 

Din nou, mesajul clar din acest verset, care se regăsește peste tot prin Scriptură, este că ascunderea 
păcatului nu duce la victorie şi nici la binecuvântare de la Domnul. 

Te rog să-mi asculţi inima în legătură cu acest subiect; dacă tu şi soţia ta vă sprijiniţi reciproc, dacă păstraţi 
permanent deschise liniile de comunicare, atunci ea nu se va simți amenințată să audă că te confrunţi cu 
slăbiciunea trupească. Dumnezeu m-a binecuvântat peste măsură atunci când mi-a dat-o pe soția mea Julie 
ca şi ajutor, iar ea nu s-ar simți amenințată să audă că am fost ispitit de o femeie pe care am văzut-o undeva 
într-un mall, sau că am văzut ceva pe calculator care m-a făcut să mă uit mai mult timp decât ar fi trebuit. Nu 
a fost întotdeauna așa, dar ea a crescut astfel încât să aibă încredere în mine și să-şi dea seama că vin la ea 
pentru că o IUBESC și pentru că doresc să-i spun adevărul şi să-i rămân credincios, chiar dacă lui Satan i-ar 
plăcea să-i fiu necredincios cu inima. Știu că soția mea mi-ar mulțumi pentru că vin la ea cu luptele mele și ar 
încerca să mă încurajeze sau să-mi atragă atenția asupra ei și nu asupra vreunei false fantezii. 

Ar fi dezamăgită să audă că m-am uitat la pornografie şi că apoi m-am masturbat? Sigur că ar fi, și tocmai de 
aceea relația responsabilizării TREBUIE să fie cu soția mea, pentru că știu că a-i mărturisi astfel de acțiuni I-
ar face EI RĂU, iar eu nu vreau să O rănesc. L-ar "durea" oare căderea mea pe un partener de 
responsabilizare bărbat, aşa cum ar durea-o pe soţia mea? Nici măcar pe aproape .... 

Dacă soția mea nu știe detaliile intime din gândurile mele, atunci îmi este MAI UŞOR să cad și, deși a nu o 
avea pe soţia mea ca şi partener de responsabilizare primar, pentru a nu o răni, m-ar face să par "iubitor și 
bun", totuşi, din ceea ce văd în Cuvântul lui Dumnezeu, cred că șoaptele duşmanului sunt cele care încearcă 
să se întâmple aşa ceva și să cauzeze divizare prin SECRET și prin distrugerea onestităţii și a relației de 
încredere. Dacă păstrăm departe de soțiile noastre poftele păcătoase, testele și ispitele și dacă, în schimb, ne 
avântăm să împărtăşim aceste sentimente interioare unui partener de responsabilizare de sex masculin, 
atunci acest lucru mă îngrijorează foarte mult, deoarece ar putea determina divizie într-o căsătorie. De 
curând, unul dintre îndrumătorii noştri a căzut chiar din cauza unei astfel de situații. 

Dacă la fel se întâmplă şi în căsnicia ta, atunci te rog să cauţi să schimbi cât mai curând posibil această 
situație din relația voastră de responsabilizare, sau scrie-mi înapoi şi întreabă-mă ce lucruri practice ar putea 
fi făcute pentru a dezvolta în căsătoria voastră o astfel de atmosferă, încât soția ta să vrea să ştie tot ceea ce 
se întâmplă în viața şi în mintea soțului ei. 

Are legătură cu respectul și cu a deveni "un singur trup" cu soția ta. Prietene, începe să apelezi la ea și să o 
iubeşti pe ea în locul acelor femei false din mintea ta. 
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Răspunsul lui Chris 

 

Mesajul tău conţine nişte lucruri foarte bune, care motivează faptul de a o avea pe soția mea ca şi partener 

principal de responsabilizare. Mi-ai răspuns de fapt şi la niște întrebări sâcâitoare pe care le-am avut în trecut. 

M-am întrebat şi eu de ce aș vrea să mărturisesc un păcat unui frate, dar nu şi soției mele. Acest lucru ar 

părea ca şi cum mă ascund de ea. Așa că mi-am dat seama că în cele din urmă oricum trebuie să-i 

mărturisesc şi ei păcatul meu. Deci ce rost mai are să am un partener de responsabilizare bărbat, dacă acest 

lucru nu mă ajută să "repar" relația cu soția mea? Cred că bărbaţii mă pot ajuta, dar responsabilitatea mea 

primară trebuie să fie faţă de soția mea. 

 

Și, prin harul lui Dumnezeu, suntem acum într-un punct în care simt că pot lua măsuri pentru a urmării ceea 

ce mi-ai sugerat. Cred că suntem la un punct al relației noastre în care pot fi sincer cu ea despre luptele mele 

în zona poftei păcătoase. Harul lui Dumnezeu este atât de bun – acum un an sau doi nici nu mi-aş fi putut 

imagina că voi ajunge într-un punct în care voi fi atât de deschis faţă de ea. Deci, este minunat că am ajuns 

aici - vulnerabil, umblând în onestitate, dependent de Dumnezeu și de ea. Deci, ai avut dreptate. 

 

Îţi mulțumesc din nou pentru că m-ai făcut să înțeleg că trebuie să o am pe soția mea ca şi partener de 

responsabilizare. Cred că acest lucru va fi un pas important pentru noi, și reprezintă o mare schimbare în 

gândirea mea. Mulțumesc!  
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Anexa a 10-a 

Rezumatul Cursului pentru Zilele 1-10 

Harul lui Dumnezeu este mai puternic decât atracţia păcatului! 

Ziua 1 – Motivaţia 

2 Corinteni 10:31 Psalmul 115:1 2 Corinteni 3:16-18 Evrei 1:1-4 

Numai atunci când căutăm să facem totul spre slava lui Dumnezeu, suntem capabili de a găsi libertatea și de 
a avea rezultatele de durată pe care le dorim. Studiul sârguincios, citirea Bibliei și rugăciunea vor fi în zadar, 
dacă le vom face cu alt scop. Dacă pornim spre libertatea faţă de păcat pentru slava lui Dumnezeu, atunci 
Dumnezeu ne dă atât concentrare, cât și o speranță sigură. De asemenea, a-I aduce lui Dumnezeu slavă 
trebuie să fie şi fundamentul pentru a trăi drept în toate domeniile vieții noastre. Doamne, ia viața mea și fie 
ca ea să-Ţi fie consacrată numai Ţie. 

Ziua a 2-a – Apa Vie 

Isaia 55:1-3 

Pornografia ne promite că ne va potoli setea. Dar orice satisfacție este temporară și nesatisfăcătoare, iar noi 
trebuie să continuăm să ne reîntoarcem înapoi la ea. De asemenea, cu fiecare reîntoarcere avem nevoie de 
mai mult şi mai mult din ea, pentru a ne satisface. Acest proces ne conduce pe o cale spre distrugere. Apa 
satisfacatoare de care avem nevoie este în Cuvântul lui Dumnezeu, Biblia. Dumnezeu ţi-a făcut sufletul, prin 
urmare, El poate să-l şi umple! Trebuie doar să încetăm să mai bem din apa murdară, și să începem să bem 
din Biblie, şi vom vedea cum nu vom mai avea nevoie de apa murdara pentru a ne satisface sufletul. Vom 
avea încredere în Iisus și ne vom lăsa în urmă rezervoarele noastre sparte. 

Ziua a 3-a – În Lumină 

1 Ioan 1:5-10 Efeseni 5:8-14 

Păcatul înflorește în întuneric. Săvârşit în secret, de multe ori cu lumina stinsă, nimeni altcineva nu știe cât de 
prins și de atras de el te simţi. Adu-l la lumină. Dacă poţi, mărturisește-l partenerului tău sau pastorului. 
Mărturiseşte-l cel puțin lui Dumnezeu. Dacă umblăm în lumină, atunci câştigăm părtășie cu alții "și sângele lui 
Iisus, Fiul Său, ne curățește de orice păcat" (1 Ioan 1:7). Iisus nu te va putea purifica până când nu îţi vei 
aduce păcatul la lumină. Vei câștiga părtășie cu alții care umblă în lumină, precum şi puritate veșnică. Vei 
începe chiar de astăzi să umbli în lumină? 

Ziua a 4-a – Crucea 

Coloseni 1:21-23 Deuteronom 4:25-31 

(În lecția de astăzi există multe referințe biblice utile. Te rugăm să revizui lecția pentru mai mult ajutor decât 
cele două menționate mai sus.) Păcatul te separă de Dumnezeu ... rugăciunile tale nu vor fi auzite de 
Dumnezeu atâta timp cât vei continua în păcat. El Îşi va ascunde fața de la tine. DAR tu eşti împăcat cu 
Dumnezeu prin moartea lui Iisus Hristos pe cruce! Versetul din Coloseni de mai sus vorbește despre 
problemă, despre soluție, și despre rezultate. Păcatul te poate face să simți că Dumnezeu te-a părăsit sau că 
nu te va salva. Însă nu poţi sluji decât la un singur stăpân ... este stăpânul tău Iisus sau pornografia? Cine are 
mai mare importanţă în deciziile din viaţa ta? Poți găsi împăcare numai prin Iisus și prin nimeni altcineva. Ţi-ai 
găsit împăcarea? Dacă nu, ridică steagul alb al capitulării și cere ajutor! Dacă nu ai fi avut nevoie de ajutor 
pentru acest lucru, atunci Iisus nu ar fi trebuit să moară pe cruce! Obține ajutor de la Domnul nostru! El a fost 
pus pe cruce pentru tine și dacă te întorci la Dumnezeu, atunci El se va coborî până la tine! 
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Ziua a 5-a – Alergare Uşoară 

Evrei 12:1 Romani 13:14 Matei 5:29-30 

Suntem într-o cursă de îndepărtare de la păcat și apropiere de linia de sosire a vieții veșnice. În această 
cursă, ca și în orice altă cursă, trebuie să ne pregătim pentru cursă, să ne străduim din greu să câștigăm, și 
să facem tot ceea ce este nevoie pentru a rămâne concentraţi pe linia de sosire. Câţi dintre alergători nu îşi 
scot bluzele înainte de a sprinta pe pistă? Bluzele nu sunt grele, dar îi rețin de la câștigarea cursei. Şi noi 
trebuie să alergăm uşori – trebuie să eliminăm TOT ceea ce ne-ar împiedica de la a alerga bine. Ce te trage 
în jos și ce îţi cauzează oportunități de a păcătui? Dezbracă-l, scoate-l din viața ta. Ce antrenor nu ar ţipa la 
alergatorii săi cerându-le că îşi scoată bluzele în timpul unei curse? Internetul este o mare problemă pentru 
mulți dintre noi. Dacă poți, scoate-l din viața ta. Dacă îţi foloseşti computerul doar pentru a naviga pe Internet, 
atunci renunţă la el. Dacă trebuie neapărat să-l ai pentru a lucra, etc., atunci instalează un filtru sau un 
software de responsabilizare pentru a te împiedica de la a intra pe site-uri pornografice. Dacă nu vei elimina 
oportunitățile de a păcătui, atunci vei pierde această cursă, deoarece  vei continua să păcătuieşti. (A se 
vedea lecția pentru resurse pentru a ajuta la filtrarea Internetului și la responsabilizare.) 

Ziua a 6-a – Întoarcerea 

1 Tesaloniceni 1:4-10 1 Petru 3:10 – 11 Iacov 4:7 - 10 

Pentru a fi liber(ă) de păcatul pornografiei, TREBUIE să te pocăiești. Acest lucru implică o întoarcere de la 
păcat și către Dumnezeu. Aceasta este o întoarcere de 180 de grade, nu de 90 de grade. Trebuie să întorci 
complet spatele la toate posibilitățile de a păcătui și să te întorci la Biblie, și la rugăciune pentru ajutor și 
îndrumare, și la apa vie (ţii minte Ziua 1?). Dacă nu te vei întoarce la 180 de grade, atunci înseamnă că 
intenționat vei lăsa deschisă o parte din tine pentru oportunitatea de a păcătui din nou. De asemenea, 
observă modul în care calea pe care ai fost era îndreptată spre păcat și departe de Dumnezeu ... și modul în 
care acest lucru Îl jigneşte pe Dumnezeu! Iisus nu te va putea ajuta decât dacă te vei întoarce la El și dacă te 
vei îndepărta de păcatul tău, iar pocăința este un dar de la Dumnezeu. Caută-L pe Domnul! Aleargă uşor, 
hrăneşte-te cu Cuvântul, și păstrează-ţi spatele la păcat, prin pocăință. 

Ziua a 7-a – O Nouă Direcţie 

2 Corinteni 7:8 – 13 Isaia 57:14-15 Luca 15:7 

"Adevărata întristare asupra păcatului aduce pocăință adevărată. Deci, acest lucru fiind adevărat, trebuie să 
ne rugăm pentru tristețe în inimile noastre astfel încât aceasta să ne poată duce la pocăință." Această linie 
din lecția de azi spune totul. Pocăința înseamnă a simți adevărata durere pentru faptul că L-am jignit pe 
Dumnezeu și L-am ignorat pe Iisus. Nu înseamnă a te simţi rău din cauză că ai fost prins, sau urând 
consecințele faptului că ai fost prins sau că trebuie să renunți. Înseamnă să-ţi pară rău pentru păcatele tale 
împotriva lui Dumnezeu. Aceasta este întristarea după Dumnezeu versus întristarea lumească. Întristarea 
după Dumnezeu duce la viață și la victoria de durată asupra păcatului. Trebuie să te întorci de la păcat și să 
te pocăieşti - una fără cealaltă nu este de ajuns. Dar toată această întristare este pentru a te aduce jos, astfel 
încât să poţi fi înălțat! Iar bucuria din cer pentru pocăința ta te va umple complet. 

Ziua a 8-a – Responsabilizare 

Eclesiastul 4:9-12 Galateni 6:1 Evrei 3:13 Evrei 10:23-25 

Este esențial să nu încerci să lupţi această luptă de unul singur, chiar și atunci când Îl chemi prin rugăciunile 
tale pe Iisus pentru a te ajuta! Pentru a te menţine pe poziţii ai nevoie de responsabilizarea unui alt creștin. Ai 
încredere în mine. Fără acest lucru vei eșua. Găseşte pe cineva în care să ai încredere și fă-ţi un plan de a 
răspunde aceastei persoane în fiecare zi. În orice luptă, o singură persoană se clatină, dar două împreună pot 
rămâne în picioare. "Şi dacă unul este luat fără de veste, cel de-al doilea sare pentru el; căci sfoara pusă în 
trei nu se rupe degrabă." (Ecleziastul 4:12) 

Ziua a 9-a – Numai Harul 
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Ioan 8:1-11 Romani 8:1 1 Ioan 1:9 Isaia 43:25 

"Spus într-o formă simplă, harul este ceea ce ne salvează, ne sfințește și ne va glorifica în cele din urmă. 
Harul lui Dumnezeu este responsabil de a ne salva din pornografie și de a ne păstra departe de ea până la 
sfârșit." Această linie din lecția de azi spune totul. Tot ceea ce noi facem pentru a ne ajuta să ieșim din păcat 
este bun, dar în cele din urmă mântuirea noastră și abținerea de la păcat nu este meritul nostru. Harul lui 
Dumnezeu este suficient și complet în păstrarea noastră de la păcat. Și nu suntem condamnați, chiar dacă ne 
recunoaștem păcatele faţă de Dumnezeu! (Ar trebui să lucrăm şi la nu-i condamna pe ceilalţi pe care îi 
întâlnim!) Dacă crezi în Iisus Hristos ca şi Mântuitor al tău, atunci Hristos îţi spune că nu eşti condamnat 
pentru păcatele tale ... El a plătit deja prețul pentru tine! Slăveşte-L pe Dumnezeu! 

Ziua a 10-a – Har Neaşteptat 

Romani 5:17 1 Corinteni 15:9-10 2 Corinteni 1:12 2 Corinteni 9:8 Titus 2:11-12 Efeseni 2:8-9 

Această zi a avut uimitoarea poveste a prințului care a călătorit cu balaurul și care, în cele din urmă, a devenit 
un dragon, atacându-i pe conaționalii săi, dar tatăl său l-a primit cu brațele deschise și l-a iertat pe loc! Nu 
putem lupta singuri cu dragonul. Și cea mai bună armă este adevărul! Gata cu zborurile secrete cu dragonul! 
De fiecare dată când te poticneşti, adu-le la lumină și vei fi iertat deoarece L-ai acceptat pe Iisus Hristos ca şi 
Mântuitorul tău, astfel încât sângele Lui curge în venele tale! Dar este posibil să primeşti în zadar harul lui 
Dumnezeu, dacă nu trăieşti o schimbare a inimii și a vieții. "Păcatul este o problemă duhovnicească și 
necesită soluții duhovniceşti. Soluția este harul lui Dumnezeu care ne-a fost dat la cruce." Dobândirea harului 
lui Dumnezeu este un proces: 1 - ne smerim, 2 - scăpăm de idolii din viața noastră, 3 – îl cerem, iar 4 - nu-l 
ratăm. 
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Anexa a 11-a 

Povestea vieţii lui Ted Bundy 

Acest material este foarte grafic și prin urmare este nepotrivit pentru persoanele sub vârsta de 18 ani. De 

asemenea, persoanele care s-au luptat cu amestecarea violenței cu sexul nu ar trebui să-l citească. 

Cine a fost Theodore (Ted) Bundy? 

A fost un student de onoare, voluntar, tânăr republican, și un erou local ... 

În anii săi de tinereţe Ted Bundy era un tip de treabă. S-a oferit voluntar pentru Partidul Republican și în primii 
săi ani a gestionat, de asemenea, şi un proiect menit să îi ajute pe cei cu tendinţe de sinucidere. Şi-a luat 
licenţa în psihologie de la Universitatea din Washington, unde a absolvit cu onoruri, și a mers la şcoala de 
drept din Salt Lake City. Ted a fost foarte apreciat de către cei cu care a lucrat și, de asemenea, de către 
profesorii săi. Odată, a salvat un băiat de la înec, și a fost salutat în ziarul său natal ca fiind un "erou". 

Dar lucrurile s-au schimbat. Iată aici propria descriere a lui Ted Bundy a modului în care el s-a schimbat. 

"Nu am fost un tip care să-mi pierd vremea prin baruri, sau un vagabond. Nu am fost un pervers în sensul în 
care oamenii se uită la cineva și spun, "Știu că e ceva în neregulă cu el." Am fost un om normal. Am avut 
prieteni buni. Am dus o viață normală, cu excepția unui segment mic, dar foarte puternic și distructiv, pe care 
l-am ținut foarte secret și aproape de mine. Aceia dintre noi care au fost influențați de violența din mass-
media, în special de către violența pornografică, nu sunt nişte monștrii prin naştere. Suntem fiii și soții voștri. 
Am crescut în familii obișnuite. Astăzi, pornografia poate să pătrundă și să smulgă pe orice copil din orice 
casă. Pe mine m-a smuls din casă în urmă cu 20 sau 30 de ani." 

Ted Bundy a violat cu brutalitate și a ucis aceste fete, precum şi multe altele. 

Lisa Levy a fost prima fată pe care poliţiştii au găsit-o moartă. Patologii, care au efectuat autopsia, au 
constatat că a fost bătut peste cap cu o scândură, violată și strangulată. La o examinare mai atentă, ei au 
descoperit urme de mușcături pe fesele ei și pe unul dintre sfârcurile ei. De fapt , mamelonul Lisei a fost atât 
de grav mușcat, încât a fost aproape rupt de restul pieptului ei. De asemenea, ea fusese agresată sexual cu o 
sticlă de spray. 

Pe data de 9 februarie 1978, poliția din Lake City a primit un telefon de la părinții lui Kimberly Leach, o fată în 
vârstă de doisprezece ani. Ei erau isterici și au spus că fiica lor a dispărut în acea zi. Poliția a lansat o căutare 
de proporţii pentru a găsi fata dispărută, care a dispărut din perimetrul şcolii la care mergea. Persoana care a 
văzut-o ultima dată a fost prietena ei, Priscilla Blakney. De fapt, ea a văzut cum Kim s-a urcat în mașina unui 
străin, chiar în ziua în care a dispărut. Din păcate, ea nu a putut să-și amintească cu exactitate nici maşina, şi 
nici pe conducătorul auto. Corpul ei a fost descoperit opt săptămâni mai târziu, într-un parc public din 
Suwannee, Florida. Corpul tinerei fete a oferit puține informații, dearece era într-un stadiu avansat de 
descompunere. 

Ultima victimă. Kimberly Leach a dispărut din Lake City, Florida pe 9 februarie 1978. Ea avea 12 ani. 

Fă clic aici (Anexa a 12-a) pentru a citi Interviul cu Ted Bundy. 

Ce a spus Ted Bundy despre pornografie? Fa clic aici (Anexa a 13-a). 
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Anexa a 12-a 

Interviul cu Ted Bundy 

Interviul cu Ted Bundy, realizat de către James C. Dobson (JCD) cu aproximativ 24 de ore înainte de 
execuţia lui Ted. 

JCD: Pentru înregistrare, ești vinovat de uciderea mai multor femei și fete. 

Ted: Da, este adevărat. 

JCD: Cum s-a întâmplat? Du-mă înapoi. Care sunt antecedentele comportamentului pe care l-am văzut? Ai 
fost crescut în ceea ce se consideră a fi un cămin sănătos. Nu ai fost abuzat nici fizic, nici sexual şi nici 
emoţional. 

Ted: Nu, și asta face parte din tragedia acestei situaţii. Am crescut într-o casă minunată, cu doi părinţi 
dedicaţi și iubitori, ca unul din 5 frați și surori. Noi, ca și copii, am fost punctul central al vieții părinților mei. 
Mergeam cu regularitate la biserică. Părinții mei nu beau, nu fumau, nu jucau jocuri de noroc. În casa noastră 
nu a fost niciun abuz fizic, şi nici certuri. Nu spun că a fost perfect, dar a fost un cămin creștin bun, solid. Sper 
că nimeni nu va încerca să ia calea mai ușoară şi să-mi acuze familia că a contribuit la acest lucru. Știu, și 
încerc să-ți spun la fel de sincer cum ştiu şi eu, ce s-a întâmplat. 

Am crescut într-o casă minunată, 

cu doi părinţi dedicaţi și iubitori, 

ca unul din 5 frați și surori... 

Mergeam cu regularitate la biserică... 

Nu spun că a fost perfect, 

dar a fost un cămin creștin bun, solid. 

La vârsta de 12 sau de 13 ani, am găsit, în afara casei, în alimentara locală și la magazine, pornografie 
uşoară. Tinerii explorau împrejurimile cartierelor lor, iar în vecinătatea noastră, oamenii aruncau gunoiul. Din 
când în când, dădeam peste cărți de natură hard - mai grafice. Aceasta a inclus, de asemenea, şi reviste 
poliţiste, etc, și vreau să subliniez acest lucru. Cel mai dăunător fel de pornografie - și vorbesc din experiența 
personală, dificilă, reală - este aceea care implică violența și violența sexuală. Nunta acestor două forțe – şi 
eu o știu prea bine - duce la un comportament care este prea teribil pentru a fi descris. 

JCD: Vorbeşte despre aceasta. Ce se întâmpla în mintea ta în acea perioadă? 

Ted: Înainte de a merge mai departe, este important pentru mine ca oamenii să creadă ceea ce spun. Nu dau 
vina pe pornografie. Nu spun că m-a făcut să ies și să fac anumite lucruri. Îmi asum întreaga responsabilitate 
pentru toate lucrurile pe care le-am făcut. Nu aceasta e problema aici. Problema este modul în care acest tip 
de literatură a contribuit și a ajutat la modelarea acestor tipuri de comportament violent. 

JCD: Ţi-a alimentat fanteziile. 

Ted: La început, ea alimentează acest fel de gânduri. Apoi, după un anumit timp, este esențial în cristalizarea 
lor, transformându-le în ceva care este aproape o entitate separată în interior. 

JCD: Ai mers cât de departe s-ar putea merge în fantezie, folosind materiale tipărite, imagini, clipuri video, 
etc, iar apoi a apărut nevoia de a face un pas mai departe, spre un eveniment fizic. 

Ca şi într-o dependenţă, continui să pofteşti 

ceva care să fie mai puternic și care să-ţi ofere 

un sentiment mai mare de excitare, 

până când ajungi în punctul în care 

pornografia nu mai poate merge mai departe. 
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Ted: Odată ce ai devenit dependent de ea, și consider acest lucru ca fiind un fel de dependenţă, începi 
să cauţi materiale din ce în ce mai puternice, mai explicite, mai grafice. Ca şi într-o dependenţă, 
continui să pofteşti ceva care să fie mai puternic și care să-ţi ofere un sentiment mai mare de excitare, 
până când ajungi în punctul în care pornografia nu mai poate merge mai departe – şi atunci începi să 
crezi că poate dacă ai face tu însuţi acele lucruri vei găsi o mai mare satisfacţie decât ai găsit doar 
privind sau doar citind. 

JCD: Cât timp ai rămas în acel punct, înainte să ataci prima oară pe cineva? 

Ted: Câţiva ani. M-am confruntat cu inhibiţii foarte puternice împotriva comportamentului criminal și violent. 
Acestea au fost condiționate și crescute în mine din cartierul meu, din mediul în care am trăit, din biserică, și 
din școli. 

Am ştiut că este greșit să mă gândesc la astfel de lucruri, și cu siguranță, să le fac era cu atât mai greșit. Am 
fost pe marginea prăpastiei, iar ultimele rețineri erau testate în mod constant şi atacate prin fanteziile pe care 
le aveam, alimentate, în mare parte, de pornografie. 

JCD: Îți mai amintești ce te-a împins peste margine? Îți amintești decizia de a "ceda"? Îți amintești cum te-ai 
decis să renunţi la reţineri? 

Ted: Este un lucru foarte greu de descris - senzația de a ajunge în punctul în care am știut că nu mă mai 
puteam controla. Barierele pe care le-am învățat atunci când am fost copil nu au fost de ajuns pentru a mă 
împiedica de la a răni pe cineva. 

JCD: Ar fi corect să numim asta o frenezie sexuală? 

Ted: Acesta este un mod de a o descrie - o constrângere, o acumulare a acestei energii distructive. Un alt 
fapt, pe care nu l-am menționat, este consumul de alcool. În combinație cu expunerea mea la pornografie, 
alcoolul mi-a redus inhibiţiile, iar pornografia le-a erodat şi mai mult. 

JCD: Care a fost efectul emoțional după ce ai comis prima crimă? Ce s-a întâmplat în zilele de după aceea? 

Ted: Chiar şi după toți acești ani, îmi este dificil să vorbesc despre acest lucru. Este dificil să retrăiesc efectul 
emoţional, vorbind despre asta, dar vreau să înțelegi ce s-a întâmplat. A fost ca și cum m-am trezit dintr-o 
transă sau dintr-un vis oribil. Pot face doar o comparaţie (și nu vreau să fiu melodramatic), a fost ca şi cum aş 
fi fost posedat de ceva atât de îngrozitor și de străin, iar în dimineața următoare m-am trezit și mi-am amintit 
ceea ce s-a întâmplat și mi-am dat seama că în ochii legii, și, desigur, în ochii lui Dumnezeu, sunt responsabil 
de acest lucru. M-am trezit dimineața și mi-am dat seama de ceea ce am făcut cu o minte limpede, cu toate 
sentimentele mele morale și etice esențiale intacte, şi am fost absolut îngrozit. 

JCD: Nu ai știut înainte că ești capabil de așa ceva? 

Ted: Nu există nicio modalitate de a descrie nevoia brutală de a face acest lucru, și odată ce a fost  
îndeplinită, sau consumată, și odată ce nivelul de energie scădea, deveneam din nou eu însumi. Practic, am 
fost o persoană normală. 

Am fost un om normal. Am avut prieteni buni. 

Am dus o viață normală, cu excepția unui segment mic, 

dar foarte puternic și distructiv, 

pe care l-am ținut foarte secret și aproape de mine. 

Ted: Nu am fost un tip care să-mi pierd vremea prin baruri, sau un vagabond. Nu am fost un pervers în sensul 
în care oamenii se uită la cineva și spun, "Știu că e ceva în neregulă cu el." Am fost un om normal. Am avut 
prieteni buni. Am dus o viață normală, cu excepția unui segment mic, dar foarte puternic și distructiv, pe care 
l-am ținut foarte secret și aproape de mine. Aceia dintre noi care au fost influențați de violența din mass-
media, în special de către violența pornografică, nu sunt nişte monștrii prin naştere. Suntem fiii și soții voștri. 
Am crescut în familii obișnuite. Astăzi, pornografia poate să pătrundă și să smulgă pe orice copil din orice 
casă. Pe mine m-a smuls din casă în urmă cu 20 sau 30 de ani. Cu toate că părinții mei au fost foarte atenţi și 
sârguincioşi în a-şi proteja copii, și, cu toate că căminul în care am crescut a fost unul creștin, nu există nicio 
protecție împotriva tipurilor de influențe care sunt libere într-o societate care tolerează ... 

JCD: În afara acestor ziduri, se află mai multe sute de reporteri care au vrut să vorbească cu tine, iar tu m i-ai 
cerut mie să vin pentru că ai avut ceva ce ai vrut să îmi spui. Simţi că pornografia hardcore, și ușa către ea, 
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pornografia uşoară, face daune nespus de multe şi altor persoane și cauzează abuzul și uciderea şi a altor 
femei așa cum ai făcut tu. 

Ted: Nu sunt sociolog, și nu pretind că ştiu ceea ce cetăţeanul obişnuit crede despre asta, dar am trăit în 
închisoare pentru o lungă perioadă de timp, şi m-am întâlnit cu o mulțime de oameni care au fost motivați să 
comită violențe. Fără nicio excepție, fiecare dintre ei a fost profund implicat în pornografie - profund consumat 
de dependenţă. Propriu studiu al FBI-ului privind crimele în serie arată că interesul cel mai frecvent în rândul 
criminalilor în serie este pornografia. Este adevărat. 

Am trăit în închisoare pentru o lungă perioadă de timp, 

şi m-am întâlnit cu o mulțime de oameni care au fost motivați 

să comită violențe. Fără nicio excepție, 

fiecare dintre ei a fost profund implicat 

în pornografie - profund consumat de dependenţă. 

JCD: Care ar fi fost viața ta fără această influență? 

Ted: Știu că ar fi fost mult mai bine, nu doar pentru mine, ci pentru o mulțime de alți oameni - victime și familii. 
Nu există nicio îndoială că ar fi fost o viață mai bună. Sunt absolut sigur că nu ar fi implicat acest tip de 
violență. 

JCD: Dacă aş putea să pun tipurile de întrebări care se pun în acest fel de circumstanţe, una ar fi, "Te 
gândești la toate acele victime și la familiile lor, care sunt atât de rănite? Au trecut câţiva ani, dar viețile lor nu 
sunt normale. Nu vor mai fi niciodată normale. Ai remușcări?" 

Ted: Știu că oamenii mă vor acuza că mi-am slujit mie însumi, dar cu ajutorul lui Dumnezeu, am fost în stare 
să ajung într-un punct, mult prea târziu, în care să pot simţi suferința și durerea de care sunt responsabil. Da. 
Absolut! În ultimele zile, eu și o serie de cercetători am vorbit despre cazuri nerezolvate - crime în care am 
fost implicat. Este greu să vorbesc despre aceste lucruri după toți acești ani, pentru că îmi reînvie toate 
sentimentele teribile și toate gândurile de care m-am ocupat cu fermitate și cu sârguință, cred cu  succes. 
Acestea au fost redeschise și am simțit durerea și oroarea lor. 

Există în orașele și comunitățile lor, 

oameni ca și mine, ale căror impulsuri periculoase sunt alimentate 

zi de zi, de violența din mass-media, 

în diversele sale forme - în special de violența sexualizată. 

Sper că cei cărora le-am provocat atât de multă durere, chiar dacă nu cred în exprimarea durerii mele, vor 
crede ceea ce spun acum; există în orașele și comunitățile lor, oameni ca și mine, ale căror impulsuri 
periculoase sunt alimentate zi de zi, de violența din mass-media, în diversele sale forme - în special de 
violența sexualizată. Ceea ce mă sperie este ceea ce văd la televizor. O parte a violenței din filmele care pot 
fi văzute astăzi în casele noastre prezintă lucruri care nu ar fi fost arătate în cinematografele pentru adulţi de 
acum 30 de ani. 

JCD: Filmele slasher (de groază)? 

Ted: Ele conţin cea mai grafică violenţă de pe ecran, mai ales atunci când copiii sunt nesupravegheaţi sau nu 
ştiu că ar putea fi un Ted Bundy; că ar putea avea o predispoziţie pentru acest tip de comportament. 

JCD: Una dintre ultimele crime  pe care le-ai comis a fost Kimberly Leach de 12 ani. Cred că groaza 
publicului este mai mare în acest caz, deoarece un copil nevinovat a fost luat de la un loc de joacă. Ce ai 
simțit după aceea? Au fost emoțiile normale după un astfel de lucru? 

Ted: Nu pot vorbi despre asta acum. E prea dureros. Aș dori să fiu în măsură să îţi transmit ce înseamnă o 
astfel de experiență, dar nu voi fi capabil să vorbesc despre ea. Nu pot nici măcar să încep să înțeleg durerea 
pe care o simt părinții acestor copii şi femei tinere, pe care i-am rănit. Și nici nu pot să repar ceva. Nu voi 
pretinde, și nici nu mă aștept să mă ierte. Nu o cer. Acest tip de iertare este de la Dumnezeu; dacă o au, o 
au, iar dacă nu, poate o vor găsi într-o zi. 

JCD: Meriți pedeapsa pe care ţi-a dat-o statul? 
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Ted: Asta este o întrebare foarte bună. Nu vreau să mor; nu te voi minţi. Cu siguranță, merit pedeapsa cea 
mai extremă pe care o are societatea. Și cred că societatea trebuie să fie protejată de mine și de alții ca mine. 
Asta e sigur. Ceea ce sper că va reieşi din discuția noastră este că eu cred că societatea merită să fie 
protejată de sine însăşi. Așa cum am vorbit, există în această țară forțe libere, în special acest tip de 
pornografie violentă, şi, oameni bine intenționați vor condamna comportamentul unui Ted Bundy, în timp ce 
vor trece pe lângă un raft plin cu reviste cu exact felul de lucruri care îi trimit pe copii mici pe drumul înspre a 
fi un Ted Bundy. Asta e ironia. 

Vorbesc despre a merge dincolo de pedeapsă, care este ceea ce oamenii îmi doresc. Nu există niciun mod în 
lume prin care moartea mea să-i redea pe acei copii frumoşi părinților lor, și prin care să le fie corectată și 
calmată durerea. Dar peste tot în ţară există o mulțime de alți copii care se joacă în stradă, şi care urmează 
să fie morţi mâine şi poimâine, pentru că alți oameni tineri citesc și văd lucrurile care sunt disponibile astăzi în 
mass-media. 

JCD: În exterior există un cinism extraordinar relativ la tine, presupun, dintr-un motiv bun. Nu sunt sigur dacă 
există ceva ce ai putea spune pentru ca oamenii să te creadă, dar mi-ai spus (și am auzit acest lucru prin 
prietenul nostru comun, John Tanner), că ai acceptat iertarea lui Iisus Hristos și că eşti un următor al Lui și un 
credincios în El. Iei putere de la El, pe măsură ce te apropii de aceste ultimele ore? 

Ted: Da. Nu pot spune că a fi în valea Umbrei Morții este ceva cu care m-am obișnuit, și nici că sunt puternic 
și că nimic nu mă deranjează. Nu e amuzant. Mă simt singur, dar trebuie să-mi reamintesc că fiecare dintre 
noi va trece într-o zi prin aceasta, într-un fel sau altul. 

JCD: Aşa este rânduit omului. 

Ted: Milioane şi milioane care au umblat pe acest pământ înainte de noi au trecut prin acest lucru, astfel încât 
aceasta este doar o experiență pe care o împărtășim cu toții. 

 

Ted Bundy a fost executat la 7:15 a doua zi după ce această discuție a fost înregistrată. 

Fă clic aici (Anexa a 11-a) pentru a citi Povestea Vieţii lui Ted Bundy 

Pentru a vedea ultima poza a lui Ted Bundy, fă clic aici (Anexa a 13-a). 

De la Focus on the Family (http://www.family.org), pot fi solicitate casete audio și video cu interviul pe care 
Dr. Dobson i l-a luat lui Ted Bundy. 
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Anexa a 13-a 

Ce a spus Ted Bundy despre pornografie? 

... pornografia UCIDE! 

 

"Am întâlnit o mulțime de bărbaţi care erau motivați de a fi violenți la fel ca şi mine. Și, fără excepție, fiecare 
dintre ei era profund implicat în pornografie." (Ted Bundy) 
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Anexa a 14-a 

Povestea unui pastor 

"Atunci când am văzut prima mea revistă pornografică aveam 11 ani. De atunci încolo mi-a rămas imprimată 
în creier imaginea unei femei zâmbindu-mi ademenitor. Hormonii îmi dansau în interiorul corpului, iar chimia 
creierului mi-a fost electrificată. Era ca și cum cineva îmi injectase heroină în vene. Acel „înalt” a trecut în cele 
din urmă, și m-am trezit poftind mai mult. Am început să caut un nou „înalt” de la pornografie, şi apoi încă 
unul -- o căutare care a durat pentru următorii 25 de ani. 

Atunci când a început, eram un băiat singuratic. Pornografia m-a condus printr-o călătorie care a implicat 
masturbare, prostituție și legături sexuale. Până la momentul în care s-a oprit, eram deja bărbat. La exterior 
eram un slujitor și un consilier de succes, un ales al orașului meu, și un profesor al liceului local. Lucram până 
la epuizare, gândindu-mă că pot echilibra prin fapte bune, răul din viața mea. 

Mi-am neglijat familia, petrecând ore întregi gândindu-mă și urmărind sexul. Am rănit mulți oameni. Am 
cheltuit bani, care i-au lipsit cu adevărat familiei mele. Prin solicitarea de prostituate, m-am expus riscului de a 
contacta boli cu transmitere sexuală și chiar de a fi arestat. Stresul vieții duble pe care o duceam mi-a afectat 
sănătatea fizică. Am suferit de migrene și de diaree cronică. Ca şi diabetic, glicemia mi-a ieşit de sub control. 
Emoțional, eram de asemenea distrus. Furia și anxietatea au fost tovarășii mei constanţi. 

Chiar ca şi bărbat eram încă băiețelul singuratic în căutarea dragostei și a hranei. În mintea mea, sexul 
însemna dragoste. M-am gândit că căsătoria ar putea fi răspunsul. În iluzia mea, am crezut că un partener 
sexual disponibil ar trebui să rezolve totul. Atunci când nu a funcţionat, am dat vina pe soția mea și am 
continuat să caut soluția în sex. Următoarea poză, următorul clip video, sau următoarea întâlnire mi-a adus o 
calmare temporară a durerii mele. Deci, am fost pierdut într- un ciclu nesfârșit de fantezie, activitate sexuală, 
şi disperare. 

Chiar dacă eram un slujitor, nu Îi predasem cu adevărat lui Dumnezeu controlul asupra vieții mele. Într-o zi, 
un prieten de-al meu, care era un alcoolic în recuperare, m-a confruntat și mi-a spus că viața mea a devenit la 
fel de scăpată de sub control în ceea ce priveşte sexul, ca şi a lui în ceea ce priveşte alcoolul. El mi-a spus că 
mă amăgesc pe mine însumi dacă mă gândesc că într-o zi voi putea să mă las. I-am spus că nu este așa de 
rău. El mi-a răspuns că încerc să mă păcălesc, şi pe mine, şi pe el. M-am gândit că dacă soția mea, familia, și 
prietenii ar afla despre aceste lucruri, mă vor părăsi cu toții. Eram speriat, amăgit, și prea mândru. Cu toate 
acestea, atunci când am văzut pacea din ochii lui, și când am simțit că el mi-a spus adevărul, i-am cerut 
ajutorul. Astfel, în urmă cu 12 ani, a început o călătorie de vindecare, care a condus la libertatea continuă de 
pofta păcătoasă, şi la restaurarea căsătoriei mele și a sănătăţii mele, precum şi la o nouă carieră. 

Dacă citeşti aceste rânduri, atunci poate că ai căutat astăzi on-line o soluție la problemele tale în ceea ce 
priveşte chat-ul sau site-urile web pornografice. Lucrez cu bărbați și cu femei care își petreceau întreaga zi pe 
calculator. Ca și mine, şi ei căutau dragoste, hrană, relaţionare, emoție, și împlinire în sex. Unul dintre 
prietenii mei a cheltuit 85 000 de dolari pe Internet, înainte de a primi ajutor. O femeie pe care o ştiu a avut 
trei relaţii cu oameni pe care i-a întâlnit prin chat. Niciuna dintre aceste preocupări nu i-a ajutat cu nimic. 

Ești frustrat(ă)? Cunoşti eliberarea temporară a „înaltului” sexual? Te simți atras compulsiv de următoarea 
căutare a sexualităţii? Poate că consideri că nu eşti într-o stare așa de rea. Poate că tu crezi că pornografia 
este doar o formă inofensivă de management al stresului. Aș dori să te invit să te întrebi pe tine însuţi(însăţi) 
cât de singuratic(ă) și cât de frustrat(ă) eşti cu adevarat." 

Poți ajuta şi pe alți pastori să găsească libertatea, susţinând Calea Purităţii. Numeroşi pastori parcurg acest 
curs chiar acum, și mulţi alţii au nevoie să o facă. 
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Anexa a 15-a 

Aleea Amputării 

Ne-am gândit că ar fi distractiv să arătăm modul în care colegii cursanți au decis să "amputeze radical" sursa 
lor de poticnire, deoarece ne-am gândit că poate i-ar încuraja şi pe alții să se gândească la modul în care ar 
putea să "taie" și să "smulgă" (Matei 5:29-30), ceea ce îi face să cadă. 

Aşa că, aici sunt câteva capturi de ecran şi câteva fotografii care arată ce au făcut unii oameni cu foştii lor 
idoli; sperăm să te vei bucura să le vezi și că vei fi încurajat să continui şi tu, în viața ta, cu amputarea 
radicală ... 

Notă: Nici una dintre imaginile din Alee nu conține imagini explicite.  

 

Aceasta este o fotografie a modului în care am scăpat de o parte din pornografia pe care o deţineam. Cursul 
a sugerat să fac cu ea ceva distractiv, și, deoarece locuiesc în oraș nu o puteam arde cu ușurință, am decis 
să o rup în bucăți cu procesorul meu pentru alimente. A trebuit să adaug un pic de apă pentru greutate. 

Michael 

 

Este într-adevăr uimitor ce fel de lucruri poți găsi atunci când îţi cureți în cele din urmă vechiul loc de 
depozitare! 

Sam Connor 

 

Salut, eu sunt Thomas, 

Și trebuie să spun că acum mă simt minunat. Trebuie să explic că am fost prins în păcatele pornografiei și 
masturbării de la vârsta de aproximativ 8 ani. Am acum 53 de ani - aproape 54.  

Păcatul meu m-a purtat de la reviste la filme şi apoi la Internet, cu toată pornografia sa. Am – de fapt am avut 
– pe calculator o considerabilă "colecţie” de pornografie pe care am descărcat-o de pe Internet - gratuit (sau 
așa am crezut). Aici este o imagine a felului în care arată peste 80 de CD-uri, atunci când sunt transformate 
în gunoiul ce sunt.  

Dacă nu eram sigur că un CD are pornografie pe el – era de asemenea distrus. Nu îmi asum riscuri. Nu am 
vrut ca acestea să ajungă accidental la nimeni altcineva - așa cum s-a întâmplat cu prima mea revistă 
pornografică - și să distrugă viața altcuiva. Îţi mulțumesc Iisuse pentru această oportunitate de a fi liber și de 
a-mi împărtăși libertatea.  

Thomas 

 

Am băgat efectiv un topor prin televizor ... aici e imaginea de după. Am încercat să obţinem imaginea 
exploziei, dar aparatul de fotografiat a fost prea lent. M-am simțit bine, iar zgomotul făcut a fost minunat ... nu 
i-am dus deloc dorul! 

Steve 

 

Acesta a fost un DVD pe care am cedat şi l-am comandat, acum este distrus, astfel încât nimeni altcineva nu 
poate avea acces la el. 

Matt 
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Sunt un elev de liceu, care a fost dependent de pornografie pe Internet timp de 8 ani. Nu trecea nici măcar o 
lună fără să fii petrecut ore în șir pe site-uri pornografice, și în căutări. Încercasem şi în trecut să-mi instalez 
pe computer filtre de Internet, dar acestea nu au fost suficient de eficace pentru mine, (găseam sute de site-
uri pornografice care nu erau blocate). 

Dar acum mi-am instalat pe calculator Safe Eyes. Acesta are o opțiune numită "whitelisting”, care poate bloca 
accesul la toate site-urile. Folosesc această caracteristică pentru a bloca 100% din Internet, (cu excepția site-
ului Calea Purităţii și a altor câteva site-uri creștine curate). Imaginea este un exemplu al modului în care Safe 
Eyes blochează chiar şi "http://www.elvis.com"! Datorită filtrării radicale oferite de către Safe Eyes, și prin 
harul lui Dumnezeu, am trecut de la 1000 de imagini în fiecare lună, la a fi total liber de pornografie timp de 3 
luni întregi! Slavă lui Dumnezeu! 

James 

 

La locul de muncă aveam acces la pornografie. Aşa că am renunţat la acel serviciu! Ataşată, este o fotografie 
a ciornei pe care am scris-o pentru a-mi comunica demisia. 

Aaron 

 

Am vrut să împărtășesc cu voi această fotografie. M-am eliberat de filmele pornografice pe care le păstrasem. 
A fost distractiv să le distrug. Este uimitor cât de multe piese are o casetă. 

Trey 

 

Am crezut că scăpasem de tot ceea ce mă făcuse să cad. Pentru a fi sigur, m-am rugat pentru călăuzirea lui 
dumnezeu în a-mi îndepărta toţi idolii mei anteriori. Ce s-a întâmplat apoi mă uimeşte! M-am ridicat imediat, 
am mers la colecția mea de muzică, și mâna mea a scos un cd plin de melodii imorale din punct de vedere 
sexual, având pe copertă femei îmbrăcate sumar. Satana este viclean. El îmi alimenta prin muzică dorințele 
mele păcătoase. Am idolatrizat muzica și chiar am devenit d.j. la petreceri, răspândind muzica imorală din 
punct de vedere sexual la mii de ascultători.Vă mulțumesc pentru că m-aţi încurajat să "amputez radical" 
sursele mele de poticnire. Mai sus este o imagine a muzicii distructive care mi-a umplut capul în anii de 
școală. 

Craig 

 

Acestea au fost discuri pe care fie le-am utilizat anterior, fie le-aş fi putut utiliza în prezent pentru vizualizarea 
materialelor imorale din punct de vedere sexual. Acestea au fost distruse chiar în seara aceasta. De 
asemenea, pungile conțineau lucruri imorale. 

Sean 

 

Primul rând prima fotografie -- "punând focul meu pentru Hristos asupra lucrurilor care mă plictiseau și mă 
țineau captiv. Fac acum o declarație radicală cum că Hristos este stăpânul meu." A doua fotografie - "micilor 
urechi, fiţi atente la ceea ce auziţi. Se estompează încet ..." Rândul al doilea, prima poză - aici sunt 
instrumentele pe care Hristos mi le-a arătat pentru a deveni liber de această sclavie faţă de filmele și muzica 
care nu au fost de la el. A doua fotografie - "ciudat, dar în colțul din dreapta beţele arată ca şi o cruce. Destul 
de liniştitor să mă gândesc la Iisus ca fiind aici, cu mine, în acest timp." Al treilea rând prima imagine - "disney 
nu este rău, dar ceea ce el simbolizează mă face să mă gândesc la anumite celebrităţi și la sexualitatea pe 
care ele o prezintă și de aceea îl ard, scoţându-l afară din minte." A doua imagine - "doar un alt exemplu de 
purjare și de amputare radicală. Înainte de a deveni creștin, acesta a fost unul dintre cd-urile mele preferate, 
pe care îl puneam adesea." 

Gary 
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Pe laptop-ul meu am instalat un software de responsabilizare care funcționează bine, dar am descoperit că 
iPhone-ul meu era o crăpătură în armura mea, și l-am folosit pentru a vizualiza pornografie pentru o perioadă 
de mai multe luni de la cumpararea acestuia. El a fost un idol, și nu am vrut să renunţ la el din cauza faptului 
că era util și îl apreciam foarte mult. Dar când mi-am dat seama că trebuie să aleg între iPhone şi sufletul 
meu, l-am pus sub roata maşinii și am trecut peste el. M-a durut să văd cum se risipesc atât de mulți bani, dar 
sufletul meu valorează cu mult mai mult. Chiar dacă m-a durut, îi sunt recunoscător Domnului că mă salvează 
din păcatele întunecate ale pornografiei și masturbării. În cele din urmă am fotografiat ceea ce a fost odată 
iPhone-ul meu. 

Will 

 

Salut, 

Acesta este vechiul meu hard disk (pe care îl foloseam pentru vizualizarea pornografiei) după ce l-am găurit 
și i-am rupt plăcuţele electronice din partea de jos, pus deasupra unui tricou pe care l-am rupt din cauză că 
ajunsesem să îl asociez cu auto-gratificarea. 

Unii ar spune că este trist să vezi cum cineva aruncă un hard disk costisitor și un tricou bun, dar sufletul meu 
este mult mai valoros decât acest gunoi - Dumnezeu este minunat. 

Mulţumesc - Dumnezeu să binecuvânteze echipa Calea Purităţii. 

Dan  

 

Aici este o captură a ecranului din momentul în care mi-am şters contul de YouTube pe care îl foloseam 
pentru a-mi confirma vârsta, pentru a vedea clipuri video explicite care fuseseră marcate ca atare. Gata! Tot 
ceea ce trebuie să văd pe YouTube nu este marcat. 

Laura 

 

Prin harul și dragostea Lui, Dumnezeu m-a eliberat de dependenţa faţă de pornografia homosexuală! Dar eu 
trăiesc încă în trup, şi nu vreau să mă comport prosteşte și să nici să-mi asum vreun risc. Aşa că am instalat 
acest program, iar acum fiecare site cu pornografie de orice fel este complet blocat. Prea bine! 
Benjamin 

 

Mi-am luat iPod-ul anul trecut de ziua mea, când am împlinit 15 ani, și de atunci acest dispozitiv a deschis o 
imensă ușă păcatului. În timpul cursului Calea Purităţii, l-am rugat pe partenerul meu de responsabilizare să 
îmi instaleze restricții pe iPod, dar la un moment dat mi-am dat seama cum pot fi eliminate. Oricum aceste 
restricții nu au fost foarte bune de la început, iar după ce am aflat că ele pot fi ocolite, dacă am un moment de 
slăbiciune, am vorbit cu îndrumătorul meu, Richard, iar el m-a sfătuit să renunţ total la iPod, amputându-l 
complet din viaţa mea. A fost distractiv să-l distrug, şi cu siguranta nu îmi pare rău că am făcut-o. Foarte 
simbolic, l-am amputat pe 4 iulie, de Ziua Independenței. Drum bun, și slăvit să fie Dumnezeu pentru că m-a 
salvat și m-a eliberat de păcatele mele! 

(In a 3-a imagine, există o bucată specială de hârtie, pe care am scrise îndrăgitele versete Ioan 8:31-36. Cu 
adevărat, Hristos m-a făcut într-adevăr liber!) 

Chris 

 

M-am înscris pentru ca un rezumat al activităţii mele online să fie trimis partenerului meu de responsabilizare. 
Probabil că nu este la fel de cool ca şi arderea unor reviste sau ca şi distrugerea unui iPod, dar s-ar putea să 
ajute pe cineva. 

Brian 

 



369 

 

Salut, Aceste CD-uri au fost cu jocuri video care, deși nu erau pornografice, aveau prea multe glume și 
referințe sexuale. Le-am avut în vizor dar am tot amânat să scap de ele. Am profitat în sfârşit de o 
oportunitate de a le elimina. CD-urile sunt mai greu de rupt decât am crezut și am scăpat de frustrare mai 
repede decât am sperat. 

Zac 

 

Când am început să lupt contra pornografiei din viața mea, am instalat acest software K9 … a fost nevoie de 
ceva timp pentru a prinde toate bannerele publicitare potențial periculoase de pe site-urile nevinovate, pentru 
că în limba mea, ele nu sunt filtrate implicit. Dar efortul merită. Există un alt trofeu în lista mea de site-uri 
blocate din imagine. 

Vit 

 

Am constatat că Facebook devenise o piatră de poticnire în încercările mele de a trăi în puritate sexuală, așa 
că l-am dezactivat. Libertatea este atât de minunată, slăvit să fie Dumnezeu! 

Josh 

 

Dovada amputării pe care am făcut-o. Am descarcat un filtru software K9. Nu mai pot viziona chiar nimic de 
pe youtube, nici măcar clipuri video amuzante sau cântece de închinare. L-am rugat pe partenerul meu de 
responsabilizare să fie administratorul programului, ceea ce înseamnă că setările nu se pot modifica fără el. 
Am creat o parolă pe care nu mi-o mai amintesc, i-am trimis-o lui și apoi am şters mesajul. Minunat! 
Libertatea și eliberarea de a ști că nu mai există nicio ispită on-line. Slăvit să fie Dumnezeu. 

Martin 

 

Am fost nevoit să șterg contul de pe acest site, deoarece mă ducea la păcat. Nu este la fel de distractiv ca şi 
arderea sau ruperea unor reviste/CD-uri, dar este obţinut același efect. De asemenea, mi-am șters şi 
conturile de pe Facebook, de pe MySpace, și de pe site-urile de dating online. Sfatul meu este să distrugi 
totul și să nu laşi nimic în urmă. (Romani 6:23) 

Ochaun 

 

Cea mai mare problemă a mea a fost că aveam un sistem dual-boot cu Ubuntu (dezvoltatorii de software pot 
să înțeleagă de ce). Windows era sigur, filtrul pe care îl instalasem era greu de spart, dar nu am găsit niciun 
filtru bun pentru Ubuntu, unele fiind prea ușor de dezactivat, iar altele blocau întreg Internetul. În acest 
screenshot partiția Ubuntu, care mă făcea să păcătuiesc, va fi făcută țăndări. Este mai bine să utilizez un 
sistem de operare care nu-mi place, dar care mă ține în siguranță, decât unul care îmi place, dar care mă 
face să păcatuiesc. 

Ștergerea partiției nu a fost de ajuns; am avut, de asemenea, şi nişte "preţioase" Live CD-uri Ubuntu (astfel 
încât să pot utiliza Ubuntu fără a-l instala), prețioase deoarece erau discuri originale ... Dar, după numeroase 
căderi, pur şi simplu le-am zgâriat suficient de tare pentru a le face inutilizabile. Nu sunt mai prețioase decât 
puritatea, și nu sunt mai prețioase decât Dumnezeu. 

Tibi 

 

Bună ziua, 

Am vrut doar să împărtășesc felul în care am făcut eu "amputarea"! Nu credeam că voi putea vreodată să 
elimin accesul la site-urile nepotrivite de pe Internet, deoarece am nevoie de Internet pentru muncă și pentru 
școală. Cu toate acestea, tocmai am instalat SafeEyes și este atât de minunat! Dacă eşti nesigur(ă) în ceea 
ce priveşte instalarea lui, încearcă-l gratuit. Merită! 
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Matt 

 

Uneori mă poticneam pe Facebook de poze cu fete drăguțe și ajungeam să mă holbez la ele timp de câteva 
minute, în poftă păcătoasă. Când am citit secțiunea privind amputarea păcatului, Dumnezeu mi-a pus 
Facebook-ul în cap ca și cum mi-ar fi spus să îl elimin. De fapt, am luptat cu acest gând timp de câteva 
minute, spunându-mi, "Nu pot renunţa la Facebook, deoarece îl folosesc pentru a păstra legătura cu oamenii 
în timpul săptămânii, etc." Dar știind că a trăi pentru Hristos necesită uneori Amputarea Radicală, mi-am 
dezactivat contul de Facebook. 

Matthew 

 

Acest morman de GUNOI! Include o carte din gimnaziu, GameInformers, reviste, și alte cărți. Le voi pune într-
un sac și le voi arunca cu restul gunoiului! Iisus m-a schimbat, iar eu amputez păcatul din viața mea! Amin! 

Benjamin 

 

Salut, Am vrut doar să spun că mi-am dezactivat contul de Facebook! Nu m-am gândit că voi fi capabil să fac 
asta. Dar, am simţit că este necesar, și am simțit că Dumnezeu mi-a spus că trebuie să o fac. Deci, după ce 
m-am luptat cu acest lucru (și Facebook încerca să mă convingă să rămân), l-am dezactivat! Am uitat să fac 
o captură de ecran cu dezactivarea, dar am primit acest e-mail de confirmare. 

Andrew 

 

M-am născut să mă închin lui Iisus Hristos și să mă bucur de el!!! 

Jonas 

 

În luna martie a acestui an, am descoperit în cele din urmă cum se poate instala un filtru web pe Linux. 
Folosesc în prezent CrunchBang, dar plănuiesc să-mi creez propria mea distribuție Linux, special pentru 
familii. Deşi ispita mea nu a fost ceva hard-core, vizualizam pe YouTube clipuri video legate de fetişismul 
picioarelor cu mult înainte de a deveni conştient de păcatul meu în mai 2010. Cu toate acestea, am folosit o 
încercare de a intra pe un site pornografic pentru a demonstra acţiunea filtrului DansGuardian în imaginea 
atașată. Deci DA, filtrarea web este posibilă şi pe Linux – iată dovada. 

Fred 

 

Numele meu este Angel, şi m-am luptat cu această decizie pentru o lungă perioadă de timp. Dar, după ce am 
căzut în necurăție sexuală din nou şi din nou, și după ce am reluat cursul de la început pentru a treia oară, 
am decis că este timpul să tai mâna care mă face să păcătuiesc. Aceasta a fost telefonul și laptop-ul meu. 
Am încercat să instalez pe amândouă câte un filtru, dar de fiecare dată reuşeam să mă strecor pe lângă el. 
Deci, obosit de starea bolnavă și decis ca în sfârşit să am încredere deplină în Hristos în legătură cu acest 
lucru, am scos un topor și un lichid inflamabil. 

Am citit cu voce tare: "și dacă mâna ta cea dreaptă te face să cazi în păcat, taie-o și aruncă-o. Este mai bine 
pentru tine să-ţi pierzi o parte din corpul tău decât tot trupul tău să ajungă în iad." matei 5:30, și cu câteva 
lovituri puternice am distrus ceea ce diavolul folosea împotriva mea. Urmând exemplul grupului de foşti 
magicieni și de foste vrăjitoare din cartea faptelor, după ce în cele din urmă am învățat adevărul, am dat foc 
resturilor mutilate de fire și circuite, şi am lăsat ca fumul să se ridice ca miros plăcut domnului. 

Imi doresc doar să fi făcut acest lucru mai devreme. 

Angel 
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Acesta este modul în care am amputat mizeria de pe Internet. Soția mea este cea care are parola și poate 
bloca anumite site-uri, precum și categorii de site-uri. S-a dovedit a fi cel mai eficient filtru pe care l-am văzut. 
Şi Safe Eyes este grozav, dar el nu funcționează ca şi filtru pe computerele Apple, ci are doar funcțiile de 
responsabilizare. Aceasta înseamnă că aş putea cădea, dar cineva ar ști că am căzut (dacă s-a uitat). Nu am 
vrut ca alte persoane să trebuiască să vadă ceea ce eu am privit, și am vrut ca eu să nu pot vedea astfel de 
lucruri. Acest sistem a foarte bun pentru noi și mă bucur că l-am instalat. Dacă nu l-am fi găsit, eram pregătit 
să arunc computerul. Acest lucru ar fi fost foarte greu de făcut, dar am fost și mai sunt şi acum gata să o fac, 
în cazul în care tehnologia nu se va dovedi eficientă. 

CJ 

 

Numele meu este Hugo, și în această după-amiază am decis să amputez radical toate materialele explicite 
din punct de vedere sexual, pe care le-am avut. Am tocat o carte, pe o alta am aruncat-o într-un pârâu, și mi-
am distrus iPod-ul cu toporul. Acesta m-a făcut să cad în pornografie și auto-gratificare.  

Harul și uimitoarea iubire a lui Iisus m-a făcut capabil să fac aceste lucruri.  

Hugo 

 

În seara aceasta, după o plimbare lungă, am venit acasă și am decis să nu mai amân amputarea radicală. 
Am fost gata să fac lucrurile pe care nu le făcusem încă. Așa că am început amputarea radicală a lucrurilor 
pe care le lăsasem deoparte gândindu-mă că este suficient să le închid într-un dulap. La acest e-mail am 
atașat o imagine. Această imagine reprezintă ceea ce a mai rămas din colecţia mea de DVD-uri. Nu 
conţineau nimic pornografic, dar conţineau anumite persoane pe care le-am poftit într-un mod păcătos. De 
asemenea, au fost şi un idol lumesc la care m-am închinat. Obişnuiam să mă laud cu privire la mărimea 
colecţiei mele de DVD-uri. La fel cum mă mândream cu numărul mare de cărți pe care le dețin. Sper ca în 
scurt timp să vă trimit o imagine a focului pe care am de gând să îl fac folosind colecția mea de cărți ca și 
combustibil. A fost uimitor să rup fiecare dintre aceste discuri. A fost ca și cum de fiecare dată când rupeam 
un disc, desfăceam un deget al Satanei, pe care îl înfășurase în jurul inimii mele. 

Sunt gata să lupt, mai mult ca niciodată. 

Richard 

 

Aşa arată un iPod, după ce a fost pus pe foc și distrus cu un ciocan. Aceasta a fost noaptea măreaţă a 
amputării radicale a tuturor lucrurilor care m-au făcut să cad. Gata cu sclavia, prin harul Său am fost eliberat! 

Riley  
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Anexa a 16-a 

Într-adevăr Liberi Versus ”Lucrând Programul” 

„Deci, dacă Fiul vă va face liberi, liberi veţi fi într-adevăr.” (Ioan 8:36) 

Multe grupuri care lucrează în domeniul dependenței îl(o) instruiesc pe dependent(ă), care participă la un 
program în 12-paşi, să continue ”să lucreze programul” pe măsură ce învaţă noi comportamente şi şabloane. 
Încurajarea altor persoane și sprijinul grupului în perioada în care dependentul este în procesul de schimbare, 
sunt citate ca fiind ingredientele necesare pentru a rămâne „treaz” de orice dependenţă pe care o are cineva. 

Cu toate că recunoaștem importanța încurajării și a sprijinului din partea altora, și deşi suntem de acord cu 
privire la nevoia de continuă responsabilizare din viața fiecărui creștin, noi cei de la Calea Purităţii nu 
subscriem la părerea că un ”dependent” devine liber lucrând un anumit program, sau urmând un anumit set 
prescris de pași. Mai degrabă, noi credem că mântuirea de păcat, și sfințirea continuă, este o lucrare a 
harului lui Dumnezeu în inima celui(celei) care se pocăiește și crede evanghelia. 

Iar celui care nu face fapte, ci crede în Cel ce îndreptează pe cel păcătos, credinţa lui i se socoteşte ca 
dreptate. (Romani 4:5) 

Căci harul mântuitor al lui Dumnezeu s-a arătat tuturor oamenilor, învăţându-ne pe noi să lepădăm 
fărădelegea şi poftele lumeşti şi, în veacul de acum, să trăim cu înţelepciune, cu dreptate şi cu cucernicie. (Tit 
2:11-12) 

Deşi recunoaștem nevoia fiecărui credincios de a rămâne permanent vigilent împotriva păcatului, noi afirmăm 
că Iisus Hristos ne mântuiește, și că mântuirea nu este prin faptele noastre, nici printr-o serie de paşi, și nici 
prin lucrarea vreunui program. Mai mult decât atât, afirmăm că Hristos ne ține în siguranță în El, și că Duhul 
Sfânt ne sfințește, astfel că ascultarea continuă faţă de Cuvântul lui Dumnezeu și victoria continuă asupra 
păcatului sunt numai prin harul lui Dumnezeu, prin credința pe care El ne-o dă în dar. 

Învăţătura pentru dependenți din mişcarea în 12-paşi (și de aici încolo, în acest articol, mă refer în special la 
grupurile creștine în 12-paşi) de a continua ”să lucreze programul” provine dintr-o înțelegere greșită a 
evangheliei lui Iisus Hristos, și a efectelor sale în viața celor care cred. Pentru a contracara influența și 
învățăturile care se răspândesc în biserica de astăzi, este important să vedem frumusețea și puterea 
evangheliei, şi efectele acestei evanghelii în inimile credincioșilor. 

Evanghelia este vestea cea bună. Ea ne spune despre Iisus Hristos care este Atotputernicul Dumnezeu 
Creatorul, Care S-a smerit și a devenit Om, și apoi S-a smerit şi mai mult pe Sine și a fost ascultător până la 
moarte, pentru ca să mântuiască pe toți cei care cred. Ea ne spune că mânia lui Dumnezeu a fost satisfăcută 
pe deplin în moartea lui Iisus, și ne spune că toți cei care cred sunt iertați de toate păcatele de care nu am fi 
putut fi iertați prin lege. Ea ne spune că pe cruce a fost dată plata completă pentru păcatele noastre, și că 
vina și rușinea noastră au fost îndepărtate de la noi. Ea ne spune că prin moartea lui Iisus, am fost împăcați 
cu Dumnezeu. Cei care am fost anterior dușmani și înstrăinaţi, și rebeli împotriva Regelui, suntem acum 
prieteni care au fost apropiați prin sângele lui Iisus. Ea ne spune că viața noastră veșnică a fost asigurată prin 
moartea lui Iisus, și că Iisus nu va pierde pe niciunul dintre cei pentru care El a murit. 

Dar acestea nu reprezintă tot ceea ce ne spune Evanghelia. Iertarea, împăcarea și viața veșnică sunt foarte 
bune, dat este şi mai mult. Restul veştii celei bune este doar aceasta: că prin moartea lui Iisus Hristos, omul 
nostru cel vechi şi păcătos a fost răstignit, iar noi am fost ridicaţi cu El ca şi creații noi. O, aceasta este o 
veste la fel de bună ca şi faptul că ni s-au iertat păcatele. 

Căci, eu, prin Lege, am murit faţă de Lege, ca să trăiesc lui Dumnezeu. Am fost răstignit împreună cu Hristos; 
şi nu mai trăiesc eu, ci Hristos trăieşte în mine. Şi viaţa de acum, în trup, o trăiesc în credinţa în Fiul lui 
Dumnezeu, Care m-a iubit şi S-a dat pe Sine însuşi pentru mine. (Galateni 2:19-20) 

Gândeşte-te la realitatea propriei noastre răstigniri în Iisus Hristos. Gândeşte-te la adevărul următor: nu 
numai că Iisus a murit pentru noi, dar şi noi am murit în El. O, cât de minunat este acest adevăr! Realitatea 
este că vechiul meu sine (acel om păcătos, care a poftit lucruri greșite, care a trăit în păcat și a fost mort 
pentru Dumnezeu) a fost pironit pe cruce și îngropat într-un mormânt, și apoi m-am sculat din morți cu Iisus 
ca şi o ”nouă creație”. 

Deci, dacă este cineva în Hristos, este făptură nouă; cele vechi au trecut, iată toate s-au făcut noi. (2 
Corinteni 5:17) 
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Acum vom adăuga repede faptul că creștinii trăiesc într-un trup nerăscumpărat, și că, prin urmare, în inima și 
în viața fiecărui credincios este un război. Acest adevăr este demonstrat prin faptul că ni se poruncește să 
”omorâm (continuu) mădularele noastre, cele pământeşti” (Coloseni 3:5). Duhul se războieşte împotriva 
trupului, iar trupul împotriva duhului, astfel că de multe ori ne găsim pe noi înșine că nu facem ceea ce ne 
dorim. Prin urmare, noi recunoaștem pe deplin că există dorințe concurente înlăuntrul creștinului care este o 
făptură nouă. Credinciosul se luptă adesea, deoarece el trebuie să se războiască împotriva propriei sale inimi 
înșelătoare, împotriva diavolului care spune minciuni, și împotriva atracţiei și amăgirii lumii. 

Cu toate acestea, în mijlocul tuturor acestor lupte din inima și din viața creștinului, el știe că, în miezul ființei 
sale, este diferit faţă de cum era când a fost mort în păcatele și încălcările sale. El știe că natura sa este 
schimbată și că stilul său de viață și obiceiurile sale sunt şi ele schimbate. Din cauză că Duhul Sfânt a venit 
să locuiască în el, la convertire, creştinul are o putere care îi permite ascultarea faţă de Cuvântul lui 
Dumnezeu. Anterior, el nu a avut această putere, și, deși şi-a luat angajamente, a luat decizii și a făcut 
promisiuni, el nu a putut trece peste sugestiile ispitei şi nici peste atracţia păcatului. Da, acum, în Hristos, 
credinciosul este diferit în miezul ființei sale, și, deși se luptă împotriva trupului său, el îşi înţelege realitatea, şi 
anume că este ”răstignit cu Hristos”. 

De ce este atât de importantă această înțelegere a Evangheliei, atunci când vine vorba de a discuta subiectul 
de a fi ”cu adevărat liberi” versus învăţătura obişnuită de a trebui continuu ”să lucrăm programul” pentru a 
rămâne ”treji”? 

Doar acest lucru: în Hristos, vedem că propria noastră natură este modificată. Adică, inimile noastre, dorințele 
și pasiunile noastre, gândurile și atitudinile noastre au fost toate schimbate și sunt permanent schimbate, 
atunci când Iisus Hristos devine Domnul și Mântuitorul nostru. Datorită muncii Sale de a ne salva din păcat, 
de a ne răscumpăra din robia păcatului, noi nu numai că suntem eliberaţi de obiceiurile rele (păcătoase), dar, 
de asemenea, suntem eliberaţi şi de gândurile care ne afectează, și de dorințele copleșitoare. Aceasta este 
ceea ce înseamnă să fim ”cu adevărat liberi!” “Liberi într-adevăr”, înseamnă că suntem mult mai liberi decât 
am fi fost dacă ne-am fi abţinut doar de la comportamentul rău. Mai degrabă, am fost schimbaţi pe plan intern 
și suntem schimbaţi, astfel că însăşi dorințele noastre sunt afectate. Vedem că putem într-adevăr ”să 
rezistăm diavolului” și vedem că el fuge de noi. Am descoperit că suntem în creștere de la stadiul de ”copii 
mici”, care au căzut de multe ori în ispită și în păcat, către stadiul de ”tineri” care îl înving pe cel rău prin faptul 
că Cuvântul lui Dumnezeu locuieşte în ei, și prin puterea Duhului Sfânt (1 Ioan 2:12-14). 

Deşi simțim în noi influențele concurente ale păcatului, totuşi, inimile noastre devin antrenate să-l deteste şi 
să-i reziste. În același timp, trăim influența dulce a harului lui Dumnezeu. Acest har ne schimbă dorințele, ne 
permite să fim ascultători, și ne dă biruința asupra păcatului. Ajungem să-L cunoaștem pe Hristos nu numai 
ca şi Domn și Mântuitor, dar, de asemenea, şi ca Prieten și Mângâietor, iar puterea acestei relații cu Hristos 
cel viu ne oferă o motivație și o putere mai mult decât suficiente pentru a nega atracţia continuă a cărnii. 
Astfel încât rezultatul faptului că umblăm cu El este acela că suntem ”cu adevărat liberi” (nu numai treji faţă 
de comportamentul negativ), cu o schimbare notabilă în dorințe și în pasiuni. Liberi, într-adevăr! 

Un alt aspect al libertății credinciosului este acela că nu numai că nu mai suntem în robie faţă de beție, sau 
pornografie, lăcomie și lene, jocuri de noroc, sau faţă de orice alte păcate care ne-au capturat, dar 
descoperim de asemenea, că devenim din ce în ce mai mult și de bună voie robi ai lui Iisus Hristos. 

Dar acum, izbăviţi fiind de păcat şi robi făcându-vă lui Dumnezeu, aveţi roada voastră spre sfinţire, iar 
sfârşitul, viaţă veşnică. (Romani 6:22) 

Pentru aceea zice:”Suindu-Se la înălţime, a robit robime şi a dat daruri oamenilor". (Efeseni 4:8) 

Prin Evanghelie, nouă ne este dată libertatea, dar, de asemenea, suntem și luaţi în captivitate. Suntem 
prizonieri eliberați faţă de păcat, care au devenit din fericire robi ai lui Dumnezeu. Suntem prizonieri eliberați 
care au fost luaţi în captivitatea plină de bucurie a lui Hristos. Aceasta este puterea harului lui Dumnezeu. 
Aceasta este frumusețea harului lui Dumnezeu. 

Mai mult decât atât, pentru a fi siguri, libertatea faţă de păcat și robia intenționată și plină de bucurie faţă de 
Hristos, vin numai prin harul lui Dumnezeu. Harul lui Dumnezeu ne iartă păcatul și rupe puterea lui. Harul lui 
Dumnezeu înlătură povara păcatului și ne eliberează de ea. 

Scriitorul de imnuri a spus acest lucru astfel: 

Harul minunat al lui Iisus, Mai mare decât toate păcatele mele;  

Cum îl va descrie limba mea, Unde va începe lauda lui?  
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Luându-mi povara, Eliberându-mi duhul;  

Pentru că harul minunat al lui Iisus ajunge la mine. 

Învățăturile în 12-paşi arată o neînțelegere a Evangheliei: o neînţelegere a frumuseţii şi a puterii ei. Ei nu 
recunosc faptul că credincioșii au murit faţă de vechiul lor sine și faţă de vechiul lor mod de viață, și că sunt 
înviaţi din nou în Hristos. Această neînțelegere duce la învățătura care afirmă că ”o dată dependent, 
totdeauna dependent”. Deşi credem că intenția acestei învățături este aceea de a încuraja vigilența împotriva 
păcatului, și, prin urmare, suntem de acord cu scopul ei, totuşi nu o putem îmbrăţişa în totalitate. Învățătura 
de a avea o ”dependenţă care ţine toată viața”, neagă crucea lui Iisus Hristos, în care credincioșii au fost 
”răstigniţi împreună cu Hristos și nu mai trăiesc”, și învierea lui Iisus Hristos, în care credincioșii ”au înviat la o 
viață nouă”. Deşi fiecare credincios ar trebui să vegheze și să se roage împotriva păcatului, totuşi niciun 
credincios nu este un dependent. Iisus Hristos ne face ”cu adevărat liberi”, iar nu nişte dependenţi veșnici. El 
face fluturi; El nu barbiereşte numai omizile. Chiar dacă eu am fost complet înrobit și legat strâns cu lanțurile 
păcatului pentru mai mulți ani, „cine am fost” nu este „cine sunt” acum. Prin harul lui Dumnezeu, prin sângele 
lui Iisus, și prin sfatul Cuvântului lui Dumnezeu, eu nu sunt un dependent. 

Biserica din Corint din zilele lui Pavel a fost la fel ca oricare biserica modernă din America de azi, sau de fapt, 
de oriunde din lume. Biserica a avut din plin separări, vicii, păcate agresive, și procese. S-ar putea spune că 
au fost mulți care au fost ”dependenţi” faţă de păcat. Dar ceva s-a întâmplat atunci când Pavel le-a adus 
Evanghelia. El le-a declarat Corintenilor că în timp ce era cu ei, el a decis să nu știe nimic altceva, decât pe 
”Iisus Hristos și pe El răstignit” (1 Corinteni 2:2). În mod evident, el a înțeles puterea Evangheliei de a 
schimba inimile și viețile. Și i-a schimbat Evanghelia pe Corinteni? Care a fost rezultatul faptului că Pavel s-a 
focalizat pe Evanghelie, atunci când i-a confruntat pe cei care erau robi faţă de patimi? Rezultatul este 
înregistrat în 1 Corinteni 6:9-11: 

Nu ştiţi, oare, că nedrepţii nu vor moşteni împărăţia lui Dumnezeu? Nu vă amăgiţi: Nici desfrânaţii, nici 
închinătorii la idoli, nici adulterii, nici malahienii, nici sodomiţii, nici furii, nici lacomii, nici beţivii, nici 
batjocoritorii, nici răpitorii nu vor moşteni împărăţia lui Dumnezeu. Şi aşa eraţi unii dintre voi. Dar v-aţi spălat, 
dar v-aţi sfinţit, dar v-aţi îndreptat în numele Domnului Iisus Hristos şi în Duhul Dumnezeului nostru. (1 
Corinteni 6:9-11) 

Când Pavel a spus, ”Unii dintre voi erau așa ...”, el a recunoscut că acum, aceia nu mai erau aşa. Într-adevăr, 
el urmează cu caracteristicile schimbării care s-a petrecut în acești oameni, și menționează că schimbarea a 
fost destul de puternică. Ei au fost ”spălaţi”, ”sfințiţi” și ”îndreptăţiţi” în Numele lui Iisus și prin Duhul Său. Ei au 
fost curățaţi, schimbaţi și iertaţi. Lor li s-au dat inimi noi, au devenit noi în ceea ce priveşte atitudinile minţii lor, 
și au început să trăiască noi stiluri de viață. Ei au fost făcuţi ”cu adevărat liberi”. 

A-i spune lui Pavel că acești oameni erau încă ”dependenți” sau chiar ”dependenţi în recuperare”, l-ar face să 
pună la îndoială înțelegerea noastră a Evangheliei. El ar spune, ”Stai un pic, Evanghelia schimbă persoana 
dinspre interior spre exterior, îi dă o nouă inimă și o nouă minte, ea curăţă, iartă și reînnoiește pe de-a-
ntregul. Deși ei încă păcătuiesc, cu siguranță că nu sunt dependenţi faţă de păcat, şi nici nu sunt robi 
păcatului. Nu, ci prin Evanghelia lui Iisus Hristos, vechiul lor sine păcătos a fost răstignit împreună cu Hristos, 
și nu mai trăieşte. Apoi au fost înviaţi cu Iisus, noi creații în Hristos, cu adevărat liberi faţă de distrugerile 
păcatului, și toate lucrurile din viața lor au fost făcute noi. Dependenți? Niciodată!” 

Aceasta nu înseamnă că un creștin nu poate cădea în păcat, sau că nu poate fi prins de el. Într-adevăr, 
Galateni 6:1 îi spune credinciosului matur cum să-şi salveze fratele căzut: în smerenie, fiind atent la el însuşi 
ca nu cumva şi el să cadă în păcat. Doar pentru că suntem creații noi în Hristos nu înseamnă că suntem 
incapabili să cădem în păcat sau să devenim prinşi de el, dar înseamnă că nu mai este în natura noastră să 
facem acest lucru. 

Dumnezeiasca Lui putere ne-a dăruit toate cele ce sunt spre viaţă şi spre bună cucernicie, făcându-ne să 
cunoaştem pe Cel ce ne-a chemat prin slava Sa şi prin puterea Sa, prin care El ne-a hărăzit mari şi preţioase 
făgăduinţe, ca prin ele să vă faceţi părtaşi dumnezeieştii firi, scăpând de stricăciunea poftei celei din lume. (2 
Petru 1:3-4) 

Remarcăm că credincioșii împărtăşesc natura lui Dumnezeu Însuși. Creștinii devin părtași naturii lui 
Dumnezeu, și prin participarea noastră în El, noi ”scăpăm de corupția din lume cauzată de dorințele rele”. 
Într-adevăr, nu există nicio altă cale de a scăpa de corupția dorințelor noastre rele. Nu le putem alunga, nu 
putem decide să plece, nu ne putem ruga împotriva lor, nu ne putem lua angajamente și nu putem promite să 
le evităm, etc. Acestea toate pur şi simplu se topesc în căldura ispitei. Numai prin unirea cu Iisus Hristos, 
făcută posibilă prin Duhul Sfânt care locuiește în noi, şi prin care ”noi împărtăşim natura divină”, scăpăm de 
corupția noastră și de dorințele rele. 
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Pentru a rezuma, la Calea Purităţii nu folosim termenul ”dependent” pentru a descrie pe cineva care este fie 
în robia păcatului, fie în lupta cu păcatul, şi nici nu folosim termenul de ”dependent în recuperare”, pentru 
cineva care învață să asculte de Dumnezeu și trăieşte biruința asupra păcatului. Nici nu-i învățăm cum că vor 
rămâne dependenți toată viața, și nici că trebuie să continue să ”lucreze programul”, în scopul de a rămâne 
”treji”. În schimb, împărtășim speranța veştii bune a lui Iisus Hristos, îi chemăm la pocăință și la amputarea 
radicală a surselor căderilor lor, și îi încurajăm să mănânce Pâinea Vieții și să bea din Apa Vie a lui Iisus 
Hristos, pentru a-şi satisface sufletele lor în întregime. 

Pe aceia care au fost anterior în robie, noi îi încurajăm să înceapă să iubească Adevărul. Iisus Hristos este 
Calea, Adevărul și Viața. Iar Adevărul ne este revelat în Cuvântul lui Dumnezeu. Această dragoste de adevăr, 
și hrănirea zilnică din el, este cea care ne eliberează și ne ține liberi. ”Veți cunoaște adevărul și adevărul vă 
va face liberi.” 

Binecuvântează Tu adevărul, Doamne, pentru mine, pentru mine, 

Precum Tu ai binecuvântat pâinea prin Galileea;  

Atunci robia va înceta şi toate lanţurile vor cădea;  

Iar eu îmi voi găsi pacea, totul meu în toate. 

Această metodologie este diferită de învățătura mișcării în 12-paşi, și are multe aplicații în viața celui care a 
fost anterior în robia păcatului. La Calea Purităţii sperăm să continuăm să arătăm rodnicie continuă în slujire, 
pe măsură ce învățăm adevărul lui Dumnezeu, și pe măsură ce oferim harul lui Dumnezeu celor care au 
nevoie de libertatea faţă de păcat. Fiecare dintre noi cei de aici, care suntem prizonieri eliberați, suntem 
epistole vii ale puterii harului și ale importanței adevărului. Ne dorim să fim cunoscuţi și citiţi de către toți, 
astfel încât libertatea în Iisus Hristos să fie dorită mult mai mult decât o dependenţă de o viaţă, precum şi mult 
mai mult decât o nevoie permanentă de a ”lucra programul”.  
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Anexa a 17-a 

Cursant de succes 

Dragă prietene, 

Aceste rânduri sunt scrise pentru aceia(acelea) care sunt înscrişi(se) la cursul Calea Purităţii/Ușa Speranţei și 
care sunt angajaţi(e) activ în căutarea libertăţii faţă de pornografie și de impuritate sexuală. 

Până astăzi, mulți cursanţi s-au înscris pentru a parcurge acest curs, şi am observat unele similitudini pe care 
am vrut să ţi le prezint pentru a te ajuta să fii un "cursant de succes", care devine liber de toate formele de 
impuritate sexuală. Mai jos sunt 10 lucruri pe care le fac cursanţii de succes, care devin liberi de impuritate. 

Descrierea care urmează este descrierea cuiva care a terminat cursul Calea Purităţii. Obţinerea purităţii este 
un proces, iar ideea este de a implementa aceste adevăruri cât mai curând posibil. Simte-te liber(ă) să listezi 
aceste adevăruri și să le revezi cât mai des. 

1 - Cursanţii care devin liberi faţă de impuritate persistă, nu renunță. În viaţa celui(celei) care caută libertatea 
vor apărea tot felul de dificultăți, dar cei care se eliberează sunt aceia care fac cursul zi de zi. De asemenea, 
ei nu fac mai mult de o lecţie pe zi. Cei care se grăbesc și fac mai mult de o lecție pe zi arată că scopul lor 
este acela de a termina cursul, iar nu acela de a scăpa de impuritate. 

2 - Cursanţii care se eliberează de impuritate devin înfrânţi înaintea Domnului. Ei încep să îşi dea seama că 
întreg zelul lor anterior pentru Dumnezeu, nu a avut nicio bază în realitate și în adevăr, şi că a fost, cel mai 
probabil, bazat pe simpla emotivitate. Această realizare îi lovește greu, pentru că le este demonstrat cum că 
au fost ipocriţi, atât în ceea ce părea dragostea lor pentru Dumnezeu, cât și în înțelegerea a cine sunt ei 
înșiși. O doză mare de realitate trece peste acela(aceea) care se eliberează, şi anume înţelegerea faptului că 
viața lui(ei) anterioară a fost una de înșelăciune, de purtare a unei măşti, de ipocrizie. Aceasta îi rănește 
inima și îi zdrobește spiritul, iar el(ea) începe să fie zdrobit înaintea Domnului. Acesta este începutul 
adevăratei pocăințe, fără de care nimeni nu devine liber. 

3 - Cursanţii care se eliberează de impuritate, interacționează frecvent cu îndrumătorul lor de la Calea 
Purităţii, precum și zilnic cu partenerul lor de responsabilizare. Ei răspund la întrebările puse de îndrumătorul 
lor, răspund la e-mail-urile pe care îndrumătrul lor le trimite și ascultă de sfaturile îndrumătorului lor. 

4 – Cursanţii care obțin libertarea faţă de impuritate sunt cel mai bine cunoscuţi pentru smerenia lor. Ei nu 
încearcă să-i învețe pe alții care umblă în libertate, nu se fac judecători ai materialelor cursului, și pun 
întrebări îndrumătorului lor, dorind să învețe și să aplice răspunsurile primite. Rareori există vreun conflict, 
deoarece aceia(acelea) care sunt smeriți(e) acceptă corecții fără să se supere, și răspund la mustrare cu har 
și bunătate. 

5 - Cursanţii care devin liberi de impuritate elimină din viaţa lor orice acces la orice lucru care i-ar putea face 
să se poticnească. Ei amputează radical toate căile de acces la fostele lor atracţii de sclavi și, deoarece ei 
știu că, într-un moment de slăbiciune, dacă ar avea acces ar cădea, ei sunt plini de râvnă să elimine orice 
modalitate de a ajunge la fostele lor bucurii. 

6 – Cursanţii care devin liberi faţă de impuritate au învățat importanța unirii și comuniunii zilnice cu Iisus. Ei 
învață să meargă la Iisus Hristos atunci când inima lor are nevoie de vindecare, atunci când sufletele lor sunt 
goale, şi atunci când sunt răniți și au nevoie de „medicamente". Întrucât în trecut, obiceiul lor era să recurgă 
la pornografie, la masturbare, la chat, sau la alţi idoli, acum inima le este hotărâtă să meargă la Hristos, 
deoarece acești cursanţi îşi găsesc adevărata odihnă și pace în Iisus. Cei care doar elimină pornografia sau 
alţi idoli, dar care nu învață să comunice cu Hristos zi de zi, sau care nu merg la Hristos când sunt răniţi, 
ajung mereu înapoi în păcat. 

7 - Cursanţii care obțin libertatea de impuritate şi-au mărturisit păcatele acelora faţă de care au greșit, dar și 
altora care îi pot ajuta cu responsabilizarea. Acei cursanţi care îşi ascund păcatele lor nu prosperă şi nu obţin 
libertatea, ci ei cad mereu înapoi. Acest lucru se datorează faptului că vina este ca şi un magnet, care trage 
sufletul înapoi în impuritate. Acel magnet este distrus prin sângele lui Iisus și prin mărturisirea păcatelor. 
Cursanţii de succes caută ajutor în a ști când și cât de mult trebuie să mărturisească partenerului lor, copiilor, 
pastorului, prietenilor, etc. 

8 - Cursanţii care devin liberi de impuritate fac uz de orice ajutor care le este pus la dispoziție prin intermediul 
Calea Purităţii și prin biserica locală (cum ar fi grupurile de discuții, buletinele informative, etc.) 
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9 – Cursanţii bărbaţi care obţin libertatea de impuritate și care sunt căsătoriți, căuta să întărească relația 
intimă pe care o au cu soția lor. Ei îşi conduc casa în servitute, și caută să ajute soției lor dovedind o 
conducere după Dumnezeu. Atât cursanţii bărbaţi, cât şi cursantele care obțin libertatea, înțeleg că diavolul 
va încerca să se strecoare și să slăbească unitatea în căsătorie, și de aceea ei fac toate eforturile pentru a 
menține unitatea și apropierea cu partenerul lor, indiferent de toate lucrurile care încearcă să îi distragă de la 
acea binecuvântare. 

10 - În cele din urmă, cursanţii care devin liberi de impuritate învață să-şi păzească inimile și să fie atenți să 
nu regreseze. Ei știu adevărul că o mică alunecare ar putea însemna sclavia permanentă, şi prin urmare, ei 
sunt excesiv de prudenţi să evite capcanele păcatului, să vegheze în rugăciune, și să mențină 
responsabilizarea. 
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Anexa a 18-a 

Mesajul pentru Ziua a 14-a 

Salut, prietene(o). Sunt atât de bucuros să văd că ai ajuns la Ziua a 14-a! Adică două săptămâni în cursul 
Calea Purităţii. Aș dori să împărtășesc cu tine faptul că următoarele două săptămâni sunt, de obicei, cele mai 
dificile săptămâni. Ori de câte ori încercăm să ne schimbăm modelele de comportament şi mai ales în cazul 
oamenilor care au obiceiul de a se uita la pornografie și de a se masturba, devine foarte dificil până când se 
atinge punctul de 30 de zile. Aşa că vreau doar să împărtășesc cu tine: te rog să te asiguri că nu dispui de 
nicio modalitate de a accesa pornografia. Asigură-te că amputezi radical orice lucru care te poate face să cazi 
în păcat. Și vreau să mă asigur că ai de gând să continui și să ai succes în obținerea libertăţii faţă de 
pornografie și de masturbare și faţă de toate formele de impuritate sexuală. Mă bucur să văd că continui. Cu 
voia lui Dumnezeu, vom vorbi din nou într-o săptămână. Și continuă să cauţi victoria astfel încât să te poţi 
bucura de libertatea în Iisus Hristos. Aștept cu nerăbdare să te văd din nou într-o săptămână. 
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Anexa a 19-a 

De ce a fost ucisă întreaga familie!? 

Dragă Prietene, 

Cu referire la afirmaţia ta din întrebarea a 6-a: "de ce a fost ucisă întreaga familie!?" Probabil că cei mai mulți 
dintre noi şi-au pus întrebări în legătură cu justificarea acestei severităţi de acțiune împotriva familiei lui Acan. 
Nu știu toate răspunsurile, dar voi încerca să dau câteva. 

În primul rând, noi nu știm toate circumstanțele, dar gândeşte-te la următoarele posibilități: 

1. Ia în considerare autoritatea lui Dumnezeu. Nu Îl putem învinui pe Dumnezeu, Cel care dă viața pe 
acest pământ, atunci când El doreşte să ia pe cineva de pe el. Dacă viața ne este luată de pe acest pământ, 
atunci trupul este mort, dar sufletul este în viață în altă parte. Deci, este atât de important pentru o persoană 
dacă sufletul ei se află pe Pământ într-un trup, sau în altă parte, unde ar putea fi mai bine, dacă aceasta este 
ceea ce a decis Dumnezeu? Este ca şi cum cineva ar planta un copac, care iniţial este foarte mic, iar după 
mai mulţi ani ar decide că are nevoie de el pentru lemn de foc și l-ar tăia în acest scop. Copacul este al nostru 
şi putem face ce vrem cu el. Desigur, Domnul este mult superior nouă decât suntem noi copacilor, și El are 
dreptul de a lua decizii cu privire la continuarea sau terminarea unei vieți pământeşti. A fost decizia Lui de a 
acționa în acest fel împotriva lui Acan și a familiei lui. 

2. Ia în considerare posibilitatea vinovăției în cadrul familiei lui Acan. El a luat din bunurile interzise, 
neascultând de porunca lui Dumnezeu, Cel care a scos poporul din sclavia grea a Egiptului. Acan a luat mai 
multe mii de dolari sub forma argintului și a aurului și a luat, de asemenea, o haină babiloniană. Gândeşte-te 
la îmbrăcăminte. Era babiloniană. Babilonul era la 500 de km depărtare (pe teritoriul  Irakului de astăzi). Prin 
urmare, o astfel de îmbrăcăminte trebuie să fi fost importată sau achiziționată de către o persoană care a 
călătorit în Babilon, sau ar fi putut să fi fost adusă la Ierihon de către cineva de acolo. Era, fără îndoială, ceva 
unic. Oricum, ea a atras atenția lui Acan. Îmi imaginez că cineva ar putea scrie un roman despre acest articol 
de îmbrăcăminte. Nu te-ai gândit că Acan a fost plin de mândrie şi nerăbdător de a arăta familiei lui acest 
premiu în bani și îmbrăcăminte? Îmbrăcămintea era pentru un bărbat sau pentru o femeie? Nu știm. S-ar 
putea să fi fost un cadou pentru soția sa. Chiar dacă Acan ar fi încercat să ţină secrete aceste lucruri, se 
poate să fi fost greu să le ascundă în cortul familiei, fără ca familia sa să nu fi aflat de ele la un moment dat. 
Astfel încât întreaga familie se poate să fi fost vinovată faţă de Dumnezeu. 

3. Ia în considerare consecințele naționale care au survenit ca urmare a păcatului unui singur om. 
Bătălia a fost pierdută și treizeci și șase de oameni au murit. Iosua a fost demoralizat, poporul, de asemenea. 
Biblia spune că inimile lor s-au topit și au devenit ca apa. Oamenii uciși în Ai nu au fost neascultători faţă de 
porunca lui Dumnezeu aşa cum a fost Acan, şi totuşi au murit. Ar fi trebuit ca Acan să fi ieşit basma curată? 
Nu cred! Această nesupunere nu trebuia să se mai repete. 

4. Ia în considerare posibilitatea mărturisirii. Domnul le-a spus ce se va întâmpla cu omul care a luat din 
lucrurile blestemate, dar știm din mai multe povestiri din Biblie, că pocăința și mărturisirea fac, de multe ori, ca 
judecata lui Dumnezeu să nu mai aibă loc, ci să se descopere Mila și Harul Lui. Dar nici Acan, nici familia lui 
nu a suflat niciun cuvânt de mărturisire sau de pocăință, decât după un lung proces de interogare a mai 
multor altor persoane. În cele din urmă, a venit şi rândul lui Acan să fie examinat, iar vinovăția lui nu a putut fi 
ascunsă. Nu putem fi siguri, dar o mărturisire imediată s-ar fi putut să fi evitat judecata împotriva lui Acan. Cu 
toate acestea, Domnul cunoştea inima lui Acan și a membrilor familiei lui, iar noi nu o cunoaştem. S-ar putea 
ca toţi să-l fi disprețuit pe Dumnezeu și regulile Sale și să fi fost prea mândri ca să mărturisească. Dumnezeu 
este drept. 

5. Ia în considerare posibilitatea de dezbinare în cazul în care familia ar fi supraviețuit. Nu ar fi fost 
posibil ca soția și copiii să fi fost mânioşi și să aibă resentimente văzând că soțul și tatăl lor a fost ucis? 
Eventual, ei ar fi putut face tot ce le-ar fi stat în putinţă să stârnească ceartă și să cauzeze națiunii să devină 
o forță de luptă divizată și slabă. Numai Dumnezeu a cunoscut inimile și atitudinile copiilor lui Acan și ceea ce 
ar fi putut ei să fi făcut în viitor. Din cauza resentimentelor, ei ar fi putut deveni spioni împotriva lui Israel în 
beneficiul vrăjmașii lui. Puteți fi siguri că Domnul a făcut ceea ce era corect. 

6. Ia în considerare ceea ce era în joc. Israel urma să lupte împotriva unor națiuni care erau mai mari și mai 
puternice decât el. Disciplina și ascultarea atentă era vitală pentru victoria lui. Gândeşte-te că ar trebui să 
cobori laterala unei clădiri la fel de înaltă ca şi Turnurile Gemene, care au fost în oraşul New York. Ai avea 
încredere să foloseşti o frânghie care a trebuit să fie înnodată la un moment dat aproape de partea de sus a 
clădirii, pentru că se rupsese cu cineva chiar mai ușor decât tine? Nu, ci ţi-ai dori o frânghie în care să poţi 
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avea încredere. O frânghie care a fost deja testată. În acelaşi fel, Dumnezeu a vrut o națiune în care să poată 
avea încredere că va îndeplini sarcina pe care a avut-o în minte pentru ea. Un prim test pentru ei a fost 
porunca de a nu lua nimic din ceea ce va fi găsit în Ierihon. Una dintre frânghii a eşuat și a trebuit să fie 
distrusă și acest lucru a fost folosit pentru a le capta atenția și pentru a împiedica pe oricine altcineva de a fi 
la fel de prost. În timp de război este nevoie de severitate. Domnul știa ce făcea. 

Acum prietene, poate că te întrebi de ce am spus toate astea. Am făcut-o pentru a încerca să te ajut să 
înţelegi că Dumnezeu nu este un tiran crud, ci este un Dumnezeu iubitor și plin de îndurare, care face ce știe 
El că este cel mai bine în întreaga schemă a lucrurilor, lucru pe care noi nu îl putem înțelege. Dacă nu citim 
Biblia cu această asigurare, atunci vom învăța să extragem și să alegem numai versetele pe care dorim noi 
să le ascultăm. Ai avut ideea că poate Dumnezeu a greşit în privinţa lui Acan și nu am putut să trec peste 
aceasta. Acesta este modul în care Satana s-a jucat cu Eva. El a făcut-o să pună la îndoială Cuvântul și 
motivele lui Dumnezeu. 
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Anexa a 20-a 

Rezumatul pentru Zilele 11-20 

Harul lui Dumnezeu este mai puternic decât atracţia păcatului! 

Acest rezumat poate fi tipărit și revăzut zilnic ca un memento al adevărurilor predate în acest curs. 

Ziua a 11-a – Libertate Continuă 

Romani 12:1-2 Efeseni 5:8-10 Psalmul 145:18 

"Primirea harului lui Dumnezeu ar trebui să ne determine să ne oferim trupurile Domnului, ca pe o jertfă vie." 
Acest citat, din prima linie a lecției de astăzi, este foarte important. Am primit un dar de la Dumnezeu ... harul 
Său ... în schimb, ar trebui să ne oferim pe noi înşine ca şi jertfe vii pentru El, ar trebui să-I plăcem cu 
trupurile noastre. Acest lucru nu ar trebui să fie: "Bine, Doamne, iată aici." cu un oftat mare de resemnare ... 
ci mai degrabă ar trebui să fie: "Uau! Mulţumesc pentru că m-ai salvat! Deoarece Îţi sunt foarte 
recunoscător(oare), îmi voi  jertfi trupul de la vechile mele păcate!" Acest lucru va fi, de asemenea, şi în 
beneficiul nostru. Deci, jertfeşte-te zilnic, ca o metodă foarte bună de închinare în recunoștință pentru mila și 
harul Său. Pornografia, și chat-ul sexual, și masturbarea abuzează numai de trupul care ţi-a fost dat. A fost 
din cauza răutăţii din trup. Jertfeşte-o Lui și lasă-ţi trupul să fie plăcut lui Dumnezeu, astfel încât El să lucreze 
prin intermediul tău. Viețile oamenilor pot fi schimbate prin lucrarea Sa prin noul tine! 

Ziua a 12-a – Amputarea Radicală 

Marcu 9:43-47 Efeseni 5:17-20 Ioan 10:10 

Pentru a fi liber(ă), trebuie să tai TOATE sursele de pornografie și de impuritate sexuală din viața ta. Să nu 
crezi cumva că dacă te vei juca numai cu pornografia, ea nu îţi va fi dăunătoare. Este un drum care, în cele 
din urmă, te va doborî. Scapă de toate lucrurile dăunătoare, aruncă-le! Roagă pe cineva să preia controlul 
finanțelor tale, asigură-te că soţia ta(soţul tău) este alături de tine în timp ce navighezi pe Internet, instalează 
un filtru pe computer, dă-ţi computerul ... fă tot ce este nevoie! 

Ziua a 13-a - Eliberarea Captivilor I 

Ioan 8:31-36 Ieremia 29:12-14 Isaia 48:20 Ezechiel 39:25 Psalmul 126:1-3 Isaia 61:1 Isaia 42:5-7 

"Pornografia, şi într-adevăr, toate păcatele, ne face sclavi. Ne înșeală, astfel încât faptul că luăm parte la ea 
înseamnă că credem într-o minciună. Dar Iisus a venit pentru a rupe puterea păcatului, pentru a ne elibera 
din robia păcatului, pentru a elibera captivii! Acesta este motivul pentru care Iisus a venit pe pământ." Acesta 
este, de fapt, rezumatul lecției de astăzi. În plus, putem adăuga şi: "Să ne fie clar, că, în Iisus Hristos, 
libertatea nu este numai posibilă, ci ea este inevitabilă. Trebuie să-L implorăm pe Hristos să-Şi facă lucrarea 
Sa în inimile noastre, deoarece atunci când El o va face, noi vom fi liberi." Pornografia este o lume de 
înșelăciune și de minciună, şi ea a devenit stăpâna ta. Trebuie să părăsești această lume și să te întorci la 
Hristos ... apelează la noul tău stăpân, întoarce-te către El și lasă în urmă lanțurile robiei faţă de pornografie! 
Numai Hristos te poate elibera! 

Ziua a 14-a - Eliberarea Captivilor II 

Psalmul 107:10-16 Ioan 8:36 Romani 10:12-13 Iov 36:13 

Când ai fost dependent(ă) de filmele pornografice (sau de orice păcat), ai fost: "în întuneric, în cea mai 
adâncă tristețe, prizonier(ă), în suferinţă, în lanțuri de fier". Strigă către Domnul! Încă mai cazi? Strigă şi mai 
mult! La timpul Său, El va răspunde. Ai nevoie de amărăciunea dependenţei, pentru a vedea că ai nevoie de 
un salvator, că ai nevoie de Iisus. Nu suntem în stare să învingem păcatul. Avem nevoie de ajutorul lui Iisus. 
Trebuie să strigăm. Aminteşte-ţi de Romani 10:13 – căci "oricine va chema Numele Domnului, va fi mântuit". 
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Strigă zilnic către Iisus pentru ajutor! 

Ziua a 15-a - Eliberarea Captivilor III 

Exod 1:11-14 Exod 3:7-8 Romani 6:20 Iov 3:18-19 Psalmul 126:1-3 

Cel mai bun mod de a ne întoarce zilnic către Hristos şi de a apela la ajutorul Lui și de a reuni ultimele câteva 
lecții este de a citi Biblia zilnic. Mestecă, meditează asupra versetelor din Scriptură. Umple-ţi viața cu 
învățăturile lui Iisus Hristos. Dumnezeu a ajuns până la noi coborând pentru a fi cu noi în persoana lui Iisus 
Hristos. El a murit pe cruce pentru noi și ne învață din cuvintele Lui din Biblie. Hrăneşte-te cu ceea ce El ne-a 
dat! Iată aici alte câteva versete care ne cheamă să le citim: 

2 Timotei 2:7 Psalmul 1:2-3 Deuteronom 8:3 Ioan 6:48-51 Iosua 1:8 Ioan 17:17 Ieremia 15:16 

Ziua a 16-a - Ispita 

Luca 4:1-13 1 Corinteni 10:13 1 Corinteni 10:20 1 Ioan 2:14 Psalmul 111:10 

Ispita apare. Și, de multe ori, apare imediat după o experiență duhovnicească înaltă. De asemenea, poate să 
apară şi într-o perioadă de slăbiciune fizică (foame, slăbiciune, oboseală), sau atunci când suntem singuri. 
Aşteptă-te să fi ispitit(ă) în aceste momente. Nu eşti singur(ă) în această luptă. Ispita vrea să te îndepărteze 
de Hristos și să te facă să nu asculţi de Dumnezeu. S-ar putea să fi ispitit(ă) să te îndoieşti de relația ta cu 
Dumnezeu, de mântuirea ta, sau de nevoia ta zilnică de Hristos. Fii atent(ă) la gândurile care te duc la 
independență. Fii atent(ă) la gândurile care îţi spun că pornografia oferă intimitate ... ştii că acest lucru nu 
este adevărat, aşa cum au arătat şi lecțiile anterioare, deci nu crede minciunile! Pentru a învinge ispita, 
trebuie să Refuzi și să Răspunzi. Spune nu ispitei și apoi afundă-te în Scripturi și reciteşte versetul(ele), care 
se aplică. Dar apelează la responsabilizare și asigură-te că versetele nu sunt folosite de către Satana pentru 
a te atrage în păcat ("Toate păcatele și orice hulă vor fi iertate oamenilor", etc). Roagă-te să fi salvat de 
momeli! 

Ziua a 17-a - Întoarcerea la Domnul 

1 Regi (3 Regi) 8:10-12 1 Regi (3 Regi) 9:8 Ezechiel 5:11 Ezechiel 11:17-22 Ezechiel 20:7 Ezechiel 20:30 1 
Corinteni 6,13-20 

Versetele de mai sus sunt destul de dure. Ele vorbesc despre aceia care se întorc de la Dumnezeu și se 
dedau poftelor trupului, curviei și idolatriei. Dacă vom ceda faţă de ispite, atunci îi vom întoarce spatele lui 
Dumnezeu și ne vom hrăni cu poftele care încearcă să ne consume. Aceasta este ceva ce Dumnezeu nu 
poate suporta. Iar şi iar, ni se spune ce se întâmplă cu cei care Îl neagă pe Dumnezeu și se închină idolilor, 
sau se alătură prostituatelor. Trupurile noastre sunt una în Hristos. Un singur trup! Dacă eşti cu o prostituată, 
eşti una cu prostituata. Dar îndelung răbdătorul și iubitorul nostru Domn are întotdeauna o cale de întoarcere 
pentru noi. Dacă te întorci la Domnul, El se va întoarce la tine. Garantat. Dacă vei cădea pradă ispitelor, 
Refuză, Întoarce-te, și Pocăieşte-te. Opreşte păcatul, întoarce-i spatele (şi astfel îţi vei întoarce fața către 
Dumnezeu), și pocăieşte-te de păcatele tale. Cere ajutor și iertare! Pentru a echiliba versetele puternice de 
mai sus, iată aici nişte versete de milă și har, care pot și te vor acoperi: 

Maleahi 3:7 Psalmul 50:15 Isaia 60:1-3 Zaharia 1:3-4 Matei 11:28-30 

Ziua a 18-a - Băutul Exclusivist 

Exodul 17:1-6 1 Corinteni 10:3-4 Apocalipsa 22:1-3 Ioan 7:37-39 Apocalipsa 7:15-17 

Ce înseamnă a bea apa cea vie? "Când citeşti Scriptura, cere-I lui Dumnezeu să o aplice în inima ta și să-ţi 
schimbe viaţa prin citirea ei. Aceasta este ceea ce înseamnă să bem apa cea vie." Cum știu dacă beau din 
ea? "A bea din ea înseamnă a te bucura zilnic de dragostea, iertarea și harul lui Dumnezeu. Înseamnă a-l 
descoperi pe Hristos proaspăt în fiecare zi, și a fi atras irezistibil de ceea ce descoperim. Atunci când vom 
deveni fericiți în El, nu vom mai încerca să căutăm fericirea în pornografie, produse alimentare, sau alte 
păcate." Există multe fântâni din care putem bea: familia, sportul, vacanţele, jocurile de noroc, drogurile, etc. 
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Dacă îți pui credința în aceste lucruri pentru a te umple și a te satisface, atunci vei cădea. Trebuie să te 
bazezi numai pe Biblie și pe Iisus Hristos. Hrăneşte-te zi de zi din El și din Scriptură, și găseşte-ţi fericirea în 
El. Doar acolo te poți bucura de restul vieţii tale fără a simţi nevoia de a te umple de acele lucruri care îţi vor 
aduce numai goliciune. "Nimic altceva nu va îndeplini nevoile, și nu va satisface dorințele unui suflet, decât 
apa din stânca aceasta Iisus Hristos, această fântână deschisă. Plăcerile simţurilor sunt apă de baltă; deliciile 
duhovniceşti sunt apă de stâncă, atât de pură, atât de clară, și atât de răcoritoare - râuri de plăcere." (Matei 
Henry) 

Ziua a 19-a - Puritatea Precede Puterea 

Fapte 19:18-20 2 Cronici (2 Paralipomena) 25:19 Iosua 7:11-13 Iosua 8:25-28 Osea 8:5 Matei 5:8 

Nu este mai mult de spus, decât titlul lecției de astăzi. Este atât de clar și atât de important! PURITATEA 
precede PUTEREA! Ai citit lecțiile despre cum să fi învingător(oare), dar poate că nu eşti încă pe deplin 
victorios(oasă). Și știi că lecția despre amputarea radicală este una greu de înghiţit. Dar nu-ţi vei avea 
puterea, până când nu vei umbla în puritate. Trebuie să elimini din viața ta toate semințele păcatului și trebuie 
să umbli în libertatea purităţii! Nu aștepta până când puterea îţi este testată prin trăirea alături de seminţele 
păcatului ... în afară de faptul că este greșit să-L ispiteşti pe Dumnezeu, acesta este un mod sigur de a 
cădea. Nu poţi rezista singur ... puterea ta este numai în Hristos, și numai El are puterea de a te ajuta. 
Elimină acum semințele păcatului și nu va mai trebui să îţi faci griji mai târziu în legătură cu ele! Este atât de 
simplu, nu-i așa? 

Ziua a 20-a – Idolatrie 

Isaia 30:9-26 Coloseni 3:5 1 Ioan 3:1-3 

"Prieteni, vizionarea pornografiei și masturbarea este auto-satisfacere înşelătoare, idolatrie rebelă și adulter 
cu inima." Iată cum masturbarea și pornografia te duc departe de Dumnezeu, și iată cum eşti predat idolatriei. 
Este posibil să nu pară astfel, dar tu ai mers la pornografie și la masturbare în acelaşi mod în care cei din 
Vechiul Testament mergeau la idolii lor. Un idol este ceva la care mergi pentru împlinire, ceva la care te 
închini. Gândeşte-te la ceea ce este pofta păcătoasă și la faptul că masturbarea este doar o auto-gratificare, 
și vei începe să vezi idolatria acestor acte. De asemenea, aminteşte-ţi cum te simți atunci când eşti implicat în 
ele? Nu vrei să ţi se spună că sunt păcate, ești rebel(ă) și nu vrei să fi învăţat(ă) după voia lui Dumnezeu. 
Acestea sunt semne pentru tine că nu este bine și, adânc în inima ta, tu știi că aşa şi este. Dacă vei continua 
astfel, viaţa ta se va prăbuși. Dacă nu crezi, atunci re-citeşte această lecție. Citeşte mărturiile. Caută în 
comportamentul tău escapismul și paranoia, două semne ale patimilor. Harul lui Dumnezeu te poate salva din 
toate astea. Vei începe să deteşti pornografia și masturbarea și vei primi voința de a elimina aceste lucruri din 
viața ta. Și El te va conduce spre o viață de lumină și de libertate! 
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Anexa a 21-a 

Mesajul pentru Ziua a 21-a 

Salut prietene. Tocmai ai terminat trei săptămâni din cursul Calea Purităţii. Aș fi vrut să fi putut sta împreună 

și să fi vorbit despre beneficiile plăcute ale purităţii și libertăţii. Sunt atât de multe și sunt prea numeroase 

pentru a le enumera, dar sper că şi tu te bucuri de ele. Unul dintre cele mai mari beneficii de a fi pur este că 

viața noastră Îl onorează pe Domnul. Nu putem să spunem că Îl cunoaştem pe Hristos, dar să continuăm să 

trăim în întunericul patimilor. Așa că mă rog ca viaţa ta să fie acum o binecuvântare pentru alții și să Îl 

onoreze pe Domnul. El este foarte mulţumit atunci când ne pocăim de păcatele noastre și umblăm în victorie. 

Și sper că faci asta. Păstrează legătura cu îndrumătorul tău. Continuă. Au trecut trei săptămâni; mergi mai 

departe până când vor trece toate cele 60 de zile. Și mă rog ca atunci, cand vei umbla în victorie, Dumnezeu 

să te folosească ca şi îndrumător. Mulțumesc. Dumnezeu să te binecuvânteze. Cu voia Domnului, vom vorbi 

din nou într-o săptămână. 
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Anexa a 22-a 

Articol Despre Auto-Gratificare 

Î: Sunt căsătorit și, uneori, trebuie să călătoresc în interes de serviciu. Am auzit că auto-gratificarea în timpul 
acestor perioade este utilă, atâta timp cât am permisiunea soției mele și dacă mă gândesc numai la ea. 
Există situații în care, fiind departe de soția mea, masturbarea să fie OK? Am descoperit că atunci când îmi 
gratific trupul în acest fel, lucrurile sunt mai dificile și ispitele mai mari, așa că înclin spre răspunsul "Nu", dar 
vreau să aflu gândurile tale legate de acest subiect. 

R: Aceasta este o întrebare bună! La început, acest tip de sfat sună bine și pare biblic, dar, atunci când 
căutăm îndrumare în Cuvânt, cred că vom ajunge la o concluzie diferită în ceea ce priveşte utilitatea lui. 

Căci cei ce sunt după trup cugetă cele ale trupului, iar cei ce sunt după Duh, cele ale Duhului. (Romani 8:5) 

Indiferent de împrejurare, auto-gratificarea fixează mintea pe dorințele trupului, în loc să o fixeze pe lucrurile 
lui Dumnezeu. Indiferent de situație, şi chiar dacă soția (soţul) nu este prezent(ă), gratificarea trupului este 
păcat, deoarece nu vine din credință. Nu pot să cred în promisiunile lui Dumnezeu de a-mi furniza tot ceea ce 
am nevoie (Filipeni 4:19), de a-mi feri o cale de ieșire din orice ispită (1 Corinteni 10:13), de a mă păzi de 
orice cădere (Iuda 24), și, în acelaşi timp, să fac şi sex cu mine însumi. Auto-gratificarea spune, “Hristos nu 
îmi este suficient pentru a mă satisface; trebuie să mă satisfac singur.“ De ce să fie diferit standardul de 
puritate pentru un om căsătorit atunci când el este departe de soția(soţul) lui(ei) pentru o săptămână, o lună, 
etc., faţă de un om care nu este căsătorit şi care este chemat să trăiască o viață de celibat până la sfârșit? 

Iar roada Duhului este dragostea, bucuria, pacea, îndelungă-răbdarea, bunătatea, facerea de bine, credinţa, 
blândeţea, înfrânarea, curăţia; împotriva unora ca acestea nu este lege. Iar cei ce sunt ai lui Hristos Iisus şi-
au răstignit trupul împreună cu patimile şi cu poftele. (Galateni 5:22-24) 

A ne lua crucea și a fi răstigniţi înseamnă a ne jertfi trupul, iar nu a-l gratifica. Înseamnă a muri faţă de sine, 
iar nu a trăi pentru a ne face plăcere trupului, atunci când el strigă, aşteptând să-i facem pe plac în domenii 
pe care Dumnezeu le consideră în afara limitelor. Crucea ne arată că nu trebuie  “să eliberăm tesiunea”, ci să 
o îndurăm până la punctul vărsării de sânge. 

Aşadar, dacă aţi înviat împreună cu Hristos, căutaţi cele de sus, unde se află Hristos, şezând de-a dreapta lui 
Dumnezeu; cugetaţi cele de sus, nu cele de pe pământ; căci voi aţi murit şi viaţa voastră este ascunsă cu 
Hristos întru Dumnezeu.  Iar când Hristos, Care este viaţa voastră, Se va arăta, atunci şi voi, împreună cu El, 
vă veţi arăta întru slavă. Drept aceea, omorâţi mădularele voastre, cele pământeşti: desfrânarea, necurăţia, 
patima, pofta rea şi lăcomia, care este închinare la idoli, pentru care vine mânia lui Dumnezeu peste fiii 
neascultării. (Coloseni 3:1-25) 

Afirmaţia că auto-gratificarea este acceptabilă “în anumite circumstanțe“ este o negare a crucii lui Iisus 
Hristos, și nu este o “căutare a celor de sus“. Adevărul e că este mult mai ușor să ne răstignim total trupul, 
decât să încercăm să-l controlăm, deoarece încercarea de a determina când este acceptabil să ne satisfacem 
dorințele sexuale în trup, este o pantă foarte alunecoasă. 

Zic dar: În Duhul să umblaţi şi să nu împliniţi pofta trupului. (Galateni 5:16) 

Auto-gratificarea atunci când suntem singuri și departe de soție(soţ) nu este nimic mai mult decât “împlinirea 
poftei trupului“, iar Cuvântul spune că atunci când umblăm cu Dumnezeu, nu vom face pe plac cărnii. 

Nu v-a cuprins ispită care să fi fost peste puterea omenească. Dar credincios este Dumnezeu; El nu va 
îngădui ca să fiţi ispitiţi mai mult decât puteţi, ci odată cu ispita va aduce şi scăparea din ea, ca să puteţi 
răbda. De aceea, iubiţii mei, fugiţi de închinarea la idoli. (1 Corinteni 10:13-14) 

Acest verset nu spune, "Atunci când ești departe de soția ta pentru o perioadă de timp, Dumnezeu ți-a dat 
"darul“ auto-gratificării pentru a elibera aceste dorințe.“ Nu, ci spune: “Atunci când eşti ispitit să te închini și să 
te complaci în acele dorințe sexuale, ai încredere în Dumnezeu și El îţi va da harul de a suporta arderea.“ și 
apoi continuă spunând, “Nu ceda în fața acelor ispite, deoarece este idolatrie." 

Cât despre cele ce mi-aţi scris, bine este pentru om să nu se atingă de femeie. Dar din cauza desfrânării, 
fiecare să-şi aibă femeia sa şi fiecare femeie să-şi aibă bărbatul său. Bărbatul să-i dea femeii iubirea 
datorată, asemenea şi femeia bărbatului. Femeia nu este stăpână pe trupul său, ci bărbatul; asemenea nici 
bărbatul nu este stăpân pe trupul său, ci femeia. Să nu vă lipsiţi unul de altul, decât cu bună învoială pentru 
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un timp, ca să vă îndeletniciţi cu postul şi cu rugăciunea, şi iarăşi să fiţi împreună, ca să nu vă ispitească 
satana, din pricina neînfrânării voastre. Şi aceasta o spun ca un sfat, nu ca o poruncă. Eu voiesc ca toţi 
oamenii să fie cum sunt eu însumi. Dar fiecare are de la Dumnezeu darul lui: unul aşa, altul într-alt fel. Celor 
ce sunt necăsătoriţi şi văduvelor le spun: Bine este pentru ei să rămână ca şi mine. Dacă însă nu pot să se 
înfrâneze, să se căsătorească. Fiindcă mai bine este să se căsătorească, decât să ardă. (1 Corinteni 7:1-40) 

Aici este un pasaj din Scriptură care prezintă limitele intimităţii, adică între soțul și soția, care sunt fizic unul în 
prezența celuilalt, deoarece versetul 5 spune, ”şi iarăşi să fiţi împreună …“ În versetul 9 se afirmă că “cei care 
nu pot să se înfrâneze, să se căsătorească. “ În ce scop? Oare căsătoria elimină ispita și arderea ispitei din 
trup? Desigur că nu, se vorbește despre sexul între soț și soție, în cadrul căsătoriei, iar nu despre auto-
gratificare atunci când cineva este singur. Acest pasaj se ocupă cu ispita, cu drepturile conjugale și cu 
căsătoria, ca nu cumva cineva să ardă în ispitele sale. Cineva ar trebui sa sara prin tot felul de cercuri 
exegetice pentru a putea să vorbească despre obţinerea permisiunii de la soție(soţ) pentru a face sex cu sine 
în timp ce este departe într-o călătorie, sau pentru a-şi gratifica trupul în acest fel, atunci când este acasă și 
este ispitit. 

De aceea, ori de mâncaţi, ori de beţi, ori altceva de faceţi, toate spre slava lui Dumnezeu să le faceţi. (1 
Corinteni 10:31) 

Cineva care îşi gratifică trupul în acest fel, ar putea el(ea) spune unui frate sau ar putea să mărturisească în 
biserică și să spună, "Sunt atât de recunoscător(oare) pentru darul auto-gratificării, și îi dau lui Dumnezeu 
toată lauda și gloria pentru el?“ Sincer, mă îndoiesc. 

Chiar dacă, în timp ce îşi gratifică trupul, un bărbat ar fi capabil să se concentreze numai pe gânduri cu soția 
sa (şi acest “dacă” este unul mare, deoarece, în starea de excitare, duşmanul încearcă de multe ori să ne 
arunce în minte alte imagini sau gânduri), cea la care se gândeşte nu este cu adevărat soția sa. El îşi crează 
o fantezie în care soția sa este “vedeta". Acea imagine din mintea lui nu este soția sa. Este o imagine 
mentală, și nimic mai mult decât un obiect pe care să îl poftească păcătos, cu scopul de a avea un orgasm. 
Cum aduce slavă lui Dumnezeu acest lucru? 

Am primit acest mesaj de la un pastor, care este cursant: 

Dumnezeu a făcut în mine lucruri uimitoare. Nu vreau să mai cad niciodată în păcatul sexual al filmelor 
pornografice sau al masturbării, și de aceea am venit aici la Calea Purităţii. Faptul că fac zilnic câte o lecție, 
mă ține responsabil în gândurile mele cotidiene, și sunt recunoscător pentru asta. Un păstor murdar are 
şanse mai mari să producă oi stricate, și nu vreau să-l dejamăgesc pe Dumnezeu în responsabilitatea pe 
care El mi-a acordat-o. 

Acest om recunoaște că, orice formă de impuritate sexuală din viața lui l-ar putea face “murdar”, iar el vrea să 
dispară din viața lui toată impuritatea. 

Sper că poţi să vezi că Scriptura este departe de a fi tăcută cu privire la problema auto-gratificării sexuale, 
precum și cu privire la pericolele pe care ea le implică în orice situație. Auto-gratificarea este un act egoist, 
care nu are încredere în Dumnezeu pentru a ne izbăvi din ispită; ea nu arată cinste faţă de soție, aşa cum ar 
arăta faptul că soțul se abţine până când este din nou reunit cu soţia sa; și ea “ia problema în propriile mâini“, 
în ceea ce privește felul de a ne ocupa de dorinţele trupului. 
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Anexa a 23-a 

Stima faţă de sine versus stima faţă de Hristos 

Dacă te-ai gândit vreodată că s-ar putea să ai o stimă de sine slabă, te rugăm să citeşti acest articol. 

În primul rând, haide să ne uităm la modul în care a apărut această expresie, “stima de sine". Nu trebuie să 
căutăm prea mult timp. Psihologii sunt cei care au introdus-o în urmă cu aproximativ 30 de ani. Înainte de 
aceasta, expresia la ordinea zilei era "complex de inferioritate", astfel că, în vremea aceea, toţi sufeream de 
aşa ceva. Psihologii din zilele noastre sunt foarte preocupaţi de un singur lucru, şi anume de "fericire", astfel 
că ei sunt mereu în căutarea motivelor din cauza cărora nu suntem fericiți. Ai răbdare cu mine pentru câteva 
momente, în timp ce vom examina fericirea. Psihologul ne va spune că, dacă nu suntem fericiţi, atunci este 
ceva în neregulă cu noi. Și poți paria pe salariul tău că există o pastilă pentru asta. Dar aceasta este altă 
poveste… 

Pentru noi, creștinii, aici apar problemele: pentru a face această evaluare, pentru a formula această ipoteză, 
Psihologul nu a căutat în Cuvântul lui Dumnezeu. Dacă ar fi căutat, atunci ar fi descoperit adevărul simplu că 
scopul existenței noastre nu are nimic de-a face cu fericirea noastră, ci este total legat de părtășia cu 
Dumnezeu și de bucuria aflată în a-I sluji Lui. Bucuria și mulțumirea sunt atitudini și rezultate ale vieţuirii 
noastre de a-i plăcea Tatălui nostru Ceresc. Gândeşte-te pentru o clipă, la cât de diferite de "fericire" sunt 
"bucuria și mulțumirea". Între ele există o diferență uriașă. În realitate, “fericirea" este întotdeauna o grabă 
temporară. 

Îţi aminteşti de Maica Tereza? Te-ai gândit vreodată la toată fericirea care era acolo la Calcutta? Sau ai 
înțeles şi ai simţit mai degrabă bucuria pe care o trăia ea, bucurie găsită în slujirea lui Dumnezeu și a omului? 
Deşi noi nu susținem în niciun fel catolicismul, putem vedea că în mijlocul circumstanțelor foarte încercate, 
oamenii pot găsi o bucurie profundă slujind lui Dumnezeu și oamenilor. 

Cu încredere în Dumnezeu, atunci când suntem întristați, găsim consolare în El. Când suntem persecutați, El 
este acolo. El este refugiul nostru, cetatea noastră, locul nostru de scăpare. Nu eşti fericit(ă)? Nu îţi face griji. 

Nu eşti plin(ă) de bucurie? Atunci e cazul să te îngrijorezi... e cazul să te întorci la Dumnezeu. Atunci când ne 
punem încrederea numai în El, în loc să ne încredem numai în parte în Dumnezeu, căutând afirmarea omului, 
atunci avem bucurie. 

Cunoscute mi-ai făcut căile vieţii; umplea-mă-vei de veselie cu faţa Ta, şi la dreapta Ta de frumuseţi veşnice 
mă vei sătura. (Psalmul 16:11) 

Pe El, fără să-L fi văzut, Îl iubiţi; întru El, deşi acum nu-L vedeţi, voi credeţi şi vă bucuraţi cu bucurie negrăită 
şi preamărită. (1 Petru 1:8) 

Adevărul simplu este acesta: Dacă vrem să fim fericiţi tot timpul, atunci trebuie fie să luăm droguri, fie să ne 
luăm un alt dumnezeu. Deoarece adevăratul Dumnezeu nu ne-a făgăduit fericirea. 

Notă: Dacă ai o traducere a scripturilor care folosește cuvântul "fericit" în Binecuvântări (Fericiri), atunci e 
timpul pentru a lua una care utilizează cuvântul "binecuvântat". Celălalt este destul de înșelător. Face ca viața 
să sune ca şi o "grabă". 

Îţi mulţumesc că ai fost atât de răbdător(oare) în timpul în care am pregătit scena. Acum, haide să mergem 
înapoi la subiectul principal: 

Atunci când vorbim despre termenul de "stimă de sine slabă", cei mai mulţi dintre noi indicăm o parte a vieții 
noastre în care am fost cumva maltrataţi (ni s-a făcut o nedreptate). Psihologia este cea care ne-a învățat să 
facem acest lucru. De unii singuri, noi nu ne-am fi gândit la aceasta. A da vina pe ceva din trecutul nostru nu 
este un concept natural pentru un om. L-am învățat. Dar mergând drept înainte - dacă trebuie să vorbim 
despre primele noastre experienţe, atunci haide să ne uităm la primele lucruri pe care le-am făcut, după ce 
ne-am desprins din pântecele mamei: Am luat o gură de aer! Am plâns! Și apoi am supt la un sân. Tu și eu 
înțelegem că acestea sunt lucruri care sunt necesare pentru supraviețuirea noastră, dar, pentru o clipă, haide 
să ne gândim la ele în acest fel - nu sunt oare nişte acte foarte egoiste? Necesare, da... dar egoiste prin 
definiție. Atunci când ne-am născut - eram deja preocupaţi numai de noi înşine, numai de "eu". Într-adevăr! 
Poți să vezi acest lucru? Tot ceea ce am facut, de la prima respirație, a fost numai în legătură cu noi înşine, 
numai în legătură cu „eu”. Foarte curând -"EU" a devenit mai mare. Învăţăm foarte repede aceste două 
concepte și cuvintele care se potrivesc, “NU! " și "Al MEU!" Și îi împingem deoparte pe ceilalţi și apucăm 
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lucrul pe care ni-l dorim. Și astfel, "viața despre eu" continuă cu copilăria și cu adolescenţa noastră. Îţi 
aminteşti cum, în timpul adolescenţei tale, tot ceea ce vroiai era pentru tine? Nu glumesc - gândește-te. 
Vroiam asta, și vroiam aia. Și atunci când nu obţineam lucrul în cauză, eram foarte dezamăgiţi. Vroiam  
aprobarea tuturor. Pretindeam aprobare. Munceam din greu pentru a obține aprobare. Uneori, eram chiar 
"buni" pentru a obține aprobare. Și atunci când nu o obţineam, fie reacționam mâniindu-ne, fie ne bosumflam. 
Dacă continuam să nu primim ceea ce vroiam, atunci începeam să ne retragem și să fim cu singura persoană 
care ne gândeam noi că ne va da mereu ceea ce ne vom dori - "EU". 

Ce era în neregulă? Iată ce: dacă nu suntem învățați de la o vârstă fragedă că există ceva mai bun decât a 
ne sluji pe noi înşine, dacă nu învăţăm valoarea slujirii lui Dumnezeu și slujirii aproapelui, atunci, în loc de a 
ne trăi vieţile după voia lui Dumnezeu – mintea noastră egoistă, care îşi slujeşte sieşi, şi care este preocupată 
numai cu sine, ne împinge către un mod de viață care este umplut cu sine, cu mândrie, cu vanitate, cu 
lăcomie, și cu alte păcate care ne împiedică de a ajunge la adevărata noastră chemare, şi anume de a avea o 
viață curată și sfântă în slujirea lui Dumnezeu și a omului. 

Deci, dorința noastră de stimă de sine, de auto-îmbogățire, de auto-gratificare, de sine, de sine - dorința 
noastră de a avea aprobarea altora în loc de a trăi pentru a-I plăcea lui Dumnezeu – toate acestea se 
dovedesc a însemna o viață trăită în direcția greșită. Dar, din păcate, aproape fiecare dintre noi a apucat pe 
acest drum. Speranța mea, astăzi, este aceea că după ce vei fi citit acest articol, tu nu vei mai fi un membru 
al "generaţiei stimei de sine", ci, mai degrabă, îţi vei fi dat seama că predarea totală și smerenia absolută în 
fața lui Dumnezeu sunt ceea ce El doreşte, și sunt, sau ar trebui să fie, principalele noastre obiective. 

Începi să înţelegi? Oare nu este timpul să recunoaștem că "slaba noastră stimă de sine" nu este nimic mai 
mult decât reacția greșită la lumea din jurul nostru? Așa cum am spus mai devreme, din păcate nu am fost 
învățați din pruncie că este mult mai bine să trăim o viață în slujba lui Dumnezeu și a omului. Am învățat, în 
schimb,  să luăm ceea ce doreşte trupul nostru de la aprobarea sau lipsa de aprobare a altora. Nu este 
deprimant să ne gândim că am ratat șansa de a învăţa mai devreme? 

Dar atunci ce gând glorios - de acum înainte, cu ajutorul Domnului nostru, putem trăi felul de viață pe care El 
Îl doreşte, și putem fi persoana care El dorește să fim! Cum este această persoană? Ar putea fi cineva ca şi 
Petru. Și, probabil că, înainte de a putea fi ca şi Petru, trebuie să pierdem ceva. Te rugăm să citeşti mai 
departe… 

Cea mai mare parte din ceea ce urmează am luat-o de la un alt om pe nume Andrew Murray, care a scris mai 
multe învățături creștine bune, în anii 1800. Dar ce lucruri minunate chiar şi pentru ziua de azi! Este vorba 
despre Petru, ucenicul lui Iisus. Pentru a-L urma pe Iisus, Petru a renunţat la aproape tot - corect? Şi-a 
părăsit plasele, barca, soția și copiii, și a plecat cu Învăţătorul! El şi-a predat viața lui Iisus! Petru a fost de 
asemenea şi un om ascultător. Și un om de o mare credință – îţi aminteşti când a ieșit din corabie și a mers 
pe apă către Domnul nostru? Și Petru a fost primul care a vorbit spunând, "Tu ești Hristos, Fiul Dumnezeului 
celui viu!" Wow! 

Dar Petru a păstrat ceva ce nu predase încă... și Iisus a văzut acest lucru. Atunci când Iisus le-a spus prima 
dată ucenicilor ce viitor Îl aștepta, Petru a spus "NU!" Iisus l-a certat - "Mergi înapoia mea, Satano!" (Matei 
16), și imediat după aceea Domnul nostru a spus: "Dacă voiește cineva să vină după Mine, să se lepede de 
sine și să ia crucea și să mă urmeze." SĂ SE LEPEDE DE SINE - aceasta este cheia către ceea ce era în 
neregulă cu Petru. El nu făcuse acest lucru foarte necesar. El Îi urma lui Iisus, aceasta este sigur, dar Petru 
avea încă complexul marelui EU. Altă dată, atunci când ucenicii se certau între ei cu privire la cine ar fi 
"primul" în împărăţie, Petru era chiar acolo, în luptă, dorind locul său de drept. Acest lucru era total greșit; așa 
cum Domnul nostru a arătat, atunci când El a spus: "Oricine vrea să fie primul între voi, să fie slujitorul 
vostru." 

Dacă înțelegem cât de multă mândrie și cât de mult sine păstrase Petru, atunci nu ne va părea surprinzător 
faptul că, la un moment dat, el a eşuat lamentabil. La ultima cină (Matei 26), atunci când Iisus a vorbit despre 
iminentele probleme... 

Iar Petru, răspunzând, I-a zis: Dacă toţi se vor sminti întru Tine, eu niciodată nu mă voi sminti. (Matei 26:33) 

Zis-a Iisus lui: Adevărat zic ţie că în noaptea aceasta, mai înainte de a cânta cocoşul, de trei ori te vei lepăda 
de Mine. (Matei 26:34) 

Petru i-a zis: Şi de ar fi să mor împreună cu Tine, nu mă voi lepăda de Tine. Şi toţi ucenicii au zis la fel. (Matei 
26:35) 
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Petru nu Îl creadea încă pe Iisus, iar mândria lui strălucea. Dar ucenicul va avea parte de o dură trezire la 
realitate. Desigur, Petru credea în propriile sale cuvinte...  a fost sincer și, într-adevăr, nu a vrut să se lepede 
de Hristos. Dar, totuşi, el a facut-o. 

Și atunci când cocoşul chiar a cântat, 

Şi întorcându-Se, Domnul a privit spre Petru; şi Petru şi-a adus aminte de cuvântul Domnului, cum îi zisese 
că, mai înainte de a cânta cocoşul astăzi, tu te vei lepăda de Mine de trei ori. (Luca 22:61) 

Şi ieşind afară, Petru a plâns cu amar. (Luca 22:62) 

ACESTA a fost punctul de cotitură pentru Petru! După aceasta, el nu a mai fost niciodată acelaşi! 

Andrew Murray speculează faptul că se poate ca Petru să se fi gândit în acest fel --- Domnul meu este plecat, 
speranța mea este plecată, și L-am negat pe Domnul meu. După acea viață de dragoste, după acea părtășie 
binecuvântată de trei ani, m-am lepădat de Domnul meu. Dumnezeu să aibă milă de mine! 

În orice caz, a fost o durere reală, evlavioasă, și o pocăință adevărată! Dar mai mult decât atât - a fost 
momentul său de încredinţare totală și absolută lui Hristos. 

Aceasta nu este tot ceea ce i s-a întâmplat lui Petru. Dar a fost adevăratul punct de cotitură al vieții sale... 
care a deschis drumul pentru o mulțime de lucruri minunate pe care Dumnezeu Le-a făcut mai târziu cu el. 

Acolo ne vrea El pe noi – înfrânţi și plângând, strigând către El! Dacă voiește cineva să vină după Mine, să se 
lepede de sine și să ia crucea și să Mă urmeze. Gata cu mândria, doar smerenie, predare și dependență 
totală de El. 

Care a fost diferența între înainte și după? Atunci când Petru I-a încredinţat lui Hristos şi ultima parte din el 
însuși, el s-a predat total și absolut. Şi-a predat nu numai plasele, bărcile și lucrurile – ci pe sine însuşi, în 
întregime! 

Dragă cursantule(ă), te îndemn să cazi chiar acum în genunchi, și să I te predai pe de-a ÎNTREGUL! Ce pas 
uriaș în direcția cea bună, ar fi acest lucru. 

Și ce a pierdut Petru, atunci când s-a predat? El s-a pierdut pe sine însuși. 

Şi-a pierdut sinele. 

Sfântul Pavel spune: 

Căci nimeni vreodată nu şi-a urât trupul său, ci fiecare îl hrăneşte şi îl încălzeşte, precum şi Hristos Biserica. 
(Efeseni 5:29) 

Deși această afirmaţie este făcută în contextul iubirii faţă de soțiile noastre, putem totuşi să o aplicăm la noi 
înșine, indiferent de circumstanță. Pentru mine, ea explică foarte multe lucruri despre predispoziția noastră de 
a ne iubi pe noi înşine. 

Există o serie de Proverbe care ne ajută să înțelegem înțelepciunea bunătăţii, generozităţii, cuvintelor 
liniștitoare, ascultării faţă de Dumnezeu, onorării celorlalţi în dispreț total față de sine. De fapt, există 
asemenea versete şi în Noul Testament, unde suntem învățați din această parte a crucii - să ne iubim unii pe 
alții, să ne rugăm unii pentru alţii, să ne slujim reciproc și să-I slujim lui Dumnezeu cu toată inima noastră. 
Pentru a afla mai multe despre cum să trăieşti, citeşte 1 sau 2 Petru; citeşte oricare dintre epistolele lui Pavel. 
Ei învață mereu cum să trăim aşa cum se cuvine, cum să trăim pentru Dumnezeu și pentru semenii noștri. În 
Noul Testament se pune un accent atât de mare pe felul nostru de vieţuire în această direcție foarte altruistă, 
încât suntem chiar avertizați să nu ne rugăm pentru lucruri egoiste: 

Cereţi şi nu primiţi, pentru că cereţi rău, ca voi să risipiţi în plăceri. (Iacob 4:3) 

Nu-i aşa că acesta este un concept minunat? Dragă cursantule(ă), haide să luăm marele nostru "EU" și să îl 
facem mic. Haide să aruncăm pe fereastră stima de sine. Noi nu am fost aşezaţi aici pentru stima de sine. 
Lumea a inventat acest lucru. Și lumea ne-a învățat greșit. Prin urmare, de acum încolo, atunci când vom citi 
scripturile care ne spun cum să trăim, haide să le citim cu gândul că "acest lucru este scris exact pentru mine" 
și niciodată cu gândul că “acest lucru este scris pentru ca alţii să facă aşa". Vezi diferența? Cuvântul ne 
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spune cum să fim altruişti. Ce schimbare poate să producă acest lucru în întreaga noastră viață. Am fost 
aşezaţi aici pentru un scop mult mai înalt decât acela de a ne sluji pe noi înşine. Este chiar atât de simplu. 

Stima de sine? Cine are nevoie de ea? Cui îi pasă? Ceea ce ne trebuie nouă este stima de Hristos. El S-a 
smerit până la moarte pentru ca să ne ierte păcatele noastre, și a înviat pentru îndreptățirea noastră. De 
aceea ar trebui să Îl prețuim foarte pe Hristos, și pe alții mai mult decât pe noi.  
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Anexa a 24-a 

Mesajul pentru Ziua a 28-a 

Salut prietene. Lasă-mă să îţi citesc din Isaia 61. 

Duhul Domnului Dumnezeu este peste Mine, a spus Iisus, căci Domnul M-a uns să aduc veşti bune celor 
nenorociţi: El M-a trimis să vindec pe cei cu inima zdrobită, să vestesc robilor libertatea, şi prinşilor de război 
izbăvirea. (Isaia 61:1) 

Prietene, aceasta este misiunea principală a lui Mesia: să elibereze pe cei care sunt robi. Când s-a născut 
Iisus, au spus să-i dea numele Iisus pentru că El va mântui pe poporul Său din păcatele lor. Sper că şi tu ești 
unul(una) dintre aceştia(acestea). Eu mă bucur de lucrarea lui Iisus Hristos în viața mea şi umblu în libertate 
numai datorită harului Său. 

Îţi mulțumesc pentru că m-ai ascultat și, cu voia Domnului, vom vorbi din nou într-o săptămână. Dumnezeu să 
te binecuvânteze pe măsură ce Îl cauţi. 
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Anexa a 25-a 

Mai bine să se căsătorească 

Dragă Jake 

În 1 Corinteni, capitolul 7, Pavel pledează pentru a fi singur și abstinent, aşa cum era el. Eu cred că Pavel 
(doar Pavel, nu şi Dumnezeu) a vrut ca fiecare să rămână singur(ă), astfel încât legăturile căsătoriei să nu le 
împiedice activitatea lor pentru Hristos. (Ai în vedere poziţia Bisericii Catolice cu privire la acest lucru.) Cu 
toate acestea, el oferă cu nerăbdare şi permisiunea de a se căsători. Și el avea în vedere ispitele de care are 
parte o persoană care încearcă să stea departe de sex. Mă aștept ca Pavel să fi cunoscut şi el aceste ispite. 

Referitor la întrebarea ta: Da, există situații în care căsătoria este răspunsul. Cu toate acestea, trebuie să ne 
păstrăm la îndemână propria noastră experiență, pentru a fi în măsură să aplicăm corect Scriptura. Noi, care 
am trecut prin aceste  lucruri, știm cât de mulți oameni (ca mine) şi-au luat "obiceiul" cu ei în căsătorie, doar 
pentru a reapărea după încheierea lunii de miere, și pentru a-i bântui pe ei şi pe soțiile lor pentru mulţi ani de 
zile. Deci, Pavel nu a vorbit despre toată lumea şi nici despre orice situație, știm asta. 

Dacă însă nu pot să se înfrâneze, să se căsătorească. Fiindcă mai bine este să se căsătorească, decât să 
ardă. (1 Corinteni 7:9) 

Jake, am lucrat cu oameni care se potriveau profilului din 1 Corinteni 7:9. Iată cum cred eu că ar trebui să se 
aplice Scriptura: El nu mai este rob pornografiei, și el și logodnica lui sunt aproape pregătiţi să se 
căsătorească. Ea nu aduce în căsătorie vreo frică de a avea intimitate sexuală cu soțul, iar el cade în 
masturbare doar foarte rar. Amândoi se abţin cu greu să nu fie intimi atunci când sunt împreună. Acesta este 
un bun exemplu de situaţie în care este mai bine să se căsătorească decât să ardă de poftă. 

Jake, i-am sugerat de mai multe ori această soluție, din același motiv ca și Pavel în 1 Corinteni 7:9. 

Cu aproximativ un an în urmă, am avut un astfel de cursant. El și ea, trăiau amândoi în Europa. Ei erau în 
două orașe diferite, din cauză că ea era încă la școală. L-am îndemnat să grăbească data nunţii. Au avut tot 
felul de obiecții, inclusiv faptul că cele două familii doreau să se implice, faptul că doreau ca ea să termine 
școala, și aşa mai departe. Dar au vorbit prin Skype, și el i-a spus o fantezie despre ea, iar ei i-a plăcut. Acest 
lucru trebuia să se termine. Așa că i-am arătat Scriptura și, ei bine, iată aici o parte din conversația noastră 
(din motive de confidenţialitate, i-am schimbat numele): 

+ + + 

Salut! 

După nişte negocieri, logodnica mea și cu mine am decis să ne căsătorim în aprilie, în loc de iulie. Din 
nefericire, nu putem accepta ideea ta de a ne căsători "chiar acum", pentru că vrem neapărat să avem o 
mare ceremonie tradițională de sărbătorire, pentru planificarea și organizarea căreia avem nevoie de mai mult 
timp. Și chiar dacă am trece peste aceasta, avem o relație la distanță, ceea ce nu se potriveste prea bine cu 
căsătoria. 

Mulțumiri, de asemenea, şi pentru celelalte sfaturi. 

Cu sinceritate, Joe 

Joe - cu siguranță poţi face tot ceea ce tu și logodnica ta aţi decis. Nu sunt eu cel care decide pentru tine. Eu 
doar ți-am oferit perspectiva biblică. Dacă voi doi vreţi să faceţi altceva, pentru că nu este convenabil să vă 
căsătoriţi chiar acum, și să trăiţi împreună ca soț și soție, atunci trebuie să vorbiţi cu Dumnezeu despre asta, 
nu cu mine. Eu v-am împărtășit deja ceea ce crede El. 

Hei, ghici ce? 

Mă căsătoresc în două săptămâni și sunt extrem de încântat de asta! Mulțumesc, frate, pentru că m-ai trezit!:) 

Sună bine, Joe. Şi mireasa ta este de acord? Aţi pus la punct detaliile, astfel încât să puteți locui împreună? 

Da, este de acord; chiar mai mult decât de acord, ca să fiu sincer. Totul este în regulă și putem începe să 
locuim împreună aproape imediat după nuntă. 
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+ + + 

Am început acest schimb de mesaje pe 18 noiembrie 2010. S-au căsătorit pe 1 martie 2011 în loc de iulie, şi 
au scăpat de arderea ispitei. 

Sper că aceasta te va ajuta, Jake. 
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Anexa a 26-a 

Rezumatul pentru Zilele 21-30 

Harul lui Dumnezeu este mai puternic decât atracţia păcatului! 

Acest rezumat poate fi tipărit și revăzut zilnic ca un memento al adevărurilor predate în acest curs. 

Ziua a 21-a - Tărie Prin Mărturisire 

Proverbe 28:13 Psalmul 32:3-7 1 Samuel (1 Regi) 7:2-11 Levitic 5:5 

"Cel care își ascunde fărădelegile, nu propășește, dar cine le mărturisește și renunță la ele, capătă îndurare." 
(Proverbe 28:13) Aşa cum s-a menționat în lecția de astăzi, "puterea duhovnicească pentru a birui păcatul 
este direct legată de mărturisirea păcatelor". Deşi este un lucru dureros, totuşi nu există nicio victorie de 
durată fără de mărturisire. Pentru a fi eliberaţi, TREBUIE să ne mărturisim păcatele! Greutatea păcatului 
nostru este foarte mare, iar mărturisirea ridică această greutate de pe noi! Păcatul ne stoarce puterile și ne 
conduce la şi mai multe atacuri... aminteşte-ţi că păcatul atacă atunci când suntem cei mai slabi! 
Mărturisește-te în primul rând lui Dumnezeu, apoi celor împotriva cărora ai păcătuit, adică soţiei(soţului), dacă 
eşti căsătorit(ă). Amputarea radicală duce la mărturisire duce la victorie. 

Ziua a 22-a - Vigilenţă 

1 Corinteni 10:7-12 Matei 26:40-41 1 Petru 5:8-9 1 Tesaloniceni 5:5-8 Matei 13:24-30 

Să nu te opri opreşti niciodată, gândidu-te că s-a terminat... că poţi să stai în picioare pe cont propriu. O, s-ar 
putea ca pentru un timp să poţi sta, dar dacă îţi vei asuma riscul, vei cădea. Garantat. Deci fi vigilent(ă)! 
Citeşte mărturiile și mărturisirile din lecția de azi. Fiecare povestește cum a căzut, de îndată ce el/ea s-au 
bazat pe propriile lor fapte sau pe ceea ce au crezut ca a fost propria lor putere. În momentul în care spui că 
nu mai ai nevoie de ajutorul lui Iisus, de fapt atunci este momentul în care ai cel mai mult nevoie de El! Să fie 
un semn de avertizare în mintea ta şi să alungi și să distrugi acest gând! "Duhul este râvnitor, dar trupul este 
neputincios." Stai de veghe și roagă-te, în fiecare dimineață și în fiecare noapte. Fii conștient(ă) de duşmanul 
care așteaptă să răsară pe tine în momentele de "putere", precum și momentele de slăbiciune. Trupul este 
slab și aşa va fi întotdeauna. Moduri specifice de a fi vigilent(ă): 1) Asigură-te că participi la o biserică care 
crede pe baza Bibliei (Evrei 10:25). Importanța acestui lucru nu poate fi subliniată îndeajuns. 2) Asigură-te că 
ai parte de o responsabilizare zilnică (Ecleziastul 4:9-12; Evrei 3:13). 3) Caută-L zilnic pe Domnul (Proverbe 
2:1-5; Evrei 11:6) 4) Scoate în lumină fiecare păcat cunoscut, și chiar fiecare ispită. Dacă te lupţi cu ceva, 
atunci smerește-te și vorbeşte cu cineva despre asta (Ioan 3:19-21). 

Psalmul 101:3 1 Petru 1:13 Proverbe 23:34-35 1 Tesaloniceni 5:4-9 

Ziua a 23-a - Bucurându-te de Lumină 

Romani 13:12-14 Faptele Apostolilor 19:17-20 Ioan 3:19-21 Plângerile lui Ieremia 2:14 Ieremia 31:17 

Păcatul înfloreşte în întuneric. Trebuie să aducem tot păcatul la lumină. Trebuie să îl expunem. În curs s-a 
spus că, "dacă îţi vei scoate păcatul în lumină, atunci vei avea protecție faţă de atacurile în curs de 
desfășurare, ale diavolului". Aceasta este ceea ce ne trebuie pentru a rămâne victorioşi, indiferent de cât de 
dificil pare acest pas, la prima vedere. 

Haide să păstrăm în minte ceea ce s-a spus astăzi în curs: "Să ne fie foarte clar: dacă vom lăsa păcatul 
acoperit, refuzând să-l expunem, atunci ne îndreptăm spre robie. Dacă păcatul este ascuns şi dacă este 
păstrat astfel, atunci devenim robi faţă de puterea lui. Dar, dacă îl vom expune, atunci vom îndepărta robia, și 
vom trăi ca şi bărbați și femei libere!" "Căci nu e nimic ascuns ca să nu se dea pe faţă; nici n-a fost ceva 
tăinuit, decât ca să vină la arătare." (Marcu 4:22) 
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Ziua a 24-a - Să Fugim de Ispită 

Geneza 39:6-12 Judecători 16:4-18 2 Timotei 2:22 1 Timotei 6:11 Isaia 57:14 Romani 15:13 

FUGI CA ŞI VÂNTUL! Păcatul va continua să ne hăituiască, indiferent de situaţie, iar ispitele le vom găsi la 
fiecare pas. Singura modalitate de a ÎNVINGE este SĂ FUGIM! Acest lucru este esențial, așa că te ROG SĂ-
ŢI-L AMINTEŞTI! Nu poţi să ieşi din ea vorbind, nu poţi să rămâi aproape de ea şi să te bazezi pe propria ta 
putere, şi nici nu poţi ca pur și simplu să negi că te va face să cazi. Vei cădea. Ai încredere în aceia dintre noi 
care au experiență în acest sens. Vei CĂDEA. Fuga este singura soluție. Dacă ai nevoie de o întărire biblică 
pentru aceasta, atunci pur și simplu fă clic pe link-ul din Geneză, de mai sus, și citeşte despre Iosif și despre 
soția lui Putifar. Chiar și un om puternic ca și Iosif, a trebuit să fugă. El este exemplul nostru... și nu există 
nicio altă cale. 

Ziua a 25-a - Fugi, Abţine-te, Rezistă 

2 Timotei 2:22 Psalmul 116:13 Sofonie 3:9-11 Romani 10:12-13 1 Petru 2:11,12 1 Petru 5:8-9 

Lecția de astăzi ne-a oferit un plan pentru a pune în aplicare ceea ce ne-a cerut să facem lecția de ieri. În 
primul rând şi mai ales, fugim chemându-L pe Domnul! Stabileşte-ţi un plan pentru a urmări dreptatea prin 
responsabilizare (unele măsuri bune le găseşti în textul lecției). În principiu, totul se reduce la a-L striga pe 
Dumnezeu pentru ajutor (cu disperare, chiar), la a ne abține de la păcat prin orice mod posibil, și la a trăi o 
viață curată și neprihănită. Deci, fugi, abține-te și rezistă. 

1 Corinteni 10:13 Galateni 2:20-21 Ieremia 3:21-25 

Ziua a 26-a - Nu Te Apropia 

Proverbe 7:6-27 Proverbe 22:5 

Astăzi am văzut că cel mai bun mod de a nu intra în necazuri este să stăm departe de ele! Nu te păcăli, 
gândindu-te că poți să fii în apropierea ispitei, dar să o eviţi. Dacă crezi acest lucru, atunci te rog să reciteşti 
începutul lecției și povestea despre avionul care a zburat prin furtună și s-a prăbușit! Priveşte problema în 
acest fel: va trebui să fugi mult mai puţin, dacă vei evita chiar de la început să fii lângă ispită! 

Proverbe 4:14-15 Romani 13:14 1 Tesaloniceni 5:22 Romani 15:4 Faptele Apostolilor 15:29 

Ziua a 27-a - Crescând În Hristos 

1 Ioan 2:12-14 Proverbe 24:16 Matei 18:21-22 Romani 7:14-23 Psalmul 118:15-16 1 Corinteni 13:11 Geneza 
22:17-18 Matei 16:18-19 

Există trei tipuri de creștini - copii, tineri, părinți. Fiecare are propria sa concentrare în ceea ce priveşte lupta 
împotriva păcatului. Este important să fii realist(ă) cu privire la tipul în care te încadrezi, și să lupţi în 
consecință. Copiii în Hristos, se împiedică foarte mult, la fel ca și copiii mici care învaţă să meargă, se 
poticnesc și cad. Ştim că progresăm în funcţie de cât de multe lupte câștigăm. Cu cât suntem mai mult 
victorioşi, cu atât creștem mai mult. Dar toți trebuie să strigăm către Domnul pentru a primi harul Său. În cele 
din urmă, vei crește şi vei fi un(o) luptător(oare), apoi un părinte care îi poate învăța şi pe alții. De-a lungul 
acestui drum, fii iertător(oare) faţă de tine și faţă de ceilalți care trec şi ei prin aceleaşi etape, și nu judeca, 
întrucât aceste trei etape sunt parte din călătorie. 

Ziua a 28-a – Sfinţirea 

1 Tesaloniceni 4:1-8 2 Petru 1:4 Evrei 13:4 1 Corinteni 4:19-20 1 Corinteni 6:9-10 Galateni 5:24 1 Corinteni 
10:8-9 Iov 11:18-20 

Sfințirea – adică a fi pus deoparte pentru Dumnezeu - aceasta este ceea ce trebuie să facem. Avem cu 
adevărat nevoie să se concentrăm pe a trăi o viață sfântă, și pe a trăi pentru Dumnezeu. Dacă ne supunem 
legilor Lui, și dacă trăim pentru El în fiecare zi, atunci vom putea să stăm departe de impuritatea sexuală 
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înainte de a trebui să fugim. Există acest har pentru noi, dacă ne întoarcem de la păcatele noastre, dacă ne 
întoarcem la Dumnezeu și dacă trăim pentru El. Fă-te disponibil(ă) în fiecare zi, să fii pus(ă) deoparte pentru 
scopurile Sale. 

Zius a 29-a - Identitatea Noastră În Hristos 

2 Corinteni 5:17 Ioan 14:20-21 Efeseni 2:1-10 2 Corinteni 3:18 Galateni 2:20 

"Una dintre minciunile pe care Satan vrea să ne facă să o credem este aceea cum că credința noastră în 
Hristos nu are într-adevăr niciun efect asupra vieții noastre." Despre aceasta este vorba în lecţia de astăzi. 
Cele vechi au trecut, şi au venit cele noi, nu? Suntem oameni noi și nu trebuie să fim legaţi de minciuna cum 
că vom păcătui. Merităm să murim, dar suntem legați de Hristos, prin care omul cel vechi a murit! Amin! Tu 
ești sfânt(ă) în ochii lui Dumnezeu, din cauza relației duhovniceşti pe care o ai cu Iisus. Eşti mântuit(ă) prin 
har... poți lăsa acum în urmă, pornografia! 

Ziua a 30-a - Făpturi Noi În Hristos (Mântuirea Ilustrată) 

Genesis 1:1-11 2 Corinteni 5:17 Psalmi 119:130 2 Corinteni 4:6 Ioan 15:5 Romani 8:1-4 

Suntem CREAȚII noi! Aşa cum ne-a spus lecţia de astăzi, "Dumnezeu nu bărbiereşte omizile, ci El le 
transformă în fluturi!" Compară versetele din linkurile de mai sus, din Geneză și din 1 Corinteni. Vezi 
asemănarea? Noi nu am fost reciclaţi... ci suntem CU TOTUL NOI! Am fost în întuneric, scufundaţi în adâncul 
apelor, etc. Iar acum suntem înconjurați de lumină și liberi sub cerul albastru! Dumnezeu ne-a salvat! Slavă 
lui Dumnezeu! Crearea noului nostru sine prin învierea lui Hristos se aseamănă cu pământul care a ieşit din 
apă, aşa cum este prezentat în Geneză 1:9... și abia apoi a putut el să producă fructe, ca în versetul 11. Noi 
nu suntem legaţi(e) de obiceiurile noastre vechi, de pornografie... nu mai suntem acea persoană! Din nou, 
SLAVĂ LUI DUMNEZEU pentru asta! 
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Anexa a 27-a 

Versete din Biblie pentru memorat 

Isaia 55:1-3 

Voi toţi cei însetaţi, veniţi la ape, chiar şi cel 
ce n'are bani! Veniţi şi cumpăraţi bucate, 
veniţi şi cumpăraţi vin şi lapte, fără bani şi 
fără plată! De ce cîntăriţi argint pentru un 
lucru care nu hrăneşte? De ce vă daţi 
cîştigul muncii pentru ceva care nu satură? 
Ascultaţi-Mă dar, şi veţi mînca ce este bun, 
şi sufletul vostru se va desfăta cu bucate 
gustoase. Luaţi aminte, şi veniţi la Mine, 
ascultaţi, şi sufletul vostru va trăi: căci Eu 
voi încheia cu voi un legămînt vecinic, ca 
să întăresc îndurările Mele faţă de David.  

Romani 6:5-7 

Căci dacă am fost altoiţi pe El prin 
asemănarea morţii Lui, atunci vom fi părtaşi şi 
ai învierii Lui, cunoscând aceasta, că omul 
nostru cel vechi a fost răstignit împreună cu 
El, ca să se nimicească trupul păcatului, 
pentru a nu mai fi robi ai păcatului. Căci Cel 
care a murit a fost curăţit de păcat. 

Levitic 26:13 

Eu sunt Domnul Dumnezeul vostru, Cel ce 
v-am scos din pământul Egiptului, ca să nu 
mai fiţi robi acolo; am sfărâmat jugul vostru 
şi v-am povăţuit cu fruntea ridicată. 

Romani 6:8-11 

Iar dacă am murit împreună cu Hristos, 
credem că vom şi vieţui împreună cu El, ştiind 
că Hristos, înviat din morţi, nu mai moare. 
Moarta nu mai are stăpânire asupra Lui. Căci 
ce a murit, a murit păcatului o dată pentru 
totdeauna, iar ce trăieşte, trăieşte lui 
Dumnezeu. Aşa şi voi, socotiţi-vă că sunteţi 
morţi păcatului, dar vii pentru Dumnezeu, în 
Hristos Iisus, Domnul nostru. 

Ioan 7:37-38 

Iar în ziua cea din urmă - ziua cea mare a 
sărbătorii - Iisus a stat între ei şi a strigat, 
zicând: Dacă însetează cineva, să vină la 
Mine şi să bea. Cel ce crede în Mine, 
precum a zis Scriptura: râuri de apă vie vor 
curge din pântecele lui. 

Romani 6:12-14 

Deci să nu împărăţească păcatul în trupul 
vostru cel muritor, ca să vă supuneţi poftelor 
lui; nici să nu puneţi mădularele voastre ca 
arme ale nedreptăţii în slujba păcatului, ci, 
înfăţişaţi-vă pe voi lui Dumnezeu, ca vii, 
sculaţi din morţi, şi mădularele voastre ca 
arme ale dreptăţii lui Dumnezeu. Căci păcatul 
nu va avea stăpânire asupra voastră, fiindcă 
nu sunteţi sub lege, ci sub har. 

Apocalipsa 22:1-2 

Şi mi-a arătat, apoi, râul şi apa vieţii, 
limpede cum e cristalul şi care izvorăşte din 
tronul lui Dumnezeu şi al Mielului, şi în 
mijlocul pieţei din cetate, de o parte şi de 
alta a râului, creşte pomul vieţii, făcând rod 
de douăsprezece ori pe an, în fiecare lună 
dându-şi rodul; şi frunzele pomului sunt 
spre tămăduirea neamurilor. 

Romani 6:1-4 

Ce vom zice deci? Rămâne-vom, oare, în 
păcat, ca să se înmulţească harul? 
Nicidecum! Noi care am murit păcatului, cum 
vom mai trăi în păcat? Au nu ştiţi că toţi câţi în 
Hristos Iisus ne-am botezat, întru moartea Lui 
ne-am botezat? Deci ne-am îngropat cu El, în 
moarte, prin botez, pentru ca, precum Hristos 
a înviat din morţi, prin slava Tatălui, aşa să 
umblăm şi noi întru înnoirea vieţii. 
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Tit 2:11-14 

Căci harul mântuitor al lui Dumnezeu s-a 
arătat tuturor oamenilor, învăţându-ne pe 
noi să lepădăm fărădelegea şi poftele 
lumeşti şi, în veacul de acum, să trăim cu 
înţelepciune, cu dreptate şi cu cucernicie; 
şi să aşteptăm fericita nădejde şi arătarea 
slavei marelui Dumnezeu şi Mântuitorului 
nostru Hristos Iisus, care S-a dat pe Sine 
pentru noi, ca să ne izbăvească de toată 
fărădelegea şi să-Şi curăţească Lui popor 
ales, râvnitor de fapte bune. 

Isaia 30:15 & 18 

Că aşa zice Domnul Dumnezeu, Sfântul lui 
Israel: "Dacă vă întoarceţi şi sunteţi în bună 
pace, vă veţi izbăvi; liniştea şi nădejdea sunt 
vârtutea voastră". Dar voi n-aţi vrut să 
ascultaţi… Pentru aceasta Domnul aşteaptă 
să Se milostivească spre voi, de aceea El Se 
ridică să aibă milă de voi. Că Domnul este 
Dumnezeu al dreptăţii; fericiţi sunt cei care 
nădăjduiesc în El! 

Psalmul 32:1-2 

Fericiţi cărora s-au iertat fărădelegile şi 
cărora s-au acoperit păcatele. Fericit 
bărbatul, căruia nu-i va socoti Domnul 
păcatul, nici nu este în gura lui vicleşug. 

Ieremia 3:24-25 

Idolii, dimpotrivă, au mîncat rodul muncii 
părinţilor noştri, din tinereţa noastră, oile şi boii 
lor, fiii şi fiicele lor. Să ne culcăm în ruşinea 
noastră, şi să ne învelim cu ocara noastră, 
căci am păcătuit împotriva Domnului, 
Dumnezeului nostru, noi şi părinţii noştri, din 
tinereţa noastră şi pînă în ziua de azi, şi n'am 
ascultat glasul Domnului, Dumnezeului nostru. 

Psalmul 32:3-5 

Că am tăcut, îmbătrânit-au oasele mele, 
când strigam toată ziua. Că ziua şi noaptea 
s-a îngreunat peste mine mâna Ta şi am 
căzut în suferinţă când ghimpele Tău mă 
împungea. Păcatul meu l-am cunoscut şi 
fărădelegea mea n-am ascuns-o, împotriva 
mea. Zis-am: "Mărturisi-voi fărădelegea 
mea Domnului"; şi Tu ai iertat nelegiuirea 
păcatului meu. 

Proverbe 7:24-27 

Şi acum, fiilor, ascultaţi-mă, şi luaţi aminte la 
cuvintele gurii mele. Să nu ţi se abată inima 
spre calea unei asemenea femei, nu te rătăci 
pe cărările ei. Căci ea a făcut să cadă multe 
jertfe, şi mulţi sînt cei pe cari i-a ucis ea. Casa 
ei este drumul spre locuinţa morţilor, drumul 
care pogoară spre locaşurile morţii. 

Psalmul 32: 6-7 

Pentru aceasta se va ruga către Tine tot 
cuviosul la vreme potrivită, iar potop de ape 
multe de el nu se va apropia. Tu eşti 
scăparea mea din necazul ce mă cuprinde, 
bucuria mea; izbăveşte-mă de cei ce m-au 
înconjurat. 

Romani 8:1-4 

Drept aceea nicio osândă nu este acum 
asupra celor ce sunt în Hristos Iisus. Căci 
legea duhului vieţii în Hristos Iisus m-a eliberat 
de legea păcatului şi a morţii, pentru că ceea 
ce era cu neputinţă Legii - fiind slabă prin trup 
- a săvârşit Dumnezeu, trimiţând pe Fiul Său 
întru asemănarea trupului păcatului şi pentru 
păcat a osândit păcatul în trup, pentru ca 
îndreptarea din Lege să se împlinească în noi, 
care nu umblăm după trup, ci după duh. 

Proverbe 28:13 

Cine îşi ascunde fărădelegile, nu 
propăşeşte, dar cine le mărturiseşte şi se 
lasă de ele, capătă îndurare. 

Isaia 40:10-11 

Că Domnul Dumnezeu vine cu putere şi braţul 
Lui supune tot. Iată că preţul biruinţei Lui este 
cu El şi rodul izbânzii merge înaintea Lui. El 
va paşte turma Sa ca un Păstor şi cu braţul 
Său o va aduna. Pe miei îi va purta la sânul 
Său şi de cele ce alăptează va avea grijă. 
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Ieremia 3:21-22 

Un vuiet se aude pe înălţimi: sînt plînsetele 
şi rugăminţile de iertare ale copiilor lui 
Israel; căci şi-au sucit calea, şi au uitat pe 
Domnul, Dumnezeul lor. „Întoarceţi-vă, 
copii răzvrătiţi, şi vă voi ierta abaterile.” –
„Iată-ne, venim la Tine, căci Tu eşti 
Domnul, Dumnezeul nostru.” 

Isaia 40:12-14 

Cine a măsurat apele cu pumnul şi cine a 
măsurat pământul cu cotul? Cine a pus 
pulberea pământului în baniţă şi cine a 
cântărit munţii şi văile cu cântarul? Cine a 
căutat în adânc Duhul Domnului şi cine L-a 
sfătuit pe El? De la cine a luat El sfat ca să 
judece bine şi să înveţe căile dreptăţii, să 
înveţe ştiinţa şi calea înţelepciunii să o 
cunoască? 

Isaia 40:25-26 

Cu cine Mă asemănaţi voi ca să-i fiu 
asemenea?, zice Sfântul. Ridicaţi ochii în 
sus şi priviţi: Cine le-a zidit pe toate 
acestea? - Cel ce scoate oştirea lor cu 
număr şi pe toate pe nume le cheamă! 
Celui Atotputernic şi cu mare vârtute nici 
una nu-I scapă! 

Proverbe 26:11 

Cum se întoarce cînele la ce a vărsat, 
aşa se întoarce nebunul la nebunia lui. 

Isaia 31:5-7 

Cum îşi întind păsările aripile peste puii 
lor, aşa va ocroti Domnul oştirilor 
Ierusalimul, îl va ocroti şi-l va izbăvi, îl va 
cruţa şi-l va mîntui. Întoarceţi-vă la Acela 
de la care v'aţi abătut mult, copii ai lui 
Israel. Căci în ziua aceea, fiecare îşi va 
lepăda idolii de argint şi de aur, pe cari vi 
i-aţi făcut cu mînile voastre nelegiuite. 

Ieremia 14:7, 20-21 

Dacă nelegiuirile noastre mărturisesc 
împotriva noastră, lucrează, pentru 
Numele Tău, Doamne! Căci abaterile 
noastre sînt multe, am păcătuit 
împotriva Ta. … Doamne, ne 
recunoaştem răutatea noastră, şi 
nelegiuirea părinţilor noştri; căci am 
păcătuit împotriva Ta. Pentru Numele 
Tău, nu nesocoti, nu necinsti scaunul 
de domnie al slavei Tale! Nu uita, nu 
rupe legămîntul Tău cu noi! 

Iosua 21:44-45 

Şi le-a dat Domnul linişte şi odihnă din 
toate părţile, cum jurase părinţilor lor, şi 
nimeni dintre toţi vrăjmaşii lor n-a putut 
sta împotriva lor, ci pe toţi vrăjmaşii lor i-a 
dat Domnul în mâinile lor. Şi n-a rămas 
neîmplinit nici un cuvânt din toate 
cuvintele cele bune pe care le vorbise 
Domnul casei lui Israel: toate s-au 
împlinit. 

Ieremia 14:22 

Este oare printre idolii neamurilor 
vreunul care să aducă ploaie? Sau 
poate cerul să dea ploaie? Nu dai Tu 
ploaie, Doamne, Dumnezeul nostru? 
Noi nădăjduim în Tine, căci Tu ai făcut 
toate aceste lucruri! 

Isaia 61:1-2 

Duhul Domnului Dumnezeu este peste 
Mine, căci Domnul M'a uns să aduc veşti 
bune celor nenorociţi: El M'a trimes să 
vindec pe cei cu inima zdrobită, să 
vestesc robilor slobozenia, şi prinşilor de 
război izbăvirea; să vestesc un an de 
îndurare al Domnului, şi o zi de 
răzbunare a Dumnezeului nostru; să 
mîngîi pe toţi cei întristaţi. 

Isaia 61:3-4 

Să dau celor întristaţi din Sion, să le 
dau o cunună împărătească în loc de 
cenuşă, un untdelemn de bucurie în 
locul plînsului, o haină de laudă în 
locul unui duh mîhnit, ca să fie numiţi 
„terebinţi ai neprihănirii,” „un sad al 
Domnului, ca să slujească spre slava 
Lui.” Ei vor zidi iarăş vechile 
dărămături, vor ridica iarăş năruirile 
din vechime, vor înoi cetăţi pustiite, 
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 rămase pustii din neam în neam. 

Ioil 2:25-26 

Şi vă voi da ani de belşug în locul anilor 
în care au mâncat lăcustele mici, cele 
mari, cele zburătoare şi stolurile de 
lăcuste, marea Mea oştire pe care am 
trimis-o împotriva voastră. Şi veţi mânca 
din destul şi vă veţi sătura şi veţi 
preaslăvi numele Domnului Dumnezeului 
vostru, Care a făcut cu voi lucruri 
minunate. Şi poporul Meu nu se va 
ruşina în veci de veci! 

Osea 6:1-2 

Veniţi să ne întoarcem către Domnul, 
căci numai El, după ce ne-a rănit, ne 
tămăduieşte, iar după ce ne-a bătut, 
ne leagă rănile noastre. Şi după două 
zile din nou ne va da viaţă, iar în ziua 
a treia ne va ridica iarăşi şi vom trăi în 
faţa Lui. 

1 Corinteni 2:9-10 

Ci precum este scris: "Cele ce ochiul n-a 
văzut şi urechea n-a auzit, şi la inima 
omului nu s-au suit, pe acestea le-a gătit 
Dumnezeu celor ce-L iubesc pe El". Iar 
nouă ni le-a descoperit Dumnezeu prin 
Duhul Său, fiindcă Duhul toate le 
cercetează, chiar şi adâncurile lui 
Dumnezeu. 

Evrei 4:12 

Căci cuvântul lui Dumnezeu e viu şi 
lucrător şi mai ascuţit decât orice 
sabie cu două tăişuri, şi pătrunde 
până la despărţitura sufletului şi 
duhului, dintre încheieturi şi măduvă, 
şi destoinic este să judece simţirile şi 
cugetările inimii. 
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Anexa a 28-a 

Mesajul pentru Ziua a 30-a 

Eşti acum la jumătatea cursului Calea Purităţii. Pentru unii a fost un drum al victoriei, în care au primit harul lui 

Dumnezeu și au învățat cum să aplice principiile biblice pentru libertate. Pentru alții, a fost un drum foarte 

dificil și dureros și s-ar putea să se împiedice şi să cadă de multe ori. O, prietene! Dacă în această situaţie 

eşti şi tu, atunci permite-mi să te încurajez să te ridici, să te scuturi de praf, şi să te îndrepţi spre Domnul și să 

I te rogi pentru harul de a fi liber. Dacă eşti fericit să umblii în noua libertate pe care ai găsit-o, atunci inima 

mea se bucură împreună cu tine. Dar, dacă astăzi îmi auzi vocea și eşti descurajat și învins, din cauză că ai 

pierdut încă o dată în faţa păcatului, te rog să ai nădejde în Iisus, caci El poate face pentru tine, ceea ce tu nu 

poţi face pentru tine. El are puterea să ne salveze. El are puterea să ne păzească de orice cădere. El are 

puterea de a face chiar mai mult decât ne putem gândi și imagina noi. O, prietene! Încurajază-ţi astăzi inima 

ta în Iisus. Uită-te la El! Chemă-l în adevăr! Și El îți va da puterea pe care nu ai avut-o niciodată înainte. 

Continuă prietene, și vom vorbi din nou în câteva zile. 
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Anexa a 29-a 

Sexul şi supremaţia lui Hristos, Partea a 2-a 

Conferinţa Naţională „Dorindu-L pe Dumnezeu” 2004 

Sexul și supremația lui Hristos 

 

Vineri noaptea [http://www.desiringgod.org/resource-library/conference-messages/sex-and-the-supremacy-of-
christ-part-1], peste această conferință flutura o pancartă pe care erau scrise două convingeri: 

Prima era aceea că sexualitatea este concepută de către Dumnezeu ca o modalitate de a-L cunoaște mai 
deplin pe Hristos. Iar cea de a doua convingere de vineri seara era aceea că, cunoaşterea mai deplină a lui 
Hristos – a supremației lui Hristos - este concepută de către Dumnezeu, ca o modalitate de a ne păzi şi de a 
ne ghida sexualitatea. Și atunci când vorbesc despre a-L cunoaște pe Hristos, mă refer, în cel mai deplin 
sens biblic, la înțelegerea marelui adevăr despre Hristos, și la creșterea în părtășie cu Hristos, și la a fi 
mulţumiţi cu supremația lui Hristos. 

Ceea ce aș vrea să fac în această dimineață, prin harul lui Dumnezeu, este a vă ajuta să trăiţi cea de a doua 
convingere. Aș dori să vă ajut să cunoașteţi mai deplin supremația lui Hristos, și să vă arăt câteva moduri în 
care ea vă va afecta sexualitatea. 

Convingerea mea este aceea că, cu cât cineva cunoaşte mai bine supremația lui Hristos, cu atât sexualitatea 
sa va fi mai sacră și mai satisfăcătoare, și cu atât Îl va înălţa mai mult pe Hristos. Am în minte o imagine a 
măreției lui Hristos ca şi soarele în centrul sistemului solar al vieții noastre. Masivul Soare, care are de 333 
000 de ori masa Pământului, ţine toate planetele pe orbită, chiar şi pe micul Pluto, aflat la 3,6 miliarde de mile 
distanță. 

La fel este și cu supremația lui Hristos în viața voastră. Toate planetele din viaţa voastră – sexualitatea și 
dorințele voastre, angajamentele și credinţele voastre, aspirațiile și visele voastre, atitudinile și convingerile 
voastre, obiceiurile și principiile voastre, singurătatea și relațiile voastre, serviciul vostru și timpul vostru liber, 
gândirea și simțirea - toate planetele vieții voastre sunt ținute pe orbită de către măreția și gravitatea și 
luminozitatea supremației lui Iisus Hristos în centrul vieții voastre. Și dacă El încetează să mai fie frumusețea 
luminoasă, aprinsă şi satisfăcătoare din centrul vieții voastre, atunci planetele vor zbura în confuzie, și o mie 
de lucruri vor fi în afara controlului, și mai devreme sau mai târziu se vor prăbuși în distrugere. 

Noi am fost creaţi să-L cunoaştem pe Hristos aşa cum este El într-adevăr. (Din această cauză este atât de 
importantă doctrina biblică.) Am fost creaţi pentru a înțelege - atât cât poate înţelege o creatură - supremația 
lui Hristos. Și cunoaşterea faptului că am fost creaţi pentru a trăi acest lucru nu trebuie să fie o cunoaștere 
teoretică – cum ar fi cunoaşterea faptului că Cezar a trecut Rubiconul, sau a faptului că vechea Galia a fost 
împărțită în trei părți - ci această cunoaştere trebuie să fie o cunoaștere în admirație și uimire și venerație și 
intimitate și extaz şi părtăşie. Nu cunoașterea uraganului Jeanne de la televizor, ci prin zborul în mijlocul 
furtunii - uneori chiar atârnând numai de o mână! 

Am fost creaţi pentru a vedea și a savura cu o satisfacție veșnică supremația lui Hristos. Sexualitatea noastră 
arată spre acest lucru, și sexualitatea noastră este purificată prin aceasta. Suntem fiinţe sexuale ca să știm 
ceva mai mult despre supremația lui Hristos. Pentru a ne trăi sexualitatea într-un mod sacru și dulce și 
înălţător pentru Hristos, și secundar, în liniște, foarte secundar, trebuie să cunoaştem supremația lui Hristos - 
trebuie să-L cunoaştem pe El în supremația Sa. 

Rugăciunea mea pentru această conferință, și pentru voi toți, unul câte unul, este ca să vedeţi și să savurați 
supremația lui Hristos – căsătoriţi, sau singuri, bărbaţi sau femei, tineri sau bătrâni, devastaţi de dorințe 
nepotrivite, sau umblând într-un anumit grad de sfințenie - ca fiecare dintre voi să vadă și să îmbrățișeze 
supremația lui Hristos ca şi soarele aprins din centrul vieții sale, și ca planeta sexualităţii voastre, cu toate 
micile sale luni de plăcere, să orbiteze acolo unde îi este locul. 

Există multiple strategii practice pentru a fi puri la minte și la trup, din punct de vedere sexual. Nu le 
nesocotesc. Şi eu le folosesc! Dar, cu toată inima mea, precum și din Scriptură, știu că micile nave spațiale 
ale strategiilor noastre morale vor fi inutile în menţinerea pe orbită a planetei sexualităţii, decât dacă soarele 
sistemului nostru solar este supremația lui Hristos. 
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O, fie ca Hristos cel înviat, şi deci cel viu, să vină la noi (chiar acum) prin Duhul Său și prin Cuvântul Său, și 
să ne descopere: 

 Supremația dumnezeirii Lui, egal cu Dumnezeu Tatăl în toate atributele Sale; 

 Strălucirea slavei Lui și amprenta exactă a naturii Sale, infinit, fără margini în toate Excelențele Sale;  

 Supremația veşniciei Sale, care face ca mintea omului să explodeze la gândul de nepătruns că 
Hristos nu a avut un început, ci pur și simplu a fost întotdeauna; simplă realitate absolută, spre 
deosebire de universul întreg, care este fragil, contingent, ca o umbră, în comparație cu substanță Sa 
care le defineşte pe toate, şi care există din totdeauna şi pentru totdeauna;  

 Supremația constanței Lui, care nu se schimbă niciodată, în toate virtuțile Sale și în întreg caracterul 
Lui și în toate angajamentele Lui - Același ieri, azi și în veci;  

 Supremația cunoștințelor Sale, care fac ca Biblioteca Congresului să pară o cutie de chibrituri, 
informațiile de pe Internet un almanah pentru fermieri din 1940, şi fizica cuantică - și tot ceea ce a 
visat vreodată Stephen Hawking - să pară un cititor din clasa întâi;  

 Supremația înțelepciunii Lui, care nu a fost niciodată nedumerită de vreo complicație și care nu are 
nevoie să fie sfătuită nici de către cel mai înţelept dintre oameni;  

 Supremația autorităţii Sale asupra cerului, și pământului, și iadului, fără de a cărui permisiune niciun 
om și niciun demon nu se pote muta nici măcar cu un centimetru, care schimbă timpurile și 
anotimpurile, care răstoarnă și pune pe împărați; face totul după voia Sa printre oștirea cerului și 
printre locuitorii pământului; astfel încât nimeni nu Îi poate opri mâna, şi nimeni nu Îi poate spune: "Ce 
ai făcut?"  

 Supremația providenței(proniei) Lui, fără de care nici chiar o singură pasăre din cele mai îndepărtate 
colțuri ale pădurii amazoniene nu cade la pământ, sau nici chiar un singur fir de păr din cap nu se 
face negru sau alb;  

 Supremația cuvântului Său, care, clipă de clipă, susține universul și ține împreună toate moleculele și 
toţi atomii, și întreaga lume subatomică la care nici nu am visat încă;  

 Supremația puterii Sale de a merge pe apă, de a curăți pe leproșii și de a vindeca șchiopii, de a 
deschide ochii orbilor, de a-i face pe surzi să audă, de a-i spune furtunii să înceteze și celor morți să 
se ridice, cu un singur cuvânt, sau chiar cu un gând;  

 Supremația purităţii Lui de a nu păcătui niciodată, şi nici de a avea nici măcar o milisecundă de 
atitudine rea, şi niciun gând rău sau senzual;  

 Supremația faptului că El este de încredere şi nu Îşi încalcă niciodată cuvântul sau vreo promisiune;  

 Supremația dreptăţii Sale de a încheia toate socotelile morale din univers, fie pe cruce, fie în iad;  

 Supremația răbdării Lui de a îndura prostia noastră deceniu după deceniu, și de a-şi întârzia judecata 
finală a acestui pământ, și a acestei lumi, astfel încât mulți să se poată pocăi;  

 Supremația ascultării Sale suverane şi de rob, de a păzi perfect poruncile Tatălui Său, și apoi de a 
îmbrățișa de bună voie durerea chinuitoare a crucii;  

 Supremația blândeții, smereniei și sensibilităţii Sale, care nu va frânge vreo trestie strivită şi nici nu va 
stinge vreo feştilă fumegândă;  

 Supremația mâniei Lui, care va exploda într-o zi împotriva acestei lumi cu o astfel de ferocitate, încât 
oamenii vor striga stâncilor și munților să îi zdrobească, mai bine decât să sufere mânia Mielului;  

 Supremația harului Său, care dă viață rebelilor morți duhovniceşte, și care trezește credința în 
vrăjmașii legaţi de iad ai lui Dumnezeu, și care îl socotește pe păcătos neprihănit, cu propria Sa 
neprihănire;  
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 Supremația iubirii Sale, care a murit de bună voie pentru noi, chiar atunci când eram păcătoși, și care 
ne eliberează pentru bucuria în continuă creştere de a-L slăvi pentru totdeauna;  

 Supremația propriei Sale bucurii inepuizabile în părtășia Sfintei Treimi, puterea infinită și energia care 
au dat naștere întregului univers, și care, într-o bună zi, va fi moștenirea fiecărui sfânt care luptă. 

Și dacă ne-ar da să-L cunoaştem în acest fel, ar fi doar suprafaţa supremației Sale. Timpul nu ar reuși să 
vorbească despre supremația severităţii Sale, și a invincibilităţii, și a demnităţii, și a simplităţii, și a 
complexităţii, și a fermităţii, și a calmului, și a adâncimii, și a curajului Său. Dacă există ceva admirabil, dacă 
există ceva demn de laudă oriunde în univers, atunci este însumat în mod suprem în Iisus Hristos. 

El este suveran în orice mod admirabil peste orice: 

 peste galaxii și peste infinitatea spaţiului; 

 peste întreg pământul, din partea cea mai de sus a Muntelui Everest, cu o înălţime de 8848 de metri, 
până în partea cea mai de jos a Oceanului Pacific, cu o adâncime de 11 022 de metri, în Groapa 
Marianelor;  

 El este suveran peste toate plantele și animalele, de la paşnica balenă albastră, şi până la la 
virusurile microscopice ucigaşe;  

 peste orice vreme și peste mișcările pământului: uragane, tornade, musoni, cutremure, avalanșe, 
inundații, zăpadă, ploaie, lapoviță;  

 peste toate procesele chimice care vindecă sau care distrug: cancer, SIDA, malarie, gripă, precum și 
peste toate efectele antibioticelor și a celorlalte mii de medicamente;  

 El este suveran peste toate țările și peste toate guvernele și peste toate armatele;  

 peste Al-Qaeda și peste toţi teroriștii, și răpitorii, și atentatorii sinucigași, și decapitatorii;  

 peste bin Laden și peste al-Zarqawi;  

 peste toate amenințările nucleare din Iran, sau din Rusia, sau din Coreea de Nord;  

 El este suveran peste toată politica și peste toate alegerile;  

 peste toată mass-media, și peste știri, și peste divertisment, și peste sport și peste modul de 
petrecere a timpului liber;  

 și peste întreaga educație, și peste toate universitățile, și peste bursele de studii și peste știință și 
peste cercetare;  

 și peste toate afacerile, și finanțele și industriile, și peste întreaga producție, și peste transporturi;  

 și peste întreg Internetul și peste sistemele de informare. 

Așa cum obișnuia să spună Abraham Kuyper, "în întregul domeniu al existenţei noastre umane, nu există 
niciun centimetru pătrat despre care Hristos, care este suveran peste toate, să nu strige, "Este al Meu!" [1] și 
peste care să nu domnească cu o supremație absolută. Și, deși s-ar putea ca acum să nu pară aşa, totuşi, 
este doar o chestiune de timp până când El se va descoperi din cer într-o flacără de foc, pentru a oferi odihnă 
celor care au încredere în El, și dreapta răzbunare asupra celor care nu au. 

O, fie ca atotputernicul Dumnezeul să ne ajute să vedem și să savurăm supremația Fiului Său. Predaţi-vă 
acestui lucru. Studiaţi acest lucru. Cultivaţi-vă această pasiune. Mâncaţi, și beţi, și dormiţi această căutare a 
cunoaşterii supremației lui Hristos. Rugați-vă lui Dumnezeu să vă arate aceste lucruri în Cuvântul Său. Înotaţi 
în fiecare zi în Biblie. Folosiți mijloacele harului. Cum ar fi cărţile centrate pe Dumnezeu, înălțătoare de 
Hristos. Nu mergeţi acasă fără de cărți care să vă ajute în acest sens. Luaţi John Owen despre slava lui 
Hristos [2] și despre mortificarea păcatului [3]. Luaţi Mahaney despre Cruce [4] și despre slava lui Dumnezeu 
în căsătorie [5]. Luaţi Powlison [6], și Patterson [7], și Edwards [8]. Și prin tot ceea ce faceţi – şi faceţi orice 
este nevoie – puneţi supremația atotsatisfăcătoare a lui Hristos în centrul vieții voastre. 
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Acesta este soarele arzător din centrul sistemului vostru solar, care ține pe orbita sacră planeta sexualităţii. 
Acesta este balastul de pe fundul micii voastre bărci, care o protejază să nu fie răsturnată de către valurile 
ispitei sexuale. Aceasta este fundația care ține casa vieţii voastre, astfel încât să puteți construi cu ajutorul 
strategiilor de puritate sexuală. Fără aceasta - fără a ști și fără a îmbrățișa supremația lui Hristos în toate 
lucrurile - planetele zboară în dezordine, valurile vă copleșesc, iar casa va cădea în cele din urmă. 

Principalul obstacol în calea Cunoașterii supremației lui Hristos 

 

Deci, iată-ne, suntem aici ca şi păcătoși. Noi toți. Nimeni nu este neprihănit, nici măcar unul. Noi toți am 
păcătuit și suntem lipsiți de slava lui Dumnezeu. Nu-L cunoaştem, nu avem încredere în El și nu Îl prețuim 
aşa cum merită. Deci, ce ne stă în cale? Care este principalul obstacol din calea cunoașterii supremației lui 
Hristos, o cunoaștere profund satisfăcătoare şi care să ne transforme sexualitatea? 

Răspunsul biblic la această întrebare este: mânia absolut dreaptă și sfântă a lui Dumnezeu. Fiind în păcat, nu 
Îl putem cunoaște pe Dumnezeul nostru, din cauză că mânia lui Dumnezeu rămâne peste noi în păcatul 
nostru. Ceea ce merităm în păcatul nostru nu este cunoașterea lui Dumnezeu, ci judecata lui Dumnezeu. Și 
din moment ce suntem tăiaţi de către mânia lui Dumnezeu de la cunoașterea Sa, suntem tăiaţi şi de la 
puritatea sexuală, și de la sfințenie. Dumnezeu nu ne datorează puritate, El ne datorează pedeapsă. Prin 
urmare, suntem nişte răi fără speranță, și suntem nişte condamnaţi fără speranță. 

Cu excepția unui singur lucru: vestea bună că Hristos a devenit blestem pentru noi, suferind mânia lui 
Dumnezeu, și dreptate, pentru a satisface cererea lui Dumnezeu. Aceasta este inima Evangheliei. Și fără ea, 
nu există nicio speranță de a scăpa de mânia lui Dumnezeu, nicio speranță de a cunoaşte supremația lui 
Hristos, și nicio speranță pentru puritate sexuală. Dar iată aici pentru oricine care crede: Galateni 3:13, 
„Hristos ne-a răscumpărat din blestemul Legii, făcându-Se pentru noi blestem; pentru că scris este: 
"Blestemat este tot cel spânzurat pe lemn.” Am fost sub blestemul mâniei lui Dumnezeu. Dar Hristos a 
devenit blestem pentru noi. Și iată din nou: Filipeni 3:9, mărturia lui Pavel cum că el se află „întru El, nu având 
dreptatea mea cea din Lege, ci pe aceea care este prin credinţa în Hristos, dreptatea cea de la Dumnezeu, 
pe temeiul credinţei.” Cererea lui Dumnezeu a fost ca noi să fim perfecţi. În păcatul nostru, noi nu putem să 
îndeplinim această cerere. Dar Hristos a îndeplinit-o. Și prin credința în El că neprihănirea perfectă este 
imputată nouă. 

Prin urmare, din moment ce este adevărat că Hristos a absorbit toată mânia lui Dumnezeu care era 
îndreptată către mine, și din moment ce este adevărat că Hristos a împlinit dreptatea perfectă pe care 
Dumnezeu o cere de la mine, acum pentru mine nu mai este nicio condamnare. În schimb, fiecare gând al lui 
Dumnezeu și fiecare act al lui Dumnezeu față de mine, în Hristos Iisus, sunt milă. Calea către a-L cunoaşte 
pe El și toată frumoasa supremație a Fiului Său ne este deschisă. Crucea lui Hristos a făcut ca supremația lui 
Hristos să poată să fie cunoscută. 

Cel mai frumos cadou al Evangheliei nu este iertarea păcatelor. Cel mai frumos cadou al Evangheliei nu este 
neprihănirea imputată a lui Hristos. Cel mai frumos cadou al Evangheliei nu este viața veșnică. Cel mai 
frumos cadou al Evangheliei este a vedea și a savura supremația lui Hristos. Cea mai mare recompensă a 
crucii este cunoașterea supremației lui Hristos. 

Cum Ghidează, și cum Protejază, și cum Guvernează Cunoașterea Supremației lui Hristos (Deschisă 

pentru Noi de către Evanghelie), Viețile Noastre Sexuale? 

 

Cum face sexualitatea noastră sfântă, satisfăcătoare, şi înălţătoare de Hristos? Dintre toate modurile în care 
funcționează acest lucru, voi menționa numai două. 

În primul rând, cunoaşterea supremației lui Hristos lărgeşte sufletul, astfel încât sexul și micile sale 

emoții devin atât de mici cât şi sunt într-adevăr. 

 

Sufletele mici fac ca micile pofte rele să aibă o mare putere. Sufletul, ca să zicem așa, se lărgeşte pentru a 
cuprinde amploarea comorii sale. Sufletul uman a fost făcut pentru a vedea și pentru a savura supremația lui 
Hristos. Nimic altceva nu este suficient de mare pentru a lărgi sufletul aşa cum a intenționat Dumnezeu și 
pentru a face ca poftele rele să își piardă puterea. 
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Vastul cer înstelat văzut de pe un munte din Utah, și patru straturi de nori care se deplasează pe o campie 
aparent fără sfârșit în Montana, și a sta în picioare pe marginea prăpastiei de o milă adâncime în Marele 
Canion, toate pot avea un rol suplimentar minunat în lărgirea sufletului cu frumusețe. Dar nimic nu poate lua 
locul supremației lui Hristos. Așa cum a spus Jonathan Edwards, dacă ați îmbrățișa toată creația cu 
bunăvoință, dar nu şi pe Hristos, atunci aţi fi infinit parohiali. Inimile noastre au fost făcute să fie lărgite de 
către Hristos, și toată creația nu poate înlocui supremația Lui. 

Convingerea mea este că, unul dintre principalele motive pentru care lumea și biserica sunt pline de poftă rea 
și de pornografie (bărbați și femei - 30 % din pornografia de pe Internet este acum privită de către femei), 
este faptul că viețile noastre sunt deconectate din punct de vedere intelectual și emoțional de la infinit, de la 
grandoarea pentru care am fost făcuți. În interiorul și în afara bisericii, cultura occidentală se îneacă într-o 
mare de trivialitate, meschinărie, banalitate, și prostie. Televiziunea este trivială. Radioul este trivial. 
Conversația este trivială. Educația este trivială. Cărțile creștine sunt triviale. Stilurile de închinare sunt triviale. 
Este inevitabil ca inima omului, care a fost făcută să fie inundată cu supremația lui Hristos, dar care în schimb 
se îneacă într-o mare de divertisment banal, să caute cel mai puternic stimulent natural pe care îl poate da 
viaţa: sexul. 

Prin urmare, leacul cea mai profund pentru jalnicele noastre dependențe nu sunt strategiile mentale – şi eu 
am încredere în ele și am câteva strategii proprii (a se vedea ANTHEM [9]). Cel mai adânc remediu este să 
fim inundaţi intelectual și emoțional de către infinita, veșnica, neschimbătoarea supremație în toate lucrurile, a 
lui Hristos. Aceasta este ceea ce înseamnă să-L cunoaştem. Hristos a cumpărat pentru noi acest dar cu 
preţul vieții Sale. De aceea, spun din nou cu Osea, haidem să-L cunoaştem,  haidem să ne străduim să-L 
cunoaștem pe Domnul. 

În cele din urmă, singura altă modalitate pe care aș menționa-o, prin care cunoașterea lui Hristos ne 

ajută să ne salvăm sexualitatea de păcat, este aceea că ne împuternicește să suferim. 

 

A şti cu o bucurie tot mai mare tot ceea ce Dumnezeu promite să fie pentru noi în Hristos, atât în prezent cât 
și în veacurile fără sfârșit care au să vină, ne eliberează de convingerea cum că în această lume trebuie să 
evităm durerea și să ne maximizăm confortul. Nu avem nevoie, şi nici nu îndrăznim. Hristos a murit pentru a 
ne face luminos veşnicul nostru viitor, cu supremația slavei Lui. Iar efectul acestui fapt, pe care El Îl aşteaptă 
pentru acum, este: suferința în calea iubirii, cu inima bucuroasă. 

Matei 5:11-12, "Fericiţi veţi fi voi când vă vor ocărî şi vă vor prigoni şi vor zice tot cuvântul rău împotriva 
voastră, minţind din pricina Mea. Bucuraţi-vă şi vă veseliţi, că plata voastră multă este în ceruri, că aşa au 
prigonit pe proorocii cei dinainte de voi." Da, și anume, văzând și savurând supremația lui Hristos. Aceasta 
este recompensa, și aceasta este puterea de a suferi. 

Luca 14:13-14: "Ci, când faci un ospăţ, cheamă pe săraci, pe neputincioşi, pe şchiopi, pe orbi, şi fericit vei fi 
că nu pot să-ţi răsplătească. Căci ţi se va răsplăti la învierea drepţilor." Da, și anume, văzând și savurând 
supremația lui Hristos. Aceasta va fi plata, și aceasta este puterea de a face un lucru greu și de a-i sluji pe cei 
săraci. 

Evrei 10:34, "Căci aţi avut milă de cei închişi, iar răpirea averilor voastre aţi primit-o cu bucurie, bine ştiind că 
voi aveţi o mai bună şi statornică avere." Da, și anume, văzând și savurând supremația lui Hristos. Aceasta 
este averea mai bună şi mai statornică, și puterea de a suferi cu bucurie a fi jefuiţi în calea iubirii. 

Evrei 13:13-14, "Deci dar să ieşim la El, afară din tabără, luând asupra noastră ocara Lui. Căci nu avem aici 
cetate stătătoare, ci o căutăm pe aceea ce va să fie." Da, oraşul în care "slava lui Dumnezeu a luminat şi 
făclia lui este Mielul" (Apocalipsă 21:23), și vom trăi pentru totdeauna în lumina supremației Lui. Acela este 
oraşul, și aceea este puterea de a ieşi în afara taberei și de a purta ocara. 

Prin urmare, a ști tot ceea ce Dumnezeu promite să fie pentru noi în Hristos, este puterea de a suferi cu 
bucurie. Și aici este legătura cu sexualitatea. Noi trebuie să suferim pentru a fi puri din punct de vedere 
sexual. 

Când Iisus spune în Matei 5:28-29, "Că oricine se uită la femeie, poftind-o, a şi săvârşit adulter cu ea în inima 
lui. Iar dacă ochiul tău cel drept te sminteşte pe tine, scoate-l şi aruncă-l de la tine, căci mai de folos îţi este 
să piară unul din mădularele tale, decât tot trupul să fie aruncat în gheenă" - când Iisus spune acest lucru, El 
se referă la a suferi tot ceea ce trebuie să suferim pentru a câștiga războiul cu pofta păcătoasă. 
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A cunoaşte supremația lui Hristos, a fi mulțumiţi cu tot ceea ce Dumnezeu este pentru noi în Iisus, ne dau 
puterea de a suferi de dragul iubirii oamenilor și de dragul de a fi puri. 

În concluzie, spun din nou cu Osea: haidem să-L cunoaştem,  haidem să ne străduim să-L cunoaștem pe 
Domnul. Nu va fi ușor. S-ar putea să vă coste viața. Dar dacă vă veţi păstra înaintea ochilor supremația lui 
Hristos, ca şi pe un premiu infinit, atunci veți găsi puterea de a suferi, și vă veţi îndrepta cu bucurie spre 
dragoste și puritate. 
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Anexa a 30-a 

Mesajul pentru Ziua a 35-a 

Prietene(o), tocmai ai terminat cinci săptămâni din cursul Calea Purităţii. Dacă îmi asculţi astăzi vocea, 

înseamnă că Dumnezeu te ajută să cauţi libertatea cu toată seriozitatea. Faptul că continui acest drum 

dovedeşte persistenţă. Permite-mi să te încurajez şi să îţi spun că o inimă plină de dragoste pentru 

Dumnezeu, este ceea ce ne va ține să urmărim puritatea cu pasiune. Dacă inimile noastre sunt reci față de 

Dumnezeu, atunci ne vom întoarce cu siguranţă la păcat. Și astfel devine important să-L căutăm pe 

Dumnezeu şi să-L rugăm să ne dea o inimă care Îl iubește. Te vei ruga şi tu, şi te vei gândi care este starea 

inimii tale? Vei căuta să vezi dacă dragostea pentru Dumnezeu este cea care te motivează? Vezi tu, 

pornografia întăreşte inima. Ea înșeală mintea. Și este ca şi un congelator spiritual, care ne răceşte iubirea 

pentru Dumnezeu. Cu toate acestea, Dumnezeu poate reporni focul dragostei pentru El în inimile noastre, 

dacă noi Îl căutăm. Mă rog ca şi tu să ceri astăzi ca El să îţi dea o inimă plină de dragoste pentru El. 

Continuă, și cu voia Domnului, vom vorbi din nou în câteva zile. 
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Anexa a 31-a 

Rezumatul pentru Zilele 31-40 

Harul lui Dumnezeu este mai puternic decât atracţia păcatului! 

Acest rezumat poate fi tipărit și revăzut zilnic ca un memento al adevărurilor predate în acest curs. 

Ziua a 31-a - Măreţia, Maiestatea, Puterea şi Harul lui Dumnezeu 

Isaia 40:10-31 Proverbe 5:21 1 Petru 2:9 Apocalipsa 5:5-6 Matei 28:18-20 

Dumnezeu are putere, dar totuşi El este un păstor iubitor care Îşi arată harul Său. El a creat universul, dar 
are grijă de fiecare oaie în parte. El este măreţ atunci când te uiți la tot ceea ce a creat … universul este 
doar o palmă pentru El. Noi trebuie să ne dăm seama că "neamurile sunt ca o picătură de apă pe 
marginea unei găleţi" (Isaia 40:15), și că noi, ca şi indivizi, nu suntem nimic în comparație cu măreția lui 
Dumnezeu. Și Dumnezeu vede tot. Faţă de El nu ne putem ascunde păcatul. "Căci cărările omului sunt 
înaintea Domnului şi El ia seama la toate căile lui" (Proverbe 5:21). Atunci când obosim, El ne poate da 
puterea de a învinge. Măreția lui Dumnezeu nu este ceva de care să ne ascundem, ci trebuie să o folosim 
pentru a ne umple de speranță împotriva lanțurilor păcatelor noastre. El ne poate elibera! Voința noastră 
este de a păcătui, aceasta este natura noastră umană. Dar Dumnezeu ne salvează şi ne schimbă natura 
noastră și voința noastră - și ne dă dorința de a lucra cu El. Trebuie să ne dăm seama că noi nu suntem 
nimic, și că Dumnezeu ne dă toate. Aminteşte-ţi din Apocalipsa (Apocalipsa 5:5-6) modul în care Iisus 
este văzut ca leu ŞI ca Miel... 

Ziua a 32-a - Strategii de Luptă 

Romani 8:6-7 Filipeni 3:19 Romani 1:28-29 Romani 7:23 1 Petru 5:8 

"Dorinţa cărnii este moarte ..." (Romani 8:6). În primul rând, trebuie să ne amintim faptul că lupta se duce 
în, și pentru, mințile noastre. Gândurile rele devin cetăți întărite care trebuie dărâmate. În cazul în care li 
se permite să rămână, ele vor fi o sursă majoră de ispite în viețile noastre, iar Satana le va folosi pentru a 
te ataca din nou și din nou. Dacă nu te supui lui Dumnezeu pentru a distruge cetățile, Dumnezeu te poate 
preda păcatului "să faci cele ce nu se cuvine" (Romani 1:28). 

Cele două lucruri pe care lecția de astăzi ni le-a dat pentru a combate aceste gânduri care se cuibăresc în 
mințile noastre: 

1) Trebuie să refuzăm să mai avem orice fel de acces la pornografie, ceea ce va înceta acumularea de 
imagini pornografice suplimentare, care să ne tragă în păcat. Acesta este un punct cheie, și fără a ne 
elimina accesul la pornografie, nu va exista nicio victorie în acest domeniu. Te rog să citeşti Matei 5:29-30, 
Romani 13:14 și Iosua 7:13. 

2) Trebuie să începem să ne cufundăm în Scriptură, căutându-L pe Dumnezeu şi cerându-I harul de a 
aplica ceea ce am citit. Băutul Apei Cuvântului are efectul de spălare a imaginilor care rămân în creier. Te 
rog să citeşti Iosua 1:8, Psalmul 1:3. 

În cele din urmă, Dumnezeu câștigă războiul, nu noi. Noi trebuie doar să nu ne încurcăm cu treburile 
acestei vieți ... (2 Timotei 2:4) 

Ziua a 33-a - Dărâmarea Cetăţilor Întărite 

Faptele Apostolilor 4:12 2 Corinteni 10:3-5 1 Corinteni 15:57 Romani 8:37 Ioan 8:36 Coloseni 1:13 Tit 
2:11-12 

Lecția noastră de astăzi a început cu "Numai Iisus Hristos ne poate da o victorie adevărată și durabilă." 
Acest lucru este foarte important. Nu căuta ajutor lumesc pentru victorie, deoarece lupta noastră este 
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duhovnicească - numai armele dumnezeieşti funcţionează. Imploră-L pe Dumnezeu cerându-I putere 
divină, prin Iisus Hristos, pentru a surpa cetățile întărite din mintea ta. Încredinţează-I lupta lui Hristos, 
deoarece victoria a fost deja câștigată pe cruce. Noi ne luptăm DIN victorie, nu pentru ea. Vei avea 
gânduri și ispite, garantat, dar tu trebuie să iei fiecare gând captiv şi să Îl supui lui Iisus. Atunci când te 
loveşte imaginea sau gândul ispititor, nu permite cetăților întărite pe care le ai deja să preia controlul, aşa 
cum au făcut pănă acum, prin faptul că stărui pe acel gand sau pe aceea imagine... ci du-l imediat la Iisus 
pentru ajutor! 

Deuteronom 20:4 2 Samuel (2 Regi) 8:14 2 Samuel (2 Regi) 22:36 Proverbe 21:31 

Ziua a 34-a - Dărâmarea Cetăţilor Întărite II 

2 Corinteni 10:5 1 Regi (3 Regi) 9:20-21 1 Timotei 1:12 Deuteronom 21:10 Iosua 14:6-11 1 Samuel (1 
Regi) 17:45-47 

Imaginile pornografice sunt un dușman formidabil, uneori mult mai puternic decât suntem noi. Pentru a 
face ceea ce ne spune Biblia să facem este nevoie de puterea divină: distruge armata. Lecția de astăzi a 
spus "Prietene(o), s-ar putea să avem unele gânduri atât de puternice, încât noi să nu fim capabili să le 
oprim ca să nu se infiltreze în mințile noastre, mai ales în primele luni după ce am încetat să ne mai uităm 
la pornografie." Tu trebuie să iei captive gândurile pornografice şi să le supui lui Hristos, și NU trebuie să 
încerci să lupţi cu ele de unul(una) singur(ă). NU întârzia în a rezista gândurilor imediat ce acestea încep 
să se formeze. Du-le la Hristos, şi El va câștiga bătălia pentru tine. 

Ziua a 35-a - Iubirea de Dumnezeu şi Ispita 

Iacob 1:12-16 Ioan 8:31-32 2 Tesaloniceni 3:5 Romani 3:23 

Lecția de astăzi spune: "Atunci când mă confrunt cu o încercare grea, sau cu o ispită intensă, trebuie să 
aleg fie să perseverez în credință și să rămân în picioare, fie să cad în păcat și înșelăciune." Cuvântul lui 
Dumnezeu este sabia noastră și este ceea ce ne eliberează din sclavie. Iar dragostea noastră pentru 
Dumnezeu este ceea ce ne dă puterea eliberării noastre. Primim această dragoste astfel: 1) Îi cerem lui 
Dumnezeu să ne dea o inimă care Îl iubește (Ioan 14:14, Iacov 4:2), 2) ne gândim cât mai mult la crucea 
lui Iisus Hristos (1 Ioan 3:16, Isaia 49:15-16, Isaia 50:6, Isaia 52:14, Isaia 53:5-6), 3) ne supunem 
Cuvântului lui Dumnezeu (1 Ioan 2:5), 4) ne păstrăm pe noi înşine în dragostea lui Dumnezeu (Iuda 21, 
Iuda 24, 1 Ioan 2:27). Aminteşte-ţi că eşti ca un pește atras de momeală. Fii deci atent(ă) atunci când eşti 
momit(ă) și opreşte păcatul acolo. Dacă nu vei face aceasta, atunci momeala te va duce la dorintă, apoi la 
păcat, şi apoi la moarte. 

Efeseni 5:11-14 Plângerile lui Ieremia 3:22-23 

Ziua a 36-a - Rupe Lanţul 

Geneza 13:8-13 Geneza 14:8-12 1 Petru 5:8-9 

Aceasta a fost lecția despre avionul de marfă, care s-a prăbușit în anul 1997 în timpul decolării, din cauza 
mai multor factori. Atunci când te uiți la ceea ce s-a întâmplat, vezi un lanț de evenimente; eliminarea 
oricăruia dintre evenimentele acestea, ar fi evitat un accident tragic, care a ucis mai multe persoane. În 
viața noastră şi noi avem lanțuri de evenimente care ne conduc la păcat. Care este lanțul tău de 
evenimente? Dacă treci prin aceleaşi lucruri ca şi mine, atunci dacă te vei afla singur într-o cameră de 
hotel, cu filme disponibile oricând la televizor, trebuie să rupi lanțul devreme, scoţând televizorul din 
camera ta! Dacă nu vei face acest lucru, atunci vei permite să existe în viața ta un lanţ de evenimente 
către păcat, și va fi ca şi cum ai cere să ai probleme. Dar, chiar dacă laşi televizorul, rupe lanţul prin a nu-l 
porni. Dacă eşuezi şi aici, atunci rupe lanţul uitându-te numai la sport. Dacă eşuezi şi aici... vezi spre ce te 
îndrepţi? Este mult mai uşor să rupi lanțul devreme prin eliminarea televizorului! Rupe lanțul devreme! 
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Ziua a 37-a - Caută-L pe Dumnezeu 

Deuteronom 4:25-29 Evrei 11:6 Ieremia 29:11-13 Psalmul 10:4 2 Samuel (2 Regi) 14:14 Matei 7:7 1 Regi 
(3 Regi) 8:46-51 

Trebuie să Îl cauţi pe Domnul. Caută-L pentru iertare, caută-L pentru putere. El are planuri mari pentru 
tine! Caută-L zilnic pentru înțelepciune, putere și binecuvântări! Dumnezeu va ierta ORICE în viaţa ta, 
indiferent de cât de rău crezi că este. Dar trebuie să Îl cauţi din toată inima ta, iar nu numai pe jumătate. 
Aşa cum spune şi McCheyne, care a fost citat în această lecție: "Îngenunchează și Îl cheamă pe El, pe 
Răscumpărătorul tău. El a murit pentru cei ca şi tine și ca şi mine." Iisus este de partea ta, dar pentru a te 
schimba trebuie să Îl cauţi. 

Psalmul 105:3-4 

Ziua a 38-a - Restaurarea după Pierdere 

Luca 15:11-24 1 Petru 5:10 Psalmul 103:13 Ioil 2:25-26 Osea 6:1-2 Isaia 61:1-4 Ieremia 30:18-19 

Lecția de astăzi s-a învârtit în jurul Fiului Risipitor. Tânărul şi-a primit moștenirea devreme, a terminat-o 
foarte repede, a ajuns să dea de mâncare porcilor pentru a supraviețui, și a ajuns să nu mai aibă ce să 
mănânce. El a plecat acasă cu coada între picioare, așteaptând foarte puțin, dar în schimb a primit o 
îmbrățișare iubitoare de la tatăl său și o sărbătoare pentru a celebra întoarcerea lui acasă! Tânărul a vrut 
să trăiască o viață sălbatică DAR ŞI să-şi păstreze moștenirea, însă cele două nu se potrivesc, iar viața 
sălbatică este cea care ia, în cele din urmă, controlul. Atunci când suntem blocați în masturbare, 
pornografie, cluburi de striptease, sau orice altceva, noi suntem de fapt ieşiţi din minţi. Dar, atunci când ne 
"venim în fire" și ne întoarcem la Tatăl nostru Ceresc, El ne acceptă, ne îmbrățișază, ne iubeşte și ne 
repune în starea în care am fost. Lecția de astăzi este ceva ce ar trebui să ne amintim cu toții în fiecare zi. 

Ziua a 39-a - Principii Biblice Referitoare la Eliberarea de Păcat 

Iacob 4:7-10 1 Corinteni 10:20-21 Proverbe 28:9 Iacob 1:7-8 Iov 22:21-28 

Potrivit lui Iacob 4:7-10, cei care trăiesc în păcat au următoarele caracteristici: 

1) Ei nu se supun lui Dumnezeu (versetul 7). Acest lucru se îndreaptă prin supunerea faţă de Dumnezeu. 
Vezi Iov 22:21-27 cu privire la modul de a face acest lucru. 

2 ) Ei nu se împotrivesc diavolului (versetul 7). 1 Corinteni 10:20-21 ne spune cum că, în acest caz, ne 
închinăm la un altar demonic. Trebuie să ne facem un plan de luptă care să includă şi amputarea radicală, 
și să ne ţinem de el. 

3) Ei rămân la distanță faţă de Dumnezeu (versetul 8). Proverbe 28:9 ne spune cum că, dacă nu ne 
supunem legii și ne depărtăm de Dumnezeu, rugăciunile noastre devin detestabile. Pentru a contracara 
acest lucru, petrece cât mai mult timp în rugăciune, studiu biblic, frecventarea bisericii, consiliere cu 
pastorul tău, etc. APROPIE-TE de Dumnezeu! 

4) Ei au mâinile murdare și o inimă întinată (versetul 8). Curăţă-te de tot ceea ce faci în acest păcat. 
Spală-ţi și purifică-ţi mintea și inima. 

5) Sunt îndoielnici, cu mintea împărţită (versetul 8). Şi Iacob 1:7-8 vorbește despre acest lucru și adaugă 
că un astfel de om nu ar trebui să creadă că va primi ceva de la Dumnezeu. Calea spre a avea o minte 
unitară este aceea de a opri complet masturbarea, și de a nu permite altor imagini pornografice să intre în 
mintea ta. Iar celor pe care le ai deja în minte nu trebuie să le dai nicio putere de gândire. Acordă-ţi timp 
pentru a face pe deplin acest lucru, și nu lăsa ca imaginile pornografice să rămână blocate în mintea ta. 

6) Ei sunt ușuratici și glumeţi, și râd mult (versetul 9). A nu-ţi vedea păcatul ca şi pe o ofensă adusă lui 
Dumnezeu, nu este deloc bine. Dacă glumeşti despre el atunci pur și simplu arăţi că nu-ţi pasă dacă 
păcătuieşti sau nu, iar Dumnezeu nu te poate ajuta în legătură cu un păcat de care nu vrei să scapi. Caută 
să ai o pocăință adevărată, cu întristare după voia lui Dumnezeu. Este mai mult decât a spune "Îmi pare 
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rău"... înseamnă să simţi cu adevărat acest lucru până în punctul în care jeleşti din cauza păcatelor pe 
care le comiţi. 

7) Ei sunt mândrii (versetul 10). A-i pune pe alţii la pământ nu este calea de a te ridica pe tine însuţi sau 
pe oricine altcineva. Trebuie să îi încurajezi pe alții și să-ţi recunoşti propriile păcate. Smereşte-te și 
recunoaşte că ai nevoie de ajutor! Nu contrazice şi nici nu sublinia greșelile cursului... doar supune-te lui 
Dumnezeu și cere-I înțelepciunea Lui în aplicarea acestui curs în viața ta. El te va înălța. 

1 Petru 1:8 Evrei 13:5 1 Corinteni 6:18-20 Efeseni 5:3 Evrei 13:5 Osea 2:15 

Ziua a 40-a - Inima, Mintea şi Faptele 

Coloseni 3:1-10 Cântarea Cântărilor 1:4 Cântarea Cântărilor 3:4 Psalmul 25:3 1 Timotei 6:11-16 

Există o relație între inimă, minte și fapte. Inima afectează mintea, care, la rândul ei, afectează faptele. 
Trebuie să-ţi îndrepţi inima spre lucrurile de sus, spre a-L iubi pe Hristos. Acest lucru îţi va păstra inima pe 
drumul în direcția cea bună, în loc să-ţi îndrepţi inima spre pornografie şi masturbare. Desigur că, dacă 
inima ta este înclinată spre pornografie, atunci, ca şi rezultat, mintea ta va fi umplută cu pornografie, și te 
vei gândi la imagini atunci când dormi, dar şi atunci când eşti treaz. Ce rezultă din toate aceste gânduri? 
Fapte, desigur! Și de aceea începem cu inimile noastre. Fii încântat de Iisus, tânjeşte după El, doreşte-L 
pe El, iar inima ta te va urma, și acțiunile tale nu vor putea fi decât pure. 

Trebuie să ţinem minte Coloseni 3:3: "Căci voi aţi murit şi viaţa voastră este ascunsă cu Hristos întru 
Dumnezeu." Dacă ne concentrăm pe Hristos, dacă ne amintim cum suntem acum în El, și dacă tânjim 
după El, atunci vom umbla în libertate! Acțiunile noastre vor fi o reflectare a minții noastre, care va reflecta 
inima noastră. În cele din urmă, trebuie să ne implicăm cu toate cele trei aspecte: inima, mintea, faptele. 
Este dăunător să-L iubim pe Hristos cu inima, dar să ne mai gândim încă la pornografie și să acționăm 
pentru ea. De asemenea, nu este bine să părăsim păcatul, dar să nu Îl căutăm pe Dumnezeu pentru acest 
scop și să nu Îl iubim pe Domnul. Combinația câștigătoare este aceea de a implica toate cele trei aspecte, 
și de a umbla în victorie! 
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Anexa a 32-a 

Mesajul pentru Ziua a 42-a 

Salutări prietene(o)! Tocmai ai terminat a șasea săptămână a cursului Calea Purităţii. Și astăzi am studiat 

necesitatea de a ne concentra asupra lui Iisus Hristos, pentru a fi vindecaţi de muşcătura şarpelui numit 

păcat. Ești concentrat pe El? Știi, una dintre modalitățile prin care ne putem da seama dacă cursanţii devin 

concentraţi pe Hristos este din comunicarea cu ei. De exemplu, înainte de a trimite o lecție, încearcă să 

numeri de câte ori ai folosit cuvântul "eu", si compară cu numărul de ori în care te-ai referit la Dumnezeu sau 

la Iisus Hristos, etc. Aceasta ar putea fi o modalitate de a te ajuta să determini care este lucrul pe care te 

concentrezi. Vezi tu, pornografia și impuritatea sexuală ne întorc întotdeauna spre interior și ne fac să fim 

egoişti. O etapă a scăpării din această capcană este de a învăța cum să ne concentrăm viața noastră pe 

Hristos și pe ceilalţi. Învaţă cum să te pierzi pe tine însuţi(însăţi), în El. Și vei crește în harul lui Dumnezeu. 

Continuă prietene(o), și, cu voia Domnului, te voi saluta din nou într-o săptămână. 
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Anexa a 33-a 

Mesajul pentru Ziua a 49-a 

Tocmai ai terminat cea de a șaptea săptămână a cursului Calea Purităţii. Permite-mi să-ţi citesc una dintre 
Scripturile mele preferate. 

Iisus le-a răspuns: Adevărat, adevărat vă spun: Oricine săvârşeşte păcatul este rob al păcatului. Iar robul nu 
rămâne în casă în veac; Fiul însă rămâne în veac. Deci, dacă Fiul vă va face liberi, liberi veţi fi într-adevăr. 
(Ioan 8:34-36) 

Știi că sunt unii care învață cum că "Odată dependent, mereu dependent." Și totuși, această afirmație 
contrazice promisiunea lui Iisus, de libertate pentru cei pe care El îi eliberează. Suntem de acord că trebuie 
să fim vigilenți în orice moment și că trebuie să luăm aminte cum stăm, ca nu cumva să cădem. Dar 
promisiunea lui Iisus și-a găsit împlinirea în viața a nenumăraţi bărbaţi și nenumărate femei, care au fost 
eliberaţi din diverse tipuri de patimi, care au încredere în Dumnezeu să-i păzească de a nu cădea din nou, și 
ale căror inimi sunt acum libere să se închine lui Dumnezeu în duh și în adevăr. O prietene(o), poți fi liber(ă)! 
Aceasta este promisiunea lui Iisus, iar El nu poate minți. Sper că acest lucru te va încuraja. Cu voia 
Domnului, voi vorbi cu tine din nou, într-o săptămână. 
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Anexa a 34-a 

Rezumatul pentru Zilele 41-50 

Harul lui Dumnezeu este mai puternic decât atracţia păcatului! 

Acest rezumat poate fi tipărit și revăzut zilnic ca un memento al adevărurilor predate în acest curs. 

Ziua a 41-a - Strategii de Luptă 

Psalmul 18:37-40 Matei 11:12 Marcu 9:43-47 Deuteronom 7:1-6 Deuteronom 7:17 Deuteronom 7:21-
22 Ieşire 32:19-20 Judecători 8:4 Efeseni 5:11-13 2 Corinteni 1:10 

Este timpul pentru luptă! Iată ceea ce trebuie să faci: Comportă-te aspru cu păcatul; Fii nemilos în 
eradicarea lui; Omoară fiecare fir de păcat din viața ta, CERE HARUL LUI DUMNEZEU PENTRU A 
PUTEA REALIZA TOATE ACESTE LUCRURI. Cursul a vorbit despre aceste lucruri astfel - 1) Ia 
ofensiva. Acesta este un punct crucial. Nu încerca numai să te fereşti de fiecare săgeată aprinsă a 
ispitei. Defensivitatea respiră teama de a nu cădea. În schimb, urmăreşte-ţi inamicul. Scapă de 
televizor şi de calculator, dă seama soţiei tale (soţului tău) în fiecare zi, instalează-ţi un software de 
filtrare pe calculator, stai departe de rafturile cu reviste din magazine, rămâi implicat în libertatea faţă 
de păcat a altor persoane. Cu alte cuvinte, FII ACTIV ÎN OFENSIVĂ! 2) Urmăreşte-ţi inamicul cu 
agresiune. Nu lăsa ca păcatul să rămână în întuneric, ci, imediat ce ai alunecat sau CHIAR ATUNCI 
CÂND EŞTI ISPITIT, vorbeşte cu cineva despre aceasta. Ei te pot trage deoparte la timp. Dacă opreşti 
inamicul la nivelul ispitei, atunci nu vei mai aluneca. 3) Fii violent cu păcatele care te însoţesc. Ele 
încearcă să-ţi tragă sufletul în iad. Expune-le, omoară-le și zdrobeşte-le, căci altfel ele se vor ridica din 
nou. 4) Roagă-te lui Dumnezeu şi cere-I harul Său pentru a putea realiza toate aceste lucruri. "Inima 
omului se gîndeşte pe ce cale să meargă, dar Domnul îi îndreaptă paşii." (Proverbe 16:9) Iisus a spus: 
"Fără de Mine nu puteți face nimic." (Ioan 15:5) Nu fă pe eroul şi nici nu lupta de unul singur. 
Dumnezeu are tot ceea ce îţi trebuie pentru victorie. 

Ziua a 42-a - Concentrează-te! 

Numeri 21:4-10 2 Corinteni 5:21 Isaia 45:22 Evrei 12:2 2 Cronici (2 Paralipomena) 20:12 Psalmul 
25:15 

"Leacul păcatului este să ne concentrăm pe Iisus Hristos!" Lecția de astăzi s-a axat pe această 
afirmaţie. La fel cum Moise i-a pus pe oameni să se uite la șarpele de pe stâlp, şi noi avem nevoie să 
ne uităm în sus, la Iisus pe cruce, iar nu în jos, la păcatele noastre pline de poftă rea. Au fost vindecaţi 
numai cei care s-au uitat în sus și la șarpe, și suntem vindecaţi şi noi atunci când, pentru păcatele 
noastre, ne uităm în sus, la Iisus pe cruce. 1) Ei şi-au recunoscut neputința, 2) Ei şi-au recunoscut 
ignoranța, 3) Ei s-au concentrat asupra lui Dumnezeu. Şarpele reprezintă păcatele noastre... adică tu 
și cu mine, și oricine altcineva. Păcatele noastre sunt asupra lui Iisus pe cruce. Rănile de pe corpul Lui 
sunt ale noastre. Există găuri în mâinile Sale pentru greșelile pe care noi le-am făcut cu mâinile 
noastre. Picioarele ne-au purtat în locuri rele, și Iisus a avut găuri în picioare Sale. Coroana de spini, 
inima larg deschisă, bătaia. Șerpii reprezintă răul, iar noi trebuie să ne vedem șerpii noştri ca fiind 
MORŢI pe cruce. Doar uită-te. "Leacul pentru deprinderea de a vizualiza pornografie, sau pentru 
impuritatea de orice fel, este de a avea ca punctul central al vieții noastre pe Iisus Hristos." El a murit 
pentru a ucide pentru noi păcatul nostru, El ne oferă putere și mântuire, numai El poate învinge marea 
armată a păcatului, El ne reface și ne dă har... uită-te la asta, aplică-o în inima ta și fi vindecat(ă) de 
patimi! 

Iov 8:4-6 Ezra 8:22-23 Matei 14:25-31 Coloseni 3:1-3 

Ziua a 43-a - Romani 6 
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Romani 6:1-23 Romani 5:12-18 Romani 4:23-25 Filipeni 2:13 Coloseni 1:13 

Astăzi am citit din Romani 6 și am răspuns la întrebările despre versetele citite. Se vorbește despre 
omul nostru cel vechi, și despre felul în care acesta a fost crucificat și îngropat împreună cu Hristos, și 
despre faptul că acum suntem "o nouă creație, înviaţi împreună cu Hristos și uniţi cu El prin locuirea 
Duhului Sfânt" și despre faptul că acum suntem "liberi de robia păcatului și de puterea lui, și putem trăi 
o viață de puritate și de sfințenie în El". Dreptatea imputată versus dreptatea infuzată - "dreptatea 
imputată este aceea pe care Hristos ne-o dă ca pe un dar gratuit", "dreptatea infuzată este acea 
dreptate care ne schimbă progresiv inima și viața, prin puterea Duhului Sfânt". Odată am fost robi ai 
păcatului, dar acum suntem robii lui Dumnezeu! Noul nostru stăpân ne schimbă zi de zi, prin lupta 
noastră cu păcatul! Și primim şi mântuirea veșnică... ce afacere! 

Ziua a 44-a - Noaptea Întunecată a Sufletului (Romani 7) 

Romani 7:14-25 Osea 6:1-3 Romani 11:32 

Lecția de astăzi este o lecţie grea, mai ales dacă te afli în miezul nopţii întunecate despre care 
vorbește. Astăzi am vorbit despre confuzia păcatului: a ști ce este bine, dar a nu putea să ne oprim de 
la a mai păcătui. Astăzi, identitatea ta este fie cea a unui păcătos, fie cea a unui sfânt care, uneori, 
păcătuieşte. Cine ești tu? Dacă te consideri încă un păcătos, atunci știi ce AR TREBUI să faci și totuşi 
nu faci încă. Indiferent de cât de multe știi și de cât de mult te rogi. Și acest lucru te poate duce chiar la 
disperare. Rezistă! Dumnezeu este la lucru, iar El trebuie să zdrobească omul, înainte de a-l reface. 
Fiecare dintre noi trebuie să ajungem în acest punct, iar cei care umblă astazi în victorie, pot să facă 
acest lucru tocmai din cauza efectului noapţii întunecate în care s-au aflat, şi care i-a condus la Iisus 
cu toată inima lor. Harul lui Dumnezeu va face o cale şi pentru tine. Confortul și victoria se găsesc în 
Iisus. Vezi lecția de mâine pentru mai multe detalii. 

Proverbe 24:16 Matei 18:21-22 

Ziua a 45-a - Nicio Osândire! (Romani 8) 

Romani 8:1-14 

După fiecare noapte întunecată, vine dimineața. În Romani 8 este vorba numai despre dimineață, unde 
vei descoperi că nu este nicio condamnare pentru păcatele tale. LEGEA NU ARE PUTEREA SĂ TE 
ELIBEREZE. Ea îţi poate porunci să nu mai păcătuieşti, dar nu te poate ajuta să nu mai păcătuieşti. 
Numai Dumnezeu te poate ajuta! Și DEJA A FĂCUT-O. A făcut-o atunci când Hristos a fost trimis să 
moară ca o jertfă pentru păcat. Săvârşitu-s-a! El distruge puterea păcatelor pe care le-a şters. Lecția 
de astăzi a spus bine: "Din nou, vedem că moartea lui Iisus a făcut ceva magnific. Ea nu numai că ne 
eliberează de pedeapsa și de puterea păcatului, dar, în plus, împlinește în noi legea." El a murit pentru 
că legea a spus că este nevoie de moarte, aşa că, acum, noi umblăm ca şi împlinitori ai legii! Amin! 

Acum, păstrează-ţi mintea supusă și trăieşte în conformitate cu Duhul, iar nu în conformitate cu 
dorințele trupului. Nu avem nicio obligație de a ne satisface carnea, atunci când ea strigă să fie 
satisfăcută. Răstigneşte-ţi trupul și mori zi de zi. Chiar dacă te doare, totuşi câştigul pe care îl obţii  
merită să suferi! 

Coloseni 1:22-23 Ieremia 50:19-20 

Ziua a 46-a - Imoralitatea Nu Poate să Păstreze Apă 

Ieremia 2:13 Psalmul 46:4 Apocalipsa 22:1-3 Efeseni 4:19 

Versetul din capitolul 2 din Ieremia este atât de esențial pentru noi! Pune-ţi propria viață în acest 
verset. Îl părăsim pe Dumnezeu, "izvorul de apă vie", și ne săpăm propriile noastre rezervoare. Dar ele 
sunt sparte și nu pot să păstreze apa. Aşa cum a scris cursantul Andre, "Singura modalitate de a găsi 



417 

 

din nou satisfacție este să ne pocăim, să ne întoarcem la adevăratele noastre rezervoare și să 
începem să bem din nou, din apa cea vie." Pornografia nu ne va satisface. Numai Iisus ne poate 
satisface. Citatul despre noi, din Charles Spurgeon, se potriveşte atât de bine! El vorbește despre 
faptul că noi alergăm epuizaţi trecând de la rezervor la rezervor, "în speranța că vom găsi apă acolo 
unde nicio picătură nu a fost descoperită vreodată". Nimeni nu a găsit încă satisfacţie în pornografie 
sau masturbare, aşa că nu te lăsa înşelat(ă) de șiretlicurile și de trucuri lor. 

Psalmul 36:9 Iov 6:14-21 Psalmul 42:1-2 

Ziua a 47-a - Zdrobirea: Cheia Victoriei 

Psalmul 51 Isaia 57:15 

Psalmul 51 spune că Dumnezeu ne zdrobeşte, ne dă zdrobire. Nu este ceva ce facem noi înșine, sau 
găsim în noi înşine, după ce am trăit o anumită durere. Psalmul 51 a fost scris de către David, după ce 
Natan l-a confruntat cu privire la păcatul lui cu Batşeba. El vorbește despre adevărata zdrobire, ca fiind 
"un duh umilit, o inimă înfrântă şi smerită" (versetul 17). În lecția de astăzi există câteva citate din 
Charles Spurgeon, dar partea esenţială este faptul că pocăința trebuie să fie în legătură cu Hristos, 
căci altfel nu este pocăință. El spune că trebuie să fim cu "un ochi pe păcat, și cu celălalt pe cruce", 
dacă nu putem fii cu ambii ochi pe Hristos. Avem nevoie să vedem cum că păcatul nostru se leagă de 
Hristos pe cruce, și cum că păcatul nostru este cel care L-a pus acolo pe Domnul Iisus. John Bradford 
a fost menționat astăzi prin faptul că, la rugăciunea zilnică, el nu se ridica din genunchi, până când nu 
simțea zdrobirea inimii. Cel mai important lucru care trebuie învăţat din lecția de astăzi este acela că 
această pocăință trebuie cerută. Ea este un dar de la Dumnezeu. Cum este pocăința ta? Te vei ruga 
astăzi, cerând pocăinţă? 

Ziua a 48-a - Aşa aţi Fost Unii dintre Voi 

1 Corinteni 6:9-11 Galateni 2:20 Coloseni 3:3-4 

Dumnezeu ne face oameni diferiți faţă de cei care obişnuiam să fim. Noi nu mai suntem cei care am 
fost... noi suntem acum în Hristos! Amin! Deci, acum trebuie să recunoaștem acest lucru în viețile 
noastre, și să nu mai acționăm ca şi cei care am fost, ci ca şi cei care suntem. Lecția de astăzi a vorbit 
despre bisericile cu care Pavel a avut de a face (de exemplu Galateni 5:19-21, Efeseni 5:5) și despre 
faptul că, atunci când le vorbea, acest lucru era unul esenţial. Nu mai suntem păcătoși care încearcă 
să fie buni, ci suntem sfinți care păcătuiesc uneori. Astfel, comportamentul nostru obişnuit este acela 
de a umbla în neprihănire. Harul lui Dumnezeu ne face atât sfinţi, cât și drepţi în ochii lui Dumnezeu. 
Suntem într-adevăr liberi! 

Galateni 1:13-24 

Ziua a 49-a - Umblaţi în Duhul 

Galateni 5:16-26 Psalmul 144:15 Psalmul 56:13 1 Ioan 1:7 

Uneori, simțim acut săgețile arzătoare ale dușmanului. Simțim că ne vom lupta mereu, dar că nu vom 
câștiga totdeauna. Vrem să renunțăm din cauza lipsei unei victorii de durată. Dar, pentru a fi victorioşi, 
trebuie să umblăm în Duhul. "Zic dar: În Duhul să umblaţi şi să nu împliniţi pofta trupului." (Galateni 
5:16) Şmecheria este să umblăm tot timpul în Duhul. Vorbeşte despre lucrurile duhovniceşti, poartă 
grijă de suflet mai mult decât de trup, lasă-te condus de Duhul Sfânt. Aşa cum comentează Matthew 
Henry, "Fă din Cuvântul lui Dumnezeu regula ta, și din harul lui Dumnezeu principiul tău". Roadele tale 
îţi arată felul în care umbli. Nu te lăsa înșelat(ă), pentru că, în conformitate cu versetele de mai sus din 
Galateni, aceia care umblă în păcat nu vor moșteni Împărăția. Lupta nu este cu pornografia și cu 
masturbarea, ci în a umbla în Duhul! Fii zilnic în Cuvânt, roagă-te neîncetat, uită-te la Dumnezeu 
pentru îndrumare în activitățile de zi cu zi. 
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Ziua a 50-a - Libertate Prin Părtăşie 

Ioan 15:4-11 Luca 22:54-62 

"Eu sunt vița, voi sunteți mlădițele." (Ioan 15:5a) Pentru a umbla în Duhul, tu trebuie să fii o ramură, și 
trebuie să fii hrănit(ă) de către viță. Trebuie să ai o relație de credință cu Hristos. Astăzi s-a spus că 
"Dacă bucuria ta în Iisus este deplină, atunci nu va trebui să o cauţi în altă parte." Atunci când vei fi pe 
deplin în viță, bazându-te pe hrana și puterea Lui, numai atunci vei avea roade. Pe cont propriu nu ne 
putem descurca - vom deveni o ramură uscată, moartă, gata ca să fie arsă. Un fruct bun este "auto-
controlul". Deci, dacă rămânem pur și simplu în Hristos, atunci vom primi auto-controlul pentru a 
depăși pornografia, impuritatea și masturbarea!!! Petru a căzut de trei ori, lepădându-se de Hristos, din 
cauză că, potrivit lui Luca 22:54, "el l-a urmat de departe". Cât de aproape ești tu acum de Domnul 
nostru? 

Filipeni 4:13 Ioan 17:20-23 
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Anexa a 35-a 

Formular de aprobare din partea Pastorului/Prezbiterului 

Stimate Pastor/Prezbiter, 

________________ este membru(ă) al(a) bisericii tale, are adresa de e-mail ________________ și solicită să 
devină Îndrumător la Calea Purităţii. Acest formular are scopul de a-ţi solicita aprobarea şi de a-ţi cere 
informaţii despre calificarea lui _______________de a deveni un Îndrumător la noi. Te rugăm să-ţi aloci 
câteva momente și să răspunzi la întrebările de mai jos. 

Întrebarea 1. Este potențialul Îndrumător un(o) membru(ă) în bună rânduială al(a) bisericii tale? 

Întrebarea 2. De cât timp vine la biserica ta acest potenţial Îndrumător? 

Întrebarea 3. Ce nivel de angajament faţă de trupul bisericii tale locale, faţă de credincioşi, vezi la acest 
potenţial Îndrumător?    

Mare  Mediu  Minim 

Întrebarea 4. Consideri că acest potenţial Îndrumător este sănătos în doctrină, curat în umblarea lui(ei) cu 
Domnul, și credibil în faţa congregației tale? 

Întrebarea 5. Consideri că potențialul Îndrumător crește în cunoașterea Cuvântului lui Dumnezeu, și simți că 
aplică în propria sa viaţă aceste cunoştinţe biblice? 

Întrebarea 6. În cazul în care potențialul Îndrumător este căsătorit(ă), relația sa de căsătorie este ea reciproc 
edificatoare și solidă? 

Da, foarte  Da  Oarecum  Nu 

Întrebarea 7. Există probleme evidente în viaţa sau mărturia acestui potențial Îndrumător? 

Întrebarea 8. Îndrumătorii noștri oferă sfaturi biblice, îndrumare și ghidare pentru cei care doresc să fie liberi 
faţă de diferite patimi. Recomanzi ca acest potențial Îndrumător să se alăture echipei Calea Purităţii? 

Da  Da, dar cu rezerve (te rugăm să explici).  Nu 

Întrebarea 9. Mai vrei să ne spui ceva despre acest potențial Îndrumător? 

Întrebarea 10. Dacă este necesar, te putem contacta? Dacă da, cum? 

Nume: 

Adresă: 

E-mail: 

Telefon: 

Întrebarea 11. Ai vreo întrebare la care ai vrea să îţi răspundem? 

Poţi să ne trimiţi acest formular prin e-mail.  
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Anexa a 36-a 

Mesajul pentru Ziua a 56-a 

Uau, ai terminat opt săptămâni din cursul Calea Purităţii, iar acum mai ai numai patru zile până la sfârşit! 

Astăzi, cuvântul meu pentru tine este Dumnezeu. Dacă nu ar fi fost Dumnezeu Tatăl care să ne aleagă, noi 

am trăi încă în păcat. Dacă nu ar fi fost Dumnezeu Fiul care să ne răscumpere, noi am fi încă robi păcatului. 

Și dacă nu ar fi fost Dumnezeu Duhul Sfânt care să ne schimbe inimile și să ne pecetluiască, să ne marcheze 

întru El, noi am aparţine încă păcatului. Dacă îmi auzi vocea astăzi și dacă ești liber(ă) de pornografie, de 

masturbare și de impuritate sexuală, atunci ai multe pentru care să-I mulțumeşti lui Dumnezeu. Dacă nu îţi 

mai cauţi scuze pentru păcatele tale, şi dacă nu mai arăţi cu degetul spre ceva din trecutul tău ca fiind motivul 

pentru care tu eşti încă în păcat astăzi, şi dacă nu îţi mai justifici păcatul şi dacă nici nu mai dai vina pe alții, 

atunci Dumnezeu face o bună lucrare în tine. Dumnezeu este autorul mântuirii noastre, și Dumnezeu este 

desăvârşitorul mântuirii noastre. Dumnezeu începe o lucrare bună în noi. Și Dumnezeu o duce până la sfârşit. 

Mântuirea este de la Dumnezeu, de la început şi până la sfârșit. Slavă lui Dumnezeu! 
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Anexa a 37-a 

Cât de Departe Ne Poate Duce Păcatul 

În cea de a 60-a zi a cursului Calea Purităţii, un prizonier recent eliberat cu numele Rob, a spus: "Am 
constatat că păcatele mele legate de pornografie și de gratificare au afectat şi alte domenii ale vieții mele, 
cum ar fi onestitatea şi cinstea mea, și le-au erodat. S-ar putea vorbi despre acest lucru în newsletter-ul 
vostru?" 

O, Rob! Ceea ce ai scris m-a făcut să plâng. Da, înțeleg profunzimile spre care astfel de păcate ne pot duce. 
Ele ne schimbă în ceva dezgustător. Ca una dintre consecințele propriilor mei ani și ani în care am trăit în 
această mizerie, aproape că am ajuns la închisoare. Chiar și după ani de libertate, valurile provocate de 
păcatele mele se sparg încă periculos de aproape de familia mea. Îţi poţi puteți imagina prin ce a trecut iubita 
mea soție? Putem aluneca pe această pantă alunecoasă, chiar fără să ne dăm seama, până când ne lovim 
de fund. 

Din cauza acestor păcate, unii bărbaţi şi-au pierdut nu numai locurile de muncă, dar, de asemenea, şi soțiile, 
și familiile. Câtorva dintre ei le-a fost luată libertatea fizică înainte, în timpul sau după ce au făcut cursul Calea 
Purităţii. Lumea îşi cere datoria. Și da, minciunile, înșelăciunea, scuzele, a face lucrurile în întuneric.... Toate 
acestea ne schimbă în ceva ce noi nici măcar nu mai recunoaștem. 

Iată câteva extrase; exemple din viața reală - oameni reali: 

 

Undeva de-a lungul vieţii, m-am implicat în pornografie pe Internet, iar acest lucru a fost devastator pentru 
mine. Am devenit dependent de ea și am ajuns să mă ascund, ca să profit de fiecare ocazie de a mă uita la 
ea. N-am permis nimănui să afle că mă uitam la astfel de mizerii, dar s-a întâmplat ceva care m-a făcut să mă 
întreb dacă nu cumva fascinația mea le cauzează probleme nepoților mei. 

 

Am fost meticulos în a-mi acoperi urmele, dar întotdeauna temător că cineva știe sau ar putea afla. Am fost 
îngrijorat că colegul meu de apartament ar putea să mă surprindă, sau că cineva ar putea găsi o cale de a 
afla istoricul navigatorului, pe care îl ştergeam regulat. Am fost cu adevărat paranoic. 

 

Am avut o lungă istorie de păcate sexuale. Eu și soția mea eram într-o stare rea a relației noastre. Căsătoria 
și viața noastră nu erau centrate pe Dumnezeu. Erau centrate pe mine. S-a întâmplat ca soția mea să-mi dea 
un citat de pe un blog al femeilor care au fost rănite prin păcatele sexuale ale soţilor lor. Din cauza păcatului 
meu, soția mea tocmai m-a părăsit. 

 

Chiar dacă am devenit un pastor si un lider, aveam acest "lucru", care îmi mânca sufletul! 

 

Am rămas în robie de-a lungul adolescenței şi chiar în căsătorie, unde păcatele mele sexuale au explodat. 
Din când în când, vizitam saloanele de masaj. Eram complet lipsit de speranța de a mai avea o viață lipsită 
de totala robie faţă de păcatele sexuale. Am încercat de multe ori, şi în diferite moduri, de a opri 
comportamentul meu păcătos, dar fără niciun rezultat. Căsătoria mea, relațiile personale și profesionale au 
suferit ca urmare a faptului că am continuat să scot tot mai mulți oameni din viața mea. Vina și rușinea 
păcatelor mele a fost copleșitoare. Am avut în mod regulat gânduri de sinucidere, din cauză că am crezut că 
soția și familia mea nu merită reacția socială de a fi prins, de a mărturisi, sau consecințele alegerilor mele. 

 

Beam în mod constant și mergeam la petreceri, pentru că era o modalitate de a cunoaşte mai multe femei. 
Mi-am înşelat fiecare prietenă pe care am avut-o, deoarece deveneam obosit de ceea ce se întâmpla, și 
aveam nevoie de mai mult. 
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Uneori, mi-era frică să merg într-o anumită locație, oraș, sau restaurant deoarece era aproape de locul în 
care păcătuisem prin imoralitate sexuală. Eram atât de paranoic, încât distrugeam ceea ce ar fi fost o 
călătorie frumoasă. Mi-am observat ecapismul sub forma faptului că nu mă simţeam demn sau în stare să 
merg la biserică. Știam că ceea ce am făcut era greșit, și știam că am făcut-o în mod repetat, aşa că simţeam 
că nu este corect să merg la biserică și să iau parte la slujbe. Așa că am început să caut modalități de a nu 
merge. 

 

I-am promis soției mele că nu mă voi mai uita la pornografie și că nu mă voi mai auto-gratifica. Această 
hotărâre a durat mai mult de un an. Cu fiecare promisiune făcută și apoi încălcată, timpul dintre ele devenea 
tot mai scurt. 

 

Din păcate, în ciuda faptului că am părăsit relațiile bazate pe lucruri greșite (nu pe Hristos), gândul cum că 
Dumnezeu îmi va arăta har de fiecare dată când voi păcătui (pornografia luase cu asalt Internetul) nu a fost 
niciodată total eradicat, așa că am continuat să mă poticnesc prin viață, prin patimi, un tânăr prost, şi în cele 
din urmă egoist, care credea că avea să fie în regulă, găsindu-se mai mult ca niciodată singur, departe de 
prieteni, de cei dragi, şi chiar și de străini. 

 

În ciuda faptului că știam că aveam probleme cu păcatul sexual, m-am căsătorit cu iubirea vieții mele. Ea a 
aflat despre păcatul meu, iar eu i-am promis că mă voi opri. Ciclul strădaniilor mele de a renunța la păcat, 
urmate de faptul că ea afla că am căzut din nou, a continuat vreme de peste 20 de ani. Apariția Internetului a 
făcut zadarnice încercările mele de a renunţa la folosirea pornografiei. În curând, vizionam on-line clipuri 
video pornografice, ori de câte ori aveam ocazia. De asemenea, acest lucru a condus la camerele de chat 
sexual și la mai multe păcate. În cele din urmă, la inceputul acestui an, mi-am dat seama că este destul. Soția 
mea nu ştia că eu am continuat să păcătuiesc în acest fel. Ea credea că totul era bine. Simțeam că, în 
interiorul meu, sunt pe moarte și știam că ea ar muri, de asemenea, dacă ar afla ce făceam. Cu Dumnezeu 
de partea mea, i-am mărturisit, în cele din urmă, păcatul. Niciodată nu am făcut ceva mai dificil, în toată viața 
mea. 

 

Am o personalitate extrovertită, dar m-am depărtat foarte  mult de oameni. Îmi amintesc că predam la o 
școală pentru misionari de peste mări, și cineva m-a descris astfel: "Acesta este doar Ron, căruia îi place să 
mărșăluiască în propriul său ritm." Probabil încercam să evadez, și nu știam de ce. 

 

Soția pastorului meu era pe computerul meu și a văzut ceea ce am căutat pe Internet, iar apoi pastorul meu 
m-a confruntat cu privire la acest lucru. 

 

Rob, în arhivele noastre există mii de povești care demonstrează într-un mod flagrant cum dragostea noastră 
de poftă rea ne poate schimba comportamentul și ne poate distruge relațiile și viețile, transformându-ne în, ei 
bine... 

Imaginează-ți o poză cu tine sau cu mine, de când aveam 25 de ani. Și apoi înlocuieşte-o cu imaginea unui 
foarte mare leneş. 

Dar există o altă imagine, mai bună. O imagine a speranței: 

Acum imaginează-ţi-L pe Iisus, sângerând pe cruce pentru noi, pentru ceea ce am facut, şi pentru aceasta: 

Libertate -  

A doua zi a văzut Ioan pe Iisus venind către el şi a zis: Iată Mielul lui Dumnezeu, Cel ce ridică păcatul lumii. 
(Ioan 1:29) 
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Şi de la Iisus Hristos, …, Care ne iubeşte şi ne-a dezlegat pe noi din păcatele noastre, prin sângele Său. 
(Apocalipsa 1:5) 

Iisus a citat această profeţie despre Sine: 

"Duhul Domnului este peste Mine, pentru care M-a uns să binevestesc săracilor; M-a trimis să vindec pe cei 
zdrobiţi cu inima; să propovăduiesc robilor dezrobirea şi celor orbi vederea; să slobozesc pe cei apăsaţi, şi 
să vestesc anul plăcut Domnului". (Luca 4:18-19) 

Pe cruce – atunci când a murit cu acea oribilă moarte, El ne-a eliberat! Ne-a eliberat de păcat! El l-a luat 
departe de noi! El ne așteaptă pe fiecare dintre noi, ca să cerem acest lucru! Și mulți dintre noi au primit deja 
acest dar minunat - libertatea faţă de păcatele noastre. 

Eliberat, înviat, restaurat! 

Rob, nu numai că nu mai sunt în lanțurile păcatului, dar nu sunt nici în închisoare. Soția mea are încredere în 
mine mai mult decât în orice altă persoană de pe pământ. Mintea mea se aseamănă mai mult minţii lui 
Hristos... este reînnoită zilnic, prin Cuvântul Său și prin rugăciune. O! Ce Mântuitor! 

Gata cu minciunile. Gata cu înșelăciunea. Gata. O nouă creație! 

Am fost răstignit împreună cu Hristos; şi nu eu mai trăiesc, ci Hristos trăieşte în mine. Şi viaţa de acum, în 
trup, o trăiesc în credinţa în Fiul lui Dumnezeu, Care m-a iubit şi S-a dat pe Sine însuşi pentru mine. (Galateni 
2:20) 

Și, Rob, aceeași transformare se petrece şi cu tine, și cu atât de mulți alții, chiar acum, în timp ce stau la 
biroul meu, scriind aceasta. 

Mulțumesc, Doamne. 
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Anexa a 38-a 

Rezumatul pentru Zilele 51-60 

Harul lui Dumnezeu este mai puternic decât atracţia păcatului! 

Acest rezumat poate fi tipărit și revăzut zilnic ca un memento al adevărurilor predate în acest curs. 

Ziua a 51-a - Trăieşte pentru Plăcere! 

Psalmul 16:11 Evrei 1:3 Proverbe 10:23 Ieremia 6:10 1 Samuel (1 Regi) 2:1 Psalmul 37:4 Psalmul 
112:1 Isaia 53:1-4 Isaia 61:10 Iov 22:21-26 Psalmul 149:4-5 

Mai sus sunt enumerate o mulțime de versete, dar cu un motiv bun. Lecția de astăzi a vorbit despre 
"tratamentele" lumești pentru păcatele sexuale versus faptul că ele, păcatele, sunt o problemă a inimii. 
A ne imagina un ofițer de poliție cu un semn de oprire și cătușe nu este o modalitate eficientă de a ne 
opri de la a mai păcătui. Leacul este să ne umplem inima cu bucuria și iubirea care ne pot satisface. 
Păcătuim din cauză că suntem în căutarea satisfacției depline. Unde altundeva mai putem obține 
satisfacția și plinătatea, cu excepția Domnului și Mântuitorului nostru Iisus Hristos!? Dacă ne motivăm 
inimile cu bucuria și cu iubirea Mântuitorului nostru, atunci vom abunda în plăcere! După cum spune 
John Piper, trebuie să fim nişte "creștini hedoniști". AR TREBUI să trăim pentru plăcere, dar pentru 
adevărata plăcere! Dacă trăim pentru plăcerea în Dumnezeu, atunci vom găsi bucuria care ne va 
umple astfel încât să nu mai avem nevoie de nimic altceva! Citeşte versetele de mai sus și lasă-te 
umplut(ă) cu bucuria despre care vorbesc... 

Ziua a 52-a - Fericiţi sunt cei Lipsiţi de Ajutor 

Matei 5:1-4 Marcu 12:41-42 Luca 18:9-14 Eclesiastul 5:1,2 

Astăzi am învățat ce înseamnă să fim "săraci cu duhul", și din ce cauză suntem binecuvântați atunci 
când suntem neajutoraţi, dar nu şi atunci când ne ajutăm noi pe noi înşine. A fi "sărac cu duhul", poate 
fi definit ca: Falimentar prin sine însuşi; Valoarea personală fără Dumnezeu este egală cu zero; Tot 
ceea ce eu sunt, am, și fac nu are nicio valoare fără Dumnezeu; Mi-am înțeles totala mea incapacitate 
în fața lui Dumnezeu. Dumnezeu îi binecuvântează pe aceia care sunt săraci cu duhul. 

De ce este important acest lucru: a) Această sărăcie duhovnicească este în realitate fundamentul 
tuturor harurilor; b) Goliciunea precede plenitudinea; c) Trebuie să renunţăm la sine pentru a-L putea 
dori pe Hristos; d) O inimă înfometată va da totul pentru a avea Pâinea Vieții. 

Cele patru moduri în care El binecuvântează: 1) Dumnezeu este aproape de cei săraci cu duhul 
(Psalmul 34:18); 2) Dumnezeu nu îi va disprețui pe cei săraci cu duhul (Psalmul 51:17); 3) Dumnezeu 
locuiește cu cei săraci cu duhul (Isaia 57:15); 4) Dumnezeu îi preţuieşte pe cei săraci cu duhul (Isaia 
66:2). 

Recompensele suplimentare și binecuvântările celor care sunt săraci cu duhul: 1) Dumnezeu se 
gândește la cei săraci cu duhul şi îi izbăveşte (Psalmul 40:17); 2) Dumnezeu îi aude pe cei săraci cu 
duhul şi nu îi trece cu vederea (Psalmul 69:33); 3) Dumnezeu îi cruţă și îi salvează pe cei săraci cu 
duhul (Psalmul 72:13); 4) Dumnezeu le dă succes celor săraci cu duhul (Psalmul 107:41). 

Sărăcia cu duhul aduce: 1) Înțărcarea faţă de sine (Galateni 2:20, Filipeni 1:21); 2) Delectarea în slava 
lui Dumnezeu (2 Corinteni 3:18); 3) A căuta să-I urmăm lui Dumnezeu (Romani 8:17-18, 28), 4) A 
vedea ceea ce este mai bun în ceilalţi, și ceea ce este mai rău în sine; 5) Rugăciunea ca un cerșetor și 
slăvirea ca un fiu; 6) Slujirea ca a unui rob. 

Ziua a 53-a - Puterea Cuvântului 
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2 Timotei 3:16,17 Ioan 3:20 Proverbe 28:13 Psalmul 1:3 Psalmul 97:10 Psalmul 119:104 Psalmul 
119:11 2 Timotei 2:19 

A ajunge la libertatea în Hristos este un lucru minunat, care are nevoie de efort zilnic pentru a fi 
menținută. Trebuie să aplici Scriptura, și nu doar să o știi pe de rost. Așa cum s-a spus în 2 Timotei 
3:16, „toată Scriptura este insuflată de Dumnezeu şi de folos” pentru multe lucruri. 1. Cuvântul lui 
Dumnezeu din lecţiile cursului te va convinge de păcat și îţi va dezvălui depravarea ta, va expune 
ticăloșia ta, și îţi va face cunoscută răutatea ta. 2. Cuvântul lui Dumnezeu din lecţiile cursului îl va face 
pe creștinul dedicat să se întristeze din cauza păcatelor sale, căci mulți vin la curs cu o inimă de piatră. 
3. Cuvântul lui Dumnezeu din lecţiile cursului te va conduce să-ţi mărturiseşti păcatele. 4. Cuvântul lui 
Dumnezeu din lecţiile cursului va produce în tine şi o ură profundă faţă de păcat. 5. Cuvântul lui 
Dumnezeu din lecţiile cursului va produce o părăsire a păcatului. 6. Cuvântul lui Dumnezeu din lecţiile 
cursului va produce o întărire împotriva păcatului. 

Trebuie să-ţi începi fiecare zi stând la picioarele lui Hristos, recunoscându-ţi slăbiciunea. În fiecare zi 
trebuie să te pregăteşti pentru luptă, și cel mai bun mod este de a avea Cuvântul lui Dumnezeu în 
inima ta. Întotdeauna fii gata și bine pregătit(ă). 

Evrei 4:12-13 1 Ioan 2:14 

Ziua a 54-a - Fă Totul pentru a Rămâne în Picioare 

Efeseni 6:13 Romani 13:14 Matei 5:29-30 Iosua 7:13 Filipeni 2:12-13 Galateni 5:24 Marcu 10:27 

Până în Ziua a 54-a ar trebui să umbli într-o victorie consistentă asupra imoralităţii sexuale. Cei care 
nu umblă încă în acest fel, au cel puțin două lucruri în comun: 1) Ei nu au făcut tot posibilul pentru a 
elimina din viața lor toate sursele de pornografie. 2) Ei nu urmează sfaturile îndrumătorilor evlavioși, 
care pot vedea ceea ce trebuie făcut pentru a-i extrage din strânsoarea poftelor păcătoase. 

Trebuie să îmbrăcăm zilnic armura lui Dumnezeu, dar trebuie, de asemenea, şi să facem tot ceea ce 
ne stă în putinţă pentru a putea să rămânem în picioare, așa cum se spune în Efeseni 6:13. Ce au 
făcut unii pentru a rămâne în picioare? 

 Au eliminat televiziunea prin cablu de la domiciliu. 

 Şi-au mutat computerul din "temniţa intimităţii" într-un loc deschis din camera de zi.  

 Au eliminat televizorul din casa lor.  

 Au refuzat să mai ia cu ei bani sau carduri atunci când ştiau că vor fi nevoiţi să treacă foarte 
aproape de un vechi club de striptease preferat, sau de o casă de filme.  

 Şi-au petrecut toată noaptea în rugăciune, implorându-L pe Dumnezeu pentru harul de a 
învinge.  

 Şi-au închis undeva aparatul video și i-au dat soției cheia. 

Esenţial este să faci TOT CEEA CE ÎŢI STĂ ÎN PUTINŢĂ pentru a rămâne în picioare. Tu ce faci 
pentru a rămâne în picioare? 

Efeseni 2:8-10 Tit 2:11-12 1 Corinteni 15:10 

Ziua a 55-a - Nu Te Uita Înapoi 

Filipeni 3:13-14 Geneza 37:17-27 Geneza 50:19-21 Geneza 41:50-51 Fapte 2:23 

Potrivit învățăturii lumeşti, pentru a putea să luptăm cu situaţia în care ne aflăm astăzi, ar trebui să ne 
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uităm înapoi pentru a ne da seama cum a început totul. Acest proces de reamintire a durerilor din 
trecut și a eventualelor abuzuri ar trebui să vindece aceste răni prin expunerea lor pentru a le trata. Dar 
acest citat din curs ne spune: "Cu toate acestea, Biblia nu ne învață nicăieri să ne întoarcem la trecutu l 
nostru pentru a înțelege cum să ieşim din păcate sexuale din prezent. Din contră, suntem instruiți 
astfel: "Fraţilor, eu încă nu socotesc să o fi cucerit, dar una fac: uitând cele ce sunt în urma mea, şi 
tinzând către cele dinainte, alerg la ţintă, la răsplata chemării de sus, a lui Dumnezeu, întru Hristos 
Iisus." (Filipeni 3:13-14)  

Biblia ne învață să privim înainte și să nu ne uităm înapoi. Abuzul sexual nu trebuie minimizat în niciun 
fel, şi nici nu trebuie luat în râs ca fiind nesemnificativ. Trebuie să îl tratăm cu compasiune, pentru că 
"Hristos din noi are compasiune pentru cei care suferă". Nu uita de trecut, dar dăţi seama că 
Dumnezeu are controlul, și că El ni L-a oferit pe Fiul Său pe cruce, ca dovadă a faptului că înțelege 
durerea noastră. Avem capacitatea unică de a alerga la Iisus, atunci când suntem afectaţi de vinovăție, 
descurajaţi de consecințe, sau acuzaţi de către inamic. Îi putem încredinţa Tatălui nostru inimile 
noastre, și putem să Îi cerem ajutor la vreme de nevoie. Creștinii au capacitatea de a apela la 
Scriptură, în aceste momente. 

 Dacă ne simţim vinovaţi, putem citi Evrei 9:14 

 Dacă suntem trişti din cauza consecințelor de durată, putem citi Apocalipsa 21:3-4 

 Dacă suntem acuzați de cel rău, putem citi Coloseni 1:22-23 

Calea spre a fi vindecaţi este să ne uităm în sus la Iisus, singurul care poate salva și vindeca. Ține-ți 
ochii pe Iisus în timp ce mergi înainte, și lasă-L pe Iisus să te elibereze cu adevărat, aşa cum El i-a 
eliberat pe mulţi alţii. Amin! 

Daniel 4:35 Iov 42:2 Efeseni 1:11 Evrei 12:2-3 

Ziua a 56-a - Relaţii Sexuale Normale 

1 Corinteni 7:1-5 Cântarea cântărilor 1:2 Cântarea cântărilor 1:4 Cântarea cântărilor 2:2-5 Cântarea 
cântărilor 4:16 

(Deși orientată către oamenii căsătoriți, şi cei singuri pot învăţa multe din lecția de astăzi, pentru a le 
păstra în minte pentru viitor.) Cei mai mulţi dintre noi am fost departe, pentru ceva timp, de relațiile 
sexuale "normale". Dar sperăm că începi să te bucuri de ceea ce este adevărata normalitate într-o 
relație intimă cu soţia ta (soţul tău). "Căsătoria poate fi un factor de descurajare a imoralităţii sexuale." 
Tânjim după intimitate, iar nevoile nesatisfacute pot duce la ispită. O relație sexuală normală și 
sănătoasă cu soția ta (soţul tău) păstrează îndeplinite atât nevoile tale, cât și nevoile soției tale (soţului 
tău), şi astfel vă protejază de ispită și conduce la o relație mai bună în ansamblu. Singurele motive 
pentru a vă priva de intimitate sexuală soția (soţul) (conform 1 Corinteni 7:5) sunt: 1) Acordul reciproc, 
2) Pentru un timp, 3) Pentru a-L căuta împreună pe Domnul. 

Pentru a începe din nou intimitatea sexuală normală, acordă-ţi timp, şi ia-o încet. Să nu-ţi fie teamă să 
iei intimitatea în pași mici. Stabileşte-ţi un obiectiv și mergi spre el, lucrând împreună cu soţia ta (soţul 
tău) pentru atingerea lui. În lecția de astăzi au fost multe sfaturi utile și versete din Scriptură potrivite. 
De aceea, îţi recomandăm ca, în cazul în care ai nevoie de mai multe informații cu privire la modul de 
abordare împreună cu soţia ta (soţul tău) a acestui subiect delicat, să revezi lecția. 

De asemenea, îţi recomandăm cartea "The Excellent Wife" de Martha Peace 
(http://www.christianbook.com/Christian/Books/product/104206876?item_no=04088&event=ESRC&ite
m_code=WW). 

Geneza 24:66 2 Samuel (2 Regi) 12:24 Matei 18:15-17 2 Corinteni 11:3 Efeseni 5:32 Filipeni 4:19 1 
Tesaloniceni 4:3-6 
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Ziua a 57-a – Taie-i Capul 

1 Samuel (1 Regi) 17:41-54 2 Corinteni 10:3-4 1 Samuel (1 Regi) 17:34-36 Iov 14:4 1 Corinteni 15:57 

Astăzi am vorbit despre faptul că păcatul este asemenea lui Goliat, adică doreşte să ne distrugă. 
Goliad era foarte mare, fără milă și pornit pe distrugerea totală a poporului lui Dumnezeu, batjocorindu-
i permanent. Noi trebuie să fim ca şi micul David, şi să-i ţinem piept păcatului, pentru că știm că 
Dumnezeu este de partea noastră în această luptă și că ne va furniza pietrele de praștie care vor 
doborî cu atâta ușurință inamicul. David a pornit împotriva lui Goliad având ca şi armă principală numai 
pe Domnul Cel Atotputernic. Împotriva păcatului, armele noastre umane, fizice, nu sunt nimic mai mult 
decât nişte pietricele. Este nevoie de puterea Domnului pentru a le transforma în ceva cu adevărat util 
împotriva păcatului care încearcă să stăpânească în viețile noastre. 

Observă că David nu numai că l-a doborît pe Goliat cu o piatră aruncată cu praștia, dar apoi el s-a 
folosit împotriva lui Goliat chiar de sabia lui imensă, cu care i-a tăiat capul! Nu ne putem opri doar la 
ţinerea la distanţă a păcatului din viețile noastre, folosind pietrele primite de la Dumnezeu. Trebuie să 
fim agresivi, să luăm ofensiva, şi să eliminăm total păcatul din viața noastră și să-i tăiem capul. Atunci 
când vei avea, în cele din urmă, un moment de biruință asupra păcatelor pornografiei şi masturbării, 
profită de aceasta și distruge orice lucru care te-ar putea conduce din nou la aceste păcate. 
Acţionează radical, asigură-te că ai parte de responsabilizare, și scapă de ele pentru totdeauna. De 
asemenea, aşa cum s-a spus la curs: "Iisus a luat chiar arma diavolului, moartea, și a folosit-o pentru 
a-l distruge pe diavol!" Prin moartea Sa pe cruce, păcatul a fost omorât pentru totdeauna. Bătălia este 
deja câștigată. Trebuie deci să te întorci către Iisus și să înţelegi că El luptă pentru tine, și mai ales că 
El face asta dintr-o poziție de învingător. Apoi, încredinţează-I Lui lupta ta. 

Deci, în ce situaţie eşti tu astăzi? Îl chemi pe Domnul pentru a lupta pentru tine? Sau pur și simplu 
arunci cu pietricele către un dușman care a distrus pe alții mult mai mari decât tine? Dacă Îl chemi pe 
Domnul, și dacă El îţi dă astfel victoria, atunci cauţi şi să-i tai capul păcatului, distrugându-l total din 
viaţa ta? Umbli în victorie și vrei să-i ajuţi şi pe alții să obțină libertatea faţă de uriașul Goliat din viața 
lor, devenind un îndrumător Calea Purităţii? 

Matei 16:18 Evrei 2:14 

Ziua a 58-a - Recapitularea Finală 

Ioan 3:16-17 

Ziua de azi a fost o zi de recapitulare, cu multe întrebări care să te ajute să îţi dai seama cât de 
departe ai ajuns. Ne rugăm să revii la "lecția" de astăzi pentru a avea la îndemână un set concis de 
memento-uri de puncte cheie ale întregului curs. 

Ziua a 59-a - Mărturia Ta 

Iov 33:27-28 

Astăzi este ziua în care ai ocazia să împărtășeşti mărturia ta cu noi, dar și cu alţii. Ne rugăm să fii 
aruncat o bună privire înapoi, la cine ai fost și la cine ai devenit în ultimele 60 de zile, și că vei 
împărtăși cu noi felul în care Dumnezeu a lucrat cu putere în viața ta! 

Ziua a 60-a – Feedback 

 

Astăzi a fost ziua în care am primit opiniile tale despre întregul curs. Ne rugăm să te fii simțit confortabil 
oferindu-ne cu sinceritate părerea cu privire la fiecare aspect al cursului. Acest curs a fost construit cu 
rugăciune și continuă să se schimbe după cum suntem conduși să-l schimbăm. Dar feedback-ul tău 
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este cel care, fie că întărește ceea ce am făcut în ascultarea de Domnul nostru, fie că scoate în 
evidenţă zonele care ar putea fi îmbunătăţite după voia lui Dumnezeu. Îţi mulțumim pentru că ne-ai 
ajutat să ne îmbunătățim slujirea! 
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Anexa a 39-a 

Mesajul pentru Ziua a 60-a 

Felicitări pentru că ai terminat cursul. Iar acum, rugăciunea mea pentru tine este ca să continui să te bucuri 
plin(ă) de emoţie de faptul că eşti liber(ă) faţă de ceea ce te-a înrobit în trecut. Știi, pornografia și impuritatea 
sexuală obişnuiau să-şi bată joc de mine aproape în fiecare zi, dar în acest moment sunt complet liber faţă de 
lanţurile lor mortale, de aproape trei ani. Nădăjduiesc că tu eşti doar la câțiva pași în spatele meu și că vei 
continua să-ţi satisfaci inima din apa vie a lui Iisus, astfel încât niciodată să nu mai însetezi după apa de 
canalizare a impurității. 

Prietene(o), dacă ai fost ajutat(ă) de acest curs, vei lua în considerare, rugându-te, posibilitatea de a ne 
sprijini financiar? Îţi mulțumim! 

Și acum, permite-mi să-ţi citesc versetul meu final, Efeseni 2. 

Dar Dumnezeu, bogat fiind în milă, pentru multa Sa iubire cu care ne-a iubit, pe noi cei ce eram morţi prin 
greşealele noastre, ne-a făcut vii împreună cu Hristos - prin har sunteţi mântuiţi! (Efeseni 2:4-5) 

Dumnezeu să te binecuvinteze, prietene(o)! 
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Anexa a 40-a 

Asemenea Chipului Său – Introducere 

Salut! Nu m-am confruntat cu homosexualitatea. Dar am făcut cursul Calea Purităţii, iar Domnul nostru m-a 
eliberat din sclavia păcatelor sexuale, în acelaşi fel în care te poate elibera şi pe tine. Înclinarea mea faţă de 
păcat a avut o altă formă decât a ta. Însă acest lucru îmi oferă un oarecare avantaj, deoarece pot să îţi 
vorbesc despre felul în care gândeşte şi se comportă un bărbat heterosexual. O să încep imediat. 

Majoritatea dintre noi, bărbaţii, l-am luat ca şi model pe tatăl nostru lumesc. Iar acest lucru se vede imediat. 
Poate că, în cazul tău, acest lucru nu a fost posibil, sau poate nu a fost dezirabil. S-ar putea deci ca tu să fii 
crescut sub influenţa şi modelul unei femei. Acest lucru nu este întotdeauna un lucru rău. Dar eu îmi ofer 
sprijinul pentru a te ajuta în privinţa schimbării către asemănarea cu Hristos. Nu pot să mă ofer să-ţi fiu tată 
sau ceva în acest gen. Totuşi, dacă vrei, poţi să te gândeşti la mine ca la un bunic, care te iubeşte cu 
dragostea lui Hristos, şi care vrea pentru tine tot ceea ce este mai bun. De aceea îţi ofer ceea ce am. 

Prin urmare, astăzi începe o serie de articole pe care le vei găsi împrăştiate de-a lungul cursului. 

Să trecem mai departe ... 

Iar când se vor întoarce către Domnul, vălul se va ridica. Domnul este Duh, și unde este Duhul Domnului, 
acolo este libertate. Iar noi toți, privind ca în oglindă, cu fața descoperită, slava Domnului, ne prefacem în 
același chip din slavă în slavă, ca de la Duhul Domnului. (2 Corinteni 3:16-18) 

Haide să vorbim mai mult despre această transformare ... asemenea chipului Său şi în Bărbaţi ai lui 
Dumnezeu. 

La curtea lui Nabucodonosor, Regele Babilonului, erau trei bărbaţi din neamul lui Israel. Aceştia erau bărbaţi 
cu B! Cu toţii ar trebui să luăm lecţii de la ei. La un moment dat, ei stăteau în picioare în faţa Regelui, care le 
cerea să se plece şi să se închine statuii sale, ca şi unui dumnezeu: 

Răspuns-au Șadrac, Meșac și Abed-Nego și au zis regelui: O, Nabucodonosor, noi n-avem nevoie ca la 
aceasta să-ți dăm un răspuns! Iată, Dumnezeul nostru, căruia îi slujim, poate să ne scoată din cuptorul 
aprins, și ne va scoate din mîna ta, împărate. Și chiar dacă nu ne va scăpa, știut să fie de tine, o, rege, că noi 
nu vom sluji dumnezeilor tăi și înaintea chipului de aur pe care tu l-ai așezat nu vom cădea la pământ!" 
(Daniel 3:16-18) 

Şi chiar dacă nu ne va scăpa – iată într-adevăr nişte Bărbaţi ai lui Dumnezeu! Şi eu vreau să fiu un astfel de 
bărbat. Şi tu? 

Îţi aminteşti restul întâmplării? Cei trei au fost aruncaţi într-un cuptor cu foc arzător. Şi cine era acolo, în 
cuptor, împreună cu ei? 

Și începând din nou a grăi, a zis: "Iată, eu văd patru bărbați dezlegați, umblând prin mijlocul cuptorului, 
nevătămați, iar chipul celui de al patrulea, ca fața unuia dintre fiii zeilor". (Daniel 3:25) 

Domnul nostru Iisus Hristos era chiar acolo, cu ei! Iar ei au ieşit nevătămaţi. Pun pariu că nici măcar nu 
miroseau a fum! 

Am scris acest ultim gând al meu, deoarece rugăciunea şi speranţa noastră este aceea ca tu să ieşi din acest 
test al focului – adică acest curs – izbăvit de Hristos, aşa cum au fost izbăviţi acei trei bărbaţi, şi fără ca 
măcar să miroşi a fum; adică fără a mai avea vreo aparenţă, vreun miros, vreun gust sau vreo atingere 
homosexuală. Ci vei umbla, vei vorbi, şi te vei comporta ca şi un Bărbat al lui Dumnezeu! 

Această suită de articole are exact acest scop. Primul dintre ele va fi în Ziua a 5-a. 

Deci, dacă este cineva în Hristos, este făptură nouă; cele vechi au trecut, iată toate s-au făcut noi. (2 
Corinteni 5:17) 
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Anexa a 41-a 

Ce Trebuie Să Credem despre Homosexualitate 

Dacă te lupţi cu homosexualitatea, atunci haide să vedem ce spune Cuvântul lui Dumnezeu despre acest 
subiect. Vom vedea, de asemenea, de ce este important (pentru a obţine libertatea) să ne aliniem părerile 
noastre personale cu părerea lui Dumnezeu. 

Dacă te-aş ruga să îmi arăţi primul verset din Biblie care se ocupă de problema homosexualităţii, atunci, cel 
mai probabil, te vei referi la povestirea despre Sodoma şi Gomora, din capitolul 19 al Genezei. Deşi această 
povestire se referă într-adevăr la homosexualitate (chiar dacă sunt unii care spun că nu este aşa), aş vrea să 
îţi arăt că Biblia se adresează mult mai devreme problemei homosexualităţii. 

Citeşte următoarele versete din Scriptură: 

27 Și a făcut Dumnezeu pe om după chipul Său; după chipul lui Dumnezeu l-a făcut; a făcut bărbat și femeie. 
28 Și Dumnezeu i-a binecuvântat, zicând: "Creșteți și vă înmulțiți și umpleți pământul și-l supuneți; și stăpâniri 
peste peștii mării, peste păsările cerului, peste toate animalele, peste toate vietățile ce se mișcă pe pământ și 
peste tot pământul!" Geneza 1:27-28 

Observăm aici o serie de lucruri: 

În primul rând, Dumnezeu este Creatorul nostru. Noi existăm în acest moment, deoarece Dumnezeu ne-a 
creat; acest lucru este la fel de sigur ca şi faptul că El i-a creat pe Adam şi pe Eva. 

În al doilea rând, El ne-a creat separat, bărbat sau femeie. 

În al treilea rând, Dumnezeu i-a binecuvântat pe Adam şi pe Eva ca şi bărbat şi femeie, şi le-a spus să se 
„înmulţească”, sugerând astfel relaţiile sexuale dintre ei. El a spus şi că intimitatea sexuală „era bună”. Acest 
lucru este o surpriză pentru cineva care a pervertit sexualitatea şi a degradat-o în ceva întunecat şi ruşinos. 
Sexul a fost oferit omenirii ca şi o binecuvântare şi ca şi un dar, de care să ne bucurăm în cadrul căsătoriei. 
Din acest pasaj cred că putem deduce fără nicio teamă de contrazicere, că nici Adam şi nici Eva nu erau 
homosexuali. Dumnezeu i-a creat pe Adam şi pe Eva – nu a creat bărbat şi bărbat, şi nici femeie şi femeie. 

Acum ia în considerare acest pasaj: 

1 Așa s-au făcut cerul și pământul și toată oștirea lor. 2 Și a sfârșit Dumnezeu în ziua a șasea lucrarea Sa, pe 
care a făcut-o; iar în ziua a șaptea S-a odihnit de toate lucrurile Sale, pe care le-a făcut. Geneza 2:1-2 

Cel mai important lucru din acest pasaj este pur şi simplu că Dumnezeu a terminat! Tot ceea ce El a 
intenţionat să creeze, a fost creat. Este important de observat că, în acea primă săptămână a vieţii 
pământului, El nu a creat numai lucrurile fizice. El a creat şi sexul, căsătoria şi familia. Şi acestea erau 
terminate-create, în forma finală pe care a dorit-o Dumnezeu. 

Prin urmare, argumentul că „homosexualitatea este în regulă, deoarece Dumnezeu m-a creat în acest fel”, nu 
ţine. Dumnezeu a terminat de creat în ziua a şasea şi nu era niciun homosexual pe acolo! Tu şi eu nu am fost 
creaţi homosexuali; de aceea nu putem să justificăm în acest mod homosexualitatea. Trebuie deci să 
considerăm homosexualitatea ca fiind un comportament, iar nu o stare de fapt. 

Deci, dacă putem să fim de acord cu Dumnezeu că homosexualitatea nu este o stare creată, ci un 
comportament, atunci trebuie să descoperim ce spune Dumnezeu despre acest comportament. 

Haide să mergem la povestirea despre Sodoma din Geneză 19, pe care am amintit-o deja. 

4 Dar mai înainte de a Se culca Ei, sodomenii, locuitorii cetății Sodoma, tot poporul din toate marginile; de la 
tânăr până la bătrân, au înconjurat casa, 5 Și au chemat afară pe Lot și au zis către el: "Unde sunt Oamenii, 
Care au intrat să mâie la tine? Scoate-I ca să-I cunoaștem!" 6 Și a ieșit Lot la ei dinaintea ușii și, închizând 
ușa după dânsul, 7 A zis către ei: "Nu, frații mei, să nu faceți nici un rău. 8 Am eu două fete, care n-au 
cunoscut încă bărbat; mai degrabă vi le scot pe acelea, să faceți cu ele ce veți vrea, numai Oamenilor acelora 
să nu le faceți nimic, de vreme ce au intrat Ei sub acoperișul casei mele!" Geneza 19:4-8 
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În cele din urmă, din cauza răutăţii lor, Dumnezeu a distrus Sodoma şi Gomora (o altă cetate din apropiere). 
Te rog să observi reacţia lui Lot la cererea vizitatorilor. El a considerat homosexualitatea un păcat atât de 
mare, încât violarea fiicelor sale era cel mai mic dintre cele două rele! (Notă: Aici putem vedea şi ce influenţă 
are asupra unei persoane, faptul că ea trăieşte şi are părtăşie cu oamenii lumeşti. Şi anume ea pierde 
înţelegerea standardelor de puritate şi de sfinţenie, pe care Dumnezeu le are pentru viaţa omului. Lot a văzut 
problema sexualităţii prin nişte ochi care fuseseră distorsionaţi de către cultura în care trăia. Asemenea, 
moralitatea celor două fiice ale lui Lot a fost şi ea influenţată negativ de viaţa într-o cultură a sexualităţii 
permisive. Cum s-ar putea altfel explica, faptul că ele au luat în considerare opţiunea de a-şi îmbăta tatăl şi 
de a face copii cu el?) 

Există în acest moment o erezie care susţine că păcatul Sodomei, care a dus la distrugerea ei, nu a fost 
homosexualitatea, ci lipsa de ospitalitate. Acest lucru este predicat de către mulţi „teologi” homosexuali, 
căutând să justifice homosexualitatea. Poate ai auzit acest lucru. 

Tot așa, Sodoma și Gomora și cetățile dimprejurul lor care, în același chip ca acestea, s-au dat la desfrânare 
și au umblat după trup străin, stau înainte ca pildă, suferind pedeapsa focului celui veșnic. Iuda 1:7 

Mulţi dintre cei care se ţin de comportamentul lor homosexual, susţin că până în vremea scrierii Noului 
Testament, tradiţia schimbase deja această interpretare a păcatului Sodomei, şi prin urmare nu este de 
încredere. Dar nu putem să nu ţinem seama de comentariul pe care o parte a Scripturii îl face unei alte părţi a 
acesteia, pe motiv că este corupt, fără a afecta într-un mod inacceptabil înţelegerea credincioasă a inspiraţiei 
Bibliei. 

Totuşi, Sodoma este menţionată şi în alte locuri din Scriptură, în afară de Geneză şi de Iuda. 

Este vorba despre îngrozitorul incident petrecut în oraşul Ghibeea, descris în Judecători 19:22-27. Aici, un 
domn în vârstă îl invită pe un călător – un levit, pe slujitorul său, şi pe concubina sa, să rămână la el în casă 
peste noapte. După cină, unii dintre oamenii răi ai cetăţii îi cer (versetul 22): 

„Scoate pe omul acela care a intrat la tine, ca să ne împreunăm cu el.” 

Nu voi repeta aici restul acestui incident îngrozitor. 

Să nu cumva să ne înşelăm în această privinţă: Dumnezeu spune că homosexualitatea este rea şi că este o 
nelegiuire, şi în niciun caz nu spune că este doar „un alt stil de viaţă”. Dacă nu ai ajuns încă în acest stadiu în 
înţelegerea homosexualităţii, atunci începe chiar de acum să te rogi pentru ca să vezi acest păcat exact aşa 
cum îl vede şi Dumnezeu. De asemenea, îţi recomand să te obişnuieşti să gândeşti în aceşti termeni biblici 
(rău şi nelegiuire), în loc de „stil de viaţă alternativ”. 

De ce este atât de important pentru libertatea noastră, de a fi de acord cu Dumnezeu? Deoarece nu putem 
ca, în acelaşi timp, să-I slujim atât lui Dumnezeu, cât şi dorinţei noastre egoiste. Ia în considerare următorul 
pasaj din cartea lui Iacob: 

Preadesfrânaților! Nu știți, oare, că prietenia lumii este dușmănie față de Dumnezeu? Cine deci va voi să fie 
prieten cu lumea se face vrăjmaș lui Dumnezeu. Sau vi se pare că Scriptura grăiește în deșert? Duhul, care 
sălășluiește în noi, ne poftește spre zavistie? Nu, ci dă mai mare har. Pentru aceea, zice: "Dumnezeu celor 
mândri le stă împotrivă, iar celor smeriți le dă har". Iacob 4:4-6 

Nu se poate să adoptăm poziţia lumească asupra homosexualităţii sau a oricărui alt lucru, şi să ne aşteptăm 
ca Dumnezeu să lucreze în vieţile noastre. 

Ştiu că această lecţie este una dificilă. Cei care s-au luptat toată viaţa cu pofta trupească faţă de persoanele 
de acelaşi sex au fost tratate îngrozitor de către alţii, din cauza acestei lupte. Poate am simţit că, din anumite 
privinţe, suntem inadecvaţi şi „mai puţin umani” în comparaţie cu alţii de acelaşi sex. S-ar putea ca acest lucru 
să te fii nedumerit şi pe tine. Dacă nu ai fost creat homosexual, atunci de ce ai avut şi ai aceste gânduri şi 
sentimente? Pe măsură ce vei progresa în călătoria spre puritate, vei ajunge să înţelegi mai multe aspecte. 
Totuşi, pot să îţi spun, pe scurt, că răspunsul este faptul că ne naştem păcătoşi, cu gânduri rele şi dorinţe 
greşite (Psalmul 51(50):5). Este foarte adevărat că o persoană care are un stil de viaţă păcătos, aşa cum 
avem şi noi, îşi aminteşte cu greu vârsta la care aceste dorinţe greşite nu erau prezente, şi de aceea devine 
foarte uşor să se gândească că ne-am născut aşa, sau că Dumnezeu ne-a creat aşa. Dar adevărul este 
următorul: faptul că am avut dorinţe greşite, nu înseamnă că Dumnezeu ne-a creat în acest fel. Nu, ci 
dorinţele noastre greşite sunt păcătoase, iar noi ar trebui să ne pocăim de ele, aşa cum Dumnezeu ne 
porunceşte să facem. Atunci, prin pocăinţă şi iertare, şi prin trăirea unei vieţi sfinte, centrate pe Hristos şi 
orientate spre evanghelie, vom ajunge să avem gânduri bune şi corecte, care le vor înlocui, în cele din urmă, 
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pe cele greşite şi păcătoase. Este posibil să fim complet liberi de gândurile înşelătoare şi de puterea 
înrobitoare a homosexulităţii. 

Ştiu că poate a fost dificil să citeşti acest articol, deşi nădăjduiesc să nu te fi luptat prea mult cu el. Ştiu că s-
ar putea să fi fost extrem de greu să suferi tachinările şi glumele batjocoritoare ale celor care au râs de tine 
de-a lungul vieţii tale, iar acum eu am adăugat pe deasupra şi „răutatea” şi „nelegiuirea”, ceea ce a ajuns 
poate mai mult decât ai putea suporta. Mai ales atunci când acest lucru, pe care Dumnezeu îl numeşte rău, 
este ceva care simţim că ne consolează. Foarte greu putem să renunţăm la ceea ce ne face să ne simţim 
bine, cel puţin temporar, şi totuşi Dumnezeu spune că este un lucru păcătos şi că trebuie să dispară. 

S-ar putea ca unora dintre voi să le fie foarte frică în acest moment, din cauză că, după ce mulţi ani v-aţi 
căutat identitatea, v-aţi consolat acum cu ideea că homosexualitatea este cea care vă defineşte. A elimina o 
credinţă legată de identitatea proprie ne forţează să ne întoarcem la starea inconfortabilă a incertitudinii. 
Totuşi, prinde curaj, deoarece Dumnezeu, care a trimis foc şi pucioasă asupra Sodomei şi Gomorei, L-a trimis 
şi pe singurul Său Fiu pentru a muri pe cruce, pentru tine. 

Furul nu vine decât ca să fure și să junghie și să piardă. Eu am venit ca viață să aibă și din belșug să aibă. 
Ioan 10:10 

Viaţa ta de păcate sexuale, poftă păcătoasă şi imoralitate, ţi-a asigurat oare viaţă din belşug? Dumnezeu m-a 
eliberat din închisoarea impurităţii prin uşa lui Iisus Hristos atârnat pe cruce, iar acum am cu adevărat viaţă 
din belşug, pe temelia a cine sunt eu în Iisus Hristos. Acelaşi lucru îl doresc şi pentru tine, şi mă rog în acest 
sens. 

Alte câteva gânduri din Cuvântul lui Dumnezeu. 

Mulțumesc Celui ce m-a întărit, lui Hristos Iisus, Domnul nostru, că m-a socotit credincios și m-a pus să-I 
slujesc, pe mine, care mai înainte huleam, prigoneam și batjocoream. Totuși am fost miluit, căci în necredința 
mea, am lucrat din neștiință. Și a prisosit foarte harul Domnului nostru, împreună cu credința și cu dragostea 
cea întru Hristos Iisus. Vrednic de credință și de toată primirea e cuvântul că Iisus Hristos a venit în lume ca 
să mântuiască pe cei păcătoși, dintre care cel dintâi sunt eu. Și tocmai pentru aceea am fost miluit, ca Iisus 
Hristos să arate mai întâi în mine toată îndelunga Sa răbdare, ca pildă celor ce vor crede în El, spre viața 
veșnică. 1 Timotei 1:12-16 

Vom vorbi acum despre necesitatea de a crede că Dumnezeu Îi poate schimba şi că chiar îi va schimba pe 
aceia dintre noi care suntem în sclavia homosexualităţii. 

Te rog să observi că această învăţătură are două aspecte. Dumnezeu POATE să mă schimbe şi Dumnezeu 
mă VA SCHIMBA. Pentru a umbla în victorie, trebuie să le credem pe amândouă. 

Haide să începem să vorbim dacă Dumnezeu poate sau nu să schimbe o persoană care se luptă cu 
homosexualitatea. Pentru majoritatea oamenilor de astăzi, răspunsul la această întrebare nu este nicidecum 
evident. Trăim vremuri în care autoritatea şi puterea lui Dumnezeu sunt subestimate chiar şi în biserică. Care 
este poziţia ta relativ la acest subiect? 

Drag prieten, trebuie să ne amintim cine este Dumnezeu. Oamenii de astăzi sub-apreciază şi subestimează 
maiestatea şi puterea lui Dumnezeu. Dacă Dumnezeu a putut să-L învieze din morţi pe Fiul Său, Iisus, dacă 
Iisus, care este Fiul lui Dumnezeu, a putut să-i facă pe orbi să vadă, pe surzi să audă şi pe ologi să umble, de 
ce nu ar putea să ne dea o inimă nouă, pentru a ne schimba îndărătnicile noastre căi homosexuale? Dacă El 
a creat universul prin Cuvânt, de ce nu ar putea să ne şi schimbe vieţile? 

Te rogi şi tu aşa cum se ruga Regele David? 

Inimă curată zidește întru mine, Dumnezeule și duh drept înnoiește întru cele dinlăuntru ale mele. Psalmul 
51(50):10 

Atunci îmbărbătează-te şi citeşte versetele următoare: 

A Ta este, Doamne, măreția și puterea și slava și biruința și strălucirea; toate câte sunt în cer și pe pământ 
sunt ale Tale; a Ta este, Doamne, împărăția și Tu ești mai presus de toate, ca unul ce împărățești peste 
toate. 1 Cronici (1 Paralipomena) 29:11 

Ridicați ochii în sus și priviți: Cine le-a zidit pe toate acestea? - Cel ce scoate oștirea lor cu număr și pe toate 
pe nume le cheamă! Celui Atotputernic și cu mare vârtute nici una nu-I scapă! Isaia 40:26 
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Și toată mulțimea căuta să se atingă de El că putere ieșea din El și-i vindeca pe toți. Luca 6:19 

Iisus, știind că Tatăl I-a dat Lui toate în mâini și că de la Dumnezeu a ieșit și la Dumnezeu merge, Ioan 13:3 

Iar Celui ce poate să facă, prin puterea cea lucrătoare în noi, cu mult mai presus decât toate câte cerem sau 
pricepem noi, lui fie slava în Biserică și întru Hristos Iisus în toate neamurile veacului veacurilor. Amin! 
Efeseni 3:20-21 

Citind aceste câteva versete, dintre multe-multe altele, care ne vorbesc despre puterea lui Dumnezeu, ţi se 
pare că Dumnezeu are puterea să ne schimbe sau nu? 

De multe ori, oamenilor le este greu să creadă nu atât că Dumnezeu îi poate schimba, ci că chiar îi va 
schimba. Aceasta provine adesea din sentimentul că ei I-au cerut lui Dumnezeu ani şi ani de-a rândul să le 
schimbe inima, astfel încât să nu mai urmeze poftelor păcătoase şi cu toate acestea „nu s-a întâmplat nimic”. 

Multe lucruri din vieţile noastre pot fi piedici ale rugăciunii; pe măsură ce vei progresa cu cursul, ne vom 
ocupa de unele dintre ele. Între timp, te rog să ai în vedere acest adevăr important ... 

Orarul lui Dumnezeu nu este şi orarul nostru. El ne aude şi ne răspunde în felul Său, şi la timpul ales de El. Îţi 
aduci aminte de povestirea Mariei, Martei şi a lui Lazăr din Ioan 11? Iisus pare să ignore cu bună ştiinţă 
cererea Mariei de a-l ajuta pe fratele ei bolnav. Iisus a întârziat să răspundă rugăciunii ei, până când Lazăr a 
murit, nu-i aşa? Dar, în cele din urmă, El a răspuns rugăciunii şi a fost mai slăvit în faptul că l-a înviat pe 
Lazăr din morţi, decât ar fi fost dacă l-ar fi vindecat şi nu ar mai fi murit. Şi în altă parte a Scripturii, vedem că 
el „aşteaptă să se milostivească”. 

Pentru aceasta Domnul așteaptă să Se milostivească spre voi, de aceea El Se ridică să aibă milă de voi. Că 
Domnul este Dumnezeu al dreptății; fericiți sunt cei care nădăjduiesc în El! Isaia 30:18 

Se poate ca şi tu să crezi că te-ai rugat lui Dumnezeu şi că, asemenea Mariei, Iisus întârzie să-ţi răspundă la 
cererea ta de ajutor. Din propria mea experienţă, îţi pot spune că El aşteaptă până când să se milostivească, 
însă niciodată nu refuză să se milostivească. El poate într-adevăr să schimbe inimile homosexualilor, exact 
aşa cum a putut să îl ridice pe Lazăr din morţi. 

Chiar atunci când eram mort în păcate şi fărădelegi, El m-a făcut viu în Hristos. El mi-a schimbat viaţa din 
ruşine în slavă, iar acum, cea mai mare dorinţă a vieţii mele este de a proclama puterea şi mila lui Iisus 
Hristos, tuturor acelora care ascultă. Aş vrea să pot să-ţi împărtăşesc bucuria şi pacea pe care o trăiesc 
acum, în a fi viu în Iisus. O da, El schimbă inimi şi vieţi, nu ne pune doar pe un drum de urmat. 

De fapt, El schimbă de sute de ani inimile celor care trăiesc în imoralitatea sexuală. Te rog să examinezi 
acest pasaj din Scriptură, din 1 Corinteni 6:9-11: 

Nu știți, oare, că nedrepții nu vor moșteni împărăția lui Dumnezeu? Nu vă amăgiți: Nici desfrânații, nici 
închinătorii la idoli, nici adulterii, nici malahienii, nici sodomiții, nici furii, nici lacomii, nici bețivii, nici 
batjocoritorii, nici răpitorii nu vor moșteni împărăția lui Dumnezeu. Și așa erați unii dintre voi. Dar v-ați 
spălat, dar v-ați sfințit, dar v-ați îndreptat în numele Domnului Iisus Hristos și în Duhul Dumnezeului 
nostru. 1 Corinteni 6:9-11 

Aleluia! Dumnezeu a produs o schimbare majoră în viaţa mea, iar Corintenii au trăit-o şi ei! Dumnezeu i-a 
spălat, i-a separat de păcate şi i-a declarat „Nevinovaţi!” Ei aveau în vieţile lor mai multe feluri de păcate, dar 
El i-a schimbat, iar harul Său poate să te schimbe şi pe tine. 

Este important să credem că Dumnezeu poate să ne schimbe şi că o şi face. El poate să ia cel mai depravat 
bărbat sau cea mai depravată femeie şi să ne spele, făcându-ne curaţi, să ne separe de păcat, şi să ne 
îndreptăţească în Iisus. Aceasta este vestea cea bună a evangheliei: Iisus Hristos schimbă inimi şi vieţi. 
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Anexa a 42-a 

Asemenea Chipului Său – Partea 1 – Cuvinte Bărbăteşti 

Iar când se vor întoarce către Domnul, vălul se va ridica. Domnul este Duh, și unde este Duhul Domnului, 
acolo este libertate. Iar noi toți, privind ca în oglindă, cu fața descoperită, slava Domnului, ne prefacem în 
același chip din slavă în slavă, ca de la Duhul Domnului. 2 Corinteni 3:16-18 

Acum că te-ai întors la Domnul, va începe transformarea! 

După ce am fost captivi patimilor atât de multă vreme, s-ar putea ca ele să ne fi afectat nu numai fiinţa 
interioară, ci şi pe cea exterioară: înfăţişarea, simţurile, vorbirea. Haide să îţi explic: În Scriptură, ni se arată 
că femeile nu sunt doar nişte bărbaţi mai mici de statură. Bărbaţii şi femeile sunt diferiţi; adică înfăţişarea lor 
este diferită. Ei vorbesc diferit, gândesc diferit, se tund diferit, se îmbracă diferit şi au roluri diferite atât în 
biserică, cât şi în familie. Ei relaţionează diferit unii cu ceilalţi şi au fost creaţi cu scopuri diferite. 

Căci bărbatul nu trebuie să-și acopere capul, fiind chip și slavă a lui Dumnezeu, iar femeia este slava 
bărbatului. 1 Corinteni 11:7 

Acesta este doar un exemplu din Scriptură, care explică o diferenţă între bărbaţi şi femei. Fără ca să trec prin 
restul Scripturii, nădăjduiesc că vei începe să înţelegi că aceste diferenţe există pentru că Dumnezeu le-a 
creat ca atare. De asemenea, nădăjduiesc că te vei gândi că poate este vremea să schimbi unele lucruri în 
ceea ce priveşte felul în care arăţi şi te comporţi, spre a obţine o înfăţişare mai bărbătească – sau, cu alte 
cuvinte, mai „asemenea lui Hristos”. 

Astăzi, te încurajez să începi doar cu un mic pas ... să schimbi felul în care vorbeşti/scrii despre evenimente 
sau despre alte persoane: 

Cei mai mulţi dintre bărbaţi atunci când vorbesc despre un alt bărbat, nu folosesc deloc cuvinte descriptive. 
Pentru că nu au niciun motiv de a descrie un alt bărbat. Femeile însă, fac acest lucru. Cele mai multe dintre 
femei fac nişte descrieri foarte bune. De fapt, general vorbind, pentru a spune acelaşi lucru, femeile folosesc 
de 5 ori mai multe cuvinte decât folosesc bărbaţii. Deci, pentru a-ţi însuşi o abordare mai masculină, îţi 
recomand să fii atent la felul în care te exprimi în comentariile tale în răpunsurile din cadrul lecţiilor. 

De exemplu: Dacă vorbeşti despre o cădere în păcat, sau despre o ispită, sau despre o întâlnire socială cu un 
alt bărbat, fii concis, şi lasă la o parte detaliile. Trebuie să spui doar atât cât să-i fie suficient îndrumătorului 
tău pentru a înţelege ce s-a întâmplat. Evită deci discursurile lungi, mai ales pe acelea care conţin descrieri 
ale anatomiei umane, sau ale activităţilor sexuale. Ai înţeles ideea? Ar fi un început bun, nu-i aşa? 

Fii atent aici: „Astăzi am privit cu poftă păcătoasă un alt bărbat. Apoi am avut gânduri păcătoase cu acesta.” 

Îţi dai seama cum cineva ar putea să extindă această mărturisire, furnizând multe detalii, şi astfel să se pună 
din nou în aceeaşi situaţie de poftă păcătoasă? Intenţionat, nu am dat şi versiunea extinsă, deoarece ea 
conţine imagini care nu sunt necesare. 

În acelaşi mod, discuţiile lungi legate de problemele noastre nu numai că nu sunt sănătoase, făcându-ne să 
retrăim evenimentele în cauză, dar şi ele sunt prea feminine. Nu glumesc! Totuşi, nu e vorba să ne pierdem 
sensibilitatea. Nu acesta este scopul nostru. Iisus a fost un bărbat plin de sensibilitate. Dar să ştii că atunci 
când soţia mea citeşte discursul lung al unui cursant, care se plânge de toate lucrurile rele din viaţa sa – cum 
îl tratează soţia – cum îl privesc ceilalţi – etc ... ea spune: „Vorbeşte ca şi o femeie!” Şi are dreptate. 

Nu spun că ar trebui să încerci să te exprimi ca şi John Wayne sau Arnold Schwarzenegger ... Doar că, în 
general, bărbaţii nu prea intră în detalii. Şi îţi sugerez să îţi limitezi descrierile, pentru simplul motiv de a nu re-
crea şi re-trăi în mintea ta situaţia despre care vorbeşti/scrii. Îţi dai seama de ce ar fi periculos acest lucru? 

De aceea – în vederea transformării asemenea chipului Său – încearcă să foloseşti mai puţine cuvinte, şi mai 
puţine adjective descriptive. Aceasta nu e o lege care să te împovăreze. Ci este un aspect la care te rog să 
meditezi cu seriozitate. 

Deci, dacă este cineva în Hristos, este făptură nouă; cele vechi au trecut, iată toate s-au făcut noi. 2 
Corinteni 5:17  
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Anexa a 43-a 

Supliment la Lecţia a 7-a pentru Cursul Calea Purităţii – Un Îndrumător, despre Înfrângere 

Îndrumătorul Phil scrie: „Nu este niciodată uşor să ai inima înfrântă, dar este atât de necesar. Toată viaţa m-
am luptat cu păcatul homosexualităţii. Nu pot să spun exact când a început. Nu ştiu nici dacă a fost din cauza 
faptului că am fost abuzat de către un verişor mai mare, sau din cauza percepţiei asupra evenimentelor din 
primii ani de viaţă. Dar ştiu că am început foarte curând să recunosc aceste sentimente şi să-mi fie teamă de 
ele şi de ceea ce ele însemnau. După ce l-am acceptat pe Iisus Hristos ca şi Mântuitor, am crezut că ele vor 
dispărea. Dar nu a fost aşa! După ce m-am căsătorit, am crezut de asemenea că vor dispărea. Din nou, nu a 
fost aşa. O parte a lumii spunea „Roagă-te mai cu tărie!”, o alta spunea „Renunţă, deoarece este ceva 
genetic, care nu poate fi schimbat.” Ambele sfaturi erau greşite. Da, am aflat că este nevoie de mai mult 
decât rugăciune, de mai mult chiar decât a-L implora pe Dumnezeu să mă schimbe. Am aflat că este nevoie 
de o INIMĂ ÎNFRÂNTĂ. Inima înfrântă este asemenea credinţei, în sensul că nu pot să spui când sau cum ai 
ajuns la ea, dar îţi dai seama când a apărut în viaţa ta. Aşa cum învaţă şi această lecţie, este OBLIGATORIU 
să ai inima înfrântă. Fără a avea inima infrântă, nu vom avea niciodată nici libertatea faţă de păcatele care ne 
leagă şi ne ţin captivi. Şi Singurul care ne poate înfrânge inima este Dumnezeu. El ne-a creat şi, ca şi 
Creator, El este singurul care are dreptul să ne înfrângă. Dar Dumnezeu ne va înfrânge inima numai atunci 
când noi vom fi ajuns la capătul propriilor puteri de a face faţă situaţiei. 

Slăvit să fie Domnul, am ajuns în aceast punct acum doi ani, când n-am mai avut la cine să merg, n-am mai 
avut la cine să scap, decât la Dumnezeu. Atunci L-am rugat să facă ceea ce mi-am dat seama că eu însumi 
nu pot face. Şi am ştiut că dacă Dumnezeu nu va face acest lucru, atunci voi fi consumat şi distrus de către 
păcatul meu. Eram la o răscruce, şi am găsit direcţia bună în care să mă îndrept, abia atunci când Dumnezeu 
m-a înfrânt. În fiecare zi îmi dau seama că sunt liber pentru că Dumnezeu m-a eliberat. Singurul lucru pe care 
l-am făcut a fost să renunţ la mândrie, la ego şi la ruşine, şi să-L las pe Dumnezeu să facă ceea ce numai El 
putea să facă. După ce m-a înfrânt, Dumnezeu m-a alcătuit la loc într-un mod mult mai bun decât eram 
înainte. Nu mai sunt acelaşi bărbat care eram înainte. Slăvit să fie Numele Lui! Sunt noua făptură, care, 
înainte de acum doi ani, era numai un vis.” 
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Anexa a 44-a 

Supliment la Lecţia a 11-a pentru Cursul Calea Purităţii – Robia faţă de Comportamentul Homosexual 

Verseturile prezentate în această lecţie, descriu în mod precis cum putem să învingem angrenarea în 
comportamentul homosexual. Observă versetul al 2-lea: „Și să nu vă potriviți cu acest veac, ci să vă 
schimbați prin înnoirea minții.” Nu trebuie să ne potrivim, ci trebuie să ne transformăm. Iar acest lucru se 
realizează prin înnoirea minţii noastre. Cum arată această înnoire a minţii în viaţa cuiva care a fost robit 
păcatului sexual? 

Comportamentul homosexual face ca păcatul să se impregneze în vieţile noastre. El devine o poftă trupească 
zilnică şi intensă, care cere să fie satisfăcută, şi care, treptat, duce la robie şi ne face captivi capriciilor 
diavolului. Acest păcat ne face să trăim în fantezii, cu inimile pline de poftă păcătoasă, din cauza imaginilor pe 
care le avem în minte – amintiri ale pozelor văzute sau ale faptelor la care am participat. 

La rândul lor, aceste imagini ne trag spre gratificarea poftelor trupeşti, prin masturbare (sau prin alte forme ale 
păcatului sexual). E ca şi cum am fi într-un carusel fără sfârşit, care nu se opreşte niciodată şi care este 
condus de către diavol, dar care, aşa cum ştim, nu are nimic distractiv! 

Imaginile care ne chinuie minţile sunt foarte frustrante pentru persoanele care doresc să fie libere de aceste 
patimi. Este ca şi cum diavolul îşi bate joc de noi sau, mai rău, ca şi cum el ne violează sufletele. 

Deci, cum putem lupta împotriva acestor imagini? 

În primul rând, „amputăm radical” (am discutat deja despre acest lucru) „tăind” şi „scoţând” sursele acestor 
imagini. În al doilea rând, ne „transformăm radical” minţile, renunţând la apa de canalizare şi începând să 
bem, în locul ei, din apa cea vie a Cuvântului, rugându-ne continuu Duhului Sfânt să ne dea putere. 

Această „înnoire a minţii” înseamnă pur şi simplu să „gândim diferit”, iar a gândi diferit duce la a acţiona 
diferit. Şi cea mai bună cale către a gândi diferit este să ne hrănim zilnic din adevărurile din Cuvântul lui 
Dumnezeu, adică din apa vie. 
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Anexa a 45-a 

Asemenea Chipului Său – Partea a 2-a – Vorbind ca şi El 

Ai lucrat la deprinderile tale pentru a scrie ca şi un bărbat, nu-i aşa? Şi ai schimbat cuvintele pe care le 
foloseşti în mărturisirea ta publică? Foarte bine. 

Iar când se vor întoarce către Domnul, vălul se va ridica. Domnul este Duh, și unde este Duhul Domnului, 
acolo este libertate. Iar noi toți, privind ca în oglindă, cu fața descoperită, slava Domnului, ne prefacem în 
același chip din slavă în slavă, ca de la Duhul Domnului. 2 Corinteni 3:16-18 

Mai multe privind transformarea ta ... 

Cuvânt sănătos și fără prihană, pentru ca cel potrivnic să se rușineze, neavând de zis nimic rău despre noi. 
Tit 2:8 

În parte îmi cer iertare, deoarece ştiu că versetul de mai sus nu se aplică cu exactitate la ceea ce vreau să 
spun. Dar, într-un fel, se şi aplică. Deci, te rog să te gândeşti la el, pe măsură ce continuăm. Astăzi vom folosi 
o abordare puţin diferită pentru a vedea ce putem face pentru a avea o înfăţişare cât mai bărbătească – şi 
anume să avem chipul lui Hristos. Vom vorbi, păi ... vom vorbi despre felul în care vorbeşti – despre cum se 
aude vocea ta, adică despre tonul pe care vorbeşti. S-ar putea să te fii născut cu o voce ascuţită sau cu una 
de tenor. S-ar putea să ai o voce normală, naturală. Nu e nimic în neregulă nu acestea. Şi nu vom încerca să 
te determinăm să îţi schimbi fiziologia. Dar unele dintre tonurile pe care le foloseşti, ar putea să fie învăţate, 
nu-i aşa? Iar intonaţiile pe care le dăm cuvintelor şi propoziţiilor noastre – acestea sunt, cu siguranţă, 
învăţate, şi de aceea, dacă este cazul, putem să ne dezvăţăm de ele. Este ca şi cum am învăţa un nou 
limbaj, fiind foarte atenţi să scăpăm de vechiul accent. 

Tonul cu care vorbeşti, poate să fie la fel de important ca şi ceea ce spui atunci când vorbeşti. Sunt sigur că 
ai constatat deja acest lucru la cei din jur. De asemenea, s-ar putea să-ţi fi dat seama că ţi-ai format un fel de 
a vorbi, care poartă influenţa vechii tale vieţi. Bineînţeles, unii dintre bărbaţii care se luptă cu 
homosexualitatea nu vorbesc în acest fel. Mulţi însă, o fac, chiar dacă nu sunt totdeauna conştienţi de acest 
lucru. Pentru aceştia mulţi, port nădejdea că vor putea să adopte un nou ton, unul care strigă lumii întregi, dar 
şi lor înşile -  

Sunt o făptură nouă în Hristos Iisus! 

Am nevoie de un ajutor foarte consistent din partea ta. S-ar putea să ştii mult mai multe despre acest lucru, 
decât ştiu eu. Dar, te rog să te gâdeşti dacă tonurile de mai jos sunt sau nu sunt bune pentru bărbaţii creştini: 

Voce ascuţită în mod artificial Dacă faci acest lucru, atunci foloseşti un limbaj 

diferit – poţi schimba acest lucru 

Voce efeminată în mod artificial La fel ca şi mai sus 

Sâsâială Te poţi dezvăţa de a vorbi sâsâit – cei mai mulţi 

dintre bărbaţii care vorbesc sâsâit, au învăţat să 

vorbească aşa 

Lungirea anumitor cuvinte De exemplu: atâââât de duuuulce 

Oftatul 

Accentuarea nepotrivită a anumitor sunete (d-urile, t-urile, etc.) 

Acelaşi lucru ca şi mai sus, dar urmat de un sunet murmurat/susurat 

Inflexiuni în crescendo într-un mod exagerat 

Sunete murmurate/susurate (Mă refer, de exemplu, la felul în care vorbeşte Dorothy Malone în filmele 

vechi sau în seria TV „Peyton Place”. Şi Barbara Stanwyck vorbea asemănător.) 

Adoptarea unei atitudini de cochetărie (atunci când cineva se prosteşte, imitând femeile în grija lor 

pentru felul în care arată, se îmbracă, le stă părul, etc.) 

 

Mulţi dintre bărbaţii care se luptă cu homosexualitatea au învăţat să comute între comportamente şi limbaje, 
schimbând, după doriţă, felul în care vorbesc. Deci, aceştia pot să vorbească ca şi un heterosexual oricând 
doresc acest lucru. Dacă şi tu eşti la fel, atunci a venit vremea să uiţi definitiv vechiul tău fel de a vorbi. 
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Pentru aceia dintre voi care nu ştiu ce anume nu sună bine la felul în care vorbesc, le sugerez să se 
înregistreze în timp ce poartă o conversaţie cu cineva (poate chiar la telefon). Ai grijă să fie în stilul tău 
obişnuit de a face conversaţie; adică nu în timp ce citeşti ceva. Apoi ascultă înregistrarea şi compară-te cu un 
bărbat heterosexual. În acest fel, vei putea să auzi care sunt diferenţele (auzindu-ţi accentul şi tonul). Treptat, 
făcând mai multe înregistrări, şi apoi corectându-ţi tonul şi accentul folosit în diverse situaţii, vei putea să 
schimbi felul în care se aude ceea ce spui. Repet, nu este vorba de a-ţi diminua artificial tonul sau de a-l 
îngroşa. Ci ne referim la a te dezvăţa de vechile forme de vorbire, şi la a învăţa noi tonuri de vorbire, tonuri 
bărbăteşti. 

Îţi recomand cu tărie să faci acest lucru, să te ocupi şi de acest aspect. Noul tău fel de a vorbi va fi în urechile 
tale şi în urechile lui Dumnezeu, ca un sunet de bine ai venit. Deoarece va fi felul de a vorbi al bărbatului care 
El vrea ca tu să devii. Nu e nimic mai plăcut decât să îţi dai seama că devii cu adevărat bărbatul lui 
Dumnezeu! 

Deci, dacă este cineva în Hristos, este făptură nouă; cele vechi au trecut, iată toate s-au făcut noi. 2 
Corinteni 5:17 
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Anexa a 46-a 

Supliment la Lecţia a 12-a pentru Cursul Calea Purităţii – O Îndrumătoare Vorbeşte despre 
Schimbarea Prietenilor 

Ceea ce urmează este scris de către una dintre îndrumătoarele de la Calea Purităţii: 

 „S-ar putea să simţi că eşti crudă cu prietena ta şi s-ar putea să îţi faci griji în legătură cu ceea ce i se va 
întâmpla. Ea nu mai trebuie să te preocupe. Trebuie să îi încredinţezi viaţa sa în mâinile Domnului, şi să cauţi 
sfinţenia şi deplinătatea propriei tale vieţi. Dacă vrei cu adevărat ceea ce este mai bine pentru prietena ta, 
atunci nu îi vei permite duşmanului să se folosească de tine pentru a-şi duce la îndeplinire planurile sale cu 
viaţa ei. 

Dacă prietena ta îţi este cu adevărat prietenă, atunci ea va vrea ca tu să umbli în dreptate şi va fi şi ea de 
acord să renunţe la tine. De-a lungul acestui proces, vei avea nevoie de ajutor şi de încurajare. Te rog să 
vorbeşti cu îndrumătoarea ta despre felurile în care ai putea primi ajutor în această perioadă.” 

 

Un cursant spune: „Mi-am dat seama că existau câteva relaţii la care trebuia să renunţ. Apropo, aceasta nu a 
fost întotdeauna din cauza celeilalte persoane, ci din cauza propriilor mele motive de a avea acea relaţie. A 
trebuit să învăţ să încep să-mi aleg prietenii pe baza criteriilor lui Dumnezeu, iar nu pe baza poftelor mele 
păcătoase şi nici pe baza dorinţei mele de a-mi împlini nevoile (sexuale sau de altă natură) folosindu-mă de 
acea persoană.” 
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Anexa a 47-a 

Asemenea Chipului Său – Partea a 3-a – Arătând ca şi Bărbatul Său 

Salut! Te rog să continui să urmezi planul prezentat în celelalte două părţi – schimbarea felului în care te 
exprimi atunci când scrii şi atunci când vorbeşti, astfel încât mărturisirea ta să reflecte viaţa ta cea nouă, iar tu 
să începi să fi din ce în ce mai mult ca şi un bărbat al lui Dumnezeu. 

Iar când se vor întoarce către Domnul, vălul se va ridica. Domnul este Duh, și unde este Duhul Domnului, 
acolo este libertate. Iar noi toți, privind ca în oglindă, cu fața descoperită, slava Domnului, ne prefacem în 
același chip din slavă în slavă, ca de la Duhul Domnului. 2 Corinteni 3:16-18 

Haide că continuăm cu transformarea ... 

Femeia să nu poarte veșminte bărbătești, nici bărbatul să nu îmbrace haine femeiești, că tot cel ce face 
aceasta, urâciune este înaintea Domnului Dumnezeului tău. Deuteronom 22:5 

Amândoi ştim că noi nu suntem îndreptăţiţi înaintea lui Dumnezeu prin aderarea la lege, ci suntem îndreptăţiţi 
prin credinţa noastră în Hristos ... aşa spune cuvântul lui Dumnezeu din Noul Testament. Dar porunca din 
Deuteronom foloseşte nişte cuvinte destul de tari, nu-i aşa? Şi ne determină să reflectăm la ceea ce spune. Şi 
noi vrem ca felul în care trăim să reflecte mântuirea noastră, viaţa noastră în Hristos. Haide să ne mai uităm 
la un verset din Scriptură: 

Dar Domnul a zis către Samuel: "Nu te uita la înfățișarea lui și la înălțimea staturii lui; Eu nu Mă uit ca omul; 
căci omul se uită la față, iar Domnul se uită la inimă". 1 Samuel (1 Regi) 16:7 

La o primă vedere, s-ar părea că acest verset nu are nicio legătură cu subiectul despre care vorbim. Ar părea 
chiar că îl contrazice. Dar gândeşte-te la acest adevăr: „omul se uită la faţă” (adică la înfăţişarea exterioară); 
prin urmare, felul în care arătăm îi va face pe ceilalţi să ne judece într-un anume fel. Dar vei spune: „Acest 
lucru nu trebuie să mă preocupe.” Aşa este, căci pe noi ne interesează ceea ce crede Dumnezeu. Totuşi, în 
vechile tale căi, o parte a felului în care arătai era destinată atragerii altor bărbaţi, nu-i aşa? De asemenea, şi 
tu eşti bărbat, corect? Prin urmare, ceea ce tu crezi despre tine însuţi este determinat, cel puţin parţial, de 
înfăţişarea ta exterioară. Deci, de ce să nu-ţi ajustezi înfăţişarea, astfel încât să fie mai bărbătească? 

Iată câteva schimbări, care cred eu că te vor ajuta în această privinţă. 

1. Nu te îmbrăca niciodată sexy – nu purta pantaloni mulaţi şi nici cămăşi mulate. Nu participi la un 
concurs de frumuseţe, ci încerci să trăieşti într-un mod nou şi diferit. 

2. Evită să te îmbraci cu tricouri, cu excepţia cazului în care le porţi pe sub o altă îmbrăcăminte. 

3. Cămăşile ar trebui să fie largi, iar nu pe corp, şi ar trebui să fie dintr-un material care nu este tricotat. 
Încheie-ţi nasturii din faţă. Întotdeauna încheie-ţi toţi nasturii, cu excepţia celui mai de sus (de la guler). Iar 
cămăşile ar trebui să aibă întotdeauna guler. Este o ideea bună să porţi şi un maieu pe dedesupt, evitând 
astfel să îţi arăţi prea mult din formele fizice. Poartă cămăşi din stofă, dintr-o singură culoare sau cu dungi. Nu 
purta niciodată cămăşi înflorate sau cu desene, cum ar fi florile de crin, şi nu folosi nici şaluri (eşarfe). Ştii 
despre ce vorbesc. Cât despre culori? Evită rozul şi movul. 

4. Poartă pantaloni lungi, până la pantofi. Nu purta pantaloni scurţi. Repet: nu purta pantaloni scurţi. Nu 
purta nici pantaloni trei-sferturi. Nu purta pantaloni mulaţi pe gambe sau pe glezne şi nici pantaloni evazaţi. 
Nu purta pantaloni mulaţi pe fund sau pe picioare. Sunt de preferat blugii ... în special Wranglers sau Levis. 
Îmbracă-te confortabil. Dacă comunitatea homosexuală poartă pantaloni din chino, atunci renunţă să mai porţi 
astfel de pantaloni. Ai prins ideea. Culori? Numai solide – albastru, negru, kaki. Renunţă la celelalte. 

5. În legătură cu bijuteriile: Evită-le! Poartă numai verigheta şi un ceas de mână, bărbătesc. Nimic 
altceva. Nu purta nimic în jurul gâtului. Ai o cruce? Poartă-o în buzunar. Nu purta niciun fel de brăţară, cu 
excepţia cazului în care ai nevoie de una pentru identificare în caz de urgenţă medicală. Asigură-te că ceasul 
tău de mână este plat şi că are cureaua bine strânsă în jurul încheieturii. Evită curelele de ceas care fac 
zgomot. Nu purta ceasuri strălucitoare. 

6. Nu te machia niciodată! Deloc! NU! 
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7. Taie-ţi periodic unghiile pentru a rămâne permanent scurte ... şi niciodată să nu fie strălucitoare. 

8. Fără parfum. Nici măcar aftershave. Dacă poţi găsi aşa ceva, foloseşte săpun şi şampon fără niciun 
fel de miros. Da, ştiu că mulţi bărbaţi heterosexuali folosesc aftershave ... dar pentru a evita să ajungi în 
situaţii periculoase, te sfătuiesc să nu foloseşti parfumuri. 

9. Dacă ai piercing-uri pe corp, oriunde le-ai avea ... încetează să mai porţi ceva în găurile respective. 
Încetează! Nu eşti pirat ... eşti bărbat creştin. Eşti un slujitor al lui Hristos. Nimic din ceea ce facem nu ar 
trebui să spună „uitaţi-vă la mine”. 

10. În legătură cu tatuajele: Dacă ai un trandafir pe o parte indecentă a anatomiei tale sau dacă ai alte 
simboluri „artistice”, gândeşte-te dacă nu ar fi mai bine să le îndepărtezi. Cel puţin ţine-le ascunse. Nu mă 
refer la toate tatuajele cunoscute de către oameni – ştii la care anume mă refer. Ele aparţin vechii tale vieţi. 
Dacă respingem acea viaţă, atunci nu ar mai trebui să purtăm nici simboluri ale păcatului. S-ar putea ca, 
atunci când ţi le-ai făcut, să fi fost foarte mândru de astfel de poze sau embleme, dar nu mai este cazul. 

11. În legătură cu părul: Dacă tunsul periuţă este la modă în comunitatea homosexuală, atunci tu lasă-ţi 
părul să crească. Priveşte în jur. Îţi vei da seama ce este potrivit. 

12. Dacă ai vreo îmbrăcăminte care ar putea fi descrisă ca echipament de sport, atunci aruncă-o! Bărbaţii 
nu poartă echipament de sport (decât atunci când chiar fac sport, bineînţeles). 

13. În legătură cu pantofii: gata cu curcubeele! Scapă de pantofii coloraţi, de sandale, etc. Şi cumpără 
pantofi de jogging albi, din cei grei. Atunci când te îmbraci elegant poartă pantofi clasici, din cei grei. Evită 
mocasinii. Nu purta cizme. 

14. În ceea ce priveşte lenjeria intimă: chiloţi de bumbac cu talia înaltă. Sau boxeri de bumbac, largi şi cu 
talia înaltă. Nimic extravagant. Nu purta nimic care să fie prea strâmt. Fără culori. Fără bikinii. Fără tanga. Ştii 
despre ce vorbesc. 

E o listă lungă. Am uitat ceva? Dacă da, atunci ştii ce ai de făcut. 

Înţelegi care este ideea? Este destul de simplu. S-ar putea ca, iniţial, să implice nişte cheltuieli ... dar nu e 
greu de realizat. Îţi sugerez ca, astăzi, să vorbeşti cu Dumnezeu, dedicându-ţi Lui, ca pe o jertfă vie, trupul şi 
înfăţişarea exterioară. Apoi fă o listă cu lucrurile pe care trebuie să le faci pentru a te conforma acestei noi 
înfăţişări – şi anume înfăţişarea care spune, „Eu aparţin lui Isus. Nu mai aparţin altor bărbaţi.” 

Repet, obiectivul nu este acela de a trăi conform unui set de reguli, un set de „fă aceasta” şi „nu fă aceasta”, 
ca şi cum noi am fi sub lege; nu considera sugestiile de mai sus ca find „nişte reguli pentru a fi drept în faţa lui 
Dumnezeu”. Mai degrabă, consideră-le ca pe nişte moduri de a ne îmbrăca, de a umbla şi de a vorbi ca nişte 
bărbaţi ai lui Dumnezeu, nu ca şi bărbaţi ai altor bărbaţi. 

Pune-ţi imaginaţia la lucru, pentru a găsi şi alte moduri de a te conforma unei înfăţişări mai heterosexuale. 

Din când în când, cultura noastră se schimbă. Iar aceasta înseamnă că îţi vei ajusta înfăţişarea în mod 
corespunzător. Ţi se pare prostesc sau irelevant? Cred că nu – dacă aveai obiceiul să te îmbraci, să te 
aranjezi şi să te găteşti potrivit stilului homosexual – care şi el se schimbă cu lumea, atunci vei face 
aproximativ acelaşi tip de schimbări şi în viaţa ta cea nouă, corect? Doar că schimbări în cealaltă direcţie.  

Excepţii: Creştinii nu urmează întotdeauna tendinţelor de îmbrăcăminte şi înfăţişare, dacă acele stiluri se 
îndreaptă într-o direcţie greşită. Cel mai bun exemplu care îmi vine acum în minte, este perioada în care toate 
adolescentele se îmbrăcau ca şi Britney Spears, atunci când ea îşi lăsa la vedere şoldurile. A fost nepotrivit 
să o imite, dar, din nefericire, multe fete au făcut acest lucru. Aşa că foloseşte deapta judecată în ceea ce 
priveşte înfăţişarea ta exterioară, având grijă să fie totdeauna în stil heterosexual. 

Ţi-am dat o groază de legi de urmat? Nu. Dar ţi-am dat ceea ce am avut ... cele mai bune sfaturi în legătură 
cu felul în care poţi să îţi schimbi înfăţişarea astfel încât să fie una mai bărbătească, mai asemenea lui 
Hristos. 

Deci, dacă este cineva în Hristos, este făptură nouă; cele vechi au trecut, iată toate s-au făcut noi. 2 
Corinteni 5:17 
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Anexa a 48-a 

Asemenea Chipului Său – Partea a 4-a – Umblă pe Cale 

Una dintre frazele cele mai expresive şi mai puternice, pe care le-am citit la cineva care s-a luptat cu 
homosexualitatea şi care a absolvit acest curs, este aceasta: 

„Pot acum să fiu ceea ce Dumnezeu a vrut – un bărbat!” 

Îţi aminteşti din introducerea la această serie de articole, despre cei trei bărbaţi care, în loc să se închine lui 
Nabucodonosor, au mers în cuptorul de foc arzător? Aceia erau Bărbaţi ai lui Dumnezeu! Şi tu eşti pe cale să 
devii asemenea lor. Astăzi, haide să lucrăm la a mai elimina din fum (adică din rămăşiţele timpului petrecut în 
focul homosexualităţii). 

Iar când se vor întoarce către Domnul, vălul se va ridica. Domnul este Duh, și unde este Duhul Domnului, 
acolo este libertate. Iar noi toți, privind ca în oglindă, cu fața descoperită, slava Domnului, ne prefacem în 
același chip din slavă în slavă, ca de la Duhul Domnului. 2 Corinteni 3:16-18 

Mai multe despre transformare ... 

Nădăjduiesc că practici scrisul, vorbitul, tonul şi înfăţişarea într-un mod mai bărbătesc. Acum este timpul să 
înveţi cum să mergi. 

Că mila și adevărul iubește Domnul; Dumnezeu har și slavă va da. Dumnezeu nu va lipsi de bunătăți pe cei 
ce umblă întru nerăutate. Psalmul 84:11 

La fel ca şi în cazul celorlalte lucruri din aceste articole, înţeleg faptul că, ceea ce voi spune astăzi, nu se 
aplică tuturor celor care s-au luptat vreodată cu păcatul homosexual. Dar dacă ţie ţi se aplică, atunci vei vrea 
să îţi schimbi limbajul trupului astfel încât, mărturia ta creştină să Îl reflecteze tuturor pe Hristos, iar tu să te 
simţi mai bărbat în felul în care mergi. Iar atunci când versetul din Scriptură de mai sus vorbeşte despre 
„umblarea” creştină „întru nerăutate”, înseamnă pur şi simplu că obiceiurile vieţii noastre sunt după 
Dumnezeu, iar nu după trup; nu mai cădem în capcana impurităţii sexuale, ci „umblăm întru nerăutate”. Deci, 
acest pasaj nu se referă la felul în care mergem, folosindu-ne picioarele, ci mai degrabă la întreaga noastră 
viaţă trăită în sfinţenie, îndreptându-ne progresiv către Hristos. 

Totuşi, astăzi vrem să luăm în considerare faptul că noi trebuie să umblăm ca nişte bărbaţi, adică să 
renunţăm la gesturile şi la mişcările efeminate, inclusiv la cele legate de mers. Este important să ştim că, felul 
în care mergem este felul în care am învăţat sau ne-am învăţat pe noi înşine să mergem, să ne mişcăm şi, în 
general, să vorbim altora despre noi înţine prin limbajul trupului. Cum am ajuns să ne mişcăm astfel nu este 
atât de important; mai important este cum am putea să ne schimbăm într-un mod mai bărbătesc. 

Mers heterosexual? Este într-adevăr un subiect dificil de înţeles. Dar te rog să te uiţi la astfel de bărbaţi şi să 
le copiezi felul de a umbla. Cel mai probabil vei vedea că stau cu umerii ţanţoşi, iar picioarele le sunt 
depărtate, ceea ce înseamnă că ei nu pun un picior exact în faţa celuilalt, aşa cum fac multe ditre femei. În 
practică, pentru a ajunge să umbli în acest fel, ar trebui să faci nişte marşuri în stil milităresc. Ţine-ţi degetele 
lipite, palmele pe lângă picioare, şi, pe măsură ce păşeşti, lasă-ţi braţele să se balanseze natural, făcând paşi 
de 70 până la 80 de centimetri – 80 e mai bine, cu excepţia cazului în care eşti mai mic de statură. 

Variante: Suge-ţi burta şi trage-ţi fundul în faţă. Tocurile înalte le ajută pe femei să se legene în timp ce 
umblă, cu fundul ieşit în afară. Acest lucru este proiectat astfel pentru a atrage bărbaţii. Dar bărbaţii nu umblă 
aşa. Deci fă modificările de rigoare. 

Braţele şi palmele: Ţinele jos, pe laterale, şi aproape de corp. Atunci când te grăbeşti sau când alergi, 
strânge-ţi ambii pumni, îndoaie-ţi coatele la 90 de grade şi ţine-le ferm, pe laterale, permiţând braţelor să se 
legene în timp ce te deplasezi. Braţele şi palmele bărbaţilor lui Dumnezeu nu se bălăngăne prin aer. Nu, 
acest lucru nu este scris în Biblie. Dar eu îţi explic ceea ce ştiu despre felul în care se mişcă bărbaţii 
heterosexuali, deoarece sunt convins că nu mai vrei să miroşi a fum, ci vrei să găseşti libertatea printr-o 
pocăinţă sinceră şi completă. 

Drumeţiile sunt o altă modalitate de a exersa un mers mai bărbătesc. Aceasta deoarece în drumeţii, trebuie 
să fim foarte atenţi la terenul pe care ne deplasăm şi să păşim punându-ne piciorul în următorul loc prielnic. 
Prin urmare, nu vom putea să mergem aşa cum am învăţat şi am făcut atât de multă vreme. Atunci când eşti 
într-o drumeţie, asigură-te că faci paşi mari, bineînţeles, atât cât îţi permite terenul. 
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Când stai aşezat: Stai aşezat cu picioarele depărtate. Dacă acest lucru nu se întâmplă în mod natural, atunci 
forţeză-te să îl faci. Femeile îşi ţin genunchii apropiaţi deoarece au fost învăţate modestia feminină. Bărbaţii 
sunt mai relaxaţi şi nu le pasă. Atunci când îţi încrucişezi picioarele, fă-o în stilul larg; de exemplu cu glezna 
stângă pe piciorul drept şi cu genunchiul stâng deschis mai larg, astfel încât să fie spaţiu la mijloc, între 
gambă şi corp. Ştii poziţia, nu? Femeile trebuie să îşi protejeze modestia, şi de aceea îşi încrucişează strâns 
picioarele. Uneori, bărbaţii heterosexuali îşi încrucişează şi ei picioarele asemeni femeilor. Cu toate acestea, 
te încurajez să eviţi să faci acest lucru. Dacă vrei să îţi încrucişezi picioarele, atunci fă-o aşa cum am descris 
mai sus. 

Semnalele mâinilor: A gesticula în timp ce vorbesc, este propriu ambelor sexe. Dar există un fel de a 
gesticula feminin şi un fel de a gesticula masculin. Nu îţi pot descrie diferenţa dintre aceste stiluri. Dar este 
vizibilă. Aşa că te încurajez să NU gesticulezi atunci când vorbeşti. Una dintre modalităţile de a face acest 
lucru, este să te prinzi cu degetele mari de la mâini de buzunarele laterale şi să îţi închizi degetele prinzând 
materialul şi degetul mare astfel încât să îţi ţii cumva mâinile într-un loc. Aceasta te va ajuta să nu mai 
gesticulezi, până când va deveni un obicei. 

Contactul fizic. Bărbaţii nu se ating unul pe celălalt. Îşi dau mâna ca şi formă de salut. Învaţă cum să dai 
mâna într-un mod ferm, şi evită să atingi în vreun fel pe un alt bărbat. Atunci când dai mâna, strânge ferm 
mâna celuilalt bărbat. Aşa este bărbătesc. Poţi să faci şi tu asta. Exersează. Fără atingeri! 

Dacă crezi că unele dintre aceste lucruri sunt prosteşti, ciudate sau excesive, atunci vreau să citeşti cuvintele 
cu care am fost încurajat să scriu aceste articole: 

Pierdute sunt modurile lor de a se uita la alţi bărbaţi, moartă este „atracţia lor faţă de acelaşi sex”, îngropate 
sunt vechile lor forme de comunicare. Iar acum, deoarece Iisus a înviat şi noi am înviat întru El, învăţăm să 
umblăm total diferit. 

Prietene, te încurajez să practici mersul, exprimatul, vorbitul, înfăţişarea ca şi un bărbat al lui Dumnezeu. 

Deci, dacă este cineva în Hristos, este făptură nouă; cele vechi au trecut, iată toate s-au făcut noi. 2 
Corinteni 5:17 
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Anexa a 49-a 

Supliment la Lecţia a 29-a pentru Cursul Calea Purităţii – De Ce Mi-A Făcut Dumnezeu Asta? 

Un alt verset din Scriptură spre a fi luat în considerare: 

... dar nu mai trăiesc eu, ci Hristos trăiește în mine. Și viața, pe care o trăiesc acum în trup, o trăiesc în 
credința în Fiul lui Dumnezeu, care m-a iubit și S-a dat pe Sine Însuși pentru mine. Galateni 2:20 

Shon a spus: „Una dintre întrebările pe care cursanţii o pun frecvent este: „De ce m-a făcut aşa Dumnezeu, şi 
de ce Dumnezeu nu mă vindecă pur şi simplu şi nu îmi ia homosexualitatea? Acum că m-am pocăit de 
păcatele mele şi m-am întors la El, cerându-i ajutor şi libertate, de ce nu îmi ia pur şi simplu luptele?”” 

În ceea ce priveşte conceptul că „ne-am născut aşa”, s-ar părea că este ca şi cum fiecare ar avea o 
predispoziţie către lupta cu anumite tipuri de păcate. Unii oameni sunt prinşi de către alcool de la prima 
băutură pe care o beau, dar acest lucru nu înseamnă că sunt „alcoolici” şi dependenţi pe viaţă, la fel cum nici 
tu nu eşti „homosexual” şi dependent pe viaţă. Cât despre mine, eu am fost „prins” de duşman atunci când 
am văzut prima poză dintr-o revistă pornografică, în timp ce alţii s-au uitat poate la acelaşi lucru şi au spus: 
„Greţos, ce e aşa mare lucru?” Acest fapt nu mă face „dependent”, dar m-a făcut rob al prinţului lumii 
acesteia, până când Hristos mi-a deschis ochii, m-a răscumpărat, şi m-a făcut o „creaţie nouă”. 

Lumea ar putea spune, „Aşa te-a făcut Dumnezeu!”, dar dacă într-adevăr acest lucru ar fi adevărat, atunci ar 
fi vina Lui că tu ai fost o persoană păcătoasă din punct de vedere sexual, nu? Chiar de la începutul timpului, 
omul a încercat să-L arate cu degetul pe Dumnezeu ca şi vinovat pentru încurcăturile în care a intrat (Adam i-
a reamintit lui Dumnezeu că „... femeia pe care TU mi-ai dat-o” l-a făcut să păcătuiască). Dar dacă suntem 
sinceri cu noi înşine, ştim că noi cădem din cauza poftelor noastre păcătoase, iar nu din cauza lui Dumnezeu. 

Adevărul este că harul le acoperă pe toate – predispoziţia spre anumite tipuri de idolatrie, ofense şi abuzuri 
din trecut, propriile noastre păcate şi ofense împotriva altora, etc. Chiar dacă s-ar putea să avem anumite 
lupte specifice, pe care alţii nu le au, totuşi, în viaţa noastră nu este nicio cetate întărită care să f ie prea mare 
sau prea puternică pentru a nu putea fi distrusă de către har. Puterea poftei păcătoase şi goliciunea inimii, pe 
care o simţim atunci când nu ne împlinim poftele, vor fi eliminate atunci când ne vom „uita la Iisus, Începătorul 
şi Plinitorul credinţei noastre ...” şi atunci când ne vom aţintii ochii la lucrurile de sus şi vom realiza că acum 
suntem „morţi” faţă de lucrurile care, altădată, ne captau atenţia. 

1 Așadar, dacă ați înviat împreună cu Hristos, căutați cele de sus, unde se află Hristos, șezând de-a dreapta 
lui Dumnezeu; 2  Cugetați cele de sus, nu cele de pe pământ; 3  Căci voi ați murit și viața voastră este 
ascunsă cu Hristos întru Dumnezeu. 4  Iar când Hristos, Care este viața voastră, Se va arăta, atunci și voi, 
împreună cu El, vă veți arăta întru slavă. 5  Drept aceea, omorâți mădularele voastre, cele pământești: 
desfrânarea, necurăția, patima, pofta rea și lăcomia, care este închinare la idoli. Coloseni 3:1-5 

Răspunsul la întrebarea „De ce m-a făcut Dumnezeu astfel?” ar putea fi unul foarte simplu: „pentru că, fără o 
slăbiciune, nu ar mai fi nevoie să învăţăm despre har sau despre a veni zilnic în prezenţa lui Iisus Hristos 
pentru a primi putere”. Nu ştiu, poate că acest răspuns este prea simplist, dar atunci când mă gândesc la 
Pavel şi la ghimpele din trupul său (care era de la SATANA, dar era îngăduit de către Dumnezeu), observ că 
Dumnezeu l-a folosit pe diavol pentru a-l smeri pe Pavel şi pentru a-l împiedica să se laude. 

7 Și pentru ca să nu mă trufesc cu măreția descoperirilor, datu-mi-s-a mie un ghimpe în trup, un înger al 
satanei, să mă bată peste obraz, ca să nu mă trufesc. 8  Pentru aceasta de trei ori am rugat pe Domnul ca 
să-l îndepărteze de la mine; 9  Și mi-a zis: Îți este de ajuns harul Meu, căci puterea Mea se desăvârșește în 
slăbiciune. Deci, foarte bucuros, mă voi lăuda mai ales întru slăbiciunile mele, ca să locuiască în mine 
puterea lui Hristos. 10  De aceea mă bucur în slăbiciuni, în defăimări, în nevoi, în prigoniri, în strâmtorări 
pentru Hristos, căci, când sunt slab, atunci sunt tare. 2 Corinteni 12:7-10 

Ţelul nostru nu ar trebui să fie acela de a găsi un răspuns la întrebarea „De ce sunt eu astfel?”, ci, din contră, 
ar trebui să spunem „DOAMNE, ÎŢI MULŢUMESC că m-ai făcut astfel!” deoarece slăbiciunile ne arată nevoia 
noastră zilnică de har şi de părtăşie cu Duhul Sfânt, şi ne vor conduce spre a avea o inimă mulţumitoare faţă 
de Iisus pentru că, prin Cruce, ne-a eliberat de puterea „adicţiilor” noastre. 
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Anexa a 50-a 

Supliment la Lecţia a 30-a pentru Cursul Calea Purităţii – Goliciunea Homosexualităţii 

O viaţă goală şi o inimă goală sunt caracteristice tuturor acelora care sunt captivi homosexualităţii. În loc să 
fim „plini de toată plinătatea lui Dumnezeu” şi să avem o cupă atât de plină încât să dea pe afară, aşa cum a 
avut David, în interior noi eram persoane goale, singuratice, neîmplinite. 

Un cursant scrie: „Am dorit iubirea şi compania altor bărbaţi. Tânjeam ca un bărbat să îmi spună că mă 
iubeşte şi să îmi arate că sunt important pentru el. Aşa cum am spus şi înainte, acestea sunt motivele pentru 
care am urmărit homosexualitatea. Totuşi, căutarea întâlnirilor sexuale cu alţi bărbaţi m-a privat de fapt de 
intimitatea sănătoasă pe care o doream. Şi mai grav, m-a îndepărtat de Domnul nostru. După fiecare 
întâlnire, fizică, la telefon sau prin Internet, eram şi mai gol.” 

În întuneric: O prietene(o), îţi aminteşti întunericul care ţi-a invadat viaţa în timp ce erai implicat(ă) în 
homosexualitate? Absenţa luminii, înţelepciunii, direcţiei şi iluminării caracterizează viaţa trăită astfel. 

Scufundat(ă) sub apă: Shon a spus: „Am fost mort şi îngropat sub apa păcatelor mele – pierdut, scufundat şi 
lipsit de viaţă. În viaţa mea, ispita sexuală ea asemenea unui val tsunami. Cum stăteam eu pe plaja vieţii, ea 
trecea peste mine, iar eu eram neputincios să îi rezist atunci când mă trăgea înapoi în largul mării. Refuza să 
îmi dea drumul, până când nu îmi deschideam gura şi nu începeam să beau cu sete din apa sărată. Atunci şi 
numai atunci mă scuipa înapoi pe ţărmurile nisipoase, cu promisiunea că se va întoarce să mă tragă înapoi în 
larg, din nou şi din nou.” 

Şi astfel avem o descriere perfectă a vieţii noastre de când eram captivi păcatului: eram „netocmiţi” (lipsiţi de 
formă), confuzi, goi, în întuneric, şi îngropaţi sub apa păcatelor noastre. 

Cursanta Michelle scrie: „Eram într-o stare de confuzie. Nu prea ştiam ce se întâmplă şi de ce. Nu ştiam care 
era adevărul şi făceam parte dintr-o biserică care nu se ocupa de adevăr. Nu eram sigură cine sunt de fapt şi 
nici încotro mă îndreptam. Nu îmi puneam problema dacă lucrurile sunt corecte sau greşite. Mă ascundeam 
în întuneric. Mă durea şi muream faţă de lumină.” 
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Anexa a 51-a 

Asemenea Chipului Său – Partea a 5-a – Părtăşie Sănătoasă 

Iar când se vor întoarce către Domnul, vălul se va ridica. Domnul este Duh, și unde este Duhul Domnului, 
acolo este libertate. Iar noi toți, privind ca în oglindă, cu fața descoperită, slava Domnului, ne prefacem în 
același chip din slavă în slavă, ca de la Duhul Domnului. 2 Corinteni 3:16-18 

Mai multe despre transformare … 

În timp ce practici toate noile obiceiuri şi comportamente, iată un subiect care este şi serios şi controversat, în 
acelaşi timp. Cu cine să-ţi petreci timpul? 

Pot să îţi spun cu certitudine că, dacă un bărbat care tocmai s-a lăsat de băut îşi va petrece timpul cu nişte 
beţivi, atunci se va îmbăta şi el înainte de venirea zorilor! Acest lucru se va întâmpla indiferent de motivul 
pentru care el a ieşit cu acel grup. 

La fel şi în cazul tău, robule proaspăt eliberat! Evită tipul de bărbaţi, care ai fost şi tu odinioară. S-ar putea să 
strigi că: „Iisus a fost totdeauna în tovărăşia păcătoşilor! Şi eu îmi doresc să-L mărturisesc pe Iisus acestor 
bărbaţi, care sunt prinşi în păcatul homosexualităţii.” Frate în Hristos, va veni şi acel timp. Acum însă, este 
vremea ca tu să continui să lucrezi la noua ta imagine asemenea chipului lui Hristos şi să devii bărbatul lui 
Dumnezeu! 

Îţi voi vorbi din propria mea experienţă, din celălalt capăt al spectrului păcatelor legate de sexualitate. Eu nu 
pot să merg la plajă deoarece acolo, femeile umblă în diverse stadii de dezbrăcare. Acest fapt este mult prea 
atractiv pentru mine. Nu mă voi duce acolo. Bineînţeles, nu simt nicio chemare de a-L mărturisi pe Hristos 
acelor oameni de pe plajă. Dar în orice caz, ştiu că nu trebuie să merg acolo. Nici tu nu ar trebui să-ţi petreci 
timpul cu bărbaţi care sunt implicaţi în activităţi homosexuale, sau care se gândesc să facă acest lucru. 

Duhul Sfânt te întăreşte pe zi ce trece. Dacă într-o bună zi, Domnul te va chema să-L mărturiseşti în faţa unor 
astfel de bărbaţi, atunci o vei face. Acum însă – nu o face. Evită contactul cu bărbaţii care se luptă cu păcatul 
homosexualităţii. 

Prieteni. Dacă nu ai făcut încă acest lucru, atunci s-ar putea să fie momentul să îţi schimbi prietenii. Te-ai 
putea alătura unui grup de bărbaţi heterosexuali de la tine de la biserică – bărbaţi care se întâlnesc să 
studieze şi să se responsabilizeze reciproc – sau indiferent de motiv, atâta timp cât ei nu practică păcatul din 
care tu ai ieşit. Fă-ţi prieteni astfel de bărbaţi. 

Prieteni femei. Dacă luai prânzul cu două sau trei femei, atunci e timpul să schimbi acest lucru. Petrece-ţi 
timpul cu bărbaţi. Bărbaţii nu îşi petrec timpul cu femei, decât dacă caută să aibă o relaţie romantică, sau 
dacă au deja una cu acea femeie. Aşa că ţine minte: Petrece-ţi timpul cu bărbaţi (dar cu bărbaţii potriviţi) şi 
renunţă la a-ţi petrece timpul cu fetele. 

Îndepărtează-te de ispită. Pentru o împrospătare duhovnicească a acestui principiu, te rog să revezi Zilele 
12, 24, 25 şi 26 ale cursului Calea Purităţii, şi să citeşti această povestire: 

Odată stăteam la fereastra casei mele și priveam printre gratii, Și am zărit printre cei lipsiți de minte, am văzut 
un tânăr fără pricepere. El trecea pe uliță pe lângă colțul casei ei și se îndrepta către locuința ei. Era în 
amurgul serii unei zile, când se lasă umbra și întunericul nopții. Și iată o femeie îl întâmpină, având înfățișare 
de desfrânată și cu prefăcătorie în inimă; Aprigă și de neținut în frâu, picioarele ei nu se mai odihneau în 
casă; Când în casă, când afară, stând la pândă lângă orice colț. Ea îl apucă și-l sărută și cu o căutătură 
obraznică îi zise: "Trebuia să aduc jertfe de pace; astăzi am împlinit făgăduințele mele; Pentru aceasta am 
ieșit în întâmpinarea ta, ca să te caut și iată că te-am găsit. Cu scoarțe am gătit patul meu, cu așternuturi de 
in din Egipt, Cu miresme am stropit patul meu, cu mir, aloe și chinamon. Vino, să ne îmbătăm de iubire până 
dimineață, să ne cufundăm în desfătări de dragoste, Că bărbatul meu nu este acasă, plecat-a la drum 
departe, Luat-a cu dânsul o pungă cu bani și se va întoarce acasă la lună plină!" Ea îl ademeni prin mulțimea 
cuvintelor ei și-l smulse prin graiurile ademenitoare ale buzelor sale; El începu să meargă dintr-o dată după 
ea, ca un bou la junghiere și ca un cerb care se zorește spre capcană, Până când o săgeată îi străpunge 
ficatul; după cum o pasăre grăbește spre laț și nu-și dă seama că acolo își sfârșește viața. Și acum, fiule, 
ascultă-mă și ia aminte la cuvintele gurii mele! Inima ta să nu se plece spre căile ei și nu te rătăci pe potecile 
ei, Căci ea a rănit pe mulți și pe foarte mulți i-a omorât. Casa ei sunt căile iadului, care duc la cămările morții. 
Proverbe 7:6-27 
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Prietene, ştii despre ce vorbim. Să nu mergi niciodată pe acea stradă! 

Deci, dacă este cineva în Hristos, este făptură nouă; cele vechi au trecut, iată toate s-au făcut noi. 2 
Corinteni 5:17 
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Anexa a 52-a 

Articol despre Homosexualitate – De Ce Sunt Aşa? 

 


